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سه شنبه ۲۱ مرداد ۱۳۹۹

 
August 11, 2020
بیستم ذیحجه ۱۴۴۱

مناسبت ها

۱۸ مرداد عید سعید غدیر خم [ ١٨ ذوالحجه ]
۲۰ مرداد ولادت امام موسی کاظم علیه السلام [ ٢٠ ذوالحجه ]

[ August 13 ] ۲۳ مرداد روز جهانی چپ دست ها



 

1- وضعیت بیکاري در نهبندان و سربیشه نگران کننده است - پارسینه

2- معاون جوانان اداره کل ورزش و جوانان مازندران در حاشیه بازدید از دفتر تکرار: کانون کارآفرینان جوان مازندران

تاسیس شد - مازنی خبر

3- اژد هاي مشکلات اقتصادي با اصلاح سیستم مالیاتی از بین می رود - شعار سال

4- مرخصی با حقوق مادران شاغل ایرانی 10 روز است! - شعار سال

5- «ترامپ مازندران» در تور اطلاعاتی سپاه/ پشت پرده ابعاد ثروت 1000 میلیارد تومانی برملا شد - 8 دي خبر

6- خانوارهاي زیر پوشش کمیته امداد خراسان جنوبی افزایش یافت - ایرنا

7- فراکسیون اهل سنت با تمام توان از مدرس خیابانی حمایت می کند - آفتاب

8- گازرسانی به 27 شهرك و ناحیه صنعتی در استان یزد - فصل اقتصاد

9- فراکسیون اهل سنت با تمام توان از مدرس خیابانی حمایت می کند - فصل اقتصاد

10- حضور نوبخت در نشست عصر امروز کمیسیون عمران / بررسی نحوه هزینه کرد و توزیع اعتبارات پروژه هاي عمرانی - فصل
اقتصاد

11- اولین محموله تجاري ایران از راه افغانستان به ازبکستان صادر شد - شهرآرا آنلاین

12- نباید تجربه عسلویه در چابهار تکرار شود/ سیستان و بلوچستان نیازمند آموزش نیروهاي متخصص است - خبرگزاري علم و
فناوري

13- « تابستانه فهما» در کانون هاي مساجد گیلان برگزار می شود - گیلانستان

14- آزمون ارزیابی شغلی جوشکار ماهر برگزار شد - نامه نیوز

15- لزوم توجه به معیشت پایدارنیازمندان در شرایط کنونی - اکو نیوز

16- پروژه آزادراه اراك به خرم آباد با همکاري قرارگاه خاتم الانبیا آغاز شده است - تسنیم

17- فراکسیون اهل سنت با تمام توان از مدرس خیابانی حمایت می کند - ایسنا

18- ناسازگاري درآمد بورس با روح اسلام/رشد شاخص بدون افزایش تولید! - کارگر آنلاین

19- حمایت تشکل هاي بخش خصوصی از مدرس خیابانی - فصل اقتصاد

20- راه اندازي شهرك صنعتی صنایع دریایی در بندرعباس - روزنامه صبح ساحل

21- واحد تولید ماسک سه لایه حفاظتی در بجنورد افتتاح شد - ایرنا

22- فرماندار خوشاب: رسانه ها در احیاي اعتماد نقش مهمی دارند - ایرنا

23- استاندار: جشن پایان توسعه نیافتگی ایلام باید تا سه سال آینده برگزار شود - ایرنا

24- افتتاح مرکز علمی کاربردي فناوران پهره ایرانشهر با حضور ریاست دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور - دانشگاه جامع
علمی کاربردي

25- مردم از تلاش دولت در ایجاد آرامش اقتصادي کشور اطمینان داشته باشند - خوز 24

26- مردم از گفتار درمانی بدشان نمی آید! - ناطقان

27- رونمایی از سه کاربري کامیونت آمیکو براي مشاغل سیار - اخبار خودرو

28- توجه به توسعه پایدار در غرب کارون ضروري است - فصل اقتصاد



29- رونمایی از سه کاربري کامیونت آمیکو براي مشاغل سیار - فصل اقتصاد

30- ایجاد 3 هزار شغل مرتبط با صنایع دستی در خراسان جنوبی نشانه توسعه است - تسنیم

31- پودر هاي شوینده با فناوري جدید تولید شد/ حرکت جهشی هسته هاي فناور به سمت طرح هاي نوآورانه - بسیج نیوز

32- حمایت مجمع کارآفرینان از مدرس خیابانی براي وزارت صمت - بسیج نیوز

33- تعداد افراد بیکارشده در انگلیس به بالاترین میزان در 11 سال گذشته رسید - خبرگزاري فارس

34- پیام تسلیت رئیس جمهور در پی درگذشت امام جمعه اهل سنت کرمانشاه - تقریب نیوز

35- خودکفایی 700 هزار خانوار تحت پوشش کمیته امداد در 20 سال گذشته - روزنامه قدس

36- ایلام رتبه اول پرداخت تسهیلات کرونا را کسب کرد - ایرنا

37- 200 روحانی روانشناس در کشور فعالیت دارند - ایرنا

38- چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟ - اعتبار نیوز

39- چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟ - امتداد نیوز

40- نمایشگاه نهضت ساخت داخل در بوشهر گشایش یافت - ایرنا

41- چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟ - کیوسک خبر

42- روستاي قوام آباد قطب تولید نان خشک استان - خبرگزاري صدا و سیما

43- بازگشت 103 واحد تولید به چرخه تولید - خبرگزاري صدا و سیما

44- فعالیت بی وقفه واحدهاي صنعتی در استان - خبرگزاري صدا و سیما

45- ساخت صدها حمام و سرویس بهداشتی در میهمانشهر - خبرگزاري صدا و سیما

46- حمایت تشکل هاي بخش خصوصی از مدرس خیابانی - ایسنا

47- ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید - نیوز بانک

48- بانک آینده، پاسخ گوي تمامی متقاضیان حایز شرایط دریافت تسهیلات تبصره 18 در کشور است. - نیوز بانک

49- بانک ملی ایران تسهیلات پرداختی به مشتریان را بلوکه نمی کند - نیوز بانک

50- تامین مالی یک هزار میلیارد تومانی پروژه ها از طریق ابزارهاي نوین مالی درسال 99 - نیوز بانک

51- حمایت بانک آینده از شرکت هاي دانش بنیان؛ گامی در راستاي «جهش تولید» و اشتغال - نیوز بانک

52- طرحی براي افزایش ایمنی و حفاظت فنی در کیش - خبر داغ

53- وزیر پیشنهادي صمت شناخت علمی و دقیقی از مشکلات دارد - روزنامه کسب و کار

54- توجه به توسعه پایدار در غرب کارون ضروري است - آریا نیوز

55- توجه به توسعه پایدار در غرب کارون ضروري است - شانا

56- کدام رشته دانشگاهی کمترین بیکار را در جامعه دارد؟ - آنا

57- چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟ - روزنامه نوآوران

58- اعطاي تسهیلات به سرمایه گذاران توسط بنیاد برکت و صندوق کارآفرینی امید - ایلنا

59- برگزیدگان نخستین جشنواره قرآنی نور امید معرفی شدند - تسنیم

60- چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟ - موج

61- تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت در شوراي هماهنگی اقتصادي سران قوا - کرد پرس



62- اشتغالزایی بخش حمل و نقل جاده اي ایلام براي 665 نفر - کرد پرس

63- کلیات طرح عرضه نفت در بورس انرژي تصویب شد - سرمد نیوز

64- چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟ - سرمد نیوز

65- برنامه ریزي اجراي مرحله دوم توزیع بسته هاي حمایتی در فیروزکوه - خبرگزاري مهر

66- تولید روزانه پنج هزار لامپ کم مصرف در زندان قزلحصار - میزان

67- آخرین نظرسنجی ها در مورد انتخابات آمریکا/ برتري مطلق بایدن در برابر ترامپ - رویداد 24

68- کلیات طرح فروش داخلی نفت در بورس انرژي تصویب شد - سهام انرژي

69- کمیته امداد: تامین 50 هزار تبلت براي دانش آموزان - خبرخودرو

70- جریمه 12 میلیاردي شرکت هاي لبنی گران فروش/باند بزرگ پول شویی از هم پاشید/تعویق کنکور در دقیقه نود/زمین

سوخته در انتظار دولت بعد!/احتمال تغییر سهمیه بندي بنزین/استیضاح وزیر نفت کلید خورد و ... - شما حزب موتلفه

71- مسابقات ملی جوش در چهارمحال و بختیاري برگزار می شود - ایسنا

72- خانه کارآفرینی توسعه و ترویج صنایع دستی بیرجند افتتاح شد - میراث آریا

73- دانشگاه آزاد و سازمان صنایع کوچک تفاهم نامه همکاري امضا کردند - ایرنا

74- امضا تفاهم نامه تامین زمین / ساخت مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران در استان همدان - خبرگزاري صدا و
سیما

75- چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟ - آریا نیوز

76- پرداخت 636 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه روستایی - خبرگزاري صدا و سیما

77- افتتاح 15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد ریالی در سیستان و بلوچستان - دانا

78- از تولید ماسک هوشمند کرونا تا تولید دستگاه تصفیه هواي بیمارستانی/ 3 شرکت دانش بنیان در سال جاري راه اندازي

شد - دانا

79- نامه مجمع کارآفرینان به سران قوا در حمایت از مدرس خیابانی - خبرنامه دانشجویان ایران

80- اختتامیه مسابقه آثار کوتاه رادیویی کار و تولید برگزار شد - سینماي نو

81- رفع مشکل و بازگشت به چرخه تولید 41 واحد تولیدي و صنعتی با نظارت تشکیلات قضایی آذربایجان شرقی - خبرگزاري
فارس

82- قطع دست بزرگترین معدن خوار مازندران با تلاش سربازان گمنام امام زمان (عج) / عکس - خبر فوري

83- برنامه هاي وزیر پیشنهادي صمت براي ایجاد تحول در صنعت، معدن و تجارت / مدرس خیابانی گزینه اي جوان و با تجربه
- خبر فوري

84- معاون اعتبارات بانک شهر اعلام کرد: پرداخت 17 هزار میلیارد ریال به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا - برداشت روز

85- سامانه سدرا موجب تسریع فرآیند بررسی پرونده هاي اعتباري بانک توسعه تعاون گردیده است - آریا نیوز

86- مردم از تلاش دولت براي ایجاد ثبات در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند - رکنا

87- تهاتر بدهی دولت به قرارگاه خاتم الانبیاء با نفت - مشرق

88- انتظارات صنعت دخانیات از مدرس خیابانی - روزنامه عصر اقتصاد

89- پرداخت 17 هزار میلیارد ریال به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا - توریسم پرس

90- جاي خالی نظارت بر عملکرد اتاق اصناف - گسترش صنعت معدن تجارت



91- بهره برداري از 15 واحد کارگاهی در زاهدان - همشهري

92- فاز یک نیروگاه 6 مگاواتی شهرك صنعتی شیراز آماده بهره برداري است - نیرو نیوز

93- فراخوان چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان منتشر شد - بازار کار

94- دولت درصدد رفع دغدغه اشتغال و مسکن جامعه ایثارگري است - بازار کار

95- همدان تفاهم نامه ایجاد اشتغال با بنیاد شهید امضا کرد - ایرنا

96- تغییر انبار سوخت شهران اولویت شهرداري منطقه 5 تهران است - ایرنا

97- تصویب 152 طرح اشتغالزا در گیلانغرب - جماران

98- واحدهاي دانشگاهی همدان پذیراي داوطلبان بدون کنکور - روزنامه فرهیختگان

99- حمایت مجمع کارآفرینان ایران از وزارت مدرس خیابانی - فصل اقتصاد

100- ایجاد شهرك هاي صنعت خصوصی در دستور کار وزارت صمت - شبستان

101- کارگاه خیاطی ویژه خانواده زندانیان در سیرجان - خبرگزاري صدا و سیما

102- واگذاري اراضی ملی استان به بخش صنعت و معدن - خبرگزاري صدا و سیما

103- گشایش اقتصادي با طرح فروش داخلی نفت در بورس انرژي - روزنامه تجارت

104- سند ملی تحول کشاورزي دانش بنیان تهیه و تصویب می شود - پانا

105- مردم از تلاش دولت در ایجاد آرامش اقتصادي کشور اطمینان داشته باشند - بازار نیوز

106- اطمینان رئیس جمهور به مردم براي بازگشت ثبات اقتصادي - بازار نیوز

107- امضاي 55 تفاهم نامه معین اقتصادي در فریمان - خبرگزاري صدا و سیما

108- کرونا از جنگ جهانی پیشی گرفت - حوزه نیوز

109- فرماندار گناباد: اغماض در تخلفات ساخت و ساز پذیرفته نیست - ایرنا

110- 6 شناور صید ترال در مناطق دریایی خوزستان توقیف شدند - برنا نیوز

111- سایه بروکراسی سنگین ترشد - روزنامه شیراز نوین

112- برگزاري آزمون غربالگري المپیاد علمی دانشجویان پزشکی با مشارکت 43 دانشگاه - ایسنا

113- 11 هزار پرونده اختلافی کارگري و کارفرمایی در البرز در حال بررسی است - روزنامه پیام سپیدار

114- مرکز مهارت آموزي کوثردر مرکز شهر تهران راه اندازي  شد - ایسکا

115- ترم جدید دانشگاه آزاد به صورت مجازي و حضوري برگزار می شود - دانا

116- برخورداري 10 میلیون روستایی از آب پایدار در دولت تدبیر و امید - روزنامه جهان صنعت

117- پرداخت 17 هزار میلیارد ریال تسهیلات کرونایی توسط بانک شهر - بانکداري ایرانی

118- گامی به سوي تعالی و تحول - رسا

119- خواسته دشمن دور شدن رسانه ها از اخلاق مداري است - روزنامه قدس

120- برگزاري گردهمایی تشکل ها و سازمان هاي مردم نهاد جوانان خراسان جنوبی - وزارت ورزش و جوانان

121- خبر مهم روحانی از تصویب طرح فروش داخلی نفت در جلسه سران قوا - روز نو

122- کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه دیروز سران قوا تصویب شد - مرصاد نیوز

123- اشتباهات رایج والدین در روزهاي کرونایی - مرصاد نیوز



124- فروش داخلی نفت طرحی مبتنی بر اقتصاد مردم محور و گامی براي مقابله با تحریم است - شرکت ملی نفت ایران

125- وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: معیشت پایدار را مناسک سازي کنیم - ایلنا

126- بازگشت به کار 3 واحد تولیدي با حمایت دستگاه قضایی - ایسنا

127- فاز یک نیروگاه 6 مگاواتی شهرك صنعتی شیراز آماده بهره برداري است - وزارت نیرو

128- دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران تفاهم نامه همکاري امضا کردند - آنا

129- حمایت مجمع کارآفرینان از مدرس خیابانی براي تصدي وزارت صمت - بسیج نیوز

130- کوچه اي در شیراز که با زباله سبز شد - باشگاه خبرنگاران جوان

131- تامین نیازهاي منطقه از طریق مشارکتی؛ این بار با ایجاد فرصت هاي شغلی و کارآفرینی - خبر ایران

132- مسئولان در قبال باندبازي هاي سینما، بیخیال هستند/ این دولت، بدترین دولت سینمایی بود/ یک فیلم را با پولشویی 27

میلیاردي ساختند - تابناك

133- تلاش رسانه اي دشمن در تحریف مفهوم فرهنگ ایثار و شهادت/ اطلاع از وضعیت معیشت خانواده ایثارگران جز ضرورت

ها است - باشگاه خبرنگاران جوان

134- 15 واحد کارگاهی در زاهدان به بهره برداري رسید - باشگاه خبرنگاران جوان

135- 11 هزار پرونده اختلافی کارگري و کارفرمایی در البرز در حال بررسی است - ایسنا

136- کرمانشاه در سوگ یار دیرین انقلاب - روزنامه باختر

137- تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت در شوراي سران قوا - جاهد خبر

138- تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت در شوراي هماهنگی اقتصادي سران قوا - فصل اقتصاد

139- فروش داخلی و عرضه نفت در بورس انرژي گامی براي مقابله با تحریم است - فصل اقتصاد

140- امضاي تفاهم نامه همکاري مشترك طرح توسعه نوآوري و فناوري هاي حوزه معدن و صنایع معدنی - فصل اقتصاد

141- خواسته فعالان بخش خصوصی از وزیر جدید صنعت، معدن و تجارت چیست؟ - فصل اقتصاد

142- 7500 هکتار از آب بندان هاي استان هاي شمالی مرمت و بهسازي شد - فصل اقتصاد

143- تلاش دولت در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست است - عصر پرس

144- روحانی: کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه دیروز سران قوا تصویب شد - ریشه

145- روحانی: مردم بابت تلاش دولت براي ایجاد ثبات اقتصادي اطمینان داشته باشند - روزنامه رسالت

146- تغییر انبار سوخت اولویت منطقه 5 است/ شناسایی 1399ساختمان ناایمن - اقتصاد آنلاین

147- پولشویی 27میلیارد تومانی در یک فیلم سینمایی - تیتر امروز

148- افتتاح 15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد ریالی در سیستان و بلوچستان - برنا نیوز

149- سمنان: خیرینی که کارآفرینِ اشتغال می شوند/ توانمندسازي دهک هاي پایین براي ماهی گیري! - حلقه وصل

150- نقش آفرینی هاي اتاق بازرگانی تهران در توانمندسازي تشکل ها و توسعه مشارکت اجتماعی - اتاق بازرگانی تهران

151- اعطاي وام 90 میلیاردي کرونا به تاسیسات گردشگري - همدان نیوز

152- حمایت از صنایع کوچک و متوسط جهش تولید را محقق می کند - ایرنا

153- پرداخت 30 میلیارد تسهیلات بیمه بیکاري کرونا در همدان - خبر فوري

154- ایجاد اشتغال براي 213 معتاد بهبود یافته در استان فارس - خبرگزاري مهر



155- مرکز مهارت آموزي بانوان سرپرست خانوار راه اندازي شد - دانشجو

156- سال گذشته بیش از 12هزار نفر تسهیلات ازدواج دریافت کردند - دانا

157- ساخت 2و 200 واحد مسکونی در همدان/ مطالبات ایثارگران کامل پرداخت شد - باشگاه خبرنگاران جوان

158- مردم در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد کشور، اطمینان خاطر داشته باشند - تیک

159- وجود 175 واحد صنایع کوچک در بروجن - باشگاه خبرنگاران جوان

160- روحانی: تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه سران قوا - عصر ایران

161- کمینه امداد: تامین 50 هزار تبلت براي دانش آموزان/ قربانی 160 گاو توسط یک خیر - عصر ایران

162- ترم جدید دانشگاه آزاد به صورت مجازي و حضوري برگزار می شود - موج رسا

163- گره کور بیکاري چگونه باز می شود؟ - صبحانه آنلاین

164- روحانی مدعی شد: ثبات اقتصادي در راه است - نامه نیوز

165- در جلسه سران قوا تصویب شد:جزئیات فروش نفت به مردم - نامه نیوز

166- مادران سوئیسی 3سال مرخصی با حقوق دارند - برترین ها

167- تشریح حمایت هاي شرکت شهرك هاي صنعتی استان کرمانشاه از صنایع کوچک و متوسط - فرتاك نیوز

168- اشتغال فراگیر و بهبود توزیع درآمد با توسعه صنایع کوچک - تقریب نیوز

169- تخصیص 670 هزار میلیاردي براي کارورزي دانش آموختگان دانشگاهی - بازار کار

170- مدیریت و میثم شکري ساز - فصل اقتصاد

171- تغییر محل انبار سوخت اولویت منطقه 5 - رکنا

172- 15 واحد کارگاهی در زاهدان به بهره برداري رسید - ایرنا

173- پرداخت 30 میلیارد تسهیلات بیمه بیکاري کرونا در همدان - ایسنا

174- 300 هزار از فارغ التحصیلان البرز بیکار هستند - تابناك

175- تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت در شوراي هماهنگی اقتصادي سران قوا / روحانی: طرح فروش داخلی نفت و

عرضه آن در بورس انرژي، گامی مهم در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس است - انتخاب

176- روحانی: طرح فروش داخلی نفت گام مهمی ست - جهان نیوز

177- مردم در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد کشور، اطمینان خاطر داشته باشند - رویداد 24

178- براي حفظ معیشت مردم تلاش می کنیم/ فروش نفت در بورس گامی مهم در مقابله با تحریم - اقتصاد آنلاین

179- اشتغال و رشد اقتصادي رابطه یک به یک ندارند - اقتصاد آنلاین

180- طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي پس از تصویب نهایی عملیاتی می شود - روزنامه قدس

181- چگونه در کانادا سرمایه گذاري کنیم؟ - اقتصاد آنلاین

182- راه حل بازکردن گره کور بیکاري چیست؟ - اقتصاد آنلاین

183- 8053 شغل در شهرك هاي صنعتی احیا شد - عصر صنعت

184- دولت همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و

چرخه تولید بوده است/ تدوین نقشه راه اقتصادي براي سال پایانی دولت و در راستاي گشایش در ... - ریاست جمهوري

185- مردم در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد کشور، اطمینان خاطر داشته باشند - تقریب نیوز



186- گام هاي بزرگ صنعتی با چرخ دنده هاي کوچک؛ صنایع کوچک چرخ دنده تولید داخلی - تابناك

187- حدود 22 درصد از فارغ التحصیلان البرز بیکار هستند - روزنامه پیام سپیدار

188- معاون رییس جمهوري: دولت درصدد رفع دغدغه اشتغال و مسکن جامعه ایثارگري است - ایرنا

189- مطالبات ایثارگران تا پایان دولت پرداخت می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

190- مرکز مهارت آموزي بانوان سرپرست خانوار راه اندازي شد - خبرگزاري فارس

191- اختتامیه جشنواره رادیویی کار و تولید| رادیو یکی از مهم ترین حامیان تولیدکنندگان کشور است - رادیو اقتصاد

192- «آب شیرین» اثر برگزیده جشنواره کار و تولید شد - رادیو اقتصاد

193- مرکز مهارت آموزي بانوان سرپرست خانوار راه اندازي شد - نما

194- پولشویی 27میلیاردي در یک فیلم سینمایی - پایگاه خبري 598

195- مردم در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد کشور، اطمینان خاطر داشته باشند - ایلنا

196- خوشه هاي صنعتی حلقه مفقوده جهش تولید در کرمان - فصل اقتصاد

197- نماینده مجلس: مدرس خیابانی با انگیزه و مسلط به صنعت و تجارت است - فصل اقتصاد

198- تدابیر گمرك در شرایط تحریم و اتخاذ رویه واحد - فصل اقتصاد

199- استاد دانشگاه تهران تشریح کرد: رعایت اصول و بایدو نبایدهاي دوران کرونایی در حوزه اشتغال - فصل اقتصاد

200- روحانی: مردم براي ایجاد ثبات اقتصادي اطمینان داشته باشند - شهرآرا آنلاین



 

وضعیت بیکاري در نهبندان و سربیشه نگران کننده است

منبع: پارسینهشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/05/21

نماینده مردم نهبندان وسربیشه با اشاره به ظرفیت ها و سرمایه هاي بسیار در این دو شهرستان گفت:وضعیت بیکاري در
نهبندان و سربیشه نگران کننده است.

 
 :

مصطفی نخعی با اشاره به وضعیت اشتغال وبیکاري در حوزه انتخابیه خود گفت: شهرستان نهبندان به دلیل داشتن معادن بسیار به
عنوان یکی از قطب هاي معدن کشور است، اما میزان بهره مندي جوانان این شهرستان از اشتغال بسیار ناچیز بوده که سبب گلایه

 
مندي مردم از این وضعیت شده است. 

این نماینده مجلس در دوره یازدهم ادامه داد: متاسفانه بیکاري در شهرستان هاي نهبندان وسربیشه بیداد می کند و جوانان بسیاري
در این دوشهرستان به دلیل نبود کار و درآمد کافی، دچار دردسرها و مشکلات بسیاري شده اند که به تبع بیکاري، بسیاري از

 
مشکلات اجتماعی به وجود می آید که دولت براي رفع این مشکل فکري اساسی کند. 

وي افزود: شهرستان ها نهبندان و سربیشه سرمایه هاي بسیاري را در خود جاي داده و باید با درنظر گرفتن ظرفیت هاي موجود،رشد
و توسعه در این نقاط ایجاد شود؛ چراکه معادن موجود در این دو شهرستان گواهی بر داشتن سرمایه هاي بکر ،ناب و قابل استفاده

 
براي مردم می باشد. 

نماینده مردم نهبندان وسربیشه در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: از دولت محترم انتظار می رود که در جهت رفع
بیکاري،رفع فقر و اشتغال در جاي جاي ایران اسلامی گام هاي اساسی برداشته و با در نظر گرفتن ظرفیت هاي هر شهر با استفاده از

جوانان بومی، میزان درآمد خانواده ها را افزایش داده و سطح رفاه اجتماعی را ارتقا ببخشد./



معاون جوانان اداره کل ورزش و جوانان مازندران در حاشیه بازدید از دفتر

تکرار: کانون کارآفرینان جوان مازندران تاسیس شد

منبع: مازنی خبرشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون امور فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان مازندران گفت: با پیگیري هاي انجام شده ، کانون خیرین ورزش استان،
کانون همکاران ورزش و جوانان ، کانون سمن هاي مردم نهاد جوانان و کانون کارآفرینان جوان مازندران تاسیس شده است. دکتر

 
محمدرضا ییلاقی در حاشیه بازدید از دفتر گروه خبري تکرار ، با (...) 

 معاون امور فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان مازندران
معاون جوانان اداره کل ورزش و جوانان مازندران در حاشیه
بازدید از دفتر تکرار: کانون کارآفرینان جوان مازندران تاسیس شد

گفت: با پیگیري هاي انجام شده ، کانون خیرین ورزش استان، کانون همکاران ورزش و جوانان ، کانون سمن هاي مردم نهاد جوانان و

 
کانون کارآفرینان جوان مازندران تاسیس شده است. 

دکتر محمدرضا ییلاقی در حاشیه بازدید از دفتر گروه خبري تکرار ، با بیان اینکه از طریق رایزنی با بانک رسالت به دنبال ایجاد
راهکاري براي کمک و ارائه تسهیلات کم بهره به جوانان و ورزشکاران آسیب دیده مازندران هستیم، افزود: ایجاد خط مرز بین اسپانسر

 
ورزشی با خیر ورزشی ضروري است زیرا فردي که هزینه ي تبلیغات خود در ورزش را می پردازد، اسپانسر ورزشی نام دارد. 

وي ادامه داد: براي توسعه کسب و کارهاي جوانان ، رایزنی هایی صورت گرفت تا از طریق بانک رسالت و صندوق کارآفرینی امید وام

 
هاي خوداشتغالی کم بهره داده شود. 

ییلاقی با تاکید بر اینکه از قرارگاه پیشرفت سپاه و مرکز توسعه و پشتیبانی کسب و کارهاي جوان خواسته شده تا در خانه جوان

 
مازندران به کارآفرینان جوان مشاوره دهند ، افزود: به دنبال مدل هاي کارآفرینی موفق هستیم تا در کشور نیز به الگو تبدیل شوند. 

معاون امور فرهنگی و جوانان اداره کل ورزش و جوانان مازندران تصریح کرد: با همکاري کمیته امداد امام خمینی (ره) به دنبال ایجاد
مرکز نیکوکاري ورزش و جوانان هستیم تا ورزشکارانی که علاقه مند به مددجوئی نیستند، از بخشی از امکانات و تسهیلات کمیته

 
امداد بهره مند شوند. 

ییلاقی ادامه داد: در ایام شیوع کرونا ، از ستاد اجرائی فرمان امام (ره) بسته هاي معیشتی دریافت و بین خانواده ورزش استان توزیع

 
گردید. 



اژد هاي مشکلات اقتصادي با اصلاح سیستم مالیاتی از بین می رود

منبع: شعار سالشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/05/21

شعار سال:عملکرد اقتصادي دولت در گفتگوي با امیر عباس محمدلو، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشکده اقتصاد دانشگاه
علامه طباطبائی و حسین آمره، فعال سابق دانشجویی و کارشناس اقتصادي بررسی شد. امروز وضعیت اقتصادي کشور

رضایت بخش نیست و مردم با تورم و گرانی هاي افسارگسیخته در تامین اقلام اساسی خود و مسکن ...

شعار سال:عملکرد اقتصادي دولت در گفتگوي با امیر عباس محمدلو، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشکده اقتصاد دانشگاه

 
علامه طباطبائی و حسین آمره، فعال سابق دانشجویی و کارشناس اقتصادي بررسی شد. 

امروز وضعیت اقتصادي کشور رضایت بخش نیست و مردم با تورم و گرانی هاي افسارگسیخته در تامین اقلام اساسی خود و مسکن
دست به گریبان هستند و البته دولت نیز نشان داده است که براي جبران این ناکارآمدي ها برنامه اي ندارد. به منظور بررسی منشأ
گرانی هاي اخیر و تبعات اجتماعی و اقتصادي آن و همچنین ارائه راهکارهاي مناسب در شرایط تحریمی با هدف ثبات بخشی به
وضعیت اقتصادي با امیر عباس محمدلو، مسئول سابق بسیج دانشجویی دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه طباطبائی و حسین آمره، فعال

 
سابق دانشجویی و کارشناس اقتصادي به گفتگو پرداخته است که در ادامه مشروح این گفتگو را می خوانید. 

آمره: منشاء گرانی هایی که اخیرا اتفاق افتاده همان دلیل و منشایی است که در گرانی هاي اوایل دهه 90، دهه 80، دهه 70 و حتی
دهه 50 داشته ایم که بعضا به شکل هاي دیگر بوده، ولی منشاء تمام این گرانی ها یکی بوده با این وجود عملا اتفاق خاصی در اقتصاد

 
کشورمان به ویژه در یک دهه گذشته نیفتاده که بگوییم منشاء جدیدي براي گرانی هاي اخیر ایجاد شده است. 

 
دولت فاقد توانایی لازم براي کنترل گرانی ها است 

بعضا پاسخ نمایندگان مجلس و یا مسئولین در خصوص منشاء گرانی ها به چند دلیل کلیشه اي مانند عدم نظارت، عدم مدیریت
صحیح و یا عدم انجام وظیفه در فلان سازمان و وزارتخانه خلاصه می شود و یا اینکه در نهایت تحریم را به عنوان منشاء اصلی گرانی
ها معرفی می کنند؛ اما واقعیت چیست؟ بدون شک آرزوي تمام دولت ها این است که بتوانند گرانی ها را کنترل کنند، اما دلیل اینکه
موفق به این کار نشده اند این است که دولت ها فاقد توانایی و امکانات لازم براي کنترل گرانی ها هستند به این معنا که دولت هیچ
دستی در کنترل اقتصاد و فضاي اقتصادي کشور ندارد در نتیجه عملا اختیاري هم براي کنترل گرانی ها ندارد؛ بنابراین وقتی قیمت
دلار افزایش می یابد می بینیم که عکس العمل دولت تغییر نمی کند و با عکس العمل سایر دولت ها یکسان است یعنی باید دلار را
منتشر و وارد بازار کند، ریال را از بازار جمع کند و دوباره قیمت ها را پایین بیاورد و بعد از مدتی هم می بینیم که دوباره یک شکاف

 
قیمتی ایجاد می شود. 

در دنیا بین توانایی دولت ها براي دخالت در اقتصاد فرقی وجود ندارد به گونه اي که دولت ها یا باید به یک منبع ازلی امکانات و
تولیدات وصل باشند و یا در غیر اینصورت توانایی دخالت و تنظیم اقتصاد را از طریق مالیات ستانی داشته باشند و البته بیان این نکته
به این معنا نیست که از هم اکنون گرفتن مالیات و اجراي طرح هایی مثل مالیات بر مسکن را کلید بزنیم، چون هر سیاست مالیاتی و
یا هر طرح دیگري را بخواهیم اجرا کنیم باز هم اوضاع می لنگد، چون دولت دستی در اقتصاد ندارد کما اینکه هر سیاست بزرگی را

 
هم که اجرا می کنیم می لنگدو خراب می شود. 



بنابر آمار رسمی حجم بازار غیر رسمی کشورمان 576 هزار میلیارد تومان است و در استان ها اشتغال غیر رسمی تا 70 درصد می
رسد، با این وجود ما با یک ساختار و بازاري مواجه ایم که به یک بخش نامولد تبدیل شده است. خاصیت بازار نامولد هم این است که
در هیچ کجا ثبت نمی شود پس نمی توان آن را شناسایی و رهگیري کرد تا بتوان بازار را به دست گرفت در نتیجه عملا ممکن است
در راستاي کنترل این بازار یک سري جلسات مشترك بین دولت و مجلس و دولت و بخش خصوصی برگزار شود و در نهایت اتفاقی

 
هم نیفتد. 

 
بازار نامولد جایگزین تولید شده است 

بحثی که وجود دارد این است که وجود بازار نامولد و درآمد نامولدي که از آن به دست می آید عملا جایگزین تولید ما شده است؛ اما
با سیستم مالیاتی یکپارچه می توانیم این بازار نامولد را شناسایی کنیم و هدایت نقدینگی را که آن را فقط در سیستم بانکی خلاصه
می کنند جهت بدهیم. مثلا می توانیم بگوییم که چگونه می خواهیم مالیات بر مسکن را تعیین کنیم؛ البته اصلا نمی خواهم به
سیاست مالیات بر مسکن یا مالیات بر عایدي سرمایه بروم، چون به نظر بنده هر سیاست مالیاتی اجرا شود به دلیل اینکه سیستم

 
جامع مالیاتی وجود ندارد شکست خورده است. 

سوال این است که دولت چگونه می تواند براي خود دستی در اقتصاد ایجاد کند؟ پاسخ این است که دولت سیستم جامع مالیات
ستانی را ایجاد کند به این معنی که به سراغ نحوه مالیات ستانی برود؛ البته وقتی می گوییم مالیات حرف بنده این نیست که از مردم
پول بگیریم. به هر روي درست است که مالیات براي دولت درآمدزایی ایجاد می کند، ولی اولویت اول این نیست که از مردم پول

 
بگیریم بلکه مالیات ستانی صحیح را ایجاد کنیم. 

 
هدفمندي یارانه ها به دلیل عدم مالیات ستانی صحیح شکست خورد 

کاري که سیستم مالیات ستانی صحیح انجام می دهد این است که نورافکن ها را در زمین روشن می کند و مشخص می شود که
دارایی هاي مردم به چه شکلی است و هر فرد چند خانه و شرکت دارد و در چند شرکت سهامدار است و ارتباط سهامداري هر فرد
چگونه است و آیا سهامدار اصلی محسوب می شوند یا نه. با این وجود دولت با مالیات ستانی صحیح می تواند یک فرد حقیقی یا
حقوقی را تحت شناسایی قرار دهد. پس وقتی فضا روشن باشد دولت می تواند با رهگیري افراد به اجراي سیاست هاي درست بپردازد
و نقطه زنی کند و قطعا اجراي هر طرحی هم بدون توجه به این روند شکست خواهد خورد مثلا طرح هدفمندي یارانه ها که در دولت
احمدي نژاد اجرا شد طرح بزرگی بود، ولی عملا می بینیم که شکست خورده است، چون دولت نتوانست هدف هاي بعدي این طرح را
انجام دهد و نتوانست بفهمد که باید به چه کسانی یارانه بدهد و دلیل این موضوع هم این است که تطابق اطلاعات و تراکنش بانکی با

 
اطلاعات زمین، مسکن و شرکت صورت نمی گیرد. 

در دولت روحانی نیز طرح مدیریت مصرف سوخت اجرا شد، اما عملا دولت نتوانست جامعه هدف کمک هاي یارانه اي را شناسایی
کند تا مشخص شود که یارانه بنزین باید به چه کسانی تعلق بگیرد. به هر روي تا وقتی دولت ها در جمهوري اسلامی سیستم جامع

 
مالیات ستانی ندارند این دولت ها، دولت بدون دستی هستند که از آن ها توقع داریم بزرگترین کار ها را انجام دهند. 

 
 

یکی از مزایاي سیستم مالیاتی این است که تراکنش ها قابل ردیابی هستند و اگر جابجایی پول از یک حدي بالاتر برود می توان آن را
پیگیري کرد در نتیجه می توان فهمید که تقاضاي عرضه اي که صورت گرفته واقعا براي تولید کننده، وارد کننده و صادر کننده بوده



یا نه، اما اگر این سیستم مالیاتی وجود نداشته باشد مثلا وقتی گرانی ارز اتفاق می افتد یکی از اقداماتی که صورت می گیرد این است

 
که یک سلطان ارز را شناسایی و او را حذف می کنند و بعد از مدتی بازار دوباره راه خود را می رود. 

خیلی ها معتقدند که منشاء گرانی ها بانک ها هستند و این در حالی است که سیاست پولی فقط در نگهداري و مدیریت سیستم
بانکداري به تنهایی موثر نخواهد بود و سیاست مالی هم باید در کنار آن قرار بگیرد. به هر روي در سیستم مشخص است که هر بانکی
با چه شرکت هایی رابطه سهامداري دارد با این وجود سوال این است که چرا بانک ها به هر کسی که می خواهند بیشتر از یک مبلغی

 
که مشخص است وام می دهند. 

قطعا زمانی که با چشم بسته و بدون شناسایی دست به عملیات می زنیم شکست خواهیم خورد. مثلا از اواخر سال 96 و اوایل سال
97 سیاست هاي ارزي مختلفی اجرا شده اند، اما نتیجه این سیاست ها گم شدن ارز بوده، چون ارز را به شرکتی تخصیص می دهند
که تازه تاسیس است و صرفا با زدوبند شکل گرفته تا ارز بگیرد و آن را به یک شرکت سوري در کشور دیگري منتقل کند با این وجود
هم ارز می رود و هم جنسی وارد کشور نمی شود و این در حالی است که اگر سیستم مالیاتی داشته باشیم اعتبار سنجی صورت می
گیرد و مثلا از فلان شرکت که یک سال از تاسیس آن گذشته و فقط یک میلیون تومان مالیات داده پرسیده می شود که با این

 
وضعیت از کجا می خواهد بیاورد و 200 میلیون دلار جنس وارد کند و یا از کجا می خواهد بیاورد و 200 میلیون دلار صادرات کند. 

 
در وضعیت فعلی نمی توان جلوي گم شدن ارز را گرفت 

مگر ما نمی خواهیم جلوي گم شدن ارز را بگیریم. من به شما می گویم با وضعیت موجود نه بانک مرکزي، نه وزارت صمت، نه گمرگ
و نه هیچ کس دیگري نمی تواند جلوي گم شدن ارز را بگیرند، چون اصلا دیدي در اقتصاد نداریم. شما در نظر بگیرید که در فلان
کشور اگر کسی از 2 نهاد حقوق بگیرد و جاي دوم را اعلام نکرده باشد بلافاصله بعد از واریزي اول براي فرد پیامک ارسال می شود و
از او می خواهند دریافتی دوم خود را اظهار کند و این در حالی است که در کشورمان افراد اظهار مالیاتی می کنند، ولی می دانند
هیچ تاثیري ندارد در نتیجه هر چه قدر کمتر بتوانند اظهار می کنند. به هر روي اگر اعتبارسنجی حول محور مالیاتی صورت بگیرد آن
وقت مردم تشویق می شوند که اطلاعات خود را به طور موثق اعلام کنند و البته این کار در ساختار مالیاتی فعلی نیازمند اصلاحات
است؛ مثلا ثبت شرکت و یا ثبت املاك باید توسط امور مالیاتی انجام شود، اما در حال حاضر قوه قضائیه این کار را انجام می دهد و از
طرفی ثبت احوال مراحل جداگانه اي دارد و زیر نظر وزارت کشور است و ارز را وزارت صمت با سازوکار خودش تخصیص می دهد.
همچنین اعتبار سنجی تاجر به اتاق بازرگانی که هیچ سازوکاري ندارد، محول شده و این خودش یک شکاف است، چون ما
اعتبارسنجی فعال اقتصادي را به یک فعال اقتصادي واگذار کرده ایم و این در حالی است که اعتبارسنجی یک کار حکمرانی و
حاکمیتی است پس نباید آن را به بخش خصوصی بدهیم و آن هم بخش خصوصی که خودش رقیب همان بخش خصوصی است و
این کاري است که می توان به راحتی جلوي آن را گرفت. در مجموع معتقدم تمام این اقدامات باید تحت اختیار سیستم مالیاتی قرار
بگیرند در واقع مسئله این است که از اول تا آخر کار باید یک جا این تراکنش و رهگیري را انجام بدهد و آن هم سیستم مالیاتی است.

همه ما می دانیم که وزارت خزانه داري یکی از اصلی ترین وزارت خانه ها و اتاق جنگ آمریکا است و این وزارت خانه نه تنها اطلاعات
اقتصادي این کشور بلکه اطلاعات اقتصادي دنیا را دارد. با این وجود تا یک ساختار واحد در کشورمان شکل نگیرد ما نمی توانیم هیچ

 
گرانی را کنترل کنیم. 

 
ضرورت اجراي سیستم جامع مالیاتی در شرایط تحریم 

واقعیت این است که امروز نه بازار ما بازار هزار سال پیش است که اگر یک نفر گران فروشی کرد او را به همه معرفی کنیم و نه اقتصاد



آن قدر کوچک است که بتوان به راحتی بر آن نظارت کرد با این وجود ما نیازمند سیستم جامع مالیاتی هستیم و با این سیستم بسته
اجراي سیستم جامع مالیاتی بیشتر از 6 ماه زمان نمی برد و با اجراي آن ثبات و شفافیت را شاهد خواهیم بود. به هر روي اگر تابحال
به دنبال اجرایی کردن سیستم جامع مالیاتی نرفته ایم به خاطر این بوده که نفت داشته ایم و احساس دغدغه نمی کرده ایم، ولی در
حال حاضر که در اقتصاد شدیدا دچار گپ شده ایم، نفت مان فروش نمی رود و به شدت به واردات وابسته شده ایم باید سیستم جامع

 
مالیاتی را اجرایی کنیم. 

افزایش قیمت دلار در کشور هاي مختلف اتفاق می افتد و حتی در فرانسه که ارتباط خوبی با آمریکا دارد و یا در ترکیه شاهد این
افزایش بوده ایم به هر روي این افزایش قیمت مقداري روي قیمت مواد اولیه تاثیر می گذارد و یک گپ کوچک گرانی می آورد، ولی
در کشورمان اینگونه نیست، چون وقتی قیمت دلار سه یا پنج می شود قیمت تمام اجناس هم سه یا برابر یا پنج برابر افزایش می
یابند؛ پس این دلار است که در کشورمان تعیین می کند قیمت سایر اجناس چقدر باشند. به هر روي این وضعیت زمانی اصلاح می
شود که ما با استفاده از سیستم مالیاتی از یک سو دلار را شناسایی کنیم یعنی بفهمیم که معاملات اقتصادي توسط چه کسانی انجام
می شوند و از سوي دیگر ما می توانیم به بخش تولید این اطمینان را بدهیم که با استفاده از سیستم مالیاتی هم ثبات را می آوریم و
هم با استفاده از این سیستم اعتبارسنجی این بخش را انجام می دهیم و دیگر هم از آن ها مجوز نمی خواهیم و در ماه چند بار مامور

 
مالیاتی و بیمه را دنبال آن ها نمی فرستیم. 

 
اژد هاي هفت سر مشکلات اقتصادي با اصلاح سیستم مالیات ستانی از بین می رود 

امروز نه تنها گرفتن مجوز ها براي تولید، بلکه مشکلات اقتصاد کشورمان نیز به یک اژد هاي هفت سر تبدیل شده اند، اما آیا ما باید
به سراغ تمام این اژدها هاي هفت سر برویم؟ نه. مسئله این است که قلب اقتصاد کشورمان سیستم و نحوه مالیات ستانی مان است و
تا این سیستم درست نشود هیچ سیاست دیگري به درستی اجرا نمی شود. به هر روي مانع درست نشدن سیستم مالیات ستانی چند
عامل است که از جمله این موانع می توان به دخالت نیرو هاي امنیتی در اقتصاد و گره خوردن بخش غیر رسمی با حاکمیت و
مدیریت میانی و بالایی اشاره کرد. همچنین اصلاح سیستم مالیات ستانی درکی در بالاترین سطح دولت می خواهد. درست مثل
زمانی که احمدي نژاد تشخیص داد مسکن مهر و هدفمندي یارانه ها اصلی ترین کار است پس شخص رئیس جمهور مدیریت اجراي
آن ها را به دست گرفت؛ بنابراین اگر می خواهیم سیستم مالیاتی زمین نخورد حتی نیاز داریم که شخص رئیس جمهور مستقیما روي
آن سرمایه گذاري کند، چون دست بالاي دست بسیار است و البته اجراي این سیستم نیز مستلزم این است که به جمع آوري
اطلاعات بپردازیم، چون سامانه ها و سیستم هاي مختلف اطلاعات نمی دهند به این معنی که صمت به گمرگ اطلاعات نمی دهد و یا

 
فرض کنید ممکن است بانک ها و قوه قضائیه هم اطلاعات ندهند و این ها چالش هایی است که در کشورمان وجود دارند. 

 
 

مردم ما به خاطر گرانی، فساد، بی عدالتی، بیکاري و برخی دیگر از مشکلات عصبانی هستند. اما سوال این است که چرا کشورمان با
مشکل بیکاري مواجه است و چرا تولید نداریم؟ واقعیت این است که ما امروز به خاطر مجوز هایی که تولید کننده باید بگیرد پایمان
را روي گلوي تولید کننده گذاشته ایم و از طرفی بازار هاي غیر رسمی را ایجاد کرده ایم و دیگر اینکه حمایتی از بخش تولید صورت
نمی گیرد. به هر روي اگر سیستم مالیاتی را در کشور ایجاد کنیم اعتبار و حساب هر تولید کننده اي مشخص است و دیگر نیازي
نیست که تولید کننده براي گرفتن مجوز ها فرم هاي زیادي را پر کند و یا اصلا نیازي نیست که ممیزي مالیاتی به کارگاه ها مراجعه
کند؛ اما ما ممیزي مالیاتی را به کارگاه ها و کارخانه ها می فرستیم و ممیزي هم اصلا نگاه نمی کند که تولید در یک کارگاه صورت
می گیرد یا یک کارخانه با این وجود ممیزي مالیاتی اگر درآمد ماهیانه کارخانه اي مثلا 300 میلیون تومان باشد این درآمد را در 12
ماه سال ضرب می کند و می گوید 30 درصد درآمد سالیانه سود است و بعد به تولید کننده می گوید من شما را علی الراس مالیاتی
می کنم و شما باید 20 درصد سود سالیانه را به عنوان مالیات بدهید و وقتی تولید کننده می گوید من این پول را ندارم و تازه کارم را



شروع کرده ام زیر بار نمی رود. به هر روي اگر کارخانه تولیدي کوچک باشد مالک آن با ممیزي مالیاتی معامله می کند و اگر شرکت

 
تولیدي بزرگ باشد معامله با فلان مسئول سطح بالا انجام می شود تا مالیات تعیین شده کاهش یابد. 

اگر سیستم مالیاتی را ایجاد کنیم آن وقت می توانیم سیاست هاي مختص به بازار غیر رسمی را نیز به مرحله اجرا برسانیم و مثلا
مالیات بر مسکن را افزایش دهیم، چون با اجراي سیستم مالیاتی هم می دانیم که چه کسی مالک است و هم تراکنش هاي او مربوط
به کجاست و حتی با این سیستم می توانیم بورس را نقطه زنی کنیم. اصلا سوال این است که در بورس چه خبر است و اگر قرار باشد
همه بریزیم در بورس پس چه کسی قرار است به تولید کالا و تولید مواد اولیه و مصرفی بپردازد؛ خب همه که وارد بورس شده ایم. به
هر روي با ایجاد سیستم مالیاتی می توانیم بازار هاي موازي و بورس را از بین ببریم. نکته اي که وجود دارد این است که وقتی بازار
مالی از بازار حقیقی فاصله می گیرد یک انفجار شدید در اقتصاد خواهیم داشت کما اینکه این اتفاق در سال 2008 براي آمریکا علی

 
رغم اینکه قدرت اقتصادي بالایی دارد به وقوع پیوست. 

طبیعتا وقتی بازار هاي غیر رسمی را ببنیدیم و از طرفی شرایط و صدور مجوز ها را فراهم کنیم تولید شکل می گیرد و با شکل گیري
تولید اشتغال ایجاد می شود. همچنین اگر کسی بخواهد در این فضا مرتکب فساد شود نهایتا شناسایی خواهد شد و آن وقت می
توانیم هزینه فساد را بالا ببریم و به این افراد بگوییم که ما شما را، چون مالیات نداده اید و یا اطلاعات خود را غلط اعلام کرده اید در
بلک لیست قرار می دهیم و در حال حاضر باید در پروسه فعلی کار کنید و هر جا بروید به شما خدمات دولتی نمی دهیم و اینگونه

 
فساد را از بین می بریم. 

یکی از ناعدالتی ها این است که فرصت برابر براي دسترسی وجود ندارد؛ بنابراین هر کسی پول بیشتري دارد شرایط بیشتري هم براي
او فراهم می شود پس پولدار پولدارتر و فقیر فقیرتر می شود. مثلا در بانک ها که پول دست اول در اختیارشان قرار می گیرد و شرایط
براي شان فراهم است آن ها این پول ها را در دارایی هاي سرمایه اي می ریزند و این دارایی ها را گرانتر می کنند، ولی آن خرده پایی
که تازه می خواهد کارش را شروع کند شرایط براي او سخت تر است و این در حالی است که در یکی از کشور هایی اروپایی به ازاي
260 هزار دلار باید 60 درصد آن به عنوان مالیات پرداخت شود و قبل از آن هم این مالیات به صورت پله اي دریافت می شود و

 
اینگونه می توانیم دسترسی ها را پخش کنیم تا همه بتوانند کار کنند و فقط آقازاده ها و آن کسانی که ارتباط دارند کار نکنند. 

 
گرانی با بخشنامه هاي دولتی و بگیر و ببند مهار نمی شود 

معتقدم ما هیچ راهی براي مهار گرانی و دیگر مشکلات نداریم و با بخشنامه هاي دولتی و بگیر و ببند هم نمی توانیم این مشکلات را
کنترل کنیم؛ البته باید با آن کسی که فساد می کند مبارزه شود، ولی این اقدامات مسئله اي را حل نمی کنند، چون وقتی سلطان
سکه و ارز دستگیر شدند سلاطین دیگر به جاي آن ها آمدند. پس براي اینکه نظام جامع مالیاتی را راه اندازي کنیم باید اطلاعات
مشخص شوند و این کار هم همان قدر که پیچیده است همان قدر هم راحت است، چون چند بار اجرایی شده است. به هر روي اگر
نظام جامع مالیاتی وجود داشت رهگیري ها دقیق صورت می گرفت و شرایط دقیق سنجیده می شد و با این شرایط ما دیگر به یک

 
تعزیرات و یک ستاد مبارزه با قاچاق کالا ویک ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادي که می خواهند آن را تشکیل بدهند، نیازي نداشتیم. 

تحقق ثبات اقتصادي چند راه دارد نخست اینکه تا ابدالدهر واردات کنیم و این واردات هم مستلزم این است که به یک منبع لایزال
پول خارجی دسترسی داشته باشیم و از طرفی هیچ کشور خارجی هم هیچ وقت پاي خود را روي خرخره ما نگذارد. یک راه دیگرهم
این است که هر کسی در بازار کالایی را گران می کند بریزیم و او را دستگیر کنیم، اما مسئله این است که آیا نیروي لازم براي این
کار را داریم. همچنین سومین راه این است که بستر را براي تولید فراهم کنیم و دولت به جاي سرمایه گذاري روي کالا هاي مصرفی،
روي کالا هاي واسطه اي و سرمایه اي سرمایه گذاري کند و پس از آن با یک سیستم مالیات ستانی فضا را شفاف، ساده، منظم و قابل



فهم براي همه سازد. چون هر قاعده اي که پیچیده می شود می توان از آن سوء استفاده کرد. به هر روي ما نیازمند یک سیستم
اعتبار سنجی هستیم تا هر کسی که متولد می شود از همان ابتدا اطلاعات او در این سیستم قرار بگیرد تا بر این اساس مالیات اخذ

 
شود. 

معتقدم اگر تمام تحریم ها رفع شوند و ما نفت را هم در بالاترین سطح قیمت به فروش برسانیم باز هم نمی توانی گرانی ها را کنترل
کنیم، چون باید سیستم مالیاتی صحیح داشته باشیم و این جداي از سیاست گذاري مالیاتی است. با این وجود براي بنده سوال است
که دولت چگونه می خواهد مالیات عایدي بر سرمایه و مالیات بر خانه هاي خالی را بگیرد و چطور می خواهد درست افراد را شناسایی
کند و اصلا چگونه می شود افراد را شناسایی کرد؟ به هر روي آقایان می گویند سامانه املاك تشکیل داده ایم و هر کسی هر تعداد
خانه داشته باشد مشخص است خب مگر قبل از این مردم به صورت قولنامه اي معامله نمی کردند و مگر هنوز قوه قضائیه قولنامه را
به رسمیت نمی شناسد؛ پس بازیگران اصلی مثل بانک ها که پول دارند وقتی چند هزار خانه می خرند می توانند معاملات را به سمت

 
قولنامه اي ببرند و عملا این حرف را در اقتصاد جا بیندازند پس یک معامله گر خرد در اینجا تعیین کننده نیست. 

محمد لو: تورم یک بیماري مزمن است و کشورمان از زمانی که جنگ تحمیلی به پایان رسیده تاکنون نتوانسته این بیماري مزمن را
رفع کند. به هر روي تورم در کشورمان دلایل مختلفی داشته، اما نرخ ارز، شوك هاي قیمتی که معمولا دولت ها وارد می کردند مانند

 
شوك قیمت بنزین و نقدینگی از مهترین دلایلی هستند که در افزایش تورم بیشترین تاثیر را داشته اند. 

نکته اي که وجود دارد این است که نرخ ارز در کشورمان همواره بالاتراز قیمتی بوده که باید باشد. بدیهی است که درآمد دولت ها در
ایران به درآمد هاي نفتی وابسته است و درآمد هاي نفتی هم به دلیل تحریم هایی که با آن درگیر هستیم همواره با افت و خیز مواجه
بوده پس این درآمد ها در دوره هایی به دلیل افزایش قیمت نفت رشد کرده اند و در دوره هایی به دلیل تحریم هاي شدید و کاهش
میزان فروش کاهش یافته اند. به هر روي متاثر از این مسئله دولت ها همواره نرخ ارز را به دست می گرفتند تا کسري بودجه را با آن
جبران کنند و این در حالی است که شوك هایی که افزایش قیمت ارز به وجود می آورد بعدا گریبان گیر دولت ها بوده، ولی این کار

 
همچنان انجام می شود. 

 
80 درصد از حجم نقدینگی کشور در دولت آقاي روحانی به وجود آمده است 

نقدینگی مسئله اي است که شاید در شرایط فعلی وزن بیشتري در افزایش تورم داشته باشد، چون دولت ها براي جبران کسري
بودجه خود به عنوان آخرین راهکار به چاپ نقدینگی و قرض گرفتن از بانک مرکزي روي می آورند و نقدینگی را افزایش می دهند به
گونه اي که 80 درصد حجم نقدینگی و کل پول کشور طی این هفت سال و در دولت آقاي روحانی چاپ شده که مسلما این حجم از
نقدینگی حجم بزرگی از تورم را به دنبال دارد. اما در خصوص اینکه نقدینگی چگونه و به چه صورت چاپ شده بحث هایی دارد که در

 
این افزایش نقدینگی چه به صورت چاپ اسکناس و شبه پول باید به مورد بسیار مهمی به اسم بانک هاي خصوصی اشاره کرد. 

 
 

واقعیت این است که از سال 92 که بازه ورود آقاي روحانی به عرصه سیاسی کشور بوده تا سال 97 مقدار پایه پولی یا بدهی بانک
هاي خصوصی به بانک مرکزي تقریبا 3.5 برابر شده و از 23 هزار میلیارد تومان به 87 هزار میلیارد تومان رسیده و این افزایش پایه
پولی ضربدر ضریب فزاینده پولی کشور خب یک نقدینگی عظیمی را توسط بانک هاي خصوصی به وجود آورده است. به هر روي
تخصیص نقدینگی که بانک هاي خصوصی به وجود می آورند کاملا ناعادلانه و رانت زا است و این مسئله نیز خود را در شوك هاي
ارزي سال 97 نشان داده بنابراین بنده معتقدم دیدگاه «لسفر» و به قول معروف «آزاد بگذار کارش را بکند» در بانک ها این فاجعه و

 
افتضاح را رقم زده به گونه اي که 80 درصد از حجم نقدینگی کشور در دولت آقاي روحانی به وجود آمده است. 



مسئله دیگري که در کشورمان روي تورم تاثیر می گذارد قدرت قیمت گذاري نهاد هاي تولیدي است به این صورت که نهاد هاي
تولیدي که در بخش هاي تجاري و خدماتی فعال هستند وقتی قدرت قیمت گذاري داشته باشند یعنی شمه هایی از انحصار در بازار
آن ها باشد خب این شرکت ها با بروز کوچکترین مشکلی به جاي اینکه به سمت به روز کردن تکنولوژي و یا افزایش بهره وري بروند
سریعترین جایی که روي آن دست می گذارند افزایش قیمت است و قیمت را افزایش می دهند و این در حالی است که این اتفاق در
سایر کشور ها نمی افتد به گونه اي که اگر بازار ها به سمت انحصار بروند دولت ها با استفاده از ابزار هایی می توانند جلوي افزایش

 
قیمت ها را بگیرند. 

در مورد اینکه گرانی ها متاثر از چه رویه ها، و خلاء هاي قانونی و عملکردي هستند مسئله اصلی که وجود دارد این است که گرانی ها
چه متاثر از نقدینگی و ارز و چه متاثر از شوك هاي قیمتی باشند دولت ها هیچ وقت این عوامل را نمی گویند، اما دلیل اصلی که
باعث می شود دولت ها روي این مسائل دست بگذارند کسري بودجه است و دلیلی اصلی این کسري بودجه هم وابستگی بودجه به
نفت و درآمد هاي نفتی است و این در حالی است که در اکثر کشور هاي متروپل و توسعه یافته درآمد هاي مالیاتی تامین کننده 50
تا 70 درصد بودجه این کشور ها محسوب می شوند، ولی در کشورمان مالیات سهم بسیار کوچکی از درآمد دولت را دربرمی گیرد. به
هر روي ما به دلیل درآمد هاي نفتی که در اعصار مختلف داشته ایم مالیات را نادیده گرفته ایم و مالیات را هم بیشتر از طبقات
کارمند و طبقات ضعیف، چون به راحتی قابل شناسایی هستند و همچنین از بعضی از تولیدکنندگان به صورت سنگین دریافت کرده
ایم و در مقابل از ثروت یا درآمد مالیات نگرفته ایم و دلیل اصلی کسري بودجه نیز هم همین مسئله است چرا که دولت ها خود را از
به وجود آوردن درآمد هایی محروم کردند و این از دیدگاهی نشات می گیرد که می گوید باید ثروتمندان را متورم کنیم تا سرمایه

 
گذاري کنند، اما در کشور ما نه تنها سرمایه گذاري صورت نگرفته بلکه فرار سرمایه هم اتفاق افتاده است. 

 
افزایش نقدینگی در دولت روحانی گریبان دولت بعدي را خواهد گرفت 

پیش از شیوع ویروس کرونا دولت با یک کسري بودجه عظیم در لایحه بودجه سال 99 مواجه بود و از طرفی هم قیمت و تقاضا براي
نفت طی یک مدتی به شدت افت کرد با این وجود دولت براي جبران این کسري بودجه چند راهکار را در پیش گرفت که یکی از آن
ها افزایش نقدینگی بود و قطعا این افزایش نقدینگی گریبان دولت بعدي را خواهد گرفت و به نوعی دولت بعدي به خاطر نقدینگی
عظیمی که به جان کشور افتاده اسیر دولت آقاي روحانی خواهد شد. مسئله دیگري که وجود دارد این است که دولت براي جبران
کسري بودجه بیشتر به خصوصی سازي ها و بورس و قرض گرفتن از صندوق توسعه ملی رو آورده که بنده معتقدم این اقدامات دولت
یک آینده فروشی است و البته این مسئله نشان می دهد که دولت در این وضعیت فجیعی که در آن قرار دارد باز هم حاضر نشده به

 
مالیات و شناسایی اقشار ثروتمند که می توانند با پرداخت مالیات نیمی از بودجه کشور را تامین کنند رو بیاورد. 

معتقدم بورس به یک مسئله کاملا سیاسی تبدیل خواهد شد؛ بنابراین دولت ها مجبور به حفظ آن هستند به گونه اي که اگر کسی
بخواهد به عنوان کاندیداي ریاست جمهوري بورس را زمین بزند قطعا یک راي پنج تا شش میلیونی را که سهامداران بورس آن را

 
تشکیل می دهند از دست خواهد داد و به همین دلیل بورس باید حفظ شود. 

 
سرریز نقدینگی بورس تورم هاي شدیدي به وجود می آورد 

متاسفانه با این حجم نقدینگی عظیمی که فعلا در بورس محبوس شده نمی توان در مورد آینده اقتصادي کشور پیش بینی هاي
خوبی کرد، چون این نقدینگی یک روزي از بورس سرریز خواهد کرد و ما با تورم هاي بسیاري شدیدي مواجه خواهیم شد و البته تنها
راهی که دولت هاي بعدي دارند از سنخ مالیات است؛ پس اگر دولت ها نخواهند به سمت درآمد هاي مالیاتی بروند وضعیت بدتر هم



 
خواهد شد. 

معتقدم دولت ها تا زمانی که به مالیات روي نیاورند در حال اداره کشور با یک حکمرانی طبقاتی هستند. حکمرانی طبقاتی به این
صورت است که شوك هاي قیمتی، ارزي و نقدینگی تورمی را که به وجود می آورند به ضرر قشر پایین هستند که در اقتصاد به این
مقوله مالیات تورمی گفته می شود. به هر روي مالیات تورمی یعنی اینکه دولت کسري بودجه خود را با تورم و با کاهش درآمد هاي
قشر پایین و افزایش دارایی هایی قشر بالا تامین کند و این به ضرر قشر پایین است، اما اگر دولت ها به مالیات رو بیاورند این وضعیت

 
برعکس می شود. 
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مرخصی با حقوق مادران شاغل ایرانی 10 روز است!

منبع: شعار سالشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/05/21

شعار سال : دکتر فرشته روح افزا با تاکید بر نقش پررنگ صدا و سیما در اصلاح باور هاي نادرست جمعیتی مردم اظهار کرد:
صدا و سیما بحث جمعیت را در قالب گفتگو و سخنرانی مطرح می کند، اما در قالب هاي دیگر به آن نپرداخته است؛ ما شاهد

بوده ایم که در هنگام پخش سریال هاي پرمخاطب تلویزیون، خیابان ها خلوت می ...

شعار سال : دکتر فرشته روح افزا با تاکید بر نقش پررنگ صدا و سیما در اصلاح باور هاي نادرست جمعیتی مردم اظهار کرد:
صدا و سیما بحث جمعیت را در قالب گفتگو و سخنرانی مطرح می کند، اما در قالب هاي دیگر به آن نپرداخته است؛ ما شاهد بوده
ایم که در هنگام پخش سریال هاي پرمخاطب تلویزیون، خیابان ها خلوت می شود، این نشان از تأثیر این سازمان بر روي اقشار

 
مختلف مردم دارد. 

وي ادامه داد: صدا و سیما واقعاً لازم است به طور جدي به بحث جمعیت ورود کند؛ در حال حاضر این سازمان عملکرد ضعیفی در این
رابطه دارد؛ تلویزیون چقدر لذت هاي فرزندآوري را به مردم نشان داده است؟ یا اینکه چقدر به معضلات خانواده هاي تک فرزند
پرداخته است؟ تاکنون چند سریال به این محور پرداخته اند؟! اینکه مردم را تشویق به فرزند آوري کنیم به تنهایی کافی نیست باید

 
پیش از آن بستر هاي فرهنگی مناسبی را ایجاد کنیم؛ فرهنگ و اقتصاد باید در موازات هم رشد کند تا مسئله جمعیت اصلاح شود. 

عضو شوراي راهبردي جمعیت تصریح کرد: در کتاب هاي روانشناسی در مورد تاثیرات روحی و روانی مادر شدن تاکید شده که
فرزندآوري بیش از آنکه به فرزند مربوط باشد، به مادران از نظر روحی، روانی و جسمی کمک می کند؛ این بحث ها در جامعه ما و از
تریبون صدا و سیما مطرح نشده است در حالی که در مورد روابط خارج از ازدواج و دوستی هاي نامتعارف، ده ها فیلم و سریال ساخته
شده است! با مضمون آرامش مادر شدن و تأثیرات آن بر زندگی والدین هنوز فیلم اثرگذاري ساخته نشده است؛ حمایت هاي مادران
همیشه مادي نیست و می تواند با چنین شیوه هایی صورت بگیرد، خیلی از خانم ها حاضرند یک خانه گرم، صمیمی و عاطفی داشته

 
باشند ولو اینکه از همه امکانات مادي برخوردار نباشند. 

روح افزا افزود: نرخ رشد جمعیت در حال حاضر زیر یک درصد است و در 30 سال آینده جمعیت کشور به 30 میلیون نفر خواهد
رسید که از این جمعیت، 15 میلیون نفر سالمند و 15 میلیون نفر جوان و کودك خواهند بود؛ در آن صورت ما حتی براي محافظت از
مرز هاي سرزمین مان مشکل خواهیم داشت؛ بحث جمعیت تنها محدود به ابعاد فرهنگی و اقتصادي نمی شود و فاکتور هاي دیگري

 
را نیز شامل می شود. 

این استاد دانشگاه با تاکید بر بعُد فرهنگی مقوله فرزندآوري خاطرنشان کرد: اگر به سایت ثبت احوال مراجعه کنیم، براي مثال می
توانیم آمار ازدواج شمیرانات را با شهرري مقایسه کنیم؛ در شمال تهران تمایل ازدواج و به تبع آن فرزندآوري کمتر است! آمار ثبت
احوال نشان می دهد که از سن 15 تا 29 سال حدود 19 میلیون و 900 هزار جوان در انتظار ازدواج داریم البته در حال حاضر تا
سنین 40 سالگی هم در انتظار ازدواج هستند؛ بر این اساس، سیاست هاي جمعیتی کشور نباید اصطلاحاً بر روي باد حرکت کند! و

 
باید بر این معضل، چاره اي اندیشیده شود؛ همه نهاد ها و سازمان ها باید براي ایجاد فرهنگ درست، دست به کار شوند. 

معاون فرهنگی اجتماعی اسبق زنان در شورایعالی انقلاب فرهنگی متذکر شد: بعد از تذکر هاي جمعیتی مقام معظم رهبري، براي



آنکه اهمیت موضوع جمعیت مشخص شود به سراغ سیاست هاي تشویقی دیگر کشور هاي دنیا رفتیم؛ در این کشورها، اقدامات بسیار
جدي براي تشویق خانواده ها به فرزندآوري صورت گرفته است؛ براي مثال، در رابطه با اشتغال زنان، در حال حاضر در کشور ما
فرزندآوري مادران تقریباً منجر به از دست دادن شغل آن ها می شود! در حالی که در کشور هاي دیگر اینطور نیست؛ در سوئیس
مادران می توانند تا 3 سال از مرخصی با حقوق استفاده کنند! ما هنوز نتوانستیم مرخصی بدون حقوق مادران را جا بیندازیم! در

 
کارخانه ها به زنان کارگر اعلام می شود که تنها 10 روز پس از زایمان باید در محل کار خود حاضر شوند! 

وي افزود: استقرار زمینه هاي فرهنگی در موضوع جمعیت به یکسري پیش نیاز احتیاج دارد؛ این پیش نیاز ها به سیاست هاي دولت،
مجلس و قوه قضائیه مربوط می شود؛ قوه قضائیه باید حقوق مادران را به رسمیت بشناسد و دولت باید این حقوق را به مادران بدهد؛
نمونه دیگر، بیمه زنان خانه دار است؛ در دیگر کشور هاي دنیا بیمه زنان خانه دار در صورت تولد فرزندان یا در دوران بیکاري، افزایش

 
می یابد و حتی هزینه مهدکودك به خانواده ها پرداخت می شود! 

روح افزا خاطرنشان کرد: البته نباید نقش مهم آموزش و پرورش و وزارت ورزش و جوانان را در این رابطه دست کم بگیریم، این ها
حلقه هاي مفقوده موضوع جمعیت هستند؛ مثلاً یکی از دغدغه هاي والدین این است که فرزندانشان را در محیط مناسبی تربیت
کنند، طبق قانون اساسی، هزینه تحصیلات و مدرسه براي فرزندان رایگان است، اما مدارس غیرانتفاعی این قانون را نقض کرده اند؛
چقدر به این موضوع پرداخته شده است؟ از طرف دیگر وزارت بهداشت را داریم که حتی هنوز از تبلیغ روش هاي پیشگیري از باروري

 
دست برنمی دارد! و به غلط در مورد وازکتومی و توبکتومی بیان می شود که این ها عمل هاي بازگشت پذیر هستند! 

وي افزود: مدل غربی به ما می گوید خانم ها باید مستقل بوده و اشتغال داشته باشند و بیشتر به خودشان برسند! این سبک زندگی
منجر به کاهش ازدواج، تک فرزندي و تأثیرات سوء آن می شود! از طرفی تنهایی کودکان در آینده منجر به آسیب هاي روانی در
شخصیت آن ها می شود؛ حضور اعضاي خانواده در کنار هم در میانسالی و سالمندي، نسخه هاي غربی همچون خانه سالمندان را

 
خود به خود باطل می کند. 

عضو شوراي راهبردي جمعیت تصریح کرد: جمعیت یک پازل گسترده است و بیشتر وزارتخانه هاي کشور را با خود درگیر می کند؛
وزارت جوانان، بهداشت، ارشاد و آموزش و پرورش از این جمله اند؛ متأسفانه ما از غلط هاي کشور هاي غربی تقلید می کنیم، اما در
موضوعاتی مثل سیاست هاي تشویقی فرزندآوري که در آن موفق بودند، نمونه برداري نمی کنیم! کشور هاي دیگر حتی ساختار خانه
سالمندان را تغییر داده و سعی در کم کردن آن ها دارند و بیشتر از حمایت هاي عاطفی استفاده می کنند؛ سالمندان باید در کنار نوه

 
ها و فرزندانشان باشند؛ ما مقلد غلط شده ایم و از موارد مثبتی که در سطح جهان اتفاق افتاده، الگو نمی گیریم. 
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«ترامپ مازندران» در تور اطلاعاتی سپاه/ پشت پرده ابعاد ثروت 1000 میلیارد

تومانی برملا شد

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیر شرکتی که طی چندین سال با لابی هاي فراوان توانسته بود ثروت هنگفتی از معدن منطقه شاه زید آمل «حدود 1000
The .میلیارد تومان» به جیب بزند تا جایی که خود را ” ترامپ مازندران” می خواند، در تور اطلاعاتی سپاه کربلا گرفتار شد

post «ترامپ مازندران» در تور اطلاعاتی سپاه/ پشت پرده ابعاد ثروت 1000 ...

 
 http://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اجتماعی 13ي3ي3/05/21 - 1ي1:40 

 
- کد خبر:514467 

بزرگترین پرونده معدن خواري نیم قرن اخیر دوباره به جریان افتاد؛ «ترامپ مازندران» در تور اطلاعاتی سپاه/ پشت پرده ابعاد ثروت
1000 میلیارد تومانی برملا شد مدیر شرکتی که طی چندین سال با لابی هاي فراوان توانسته بود ثروت هنگفتی از معدن منطقه شاه
زید آمل «حدود 1000 میلیارد تومان» به جیب بزند تا جایی که خود را ” ترامپ مازندران” می خواند، در تور اطلاعاتی سپاه کربلا
گرفتار شد.  به گزارش 8دي،اگر نگاهی به اهداف چشم انداز 1404 بیندازیم براي رسیدن به یک کشور مقتدر در منطقه و دست
برتر داشتن در معادلات بین المللی نیاز است به نهادینه سازي اقتصاد مقاومتی که از مولفه هاي آن خودکفایی و ایجاد اشتغال پایدار
است؛از همین رو معادن و ذخایر معدنی به عنوان مولفه مهم در اقتصاد بدون نفت، یک بازوي قدرتمند براي تحول اقتصادي در داخل

 
کشور و منطقه اي ، به شمار می رود. 

 
چشم طمع سودجویان به منابع طبیعی 

استان مازندران به دلیل دارا بودن جنگل، کوه، دریا ،خاك حاصلخیز، در ردیف خاستگاه بهترین منابع و ذخایر مهم و استراتژیک نه
تنها در کشور بلکه در جهان قرار دارد. یکی از مهم ترین ذخایر مازندران ، معادن آن است که به دلیل تنوع ذخایر معدنی ،استان

 
مازندران در کنار قطب کشاورزي و گردشگري،معدن خیز نیز محسوب می شود. 

معادن شن، ماسه، فلورین ، ذغال سنگ، سرب، روي به وفور در استان وجود دارد که همین امر باعث شده منابع طبیعی مازندران از

 
چشم طمع سودجویان نیز درامان نماند. 

 
 

در این چند دهه اخبار جنگل خواري و زمین خواري به گوش مردم رسیده است اما معدن خواري پدیده اي است که این بار سر از
کوه هاي مازندران در آورده است و در چند سال اخیر کارشناسان، دستگاه هاي نظارتی هشدار داده بودند که برداشت بی رویه و غیر

 
مجاز از ذخایر معدنی، آلودگی محیط زیست و تخریب منابع طبیعی، زخمی ناسوري بر پیکره کوه هاي مازندران خواهد گذاشت. 

شکایات دستگاه هاي متولی هم در بسیاري از این زخم هاي ناسور منابع طبیعی بدلیل فشارهاي بعضا سیاسی و لابی هاي پشت پرده،



 
راه به جایی نمی برد و این موضوع تکلیف دستگاه هاي امنیتی و نظارتی را بیش از پیش خطیرتر می کرد. 

 
تصرفات عدوانی با شیوه سازمان یافته 

این تصرفات عدوانی گاها شیوه اي سازمان یافته پیدا کرده و بصورتی پیچیده ، عناصر مادي مجرمانه و شبکه اي از تخلفات را صورت
بندي کرده است؛ از طرفی شدت روزافزون انگیزه مجرمانه تصرف عدوانی منابع ملی بدلیل سودآوري آن و نیز خلل و ضعف اقدامات
پیشگیرانه ، و از طرف دیگر وجود مفرهاي حقوقی و قانونی است.حیاط خلوت ها، سوداگران معادن و ذخایر ملی را متجري و پایمرد

 
تر در تعرض به طبیعت معصوم می کند. 

 
سرنوشت پرونده تخلف بزرگ 

سال 94 بود که خبري در فضاي مجازي دست به دست شد که بزرگترین معدن خواري نیم قرن گذشته مازندران در منطقه شاه زید
آمل صورت پذیرفته و به دنبال آن، اداره منابع طبیعی شهرستان آمل از حسن جهانبخش مدیر شرکت آمل ماسه به دلیل تصرف در
مال غیر و برداشت هاي بی رویه ماسه که سبب تخریب محیط زیست و منابع طبیعی شده بود، شکایت کرد اما سرنوشت پرونده این
تخلف بزرگ هم به عاقبت پرونده هاي با حامیان کانون هاي زرو زور منتهی و مختومه اعلام شد و روند تخریب و تصرف غیرقانونی

 
ادامه پیدا کرد. 

از 80 هکتاري که به این شرکت براي استخراج ماسه مجوز داده شد بنا بر قانون در 5 نقطه و آن هم فقط در 7 هکتار و 350 متر حق
استخراج مواد معدنی داده شد. اما مدیر متخلف آمل ماسه ، با پشت پا زدن به قانون و بی اعتنایی به مجوز صادره ،پا را فراتر از
محدوده قانونی گذاشت و در وسعت 50 هکتار با برداشت هاي بی رویه و کشیدن شیره جان طبیعت واستخراج ماسه، سبب ریزش
هاي متعدد کوه شده بود که اگر همین رویه ادامه داشت کارگران این شرکت به سرنوشت کارگران معدن یورت گرگان دچار می شدند

 
و فاجعه اي اسفناك در مازندران به وجود می آمد که خسارت آن جبران ناپذیر بود. 

 
ترامپ مازندران را بیشتر بشناسید 

مدیر این شرکت در این چند سال با لابی هاي فراوان توانست ثروت هنگفتی از معدن منطقه شاه زید آمل ( چیزي قریب به 500 تا
1000 میلیارد تومان) به جیب بزند تا جاییکه خود را " ترامپ مازندران" می خواند و مستانه در گنج قارونی که از بیت المال رقم زد

 
می رقصید. 

 
استخراج 15 میلیون تن شن و ماسه از دل کوه 

به گفته کارشناسان و مدیران دستگاه هاي نظارتی، این شرکت از سال 94 تا 98 بیش از 15 میلیون تن شن و ماسه از دل کوه
استخراج کرده است که این حجم استخراج، اعتراضات مدیران نظارتی را در پی داشت ؛چرا که طبق قانون این شرکت مجوز استخراج
150 هزار تن ماسه از دل کوه را در هر سال داشت،اما مدیر سرمست این شرکت در این چهارسال برابر 10 سال شن و ماسه غیر مجاز

 
از دل کوه استخراج کرد. 

تخلفات زیست محیطی شرکت آمل ماسه و برداشت هاي بی رویه ،دراین چند سال اخیر سلامت منابع طبیعی و رودخانه هراز را به

 
خطر انداخته بود. 



گزارش ها ، شکایات و اعترضات کارشناسان منابع طبیعی شهرستان آمل از حجم تخلفات و برداشت هاي غیر مجاز این شرکت بارها
به در بسته خورد. حجم انبوه اعتراضات از این شرکت کار را به جایی رساند که سربازان گمنام امام زمان (عج) سپاه کربلا وارد صحنه

 
شدند و پرونده این شرکت را زیر ذره بین اطلاعاتی خود قرار دادند. 

 
پرونده بسته شده باز شد 

کارشناسان فنی سازمان اطلاعات سپاه کربلا با کار مداوم میدانی و بررسی هاي موشکافانه در همه ابعاد و مهمترین آن، قطع کانال
ارتباطی شرکت با کانون هاي قدرت و ثروت در استان و کشور در قالب ماموریت ذاتی خود یعنی برخورد با مفاسد و ایجاد امنیت در
همه حوزه ها و با کمک دستگاه قضایی استان توانستند پرونده بسته شده این شرکت توسط لابی هاي قدرت را باز کرده و با کمک
دستگاه قضایی و کار کارشناسی مستمر و ارائه اسناد متقن تخلفات، حکم قضایی حسن جهانبخش مدیر متخلف شرکت آمل ماسه را
بگیرند و در مرحله اولیه با صدور حکم بازداشت موقت وي توسط دادیار انقلابی و متعهد آمل، جلوي بزرگترین معدن خواري استان در
50 سال گذشته گرفته شد و دادگاه، حسن جهانبخش مدیر شرکت آمل ماسه را به پرداخت 103 میلیارد تومان جریمه نقدي،74
ضربه شلاق، منع اشتغال به هر گونه فعالیت مرتبط با معدن به مدت 2 سال و انتشار حکم محکومیت قضایی به عنوان مجازات

 
تکمیلی محکوم کرد. 

 
تلاش لابی هاي قدرت براي جلوگیري از صدور حکم مدیر متخلف 

اهمیت این پرونده به دو جهت بود اول اینکه این پرونده از بزرگترین پرونده هاي اقتصادي در حوزه معادن در نیم قرن گذشته در
استان بود و دوم آنکه شیطنت هاي فراوان اداري و لابی پرقدرتی براي جلوگیري از صدور حکم مدیر متخلف در استان فعال بود و
بارها سعی در خارج کردن پرونده از ریل عدالت داشتند که با هوشیاري دستگاه قضا و همچنین سربازان گمنام امام زمان (عج) در

 
سپاه کربلا مازندران خنثی شد. 

 
این پرونده پر پیچ و خم یک نمونه از تعداد پرونده هایی است که سر غارتگران تا کتف در آخور بیت المال مشغول است. 

پدیده تصرف عدوانی منابع طبیعی و یکه تازي افرادي فرصت طلب که به بهاي سوداگري ، زمین و معادن و کرانه رودها و دریاها و…
را تخریب کرده و به انتقال مال غیر می پردازند، موضوعی نیست که دفعتا و ناگهانی به وجود آید. بلکه از یک بازه زمانی گذر می کند

 
و سر بر می آورد. 

لذا انتظار می رود ،سازمان ها ودستگاه هاي متولی قبل از آنکه چنین پرونده هایی به آخرین مرحله برسند که دستگاه هاي نظارتی
چون سپاه وارد عمل شود، خود جلوي غارت بیت المال را گرفته تا حق مردم ضایع نشود. چرا که اگر دستگاه ها علاج قبل از واقعه

 
کنند یا جلوي غارتگري در عرصه منابع ملی را بگیرند، مطمئنا خدشه اي به اعتماد عمومی وارد نخواهد شد. 

 
- اطلاعات سپاه 

 
- ترامپ مازندران 

 
- دستگیري 

 
- زمین خواري 

 
لینک در حافظه کپی شد! 



 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط کشف و ضبط 28 قطعه سکه تاریخی در خورگام رودبار دستگیري سارق سابقه دار با 17 فقره سرقت در شفت  عامل
تیراندازي وردآورد دستگیر شد+ جزئیات دستگیري سارق منزل و اماکن دولتی در لنگرود کلاهبرداري به شیوه میوه فروشی سیار در

 
گیلان 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



خانوارهاي زیر پوشش کمیته امداد خراسان جنوبی افزایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/05/21

بیرجند- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خراسان جنوبی گفت: از ابتداي امسال تاکنون شمار مددجویان زیر
پوشش دائم کمیته امداد استان نسبت به سال گذشته 150 خانوار افزایش یافته است.

بیرجند- ایرنا- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
خراسان جنوبی گفت: از ابتداي امسال تاکنون شمار
مددجویان زیر پوشش دائم کمیته امداد استان نسبت به

 
سال گذشته 150 خانوار افزایش یافته است. 

رضا سلم آبادي روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
با بیان اینکه شیوع ویروس کرونا، مسائل اقتصادي و
بیکاري از علل اصلی افزایش نرخ مددجویان زیر پوشش
این نهاد بوده است، اظهار داشت: در این مدت 150 خانوار

 
تحت حمایت دائم و هزار و 748 زیر پوشش موقت این نهاد افزایش یافته است. 

وي گفت: سال گذشته آمار زیرپوشش دائم این نهاد در استان 39 هزار و 886 خانوار و آمار زیر پوشش موقت 11 هزار و 936 خانوار

 
بوده است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خراسان جنوبی افزود: آمار مددجویان دائم تا پایان تیرماه امسال 31 هزار و 36 خانوار و

 
مددجویان موقت 12 هزار و 784 خانوار هستند. 

وي یادآور شد: سال گذشته 97 خانوار زیر پوشش امداد خراسان جنوبی خودکفا شده اند و امسال آمار خانوارهاي خودکفا شده تا

 
پایان تیرماه 20 مورد بوده است. 

سلم آبادي با اشاره به اینکه از ابتداي امسال تاکنون 40 هزار و 409 مورد درخواست ثبت شده است، گفت: از این تعداد هزار و 431
مورد درخواست مربوط به اشتغال، 2 هزار و 519 مورد در حوزه درمانی، 2 هزار و 302 مورد در حوزه مسکن و بقیه درخواست ها در

 
سایر بخش ها بوده است. 

وي با بیان اینکه اعتبار اشتغال امسال نسبت به پارسال از 970 میلیارد ریال به هزار و 188 میلیارد ریال افزایش یافته است افزود: در
سال گذشته چهار هزار و 924 نفر مددجو صاحب شغل شدند که از این میزان چهار هزار و 587 نفر از طریق دریافت تسهیلات و

 
337 نفر نیز از طریق بنگاه هاي کاریابی به شغل رسیدند. 

سلم آبادي افزود: سال گذشته سه هزار و 686 پرونده اشتغال نیز تشکیل و براي دریافت تسهیلات حوزه کاریابی مددجویان به بانک
ها معرفی شدند که این آمار از ابتداي امسال تاکنون 320 نفر بوده است. 



 
برچسب ها 

 
- مستمري مددجویان 

 
- خراسان جنوبی 

- کمیته امداد امام خمینی (ره)



فراکسیون اهل سنت با تمام توان از مدرس خیابانی حمایت می کند

منبع: آفتابشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/05/21

رییس فراکسیون اهل سنت مجلس گفت: این فراکسیون از وزیر پیشنهادي صنعت، معدن وتجارت حمایت می کند.

 
رییس فراکسیون اهل سنت مجلس گفت: این فراکسیون از وزیر پیشنهادي صنعت، معدن وتجارت حمایت می کند. 

آفتاب نیوز : جلال محمودزاده، در گفت وگو با ایسنا در مورد جلسه امروز(سه شنبه) فراکسیون اهل سنت مجلس گفت: جلسه ما، با
حضور 16 نماینده از فراکسیون اهل سنت مجلس با مدرس خیابانی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت پیرامون مسائل روز کشور

 
و مشکلات حوزه هاي صنایع، معادن و صادرات و واردات کشور برگزار شد. 

وي ادامه داد: رفع مشکلات مناطق مرزي و نگاه ویژه به این مناطق علی الخصوص در رابطه با اشتغال و صنایع پایین دستی، توسعه

 
تجارت مرزي و بازارچه هاي مرزي، رفع مشکلات کوله بري و ساماندهی معادن از مطالبات اعضاي این فراکسیون بود. 

محمودزاده در پایان با بیان اینکه «فراکسیون اهل سنت مجلس با تمام توان از وزیر پیشنهادي حمایت می کند» تاکید کرد:
نمایندگان در این جلسه، توسعه صادرات و رفع مشکلات صادرات و تقویت رایزنی اقتصادي و رفع مشکلات قیمت و کیفیت خودروي

تولید داخل را خواستار شدند.



گازرسانی به 27 شهرك و ناحیه صنعتی در استان یزد

گازرسانی به 27 شهرك و ناحیه صنعتی در استان یزد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - مدیرعامل شرکت گاز استان یزد گفت که هم اکنون 27 شهرك و ناحیه صنعتی در این استان گازدار هستند.

 
فصل اقتصاد - مدیرعامل شرکت گاز استان یزد گفت که هم اکنون 27 شهرك و ناحیه صنعتی در این استان گازدار هستند. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از شرکت ملی گاز ایران، علی اکبر میدانشاهی در دیدار با علی عزالدینی،، مدیرعامل شرکت شهرك
هاي صنعتی استان یزد اظهار کرد: با توجه به تمرکز بخش زیادي از صنایع در شهرك هاي صنعتی و همسو با حمایت از استقرار
صنایع در شهرك ها و نواحی صنعتی به منظور ارائه خدمات بهتر، گازرسانی به این بخش از اهمیتی بسزا دارد، به همین دلیل از میان
31 شهرك و ناحیه صنعتی استان یزد، تاکنون گازرسانی به 27 شهرك و ناحیه صنعتی انجام و راهکارهاي لازم براي تسریع و تسهیل
روند گازرسانی به شهرك هاي باقیمانده در نظر گرفته شده است که امیدواریم با همکاري نهادهاي مربوطه این موضوع به بهترین

 
شکل ممکن عملی شود. 

وي تصریح کرد: با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري و سیاست هاي دولت تدبیر و امید، همسو با حمایت از تولید داخلی و رونق
تولید، شرکت گاز استان یزد در سال هاي اخیر بیش از پیش عزم خود را براي گازرسانی به صنایع جزم کرده و با توجه به صنعتی
بودن استان، گازرسانی به صنایع به ویژه شهرك هاي صنعتی به جدیت دنبال می شود. امیدواریم در آینده اي نه چندان دور شاهد

 
برگزاري جشن گازرسانی به همه شهرك هاي صنعتی استان و دیگر صنایع باشیم. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان یزد نیز با قدردانی از شرکت گاز به دلیل عملکرد مطلوب و قابل ستایش در گازرسانی به
شهرك هاي صنعتی، اظهار کرد: واحدهاي تولیدي و صنعتی نقشی بسزا در اشتغال زایی دارند که رسیدن به این مهم مستلزم هم

 
افزایی، مشارکت و حمایت همه جانبه تمامی بخش ها و به ویژه دستگاه هاي خدمات رسان است. 

وي یادآور شد: با توجه به اهمیت گاز طبیعی به عنوان سوخت صنایع، بهره مندي از این انرژي ارزان و پاك از اولویت هاي شرکت
شهرك هاي صنعتی است که سبب کاهش هزینه هاي تولید و ترغیب سرمایه گذاران براي احداث واحدهاي تولیدي می شود.



فراکسیون اهل سنت با تمام توان از مدرس خیابانی حمایت می
کند

فراکسیون اهل سنت با تمام توان از مدرس خیابانی حمایت می کند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - رییس فراکسیون اهل سنت مجلس گفت: این فراکسیون از وزیر پیشنهادي صنعت، معدن وتجارت حمایت می
کند.

فصل اقتصاد - رییس فراکسیون اهل سنت مجلس گفت:

 
این فراکسیون از وزیر پیشنهادي صنعت، معدن وتجارت حمایت می کند. 

جلال محمودزاده، در مورد جلسه امروز(سه شنبه) فراکسیون اهل سنت مجلس گفت: جلسه ما، با حضور 16 نماینده از فراکسیون
اهل سنت مجلس با مدرس خیابانی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت پیرامون مسائل روز کشور و مشکلات حوزه هاي صنایع،

 
معادن و صادرات و واردات کشور برگزار شد. 

وي ادامه داد: رفع مشکلات مناطق مرزي و نگاه ویژه به این مناطق علی الخصوص در رابطه با اشتغال و صنایع پایین دستی، توسعه

 
تجارت مرزي و بازارچه هاي مرزي، رفع مشکلات کوله بري و ساماندهی معادن از مطالبات اعضاي این فراکسیون بود. 

محمودزاده در پایان با بیان اینکه «فراکسیون اهل سنت مجلس با تمام توان از وزیر پیشنهادي حمایت می کند» تاکید کرد:
نمایندگان در این جلسه، توسعه صادرات و رفع مشکلات صادرات و تقویت رایزنی اقتصادي و رفع مشکلات قیمت و کیفیت خودروي

 
تولید داخل را خواستار شدند. 

انتهاي پیام



حضور نوبخت در نشست عصر امروز کمیسیون عمران / بررسی
نحوه هزینه کرد و توزیع اعتبارات پروژه هاي عمرانی

حضور نوبخت در نشست عصر امروز کمیسیون عمران / بررسی نحوه هزینه کرد

و توزیع اعتبارات پروژه هاي عمرانی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - سخنگوي کمیسیون عمران مجلس گفت: نشست امروز این کمیسیون با حضور نوبخت با هدف بررسی نحوه
هزینه کرد و توزیع اعتبارات پروژه هاي عمرانی برگزار شد.

فصل اقتصاد - سخنگوي کمیسیون عمران مجلس گفت:

 
نشست امروز این کمیسیون با حضور نوبخت با هدف بررسی نحوه هزینه کرد و توزیع اعتبارات پروژه هاي عمرانی برگزار شد. 

البرز حسینی سخنگوي کمیسیون عمران مجلس در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت ، در تشریح نشست عصر امروز این
کمیسیون، گفت: نشست امروز این کمیسیون با حضور محمدباقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه با هدف بررسی نحوه هزینه

 
کرد و توزیع اعتبارات پروژه هاي عمرانی برگزار شد. 

نماینده خدابنده در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: در ادامه نشست همچنین اعضاي کمیسیون عمران مجلس سوالاتی را درباره

 
نحوه اختصاص اعتبارات استانی مطرح کردند که آقاي نوبخت توضیحات لازم را ارائه کرد. 

وي گفت: همچنین رئیس سازمان برنامه و بودجه توضیحات لازم را درباره مالیات بر درآمد اصولی استان ها، اعتبارات تکمیلی براي
استان ها براي پروژه هاي نیمه تمام، تسهیلات تخصیص یافته براي اشتغال زایی روستایی و تفاوت درآمد اعتبارات هزینه اي در

 
دستگاه هاي ملی و استانی ارائه کردند. 

حسینی ادامه داد: در نشست امروز مقرر شد که اعضاي کمیسیون عمران مجلس با هدف بررسی طرح آمایش سرزمینی به سازمان

 
برنامه و بودجه حضور پیدا کنند./ 

پایان پیام



اولین محموله تجاري ایران از راه افغانستان به ازبکستان صادر شد

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/05/21

وزارت حمل و نقل افغانستان اعلام کرد که اولین محموله تجاري ایران با استفاده از مسیر زمینی افغانستان به مرز ازبکستان
رسیده است.

به گزارش شهرآرانیوز، وحیداالله قوانج سخنگوي این وزارتخانه امروز سه شنبه 21 مرداد اعلام کرد، اولین محموله تجاري ایران،

 
شامل اقلام چاي و لاستیک به مرز ازبکستان رسیده است. 

 
این وزارت اعلام کرد که در این محموله دو کانتینر کالا از بندرعباس به ازبکستان فرستاده شده است. 

 
دولت افغانستان بارها گفته که می خواهد به عنوان نقطه وصل میان کشورهاي منطقه عمل کند. 

مصطفی آیتی مدیرکل حمل و نقل ایران می گوید که انتقال کالاهاي تجاري از طریق افغانستان به کشورهاي آسیاي میانه از کوتاه

 
ترین و کم هزینه ترین مسیرهایی است که به تاز گی ایجاد شده است. 

آیتی افتتاح این مسیر را براي رشد و توسعه منطقه و ایجاد اشتغال به منظور تامین صلح و ثبات در افغانستان و منطقه مهم خوانده

 
است. 

سخنگوي وزارت حمل و نقل افغانستان تاکید کرد: محموله هاي دیگر تجاري ایران نیز که به مقصد تاجیکستان و قرقیزستان به زودي

 
از خاك افغانستان صادر خواهند شد. 

 
افغانستان، ایران، تاجیکستان و قرقیزستان سال گذشته توافقنامه مسیر ترانزیتی «کتاي» را امضا کردند. 

منبع: فارس



نباید تجربه عسلویه در چابهار تکرار شود/ سیستان و بلوچستان نیازمند

آموزش نیروهاي متخصص است

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور گفت: با توجه به نقشی که سیستان و بلوچستان در آینده قرار است ایفا نماید،
باید نیروهاي متخصص را تربیت کرد تا در حوزه نفت، گاز، فولاد و صنایع دچار کمبود نیرو نشویم.

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي: نباید تجربه عسلویه در چابهار تکرار شود/ سیستان و بلوچستان نیازمند آموزش
نیروهاي متخصص است رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور گفت: با توجه به نقشی که سیستان و بلوچستان در آینده قرار
است ایفا نماید، باید نیروهاي متخصص را تربیت کرد تا در حوزه نفت، گاز، فولاد و صنایع دچار کمبود نیرو نشویم. به گزارش خبرنگار
خبرگزاري علم و فناوري از زاهدان، صبح امروز مرکز علمی کاربردي فناوران پهره در ایرانشهر با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس دانشگاه
علمی کاربردي کشور، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان، مدیر کل فنی و حرفه اي استان، معاون استاندار و فرماندار ویژه

 
ایرانشهر، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان به صورت ویدئو کفنرانس افتتاح گردید. 

دکتر سالارزهی، رئیس دانشگاه علمی کاربردي سیستان و بلوچستان ضمن عرض خیرمقدم و خوش آمدگویی به حاضرین بیان داشت:
استان سیستان و بلوچستان 11 درصد مساحت کشور و 3.4 جمعیت کشور را دارا است، ولی متاسفانه پایین ترین شاخصهاي توسعه

 
استانی را شامل می شود. 

دکتر سالارزهی عنوان کرد: در حال حاضر 56 کد رشته در مقطع کاردانی و 37 رشته در مقطع کارشناسی در استان دایر است که

 
تمامی این رشته ها پالایش شده و مراکز به سمت مهارت گرایی و رشته هاي شغل محور سوق داده شده اند. 

وي در ادامه گزارشی از عملکرد دانشگاه جامع علمی کاربردي استان شامل فعالیتهاي فرهنگی، ورزشی و علمی ارائه داد. برگزاري
نمایشگاه جشنواره غذاهاي سنتی و خوراکی بومی و محلی استان، نمایشگاه اشتغال و کارآفرینی، راه اندازي کلینیک کسب و کار،

 
مشارکت در مسئولیتهاي اجتماعی، اعطاي وام شهریه به دانشجویان و کارت رفاهی دانشجویان بخشی از این فعالیتها بود. 

رئیس دانشگاه علمی کاربردي سیستان و بلوچستان در خاتمه در خصوص دغدغه هاي شیوع کرونا، از راه اندازي سامانه آموزش

 
الکترونیکی، راه اندازي سامانه وبینار و راه اندازي سامانه شبکه دولت در دانشگاه خبر داد. 

دکتر امید، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور اظهار داشت: با توجه به نقشی که سیستان و بلوچستان در آینده قرار است ایفا
نماید، باید نیروهاي متخصص را تربیت کرد تا در حوزه نفت، گاز، فولاد و صنایع دچار کمبود نیرو نشویم و تاکید کرد نباید اتفاقی را

 
که در عسلویه افتاد در چابهار تکرار کنیم. 

امید از ظرفیتهاي موجود منطقه، نظیر بندر چابهار به عنوان تنها بندر اقیانوسی کشور، سواحل مکران، کشاورزي در کنارك و زابل یاد
کرد و گفت: باید برنامه هاي توسعه استان را ببینیم و برشهاي استانی داشته باشیم. اگر قرار است حمل و نقل، کشاورزي، شیلات

 
توسعه پیدا کند باید سیستم آموزش را به این سمت ببریم. این دانشگاه آمادگی ایجاد مراکز جدید را براي این استان دارد. 



وي افزود: رشته هاي ما شغل محور است و دانش آموخته ها باید بلافاصله بعد از تحصیل وارد بازار کار شوند. آموزشهاي کوتاه مدت به

 
صورت تک درس و تک پودمان نیز به این روند کمک می کند و فرصت کسب مهارت را به متقاضی می دهد. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تصریح کرد: دانشگاه جامع علمی کاربردي با استفاده از ظرفیتهاي موجود می تواند خلاء
آموزشی را برطرف نماید. باید از مدرك گرایی به سمت مهارت گرایی پیش برویم. امروزه ذائقه اشتغال با گذشته بسیار متفاوت است.

 
استان در افقی که قرار دارد نظیر پروژه هاي بزرگ مثل راه آهن چابهار، گاز، شیلات و صنایع دریایی نیاز به نیروي متخصص دارد. 

جهاندیده خاطرنشان کرد: ورود دانشگاه جامع علمی کاربردي به سمت مشاغل بومی و روبه انقراض بسیار حائز اهمیت است و این امر

 
با ظرفیت مدیریت این دانشگاه در استان که مدیریت مشارکتی و تحول گرا در استان را دنبال می کند، شدنی است. 

وي بیان داشت: ما در طرح تکاپو رشته هاي پرکشش در استان را در قالب دینامیک اشتغال دنبال می کنیم و همچنین بدنبال
آموزش متقاضیان اشتغالزائی و کسب و کارهاي خرد با دانشگاه جامع هستیم و در اداره کار صرفاً به دنبال پرداخت تسهیلات نیستیم

 
بلکه کسب مهارت مدنظر ماست. 

در ادامه مدیر کل فنی و حرفه اي استان اظهار داشت: دانشگاه جامع در حوزه مهارت، بسیار عالی و قوي در کنار ما بوده است. استان

 
سیستان و بلوچستان، استانی جوان است ولی با درصد بیکاري بالا، لذا باید در مسیر مهارت آموزي به درستی حرکت کنیم. 

اولیائی افزود: براي اینکه با دیگر نهادها همگرایی داشته باشیم شوراي مهارت استان ایجاد شد تا هم افزایی بین تمامی دستگاههایی
که در استان فعالیت می کنند را داشته باشیم. و در این راستا سه دپارتمان آب و کشاورزي، دپارتمان مهارتهاي دریا محور و دپارتمان
آموزشهاي روستایی ایجاد گردید. سند راهبردي مهارتها به صورت 5 ساله براي هر منطقه استان جداگانه نوشته شده است. لذا پیوند

 
بین اشتغال و مهارت آموزي را دنبال می کنیم. 

وي عنوان کرد: المپیاد ملی مهارت براي اولین بار مهرماه در حوزه طلا و جواهر در استان سیستان و بلوچستان برگزار خواهد شد. و

 
امیدواریم نهادهاي مختلف نهایت مشارکت را داشته باشند. 

در ادامه مراسم از مدرسان تجلیل بعمل آمد و از سامانه مجازي ویدئو کنفرانس رونمایی گردید.



« تابستانه فهما» در کانون هاي مساجد گیلان برگزار می شود

منبع: گیلانستانشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/05/21

حجت الاسلام رضوانی نژاد از برگزاري طرح اوقات فراغت تحت عنوان «تابستانه فهما» در کانون

 
هاي فرهنگی و هنري مساجد گیلان خبر داد. 

به گزارش گیلانستان، حجت الاسلام«محمدعلی رضوانی نژاد» با اشاره به کلاس هاي تابستانی
کانون هاي مساجد که همه ساله به منظور غنی سازي اوقات فراغت نوجوانان و جوانان و جذب آنها به مساجد برگزار می
شد اظهارکرد: امسال با توجه به شیوع کرونا ویروس که ایران و کل دنیا را درگیر کرده در برگزاري کلاس هاي تابستانی محدودیت

 
هایی ایجاد شده است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد گیلان ادامه داد: در این راستا، امسال طرح اوقات فراغت کانون هاي

 
فرهنگی و هنري مساجد تحت عنوان«تابستانه فهما» با رویکرد فضاي مجازي برگزار می شود. 

وي با اشاره به اجراي برنامه هاي غنی سازي اوقات فراغت براي نوجوانان و جوانان از طریق شبکه هاي اجتماعی افزود: کلاس هاي
قرآنی، فرهنگی و هنري نیز با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی با جمعیت محدود در سطح کانون هاي مساجد

 
استان دایر است. 

حجت الاسلام رضوانی نژاد اعلام کرد: سال گذشته حدود 612 پایگاه اوقات فراغت در کانون هاي مساجد استان دایر شده بود که

 
امسال این تعداد با توجه به دسترسی کانون هاي مساجد به شبکه هاي اجتماعی و فضاي مجازي متغیر است. 

وي با بیان اینکه تابستانه فهما در سه شبستان فرهنگ، هنر و نوآوري اجرا شده و در این راستا فعالیت هایی به کانون ها ابلاغ شده
است ادامه داد: شبستان فرهنگ در پنج رواق نور، کتاب، همدلی  رسانه و دانش و مشتمل بر جشنواره، مسابقه، کارگاه ها با موضوعات

 
قرآن و عترت و احکام، اخلاق، عقاید، معرفی کتاب، ترویج کتاب و کتاب خوانی است. 

حجت الاسلام رضوانی نژاد با اشاره به شبستان هنر عنوان داشت: موضوعاتی مانند سرود، نمایش، فیلم، کتاب نویسی، عکاسی و

 
نقاشی در شبستان هنر با تمرکز بر سرود اجرا می شود. 

 
به گفته وي، شبستان نوآوري و کارآفرینی نیز تولید، اشتغال، تکنولوژي و ارتباطات و فعالیت هاي استارت آپی را شامل می شود. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد گیلان رشد و پرورش استعدادهاي بالقوه، تقویت بنیه ایمان، همدلی، کار و
ایثار در محیط مسجد، خانواده و محله و استفاده از ظرفیت هاي خودجوش و داوطلبانه مردمی با محوریت کانون مساجد را از اهداف

برگزاري کلاس هاي تابستان فهما در استان عنوان کرد. 



print پایان پیام/شبستان



آزمون ارزیابی شغلی جوشکار ماهر برگزار شد

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/05/21

آزمون ارزیابی شغلی جوشکار ماهر به منظور بکارگیري در سایت فولادسازي شرکت فولاد خوزستان در دو بخش نظري و
عملی برگزار شد.

به گزارش خبرنگار روابط عمومی، امید مرادي راهدار رئیس برنامه ریزي و جذب منابع انسانی با بیان این مطلب گفت: این
آزمون، در دو مرحله نظري (مصاحبه فنی) در 24 و 25 تیرماه و مرحله ي عملی درسطح G6 که بالاترین سطح جوشکاري به شمار
می آید، در روزهاي 6 و 7 مردادماه 1399 با هدف کاهش هزینه تعمیرات و کاهش نرخ حوادث در کارگاه تعمیرات فولادسازي این

 
شرکت برگزار گردید. 

مرادي راهدار درباره مراحل طراحی آزمون ارزیابی گفت: این آزمون از سوي واحد برنامه ریزي و جذب منابع انسانی فولاد خوزستان بر

 
اساس تشخیص منابع کارمندیابی و تعیین خبرگان شغل مربوطه، طراحی شده است. 

وي در ادامه گفت: تشخیص منابع کارمندیابی بر اساس اعلام نیاز واحدها به نیروي کار انجام می شود. تعیین خبرگان شغل
جوشکاري با دعوت از امیرحسین کلورزي دبیر انجمن جوش ایران و رییس بازرسی و جوش، محمد جهانگیري راد رییس کارگاه
ساخت فولادسازي، عبداالله کاشانی بیرگانی کارشناس ایمنی فولادسازي، علی سلامت رییس پشتیبانی فنی نت ذوب و ارسال مواد،

 
کاوه بارانی تمبی مسئول تعمیرات مکانیک نت ذوب، علی کمیشی نماینده بازرسی انجام شد. 

مرادي راهدار افزود: طراحی آزمون در دو مرحله نظري و عملی صورت گرفت که در بخش نظري با سنجش دانش فنی به وسیله
مصاحبه فنی بر اساس مدل شایستگی محور برگزار شد؛ شرکت کنندگانی که 50 درصد از امتیاز مصاحبه را به دست آوردند براي
شرکت در آزمون عملی فراخوان شدند و در آزمون عملی (تست فرم) از شرکت کنندگان درخواست شد که جوشکاري لوله با زاویه 45
درجه با روش G6 را انجام دهند. روش G6 بالاترین سطح جوشکاري صنعتی بوده و فردي که در این مرحله موفق شود، توانایی انجام

 
تمامی روش هاي جوشکاري صنعتی را داشته و در تمامی بخش هاي شرکت قابلیت بکارگیري را دارا می باشد. 

وي درباره معیارهاي انتخاب شرکت کنندگان در آزمون گفت: در سال هاي اخیر توجه به ایمنی، جوان گرایی و تخصص در کنار
عدالت در جذب، معیارهاي به کارگیري نیروها است. رعایت نکات ایمنی در زمان جذب و اشتغال بکار نیروها از درجه اهمیت بالایی

 
برخوردار است. زیرا نیروي متخصصی که نکات ایمنی را رعایت می کند، از ارزش افزوده برخوردار می باشد. 

رییس برنامه ریزي و جذب منابع انسانی در پایان سخنان خود، با تشکر از حمایت هاي رئیس و کارشناسان واحد ایمنی شرکت ابراز
امیدواري کرد که در آینده، به سوي جذب نیروها بر اساس مدل شایستگی فولادخوزستان و تخصص شغلی مناسب حرکت خواهیم

 
کرد. 

امیرحسین کلورزي رییس بازرسی و جوش و دبیر انجمن جوش ایران در گفت و گو با خبرنگار روابط عمومی اظهار داشت: ارزیابی و
ISO تایید صلاحیت جوشکاران جزو استانداردهاي قانونی بوده و مبتنی بر استاندارد ملی 5961 ایران، معادل استاندارد بین المللی
9606 در سطح G6 می باشد. جوشکاران یادشده باید از دانش فنی، ایمنی تخصصی جوش، مهارت عملی و سلامت جسمانی (نداشتن



 
مشکل جسمانی و داشتن فرم بدنی مناسب) برخوردار باشند. 

کلورزي درباره چگونگی جذب جوشکاران اظهار داشت: افرادي که در آزمون استخدامی موفق شوند، در کنار استخدام در شرکت
پیمانکاري یاد شده، گواهی نامه جوشکاري (تست فرم) بر اساس مدل هاي استاندارد شایستگی فولاد خوزستان که براي شرکت هاي

 
تابعه گروه فولادخوزستان و خارج از این شرکت داراي اعتبار لازم است، را دریافت می کنند. 

رییس بازرسی و جوش درباره مراحل برگزاري آزمون یادشده، گفت: از شرکت کنندگان آزمون مهارت G6 بر روي لوله ي دو و نیم
اینچی که بالاترین سطح جوشکاري است، گرفته شد. همچنین در زمان آزمون، چگونگی روش جوشکاري و پس از آن بر روي قطعه

 
ها آزمون (VT) بررسی چشمی و (RT) بررسی با دستگاه رادیوگرافی انجام گردید. 

محمد جهانگیري راد رییس نت کارگاه ساخت فولاد خوزستان نیز اظهار داشت: افراد برگزیده بر اساس قرارداد واحد جوشکاري بخش
فولادسازي و پیش بینی جانشین براي کارکنان در حال بازنشستگی این واحد، با سپري نمودن آزمون هاي تئوري و عملی در قالب

نیروهاي پیمانکار و به وسیله شرکت یاوران فولاد جذب می شوند.



لزوم توجه به معیشت پایدارنیازمندان در شرایط کنونی

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/05/21

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به اینکه در آستانه ماه هاي محرم و صفر هستیم گفت: ضروري است در کنار معیشت
روزمره نیازمندان به مناسک سازي معیشت پایدار در این حوزه بپردازیم.

وزیرفرهنگ و ارشاداسلامی: لزوم توجه به معیشت
پایدارنیازمندان در شرایط کنونی اقتصاد ایران: وزیر فرهنگ
و ارشاد اسلامی با اشاره به اینکه در آستانه ماه هاي محرم
و صفر هستیم گفت: ضروري است در کنار معیشت روزمره
نیازمندان به مناسک سازي معیشت پایدار در این حوزه

 
بپردازیم. 

 
به گزارش خبرگزاري اقتصادایران 

به گزارش خبرگزاري اقتصادي ایران،صبح امروز هفتصد و چهل و ششمین جلسه شوراي فرهنگ عمومی کشور با حضور وزیر فرهنگ

 
و ارشاد اسلامی، دبیر و اعضاي این شورا با دستور جلسه ارتقاي فرهنگ تعاون و احسان برگزار شد. 

 
سیدعباس صالحی با تبریک دهه ولایت گفت: توجه به معیشت نیازمندان مهم است ولی باید معیشت پایدار را مناسک سازي کنیم. 

 
وي افزود: از زمان شیوع کرونا موضوع رزمایش همدلی مومنانه هم آغاز شد و در آستانه محرم و صفر باید این همدلی تداوم یابد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: شیوع کرونا در بسیاري از مسائل کشور از جمله موضوعات اقتصادي فرهنگی و اجتماعی تأثیر
گذاشته و محرم و صفر فرصت مناسبی است تا از آن براي رفع و کاهش برخی از این مشکلات بهره ببریم زیرا این دو ماه همیشه
کانونی براي اتفاقات مهم سیاسی، اجتماعی و … کشور بوده و قدرت ذخیره دارد و در شرایط کنونی کشور می توان از آن بهره برداري

 
کرد. 

صالحی با اشاره به وجود پایگاه هاي مختلف تعاون و احسان در کشور ادامه داد: باید به این پایگاه ها توجه داشت. برخی از این پایگاه
ها کار را از قبل شروع کرده اند مانند بنیاد مستضعفان، سازمان بهزیستی، بسیج و …. گروه دیگر مانند هیئات، سمن ها، کانون هاي
ورزشی و… هستند و گروه سوم افرادي هستند که به طور طبیعی در محرم و صفر خیرات و نذوراتی داشته اند و در این پایگاه ها

 
فعال هستند. 

وي افزود: در آستانه آغاز سال تحصیلی هستیم و می توان در حوزه هاي معیشت، هدایا، لوازم بهداشتی و … از محرم و صفر براي
رسیدگی به کودکان دانش آموز نیازمند بهره بیشتري ببریم و به طرف حوزه هاي پایدارتر در این زمینه برویم که چطور در ماه هاي
محرم و صفر فرصت ها را به سمت معیشت هاي پایدارتر مانند تهیه مسکن و ایجاد شغل سوق دهیم و در این ماه ها هم دستگاه هاي

اجرایی و هم گروه ها و افراد به این سمت روي آورند. 



وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در عین حال تصریح کرد: براي رسیدن به این مسیر نیاز به موضوع سازي و ایده پردازي داریم و این ایده

 
ها را می توان فرصتی دانست و امسال کرونا هم می تواند مناسک جدید ایجاد کند که باید به آن توجه داشت. 

وي ادامه داد: بعد از معیشت پایدار، حوزه بهداشت ضلع دیگري است که باید در محرم و صفر به آن توجه داشته باشیم. به این معنا
که ضلع دیگر تعاون محرم و صفر را بهداشت و درمان قرار دهیم. ضلع سوم هم فراغت و نشاط اجتماعی است که توجه به آن ضروري

 
است. 

وي تاکید کرد: بنابراین سه ضلع معیشت پایدار، بهداشت و درمان و فراغت سه ضلع جدي حوزه تعاون و احسان در ماه هاي محرم و

 
صفر است که لازم است دستگاه هاي مختلف ایده هاي خود را در این زمینه ارائه دهند. 

صالحی در بخش دیگري بر توجه به عزت مندي کسانی که از تعاون و احسان بهره مند می شوند تاکید کرد و گفت: تعاون و احسان
باید با عزت مندي کسانی که از آن بهره می برند و همچنین عزت کشور همراه باشد. این احسان نباید با درماندگی کشور همراه باشد.
بنابراین مدل سازي اینکه در مسیر تعاون و احسان هم عزت کسانی که از آن بهره می برند و هم عزت کشور حفظ شود، ضروري

 
است. 

در ابتداي این جلسه سیدمحمدرضا موالی زاده دبیر شوراي فرهنگ عمومی کشور با تبریک اعیاد به برخی مناسبت هاي تقویمی در
روزهاي گذشته اشاره کرد و گفت: مقام معظم رهبري همزمان با شیوع کرونا به فرهنگ همیاري و همدلی مومنانه تاکید زیاد داشته

 
اند و این جلسه با این موضوع تشکیل شده است. 

در ادامه میدري معاون رفاه اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گزارشی از شرایط اقتصادي پدیدآمده در میان دهک هاي

 
آسیب دیده جامعه ارائه کرد. 

در بخش دیگري وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به اقدامات این سازمان همزمان با شیوع کرونا، گفت: این

 
ویروس سالمندان و افراد در معرض خطر را بیش از دیگران با خود مواجه کرد. 

وي ادامه داد: از بهمن سال گذشته و همزمان با شیوع این ویروس کمیته پیشگیري از بیماري هاي واگیردار در این سازمان تشکیل

 
شد. 

قبادي افزود: دوهزار و 531 مرکز ویژه معلولان، سالمندان، افراد داراي مشکلات روحی و روانی و حرکتی در کشور وجود دارد و در
کنار آن بسیاري از مراکز نگهداري از فرزندان بی سرپرست و افراد داراي اعتیاد که به صورت شبانه روزي نگهداري می شوند وجود

 
دارد که آنها هم در معرض این ویروس قرار دارند. 

وي با اشاره با آمار مرگ و میر ناشی از کرونا در خانه هاي سالمندان سراسر جهان ادامه داد: در برخی کشورها همزمان با شیوع کرونا
براي معلولان، برخی محدودیت ها ایجاد شد. ولی در سازمان بهزیستی کشور طبق شرایطی که پیش آمد پیشگیري هاي لازم صورت
گرفت و مراکز قرنطینه شد. از پذیرش موارد جدید جلوگیري شد مگر با دستور قضائی و به صورت ایزوله و ایجاد تمهیدات بهداشتی

 
لازم براي آنها. 



قبادي گفت: 15 هزار مهد کودك تحت پوشش بهزیستی و همچنین مراکز توان بخشی همزمان با تعطیلی مدارس به دلیل شیوع

 
کرونا تعطیل شد که شرایط سخت اقتصادي براي آنها به وجود آمد. 

وي ادامه داد: در این ایام 70 میلیارد تومان تأمین اعتبار شد که به عنوان کمک هزینه به 191 هزار خانوار داراي معلولیت شدید با

 
حفظ کرامت در کارت هاي الکترونیک آنها واریز شد. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور ادامه داد: بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی (ره) و … کمک

 
هاي خوبی به سازمان بهزیستی داشتند. 

وي در بخش دیگري به در نظر گرفتن وام و بیمه بیکاري براي مجموعه هاي زیان دیده و مهد کودك هاي رو به تعطیلی از طرف

 
ستاد مقابله با آسیب هاي اقتصادي ناشی از کرونا اشاره کرد. 

قبادي در پایان گفت: کرونا فرصتی براي همدلی و انسجام در امور خیر و یک نهضت مردمی با هدف انسجام و ترغیب جوانان و اقشار

 
مختلف جامعه براي انجام کارهاي خیر است که باید از آن بهره کافی را برد. 

در بخش دیگري از این جلسه عسگري و ترکمانی مجموعه اقدامات ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی (ره) در ایام شیوع کرونا

 
در قالب بسته هاي حمایتی و تولید و توزیع اقلام بهداشتی به مناطق کم برخوردار را ارائه کردند. 

در بخش دیگري هم رضا پورحسین قائم مقام معاون سیما هم گزارشی از مجموعه فعالیت ها و گزارش هاي و اخبار سازمان صدا و

 
سیماي جمهوري اسلامی ایران ارائه کرد. 

وي گفت: از ابتداي شیوع کرونا این سازمان رزمایش هاي مومنانه و همدلی هاي مومنانه را اطلاع رسانی کرد و تلاش کردیم منعکس
کننده فعالیت هاي میدانی در این زمینه باشیم تا از این طریق همدلی ها را مناسک سازي کرده و ترویج دهیم و اقشار مختلف جامعه

 
را ترغیب به همدلی هاي مومنانه کنیم. 

در بخش دیگري از این جلسه فتاح رئیس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی با اشاره به سیر شکل گیري این بنیاد و برخی اقدامات آن

 
گفت: به وجهه اجتماعی این بنیاد باید توجه بیشتري شود. 

وي ادامه داد: در این بنیاد تا دو سال آینده پروژه هاي نیمه تمام نخواهیم داشت و با سرمایه گذاري خود بنیاد به بهره برداري خواهند

 
رسید که در این مسیر هم اشتغال ایجاد می شود و هم تولید افزایش می یابد. 

فتاح ادامه داد: قانون بازنشستگان را در بنیاد اجرایی کردیم و سن این بنیاد را از نظر مدیریتی کاهش دادیم تا از توانایی جوانان بهره

 
بیشتري ببریم. 

رئیس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی افزود: در این بنیاد در حال تقویت فرهنگ قرض الحسنه هستیم زیرا به نظرم این فرهنگ در

 
جامعه مغفول مانده و باید بیش از گذشته به آن توجه کنیم. 



وي با اشاره به برخی اقدامات این بنیاد در ایام شیوع کرونا گفت: گروه هاي جهادي و ارزشی در این ایام کمک هاي بسیاري با هدف
همدلی مومنانه به ما داشتند.



پروژه آزادراه اراك به خرم آباد با همکاري قرارگاه خاتم الانبیا آغاز شده

است

منبع: تسنیمشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/05/21

گروه استان ها- معاون عمرانی استاندارمرکزي گفت: پروژه آزادراه اراك به خرم آباد با همکاري قرارگاه خاتم الانبیا آغاز شده
است.

گروه استان ها- معاون عمرانی استاندارمرکزي گفت: پروژه
آزادراه اراك به خرم آباد با همکاري قرارگاه خاتم الانبیا

 
آغاز شده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اراك، مهدي زندیه وکیلی
ظهر امروز در نشست خبري با اصحاب رسانه با اشاره به
پروژه هاي عمرانی استان اظهار داشت: یکی از مهم ترین
اقدامات در سال هاي اخیر استفاده از مدیران بومی به ویژه
نیروهاي جوان در پست هاي مدیریتی بوده که می توان

 
گفت یکی از اقدامات خوب در این حوزه بوده است. 

وي افزود: نخستین و مهم ترین تاثیر تحریم ها در پروژه هاي عمرانی است به همین سبب پروژه ها از نظر اقتصادي بررسی و پس از

 
اقدامات کارشناسی اولویت بندي می شوند و بیشترین اقدامات توجه به خواست مردم در راستاي کاهش مشکلات است. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مرکزي ادامه داد: یکی از اقدامات در حوزه آلودگی هوا و محیط زیست انجام شد و با توجه به
اینکه در بعضی از موارد تناقص هایی بین منافع منطقه اي و سیاست هاي ملی وجود دارد اما بیشتر بر منافع منطقه اي تاکید می

 
شود. 

 
آلودگی هوا در اراك از نوع سمی و خطرناك نیست 

زندیه وکیلی با اشاره به اینکه اکنون آلودگی هوا در اراك از نوع سمی و خطرناك نیست گفت: میزان آلودگی هوا و تعداد روزهاي
آلوده به شدت کاهش پیدا کرده است، طرح جامع کاهش آلودگی هوا نیز تصویب و اقدامات خوبی در زمینه کاهش آلودگی هوا انجام

 
شد. 

وي تصریح کرد: در مدت 5 سال توانسته بودیم میزان مصرف مازوت را به صفر برسانیم اما زمانی که فشار کشوري و مصوبات شوراي
امنیت ملی کشور ابلاغ می شد شاهد آلودگی هوا می شدیم و بیش از چند بار در سال مازوت سوزانده می شد اما تقریبا در 3 سال

 
گذشته بیشر آلودگی هوا از نوع ذرات گرد و غبار محلی بود. 

وي بیان کرد: شرکت ایرالکو گاز HF تولید می کرد که سرطان زا بودن این گاز ثابت شد و با تلاش هاي بسیار حدود 700 دیگ



 
خارج کردیم به طوري که به اشتغال و تولید آسیبی وارد نشود بنابراین اکنون این گاز سرطان زا تولید نمی شود. 

 
30 کوره آجر در مرزیجران تقریبا یک دوم نیروگاه مازوت می سوزانند 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مرکزي با اشاره به اینکه یکی دیگر از اقدامات آندسازي ایرالکو است که تا پایان دولت این اقدام
انجام می شود، گفت: حدود 30 کوره آجر در مرزیجران تقریبا یک دوم نیروگاه مازوت می سوزاند که با گازرسانی این اقدام متوقف

 
شد. 

زندیه وکیلی عنوان کرد: پالایشگاه هم میزان قابل توجهی حدود 700 تن گوگرد آزاد می کرد که با پیگیري هاي انجام شده این اقدام

 
انجام نمی شود، جزو نخستین کلانشهري بودیم که بنزین یورو 4 توزیع کردیم. 

وي ادامه داد: در حوزه حمل و نقل عمومی تلاش کردیم تا مترو داشته باشیم به طوري که باتوجه به مصوبه هیات وزیران شهرهاي
بیش از یک میلیون نفر جمعیت می توانند مترو داشته باشند اما اراك جزو شهرهایی بود که با وجود جمعیت کمتر از یک میلیون نفر

 
اما این مصوبه براي ایجاد مترو گرفته شد. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مرکزي خاطرنشان کرد: در حوزه فضاي سبز هم حدود 300 هکتار در اطراف ایرالکو با اعتباري
حدود یک میلیارد و 500 میلیون تومان و حدود 100 هکتار در سیبک و 2 هزار هکتار در چپقلی انجام شد، مجموع فضاي سبز در

 
اراك 900 هکتار است. 

 
مسیر اراك خمین از اولویت هاي نخست پروژه هاي عمرانی 

زندیه وکیلی با اشاره به اینکه مسیر اراك خمین از اولویت هاي نخست پروژه هاي عمرانی بود، گفت: در حوزه حمل و نقل مسیرهایی
از جمله اراك خمین، خمین محلات، محلات دلیجان، اراك فراهان و سایر مسیرهایی که پرتردد و داراي مشکلاتی بودند برطرف و

 
تعدادي هم دوبانده شدند. 

وي افزود: در زمینه نقاط روستایی هم امسال پروژه ها را به پایان می رسانیم به طوري که ابتداي داوودآباد، شهرك صنعتی، امامزاده

 
محمدعابد(ع) و سایر نقاط موردنظر 9 تقاطع و زیرگذر بزرگ و کوچک در نظر گرفته شده که ایمن سازي آنها نیز انجام می شود. 

زندیه وکیلی عنوان کرد: امسال بخش عمده محور زالیان به پایان می رسد و تعدادي از پروژه ها از جمله تقاطع غیرهمسطح در
خنداب، حاجی آ باد، آوه و غیره نیز شروع شده است و با وجود هزینه هاي بسیار در پروژه هاي حمل و نقل اما کنارگذر ساوه خمین

 
تا پایان سال انجام می شود همچنین با پیگیري هاي انجام شده کنارگذر اراك نیز 2 بانده می شود. 

 
سردار محمد:تسویه بدهی دولت به قرارگاه خاتم الانبیاء با تهاتر نفت/تکمیل پروژه هاي ملی با ساز و کار بورس 

 
186 پروژه عمرانی و اقتصادي در استان فارس به بهره برداري می رسد 

 
میرتاج الدینی: تکمیل پروژه آب رسانی ارس- تبریز راهکاري براي تامین 20 ساله آب شرب است 

وي بیان کرد: پروژه آزادراه اراك به خرم آباد با همکاري قرارگاه خاتم الانبیا آغاز شده و با توجه به اینکه یکی از مهم ترین دغدغه ها
در این زمینه بود اقدامات لازم انجام می شود، قرارگاه خاتم الانبیا ظرفیت خوبی در حوزه عمران و آبادانی است که باید از این ظرفیت

 
در استان به خوبی استفاده کرد. 



معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مرکزي تصریح کرد: قرارگاه خاتم الانبیا حدود 5 تقاطع از جمله میدان امام حسن(ع)، شریعتی،

 
میدان ورزش و غیره را آغاز کرده است و اقدامات خوبی در این زمینه انجام می دهد. 

 
بیمارستان حضرت ولی عصر(ع) جزو 5 بیمارستان بزرگ کشور است 

زندیه وکیلی با اشاره به اینکه بیمارستان حضرت ولی عصر(ع) جزو 5 بیمارستان بزرگ کشور است، گفت: در زمینه درمان نیز
اقداماتی از جمله پروژه بیمارستان حضرت ولی عصر(عج)، بیمارستان مامونیه، بیمارستان خنداب و سایر موارد در این زمینه انجام شد.

وي عنوان کرد: در زمینه آب شرب که تعدادي از شهرها از آب شرب با کیفیت برخوردار نبودند و این موضوع حساسیت بالایی بر
سلامت مردم دارد اقداماتی انجام شد، با اجراي پروژه سد کمال صالح بخش زیادي از کیفیت آب اراك بهبود پیدا کرد، از روش هاي

 
علمی جدید در این زمینه استفاده می شود. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مرکزي ادامه داد: حدو 50 درصد از آب اراك به سد کمال صالح متصل بود که با اجراي طرح

 
رینگ شمالی حدود 80 درصد شهر اراك به این سد متصل و 20 درصد باقیمانده تا حدود یک سال دیگر متصل می شود. 

زندیه وکیلی افزود: در حوزه گردشگري و تفریحی اراك فاقد تاسیسات گردشگري و تفریحی بود به طوري که در حوزه فرهنگ به

 
دنبال ایجاد کتابخانه بزرگ مرکزي هستیم و می توان گفت دومین کتابخانه بزرگ ایران است. 

 
پروژه تالار مرکزي شهر پروژه ملی و بزرگ استان مرکزي است 

وي ادامه داد: پروژه تالار مرکزي شهر پروژه ملی و بزرگی است که امیدواریم تا پایان دولت به بهره برداري برسد همچنین ساخت
موزه بزرگ در اراك و تکمیل باغ موزه دفاع مقدس، ایجاد نمایشگاهی در محلات، طرح بیت امام(ره) در خمین در دستورکار قرار دارد.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مرکزي افزود: دره گردو به عنوان مهم ترین طرح طبیعت و گردشگري هدف گذاري شده و
زیرساخت هاي لازم و تامین منابع مالی فراهم شده که اجراي این طرح با شهرداري است و امیدواریم امسال این طرح اجرا

 
شود،مشکل آب شرب در شهرستان امیرکبیر برطرف شد همچنین 2 پروژه بزرگ در مهاجران شروع می شوند. 

 
97 درصد پسماند در روستاهاي استان به صورت مکانیزه جمع آوري می شوند 

زندیه وکیلی با اشاره به اقدامات انجام شده در روستاهاي استان گفت: حدود 97 درصد پسماند در روستاهاي استان به صورت مکانیزه
جمع آوري می شوند همچنین اقداماتی از جمله آسفالت، احداث بهداري، ساماندهی گورستان روستاها، ایجاد غسالخانه و سایر موارد

 
انجام شد. 

وي با اشاره به اینکه در استان حدود 800 دهیار داریم که اقدامات خوبی انجام می دهند، گفت: 129 طرح اشتغال زایی با تسهیلاتی
حدود 80 میلیارد تومان داشتیم که این طرح ها بیش از یک هزار و 372 شغل روستایی ایجاد کردند و در مجموع اقدامات

 
چشمگیري در زمینه محرومیت زدایی در حوزه روستایی انجام شد. 



 
20 درصد کاهش تصادفات در استان مرکزي 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مرکزي بیان کرد: مهمترین عملکرد استان در زمینه وقوع سیل در سایر استان ها و همکاري
استان مرکزي به عنوان استان معین کرمانشاه، لرستان، سرپل ذهاب و غیره بود، بیش از 10 هزار و 500 واحد روستایی با حدود 500

 
میلیارد تومان تخریب و نوسازي شدند. 

زندیه وکیلی عنوان کرد: حدود 100 هزار مسکن روستایی داریم که تقریبا 10 هزار مسکن امسال نوسازي می کنیم همچنین یکی

 
دیگر از اقدامات اورژانس هلی کوپتري است که بخش مهمی از اقدامات از این طریق انجام می شود. 

وي افزود: در زمینه کاهش تصادفات حدود 20 درصد از ابتداي دوره تاکنون کاهش داشتیم.



فراکسیون اهل سنت با تمام توان از مدرس خیابانی حمایت می کند

منبع: ایسناشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/05/21

رییس فراکسیون اهل سنت مجلس گفت: این فراکسیون از وزیر پیشنهادي صنعت، معدن وتجارت حمایت می کند.

جلال محمودزاده، در گفت وگو با ایسنا در مورد جلسه امروز(سه شنبه)
فراکسیون اهل سنت مجلس گفت: جلسه ما، با حضور 16 نماینده از
فراکسیون اهل سنت مجلس با مدرس خیابانی وزیر پیشنهادي صنعت،
معدن و تجارت پیرامون مسائل روز کشور و مشکلات حوزه هاي صنایع،

 
معادن و صادرات و واردات کشور برگزار شد. 

وي ادامه داد: رفع مشکلات مناطق مرزي و نگاه ویژه به این مناطق علی
الخصوص در رابطه با اشتغال و صنایع پایین دستی، توسعه تجارت مرزي و بازارچه هاي مرزي، رفع مشکلات کوله بري و ساماندهی

 
معادن از مطالبات اعضاي این فراکسیون بود. 

محمودزاده در پایان با بیان اینکه «فراکسیون اهل سنت مجلس با تمام توان از وزیر پیشنهادي حمایت می کند» تاکید کرد:
نمایندگان در این جلسه، توسعه صادرات و رفع مشکلات صادرات و تقویت رایزنی اقتصادي و رفع مشکلات قیمت و کیفیت خودروي

 
تولید داخل را خواستار شدند. 

انتهاي پیام



ناسازگاري درآمد بورس با روح اسلام/رشد شاخص بدون افزایش تولید!

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/05/21

 
هشدار کارشناس اقتصاد اسلامی نسبت به پیامد فعالیت طلاب در بورس؛ 

 
ناسازگاري درآمد بورس با روح اسلام/رشد شاخص بدون افزایش تولید! 

حجت الاسلام معصومی نیا با بیان این که رشد شاخص در بورس بدون افزایش تولید به معناي سود بردن عده اي در قبال ضرر توده

 
عظیمی از مردم است، گفت: چنین موردي با روح اسلام سازگاري ندارد و طلاب مراقب باشند. 

کارگر آنلاین : اندیشه ایجاد بورس زمانی شکل گرفت که عده اي از بازرگانان اروپایی از فعالیت هاي تجاري خود ضرر کردند، بنابراین

 
به فکر راه حلی افتادند تا به وسیله آن بتوانند جلوي این ضرر را بگیرند و یا آن را به حداقل برسانند. 

نتیجه آن شد که تعدادي از بازرگانان عده اي را در فعالیت هاي خود شریک کردند تا با این روش سود و زیان احتمالی را با آنها
تقسیم کنند این تجربه موفقیت آمیز بود بنابراین به تدریج هر تاجري سعی می کرد تا فعالیت هاي تجاري خود را با این روش ادامه

 
دهد؛ به خصوص که این روش براي افرادي که فعالیت هاي بزرگ اقتصادي انجام می دادند بسیار مطلوب تر بود. 

رفته رفته این تجربه قانونمند و به تشکیل شرکت هاي سهامی تبدیل شد. اولین تجربه مربوط به تشکیل یک شرکت سهامی در کشور
روسیه بود که در سال 1353 میلادي تصمیم گرفت کالاهایی را بدون این که آفریقا را دور بزند، از شمال اروپا به شرق آسیا و چین
ببرد و این کاري بود که احتمال ضرر در آن بیشتر بود براي انجام این کار عده اي از تجار سرمایه لازم را تأمین کردند و هر کس به

 
نسبت سرمایه خود در سود و زیان شرکت شریک شد و این کار با موفقیت صورت گرفت. 

بعدها با گسترش مبادلات در اروپا به سرمایه هاي زیادتر و شرکاي بیشتري نیاز شد براي این کار نیاز به مراکزي بود تا بتوان بین

 
سرمایه گذاران و سرمایه پذیران رابطه برقرار کرد چنین مراکزي تأسیس شدند و بورس نام گرفتند. 

 
تاریخچه بورس در ایران 

مطالعات اولیه درباره تأسیس بورس در ایران، به سال 1315 هجري شمسی برمی گردد؛ در این سال، فردي بلژیکی به نام «ران
لوترفِلد» پس از انجام مطالعات گسترده درباره تأسیس بورس در ایران، اساسنامه داخلی بورس را تهیه و به مسؤولان ایرانی ارائه کرد،
اما با توجه به شرایط آن زمان و وقوع جنگ جهانی دوم، عملاً موضوع بررسی و تأسیس بورس در ایران بیش از 25 سال به تأخیر افتاد
و نهایتا در سال 1345 قانون تشکیل بورس اوراق بهادار در مجلس تصویب و براي اجرا از سوي وزارت اقتصاد به بانک مرکزي ابلاغ
شد و حدود یک سال بعد از ابلاغ قانون تشکیل بورس اوراق بهادار، در پانزدهم بهمن ماه سال 1346، بورس اوراق بهادار تهران با
انجام چند معامله بر روي سهام بانک توسعه   صنعتی و معدنی که بزرگ ترین مجتمع واحدهاي تولیدي و اقتصادي در آن تاریخ به

 
شمار می رفت، به طور رسمی فعالیت خود را آغاز کرد. 



این روزها شاهد هجوم کم سابقه مردم به بازار بورس هستیم که طلاب نیز از این امر مستثنی نیستند و به همین دلیل سرویس حوزه
و روحانیت خبرگزاري رسا، در گفت وگویی با حجت الاسلام غلامعلی معصومی نیا استاد گروه آموزشی اقتصاد و بانکداري اسلامی

 
دانشگاه خوارزمی و عضو انجمن علمی اقتصاد اسلامی حوزه علمیه انجام داده است. 

حجت الاسلام معصومی نیا وضعیت امروزي بورس را مناسب نداسته و طلاب را از ورود به بازار بورس بر حذر می دارد که متن کامل

 
این گفت وگو که توسط خبرگزاري رساا انجام شده است ، تقدیم خوانندگان می شود. 

رسا ـ امروزه بورس از تب و تاب خاصی برخوردار است و افراد فراوانی جذب آن شده اند در آغاز سخن بفرمایید بورس چیست و چه

 
تحلیلی در این زمینه دارید؟ 

بازار سرمایه و بورس، نظام مالی و اجزاي اقتصادي هستند اما به دلیل اهمیت آن، علم جداگانه اي به نام علم مالی وجود دارد که در

 
دانشگاه به آن فاینانس می گویند. 

اقتصاد داراي بخش واقعی و غیر واقعی است بخش واقعی اقتصاد، بازار کالا و خدمات است؛ مراد از کالا مشخص است اما خدمت
شامل مواردي همانند تعلیم، آموزش، پزشکی و آموزش هاي مختلف دیگر است. بخش غیر واقعی اقتصاد براساس نظام سرمایه داري

 
که در تمام دنیا رایج است، شامل سیستم بانکی و بورس است. 

برخی بخش غیر واقعی اقتصاد را بازار پول و بازار سرمایه می نامند، که مراد آنها از بازار پول سیستم بانکی است که البته ملاحظاتی

 
نیز وجود دارد و بازار سرمایه را نیز بازار بورس در نظر می گیرند. 

فلسفه بازار پول و سرمایه که بخش غیر واقعی اقتصاد به شمار می روند جمع آوري پول هاي پراکنده در اقتصاد و سوق دادن آنها به

 
سمت نیازهاي اقتصادي واقعی مانند تولید و امثال آن است، که در نظام سرمایه داري رایج امروزي این گونه است. 

در هر اقتصادي بخش هاي پولی باید وجود داشته باشد و در این بحثی نیست اما بحث این است که شکل رایج امروزي در قالب
بورس، بانک، بیمه و این گونه موارد از اختصاصات نظام سرمایه داري است یعنی ممکن است نظام اقتصادي وجود داشته باشد که
بخش غیر واقعی آن، متفاوت از نظام اقتصادي رایج باشد، به عنوان مثال زمانی که نظام کمونیستی حاکم بود، سیستم پولی و بخش

 
غیر واقعی آن با شکل رایج امروزي تفاوت داشت. 

بر فرض این که ما بپذیریم، اقتصاد باید داراي بخش غیر واقعی به این شکل رایج امروزي در نظام سرمایه داري باشد، اگر این مبنا را

 
می پذیریم، ویژگی یک نظام مالی و پولی، چفت بودن آن با بخش واقعی است یعنی نظام مالی بتواند مکمل بخش واقعی باشد. 

 
لزوم پشتیبانی بورس از تولید 

به عبارت دیگر یعنی بازار پول و بازار سرمایه اي خوب است که بتواند نیازهاي بخش واقعی یعنی بازار کالا، خدمات بازار، عوامل تولید،
مسأله تبادلات در نیروي کار، مواد اولیه، تولید، فروش محصولات، سرمایه گذاري و نیازهایی که در آن بخش وجود دارد را برطرف

 
کند. 

حالا اگر یک نظام مالی نتواند نیازهاي بخش واقعی را آن گونه که باید برآورده کند، و از سوي دیگر خودش اصالت پیدا کند، چنین



 
موردي انحراف در اقتصاد و نظام مالی است و اگر این گونه باشد اقتصاد را بیچاره می کند. 

اگر بورس یا بانک نیازهاي بخش واقعی را برطرف نکنند یعنی در این بخش سود بیاورد، اما آنهایی که در این بازار می روند کاري به
بخش واقعی نداشته باشند و اصلا ساختار بازار پول و سرمایه به گونه اي باشد که به بخش واقعی کاري نداشته باشد بدترین بازار پول

 
و سرمایه است. 

عده اي از صاحب نظران اعتقاد دارند نظام پولی و مالی موجود در نظام سرمایه داري ذاتا بحران زا است زیرا در سیستم پولی و

 
سیستم بانکی این نظام، پدیده خلق پول و در بورس، بورس بازي حاکم است. 

عده اي از صاحب نظران اعتقاد دارند نظام پولی و مالی موجود در نظام سرمایه داري ذاتا بحران زا است زیرا در سیستم پولی و

 
سیستم بانکی این نظام، پدیده خلق پول و در بورس، بورس بازي حاکم است. 

پدیده خلق پول در سیستم بانکی، یعنی پول سبب ایجاد پول شود که چنین موردي به تدریج موجب می شود سیستم بانکی از بخش
واقعی اقتصاد جدا شود که شروع انحراف است؛ یکی از فلسفه هاي تحریم ربا در اسلام این است که پول، پول نیاورد یعنی پول در

 
بخش واقعی باشد و با بخش واقعی ترکیب و صرف تولید شود. 

انحراف در بازار بورس و سرمایه به این شکل است، بازاري که باید سبب جمع آوري پول هاي پراکنده مردم و سوق دادن آنها به رفع
نیازهاي واقعی اقتصاد باشد، چنین کاري را انجام ندهد بلکه خودش اصالت پیدا کند؛ بورس بازي همین است یعنی عده اي وارد

 
بورس شوند و سهام به فردي بفروشند و آن فرد نیز به فرد دیگري بفروشد که چنین موردي سبب افزایش قیمت کاذب می شود. 

امروزه در بازار بورس چنین اتفاق تلخی رخ داده است و هشداري که بارها داده ایم الان هم می دهیم و تعجب می کنم که به چه
دلیل دلسوزان مملکت هشدار لازم را نمی دهند؛ براساس آماري که سازمان بورس اعلام کرده است بهمن سال گذشته شاخص بورس
300 هزار بوده است یعنی از ابتداي تأسیس بورس تا بهمن 98 شاخص بورس این بوده است اما از بهمن 98 تا امروز یعنی مرداد 99

 
بیش از دو میلیون یعنی هفت برابر شده است. 

در مقابل، در بخش واقعی در مجموع شرکت هایی که در بورس شرکت دارند رشد تولید آنها منفی است و رشد واگذاري نیز منفی
است و آمارهاي نگران کننده اي می رسد به عنوان مثال شرکتی شش کارمند دارد و در سه ماه فقط بیست میلیون سود دارد،

 
شاخص آن بیست برابر شده است، این چه بازار سرمایه اي است؟ و مسؤولان دل خود را به چه خوش کرده اند؟ 

بازار بورس به شکلی درآمده که شاخص بورس به سرعت در حال رشد است و در مجموع شرکت هایی که داخل بورس هستند و سهام
آنها عرضه می شود چه در بازار اولیه و چه ثانویه، شاخص آنها بالا می رود اما زمانی که به رشد تولید نگاه می کنیم یا تعطیل شده اند

 
یا درجا می زنند یعنی متوقف هستند و رشد ندارند یا این که دچار رکود شده اند و چنین وضعیتی در بورس ما حاکم است. 

 
رسا ـ نظر اسلام در زمینه مسائل اقتصادي و بورس چیست؟ 

از نظر اسلام، اقتصادي مطلوب است که مردم فعالیت اقتصادي و اشتغال انجام دهند و وقتی درآمد کسب می کنند در حقیقت
ماحصل شغل خودشان باشد، الان این بورس در وضعیت ماه هاي اخیر به شکلی درآمده است که هرکسی می تواند یک پیش بینی
داشته باشد و لازم نیست قوي هم باشد، در بورس شرکت و صد میلیون خود را به یک میلیارد تبدیل کند حال این فرد چه کاري

 
براي اقتصاد انجام داده که نهصد میلیون سود کرده است؟! اسلام این را قبول ندارد. 



پیامبر اکرم(ص) بیان می کنند از دست رنج خود بخورید، کار کنید و نان کار خود را بخورید، اسلام این را می گوید و عقل هم می

 
گوید اگر بخش مالی و پولی از بخش واقعی جدا شود آغاز بدبختی است. 

اسلام می گوید شما وقتی می خواهید پولی به دست آورید باید کاري انجام دهید و مقوله حرمت اکل مال به باطل همین است و چرا
اسلام می گوید لاتأکلو اموالکم بالباطل؛ یکی از ملاك هاي قرآنی، حرمت ربا و دیگري حرمت اکل مال به باطل است یعنی انسان نباید

 
به ناحق چیزي را بخورد. 

آنهایی که وارد بورس می شوند داري دو مسأله هستند یکی مطابقت با فتاوا است یعنی خرید و فروش سهام بانک اشکال دارد یا خیر؟

 
این یک بحث است و بحث دوم این است که آیا این نحوه کسب درآمد خوب است یا خیر؟ 

از مراجع تقلید استفتا می شود شرکت در بورس و خرید و فروش سهام جایز است؟ مراجع تقلید می گویند خرید و فروش سهام
عادي جایز است؛ ما فعلا کاري به اوراق دیگر نداریم زیرا در بورس انواع اوراق و ابزارهاي مالی فراوانی مبادله می شود اما سهام عادي

 
بیشتر مورد بحث است و خرید و فروش می شود. 

مراجع تقلید می گویند به شرط این که در آن شرکت، کارخانه یا مؤسسه اي که سهام آن عرضه می شود، فعالیت غیر شرعی انجام
نشود خرید و فروش سهام آن جایز است در نتیجه امروزه در وضعیت فعلی، خرید و فروش سهام پتروشیمی، کارخانه فولاد و ایران
خودرو اشکال ندارد اما خرید و فروش سهام بانک ها یا شرکت هاي سرمایه گذاري دچار مشکل است زیرا حلال و حرام در فعالیت

 
هاي آنها مخلوط است زیرا به گفته مراجع سیستم بانکی اشکال دارد و می گویند حلال و حرام آنها قاطی است. 

 
سود بردن برخی در بورس به معناي ضرر رسیدن به توده عظیمی از مردم است/ طلاب از ورود به بورس بر حذر باشند 

مرحله دوم بحث این است که همین مراجع معظم و عزیز تقلید که چنین فتوایی داده اند زمانی که مردم به دیدار آنها می روند و از
مشکلات اقتصادي گلایه می کنند، می گویند به چه دلیل مردم را به سمت فعالیت هاي غیر واقعی سوق داده اید اگر از مراجع به
عنوان مثال از مضاربه بانکی استفتا کنید، می گویند در صورت رعایت کردن شرایطی اشکال ندارد اما زمانی که مردم مشکلات خود را

 
بیان می کنند فریادشان در می آید و در زمینه بانک و بورس اعتراض می کنند. 

بنابراین مراجع معظمی که فتوا به جواز خرید و فروش سهام می دهند، زمانی که با واقعیت هاي اقتصادي، فقر و بی عدالتی که به
گفته رهبر معظم در عدالت آنچه که در شأن نظام اسلامی است نمره خوبی به دست نیاورده ایم، مواجه می شوند، می گویند به چه

 
دلیل مردم را به سمتی سوق داده اید که وسایل تولید، کشاورزي و دامداري خود را می فروشند و در بورس سرمایه گذاري می کنند. 

همان مراجعی که فتوا به عدم اشکال داده اند در اینجا به عنوان زبان گویاي عدالت، اسلام و مردم می گویند به چه دلیل باید به گونه
اي باشد که فرد فعالیت اقتصادي واقعی خود را رها کرده و به بورس رود؛ شما امروزه گوسفند داشته باشید، کشاورزي کنید، صنعت
داشته باشید با وضعی که ایجاد شده است، افراد بسیاري به شما می گویند آنها را بفروش و وارد بورس شوید، به عنوان مثال صد

 
میلیون سرمایه گذاري کن که یک دفعه می شود ششصد میلیون، چنانچه افراد فراوانی نیز چنین کرده اند. 

اگر ما صرف مسائل فرعی فقهی را در نظر گیریم، ممکن است بگوییم خرید و فروش سهام اشکالی ندارد اما زمانی که نگاه می کنیم
اگر کسی وارد بورس شود با توجه به وضعیت ایجاد شده، سبب می شود قیمت ها بالا رود از سوي دیگر ممکن است توده وسیع مردم



 
ضرر کنند صداي اعتراض بلند می شود. 

 
سود برخی در بورس به معناي ضرر عده کثیر دیگر است 

زمانی که تولید صورت نمی گیرد یا اضافه نمی شود، چنانچه امروزه آمارها و شاخص ها بیان می کنند برخی شرکت هایی که در

 
بورس هستند، به تولید آنها اضافه نمی شود به این معنا است که بسیاري در حال ضرر کردن هستند. 

به عنوان مثال تولید را باید به یک کیک پنج کیلویی تشبیه کرد، که عده اي وارد بورس می شوند، از راه اوراق سودي کسب می کنند
اما وزن این کیک افزایش پیدا نکرده و تولید زیاد نمی شود چنین موردي به این معنی است که یک عده کثیر دیگري در حال ضرر
کردن هستند، یعنی زمانی که این افراد باید دو کیلو کیک با خود ببرند اما چهار کیلو می برند در نتیجه براي دیگران سهم کمتري

 
می ماند. 

زمانی که بورس ما منشأ تولیدات جدید نیست و وضعیت ایجاد شده سبب تولید نمی شود و این هجم عظیم پولی که در چند ماه
اخیر وارد بورس شده است، وارد تولید نمی شود به این معنی است، که سود بردن عده اي باعث ضرر عده دیگري است که در اقتصاد

 
به آن بازي با جمع صفر گفته می شود. 

بازي با جمع صفر در اقتصاد یعنی، تولید زیاد نمی شود اما عده اي سود می برند و چنین موردي موجب می شود عده کثیري ضرر
کنند؛ امروزه زمانی که افرادي وارد بورس و سبب افزایش شاخص قیمت بورس می شوند، نتیجه اش این است، توده مردمی که درآمد
ثابتی دارند روزبه روز درآمد آنها کم می شود و سودي که برخی در بازار سرمایه از راه صرفا افزایش قیمت می برند به معناي ضرر

 
توده وسیعی از مردم و روز به روز بدبخت تر شدن تولید است. 

رسا ـ امروزه شاهد هجوم مردم به عرصه بورس هستیم طلاب نیز از این امر مستثنی نبوده اند و براي درآمد و دریافت سود به این

 
عرصه وارد شده اند، به نظر شما ورود طلاب به بورس چه تهدیدها، آسیب ها یا فرصت هایی می تواند داشته باشد؟ 

با توضیحی که داده شد نمی خواهم بگویم طلابی که سهام خریده اند کار حرامی نجام داده اند اما طلبه اي که می خواهد با حلال
خوري از جهت روحی، معنوي و علمی ارتقا پیدا کند و سرباز امام زمان(عج) شود آیا با این پول هایی که به قیمت بدبخت شدن عده

 
اي از مردم به جیب من طلبه می آید سازگار است؟ 

 
درآمد بورس با سربازي امام زمان سازگاري ندارد 

با این تحلیل که بیان شد معتقد هستم با وضعیت فعلی حاکم در بورس ایران، وارد شدن بورس و حتی خریدن سهام هایی که از نظر
فقهی اشکالی ندارد و نمی توان گفت حرام است، برکتی ندارد؛ انسان با چنین درآمدي و پولی نمی تواند سرباز امام زمان(عج) شود

 
براساس ملاك هایی که ائمه بیان کرده اند. 

امام باقر(ع) عرق می ریخت، بیل به دست می گرفت، کار می کرد و بیان می کرد اگر انسان خد را در این حالت ملاقات کند در
بهترین حالت ملاقات کرده است؛ امام صادق(ع) در جریان مصادف که مشهور است، مقداري پول به فردي به نام مصادف می دهند تا

 
تجارت کند. 



مصادف پس از تجارت دو برابر پول می آورد، امام سؤال می کنند جریان چیست؟ مصادف می گوید یابن رسول االله جنسی را که براي
فروش به مصر برده بودیم، متوجه شدیم این جنس در مصر کم یاب است بنابراین با یکدیگر قرار گذاشتیم به دو برابر قیمت، آن را

 
بفروشیم؛ البته خدا خیرشان دهد که گفتند دو برابر، اگر با فرهنگ امروزي بود به قیمت بیست برابر آن ها را می فروختند. 

امام صادق(ع) پول خود را برداشتند و فرمودند مصادف، سبحان االله قسم می خورید که جنس ها را دو دینار بفروشید؟! من به چنین
سودي احتیاج ندارم. اسلام واقعی این است، من طلبه اگر بخواهم از این موارد عدول کنم نمی دانم نام آن را چه می شود گذاشت.

 
امام صادق(ع) ادامه می دهند، جنگیدن با شمشیرهاي برهنه از طلب حلال آسان تر است. 

حالا برخی طلاب می خواهند وارد بورس شوند بورسی که جز خراب کردن اقتصاد مملکت فایده اي دیگر ندارد، امروزه برآیند بورس

 
تخریب باقی مانده از توان تولیدي است که از هزار حمله اتمی آمریکا بدتر است. 

حالا برخی طلاب می خواهند وارد بورس شوند بورسی که جز خراب کردن اقتصاد مملکت فایده اي دیگر ندارد، امروزه برآیند بورس

 
تخریب باقی مانده از توان تولیدي است که از هزار حمله اتمی آمریکا بدتر است. 

هیچ ملتی بدبخت تر از ملتی نیست که به جاي روحیه کار و تلاش، روحیه تنبلی و مفت خوري داشته باشند که این مورد را براساس
موازین شرعی بیان می کنم و تا دلتان بخواهد در این زمینه روایت داریم؛ بر ملتی که داراي روحیه تنبلی بی عاري و روحیه اي که

 
شبیه روحیه قمار بازي حاکم است، ملت بدبختی است. 

به صورت خلاصه فقها فتوا داده اند اگر در شرکت عرضه کننده سهام کار غیرشرعی صورت نمی گیرد خرید و فروش آن جایز است اما
باید به مسائل اسلامی مانند عدالت، توصیه هاي به کار، فعالیت، صنعت، کشاورزي و اقتصاد نیز نگاه کنیم؛ امروزه که طرف پاي

 
سیستم می نشیند و با زدن دو دکمه چندین میلیون سود می برد چه خدمتی به اقتصاد کشور با مشکلاتی که دارد کرده است؟ 

سودهایی که در بورس نصیب عده اي می شود به معناي ضرر وسیع مردم است که روح اسلام به آنها راضی نیست و مراجعی که به

 
جواز خرید و فروش سهام فتوا می دهند نیز از این وضعیت ناراضی هستند. 

با مجموع تعالیمی که در کتاب و سنت وجود دارد و بنده که بیست سال است در زمینه بورس کار می کنم با جرأت می گویم، یک
طلبه حساب کند با وضعیتی که در بورس وجود دارد چه مقدار این کسب، کسب طیب است و چگونه می تواند با این لقمه به عالم

مهذبی که منشأ تأثیر در دیگران باشد تبدیل شود؟



حمایت تشکل هاي بخش خصوصی از مدرس خیابانی

حمایت تشکل هاي بخش خصوصی از مدرس خیابانی
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فصل اقتصاد - جمعی از تشکل هاي بخش خصوصی در نامه اي به سران قوا، از انتخاب حسین مدرس خیابانی به عنوان وزیر
صنعت، معدن و تجارت (صمت) حمایت کردند.

فصل اقتصاد - جمعی از تشکل هاي بخش خصوصی در نامه اي به سران قوا، از انتخاب حسین مدرس خیابانی به عنوان وزیر صنعت،

 
معدن و تجارت (صمت) حمایت کردند. 

مجمع کارآفرینان ایران، انجمن صنایع فرآورده هاي گوشتی، انجمن صنایع همگن، انجمن صنایع نساجی ایران، انجمن صنایع
بیسکویت، شیرینی و شکلات، انجمن صنفی کارفرمایان، انجمن صنفی صنعت شیشه، انجمن صنفی مدیران مراکز دانش بنیان، انجمن
صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان پکیج و آبگرمکن، انجمن صنفی صنایع لبنی ایران، انجمن ماشین سازان صنایع غذایی ایران، انجمن
تولیدکنندگان فولاد، انجمن صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان یخچال و فریزر و ... از جمله امضاکنندگان این نامه هستند و متن آن هم

 
در ادامه آمده است: 

به استحضار می رساند با شرایط اقتصادي شکل گرفته در سال هاي اخیر که سرمنشا آن تحریمهاي ناجوانمردانه استکبار جهانی
علیه جمهوري اسلامی ایران است و با تاکید بر تلاش هاي شبانه روزي فرزندان این مرز و بوم براي راه اندازي و سرعت بخشیدن به
چرخه تولید و کارآفرینی، بی شک نیازمند حضور افرادي آگاه و توانمند در عرصه صنعت بیش از پیش حس خواهد شد. کسانی که
تحقق اهداف مقاومتی را در کنار برنامه کلان خود درك کرده و بهترین تصمیمات و شایسته ترین اقدامات را به عمل آورند و در این
مسیر ثابت قدم باشند. گامهایی که با حضور افراد کلیدي براي اجراي برنامه ها و سیاست هاي کلان برداشته می شود با فرداي صنعت
این کشور در هم تنیده است؛ آن هم در مسیري طولانی که متاسفانه گاها نگاه هاي سیاسی و منافع بخشی به افق هاي بلند آن

 
ترجیح داده شده است. 

لذا جایگاه هایی که می توانند تولید ملی را به معناي واقعی کلمه در مختصات اقتصاد مقاومتی تعریف کنند باید به شدت مراقبت
شده و از حضور افراد توانمند در آن حمایت شود. بی شک جایگاه "وزارت صنعت، معدن و تجارت" از جمله این جایگاه ها محسوب

 
شده و در این خصوص داراي نقشی کاملا محوري و بر رنگ است. 

از نگاه صاحبان مشاغل و کارآفرینان تاثیرگذار حضور جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی به عنوان سرپرست این وزارتخانه هرچند در
مقطعی کوتاه. باعث شکل گیري تحولی بی نظیر در روند حمایت از صنایع مولد کشور شده است. ایشان با حمایت تمام قد خود از
صنایع مولد و همراه کردن زنجیره هاي تولید و هم راستا کردن فعالیت سازمانی و نهادهاي موثر بر آن، باعث رشد و توسعه دوچندان
شده اند. امید است با ادامه روند فعلی شاهد شکوفایی صنایع ایرانی در گام دوم انقلاب اسلامی به عنوان ستونی از امنیت ملی

 
کشورمان باشیم. 

مجمع کارآفرینان ایران و انجمن هاي تولید کننده به نمایندگی از صاحبان صنایع و معادن و فعالان کسب و کار بخش خصوصی
کشور و با نگاه به عملکرد قابل تقدیر جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی، صراحتا و قویا درخواست حضور ایشان را به عنوان وزیر جدید
وزارت صنعت، معدن و تجارت مورد توجه قرار داده تا ایشان نیز بتوانند به پشت گرمی قواي سه گانه مجریه، مقننه و قضاییه اقداماتی
در خور ملت شریف و انقلابی جهت بهبود شرایط اقتصادي کشور داشته باشند. بنابراین امید است دولت محترم با نظري استوار. ایشان
را به نمایندگان منتخب ملت معرفی کرده و با راي اعتماد قاطع و حداکثري نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی به ایشان. شاهد



 
راهگشایی و ادامه مسیر توسعه اقتصادي و دستیابی به اهداف عالیه فوق الذکر باشد. 

حسین مدرس خیابانی بعد از برکناري رضا رحمانی از سوي رئیس جمهور، به عنوان سرپرست وزارت صمت انتخاب شد و بعد از
حدود دو ماه، چند روز پیش نامه معرفی او به عنوان وزیر پیشنهادي صنعت اعلام وصول شد. چهارشنبه 22 مرداد نیز جلسه راي

 
اعتماد به وزیر پیشنهادي وزارت صمت در صحن علنی مجلس برگزار خواهد شد. 

البته در رسانه ها درباره اسماعیلی، معاون وزیر صمت و و رزم حسینی استاندار، فعلی خراسان رضوي هم به عنوان گزینه هاي مطرح

 
براي تصدي وزرات صمت صحبت شده بود و گمانه زنی هایی براي تصدي مدرس خیابانی بر وزارت بازرگانی مطرح شده بود. 

مدرس خیابانی متولد 1347، داراي مدرك لیسانس مهندسی مواد و متالوژي، فوق لیسانس مهندسی صنایع و دکتراي مدیریت
استراتژیک است. او در زمان وزارت رحمانی، در سمت قائم مقام وزیر صمت فعالیت می کرد و مدیر کل برنامه ریزي وزارت بازرگانی،
مدیر کل دفتر تنظیم بازار، مدیر کل تامین و توزیع کالا، مدیر عامل شرکت سیمان غرب، مدیر عامل شرکت سیمان فیروزکوه و عضو

 
هیئت مدیره شرکت سیمان شاهرود از جمله دیگر سوابق اجرایی او است. 

انتهاي پیام



راه اندازي شهرك صنعتی صنایع دریایی در بندرعباس

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی هرمزگان گفت: شهرك صنعتی صنایع دریایی به وسعت 220 هکتار براي

 
استقرار صنایع کوچک و متوسط مرتبط با صنایع بزرگ کشتی سازي در هفته دولت افتتاح می شود. 

به گزارش صبح ساحل، سید امیر امیري زاد گفت: با راه اندازي شهرك صنعتی صنایع دریایی در محدود مجتمع کشتی سازي و

 
صنایع فراساحل بندرعباس، تمام نیاز هاي مرتبط با صنایع کشتی سازي در استان تامین خواهد شد. 

 
او گفت: این شهرك براي انعقاد قرارداد با سرمایه گذاران در بخش هاي مرتبط با کشتی سازي آماده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی هرمزگان گفت: در 4 ماه امسال حدود 60 هکتار از اراضی شهرك هاي صنعتی استان در قالب

 
36 قرارداد سرمایه گذاري واگذار شده که این میزان در مقایسه با مدت مشابه پارسال 6 و نیم برابر شده است. 

امیري زاد افزود: دو ناحیه صنعتی جدید امسال مصوب شد و تا شهریور دو ناحیه جدید دیگر هم مصوب و عملیات اجرایی این ناحیه

 
هاي صنعتی تا پایان سال آغاز خواهد شد. 

او گفت: امسال 5 واحد صنعتی غیر فعال در استان به چرخه تولید بازگشتند و 45 واحد تا پایان سال به چرخه تولید باز خواهند

 
گشت و زمینه اشتغال مجدد حدود 900 نفر فراهم خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی هرمزگان گفت: پارسال 46 واحد صنعتی غیرفعال در استان به چرخه تولید بازگشتند و840

 
مشغول بکار شدند. 

امیري زاد افزود: استان هرمزگان داراي 31 شهرك و ناحیه صنعتی مصوب است که 24 شهرك و ناحیه صنعتی تاکنون به بهره

 
برداري رسیده و 3 شهرك و ناحیه صنعتی مربوط به بخش خصوصی است. 

 
او گفت: در این شهرك ها 443 واحد صنعتی با اشتغالزایی 5900 نفر فعالیت می کنند. 

 
21 مرداد روز حمایت از صنایع کوچک نامگذاري شده است. 

 
منبع:خبرنگاران جوان 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 



 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



واحد تولید ماسک سه لایه حفاظتی در بجنورد افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/05/21

بجنورد- ایرنا- یک واحد تولیدي ماسک سه لایه حفاظتی پزشکی، روز سه شنبه با حضور ویدئوکنفرانسی معاون وزیر صنعت،
معدن و تجارت و رییس سازمان صنایع کوچک، در شهرك صنعتی بیدك بجنورد، همزمان با هفت واحد صنعتی در دیگر

نقاط کشور افتتاح شد.

 بجنورد- ایرنا- یک واحد تولیدي ماسک سه لایه حفاظتی
پزشکی، روز سه شنبه با حضور ویدئوکنفرانسی معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رییس سازمان صنایع کوچک، در شهرك صنعتی

 
بیدك بجنورد، همزمان با هفت واحد صنعتی در دیگر نقاط کشور افتتاح شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خراسان شمالی در آیین بهره برداري از این واحد صنعتی که با حضور مدیران کل دفتر
هماهنگی امور اقتصادي و جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري خراسان شمالی، برگزار شد، اظهار داشت: واحد تولید ماسک از
واحدهاي احیا شده استان است که مدیریت و خط تولید آن تغییر کرده و با حمایت شرکت شهرکهاي صنعتی، دوباره به چرخه تولید

 
بازگشته است. 

سیاوش وحدت افزود: با توجه به شرایط حاکم بر کشور و انتشار ویروس کرونا، نیاز جامعه به ماسک هاي بهداشتی دوچندان شده
است، بنابراین حمایت از صنایعی که در حوزه تولید ماسک و ملزومات بهداشتی و ضدعفونی فعالیت می کنند، از اولویت هاي این

 
شرکت است. 

وي اظهار داشت: هم اکنون در شهرکها و نواحی صنعتی استان خراسان شمالی سه واحد صنعتی سرگرم تولید ماسک سه لایه

 
بهداشتی هستند. 

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی خراسان شمالی گفت: شیوع کرونا و آسیب به بخش خدمات، باعث ترغیب سرمایه گذاران به

 
بخش تولید شده و انعطاف پذیري صنایع کوچک شرایط مناسبی را براي سرمایه گذاري در این بخش فراهم کرده است. 



 
 

مدیر این واحد تولیدي نیز در حاشیه این مراسم به خبرنگار ایرنا گفت: این واحد تولیدي با سرمایه گذاري 20 میلیارد ریالی به بهره

 
برداري رسیده است. 

محمود نوري افزود: ظرفیت اسمی تولید ماسک در این واحد صنعتی روزانه 50 هزار عدد ماسک است که اکنون به دلیل کمبود مواد

 
اولیه تنها روزانه 10 هزار عدد تولید می کند و از این طریق براي 60 نفر ایجاد اشتغال شده است. 

وي خاطرنشان کرد: ابتدا دستگاه هاي تولید ماسک از چین وارد شد اما پس از آن با مهندسی معکوس، این دستگاهها بازتولید شده و
توانستیم از صفر تا صد این دستگاه ها را تولید کرده و با ساخت و راه اندازي سه دستگاه دیگر، کمبود ماسک در استان را برطرف

 
کنیم. 

نوري افزود: دستگاهی که توسط مهندسان این واحد ساخته شده است اگر به تولید انبوه برسد نیاز کشور را به این دستگاه برطرف می
کند و در حالی که هزینه وارداتی این دستگاه 20 میلیارد ریال بوده است، قیمت تمام شده دستگاه ساخته شده ما تنها 5 میلیارد

 
ریال بوده است. 

وي مدت زمان طراحی و ساخت این دستگاه را 3 ماه عنوان کرد و گفت: اکنون تلاش داریم تا دستگاه کش زن ماسک را هم با کمک

 
مهندسان شرکت طراحی کرده و بسازیم. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رییس سازمان صنایع کوچک با قدردانی از توانمندي این واحد تولیدي، گفت: ماسک و دستگاه

 
تولیدي آن مورد نیاز کشور است و اقدام این شرکت توان تولید ماسک در کشور را افزایش می دهد. 

محسن صالحی نیا، رمز توسعه اقتصادي کشور در سال هاي آینده را رونق صنایع کوچک بیان کرد و افزود: امسال در کشور 156
پروژه در حوزه صنایع کوچک با اعتبار 15 هزار و 180 میلیارد ریال راه اندازي شده است و 284 پروژه دیگر نیز تا پایان سال راه

 
اندازي می شود. 

 
خراسان شمالی داراي 15 شهرك و ناحیه صنعتی و یک منطقه ویژه اقتصادي است. 

 
این واحد ماسک سومین واحد تولید ماسک در خراسان شمالی است که به بهره برداري رسیده است. 



 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- خراسان شمالی 

 
- صنایع کوچک و متوسط 

 
پروندهٔ خبري 

- کرونا و تغییر خط تولید



فرماندار خوشاب: رسانه ها در احیاي اعتماد نقش مهمی دارند

منبع: ایرناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/05/21

سبزوار- ایرنا- فرماندار خوشاب گفت: رسانه ها با بیان خدمات و دستاوردهاي نظام جمهوري اسلامی و دولت نقش مهمی در
احیاي اعتماد و سرمایه اجتماعی دارند.

سبزوار- ایرنا- فرماندار خوشاب گفت: رسانه ها با بیان
خدمات و دستاوردهاي نظام جمهوري اسلامی و دولت

 
نقش مهمی در احیاي اعتماد و سرمایه اجتماعی دارند. 

امان االله خدمتگزار روز سه شنبه در آیین قدردانی از
فعالان رسانه اي شهرستان خوشاب افزود: در شرایط بحران
ناشی از جنگ اقتصادي و شیوع ویروس کرونا رسانه ها باید
با انعکاس خدمات نظام و دولت امید آفرینی را در جامعه

 
تقویت کنند. 

وي با اشاره به خدمات دولت ادامه داد: دولت در این
شرایط خاص براي بهبود زندگی مردم و کاهش مشکلات

 
معیشتی تلاش زیادي کرده است. 

فرماندار خوشاب با تبریک هفته خبرنگار گفت: رسانه ها چشم بیناي جامعه و زبان گویاي مسوولان هستند که با بیان واقعیت ها و

 
نقد منصفانه مسوولان در رفع مشکلات و توسعه همه جانبه کشور نقش موثري دارند. 

خدمتگزار افزود: با وجود ایجاد زیرساخت هاي ناحیه صنعتی خوشاب تاکنون سرمایه گذاران زیادي جذب نشده اند که رسانه ها با

 
معرفی این ظرفیت ها می توانند چشم انداز توسعه اقتصادي این شهرستان را رقم بزنند 

وي ادامه داد: خوشاب یکی از قطب هاي تولید محصولاتی چون پسته، کشمش، زعفران، زیره و تخمه آجیلی در خراسان رضوي است

 
که با نبود صنایع فرآوري و تبدیلی، عمده این محصولات به صورت خام فروشی و غیرفرآوري از شهرستان خارج می شود. 

فرماندار خوشاب گفت: در اجراي طرح مثلث توسعه اقتصادي شهرستان خوشاب، هلدینگ اقتصادي پارسیان به عنوان معین اقتصادي
این شهرستان مشخص شده است که اجراي 19 سند همکاري با سرمایه گذاري 270 میلیارد ریال را در حوزه هاي صنعت، کشاورزي

 
و توسعه روستایی شهرستان خوشاب با اشتغال زایی براي 245 نفر تعهد کرده است. 

 
در پایان این مراسم از فعالان رسانه شهرستان خوشاب قدردانی شد. 

 
سلطان آباد، مرکز شهرستان 38 هزار نفري خوشاب در فاصله 175 کیلومتري غرب مشهد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- روز خبرنگار 

 
- خوشاب 

 
- دولت 

- کارآمدي دولت





استاندار: جشن پایان توسعه نیافتگی ایلام باید تا سه سال آینده برگزار شود

منبع: ایرناشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/05/21

ایلام - ایرنا - استاندار ایلام ابراز امیدواري کرد: با تکمیل پروژه هاي در دست اجرا تا سه سال آینده شاهد برگزاري جشن رها
شدن از توسعه نیافتگی در این استان باشیم.

ایلام - ایرنا - استاندار ایلام ابراز امیدواري کرد: با تکمیل
پروژه هاي در دست اجرا تا سه سال آینده شاهد برگزاري

 
جشن رها شدن از توسعه نیافتگی در این استان باشیم. 

به گزارش ایرنا، قاسم سلیمانی دشتکی روز سه شنبه در
بازدید از خبرگزاري جمهوري اسلامی مرکز ایلام اظهار
داشت: ایلامی استانی است که طی سال هاي اخیر از
مهجوریت و گمنامی خارج و اکنون بواسطه ظرفیت ها،
کمتر شخصی در ایران اسلامی و حتی جهان است که با

 
این استان آشنایی نداشته باشد. 

وي افزود: تردد حدود 10 میلیون نفر طی 2 سال گذشته از مرز بین المللی مهران که 2 میلیون از این تعداد را اتباع عراقی تشکیل و
4.8 میلیون نفر نیز تنها در ایام اربعین حسینی از این استان تردد کرده اند، نشان دهنده جایگاه استان در معادلات کشوري و منطقه

 
اي است. 

استاندار ایلام یادآور شد: ایلام در دوران جنگ تحمیلی از مدار و ریل توسعه به دلیل درگیري با دشمن متخاصم بعثی و خرابی هاي
ناشی از هشت سال جنگ عقب افتاد ولی در سال هاي اخیر فعالیت هاي بزرگی براي جبران این عقب ماندگی آغاز شده که نویدبخش

 
آینده درخشان استان در حوزه هاي مختلف است. 

 
افزایش 2 برابري سطح اراضی آبی استان ایلام 

سلیمانی دشتکی کشاورزي را از ظرفیت هاي مهم استان براي توسعه ذکر کرد و ادامه داد: 350 هزار هکتار اراضی قابل کشت در
استان وجود دارد که تا سال 96 تنها 75 هزار هکتار آن به شکل آبی کشت می شد که با اجراي طرح هاي انتقال آب این مقدار هم

 
اکنون با افزایش 2 برابري به 150 هزار هکتار افزایش یافته است. 

وي طرح هاي سامانه گرمسیري و احیا را از پروژه هاي مهم وزارت جهاد کشاورزي در استان ایلام عنوان کرد و گفت: 30 هزار هکتار
از اراضی استان در چارچوب طرح سامانه گرمسیري و 50 هزار هکتار نیز در قالب طرح احیا آبی خواهد شد که تحول بزرگی را در

 
افزایش سطح تولید و اشتغال این بخش ایجاد خواهد کرد. 



استاندار ایلام تاکید کرد: طرح آبرسانی 50 هزار هکتاري احیا در عین خوش ، فکه و دشت عباس پایان یافته و 41 هزار هکتار هم

 
اکنون در مرحله بهره برداري قرار دارد ، 9 هزار هکتار باقیمانده نیز بزودي آغاز خواهد شد. 

سلیمانی دشتکی گفت: طرح سامانه گرمسیري نیز به 2 قطعه 12 و 18 هزار هکتار تقسیم شده که قطعه 12 هزار هکتاري آن به

 
پایان رسیده است. 

وي افزود: یک هزار و 500 هکتار از قطعه 18 هزار هکتاري نیز روز پنجشنبه هفته جاري به شکل ویدئو کنفرانس افتتاح و سه هزار

 
هکتار دیگر نیز تا آبان ماه آماده می شود. 

 
وزارت نیرو پروژه سامانه گرمسیري ایلام را تکمیل کند 

استاندار ایلام یادآور شد: 13 هزار و 500 هکتار از این قطعه باقی می ماند که در حوزه وزارت کشاورزي تعهد تقبل شده انجام گرفته

 
است اما وزارت نیرو خط انتقال را از کرمانشاه به کنجانچم اجرا نکرده که امیدواریم هرچه زودتر به تعهد خود عمل کنند. 

سلیمانی دشتکی اظهار داشت: یک هزار و 370 میلیارد ریال از سوي دولت در سال جاري براي تکمیل قطعات یک هزار و 500

 
هکتاري و سه هزار هکتاري طرح سامانه گرمسیري تخصیص یافته است. 

وي به ظرفیت هاي استان در حوزه انرژي اشاره کرد و گفت: پروژه هاي بزرگی در حوزه اکتشاف ، لرزه نگاري و برداشت از میادین

 
نفت و گاز در استان آغاز شده است که با بهره برداري نهایی می تواند سرعت توسعه استان و اشتغالزایی را چندبرابر کند. 

استاندار ایلام اضافه کرد: نزدیک به یک میلیارد دلار براي پتروشیمی و ان جی ال دهلران سرمایه گذاري می شود و در کنار آن پروژه

 
هاي بزرگی در زمینه لرزه نگاري و اکتشاف در میادین آبان و دانا در شهرستان هاي ایوان و آبدانان در حال اجراست. 

 
هلدینگ ایرانیان در احداث شهرك پلی پروپیلین ایلام مشارکت می کند 

وي گفت: تفاهم نامه اي با هلدینگ ایرانیان براي ایجاد شهرك پایین دستی پلی پروپیلن منعقد و قرار است با سهم 40 درصدي در

 
این طرح سرمایه گذاري کند. 

استاندار ایلام تاکید کرد: مجوز ایجاد شهرك پایین دستی پتروشیمی در دهلران از وزارت صنعت، معدن و تجارت اخذ شده و هم
اکنون در مرحله فراخوان سرمایه گذار است که بدون شک می تواند در رونق اشتغال شهرستان هاي جنوبی استان ایلام تاثیر بسزایی

 
داشته باشد. 

سلیمانی دشتکی با اشاره به مشکلات پیش روي ایجاد پتروشیمی مهران و دره شهر گفت: طراحی پتروشیمی مهران منطبق با
تجهیزات کشورهاي اروپایی بوده و به دلیل تحریم ها هم اکنون امکان ورود این تجهیزات میسر نیست، درحالیکه سرمایه گذار براي
اجراي آن نیز وجود دارد، پتروشیمی دره شهر نیز با وجود اخذ مجوزهاي لازم باید یک خط انتقال 24 کیلومتري براي اجراي آن

 
احداث شود که تاکنون وزارت نفت با احداث این خط از مسیر دالان خط اتیلن غرب کشور موافقت نکرده است. 

 
تخصیص 130 میلیون یورو براي تغذیه چاه هاي گاز ایلام 



سلیمانی دشتکی از تخصیص 130 میلیون یورو براي تغذیه چاه هاي گاز استان خبر داد و گفت: این حجم از سرمایه گذاري در بخش

 
انرژي استان نشان دهنده اهمیت ایلام و ظرفیت آن براي تبدیل شدن به استان صنعتی است. 

وي با اشاره به کاهش نرخ بیکاري در استان طی سال هاي اخیر گفت: متولی اعلام نرخ بیکاري مرکز آمار ایران است و مسوولان
استان نقشی در بیان این نرخ ندارند، همچنانکه مرکز آمار نرخ بیکاري را عنوان می کند متولی بیان نرخ تورم نیز همین دستگاه

 
حاکمیتی است. 

استاندار ایلام اظهار داشت: سال گذشته با 8.3 درصد جایگاه هفتم کشور را از نظر نرخ بیکاري کسب کردیم درحالیکه استان ایلام

 
سال 96 رتبه 16 و در سال 91 رتبه 27 کشور را از نظر نرخ بیکاري به خود اختصاص داده بود. 

سلیمانی دشتکی با اشاره به کاهش نرخ بیکاري در سه ماه نخست سال جاري به 6.5 درصد، اضافه کرد: امیدواریم این روند کاهش در

 
ادامه سال نیز تداوم داشته باشد. 

وي همچنین از کاهش نرخ تورم در استان در یکسال منتهی به تیرماه 99 خبر داد و یادآور شد: ایلام از نظر نرخ تورم ماهیانه رتبه
31 و از نظر تورم نقطه به نقطه هم اکنون در جایگاه 16 کشور ایستاده است ولی با وجود این کاهش باید تلاش کنیم نرخ تورم در

 
استان بیش از این کاهش یابد. 

 
کسب رتبه پنجم کشور در جذب سرمایه گذاري 

استاندار ایلام یکی دیگر از موفقیت هاي استان را رشد 200 درصدي سرمایه گذاري عنوان کرد و گفت: سال گذشته ایلام از نظر

 
جذب سرمایه گذاري رتبه پنجم کشور را به خود اختصاص داد. 

سلیمانی دشتکی توجه به رهنمودهاي مقام معظم رهبري در حوزه اقتصاد مقاومتی را از اولویت هاي استان برشمرد و تاکید کرد: سال
97 رتبه نخست کشور را در زمینه اجراي برنامه هاي مطابق با اقتصاد مقاومتی کسب کردیم و پیش بینی می کنیم این وضعیت در

 
سال 98 نیز تداوم داشته باشد. 

 
شکل گیري انقلابی براي محرومیت زدایی از شهرستان هاي ایلام 

وي اظهار داشت: انقلابی در حوزه محرومیت زدایی از شهرستان هاي یازده گانه استان در حال انجام است و با کمک بنیادهاي مختلف

 
هم اکنون شاهد اجراي برنامه هاي محرومیت زدایی در بخش هاي مختلف هستیم. 

استاندار ایلام گفت: بنیاد مستضعفان بنا بر تاکید رهبر معظم انقلاب یک شهرستان را در هر استان براي اجراي پروژه هاي محرومیت
زدایی تعیین کرده که در ایلام پس از ملکشاهی به تازگی موافقت مسوولان بنیاد براي اجراي این پروژه در شهرستان تازه تاسیس
هلیلان نیز اخذ و در سفر معاون بنیاد حدود 270 میلیارد ریال براي اجراي پروژه هاي محرومیت زدایی از این منطقه به تصویب

 
رسید. 

 
پتروشیمی هلیلان شهریورماه کلنگ زنی می شود 



سلیمانی دشتکی از کلنگ زنی پتروشیمی هلیلان در شهریورماه خبر داد و افزود: زمین مورد نیاز براي احداث این پروژه بزرگ تامین

 
و سند نیز صادر شده است. 

وي بهره برداري از حدود یک هزار و 500 هکتار خط انتقال آب کهره - داجیوند را از دیگر برنامه هاي دولت براي محرومیت زدایی از

 
شهرستان هلیلان ذکر کرد. 

استاندار ایلام با اشاره به اینکه اعتبارات حوزه توسعه روستایی استان امسال حدود یک هزار و 700 میلیارد ریال است، افزود: یک هزار

 
و 750 میلیارد ریال تسهیلات نیز براي رونق بیش از پیش روستاهاي این استان در سال جاري پرداخت خواهد شد. 

سلیمانی دشتکی در بخش دیگري از سخنان خود از عملکرد رسانه هاي استان در جهت انعکاس خدمات نظام و دولت قدردانی کرد و

 
گفت: ایرنا به عنوان بازوي رسانه اي کشور نقش تعیین کننده اي در این حوزه داشته است. 

 
رعایت اصل بی طرفی، شاخصه خبرگزاري ایرنا 

وي تاکید کرد: خبرگزاري ایرنا با وجود دولتی بودن تلاش کرده اخبار را با رعایت اصل بی طرفی منعکس و حتی در برخی مواقع

 
انتقادهایی را نسبت به عملکرد مدیران اجرایی ابراز داشته که در گره گشایی از مشکلات موثر بوده است. 

استاندار ایلام مطالبه گري را از مهم ترین کارکردهاي خبرنگاران توصیف کرد و افزود: هرجا روحیه نقادي وجود نداشته باشد، کانون
هاي فساد شکل می گیرد ، دولت پذیراي نقد منصفانه و دلسوزانه است ولی این نقد نباید به فحاشی، تهمت و تحقیر تبدیل شود، آبرو

 
و حیثیت افراد نباید خدشه دار و اخبار باید مستند و مستدل باشند. 

سلیمانی دشتکی یادآور شد: ایلام بیش از پیش به فضاي همدلی بین مردم و مسوولان و جریان هاي سیاسی احتیاج دارد، همه در هر

 
جایگاهی باید تلاش کنند با پرهیز از مسائل حاشیه اي نیازهاي اساسی و واقعی مردم را پیگري و در جهت حل آنها گام بردارند. 

 
فضاي همدلی میان مسوولان استان ممتاز است 

وي اضافه کرد: همه باید تلاش کنیم در جایگاه مسوولیت خود حرکت و از دخالت در سایر ارگان ها خودداري کنیم ، قانون باید براي
همه فصل الخطاب باشد، مدیران اجرایی ، نمایندگاه مجلس ، سیستم قضایی ، ائمه جمعه و نیروهاي نظامی و انتظامی در چارچوب
وظایف خود گام برداشته و پاسخگوي عملکرد خود باشند و از دخالت که زمینه ساز خدشه دار شدن استقلال هریک از این ارگان

 
هاست، پرهیز شود. 

 
تمدید دوره استانداري مسوولیتم را سنگین تر کرده است 

استاندار ایلام با اشاره به موضوع بازنشستگی خود گفت: این موضوع از سه سال پیش مطرح و بنده نیز مشتاق اجراي آن بودم ولی با
اصرار دولت و وزارت کشور اذن رهبر معظم انقلاب براي ادامه فعالیت اخذ شد و این اجازه رهبري مسوولیت من را چند برابر کرده که

 
در دوره باقیمانده مسوولیت، تلاش بیشتري براي به سرانجام رساندن پروژه هاي در دست اجرا داشته باشم. 



سلیمانی دشتکی تاکید کرد: عموم افراد دست اندارکار در استان باید عزم خود را جزم کنند تا ظرف سه سال آینده جشن رها شدن از

 
توسعه نیافتگی در استان را برگزار و ایلام را از نظر اشتغال و توسعه همه جانبه به یک جایگاه قابل قبول برسانیم. 

وي با اشاره به مدت یکسال باقیمانده از دولت دوازدهم تکمیل پروژه هاي سامانه گرمسیري و احیا، تلخاب ، خط انتقا آب کهره -
داجیوند ، سد چناره ، پروژه میدر ، واحد الفین ، تولید هیدروژن و گوگردزدایی و شیرین سازي پتروشیمی ، ایجاد شهرك پایین
دستی پتروشیمی دهلران ، شهرك پایین دستی پلی پروپیلن ، بیمارستان 376 تختخوابی ایلام و پتروشیمی هاي هلیلان و دره شهر

 
را از پروژه هایی برشمرد که امیدوار است تا یکسال آینده شاهد راه اندازي آنها باشیم. 

به گزارش ایرنا، قاسم سلیمانی دشتکی استاندار ایلام به همراه محمد نوذري معاون سیاسی امنیتی استاندار و آیت قیصربیگی مدیرکل
روابط عمومی استانداري روز سه شنبه 21 مردادماه با حضور در خبرگزاري جمهوري اسلامی (ایرنا) مرکز ایلام با تبریک روز خبرنگار

 
به سوالات خبرنگاران ایرنا پاسخ داد. 

 
برچسب ها 

 
- خبرگزاري جمهوري اسلامی 

 
- قاسم سلیمانی دشتکی 

 
- وزارت نفت 

 
- استان ایلام 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- اربعین حسینی 

 
- میزگرد ایرنا 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- وزارت نیرو 

- نرخ تورم



افتتاح مرکز علمی کاربردي فناوران پهره ایرانشهر با حضور ریاست دانشگاه

جامع علمی کاربردي کشور

شماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/05/21
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان سیستان و بلوچستان -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سیستان و بلوچستان، سه شنبه مورخ 21/5/99 مرکز علمی
کاربردي فناوران پهره در ایرانشهر به صورت مجازي با حضور رئیس دانشگاه علمی کاربردي کشور، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان، مدیر کل فنی و حرفه اي استان، معاون استاندار و فرماندار ویژه ایرانشهر، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان به صورت

 
ویدئو کفنرانس افتتاح گردید.  

رئیس دانشگاه علمی کاربردي سیستان و بلوچستان ضمن عرض خیرمقدم و خوش آمدگویی به حاضرین بیان داشت: استان سیستان
و بلوچستان 11 درصد مساحت کشور و 3.4 جمعیت کشور را دارا است، ولی متاسفانه پایین ترین شاخصهاي توسعه استانی را شامل

 
می شود. 

دکتر سالارزهی عنوان کرد: در حال حاضر 56 کد رشته در مقطع کاردانی و 37 رشته در مقطع کارشناسی در استان دایر است که

 
تمامی این رشته ها پالایش شده و مراکز به سمت مهارت گرایی و رشته هاي شغل محور سوق داده شده اند. 

وي در ادامه گزارشی از عملکرد دانشگاه جامع علمی کاربردي استان شامل فعالیتهاي فرهنگی، ورزشی و علمی ارائه داد. برگزاري
نمایشگاه جشنواره غذاهاي سنتی و خوراکی بومی و محلی استان، نمایشگاه اشتغال و کارآفرینی، راه اندازي کلینیک کسب و کار،

 
مشارکت در مسئولیتهاي اجتماعی، اعطاي وام شهریه به دانشجویان و کارت رفاهی دانشجویان بخشی از این فعالیتها بود. 

رئیس دانشگاه علمی کاربردي سیستان و بلوچستان در خاتمه در خصوص دغدغه هاي شیوع کرونا، از راه اندازي سامانه آموزش

 
الکترونیکی، راه اندازي سامانه وبینار و راه اندازي سامانه شبکه دولت در دانشگاه خبر داد.   

دکتر امید، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي کشور اظهار داشت: با توجه به نقشی که سیستان و بلوچستان در آینده قرار است ایفا
نماید، باید نیروهاي متخصص را تربیت کرد تا در حوزه نفت، گاز، فولاد و صنایع دچار کمبود نیرو نشویم و تاکید کرد نباید اتفاقی را

 
که در عسلویه افتاد در چابهار تکرار کنیم. 

امید از ظرفیتهاي موجود منطقه، نظیر بندر چابهار به عنوان تنها بندر اقیانوسی کشور، سواحل مکران، کشاورزي در کنارك و زابل یاد
کرد و گفت: باید برنامه هاي توسعه استان را ببینیم و برشهاي استانی داشته باشیم. اگر قرار است حمل و نقل، کشاورزي، شیلات

 
توسعه پیدا کند باید سیستم آموزش را به این سمت ببریم. این دانشگاه آمادگی ایجاد مراکز جدید را براي این استان دارد. 

وي افزود: رشته هاي ما شغل محور است و دانش آموخته ها باید بلافاصله بعد از تحصیل وارد بازار کار شوند. آموزشهاي کوتاه مدت به

 
صورت تک درس و تک پودمان نیز به این روند کمک می کند و فرصت کسب مهارت را به متقاضی می دهد. 



مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تصریح کرد: دانشگاه جامع علمی کاربردي با استفاده از ظرفیتهاي موجود می تواند خلاء
آموزشی را برطرف نماید. باید از مدرك گرایی به سمت مهارت گرایی پیش برویم. امروزه ذائقه اشتغال با گذشته بسیار متفاوت است.

 
استان در افقی که قرار دارد نظیر پروژه هاي بزرگ مثل راه آهن چابهار، گاز، شیلات و صنایع دریایی نیاز به نیروي متخصص دارد. 

جهاندیده خاطرنشان کرد: ورود دانشگاه جامع علمی کاربردي به سمت مشاغل بومی و روبه انقراض بسیار حائز اهمیت است و این امر

 
با ظرفیت مدیریت این دانشگاه در استان که مدیریت مشارکتی و تحول گرا در استان را دنبال می کند، شدنی است. 

وي بیان داشت: ما در طرح تکاپو رشته هاي پرکشش در استان را در قالب دینامیک اشتغال دنبال می کنیم و همچنین بدنبال
آموزش متقاضیان اشتغالزائی و کسب و کارهاي خرد با دانشگاه جامع هستیم و در اداره کار صرفاً به دنبال پرداخت تسهیلات نیستیم

 
بلکه کسب مهارت مدنظر ماست. 

در ادامه مدیر کل فنی و حرفه اي استان اظهار داشت: دانشگاه جامع در حوزه مهارت، بسیار عالی و قوي در کنار ما بوده است. استان

 
سیستان و بلوچستان، استانی جوان است ولی با درصد بیکاري بالا، لذا باید در مسیر مهارت آموزي به درستی حرکت کنیم. 

اولیائی افزود: براي اینکه با دیگر نهادها همگرایی داشته باشیم شوراي مهارت استان ایجاد شد تا هم افزایی بین تمامی دستگاههایی
که در استان فعالیت می کنند را داشته باشیم. و در این راستا سه دپارتمان آب و کشاورزي، دپارتمان مهارتهاي دریا محور و دپارتمان
آموزشهاي روستایی ایجاد گردید. سند راهبردي مهارتها به صورت 5 ساله براي هر منطقه استان جداگانه نوشته شده است. لذا پیوند

 
بین اشتغال و مهارت آموزي را دنبال می کنیم. 

وي عنوان کرد: المپیاد ملی مهارت براي اولین بار مهرماه در حوزه طلا و جواهر در استان سیستان و بلوچستان برگزار خواهد شد. و

 
امیدواریم نهادهاي مختلف نهایت مشارکت را داشته باشند. 

سپس یعقوبی نماینده شوراي تعامل مراکز از بحث ساماندهی و تثبیت مراکز که توسط ستاد مرکزي انجام تقدیر نمودند و بر بازنگري
بخشنامه ها در حوزه آموزش و گسترش دانشگاه متناسب با شرایط منطقه اي، زمان و نحوه پذیرش دانشجو و تسهیلات حمایتی به

 
مراکز و دانشجویان تاکید داشتند وي در خصوص بدهی بنیاد شهید موضوعاتی را مطرح نمودند. 

در ادامه محمدعلی خضیمه نماینده مدرسان مراکز آموزش علمی کاربردي استان نیز بر ضرورت تجدید نظر در خصوص ارزیابی

 
مدرسان و پاره اي از مشکلات مدرسان موضوعاتی را محضر ریاست دانشگاه یادآور شدند. 

 
در ادامه این مراسم از مدرسان نمونه دانشگاه تجلیل بعمل آمد و از سامانه مجازي ویدئو کنفرانس واحد استانی رونمایی شد. 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 



مردم از تلاش دولت در ایجاد آرامش اقتصادي کشور اطمینان داشته باشند

منبع: خوز 24شماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
ریاست جمهوري، حجت الاسلام حسن روحانی رئیس
جمهور روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه
ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي
متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود
در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم

 
و (...) 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
ریاست جمهوري، حجت الاسلام حسن روحانی رئیس

جمهور روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و
اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان،
تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت

 
آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

دکتر روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر
مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

 
اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

منبع: مهر



مردم از گفتار درمانی بدشان نمی آید!

منبع: ناطقانشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/05/21

مصطفی هاشمی طبا اتفاقا مردم از این گفتاردرمانی بدشان نمی آید. به عبارت دیگر مردم از اینکه رئیس جمهور روش توسعه
اي آینده نگر را دنبال کند خوش شان نمی آید. آن ها دوست دارند به وعده هاي کوتاه مدت دلخوش می کنند.

 
ناطقان: گفت وگویی با مصطفی هاشمی طبا انجام شده است که بخش هاي مهم آن در ادامه می آید. 

- به نظر من هیچ فرقی نمی کند رئیس جمهوري آینده از چه جناحی باشد چون هر کسی سر کار بیاید شاید به لحاظ سیاسی
دیدگاه هاي متفاوتی نسبت به رئیس جمهور قبلی داشته باشد اما به لحاظ عمومی همان خط و مشی روساي جمهور قبلی را دنبال

 
می کند. 

- هیچ کدام از روساي جمهور سیاست هاي توسعه اي را دنبال نکردند. اجراي سیاست هاي اشتغال زایی و رشد اقتصادي بر پایه
توسعه پایدار مدنظر رئیس جمهور آینده هم نخواهد بود، او نیز مثل روساي دولت گذشته پوپولیستی عمل می کند و پوپولیستی

 
سخن می گوید. 

 
- وضعیت کنونی کشور ناشی از رویکردهاي پوپولیستی رئیس جمهوي فعلی و روساي جمهور گذشته است. 

- ما 40 ساله است یارانه ناپیدا به مردم پرداخت می کنیم، آقاي احمدي نژاد یارانه مستقیم پرداخت کرد آقاي روحانی نیز همان
رویکرد را ادامه داد. قطعا رئیس جمهور بعدي نیز همین مسیر را دنبال می کند و سیاست هاي مبتنی بر توسعه پایدار کشور را به

 
اجرا در نمی آورد. 

- در طول این سال ها نیز قیافه افراد فرق کرده و برخی شیک تر حرف زدند و برخی عامیانه اما در نهایت رویکرد دولت ها تفاوتی با
هم نداشته است. این مسئله را از بودجه سالیانه کاملا می توان متوجه شد. جداول بودجه سالیانه ثابت است و سال به سال هم رقم

 
سرمایه گذاري در بودجه کمتر شده است. 

- رئیس جمهور بعدي هم گفتاردرمانی می کند، قدري حرف هاي جذاب می زند ولی کار سخت را براي ساختن کشور انجام نمی
دهد، 8 سالی دولت را دست می گیرد و نفر بعدي می آید. اتفاقا مردم از این گفتاردرمانی بدشان نمی آید. به عبارت دیگر مردم از
اینکه رئیس جمهور روش توسعه اي آینده نگر را دنبال کند خوش شان نمی آید. آن ها دوست دارند به وعده هاي کوتاه مدت

 
دلخوش می کنند. 

- آن هایی که می گویند اصولگرا هستند شانس بیشتري دارند چون از فیلتر شوراي نگهبان راحت تر عبور می کنند.



رونمایی از سه کاربري کامیونت آمیکو براي مشاغل سیار

منبع: اخبار خودروشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/05/21

خودروسازي آمیکو روز گذشته طی مراسمی از کاربري هاي جدید کامیونت این شرکت رونمایی کرد.

خودروسازي آمیکو روز گذشته طی مراسمی از کاربري هاي

 
جدید کامیونت این شرکت رونمایی کرد. 

به گزارش «اخبار خودرو»،خودروسازي آمیکو روز گذشته
طی مراسمی از کاربري هاي جدید کامیونت این شرکت
رونمایی کرد. در این مراسم که با حضور معصومه پاشایی،
نماینده مردم مرند و جلفا، اکبر تقوي شوازي، مدیرکل
نظارت بر شبکه هاي توزیعی و اقتصادي سازمان حمایت از
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، علی اکبر خادمی، معاونت

اجرایی اشتغال و خودکفایی کمیته امداد و جعفري از وزارت تعاون و مدیران خودروسازي آمیکو و جمعی از خبرنگاران برگزار شد، سه
تیپ از کاربري کامیونت M5.2 آمیکو به همراه نسخه ویژه امداد جاده اي این خودرو رونمایی شد. به گفته وحید محمدي؛ رئیس
سازمان فروش آمیکو، این محصولات که با شعار «پنجره اي نو به کسب وکار» به بازار خواهند آمد، قرار است راهی براي متحرك

 
سازي مشاغل در کشور باشد. 

 
آمیکو افتخار منطقه آزاد ارس است 

نماینده مرند و جلفا در مجلس در مراسم رونمایی از کاربري هاي آمیکو گفت: «آمیکو افتخار منطقه آزاد ارس است و محصول جدید
آن می تواند مشاغل بسیاري را براي مددجویان کمیته امداد ایجاد کند و با کمترین آورده، ماندگاري هم براي مددجویان داشته
باشد.» معصومه پاشایی افزود: «در شرایط سخت فعلی کشور شاهد آن هستیم که برخی کارآفرینان با ایده هاي جالبی مانند کاربري

 
هاي آمیکو به کار خود ادامه می دهند که ما را نسبت به آینده امیدوار می کند.» 

وي درخصوص وضعیت صنعت در کشور گفت: «من نسبت به انحصارگرایی بخش دولتی در صنایع بزرگ کشور معترضم. این انحصار
باعث شده است تا برخی تولیدکنندگان هر کالایی را با هر کیفیتی به راحتی به فروش برسانند.» وي ادامه داد: «به عنوان عضو
کمیسیون صنایع و فرزند آذربایجان به شرکت هایی مانند آمیکو افتخار می کنم و نوید می دهم که کمیسیون صنایع مجلس بنا دارد

 
تا از بخش خصوصی و افرادي که ایران را یک قدم به جلو ببرند، حمایت کند.» 

 
کاربري سازي هاي آمیکو زیبا و خلاقانه است 

مدیرکل نظارت بر شبکه هاي توزیعی و اقتصادي سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان نیز در این مراسم با اشاره به این
که کار جوهره انسان است، گفت: «زمانی که صحبت از کارآفرینی می شود، منظور کلید و رمز رشد و توسعه و پیشرفت هر جامعه اي
است و در سایه کارآفرینی است که جامعه به سامان می رسد.» اکبر تقوي شوازي افزود: «مهم تر از کارآفرینی، کسی است که

 
کارآفرینی را کلید می زند و فرصت ها را به حداکثر می رساند.» 

وي افزود: «امروز در کشور بالغ بر 3.5میلیون واحد صنفی داریم که در قالب یک ساختار از پیش تعیین شده در حال فعالیت هستند
و متاسفانه عمده این مشاغل چندان نتوانسته اند با تغییر و تحولات منطبق شوند.» تقوي بیان کرد: «با گذشت زمان و رشد انواع



فناوري، در سایر ابعاد اجتماع و در بحث کسب وکار هم نیازمند نوآوري و به روز شدن هستیم.» وي افزود: «اتفاقی که در آمیکو شاهد
آن هستیم یکی از زیباترین و خلاقانه ترین موضوعاتی است که رقم می خورد.» وي با تقدیر و تشکر از گروه آمیکو ادامه داد: «آمیکو
همواره سعی داشته و این توفیق را پیدا کرده است که پیشتاز و پیشرو در نوآوري باشد که آثار این تفکر و خدمات به کل جامعه برمی

 
گردد.» 

 
متحرك سازي مشاغل؛ از ایده تا اجرا 

وحید محمدي نیز در این مراسم با اشاره به سابقه آمیکو و زحمات بنیان گذار فقید این مجموعه گفت: «حدود 40هزار دستگاه از
خودروهاي آمیکو در جاده هاي کشور تردد دارند که نشان دهنده تفکر نوآورانه بنیان گذار این مجموعه است.» رئیس سازمان فروش
آمیکو ادامه داد: «بنیان گذار این مجموعه همواره تفکري مبنی بر تولید محصول داخلی با استفاده از نیروي جوان کشور داشت.» وي
در ادامه با اشاره به ادامه یافتن راه «تقی تقی زاده اصل» توسط فرزندانش به عنوان یادگاران ارزنده آن زنده یاد بیان کرد: «بنیان گذار
آمیکو دغدغه انتقال تکنولوژي هاي جدید و به روز به ایران را داشت و فرزندان وي نیز با پیروي از اهدافش به دنبال این بوده اند که

 
مانند اقصی نقاط دنیا، راهی را براي متحرك کردن مشاغل به منظـــور توسعه آن ها ایجاد کنند.» 

وي با بیان این که بیکاري و آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن، یکی از چالش هاي همیشگی دولت هاست، بیان کرد: «ایران نیاز به
اشتغال میلیونی دارد تا رشد بیکاري کاهش پیدا کند و آن چه در اقتصاد کشور مهم است، اقتصاد پایدار است؛ چراکه هم اکنون
نیروي آماده به کار در کشور ما از نرخ بالایی برخوردار است. از این رو، همواره دولت در سال هاي گذشته در فرآیند رسیدگی به
بودجه سالانه سعی کرده است به امر اشتغال و تامین منابع و تجهیز آن توجه لازم داشته باشد.» وي عنوان کرد: «برخی از این دغدغه
ها را دولت با ایجاد سرمایه گذاري هاي بزرگ و تکنولوژي وارداتی یا بومی سازي آن برعهده گرفته است، اما شرکت هاي خصوصی
مثل آمیکو این دغدغه را دارند که در بخش تولید شغل نقش خود را ایفا کنند.» محمدي توضیح داد: «گروه صنعتی آمیکو از سال 97

 
این ایده را در دستور کار قرارداد تا مشاغل را متحرك کنند.» 

وي عنوان کرد: «با هر یک از کاربري هاي جدید آمیکو دو نفر مشغول به کار می شوند. یعنی به صورت مستقیم دو خانواده و به
صورت غیرمستقیم حدود 30 تا 35 نفر از طریق این کاربري ها تحت پوشش قرار می گیرند.» رئیس سازمان فروش آمیکو با بیان این
که دایره استفاده از این محصولات بسیار وسیع است، اظهار کرد: «سال 98 نمونه هایی از این نوع کاربري ها ساخته شد که امروز
رونمایی شده است.» وي خاطرنشان کرد: «سه نمونه از این کاربري ها را به صورت نمونه ساخته ایم، ولی تمام مشاغل در حوزه

 
صنعت، گردشگري و امداد خودرو در این دسته بندي قرار می گیرند.» 

محمدي ادامه داد: «این کاربري ها که با همکاري شرکت «آفاکو» طراحی و ساخته شده اند، براي ایجاد اشتغال در حوزه کشاورزي،
میراث فرهنگی، گردشگري، صنایع دستی، شرکت هاي دانش بنیان، صنعت ومعدن و فرهنگ وهنر قابلیت استفاده خواهند داشت و
امیدواریم با حمایت مسئولان شاهد تسهیل این امر باشیم و شهرداري ها نیز فضاي لازم را در اختیار این خودروها قرار دهند تا قدم

 
در این راه جدید بگذاریم.» 

 
ساماندهی فروشگاه هاي سیار در دستور کار شوراي شهر 

وحید محمدي در حاشیه این مراسم نیز در خصوص اخذ مجوزهاي لازم براي این کاربري ها به خبرنگار روزنامه «دنیاي خودرو»
گفت: «مجوزهاي لازم براي این خودروها اخذ شده و درحال حاضر با مجوز کانتینر فلزي عرضه می شوند.» رئیس سازمان فروش
آمیکو با بیان این که امیدواریم بعد از مذاکره با شهرداري بحث ساماندهی مشاغل پرتحرك انجام شود، اضافه کرد: «قرار شده است
شوراي شهر طرح ساماندهی مشاغل پرتحرك مثل فروشگاه هاي سیار را در دستور کار قرار دهد و به زودي نتیجه را اعلام خواهد
کرد.» وي درخصوص قیمت این محصولات بیان کرد: «هر دستگاه از این محصولات کاربري سازي شده حدود 350 تا 400 میلیون

 
تومان قیمت دارد که بستگی به نوع سفارش، تعداد سفارش و آپشن هاي مورد انتخاب مشتري دارد.» 

محمدي همچنین در زمینه میزان تولید این کاربري ها به روزنامه «دنیاي خودرو» گفت: «با توجه به خط تولید اولیه اي که راه

 
اندازي کرده ایم حدود 70 تا 100 دستگاه تیراژ اولیه ما در سال خواهد بود.» 



وي همچنین افزود: «با وزارت کار مذاکرات موثري براي عقد قرارداد داشته ایم. همچنین با وزارت تعاون قرارداد اولیه اي داریم که در
هفته آینده به جدیت پیگیري می شود. کمیته امداد هم طرحی براي مددجویان خود دارد که آن را هم در دستور کار قرار داده ایم.»
وي در پایان خاطرنشان کرد: «سه تیپ براي این خودروها آماده کرده ایم که هر یک از آن ها 30 تا 35 شغل مستقیم و غیرمستقیم

را پوشش می دهد که حدود 90 تا 100 شغل را با این سه تیپ خودروپوشش خواهیم داد.»



توجه به توسعه پایدار در غرب کارون ضروري است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - مشاور اجتماعی وزیر نفت گفت: توجه به توسعه پایدار در منطقه عملیاتی غرب کارون، ضمن تحقق
هدفگذاري هاي صنعت نفت، به تأمین منافع این منطقه نیز کمک می کند.

فصل اقتصاد - مشاور اجتماعی وزیر نفت گفت: توجه به
توسعه پایدار در منطقه عملیاتی غرب کارون، ضمن تحقق
هدفگذاري هاي صنعت نفت، به تأمین منافع این منطقه

 
نیز کمک می کند. 

به گزارش فصل اقتصاد، سیدامیر طالبیان امروز (سه شنبه،
21 مردادماه) در نشست «سیاست ها و نظام نامه نحوه

ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی غرب کارون» اظهار کرد: مسئولیت اجتماعی به عنوان یکی از اولویت هاي صنعت و وزارت نفت

 
موضوعی است که وزیر نفت بر اجراي بهینه آن تأکید دارد. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي نفتی در منطقه غرب کارون، اقدام هاي مسئولیت اجتماعی را مدنظر دارد، ادامه داد: توجه به توسعه
پایدار در منطقه عملیاتی غرب کارون، ضمن تحقق هدفگذاري هاي صنعت نفت، به تأمین منافع این منطقه نیز کمک می کند.
شرکت ها فارغ از اینکه چه مدت براي اجراي پروژه در منطقه فعالیت دارند، باید وظایف خود را در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی

 
انجام و راهکارهاي خود را براي بهبود و رشد منطقه نیز ارائه دهند. 

مشاور اجتماعی وزیر نفت بر ضرورت کارآفرینی و حفظ نیروهاي بومی در اجراي پروژه ها نیز تأکید کرد و گفت: توسعه اجتماعی در
غرب کارون باید به شکل هدفمندتري دنبال شود.



رونمایی از سه کاربري کامیونت آمیکو براي مشاغل سیار

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - خودروسازي آمیکو روز گذشته طی مراسمی از کاربري هاي جدید کامیونت این شرکت رونمایی کرد.

فصل اقتصاد - خودروسازي آمیکو روز گذشته طی مراسمی

 
از کاربري هاي جدید کامیونت این شرکت رونمایی کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد،خودروسازي آمیکو روز گذشته طی
مراسمی از کاربري هاي جدید کامیونت این شرکت
رونمایی کرد. در این مراسم که با حضور معصومه پاشایی،
نماینده مردم مرند و جلفا، اکبر تقوي شوازي، مدیرکل

نظارت بر شبکه هاي توزیعی و اقتصادي سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، علی اکبر خادمی، معاونت اجرایی
اشتغال و خودکفایی کمیته امداد و جعفري از وزارت تعاون و مدیران خودروسازي آمیکو و جمعی از خبرنگاران برگزار شد، سه تیپ از
کاربري کامیونت M5.2 آمیکو به همراه نسخه ویژه امداد جاده اي این خودرو رونمایی شد. به گفته وحید محمدي؛ رئیس سازمان
فروش آمیکو، این محصولات که با شعار «پنجره اي نو به کسب وکار» به بازار خواهند آمد، قرار است راهی براي متحرك سازي

 
مشاغل در کشور باشد. 

 
آمیکو افتخار منطقه آزاد ارس است 

نماینده مرند و جلفا در مجلس در مراسم رونمایی از کاربري هاي آمیکو گفت: «آمیکو افتخار منطقه آزاد ارس است و محصول جدید
آن می تواند مشاغل بسیاري را براي مددجویان کمیته امداد ایجاد کند و با کمترین آورده، ماندگاري هم براي مددجویان داشته
باشد.» معصومه پاشایی افزود: «در شرایط سخت فعلی کشور شاهد آن هستیم که برخی کارآفرینان با ایده هاي جالبی مانند کاربري

 
هاي آمیکو به کار خود ادامه می دهند که ما را نسبت به آینده امیدوار می کند.»  

وي درخصوص وضعیت صنعت در کشور گفت: «من نسبت به انحصارگرایی بخش دولتی در صنایع بزرگ کشور معترضم. این انحصار
باعث شده است تا برخی تولیدکنندگان هر کالایی را با هر کیفیتی به راحتی به فروش برسانند.» وي ادامه داد: «به عنوان عضو
کمیسیون صنایع و فرزند آذربایجان به شرکت هایی مانند آمیکو افتخار می کنم و نوید می دهم که کمیسیون صنایع مجلس بنا دارد

 
تا از بخش خصوصی و افرادي که ایران را یک قدم به جلو ببرند، حمایت کند.» 

 
کاربري سازي هاي آمیکو زیبا و خلاقانه است 

مدیرکل نظارت بر شبکه هاي توزیعی و اقتصادي سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان نیز در این مراسم با اشاره به این
که کار جوهره انسان است، گفت: «زمانی که صحبت از کارآفرینی می شود، منظور کلید و رمز رشد و توسعه و پیشرفت هر جامعه اي
است و در سایه کارآفرینی است که جامعه به سامان می رسد.» اکبر تقوي شوازي افزود: «مهم تر از کارآفرینی، کسی است که

 
کارآفرینی را کلید می زند و فرصت ها را به حداکثر می رساند.»  

وي افزود: «امروز در کشور بالغ بر 3.5میلیون واحد صنفی داریم که در قالب یک ساختار از پیش تعیین شده در حال فعالیت هستند
و متاسفانه عمده این مشاغل چندان نتوانسته اند با تغییر و تحولات منطبق شوند.» تقوي بیان کرد: «با گذشت زمان و رشد انواع
فناوري، در سایر ابعاد اجتماع و در بحث کسب وکار هم نیازمند نوآوري و به روز شدن هستیم.» وي افزود: «اتفاقی که در آمیکو شاهد



آن هستیم یکی از زیباترین و خلاقانه ترین موضوعاتی است که رقم می خورد.» وي با تقدیر و تشکر از گروه آمیکو ادامه داد: «آمیکو
همواره سعی داشته و این توفیق را پیدا کرده است که پیشتاز و پیشرو در نوآوري باشد که آثار این تفکر و خدمات به کل جامعه برمی

 
گردد.» 

 
متحرك سازي مشاغل؛ از ایده تا اجرا 

وحید محمدي نیز در این مراسم با اشاره به سابقه آمیکو و زحمات بنیان گذار فقید این مجموعه گفت: «حدود 40هزار دستگاه از
خودروهاي آمیکو در جاده هاي کشور تردد دارند که نشان دهنده تفکر نوآورانه بنیان گذار این مجموعه است.» رئیس سازمان فروش
آمیکو ادامه داد: «بنیان گذار این مجموعه همواره تفکري مبنی بر تولید محصول داخلی با استفاده از نیروي جوان کشور داشت.» وي
در ادامه با اشاره به ادامه یافتن راه «تقی تقی زاده اصل» توسط فرزندانش به عنوان یادگاران ارزنده آن زنده یاد بیان کرد: «بنیان گذار
آمیکو دغدغه انتقال تکنولوژي هاي جدید و به روز به ایران را داشت و فرزندان وي نیز با پیروي از اهدافش به دنبال این بوده اند که

 
مانند اقصی نقاط دنیا، راهی را براي متحرك کردن مشاغل به منظـــور توسعه آن ها ایجاد کنند.»  

وي با بیان این که بیکاري و آسیب هاي اجتماعی ناشی از آن، یکی از چالش هاي همیشگی دولت هاست، بیان کرد: «ایران نیاز به
اشتغال میلیونی دارد تا رشد بیکاري کاهش پیدا کند و آن چه در اقتصاد کشور مهم است، اقتصاد پایدار است؛ چراکه هم اکنون
نیروي آماده به کار در کشور ما از نرخ بالایی برخوردار است. از این رو، همواره دولت در سال هاي گذشته در فرآیند رسیدگی به
بودجه سالانه سعی کرده است به امر اشتغال و تامین منابع و تجهیز آن توجه لازم داشته باشد.» وي عنوان کرد: «برخی از این دغدغه
ها را دولت با ایجاد سرمایه گذاري هاي بزرگ و تکنولوژي وارداتی یا بومی سازي آن برعهده گرفته است، اما شرکت هاي خصوصی
مثل آمیکو این دغدغه را دارند که در بخش تولید شغل نقش خود را ایفا کنند.» محمدي توضیح داد: «گروه صنعتی آمیکو از سال 97

 
این ایده را در دستور کار قرارداد تا مشاغل را متحرك کنند.»  

وي عنوان کرد: «با هر یک از کاربري هاي جدید آمیکو دو نفر مشغول به کار می شوند. یعنی به صورت مستقیم دو خانواده و به
صورت غیرمستقیم حدود 30 تا 35 نفر از طریق این کاربري ها تحت پوشش قرار می گیرند.» رئیس سازمان فروش آمیکو با بیان این
که دایره استفاده از این محصولات بسیار وسیع است، اظهار کرد: «سال 98 نمونه هایی از این نوع کاربري ها ساخته شد که امروز
رونمایی شده است.» وي خاطرنشان کرد: «سه نمونه از این کاربري ها را به صورت نمونه ساخته ایم، ولی تمام مشاغل در حوزه

 
صنعت، گردشگري و امداد خودرو در این دسته بندي قرار می گیرند.»  

محمدي ادامه داد: «این کاربري ها که با همکاري شرکت «آفاکو» طراحی و ساخته شده اند، براي ایجاد اشتغال در حوزه کشاورزي،
میراث فرهنگی، گردشگري، صنایع دستی، شرکت هاي دانش بنیان، صنعت ومعدن و فرهنگ وهنر قابلیت استفاده خواهند داشت و
امیدواریم با حمایت مسئولان شاهد تسهیل این امر باشیم و شهرداري ها نیز فضاي لازم را در اختیار این خودروها قرار دهند تا قدم

 
در این راه جدید بگذاریم.» 

 
ساماندهی فروشگاه هاي سیار در دستور کار شوراي شهر 

وحید محمدي در حاشیه این مراسم نیز در خصوص اخذ مجوزهاي لازم براي این کاربري ها به خبرنگار روزنامه « دنیاي خودرو »
گفت: «مجوزهاي لازم براي این خودروها اخذ شده و درحال حاضر با مجوز کانتینر فلزي عرضه می شوند.» رئیس سازمان فروش
آمیکو با بیان این که امیدواریم بعد از مذاکره با شهرداري بحث ساماندهی مشاغل پرتحرك انجام شود، اضافه کرد: «قرار شده است
شوراي شهر طرح ساماندهی مشاغل پرتحرك مثل فروشگاه هاي سیار را در دستور کار قرار دهد و به زودي نتیجه را اعلام خواهد
کرد.» وي درخصوص قیمت این محصولات بیان کرد: «هر دستگاه از این محصولات کاربري سازي شده حدود 350 تا 400 میلیون

 
تومان قیمت دارد که بستگی به نوع سفارش، تعداد سفارش و آپشن هاي مورد انتخاب مشتري دارد.»  

محمدي همچنین در زمینه میزان تولید این کاربري ها به روزنامه « دنیاي خودرو » گفت: «با توجه به خط تولید اولیه اي که راه

 
اندازي کرده ایم حدود 70 تا 100 دستگاه تیراژ اولیه ما در سال خواهد بود.»  

وي همچنین افزود: «با وزارت کار مذاکرات موثري براي عقد قرارداد داشته ایم. همچنین با وزارت تعاون قرارداد اولیه اي داریم که در
هفته آینده به جدیت پیگیري می شود. کمیته امداد هم طرحی براي مددجویان خود دارد که آن را هم در دستور کار قرار داده ایم.»



وي در پایان خاطرنشان کرد: «سه تیپ براي این خودروها آماده کرده ایم که هر یک از آن ها 30 تا 35 شغل مستقیم و غیرمستقیم
را پوشش می دهد که حدود 90 تا 100 شغل را با این سه تیپ خودروپوشش خواهیم داد.»



ایجاد 3 هزار شغل مرتبط با صنایع دستی در خراسان جنوبی نشانه توسعه است

منبع: تسنیمشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/05/21

گروه استان ها- معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استاندار خراسان جنوبی گفت: ایجاد اشتغال و فعالیت هاي گردشگري از
پیشران هاي توسعه و محورهاي مدیریت در استان است و ایجاد سه هزار شغل در حوزه صنایع دستی در این محور قرار دارد

که قطعا باعث توسعه خواهد شد.

گروه استان ها- معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استاندار
خراسان جنوبی گفت: ایجاد اشتغال و فعالیت هاي
گردشگري از پیشران هاي توسعه و محورهاي مدیریت در
استان است و ایجاد سه هزار شغل در حوزه صنایع دستی
در این محور قرار دارد که قطعا باعث توسعه خواهد شد. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند، ظهر امروز نشست
فعالین سازمان هاي مردم نهاد استان و آیین رونمایی از
تمبر انجمن گردشگري پایدار و میراث ماندگار با حضور

 
برخی از مسئولان استانداري، فعالان گردشگري و بوم گردانان استان در هتل جهانگردي برگزار شد. 

در این مراسم فعالان حوزه گردشگري و هتل داران درباره چالش هاي صنعت گردشگري صحبت کردند و عنوان شد: کرونا حوزه
گردشگري را 100 درصد به انزوا کشانده و از طرفی تعطیلی اماکن گردشگري و هتل ها نه فقط بسیاري از فعالان این صنعت را به

 
سختی کشانده مشکلاتی را نیز براي این مکان ها از جمله مشکل نگهداري و مدیریت آن ایجاد کرده است. 

یکی از فعالان این حوزه اذعان کرد قطعا بعد از کرونا علاقه به سفر و گردش رونق خواهد یافت اما نباید تنها از روش هاي سنتی و

 
کاتالوگ براي معرفی صنایع دستی و جاذبه هاي گردشگري استفاده کرد و باید خلاقیت و نوآوري را مدنظر قرار داد. 

 
استفاده از فارغ التحصیلان و کارشناسان کاربلد و توانمند از دیگر موضوعات مورد بحث این جلسه بود. 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري خراسان جنوبی در این جلسه با بیان اینکه ایجاد اشتغال و فعالیت هاي گردشگري از
پیشران هاي توسعه از مهمترین محورهاي مدیریت در استان است افزود: ایجاد سه هزار شغل در حوزه صنایع دستی در این محور

 
قرار دارد که قطعا باعث توسعه خواهد شد. 

 
بخش خصوصی بازارچه 4 هکتاري صنایع دستی در استان گلستان می سازد 

 
4 رشته بومی صنایع دستی در استان گلستان احیا می شود 

 
3 پروژه صنایع دستی در آذربایجان غربی به بهره برداري می رسد 



 
ناصر خوش خبر ادامه داد: مشارکت حوزه هاي گردشگري حلقه اتصال موفقیت یک نظام سیاسی، دولت و حکومت است. 

وي با بیان اینکه اگر مردم برنامه هاي نظام را تقویت کنند قطعا شرایط براي ارتقا و افزایش سرمایه هاي اجتماعی به وجود خواهد آمد

 
افزود: در حوزه پذیرش گردشگري نیاز به اقدام فرهنگی داریم که باید این مسیر را با شفافیت کامل پیش ببریم. 

وي افزود: معتقد به حفظ چارچوب ها هستیم و با کسانی که ساختارشکنی کنند به صورت جدي برخورد خواهد شد چون ظرفیت

 
گردشگري استان در چارچوب ظرفیت هاي اسلامی رشد خواهد کرد. 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري خراسان جنوبی با اشاره به اینکه سمن ها باید در چارچوب قوانین مشارکت کنند و دولت

 
هم در شفافیت کامل پاسخگو باشد، خاطرنشان کرد: اگر این مشارکت نباشد یقینا هیچ ظرفیتی تاثیر گذار نخواهد بود. 

خوش خبر با اشاره به اینکه نقش و جایگاه سازمان هاي مردم نهاد در تکمیل این فرایند بسیار امیدوارکننده است ابراز امیدواري کرد:
فعالان با جدیت در خط مقدم مطالبه گري مبتنی بر حق و قانون عمل کنند، اگر این اتفاق بیفتند همه ظرفیت ها در مسیر رفاه

 
اجتماعی سوق خواهد یافت. 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري خراسان جنوبی با اشاره به اینکه وجود 221 تشکل مجوز دار در استان نیازمند یک

 
بازنگري و نظارت در استان است عنوان کرد: لازم است گزارشات فصلی از سمن ها داشته باشیم و خدمات باید مستند شود. 

در پایان این مراسم از تمبر انجمن گردشگري پایدار و میراث ماندگار استان رونمایی شد.



پودر هاي شوینده با فناوري جدید تولید شد/ حرکت جهشی هسته هاي فناور

به سمت طرح هاي نوآورانه

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس مرکز رشد پروفسور حسابی دانشگاه آزاد اسلامی شاهرود با تأکید بر حرکت جهشی این مرکز به سمت طرح هاي
نوآورانه گفت: در این راستا یکی از هسته ها در زمینه تولید پودر هاي شوینده فعالیت دارد که با استفاده از فناوري جدید

انجام می شود.

دکتر پژمان امینیان در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري بسیج در شاهرود با اشاره به تاریخچه راه اندازي، فعالیت ها و دستاورد هاي
مرکز رشد واحد هاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود اظهار کرد: این مرکز نخستین مرکز رشد اقماري بود که سال 1392
گشایش یافت و ابتدا به نام پروفسور علی اکبر جلالی فعال بود؛ اما از سال 96 تا 98 سعی کردیم پروتکلی را انجام دهیم تا مرکز رشد

 
مستقل شود و از سال 98 توانستیم مرکز رشد مستقل را ایجاد کنیم و نام آن به پروفسور حسابی تغییر کرد. 

وي با بیان اینکه داراي دو مرکز رشد زیر نظر پارك علم و فناوري سمنان هستیم که به صورت مستقل فعالیت می کنند، اضافه کرد:
فعالیت هاي این دو مرکز مشترك است؛ اما در مرکز رشدي که اقماري است مستقلاً نمی توانیم هسته جذب کنیم، در حالی که در

 
مرکز رشد جدید خود می توانیم جذب منابع داشته باشیم. 

رئیس مرکز رشد پروفسور حسابی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود در پاسخ به این پرسش که در این دانشگاه چه تعداد هسته،
واحد فناور و شرکت دانش بنیان وجود دارد؟ تصریح کرد: فاقد شرکت دانش بنیان هستیم؛ اما هشت هسته داریم که دو هسته واحد

 
فناور هستند. 

امینیان درباره فعالیت این هسته ها چنین توضیح داد: یکی از این هسته ها تولیدکننده پودر هاي شوینده است که با استفاده از

 
فناوري جدید انجام می شود؛ چراکه تولیدات این واحد ها باید نوآورانه باشد. 

وي مطرح کرد: این واحد ها را تا زمانی که به تولید و سودآوري برسند از نظر معنوي و امکانات آزمایشگاهی و دانشگاهی مورد حمایت
قرار می دهیم و دانشگاه در بخشی از سود این واحد شریک می شود و به این ترتیب علاوه بر کسب سود از تفکر هاي نو که منجر به

 
تولید محصولات فناورانه می شود، حمایت می شود. 

 
تمرکز ما بر تولیدات فناورانه مصالح ساختمانی و معدنی است 

رئیس مرکز رشد پروفسور حسابی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود با بیان اینکه تمرکز ما بر تولیدات فناورانه مصالح ساختمانی و
معدنی است، عنوان کرد: با توجه به ظرفیت شهرستان شاهرود از طرح هایی که منجر به تولید مواد معدنی جدید یا مصالح ساختمانی

 
با تکنولوژي جدیدتر شود، حمایت ویژه می کنیم. 

امینیان، حوزه فعالیت مرکزي که زیر نظر پارك علم و فناوري است را علوم مهندسی عنوان کرد و با تشریح زمان پذیرش شرکت ها و
طرح هاي دانش بنیان در مرکز رشد گفت: به دنبال ارائه فراخوان و برگزاري ویکند هایی هستیم تا بتوانیم شرکت هاي دانش بنیان را

 
جذب کرده و حمایت کنیم. 

عضو هیأت علمی گروه عمران دانشگاه آزاد اسلامی شاهرود برنامه هاي در دست اجراي دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود را جذب
شرکت هاي دانش بنیان عنوان کرد و در ادامه با تشریح تولید محصولات کرونایی بیان کرد: دانشگاه آزاد اسلامی شاهرود یک واحد
مهندسی است و تمرکز آن بر مواد معدنی و مصالح ساختمانی است و فعلاً در حوزه پزشکی فعالیتی ندارد؛ اما داراي یک مرکز

 
تحقیقات علوم دارویی هستیم که در آن روي تولید محصولات مقابله با کووید ـ. 19 کار می کنیم. 

رئیس مرکز رشد پروفسور حسابی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود با بیان اینکه مرکز رشد حلقه مفقوده بین صنعت و دانشگاه
است، گفت: رسالت ما ایجاد کارآفرینی و حمایت از تولید محصولات فناورانه است و با توجه به اینکه دانشگاه هاي نسل اول بر آموزش



 
تمرکز داشتند، دانشگاه هاي نسل دوم به کار هاي پژوهشی روي آوردند. 

امینیان ادامه داد: دانشگاه هاي نسل سوم بر تولید علم و دانشگاه هاي نسل چهارم رسیدند که همان دانشگاه هاي کارآفرین هستند،
امیدوارم با حمایت از جوانان، دانشجویان و افرادي که داراي خلاّقیت و نبوغ هستند این چرخه علم را انجام دهیم.



حمایت مجمع کارآفرینان از مدرس خیابانی براي وزارت صمت

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/05/21

بنابراین امید است دولت محترم با نظري استوار، ایشان را به نمایندگان منتخب ملت معرفی کرده و با راي اعتماد قاطع و
حداکثري نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی به ایشان، شاهد راهگشایی و ....

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري بسیج،مجمع
کارآفرینان ایران و انجمن هاي تولید کننده به نمایندگی از
صاحبان صنایع و معادن و فعالان کسب و کار بخش
خصوصی کشور و با نگاه به عملکرد قابل تقدیر دکتر
"حسین مدرس خیابانی"، وزیر پیشنهادي "صنعت، معدن
و تجارت"در حمایت از وي نامه اي خطاب به سران سه قوه

 
صادر کردند. 

 
بنابر این گزارش، متن کامل نامه به این شرح است: 

 
محضر مبارك سران قواي جمهوري اسلامی ایران؛ 

 
جناب آقاي دکتر حسن روحانی 

 
ریاست محترم جمهور 

 
جناب آقاي دکتر محمدباقر قالیباف 

 
ریاست محترم مجلس شوراي اسلامی 

 
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی 

 
ریاست محترم قوه قضاییه 

 
با سلام و احترام؛ 

باستحضار می رساند با شرایط اقتصادي شکل گرفته در سال هاي اخیر که سرمنشاء آن تحریم هاي ناجوانمرادانه استکبار جهانی علیه
جمهوري اسلامی ایران است و با تاکید بر تلاش هاي شبانه روزي فرزندان این مرز و بوم براي راه اندازي و سرعت بخشیدن به چرخه
تولید و کارآفرینی، بی شک نیازمند حضور افرادي آگاه و توانمند در عرصه صنعت بیش از پیش حس خواهد شد. کسانی که تحقق
اهداف مقاومتی را در کنار برنامه کلان خود درك کرده و بهترین تصمیمات و شایسته ترین اقدامات را به عمل آورند و در این مسیر
ثابت قدم باشند. گام هایی که با حضور افراد کلیدي براي اجراي برنامه ها و سیاست هاي کلان برداشته می شود با فرداي صنعت این
کشور در هم تنیده است؛ آن هم در مسیري طولانی که متاسفانه گاهاً نگاه هاي سیاسی و منافع بخشی به افق هاي بلند آن ترجیح

 
داده شده است. 

لذا جایگاه هایی که می توانند تولید ملی را به معناي واقعی کلمه در مختصات اقتصاد مقاومتی تعریف کنند باید به شدت مراقبت



شده و از حضور افراد توانمند در آن حمایت شود. بی شک جایگاه "وزارت صنعت، معدن و تجارت" از جمله این جایگاه ها محسوب

 
شده و در این خصوص داراي نقشی کاملا محوري و پر رنگ است. 

 
 

از نگاه صاحبان مشاغل و کارآفرینان تاثیرگذار حضور جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی به عنوان سرپرست این وزارت خانه هرچند در
مقطعی کوتاه، باعث شکل گیري تحولی بی نظیر در روند حمایت از صنایع مولد کشور شده است. ایشان با حمایت تمام قد خود از
صنایع مولد و همراه نمودن زنجیره هاي تولید و همراستا کردن فعالیت سازمانی و نهادهاي موثر بر آن، باعث رشد و توسعه دوچندان
شده اند. امید است با ادامه روند فعلی شاهد شکوفایی صنایع ایرانی در گام دوم انقلاب اسلامی به عنوان ستونی از امنیت ملی

 
کشورمان باشیم. 



مجمع کارآفرینان ایران و انجمن هاي تولید کننده به نمایندگی از صاحبان صنایع و معادن و فعالان کسب و کار بخش خصوصی
کشور و با نگاه به عملکرد قابل تقدیر جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی، صراحتا و قویا درخواست حضور ایشان را به عنوان وزیر جدید
"وزارت صنعت، معدن و تجارت " مورد توجه قرار داده تا ایشان نیز بتوانند به پشت گرمی قواي سه گانه مجریه، مققنه و قضاییه

 
اقداماتی درخور ملت شریف و انقلابی جهت بهبود شرایط اقتصادي کشور داشته باشند. 

بنابراین امید است دولت محترم با نظري استوار، ایشان را به نمایندگان منتخب ملت معرفی کرده و با راي اعتماد قاطع و حداکثري
نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی به ایشان، شاهد راهگشایی و ادامه مسیر توسعه اقتصادي و دستیابی به اهداف عالیه فوق

الذکر باشد.



تعداد افراد بیکارشده در انگلیس به بالاترین میزان در 11 سال گذشته رسید

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرنگار گروه اقتصاد بین الملل خبرگزاري
فارس به نقل از رویترز، تعداد افرادي که به خاطر شیوع
ویروس کرونا در انگلیس بیکار شده اند افزایش قابل
توجهی داشته و به بالاترین میزان از سال 2009 تاکنون
رسیده است. نشانه ها حاکی از آن است که با توجه به
نزدیک شدن طرح هاي دولت انگلیس براي حمایت از بازار
کار به زمان انقضاي آن شیوع کرونا افراد بیشتري را در این

 
کشور بیکار خواهد کرد. 

آمارهاي رسمی که امروز منتشر شد نشان می دهد بخش قابل توجهی از افرادي که بیکار شده اند آنهایی بوده اند که خود اشتغال

 
بوده و شاهد بیکاري 220 هزار نفر از آنها در سه ماهه منتهی به ماه ژوئن هستیم.  

اطلاعات مربوط به اظهارنامه هاي مالیاتی مربوط به ماه جولاي هم نشان می دهد که نسبت به ماه مارس تعداد افراد شاغل در شرکت

 
ها 730 هزار نفر کاهش یافته و این مسئله زنگ هشداري است نسبت به بالا رفتن احتمالی نرخ بیکاري در این کشور.  

برنامه هاي دولت انگلیس براي حمایت از کارمندان و کارگران در پایان ماه اکتبر به اتمام خواهد رسید و با توجه به اینکه این برنامه
ها یک سوم از نیروي اشتغال بخش خصوصی در انگلیس را زیر پوشش داشتند، انتظار می رود پس از انقضاي این طرح هاي حمایتی

 
شاهد گسترش بیکاري کارگران به خصوص در بخش خصوصی این کشور باشیم. 

جروین داویس، کارشناس ارشد بازار کار در موسسه توسعه نیروي کار چارترد، معتقد است نگرانی اصلی این است که این تازه موج

 
اول بیکاري در انگلیس باشد.  

وي تاکید کرد: کاهش قابل توجه استخدام نیرو و از طرف دیگر افزایش اخراج کارمندان تمام وقت اصلی ترین دلیل کاهش نرخ
اشتغال در انگلیس بوده و در صورتی که کارفرمایان به عنوان آخرین گزینه دوباره به سمت اخراج بیشتر کارمندان بروند، شاهد

 
گسترش این آمار خواهیم بود.  

ریشی سوناك، وزیر اقتصاد انگلیس، می گوید: طرح هاي دولتی در حمایت از اشتغال جواب داده، اما اخراج کارکنان هم اجتناب ناپذیر

 
بوده است.  

انتهاي پیام/





پیام تسلیت رئیس جمهور در پی درگذشت امام جمعه اهل سنت کرمانشاه

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور در پیامی با تسلیت درگذشت ماموستا ملامحمد محمدي امام جمعه فقید اهل سنت کرمانشاه به مردم متدین
کرمانشاه و بیت محترم ایشان، براي آن مرحوم از درگاه خداوند متعال علو درجات و رضوان الهی مسألت کرد.

به گزارش حوزه سیاست و اقتصاد خبرگزاري تقریب، متن
پیام تسلیت حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی به

 
شرح زیر است: 

 
اناالله و انا الیه راجعون 

درگذشت ماموستا ملامحمد محمدي امام جمعه فقید اهل

 
سنت کرمانشاه، موجب تألم و تأثر خاطر شد. 

این عالم وارسته و متعهد، با حضور موثر در صحنه هاي سیاسی و اجتماعی کشور، عمر خود را وقف ترویج و تبیین معارف اسلامی به
ویژه در سنگر مقدس نماز جمعه و تحکیم وحدت و برادري در میان مردم شریف آن دیار کرد و منشأ خیر و برکت فراوانی گردید که

 
در خاطر مردم قدرشناس این استان باقی خواهد ماند. 

اینجانب این ضایعه را به مردم متدین استان کرمانشاه و بیت محترم ایشان تسلیت می گویم و از درگاه خداوند متعال براي آن مرحوم،

 
علو درجات و رضوان الهی و براي عموم بازماندگان صبر و اجر مسألت دارم. 

 
حسن روحانی 

 
رئیس جمهوري اسلامی ایران 

ماموستا محمدي که طی روزهاي اخیر به دلیل ناراحتی کبد در بیمارستان امام رضا (ع) کرمانشاه بستري بود، روز دوشنبه 20 مرداد

 
بر اثر این عارضه دارفانی را وداع گفت. 

ماموستا محمدي از موسسان شوراي افتاء اهل سنت کرمانشاه بوده و در سال 1371 با پایان یافتن جنگ تحمیلی در حکمی از سوي
شوراي سیاست گذاري ائمه جمعه استان کرمانشاه به امامت جمعه اهل سنت در سرپل ذهاب منصوب شد و تا مهر 77 در این شهر به

 
انجام مسوولیت دینی و فرهنگی خویش اشتغال داشت. 

 
ماموستا محمدي از سال 1378 امامت جمعه اهل سنت شهر کرمانشاه را بر عهده داشت. 



انتهاي پیام/



خودکفایی 700 هزار خانوار تحت پوشش کمیته امداد در 20 سال گذشته

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) در همایش آنلاین دانشگاه علوم اسلامی رضوي گفت: طی دو دهه گذشته، بیش از 700
هزار خانوار با طرح هاي اشتغالزایی و توانمندسازي خودکفا شده و از پوشش این نهاد خارج شده اند.

رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) در همایش آنلاین
دانشگاه علوم اسلامی رضوي گفت: طی دو دهه گذشته،
بیش از 700 هزار خانوار با طرح هاي اشتغالزایی و
توانمندسازي خودکفا شده و از پوشش این نهاد خارج شده

 
اند. 

به گزارش قدس آنلاین، مرتضی بختیاري امروز در همایش
آنلاین خدمت کریمانه که در دانشگاه علوم اسلامی رضوي
برگزار شد، گفت: طی دو دهه گذشته، بیش از 700 هزار
خانوار با طرح هاي اشتغالزایی و توانمندسازي خودکفا شده

و از پوشش این نهاد خارج شده اند. رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) کشور با بیان اینکه توانمندي این تعداد خانوار با طرح هاي
اشتغالزایی در سالهاي 74 تا 97 بوده است، افزود: اگر این افراد همچنان تحت پوشش ما قرار داشتند، باید سالانه 30 هزار میلیارد
ریال مستمري به آنها پرداخت می کردیم. وي با اشاره به اقدامات کمیته امداد براي رفع محرومیت زدایی در کشور، بیان کرد: رفع
مشکل اشتغال خانگی یکی از برنامه هاي ماست. بختیاري با بیان اینکه 55 درصد از مددجویان ما را زنان سرپرست خانوار تشکیل می
دهند، اظهار کرد: مادران نقش مهمی در اشتغالزایی خانواده هاي خود دارند. وي با اشاره به اشتغالزایی 200 هزار نفر در سال جاري
توسط کمیته امداد در سراسر کشور، افزود: این تعداد ظرفیت خوبی براي توانمندسازي و خودکفایی خانواده ها محسوب می شودذ.
رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) کشور ادامه داد: البته کمیته امداد براي سالمندان و افراد داراي بیماري صعب العلاج، تا آخر عمر

خدمات ارائه می دهد. منبع: مهر انتهاي پیام



ایلام رتبه اول پرداخت تسهیلات کرونا را کسب کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/05/21

ایلام - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام گفت: استان ایلام تاکنون رتبه اول در پرداخت تسهیلات کرونا در
کشور را کسب کرده است.

ایلام - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام
گفت: استان ایلام تاکنون رتبه اول در پرداخت تسهیلات

 
کرونا در کشور را کسب کرده است. 

شکراله شیرخانی روز سه شنبه در نشست کارگروه اشتغال
و سرمایه گذاري استان ایلام اظهار داشت: از مجموع
216میلیارد تومان تسهیلات اختصاص یافته کرونا به استان
تاکنون پرونده هایی به ارزش 103 میلیارد تومان به بانک
هاي عامل معرفی شده اند و از نظر تعداد ثبت نام و ارجاع

 
به بانک رتبه دوم کشور هستیم. 

وي افزود: کل افراد واجد شرایط 10هزار و 32 پرونده به مبلغ 102میلیارد و 470میلیون تومان بودند که معرفی شده اند و اکنون در

 
تلاش هستیم براي جذب اعتبار باقیمانده هرچه سریعتر با کمک دستگاه هاي تخصصی اقدام کنیم. 

شیرخانی با قدردانی از همکاري خوب بانک هاي عامل استان گفت: امیدواریم با تسریع در روند پرداخت همه تسهیلات اختصاص

 
یافته به استان جذب شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام ابراز امیدواري کرد: جذب این تسهیلات در کاهش آسیب هاي ناشی از کرونا به صنوف

 
مختلف موثر واقع شود. 

 
شیرخانی اظهار داشت: هنوز سامانه باز است افراد واجد شرایط می توانند براي ثبت نام اقدام کنند. 

وي در ادامه به دستورالعمل ابلاغی تسهیلات کرونا اشاره کرد و گفت: بر اساس این دستورالعمل افراد فاقد بیمه هم مشمول پرداخت

 
تسهیلات شدند. 

 
برچسب ها 

 
- ایلام 

 
- ویروس کرونا 

- تسهیلات بانکی





200 روحانی روانشناس در کشور فعالیت دارند

منبع: ایرناشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/05/21

مشهد- ایرنا- رییس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور گفت: در حال حاضر 200 روحانی روانشناس در کشور فعالیت
دارند و این سازمان از خدمات طلبه ها در بخشهاي مختلف بهره می برد.

مشهد- ایرنا- رییس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره
کشور گفت: در حال حاضر 200 روحانی روانشناس در
کشور فعالیت دارند و این سازمان از خدمات طلبه ها در

 
بخشهاي مختلف بهره می برد. 

دکتر محمد حاتمی روز سه شنبه در همایش آنلاین
"خدمت کریمانه" که توسط دانشگاه علوم اسلامی رضوي
برگزار شد افزود: تعامل با حوزه هاي علمیه در حوزه
روانشناسی و مشاوره و در چارچوب ارزشهاي دینی و سبک

 
زندگی سالم از اهمیت به سزایی برخوردار است. 

وي ادامه داد: بر اساس گزارش ستاد ملی کرونا اقدامات
طلبه ها در قم و سایر استانهاي کشور در دوره کرونا مهم و تاثیرگذار بوده است به طوري که اقدامات روانشناختی طلبه ها با حضور در

 
بیمارستانها و همراهی با خانواده ها در هنگام از دست دادن عزیزانشان ستودنی و قابل توجه بوده است. 

رییس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور گفت: در حال حاضر حدود هفت هزار روانشناس داراي پروانه اشتغال در کشور فعالیت

 
دارند و بیش از 32 هزار نفر نیز عضو سازمان نظام رواشناسی و مشاوره هستند که در نوبت پروانه اشتغال قرار دارند. 

حاتمی افزود: در شرایط کنونی فرهنگ مراجعه به روانشناس و مشاور در کشورمان در هنگام بروز بیماري به طور معمول کاربرد دارد

 
در حالی که مراجعه به روانشناس و مشاور در پیشگیري از بیماریها و اختلالات روانی نقش به سزایی دارد. 

وي با اشاره به دیدار اعضاي سازمان روانشناسی با مقام معظم رهبري در سالهاي اخیر اضافه کرد: از منظر ایشان روانشناسی کاري
حساس، خطیر و مهم است و اخلاق حرفه اي از اهمیت به سزایی برخوردار است و توجه به این مساله با توجه به مشکلات روانی و

 
گرفتاریهاي مردم مورد تاکید است. 

دانشگاه علوم اسلامی رضوي همایش آنلاین "خدمت کریمانه" را همزمان با روز کرامت انسانی و حقوق بشر اسلامی با حضور استادان

 
و مسوولان کشوري به صورت وبینار برپا کرد. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان نظام روانشناسی و مشاوره 

 
- مشهد 

- قم



چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/05/21

عصر اعتبار- در شرایطی که تورم مسئله دیرپاي اقتصاد ایران است، سخن گفتن از ضرورت گسترش قرض الحسنه و
تسهیلات خردي که در این چارچوب پرداخت می شود، چه موضوعیتی دارد؟

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار»، قرض الحسنه، یکی از انواع تسهیلات ارزان قیمت براي متقاضیان وام در نظام بانکی کشور
است. بر اساس قانون عملیات بانکی بدون ربا که در سال 1362 تصویب شده و عقود اسلامی را به بانکداري کشور وارد کرده، در عقد
قرض الحسنه، رابطه دائن و مدیون یا بدهکار و طلب کار، بین بانک و سپرده گذار برقرار می شود، یعنی سپرده گذار مبلغ مورد نظر را

 
به بانک قرض می دهد و بانک هم از طرف سپرده گذار، این وجوه را به صورت وام به متقاضیان می دهد. 

بنابراین با توجه به ماهیت قرض الحسنه، نه سودي از طرف بانک به سپرده گذار داده می شود و نه سودي از وام گیرنده دریافت می
شود و تنها درصدي به عنوان کارمزد و براي جبران هزینه هاي بانک، از متقاضی وام گرفته می شود. بانک قرض الحسنه مهر ایران، به
عنوان بانکی که به صورت تخصصی در این حوزه کار می کند و تمامی تسهیلاتش از نوع قرض الحسنه است، الگوي خوبی براي ترویج
این شیوه از بانکداري است که در آن هم تطابق بیشتر و دقیق تري با عقود اسلامی وجود دارد و هم در نهایت رضایت مشتري بیشتر

 
جلب می شود. 

 
محو ربا در قرض الحسنه 

حرمت ربا، یکی از مواردي است که در اقتصاد اسلامی به آن توجه ویژه شده و بهترین ابزار براي محو ربا، وام بدون ربا یا قرض الحسنه
است. در روایات اسلامی نیز، قرض الحسنه به عنوان راهکاري براي تأمین نیازهاي افراد و همچنین، عامل رشد و شکوفایی اقتصادي،

 
معرفی شده است. 

در احادیث و روایات دینی ما به هر دو مقوله قرض الحسنه و صدقه توجه بسیاري شده و اهمیت زیادي نیز براي آن ها در نظر گرفته
شده است. براي نمونه، در مورد صدقه دادن گفته شده که این کار 70 نوع بلا را دفع می کند، عمر را زیاد میکند و... . همچنین در
مورد اهمیت قرض الحسنه چندین آیه در قرآن داریم؛ مانند آیه 18 سوره حدید که میفرماید: «مردان و زنان انفاق کننده و آن ها که

 
(از این طریق) به خدا قرض الحسنه دهند، براي آن ها مضاعف میشود و پاداش پرارزشی دارند.» 

 
با این همه، طبق احادیث، قرض الحسنه نسبت به صدقه از جایگاه بالاتري برخوردار است. در ادامه چند دلیل آن را برمی شمریم. 

1-وقتی افراد قرض الحسنه دریافت می کنند، براي بازپرداخت آن اقدام می کنند و به نوعی در برابر آن مسئولند، اما وقتی صدقه
پرداخت می شود، انتظار خاصی براي برگشت آن وجود ندارد. این مسئله باعث می شود رویکرد قرض الحسنه بیشتر مورد توجه قرار

 
گیرد و در روایات دینی نیز این مسئله مشاهده می شود. 

2 - در قرض الحسنه، مال به دست کسی میرسد که به آن نیاز دارد. زیرا انسان بی نیاز قرض نمی گیرد، این بر خلاف صدقه است که
امکان دارد به دست فردي برسد که نیازي به آن ندارد. 



 
3 - درقرض الحسنه، عزت نفس قرض گیرنده از بین نمی رود، ولی صدقه گیرنده، به تدریج عزت نفس خود را از دست می دهد. 

بانک مهر ایران در همین راستا رویکرد توانمندسازي مددجویان نهادهاي حمایتی را مد نظر قرار داده و در چارچوب تفاهم با آنان،
تسهیلات قرض الحسنه اي را به افراد معرفی شده از سوي این نهادها پرداخت کرده است. بیش از 294هزار فقره وام قرض الحسنه به

 
ارزش بیش از 20هزار میلیارد ریال تنها بخشی از اقدامات بانک مهر ایران در این راستا به شما می رود. 

 
تسهیلات خرد چه دردي دوا می کند؟ 

ممکن است این پرسش مطرح شود که تسهیلات خرد در این شرایط که تورم گریبان اقتصاد را گرفته، چه دردي از مردم دوا می
کند؟ ممکن است در شهرهاي بزرگ به علت بالا بودن هزینه ها، امکان راه اندازي کسب وکار به پشتوانه دریافت وام قرض الحسنه
دشوار باشد، اما در شهرهاي کوچک و روستاها که هزینه راه اندازي کسب وکارهاي کوچک، پایین است، این وام ها هنوز می تواند

 
براي کارآفرینی هم استفاده شود. 

مزیت وام هاي قرض الحسنه نسبت به وام هایی که در چارچوب سایر عقود بانکی پرداخت می شود، بدون سود بودن آن است. این وام

 
ها بدون دریافت سود از مشتري پرداخت شده و تنها مشمول کارمزدي اندك می شود که حداکثر به چهار درصد می رسد. 

افزون بر این، بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان که در آغاز فعالیت خود هستند، امکان پرداخت حقوق بالا و مزایاي قابل توجه به
کارکنان خود را ندارند. بانک مهر ایران در قالب همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی تا کنون به کارکنان بیش از 500 شرکت دانش

 
بنیان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده که مجموع مبالغ پرداختی به بیش از 428 میلیارد ریال می رسد. 

پرداخت وام قرض الحسنه به کارکنان سازمان ها می تواند باعث افزایش قدرت خرید دهک هاي میانی و پایین جامعه شود. این کاري
است که هم اکنون بانک مهر ایران در چارچوب همکاري با سازمان هاي مختلف در حال انجام آن است.



چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟

منبع: امتداد نیوزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش پایگاه خبري نقدنیه ، قرض الحسنه، یکی از انواع تسهیلات ارزان قیمت براي متقاضیان وام در نظام بانکی کشور
است. بر اساس قانون عملیات بانکی بدون ربا که در سال 1362 تصویب شده و عقود اسلامی را به بانکداري کشور وارد کرده،

در عقد قرض الحسنه، رابطه دائن و مدیون یا بدهکار و طلب کار، بین بانک (...) ...

امتداد - در شرایطی که تورم مسئله دیرپاي اقتصاد ایران است، سخن گفتن از ضرورت گسترش قرض الحسنه و تسهیلات خردي که

 
در این چارچوب پرداخت می شود، چه موضوعیتی دارد؟ 

به گزارش پایگاه خبري نقدنیه ، قرض الحسنه، یکی از انواع تسهیلات ارزان قیمت براي متقاضیان وام در نظام بانکی کشور است. بر
اساس قانون عملیات بانکی بدون ربا که در سال 1362 تصویب شده و عقود اسلامی را به بانکداري کشور وارد کرده، در عقد قرض
الحسنه، رابطه دائن و مدیون یا بدهکار و طلب کار، بین بانک و سپرده گذار  برقرار می شود، یعنی سپرده گذار مبلغ مورد نظر را به

 
بانک قرض می دهد و بانک هم از طرف سپرده گذار، این وجوه را به صورت وام به متقاضیان می دهد. 

بنابراین با توجه به ماهیت قرض الحسنه، نه سودي از طرف بانک به سپرده گذار داده می شود و نه سودي از وام گیرنده دریافت می
شود و تنها درصدي به عنوان کارمزد و براي جبران هزینه هاي بانک، از متقاضی وام گرفته می شود. بانک قرض الحسنه مهر ایران، به
عنوان بانکی که به صورت تخصصی در این حوزه کار می کند و تمامی تسهیلاتش از نوع قرض الحسنه است، الگوي خوبی براي ترویج
این شیوه از بانکداري است که در آن هم تطابق بیشتر و دقیق تري با عقود اسلامی وجود دارد و هم در نهایت رضایت مشتري بیشتر

 
جلب می شود. 

 
محو ربا در قرض الحسنه 

حرمت ربا، یکی از مواردي است که در اقتصاد اسلامی به آن توجه ویژه شده و بهترین ابزار براي محو ربا، وام بدون ربا یا قرض الحسنه
است. در روایات اسلامی نیز، قرض الحسنه به عنوان راهکاري براي تأمین نیازهاي افراد و همچنین، عامل رشد و شکوفایی اقتصادي،

 
معرفی شده است. 

در احادیث و روایات دینی ما به هر دو مقوله قرض الحسنه و صدقه توجه بسیاري شده و اهمیت زیادي نیز براي آن ها در نظر گرفته
شده است. براي نمونه، در مورد صدقه دادن گفته شده که این کار 70 نوع بلا را دفع می کند، عمر را زیاد می کند و... . همچنین در
مورد اهمیت قرض الحسنه چندین آیه در قرآن داریم؛ مانند آیه 18 سوره حدید که می فرماید: «مردان و زنان انفاق کننده و آن ها که

 
(از این طریق) به خدا قرض الحسنه دهند، براي آن ها مضاعف می شود و پاداش پرارزشی دارند.» 

 
با این همه، طبق احادیث، قرض الحسنه نسبت به صدقه از جایگاه بالاتري برخوردار است. در ادامه چند دلیل آن را برمی شمریم. 

1-وقتی افراد قرض الحسنه دریافت می  کنند، براي بازپرداخت آن اقدام می  کنند و به نوعی در برابر آن مسئولند، اما وقتی صدقه
پرداخت می  شود، انتظار خاصی براي برگشت آن وجود ندارد. این مسئله باعث می  شود رویکرد قرض الحسنه بیشتر مورد توجه قرار



 
گیرد و در روایات دینی نیز این مسئله مشاهده می  شود. 

2 – در قرض الحسنه، مال به دست کسی می رسد که به آن نیاز دارد. زیرا انسان بی نیاز قرض نمی  گیرد، این بر خلاف صدقه است

 
که امکان دارد به دست فردي برسد که نیازي به آن ندارد. 

 
3 &– درقرض الحسنه، عزت نفس قرض گیرنده از بین نمی  رود، ولی صدقه گیرنده، به تدریج عزت نفس خود را از دست می دهد. 

بانک مهر ایران در همین راستا رویکرد توانمندسازي مددجویان نهادهاي حمایتی را مد نظر قرار داده و در چارچوب تفاهم با آنان،
تسهیلات قرض الحسنه اي را به افراد معرفی شده از سوي این نهادها پرداخت کرده است. بیش از 294هزار فقره وام قرض الحسنه به

 
ارزش بیش از 20هزار میلیارد ریال تنها بخشی از اقدامات بانک مهر ایران در این راستا به شما می رود. 

 
تسهیلات خرد چه دردي دوا می کند؟ 

ممکن است این پرسش مطرح شود که تسهیلات خرد در این شرایط که تورم گریبان اقتصاد را گرفته، چه دردي از مردم دوا می
کند؟ ممکن است در شهرهاي بزرگ به علت بالا بودن هزینه ها، امکان راه اندازي کسب وکار به پشتوانه دریافت وام قرض الحسنه
دشوار باشد، اما در شهرهاي کوچک و روستاها که هزینه راه اندازي کسب وکارهاي کوچک، پایین است، این وام ها هنوز می تواند

 
براي کارآفرینی هم استفاده شود. 

مزیت وام هاي قرض الحسنه نسبت به وام هایی که در چارچوب سایر عقود بانکی پرداخت می شود، بدون سود بودن آن است. این وام

 
ها بدون دریافت سود از مشتري پرداخت شده و تنها مشمول کارمزدي اندك می شود که حداکثر به چهار درصد می رسد. 

افزون بر این، بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان که در آغاز فعالیت خود هستند، امکان پرداخت حقوق بالا و مزایاي قابل توجه به
کارکنان خود را ندارند. بانک مهر ایران در قالب همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی تا کنون به کارکنان بیش از 500 شرکت دانش

 
بنیان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده که مجموع مبالغ پرداختی به بیش از 428 میلیارد ریال می رسد. 

پرداخت وام قرض الحسنه به کارکنان سازمان ها می تواند باعث افزایش قدرت خرید دهک هاي میانی و پایین جامعه شود. این کاري
است که هم اکنون بانک مهر ایران در چارچوب همکاري با سازمان هاي مختلف در حال انجام آن است.



نمایشگاه نهضت ساخت داخل در بوشهر گشایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/05/21

بوشهر-ایرنا- همزمان با 21 مردادماه روز ملی حمایت از صنایع کوچک نمایشگاه دائمی نهضت ساخت داخل  در شرکت
شهرك هاي صنعتی بوشهر افتتاح شد.

بوشهر-ایرنا- همزمان با 21 مردادماه روز ملی حمایت از
صنایع کوچک نمایشگاه دائمی نهضت ساخت داخل  در

 
شرکت شهرك هاي صنعتی بوشهر افتتاح شد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت:
در این نمایشگاه 55 واحد تولیدي استان 130 محصول

 
خود را عرضه کرده اند. 

سید حسین حسینی افزود: یکی از هدف هاي مهم این
نمایشگاه افزون بر معرفی محصولات، اعلام نیازهاي

 
واحدهاي تولیدي در زمینه هاي مختلف مواد اولیه تا قطعات خط تولید و ماشین آلات است. 

وي ادامه داد: صنعت گران در بازدید از این نمایشگاه با نیازهاي واحدهاي تولیدي آشنا می شوند و در صدد تامین آن ها در داخل

 
کشور برمی آیند. 

حسینی گفت: در نمایشگاه نهضت ساخت داخل بوشهر 34 نیاز مربوط به 22 واحد تولیدي معرفی شده است که چنانچه این نیازها در

 
داخل کشور تامین شود از خروج هشت میلیون دلار ارز جلوگیري می شود. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر عنوان کرد: امید می رود صنایع مختلف استان از جمله نفت، گاز و پتروشیمی،
نیروگاه اتمی، کارخانه هاي کشتی سازي و سیمان، نیازهاي خود را در بخش هاي مختلف به شرکت شهرك هاي صنعتی استان اعلام
کنند تا در این نمایشگاه معرفی و صنعت گران بتوانند با تامین آن ها در مسیر نهضت ساخت داخل گام بردارند و از خروج ارز

 
جلوگیري شود. 

وي گفت: انعطاف پذیري بیشتر در مقابل نوسان هاي اقتصادي، تنوع تولید، سلیقه هاي متغیر بازار و تغییر محصول تولید در حداقل

 
زمان از جمله مزیت هاي مهم صنایع کوچک و متوسط نسبت به دیگر بخش هاي اقتصادي است. 

حسینی افزود: صنایع کوچک، متوسط و زودبازده در مسیر تقویت تولید و اشتغال بویژه براي حفظ و تقویت بنیه اقتصادي کشور در
شرایط تهدیدها، تحریم هاي سنگین و ظالمانه اقتصادي، ظرفیتی بسیارمهم به شمار میآیند و سرمایه گذاري در این حوزه ها در

مقابله با توطئه ها و خنثی سازي نقشه هاي اقتصادي دشمنان نقش تاثیرگذاري دارند. 



وي اظهار کرد: همچنین صنایع کوچک و متوسط اگر بر اساس مزیت ها و قابلیت هاي بومی و منطقه اي استقرار و توسعه پیدا کند
می تواند زمینه ساز پیشرفت و اعتلاي صنعتی از طریق پویایی تولید، صنعت، اشتغال و کارآفرینی، نوآوري و تحول در فناوري و بستر

 
ساز توسعه صنایع سنگین و بزرگ در استان باشند. 

 
برچسب ها 

 
- بوشهر 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران



چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/05/21

در شرایطی که تورم مسئله دیرپاي اقتصاد ایران است، سخن گفتن از ضرورت گسترش قرض الحسنه و تسهیلات خردي که
در این چارچوب پرداخت می شود، چه موضوعیتی دارد؟

در شرایطی که تورم مسئله دیرپاي اقتصاد ایران است، سخن گفتن از ضرورت گسترش قرض الحسنه و تسهیلات خردي که در

 
این چارچوب پرداخت می شود، چه موضوعیتی دارد؟ 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، قرض الحسنه، یکی از انواع تسهیلات ارزان قیمت براي
متقاضیان وام در نظام بانکی کشور است. بر اساس قانون عملیات بانکی بدون ربا که در سال 1362 تصویب شده و عقود اسلامی را به
بانکداري کشور وارد کرده، در عقد قرض الحسنه، رابطه دائن و مدیون یا بدهکار و طلب کار، بین بانک و سپرده گذار  برقرار می شود،
یعنی سپرده گذار مبلغ مورد نظر را به بانک قرض می دهد و بانک هم از طرف سپرده گذار، این وجوه را به صورت وام به متقاضیان

 
می دهد. 

بنابراین با توجه به ماهیت قرض الحسنه، نه سودي از طرف بانک به سپرده گذار داده می شود و نه سودي از وام گیرنده دریافت می
شود و تنها درصدي به عنوان کارمزد و براي جبران هزینه هاي بانک، از متقاضی وام گرفته می شود. بانک قرض الحسنه مهر ایران، به
عنوان بانکی که به صورت تخصصی در این حوزه کار می کند و تمامی تسهیلاتش از نوع قرض الحسنه است، الگوي خوبی براي ترویج
این شیوه از بانکداري است که در آن هم تطابق بیشتر و دقیق تري با عقود اسلامی وجود دارد و هم در نهایت رضایت مشتري بیشتر

 
جلب می شود. 

 
محو ربا در قرض الحسنه 

حرمت ربا، یکی از مواردي است که در اقتصاد اسلامی به آن توجه ویژه شده و بهترین ابزار براي محو ربا، وام بدون ربا یا قرض الحسنه
است. در روایات اسلامی نیز، قرض الحسنه به عنوان راهکاري براي تأمین نیازهاي افراد و همچنین، عامل رشد و شکوفایی اقتصادي،

 
معرفی شده است. 

در احادیث و روایات دینی ما به هر دو مقوله قرض الحسنه و صدقه توجه بسیاري شده و اهمیت زیادي نیز براي آن ها در نظر گرفته
شده است. براي نمونه، در مورد صدقه دادن گفته شده که این کار 70 نوع بلا را دفع می کند، عمر را زیاد می کند و... . همچنین در
مورد اهمیت قرض الحسنه چندین آیه در قرآن داریم؛ مانند آیه 18 سوره حدید که می فرماید: «مردان و زنان انفاق کننده و آن ها که

 
(از این طریق) به خدا قرض الحسنه دهند، براي آن ها مضاعف می شود و پاداش پرارزشی دارند.» 

 
با این همه، طبق احادیث، قرض الحسنه نسبت به صدقه از جایگاه بالاتري برخوردار است. در ادامه چند دلیل آن را برمی شمریم. 

1-وقتی افراد قرض الحسنه دریافت می  کنند، براي بازپرداخت آن اقدام می  کنند و به نوعی در برابر آن مسئولند، اما وقتی صدقه



پرداخت می  شود، انتظار خاصی براي برگشت آن وجود ندارد. این مسئله باعث می  شود رویکرد قرض الحسنه بیشتر مورد توجه قرار

 
گیرد و در روایات دینی نیز این مسئله مشاهده می  شود. 

2 – در قرض الحسنه، مال به دست کسی می رسد که به آن نیاز دارد. زیرا انسان بی نیاز قرض نمی  گیرد، این بر خلاف صدقه است

 
که امکان دارد به دست فردي برسد که نیازي به آن ندارد. 

 
3 &– درقرض الحسنه، عزت نفس قرض گیرنده از بین نمی  رود، ولی صدقه گیرنده، به تدریج عزت نفس خود را از دست می  دهد. 

بانک مهر ایران در همین راستا رویکرد توانمندسازي مددجویان نهادهاي حمایتی را مد نظر قرار داده و در چارچوب تفاهم با آنان،
تسهیلات قرض الحسنه اي را به افراد معرفی شده از سوي این نهادها پرداخت کرده است. بیش از 294هزار فقره وام قرض الحسنه به

 
ارزش بیش از 20هزار میلیارد ریال تنها بخشی از اقدامات بانک مهر ایران در این راستا به شما می رود. 

 
تسهیلات خرد چه دردي دوا می کند؟ 

ممکن است این پرسش مطرح شود که تسهیلات خرد در این شرایط که تورم گریبان اقتصاد را گرفته، چه دردي از مردم دوا می
کند؟ ممکن است در شهرهاي بزرگ به علت بالا بودن هزینه ها، امکان راه اندازي کسب وکار به پشتوانه دریافت وام قرض الحسنه
دشوار باشد، اما در شهرهاي کوچک و روستاها که هزینه راه اندازي کسب وکارهاي کوچک، پایین است، این وام ها هنوز می تواند

 
براي کارآفرینی هم استفاده شود. 

مزیت وام هاي قرض الحسنه نسبت به وام هایی که در چارچوب سایر عقود بانکی پرداخت می شود، بدون سود بودن آن است. این وام

 
ها بدون دریافت سود از مشتري پرداخت شده و تنها مشمول کارمزدي اندك می شود که حداکثر به چهار درصد می رسد. 

افزون بر این، بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان که در آغاز فعالیت خود هستند، امکان پرداخت حقوق بالا و مزایاي قابل توجه به
کارکنان خود را ندارند. بانک مهر ایران در قالب همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی تا کنون به کارکنان بیش از 500 شرکت دانش

 
بنیان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده که مجموع مبالغ پرداختی به بیش از 428 میلیارد ریال می رسد. 

پرداخت وام قرض الحسنه به کارکنان سازمان ها می تواند باعث افزایش قدرت خرید دهک هاي میانی و پایین جامعه شود. این کاري
است که هم اکنون بانک مهر ایران در چارچوب همکاري با سازمان هاي مختلف در حال انجام آن است.



روستاي قوام آباد قطب تولید نان خشک استان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز یزد، قوام آباد، روستایی که با همت و تلاش جوانانش دوباره جان گرفته و نانی که به

 
سفره هاي زیادي برکت داده است. 

روستاي قوام آباد یزد مدتهاست که به قطب تولید نان خشک در

 
استان معروف شده است. 

به گفته رئیس شوراي روستاي قوام آباد، 20 نانوایی در حال
حاضر در این روستا فعالیت و روزانه 600 کیلوگرم نان خشک

 
تولید می کنند. 

شفیعی افزود: در هر نانوایی تقریبا 5 نفر که همه اهل روستا هستند مشغول به کار هستند و خوشبختانه با استقبال مردم از نان قوام

 
آباد مردم این آبادي دوباره به روستا برگشته اند. 

وي ادامه داد: در تلاش هستیم تا مجوز 20 نانوایی دیگر را در این روستا اخذ کنیم تا موجب رونق بیشتر روستا و کارآفرینی بیشتري

 
براي جوانان بومی این جا شود. 

چند سال قبل این روستا تقریبا خالی از سکنه شده بود اما حالا بسیاري از روستاییان به قوام آباد بازگشته اند و نان و تنور هم برکت

 
سفره شان و هم منبعی براي درآمدشان شده است. 

نان تولیدي این روستا به دیگر استان هاي کشور هم فرستاده می شود.



بازگشت 103 واحد تولید به چرخه تولید

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکزآذربایجان غربی ، در آذربایجان غربی 25 شهرك و ناحیه صنعتی فعال است که در این

 
شهرك ها و نواحی 1284 صنایع کوچک پروانه فعالیت گرفته اند 

شهریاري استاندار آذربایجان غربی سهم صنایع کوچک ازصنایع کل استان را بیش
از 90 درصد اعلام و تصریح کرد : از مجموع 1284 واحد تولیدي کوچک در این
شهرکها ونواحی صنعتی استان 70درصد واحدها فعال و بقیه بدلایل مختلف نیمه

 
فعال ویا راکد هستند 

 
 -

وي افزود: در سال جهش تولید 103 واحد تولید ي راکد در شهرکهاي صنعتی استان به چرخه تولید باز گشتند که براي 1131 نفر

 
شغل ایجاد کردند 

 
شهریاري گفت : در کنار این واحدها 70 واحد تولیدي هم افزایش تولید داشتند 

حاتمی مدیر عامل شرکت شهرکهاي صنعتی استان با بیان اینکه هم اکنون 855 واحد صنایع کوچک در شهرکهاي صنعتی استان

 
فعال هستند افزود: بقیه واحدها بعلت ، نداشتن نقدینکی ، اختلاف بین شرکا و کمبود مواد اولیه با مشکلاتی مواجه هستند 

مدیر عامل شرکت شهرکهاي صنعتی استان احیاي واحدهاي تولیدي و صنایع کوچک را از اولویت برنامه این شرکت در سال جهض
تولید دانست و افزود: پارسال استان آذربایجان غربی در زمینه احیاي واحدها وصنایع کوچک در شهرکهاي صنعتی در کشور رتبه دوم

 
را کسب کرد و تا پایان امسال 90 واحد دیگردر استان به چرخه تولید باز میگردند 

 
سهم صنایع کوچک استان ازاشتغال بخش صنعت بیش از 80 درصد است 

با توجه به نقش بنگاهاو صنایع کوچک در مقوله اقتصاد مقاومتی، اشتغال پایدار و توسعه فضاي کسب و کار بدون شک احیاي صنایع

 
کوچک و رفع موانع تولید در این واحدها و توسعه این واحدها بیش از هر زمان دیگر ضروري به نظر می رسد 

صنایع کوچک به واحدهاي تولیدي گفته میشود کمتراز50 نفر درآن واحد استغال داشته باشند



فعالیت بی وقفه واحدهاي صنعتی در استان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان ، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خوزستان با بیان اینکه مشکلات کرونا

 
براي واحد هاي تولیدي مقطعی بود و اکنون شرایط عادي است، گفت: روند تولید در واحدهاي صنعتی همچنان ادامه دارد . 

اخلاق محمدیان افزود : صنایع کوچک در حوزه ایجاد اشتغال و
رونق اقتصادي نقش بسیار ویژه دارند و گام هاي بسیار مثبتی در

 
این زمینه برداشته اند. 

وي با اشاره بحران کرونا در کشور گفت : صنعتگران خوزستانی
به دلیل نیازمندي در زمینه ماسک، مواد شوینده، الکل و سایر
وسایل و لوازم بهداشتی، اقدام به تولید این محصولات کرده اند تا
بتوانند بخشی از نیاز هاي استان و کشور را به این محصولات

 
تامین کنند. 

وي افزود: فعالیت کلینیک صنعت در خوزستان و وجود مشاوران فعال در جوار صاحبان صنایع براي عارضه یابی صنایع و مشکلات
واحد هاي تولیدي یکی از اقداماتی است که در راستاي حمایت و توانمندسازي واحد هاي تولیدي در حال انجام است تا شاهد خروج

 
از رکود واحد هاي تولیدي در استان خوزستان باشیم. 

 
بیشتر بخوانید : خارج شدن 22 واحد صنعتی در خوزستان از تملک بانک ها 

محمدیان گفت : مشکلات کرونا براي واحد هاي تولیدي مقطعی بود و اکنون شرایط عادي است و تولیدکنندگان با رعایت پروتکل
هاي بهداشتی در حال فعالیت و کسب و کار هستند و مشکل خاصی نیز در این زمینه وجود ندارد.



ساخت صدها حمام و سرویس بهداشتی در میهمانشهر

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان رضوي، مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی امروز در مراسم افتتاح طرح هاي
اشتغالزایی و بهداشتی درمهمانشهر تربت جام گفت: این طرح هاي عمرانی به همت خیریه حضرت سیدالشهدا(ع) و کمک خیرین و

 
گروه هاي جهادي ایرانی و افغانستانی در چند سال اخیر در مهمانشهر تربت جام اجرا شده است. 

محمدتقی هاشمی افزود: همچنین امروز سه کارگاه بزرگ تولیدي با رویکرد صادرات با مساعدت
خیران درمهمانشهر تربت جام به بهره برداري رسید که زمینه اشتغال ده ها جوان افغانستانی

 
فراهم شد. 

وي ادامه داد: عملیات بازسازي منازل قدیمی ساکنان مهمانشهر با حضور ده ها گروه جهادي در

 
مهمانشهر تربت جام آغاز شده است. 

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی گفت: عملیات بهسازي و بازسازي این منازل قدیمی از

 
28 متر به بیش از 65 متر مربع در هر منزل افزایش یافته است. 

هاشمی با اشاره به مشکلات درمانی ساکنان مهمانشهر افزود: با پرداخت 2 میلیارد و 500 میلیون تومان بیش از 2 هزار و 500 مهمان

 
خارجی بیمه شده و تحت پوشش خدمات بیمه اي قرار گرفتند. 

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی خراسان رضوي گفت: مهاجرین و ساکنین در این مکان جز اقشار آسیب پذیر و نیازمند کمک
هاي مومنانه هستند و با توجه به شیوع ویروس کرونا باید توجه ویژه اي به امورات بهداشتی آنان شود.



حمایت تشکل هاي بخش خصوصی از مدرس خیابانی

منبع: ایسناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/05/21

جمعی از تشکل هاي بخش خصوصی در نامه اي به سران قوا، از انتخاب حسین مدرس خیابانی به عنوان وزیر صنعت، معدن
و تجارت (صمت) حمایت کردند.

به گزارش ایسنا، مجمع کارآفرینان ایران، انجمن صنایع
فرآورده هاي گوشتی، انجمن صنایع همگن، انجمن صنایع
نساجی ایران، انجمن صنایع بیسکویت، شیرینی و شکلات،
انجمن صنفی کارفرمایان، انجمن صنفی صنعت شیشه،
انجمن صنفی مدیران مراکز دانش بنیان، انجمن صنفی
کارفرمایی تولیدکنندگان پکیج و آبگرمکن، انجمن صنفی
صنایع لبنی ایران، انجمن ماشین سازان صنایع غذایی
ایران، انجمن تولیدکنندگان فولاد، انجمن صنفی کارفرمایی
تولیدکنندگان یخچال و فریزر و ... از جمله امضاکنندگان

 
این نامه هستند و متن آن هم در ادامه آمده است: 

به استحضار می رساند با شرایط اقتصادي شکل گرفته در سال هاي اخیر که سرمنشا آن تحریمهاي ناجوانمردانه استکبار جهانی علیه
جمهوري اسلامی ایران است و با تاکید بر تلاش هاي شبانه روزي فرزندان این مرز و بوم براي راه اندازي و سرعت بخشیدن به چرخه
تولید و کارآفرینی، بی شک نیازمند حضور افرادي آگاه و توانمند در عرصه صنعت بیش از پیش حس خواهد شد. کسانی که تحقق
اهداف مقاومتی را در کنار برنامه کلان خود درك کرده و بهترین تصمیمات و شایسته ترین اقدامات را به عمل آورند و در این مسیر
ثابت قدم باشند. گامهایی که با حضور افراد کلیدي براي اجراي برنامه ها و سیاست هاي کلان برداشته می شود با فرداي صنعت این
کشور در هم تنیده است؛ آن هم در مسیري طولانی که متاسفانه گاها نگاه هاي سیاسی و منافع بخشی به افق هاي بلند آن ترجیح

 
داده شده است. 

لذا جایگاه هایی که می توانند تولید ملی را به معناي واقعی کلمه در مختصات اقتصاد مقاومتی تعریف کنند باید به شدت مراقبت
شده و از حضور افراد توانمند در آن حمایت شود. بی شک جایگاه "وزارت صنعت، معدن و تجارت" از جمله این جایگاه ها محسوب

 
شده و در این خصوص داراي نقشی کاملا محوري و بر رنگ است. 

از نگاه صاحبان مشاغل و کارآفرینان تاثیرگذار حضور جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی به عنوان سرپرست این وزارتخانه هرچند در
مقطعی کوتاه. باعث شکل گیري تحولی بی نظیر در روند حمایت از صنایع مولد کشور شده است. ایشان با حمایت تمام قد خود از
صنایع مولد و همراه کردن زنجیره هاي تولید و هم راستا کردن فعالیت سازمانی و نهادهاي موثر بر آن، باعث رشد و توسعه دوچندان
شده اند. امید است با ادامه روند فعلی شاهد شکوفایی صنایع ایرانی در گام دوم انقلاب اسلامی به عنوان ستونی از امنیت ملی

 
کشورمان باشیم. 



مجمع کارآفرینان ایران و انجمن هاي تولید کننده به نمایندگی از صاحبان صنایع و معادن و فعالان کسب و کار بخش خصوصی
کشور و با نگاه به عملکرد قابل تقدیر جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی، صراحتا و قویا درخواست حضور ایشان را به عنوان وزیر جدید
وزارت صنعت، معدن و تجارت مورد توجه قرار داده تا ایشان نیز بتوانند به پشت گرمی قواي سه گانه مجریه، مقننه و قضاییه اقداماتی
در خور ملت شریف و انقلابی جهت بهبود شرایط اقتصادي کشور داشته باشند. بنابراین امید است دولت محترم با نظري استوار. ایشان
را به نمایندگان منتخب ملت معرفی کرده و با راي اعتماد قاطع و حداکثري نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی به ایشان. شاهد

 
راهگشایی و ادامه مسیر توسعه اقتصادي و دستیابی به اهداف عالیه فوق الذکر باشد. 

به گزارش ایسنا، حسین مدرس خیابانی بعد از برکناري رضا رحمانی از سوي رئیس جمهور، به عنوان سرپرست وزارت صمت انتخاب
شد و بعد از حدود دو ماه، چند روز پیش نامه معرفی او به عنوان وزیر پیشنهادي صنعت اعلام وصول شد. چهارشنبه 22 مرداد نیز

 
جلسه راي اعتماد به وزیر پیشنهادي وزارت صمت در صحن علنی مجلس برگزار خواهد شد. 

البته در رسانه ها درباره اسماعیلی، معاون وزیر صمت و و رزم حسینی استاندار، فعلی خراسان رضوي هم به عنوان گزینه هاي مطرح

 
براي تصدي وزرات صمت صحبت شده بود و گمانه زنی هایی براي تصدي مدرس خیابانی بر وزارت بازرگانی مطرح شده بود. 

مدرس خیابانی متولد 1347، داراي مدرك لیسانس مهندسی مواد و متالوژي، فوق لیسانس مهندسی صنایع و دکتراي مدیریت
استراتژیک است. او در زمان وزارت رحمانی، در سمت قائم مقام وزیر صمت فعالیت می کرد و مدیر کل برنامه ریزي وزارت بازرگانی،
مدیر کل دفتر تنظیم بازار، مدیر کل تامین و توزیع کالا، مدیر عامل شرکت سیمان غرب، مدیر عامل شرکت سیمان فیروزکوه و عضو

 
هیئت مدیره شرکت سیمان شاهرود از جمله دیگر سوابق اجرایی او است. 

انتهاي پیام



ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید
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مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد؛ ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید خبرهاي بانکی-
مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: پروژه بزرگ ذوب و نورد در مجموع با ظرفیت 2 میلیون تن وهمچنین 5 کارخانه

 
توسعه اي فروآلیاژي با اعتباري بالغ بر یک میلیارد یورو با تامین از محل صندوق توسعه ملی در سال جاري به اجرا درخواهد آمد. 

 
ورود فولاد صنعت بناب به بورس در سال جهش تولید   

به گزارش پایگاه خبرهاي بانکی، بابک علیزاد شهیر در جمع خبرنگاران گفت: در سال جهش تولید شاهد یکی از بزرگترین پروژه هاي

 
در حال احداث کشور خواهیم بود که می تواند سهم بسزایی را در تولید محصولات فولادي و اشتغال واقتصاد منطقه داشته باشد. 

وي از افزایش تولید در سال جاري خبر داد و افزود : در خرداد ماه امسال توانستیم رکورد تولید در 10 سال اخیر را بهبود داده و در
جهت دستیابی به تولید بالاي یک میلیون تن گام برداریم که هم در ذوب و هم در نورد رکورد تولید شکسته شد که در چند سال

 
اخیر بی سابقه بود. 

علیزاد شهیر ادامه داد: همچنین به منظور بالا بردن میزان تولید و افزایش بهره وري اقدامات لازم در فرآیند تولید انجام گرفته و بر
اساس پیش بینی و برنامه ریزي انجام شده بیش از 150 هزار تن محصول فولادي به خارج از کشور صادرخواهد شد که می تواند

 
نقش بسزایی در ارزآوري و افزایش صادرات غیرنفتی در کشور داشته باشد. 

عضو هیات مدیره فولاد صنعت بناب از ورود این مجتمع به بورس در سال جهش تولید خبر داد و گفت: تا پایان امسال در بورس
حضور خواهیم داشت و سهام مجتمع فولاد صنعت بناب نیز عرضه خواهد شد که می تواند تاثیر مثبتی در روند پیشبرد اهداف این

 
مجتمع داشته باشد. 

وي امسال را براي فولاد صنعت بناب سال پاك عنوان کرد و افزود : با اصلاح نحوه مصرف مواد اولیه در واحد هاي ذوب شاهد کاهش
چشمگیر آلایندگی بودیم که به این منظور در کوره ي ذوب قوس شارژ آهن اسفنجی به 100 درصد رسیده و در کوره هاي القائی نیز

 
شارژ 85 درصدي آهن اسفنجی را داریم که باعث کاهش محسوس آلایندگی شده است . 

بر اساس این گزارش، مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداري از دو واحد ذوب و ریخته گري و 7 خط نورد توان تولید سالانه به



ظرفیت اسمی 2 میلیون و 450 هزارتن را داراست که براي رسیدن به این ظرفیت گام بر می دارد تا محصولات فولادي خود را با
کیفیت بالا با حضوري پرنگ تر در بازارهاي داخلی و خارجی تجربه کند.



بانک آینده، پاسخ گوي تمامی متقاضیان حایز شرایط دریافت تسهیلات تبصره

18 در کشور است.
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بانک آینده، پاسخ گوي تمامی متقاضیان حایز شرایط دریافت تسهیلات تبصره 18 در کشور است. خبرهاي بانکی-بانک آینده،

 
پاسخ گوي تمامی متقاضیان حایز شرایط دریافت تسهیلات تبصره 18 در کشور است. 

 

 
 

بانک آینده، پاسخ گوي تمامی متقاضیان حایز شرایط دریافت
تسهیلات تبصره 18 در کشور است.

به گزارش خبرهاي بانکی، بانک آینده، از ظرفیت تمامی شعب خود به منظور حمایت از تولیدکنندگان داخلی در سال جهش تولید
استفاده می نماید؛ این بانک، به عنوان یکی از بانک هاي عامل بند الف تبصره 18 قانون بودجه، به فعالان حوزه تولید اعم از صنعت و

 
گردشگري، تسهیلات پرداخت می کند. 

بانک آینده در انطباق با ضوابط بانک مرکزي ج.ا.ایران و از طریق ایجاد تعامل موثر با متقاضیان، پاسخ گوي واحدهاي تولیدي در
سراسر کشور بوده، تاکنون، تمامی پرونده هاي معرفی شده از سوي کارگروه هاي استانی، بررسی کارشناسی شده، نتیجه به متقاضیان
اعلام شده است؛ در مواردي که به دلیل نقص پرونده یا عدم توجیه پذیري طرح پیشنهادي، فرایند پرداخت تسهیلات، ناخواسته کند

 
شده، مراتب در اسرع وقت به اطلاع متقاضیان رسانده می شود. 

عملکرد مطلوب این بانک در تأمین مالی واحدهاي تولیدي معتبر و تلاش براي ایجاد یا تثبیت اشتغال در کشور، با رضایت مندي
شماري از استانداري ها نیز توأم بوده که بعضاً با اهداي لوح سپاس از عملکرد این بانک، قدردانی نموده اند.



بانک ملی ایران تسهیلات پرداختی به مشتریان را بلوکه نمی کند
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بانک ملی ایران تسهیلات پرداختی به مشتریان را بلوکه نمی کند خبرهاي بانکی،-ملیمعاون اعتباري و بانکداري شرکتی بانک

 
ملی ایران تاکید کرد که واحدهاي این بانک، به هیچ عنوان بخشی از تسهیلات اعطایی به مشتریان را بلوکه نمی کنند. 

 

 
 

بانک ملی ایران تسهیلات پرداختی به مشتریان را بلوکه نمی
کند

به گزارش خبرهاي بانکی، علی موسوي زاده در گفت و گو با روابط عمومی بانک ملی ایران با بیان اینکه بلوکه کردن بخشی از
تسهیلات اعطایی به مشتریان بر خلاف دستورالعمل بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران است و از لحاظ شرعی نیز اشکال دارد،
گفت: ممنوعیت بلوکه کردن تسهیلات اعطایی به مشتریان طی دستورالعمل هاي متعدد به واحدهاي این بانک ابلاغ شده و واحدها

 
نیز مطابق دستورالعمل هاي صادره اقدام می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه سود تسهیلات اعطایی به مشتریان بر اساس نرخ مصوب شوراي پول و اعتبار و بر مبناي اصل تسهیلات اعطایی
محاسبه می شود، ادامه داد: مذاکره بانک با مشتریان درباره نوع و ترکیب وثایق و تضمین ها مطابق با دستورالعمل هاي ابلاغی توسط
بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران است و بر اساس آن، وثایق و تضمین ها می تواند ترکیبی از وجه نقد، سپرده هاي سرمایه گذاري

 
ارزي و ریالی، سفته، سهام، اموال منقول و غیرمنقول و قرارداد لازم الاجرا باشد. 

معاون اعتباري و بانکداري شرکتی بانک ملی ایران با بیان این که تا کنون میلیون ها شخص حقیقی و حقوقی یا بنگاه اقتصادي در
بخش هاي مختلف از تسهیلات بانک ملی ایران استفاده کرده اند، اظهار کرد: این بانک به عنوان بازوي توانمند دولت، امسال نیز مانند
ادوار گذشته، در راستاي تحقق شعار سال یعنی «جهش تولید» و به منظور حفظ و توسعه اشتغال، اعطاي تسهیلات به بنگاه هاي

اقتصادي را جزو اولویت هاي خود قرار داده است.



تامین مالی یک هزار میلیارد تومانی پروژه ها از طریق ابزارهاي نوین مالی

درسال 99
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مدیرعامل جدید هلدینگ ماهان خبر داد؛ تامین مالی یک هزار میلیارد تومانی پروژه ها از طریق ابزارهاي نوین مالی درسال 99
خبرهاي بانکی-مراسم تودیع صادق جاهد خطیبی مدیرعامل سابق و معارفه ابراهیم صادقی مدیرعامل جدید شرکت گسترش صنایع و

 
معادن ماهان، با حضور ابراهیم جهانگیري قائم مقام گروه مالی گردشگري برگزار شد. 

 

 
 

تامین مالی یک هزار میلیارد تومانی پروژه ها از طریق ابزارهاي
نوین مالی درسال 99

به گزارش پایگاه خبرهاي بانکی، ابراهیم صادقی در این مراسم گفت: یکی از سیاست هاي این شرکت در سال جاري، پیشبرد برنامه

 
هاي توسعه و تامین مالی 1000 میلیارد تومانی از طریق ابزارهاي نوین مالی براي اجراي طرح ها خواهد بود. 

وي بر لزوم هماهنگی بخش هاي فنی و مالی در هلدینگ ماهان تاکید کرد و افزود: امیدواریم با تلاش همه مدیران و کارکنان بتوانیم

 
در بخش معدن به یکی از پنج شرکت برتر تبدیل شویم. 

قائم مقام گروه مالی گردشگري نیز در این مراسم گفت: شرکت هاي تابعه باید با سرعت، دقت و همفکري و هماهنگی، زیرنظر

 
هلدینگ هاي مربوطه کارها را به خوبی به پیش ببرند تا سرمایه گذاري ها به نتیجه مطلوبی برسد. 

ابراهیم جهانگیري افزود: مجموعه توانمند گروه مالی گردشگري تاثیرات مثبتی در جامه داشته به طوري که تاکنون براي بیش از 10
هزار نفر اشتغال ایجاد کرده است؛ لذا مدیران هلدینگ ها و شرکت هاي تابعه باید براي رشد و ارتقاء فعالیت ها بیش از پیش تلاش

 
کنند. 

وي تصریح کرد: گروه مالی گردشگري همواره از هلدینگ ها و شرکت هاي متبوع آنها حمایت هاي لازم را داشته و لذا انتظار می رود
همه مجموعه هاي وابسته ، سیاست هاي گروه مالی گردشگري را به دقت انجام دهند و مسیرهاي رو به رشد در واحدها را به خوبی به

 
پیش ببرند. 

جهانگیري خواستار نگاه بلندمدت همه شرکت هاي تابعه شد و ادامه داد: هلدینگ ماهان می تواند حضور موثرتر خود را با توان بالاتر



 
نشان دهد و هم در بخش صنعت و هم بخش معدن به رشدهاي بالاتري دست پیدا کند. 

 
صادق جاهد خطیبی مدیرعامل سابق هلدینگ ماهان نیز در این مراسم گزارشی از عملکرد یک سال اخیر این شرکت را بیان کرد. 

شرکت گسترش صنایع و معادن ماهان (سهامی عام) به عنوان یکی از بزرگ ترین شرکت هاي سرمایه گذاري گروه مالی گردشگري،
باهدف سرمایه گذاري در طرح ها و پروژه هاي تخصصی حوزه صنعت و معدن کشور فعالیت می کند.



حمایت بانک آینده از شرکت هاي دانش بنیان؛ گامی در راستاي «جهش

تولید» و اشتغال
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حمایت بانک آینده از شرکت هاي دانش بنیان؛ گامی در راستاي «جهش تولید» و اشتغال خبرهاي بانکی-بانک آینده در
راستاي اولویت هاي خود، مبنی بر حمایت از اقتصاد دانش بنیان، افزایش تولید و اشتغال، برنامه هاي هدف مندي را در جهت تأمین

 
مالی شرکت هاي خرد و متوسط، در دست اقدام دارد. 

 

 
 

حمایت بانک آینده از شرکت هاي دانش بنیان؛ گامی در
راستاي «جهش تولید» و اشتغال

به گزارش پایگاه خبرهاي بانکی،دستاورد حاصل از این رویکرد، پرداخت 88 (هشتاد و هشت) فقره تسهیلات با رقمی بالغ بر
7000میلیارد ریال طی سال 1398 به شرکت هاي دانش بنیان بوده است. این بانک، هم چنین در طول همین مدت، بیش از 40
(چهل) فقره ضمانت نامه با ارزشی بیش از یک هزار میلیارد ریال، با شرایطی مناسب براي شرکت هاي مذکور، صادر نموده است. بر
اساس این مستندات، بانک آینده موفق شد به عنوان شریک استراتژیک صندوق شکوفایی و نوآوري، رتبه نخست همکاري با این

 
صندوق طی سال 1398 را به خود اختصاص دهد. 

بانک آینده همچنین در سال 1399، مرحله سوم پرداخت تسهیلات با هدف حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده از شیوع ویروس
کرونا را آغاز کرده است. پرداخت تسهیلات مرحله سوم با نرخ 9درصد و بازپرداخت 18ماهه و براي شرکت هاي دانش بنیان در نظر
گرفته شده است. یادآور می شود؛ از آغاز این تعامل تاکنون 143 شرکت دانش بنیان از تسهیلات حمایتی بانک آینده، بهره مند شده

اند.



طرحی براي افزایش ایمنی و حفاظت فنی در کیش
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نشست سه جانبه “موسسه علوم و فنون کیش”، “مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت فنی و بهداشت کار”و “ وزارت تعاون، کار
و رفاه اجتماعی” با محوریت آموزش ایمنی و حفاظت فنی کارگران و کارفرمایان در کیش برگزار شد

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد
کیش، مسعود توفیقی مدیرعامل موسسه علوم و فنون کیش "، ماموریت هاي
آموزشی، پژوهشی، نوآوري و فناوري، املاك و اصناف و سایر دوره هاي
تخصصی" را از فعالیت هاي این موسسه و مرکز نوآوري کیش برشمرد و گفت:
با توجه به ضرورت ایمنی کارفرمایان، کارگران و کارآموزان" آموزش هاي مورد
نیاز در قالب خدمات آموزشی موسسه علوم و فنون کیش به متقاضیان ارائه می

 
شود. 

در ادامه این نشست، امیر عباس پرکنی رئیس مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت فنی و بهداشت کار با بیان اینکه مرکز تحقیقات با
چهار حوزه تخصصی از قبیل برنامه ریزي و سیاست گذاري حوزه ایمنی و بهداشت کار، ایمن سازي و سالم سازي محیط کار، سیاست
گذاري و اجراي آموزش ایمنی راه اندازي شده است افزود: مجموعه هاي کارگري و کارفرمایی می توانند با هم افزایی در زمینه

 
آموزش هدفمند عمل کنند. 

محمدعلی جلایر مدیر کار و خدمات اشتغال جزیره کیش نیز گفت: موسسه علوم و فنون کیش به عنوان بازوي آموزشی و پژوهشی

 
سازمان منطقه آزاد کیش می تواند در حوزه آموزشی تاثیر گذار باشد. 

گفتنی است با امضاي تفاهم نامه سه جانبه، دوره هاي آموزشی مورد نیاز توسط موسسه علوم و فنون کیش با رعایت استانداردهاي
مورد تایید مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت فنی و بهداشت کار و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اعطاي گواهینامه براي

متقاضیان برگزار می شود.



وزیر پیشنهادي صمت شناخت علمی و دقیقی از مشکلات دارد

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش کسب و کار نیوز، مجتبی صفایی نائب رئیس دوم اتاق اصناف ایران درخصوص معرفی مدرس خیابانی به عنوان
وزیر صمت گفت: شرایط حساس کنونی آنچنان است که به کارگیري مدیران کارآمد و مجرب را اجتناب ناپذیر می نماید و

... The ... وزیر پیشنهادي صمت از جمله این مدیران است. وي افزود: خروج از وضعیت نامطلوب کنونی

کسب و کار نیوز - سخنگوي اتاق اصناف ایران با اشاره به حمایت اصناف از وزیر پیشنهادي صمت به مجلس، گفت: شناخت

 
علمی و دقیق از مشکلات نقطه قوت و عطف آقاي مدرس خیابانی است. 

به گزارش کسب و کار نیوز، مجتبی صفایی نائب رئیس دوم اتاق اصناف ایران درخصوص معرفی مدرس خیابانی به عنوان وزیر صمت
گفت: شرایط حساس کنونی آنچنان است که به کارگیري مدیران کارآمد و مجرب را اجتناب ناپذیر می نماید و وزیر پیشنهادي صمت

 
از جمله این مدیران است. 

وي افزود: خروج از وضعیت نامطلوب کنونی و سیر به سمت شکوفایی و تحقق جهش تولید مورد نظر رهبر فرزانه انقلاب اسلامی،
نیازمند شناختی دقیق و علمی از مشکلات و امکانات موجود می باشد که مدرس خیابانی با توجه به سابقه مدیریتی خود به این حوزه

 
اشراف کامل دارد. 

سخنگوي اتاق اصناف ایران تاکید کرد: ایشان در همین دوره کوتاه سرپرستی منشا خدمات بسیار براي صنعت، معدن و تجارت کشور

 
بوده اند و براي اصناف تداعی کننده تجارب غنی، رویکرد نظام مند، عملکرد مثبت و دریک عبارت جمع تعهد و تخصص است. 

صفایی از حمایت و همکاري نزدیک اصناف با وزیر پیشنهادي صمت خبر داد و گفت:  مدرس خیابانی از اولین روزهاي حضور در
وزارت صمت با حضور در اتاق اصناف اساس تعامل دو طرفه خوبی را با اصناف بنا نهاد و در طول دوران مدیریت خود به آن پایبند بود

 
و امروز اصناف حامی ایشان است. 

وي در پایان با امید کسب حداکثر آراي نمایندگان مجلس توسط مدرس خیابانی، بیان داشت: از نمایندگان دوره یازدهم انتظار داریم
تا با بالاترین راي به وزیر پیشنهادي صمت که به شایستگی میتواند زمینه را براي برون رفت از وضعیت کنونی فراهم آورد، موجب

 
امید بخشی در جامعه شد. 

 
در ادامه نیز بیانیه اتاق اصناف در آستانه انتخاب وزیر پیشنهادي صمت 

 
متن این بیانیه به شرح ذیل است: 

 
نمایندگان محترم مردم در مجلس شوراي اسلامی 

 
بعد از سلام و تحیت 

نظر به معرفی وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت توسط رئیس جمهور محترم جهت ارائه برنامه ها و اخذ رأي اعتماد، بدینوسیله



 
نظر اتاق اصناف ایران به عنوان نماینده مردمی ترین بخش اقتصاد ایران، تقدیم حضور می گردد. 

امروز بر کسی پوشیده نیست که عرصه اقتصاد به عنوان مهم ترین و اثرگذارترین خرده سیستم کشور، از اهمیت و حساسیتی ویژه و
استراتژیک جهت نیل به اهداف، آرمان ها و چشم انداز جمهوري اسلامی ایران برخوردار است. مجموعه مسائل مرتبط با حوزه هاي
گوناگون اقتصادي، بدلیل تاثیر مستقیمی که بر معیشت آحاد جامعه می گذارند، شکست یا موفقیت در سایر حوزه هاي اجتماعی،
فرهنگی و حتی سیاسی را رقم خواهند زد به عبارت دیگر، بدون تردید سیاست، فرهنگ و جامعه رفتارهایی متأثر از کنش هاي

 
اقتصادي بروز می دهند. 

به همین دلیل است که چنانچه بر همگان و به ویژه نمایندگان با بصیرت مردم در خانه ملت پوشیده نیست، برخی  قدرت هاي
استکباري پس از شکست هاي متوالی در دسیسه هاي نظامی، اجتماعی و سیاسی متعددي که در چهار دهه گذشته علیه نظام مقدس
جمهوري اسلامی به اجرا در آورده اند، چند سالی است که زمین گیر کردن بن نامه هاي اقتصادي ایران و کوچک کردن سفره هاي
معیشتی آحاد مردم را نشانه رفته اند. در چنین شرایطی است که دولت جمهوري اسلامی ایران بنا دارد تا سکان دار بزرگ ترین، عالی

 
ترین و مهم ترین وزارتخانه اقتصادي، صنعتی و تجاري کشور را به نمایندگان مجلس شوراي اسلامی معرفی کند. 

از این رو و به دلیل اهمیت شناخت دقیق از ظرایف و چند و چون تصمیم گیري ها و تصمیم سازي ها در عرصه اقتصاد و صنعت،

 
تشکل هاي بخش خصوصی وظیفه خود می دانند تا نسبت به این مهم واکنشی در خور و کارشناسی داشته باشند. 

از نظر اتاق اصناف ایران متولی و مسئول مهم ترین وزارتخانه ایران در ایجاد اشتغال و تولید ناخالص داخلی و صادرات غیر نفتی و...
باید واجد ویژگی هاي مدیریتی قابل تأمل باشد تا بتواند کشتی طوفان زده اقتصاد و صنعت ایران را به ساحل امن برساند و این مهم
محقق نخواهد شد مگر با همراهی، همدلی و تعامل حداکثري وزیر صنعت، معدن و تجارت با تشکل هاي بخش خصوصی و به ویژه
اتاق اصناف ایران به عنوان نماینده بیش از 3 میلیون واحد صنفی ؛ در حقیقت عبور از این تنگناي سترگ اقتصادي تنها در صورتی

 
محقق خواهد شد که ظرفیت هاي بالقوه و بالفعل فعالان اقتصادي شناسایی شده و زمینه توسعه همه جانبه آن ها فراهم آید. 

در این رهگذر و با عنایت به ابعاد اجتماعی و اقتصادي عملکردهاي مرتبط با فعالان صنفی-به عنوان بخش مهمی از کنش گران
اقتصادي-اهتمام نسبت به رفع یا دست کم کاهش مشکلات و موانع فعالیت هاي تخصصی و عمومی این بخش، بسیار حائز اهمیت

 
است. 

همچنین التزام عملی و اعتقادي اي که شخص وزیر صمت می بایست نسبت به راهکارها و رهنمودهاي روشن مقام معظم
رهبري(دامه برکاته) براي عبور از تنگناي جنگ اقتصادي که در قالب سیاست هاي اجرایی اقتصاد مقاومتی و بیانیه گام دوم انقلاب
بارها توسط ایشان توصیه و تبیین شده است، داشته باشد؛ مستلزم آن است؛ که جهت نیل به مهم ترین هدف این برنامه ها یعنی
دستیابی به اقتصادي مردمی، مردمی ترین بخش اقتصادي ایران یعنی نظام صنفی این بار از حاشیه سیاست گذاري ها و تصمیم
گیري ها خارج و به بطن برنامه ها و توجه ها آورده شود و این مهم جز بواسطه تصدي شخصی که مشرف بر ظرفیت ها و محدودیت

 
هاي این بخش توانمند و پر قدرت اقتصادي باشد، میسر نخواهد شد. 

آسیب شناسی هاي متعدد طی سالیان گذشته موجب شده تا بدنه وزارت صنعت، معدن و تجارت شناخت قابل توجهی از مجموعه
مؤلفه هاي مرتبط با موضوع فعالان صنفی داشته باشند. لذا انتخاب وزیري از بدنه این وزارتخانه که سابقه و آشنایی کاملی با مجموعه
تولیدکننده که بیش از 17٫5 درصد از تولید ناخالص ملی(GDP)  دارد، می تواند زمینه تنش هاي احتمالی آینده را به حداقل ممکن

 
برساند. ضمن اینکه همین شناخت موجب می شود تا فرصت حداکثري جهت توسعه فعالیت اقتصادي و صنفی نیز مهیا شود. 

اتاق اصناف ایران به نمایندگی از فعالان صنفی سراسر کشور به دلایل متعدد از جمله تخصص گرایی، تجربیات ارزنده، مدیریت
جهادي، شناخت دقیق نسبت به مجموعه ذینفعان عرصه اقتصاد و تعهد مؤمنانه، از انتخاب جناب آقاي دکتر حسین مدرس خیابانی



به عنوان وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت حمایت کرده و امیدوار است نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی با اعطاي راي
اعتماد به ایشان، فرصت مناسبی در اختیار فعالان اقتصادي جهت برون رفت از شرایط فعلی و بهبود وضعیت صنعت، اقتصاد، تجارت و

در نهایت معیشت مردم قرار دهند.



توجه به توسعه پایدار در غرب کارون ضروري است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/05/21

خبرگزاري آریا - مشاور اجتماعی وزیر نفت گفت: توجه به
توسعه پایدار در منطقه عملیاتی غرب کارون، ضمن تحقق
هدفگذاري هاي صنعت نفت، به تأمین منافع این منطقه

 
نیز کمک می کند. 

به گزارش شانا، سیدامیر طالبیان امروز (سه شنبه، 21
مردادماه) در نشست «سیاست ها و نظام نامه نحوه ایفاي
مسئولیت هاي اجتماعی غرب کارون» اظهار کرد:
مسئولیت اجتماعی به عنوان یکی از اولویت هاي صنعت و
وزارت نفت موضوعی است که وزیر نفت بر اجراي بهینه آن

 
تأکید دارد. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي نفتی در منطقه غرب کارون، اقدام هاي مسئولیت اجتماعی را مدنظر دارد، ادامه داد: توجه به توسعه
پایدار در منطقه عملیاتی غرب کارون، ضمن تحقق هدفگذاري هاي صنعت نفت، به تأمین منافع این منطقه نیز کمک می کند.
شرکت ها فارغ از اینکه چه مدت براي اجراي پروژه در منطقه فعالیت دارند، باید وظایف خود را در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی

 
انجام و راهکارهاي خود را براي بهبود و رشد منطقه نیز ارائه دهند. 

مشاور اجتماعی وزیر نفت بر ضرورت کارآفرینی و حفظ نیروهاي بومی در اجراي پروژه ها نیز تأکید کرد و گفت: توسعه اجتماعی در
غرب کارون باید به شکل هدفمندتري دنبال شود.



توجه به توسعه پایدار در غرب کارون ضروري است

توجه به توسعه پایدار در غرب کارون ضروري است

منبع: شاناشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/05/21

مشاور اجتماعی وزیر نفت گفت: توجه به توسعه پایدار در منطقه
عملیاتی غرب کارون، ضمن تحقق هدفگذاري هاي صنعت نفت، به

 
تأمین منافع این منطقه نیز کمک می کند. 

به گزارش شانا، سیدامیر طالبیان امروز (سه شنبه، 21 مردادماه) در نشست «سیاست ها و نظام نامه نحوه ایفاي مسئولیت هاي
اجتماعی غرب کارون» اظهار کرد: مسئولیت اجتماعی به عنوان یکی از اولویت هاي صنعت و وزارت نفت موضوعی است که وزیر نفت

 
بر اجراي بهینه آن تأکید دارد. 

وي با بیان اینکه شرکت هاي نفتی در منطقه غرب کارون، اقدام هاي مسئولیت اجتماعی را مدنظر دارد، ادامه داد: توجه به توسعه
پایدار در منطقه عملیاتی غرب کارون، ضمن تحقق هدفگذاري هاي صنعت نفت، به تأمین منافع این منطقه نیز کمک می کند.
شرکت ها فارغ از اینکه چه مدت براي اجراي پروژه در منطقه فعالیت دارند، باید وظایف خود را در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی

 
انجام و راهکارهاي خود را براي بهبود و رشد منطقه نیز ارائه دهند. 

مشاور اجتماعی وزیر نفت بر ضرورت کارآفرینی و حفظ نیروهاي بومی در اجراي پروژه ها نیز تأکید کرد و گفت: توسعه اجتماعی در
غرب کارون باید به شکل هدفمندتري دنبال شود.



کدام رشته دانشگاهی کمترین بیکار را در جامعه دارد؟

کدام رشته دانشگاهی کمترین بیکار را در جامعه دارد؟

منبع: آناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیر گروه اقتصاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه گفت: اقتصاد یکی از رشته هایی است که کمترین میزان بیکار را دارد و
فارغ التحصیلان این رشته با داشتن مدرك کارشناسی می توانند کسب و کار آزاد راه اندازي و نقش عمده اي در کارآفرینی

ایفا کنند.

مدیر گروه اقتصاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه گفت: اقتصاد
یکی از رشته هایی است که کمترین میزان بیکار را دارد و فارغ التحصیلان این رشته با داشتن مدرك کارشناسی می توانند کسب و
کار آزاد راه اندازي و نقش عمده اي در کارآفرینی ایفا کنند. طاهره آخوندزاده در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري آنا در ارومیه با اشاره به
آمار بالاي فارغ التحصیلان بیکار در رشته هاي مختلف اظهار کرد که رشته اقتصاد یکی از رشته هایی است که کمترین میزان بیکار را
دارد و فارغ التحصیلان این رشته با داشتن مدرك کارشناسی می توانند کسب و کار آزاد راه اندازي و نقش عمده اي در کارآفرینی ایفا

 
کنند. 

وي تصریح کرد: دانش آموختگان رشته اقتصاد از ذهن فعال و انتخاب گر برخوردار هستند و اگر در رشته خود مشغول به کار نشوند
به واسطه ذهن تحلیل گرشان، آشنایی صحیح با مسائل، مباحث اقتصادي و نگاه کارشناسانه اي که به جامعه و پیرامون آن دارند از

 
آینده شغلی مناسبی برخوردار خواهند بود. 

مدیر گروه اقتصاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه با تأکید بر اینکه اقتصاد همواره یکی از رشته هاي پایه و اصلی مورد نیاز در آزمون
هاي استخدامی است، یادآور شد: فارغ التحصیلان این رشته به لحاظ داشتن ذهن منضبط و منسجم، کارمندان موفقی در نهادها و

 
دستگاه هاي مختلف هستند. 

آخوندزاده با بیان اینکه آینده شغلی هرکس به تلاش و پشتکار او بستگی دارد، متذکر شد: فارغ التحصیل هرچه علم و مهارت بیشتري

 
در اقتصاد داشته باشد از جایگاه شغلی بهتري بهره مند خواهد شد. 

 
اقتصاد قدیمی ترین رشته در دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه است 

وي با اشاره به اینکه اقتصاد از قدیمی ترین رشته هاي موجود در دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه است به آنا گفت: این دانشگاه در
سه مقطع کارشناسی، کارشناسی ارشد (گرایش توسعه اقتصادي) و دکتري (گرایش مالی) دانشجو می پذیرد که داوطلبان ورود به

 
رشته اقتصاد در مقطع کارشناسی می توانند بدون آزمون مشغول به تحصیل شوند. 

مدیر گروه اقتصاد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ارومیه تبیین کرد: تعداد 25 دانشجو در مقطع دکتري تحصیل می کنند که وارد بازار کار

 
شده و در حوزه مرتبط با اقتصاد مشغول فعالیت هستند. 

آخوندزاده با بیان اینکه باید دانشجویان اقتصاد در درس ریاضی قوي باشند، تأکید کرد: دانشجوي اقتصاد باید به موضوعات اجتماعی
علاقه مند باشند و الفباي جامعه شناسی، علوم سیاسی و روانشناسی را بداند، چراکه اقتصاد یک حلقه از علوم اجتماعی است و زنجیره



 
علوم اجتماعی نیز به هم مرتبط است. 

وي تصریح کرد: داوطلبان ورود به رشته اقتصاد می توانند با ورود به سایت https://azmoon.iau.ac.ir و اعلام علاقه مندي در

 
این رشته تحصیل کنند. 

انتهاي پیام/4078/4062/



چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/05/21

چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟ در شرایطی که تورم مسئله
دیرپاي اقتصاد ایران است، سخن گفتن از ضرورت گسترش قرض
الحسنه و تسهیلات خردي که در این چارچوب پرداخت می شود، چه

 
موضوعیتی دارد؟ 

نوآوران آنلاین-به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران،
قرض الحسنه، یکی از انواع تسهیلات ارزان قیمت براي متقاضیان وام در نظام بانکی کشور است. بر اساس قانون عملیات بانکی بدون
ربا که در سال 1362 تصویب شده و عقود اسلامی را به بانکداري کشور وارد کرده، در عقد قرض الحسنه، رابطه دائن و مدیون یا
بدهکار و طلب کار، بین بانک و سپرده گذار برقرار می شود، یعنی سپرده گذار مبلغ مورد نظر را به بانک قرض می دهد و بانک هم از

 
طرف سپرده گذار، این وجوه را به صورت وام به متقاضیان می دهد. 

بنابراین با توجه به ماهیت قرض الحسنه، نه سودي از طرف بانک به سپرده گذار داده می شود و نه سودي از وام گیرنده دریافت می
شود و تنها درصدي به عنوان کارمزد و براي جبران هزینه هاي بانک، از متقاضی وام گرفته می شود. بانک قرض الحسنه مهر ایران، به
عنوان بانکی که به صورت تخصصی در این حوزه کار می کند و تمامی تسهیلاتش از نوع قرض الحسنه است، الگوي خوبی براي ترویج
این شیوه از بانکداري است که در آن هم تطابق بیشتر و دقیق تري با عقود اسلامی وجود دارد و هم در نهایت رضایت مشتري بیشتر

 
جلب می شود. 

 
محو ربا در قرض الحسنه 

حرمت ربا، یکی از مواردي است که در اقتصاد اسلامی به آن توجه ویژه شده و بهترین ابزار براي محو ربا، وام بدون ربا یا قرض الحسنه
است. در روایات اسلامی نیز، قرض الحسنه به عنوان راهکاري براي تأمین نیازهاي افراد و همچنین، عامل رشد و شکوفایی اقتصادي،

 
معرفی شده است. 

در احادیث و روایات دینی ما به هر دو مقوله قرض الحسنه و صدقه توجه بسیاري شده و اهمیت زیادي نیز براي آن ها در نظر گرفته
شده است. براي نمونه، در مورد صدقه دادن گفته شده که این کار 70 نوع بلا را دفع می کند، عمر را زیاد میکند و... . همچنین در
مورد اهمیت قرض الحسنه چندین آیه در قرآن داریم؛ مانند آیه 18 سوره حدید که میفرماید: «مردان و زنان انفاق کننده و آن ها که

 
(از این طریق) به خدا قرض الحسنه دهند، براي آن ها مضاعف میشود و پاداش پرارزشی دارند.» 

 
با این همه، طبق احادیث، قرض الحسنه نسبت به صدقه از جایگاه بالاتري برخوردار است. در ادامه چند دلیل آن را برمی شمریم. 



1-وقتی افراد قرض الحسنه دریافت می کنند، براي بازپرداخت آن اقدام می کنند و به نوعی در برابر آن مسئولند، اما وقتی صدقه
پرداخت می شود، انتظار خاصی براي برگشت آن وجود ندارد. این مسئله باعث می شود رویکرد قرض الحسنه بیشتر مورد توجه قرار

 
گیرد و در روایات دینی نیز این مسئله مشاهده می شود. 

2 - در قرض الحسنه، مال به دست کسی میرسد که به آن نیاز دارد. زیرا انسان بی نیاز قرض نمی گیرد، این بر خلاف صدقه است که

 
امکان دارد به دست فردي برسد که نیازي به آن ندارد. 

 
3 - درقرض الحسنه، عزت نفس قرض گیرنده از بین نمی رود، ولی صدقه گیرنده، به تدریج عزت نفس خود را از دست می دهد. 

بانک مهر ایران در همین راستا رویکرد توانمندسازي مددجویان نهادهاي حمایتی را مد نظر قرار داده و در چارچوب تفاهم با آنان،
تسهیلات قرض الحسنه اي را به افراد معرفی شده از سوي این نهادها پرداخت کرده است. بیش از 294هزار فقره وام قرض الحسنه به

 
ارزش بیش از 20هزار میلیارد ریال تنها بخشی از اقدامات بانک مهر ایران در این راستا به شما می رود. 

 
تسهیلات خرد چه دردي دوا می کند؟ 

ممکن است این پرسش مطرح شود که تسهیلات خرد در این شرایط که تورم گریبان اقتصاد را گرفته، چه دردي از مردم دوا می
کند؟ ممکن است در شهرهاي بزرگ به علت بالا بودن هزینه ها، امکان راه اندازي کسب وکار به پشتوانه دریافت وام قرض الحسنه
دشوار باشد، اما در شهرهاي کوچک و روستاها که هزینه راه اندازي کسب وکارهاي کوچک، پایین است، این وام ها هنوز می تواند

 
براي کارآفرینی هم استفاده شود. 

مزیت وام هاي قرض الحسنه نسبت به وام هایی که در چارچوب سایر عقود بانکی پرداخت می شود، بدون سود بودن آن است. این وام

 
ها بدون دریافت سود از مشتري پرداخت شده و تنها مشمول کارمزدي اندك می شود که حداکثر به چهار درصد می رسد. 

افزون بر این، بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان که در آغاز فعالیت خود هستند، امکان پرداخت حقوق بالا و مزایاي قابل توجه به
کارکنان خود را ندارند. بانک مهر ایران در قالب همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی تا کنون به کارکنان بیش از 500 شرکت دانش

 
بنیان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده که مجموع مبالغ پرداختی به بیش از 428 میلیارد ریال می رسد. 

پرداخت وام قرض الحسنه به کارکنان سازمان ها می تواند باعث افزایش قدرت خرید دهک هاي میانی و پایین جامعه شود. این کاري
است که هم اکنون بانک مهر ایران در چارچوب همکاري با سازمان هاي مختلف در حال انجام آن است.



اعطاي تسهیلات به سرمایه گذاران توسط بنیاد برکت و صندوق کارآفرینی امید

منبع: ایلناشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان فارس گفت: براي اعطاي تسهیلات به سرمایه گذاران بنیاد برکت و صندوق
کارآفرینی امید را پاي کار آورده ایم.

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان فارس گفت:
براي اعطاي تسهیلات به سرمایه گذاران بنیاد برکت و

 
صندوق کارآفرینی امید را پاي کار آورده ایم. 

به گزارش ایلنا احد فتوحی در جمع خبرنگاران گفت: از
این یک هزار واحد 500 واحد صنعتی کمتر از 50 درصد و

 
500 واحد بیش از 50 درصد پیشرفت فیزیکی دارند. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان فارس از
بهره برداري دو شهرك صنعتی در شهرستان هاي سرچهان

و کوار در سال جاري خبر داد و گفت: تلاش می کنیم در زمینه جذب سرمایه گذار تا پایان سال جاري رشد 2 برابري را نسبت به

 
سال گذشته داشته باشیم. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان فارس تصریح کرد: براي اعطاي تسهیلات به سرمایه گذاران بنیاد برکت و صندوق

 
کارآفرینی امید را پاي کار آورده ایم. 

فتوحی با اشاره به تاثیرات کرونا بر فعالیت هاي اقتصادي و صنعتی کشور افزود: فعالیت در این شرایط براي واحدهاي تولیدي بسیار

 
سخت است چراکه باید با رعایت معیارهاي بهداشتی فعالیت کنند. 

وي با اشاره به اینکه تامین زیرساخت شهرك ها و نواحی صنعتی از جمله رسالت هاي ما است که 61 ناحیه و شهرك صنعتی در
استان وجود دارد افزود: از دیگر رسالت هاي ما حمایت از واحدهاي به بهره برداري رسیده است که در تولید و توزیع کالا به آنان

 
کمک می کنیم تا اثربخشی بیشتري داشته باشند. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان فارس خاطر نشان کرد: در 61 شهرك و ناحیه صنعتی استان فارس 6 هزار و 718

 
قرارداد منعقد کردیم که سه هزار و 289 قرارداد با اشتغالزایی 37 هزار و 618 نفر به بهره برداري رسیده است. 

فتوي به حمایت هاي این شرکت از واحدهاي صنعتی گفت: با توجه به تکمیل زیرساخت هاي شهرك ها و نواحی صنعتی، در زمینه

 
جذب سرمایه گذار و واگذاري اراضی صنعتی به سرمایه گذاران رشد 4 برابري را نسبت به سنوات گذشته داشتیم. 



فتوحی بیان کرد: واگذاري 40 دفتر در مراکز خدمات فناوري، مستقر کردن 34 مشاور در مراکز خدمات فناوري، کمک به راه اندازي
مجدد 83 واحد غیر فعال و راکد براي بازگشت به چرخه تولید و آموزش پنج هزار و 886 شاغلان واحدهاي صنعتی و کارفرمایان از

 
جمله اقدامات صورت گرفته است. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان فارس با بیان اینکه یک هزار واحد صنعتی مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی استان

 
تا پایان سال جاري به بهره برداري می رسند گفت: براي تکمیل این واحدها 200 میلیارد تومان اعتبار هزینه خواهد. 

فتوحی گفت: از دیگر اقدامات صورت گرفته می توان به برگزاري تورهاي صنعتی، حمایت از 252 صنعتی کوچک شرکت کننده در

 
نمایشگاه هاي داخلی و خارجی و انجام پروژه امکان سنجی خوشه صنعتی مسقطی لار اشاره کرد. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان فارس با اشاره به اینکه 17 خوشه صنعتی در استان فارس شناسایی شده که امکان
سنجی 6 خوشه صنعتی انجام شده و خوشه صنعتی گیاهان دارویی و خرماي جنوب در حال پیاده سازي است، افزود: مطالعه ایجاد و
توسعه کنسرسیوم صادراتی خرماي جنوب فارس را انجام دادیم که واحدهاي فعال توانستند 113 میلیون یورو به کشورهاي همسایه

صادرات داشته باشند.



برگزیدگان نخستین جشنواره قرآنی نور امید معرفی شدند

منبع: تسنیمشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/05/21

برگزیدگان نخستین جشنواره مجازي قرآنی نور امید از سوي شهرداري تهران معرفی شدند.

برگزیدگان نخستین جشنواره مجازي قرآنی نور امید از

 
سوي شهرداري تهران معرفی شدند. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ شهرداري
تهران در راستاي توسعه فرهنگ قرآنی و جذب مشارکت
حداکثري آحاد جامعه در بهره مندي از محتوا و موضوع
هاي قرآنی در شرایط بحران شیوع بیماري کرونا و ضرورت
رعایت فاصله گذاري اجتماعی و برگزار نکردن جشنواره
هاي عمومی براي مقابله با این بیماري، جشنواره مجازي
قرآنی «نور امید» را در رشته هاي قرائت تحقیق، ترتیل،

آیه گرافی و خوشنویسی با محوریت آیه هاي 17 سوره انعام، 107 یونس، 87 و 88 سوره انبیاء و 77 سوره فرقان و تفسیر قرآن کریم

 
با محوریت سوره مبارکه نور(ویژه بانوان) برگزار کرد. 

مدیرکل فرهنگی شهرداري تهران امروز در نشست خبري آنلاین درباره نحوه برگزاري این جشنواره اظهار کرد: در ماه مبارك رمضان،
با توجه به فراگیري و شرایطی که بیماري کرونا براي کشور ایجاد کرده بود، به این تصمیم رسیدیم که بتوانیم فضایی را مبتنی بر

 
دستورات دین و قرآن همراه با نام خداوند ایجاد کنیم تا از این شرایط ناگوار و فضاي کسالت بار عبور کنیم. 

محسن فتاحی گفت: بر این اساس جشنواره قرآنی «نور امید» در فضاي مجازي برگزار شد و با برنامه ریزي ها، دستورالعمل ها و
بخشنامه ها و شیوه نامه هاي ابلاغ شده، جشنواره از کیفیت بسیاري خوبی برخوردار بود و شاهد مشارکت قابل توجهی در این

 
جشنواره بودیم که امروز برگزیدگان نهایی اعلام می شود. 

رئیس اجرایی شوراي عالی قرآن شهرداري تهران و دبیر اجرایی جشنواره قرآنی «نور امید» نیز در این نشست بیان کرد: شیوع کرونا،
فعالیت ها و جشنواره ها را به سمت فضاي مجازي سوق داد، جشنواره «نور امید» نیز در این راستا با همکاري اداره کل فرهنگی
برگزار شد و در سطح ملی شاهد آثاري قابل توجه و باکیفیتی بودیم که مورد تایید اساتید قرار گرفت و امیدواریم این روند در دوره

 
هاي بعد نیز ادامه پیدا کند. 

سید حسین موسوي بلده با اشاره به حضور قابل توجه بانوان در جشنواره قرآنی «نور امید» افزود: همیشه فقدان این بخش در
جشنواره هاي قرآنی وجود داشت که در جشنواره «نور امید» با هماهنگی هاي لازم، امکان مشارکت بانوان در بخش ترتیل و تحقیق و

 
تفسیر فراهم شد، آثار باکیفیتی در این بخش ارسال شد و جداگانه مورد ارزیابی قرار گرفت. 



 
ارسال حدود 1000 اثر به جشنواره «نور امید» 

میثم طاهرآبادي از اعضاي اجرایی جشنواره قرآنی «نور امید» نیز در این نشست مباحثی را درباره جشنواره بیان کرد و افزود: این
جشنواره در چهار رشته قرائت ترتیل و تحقیق، خوشنویسی و آیه گرافی در سطح ملی برگزار شد که حدود یکهزار اثر به این جشنواره

 
ارسال شد. 

وي گفت: پس از داوري آثار، در رشته قرائت-بخش ترتیل؛ در گروه سنی زیر 15 سال؛ محمدمهدي حاجی زاده، امیررضا پرنلو،

 
حمیدرضا ملازاده و در بزرگسال محمد عربان، احسان محمدي و علی اصغر شعاعی برگزیده شدند. 

طاهرآبادي اظهار کرد: در رشته قرائت-بخش تحقیق؛ در گروه سنی زیر 15سال؛ امیرحسین مقدس، علی اکبر احمدي و مبین نصیري
و در بزرگسال؛ امین عبدي، حسین شالچی و سیدمحمد طاهایی برگزیده شدند، استادان سیدمحسن موسوي بلده، عباس امام جمعه و

 
امین پویا داوران بخش تحقیق و ترتیل بودند. 

عضو کمیته جشنواره قرآنی «نور امید» بیان کرد: همچنین مریم سوادکوهی، رضا فراهانی، عاطفه گلشاهی، صدیقه احمدي و امین

 
احمدي در بخش آیه گرافی برگزیده شدند، استادان مسعود نجابتی، حامد مغروري و صابر شیخ رضایی داوران این بخش بودند. 

 
معرفی برگزیدگان بخش خوشنویسی 

دبیر بخش خوشنویسی جشنواره قرآنی «نور امید» نیز با اشاره به ارسال بیش از 400 اثر در رشته هاي نستعلیق، شکسته نستعلیق و
نسخ به این بخش اظهارداشت: پس از داروي ها در مرحله اول، آثار 45 نفر به مرحله دوم راه پیدا کرد، بسیاري از خوشنویسان با بیش

 
از یک یا دو اثر در این جشنواره شرکت کرده بودند. 

محمدرضا میرفندرسکی گفت: در رشته نستعلیق؛ پیمان سادات نژاد از ایلام، مسعود نظري از اهواز، احمد عرب از بوشهر، در رشته

 
شکسته نستعلیق؛ طیبه ازندریانی از قم، محمود رحیمی عهد از تهران و حمیدرضا خداکرمی از بوشهر برگزیده شدند. 

 
وي افزود: همچنین زهرا شیرزاي پور از البرز، سیدمهدي عدنانی از قم و حمید گودرزي از قم برگزیدگان در رشته نسخ بودند. 

میرفندرسکی بیان کرد: با توجه به فاخربودن آثار، داوري بسیار سخت بود و کوچکترین ظرایف هنري و ملاحت در آثار خوشنویسی
مدنظر قرار می گرفت و رقابت خیلی نزدیک بود، نکته مهم در این جشنواره، کشف یک پدیده خوشنویسی به نام بهاران عسگري 12

 
ساله از بجنورد بود و امیدواریم که مورد حمایت و تجلیل قرار بگیرد. 

 
استادان محمد شهبازي، فردین ولی زاده و ناصر طاووسی هیات داوران بخش خوشنویسی بودند. 

 
معرفی برگزیدگان بخش بانوان 

دبیر بخش بانوان جشنواره قرآنی «نور امید» نیز با ارائه گزارشی از مشارکت بانوان گفت: این بخش از جشنواره هشتم خرداد آغاز به
کار کرد، در بخش تفسیر(سوره نور) 721 نفر ثبت نام کردند که 300 نفر در آزمون شرکت کردند، از این تعداد 16 نفر از روشندلان

 
بودند که در نهایت 40 نفر برگزیده شدند. 



زهرا امیرخسروي با اشاره به اینکه 352 نفر در بخش ترتیل شرکت کردند، افزود: پس از ارزیابی ها، 62 نفر به مرحله بعد راه یافتند
که از این تعداد 14 نفر به مرحله نهایی و در نهایت 6 نفر؛ حنانه خلفی، فاطمه سادات صدري، زینب سادات صندید، زینب فیضی،

 
ریحانه سادات موسوي و فاطمه زاهدي برگزیده شدند. 

وي بیان کرد: در گروه سنی بالاي 15، 290 نفر شرکت کردند که 38 نفر به مرحله نیمه نهایی راه یافتند، پس از ارزیابی ها، 10 نفر
به مرحله نهایی راه یافتند و در نهایت 6 نفر؛ ام البنین طالبی، آذرمان صادقی، فائزه سادات قریشی نسب، فهیمه ایزدي، سنا منبوهی و

 
عذرا صبري نژاد برگزیده شدند. 

 
به گفته امیرخسروي مرجانه نیاورانی، معصومه عباسی نظري و راضیه جمالی داوري این بخش را برعهده داشتند. 

"جشنواره کارآفرینی" تلویزیون چندین میلیارد سرمایه را به سمت کارآفرینان سرازیر کرد



چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟

منبع: موجشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/05/21

در شرایطی که تورم مسئله دیرپاي اقتصاد ایران است،
سخن گفتن از ضرورت گسترش قرض الحسنه و تسهیلات
خردي که در این چارچوب پرداخت می شود، چه

 
موضوعیتی دارد؟ 

به گزارش خبرگزاري موج به نقل از روابط عمومی بانک
قرض الحسنه مهر ایران، قرض الحسنه، یکی از انواع
تسهیلات ارزان قیمت براي متقاضیان وام در نظام بانکی

کشور است. بر اساس قانون عملیات بانکی بدون ربا که در سال 1362 تصویب شده و عقود اسلامی را به بانکداري کشور وارد کرده، در
عقد قرض الحسنه، رابطه دائن و مدیون یا بدهکار و طلب کار، بین بانک و سپرده گذار برقرار می شود، یعنی سپرده گذار مبلغ مورد

 
نظر را به بانک قرض می دهد و بانک هم از طرف سپرده گذار، این وجوه را به صورت وام به متقاضیان می دهد. 

بنابراین با توجه به ماهیت قرض الحسنه، نه سودي از طرف بانک به سپرده گذار داده می شود و نه سودي از وام گیرنده دریافت می
شود و تنها درصدي به عنوان کارمزد و براي جبران هزینه هاي بانک، از متقاضی وام گرفته می شود. بانک قرض الحسنه مهر ایران، به
عنوان بانکی که به صورت تخصصی در این حوزه کار می کند و تمامی تسهیلاتش از نوع قرض الحسنه است، الگوي خوبی براي ترویج
این شیوه از بانکداري است که در آن هم تطابق بیشتر و دقیق تري با عقود اسلامی وجود دارد و هم در نهایت رضایت مشتري بیشتر

 
جلب می شود. 

 
محو ربا در قرض الحسنه 

حرمت ربا، یکی از مواردي است که در اقتصاد اسلامی به آن توجه ویژه شده و بهترین ابزار براي محو ربا، وام بدون ربا یا قرض الحسنه
است. در روایات اسلامی نیز، قرض الحسنه به عنوان راهکاري براي تأمین نیازهاي افراد و همچنین، عامل رشد و شکوفایی اقتصادي،

 
معرفی شده است. 

در احادیث و روایات دینی ما به هر دو مقوله قرض الحسنه و صدقه توجه بسیاري شده و اهمیت زیادي نیز براي آن ها در نظر گرفته
شده است. براي نمونه، در مورد صدقه دادن گفته شده که این کار 70 نوع بلا را دفع می کند، عمر را زیاد میکند و... . همچنین در
مورد اهمیت قرض الحسنه چندین آیه در قرآن داریم؛ مانند آیه 18 سوره حدید که میفرماید: «مردان و زنان انفاق کننده و آن ها که

 
(از این طریق) به خدا قرض الحسنه دهند، براي آن ها مضاعف میشود و پاداش پرارزشی دارند.» 

 
با این همه، طبق احادیث، قرض الحسنه نسبت به صدقه از جایگاه بالاتري برخوردار است. در ادامه چند دلیل آن را برمی شمریم. 



1-وقتی افراد قرض الحسنه دریافت می کنند، براي بازپرداخت آن اقدام می کنند و به نوعی در برابر آن مسئولند، اما وقتی صدقه
پرداخت می شود، انتظار خاصی براي برگشت آن وجود ندارد. این مسئله باعث می شود رویکرد قرض الحسنه بیشتر مورد توجه قرار

 
گیرد و در روایات دینی نیز این مسئله مشاهده می شود. 

2 - در قرض الحسنه، مال به دست کسی میرسد که به آن نیاز دارد. زیرا انسان بی نیاز قرض نمی گیرد، این بر خلاف صدقه است که

 
امکان دارد به دست فردي برسد که نیازي به آن ندارد. 

 
3 - درقرض الحسنه، عزت نفس قرض گیرنده از بین نمی رود، ولی صدقه گیرنده، به تدریج عزت نفس خود را از دست می دهد. 

بانک مهر ایران در همین راستا رویکرد توانمندسازي مددجویان نهادهاي حمایتی را مد نظر قرار داده و در چارچوب تفاهم با آنان،
تسهیلات قرض الحسنه اي را به افراد معرفی شده از سوي این نهادها پرداخت کرده است. بیش از 294هزار فقره وام قرض الحسنه به

 
ارزش بیش از 20هزار میلیارد ریال تنها بخشی از اقدامات بانک مهر ایران در این راستا به شما می رود. 

 
تسهیلات خرد چه دردي دوا می کند؟ 

ممکن است این پرسش مطرح شود که تسهیلات خرد در این شرایط که تورم گریبان اقتصاد را گرفته، چه دردي از مردم دوا می
کند؟ ممکن است در شهرهاي بزرگ به علت بالا بودن هزینه ها، امکان راه اندازي کسب وکار به پشتوانه دریافت وام قرض الحسنه
دشوار باشد، اما در شهرهاي کوچک و روستاها که هزینه راه اندازي کسب وکارهاي کوچک، پایین است، این وام ها هنوز می تواند

 
براي کارآفرینی هم استفاده شود. 

مزیت وام هاي قرض الحسنه نسبت به وام هایی که در چارچوب سایر عقود بانکی پرداخت می شود، بدون سود بودن آن است. این وام

 
ها بدون دریافت سود از مشتري پرداخت شده و تنها مشمول کارمزدي اندك می شود که حداکثر به چهار درصد می رسد. 

افزون بر این، بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان که در آغاز فعالیت خود هستند، امکان پرداخت حقوق بالا و مزایاي قابل توجه به
کارکنان خود را ندارند. بانک مهر ایران در قالب همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی تا کنون به کارکنان بیش از 500 شرکت دانش

 
بنیان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده که مجموع مبالغ پرداختی به بیش از 428 میلیارد ریال می رسد. 

پرداخت وام قرض الحسنه به کارکنان سازمان ها می تواند باعث افزایش قدرت خرید دهک هاي میانی و پایین جامعه شود. این کاري
است که هم اکنون بانک مهر ایران در چارچوب همکاري با سازمان هاي مختلف در حال انجام آن است.



تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت در شوراي هماهنگی اقتصادي سران قوا

منبع: کرد پرسشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش کُرد پرس به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست
جمهوري، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه
شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و
اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و
لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ

اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل

 
نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رییس جمهوري با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کار خود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید
از تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر در راستاي
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت

 
بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رییس جمهوري با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم
بر مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



اشتغالزایی بخش حمل و نقل جاده اي ایلام براي 665 نفر

منبع: کرد پرسشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري کردپرس، نوراالله دلخواه با اعلام این
خبر اظهار کرد: بر اساس آمارهاي کشوري، حمل ونقل
جاده اي از منظر ضریب اشتغال زایی مستقیم در میان 35
بخش اقتصادي کشور رتبه هفتم را به خود اختصاص داده

 
است. 

وي گفت: سرمایه گذاري در بخش حمل و نقل، زمینه ساز اشتغال پایدار استان است چرا که بیش از 98 درصد از جا به جایی مسافر

 
و کالا از محورهاي مواصلاتی استان انجام می شود. 

مدیرکل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان ایلام افزود: بیش از شش هزار و 994 راننده بر اساس کارت هوشمند در حال حاضر

 
در بخش حمل و نقل جاده اي بار و مسافر به طور مستقیم فعالیت دارند. 

دلخواه عنوان کرد: آمار اشتغالزایی این اداره کل طی سالهاي 97 الی 98 بیش 665 نفر در بخش حمل و نقل جاده اي اعم از باري و

 
مسافري و مجتمع هاي خدماتی و رفاهی بین راهی در استان مشغول به کار شدند. 

وي تصریح کرد: همچنین در چهارماهه سال جاري 34 نفر در بخش هاي مختلف حمل و نقل عمومی مشغول به کار شده اند که از

 
این تعداد 16 نفر در بخش باري و مسافري و 18 نفر در بخش مجتمع هاي خدماتی رفاهی بین راهی بوده است. 

دلخواه اضافه کرد: در حوزه ناوگان عمومی بر اساس کارت هوشمند بیش از 10 هزار و 994 دستگاه ناوگان حمل و نقل عمومی شامل
یک هزار و 188 دستگاه اتوبوس، مینی بوس و سواري کرایه بین شهري و سه هزار و 105 دستگاه ناوگان باري و شش هزار و 651

دستگاه وانت نیسان در حوزه حمل ونقل استان ایلام فعالیت دارند.



کلیات طرح عرضه نفت در بورس انرژي تصویب شد

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور از تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه روز گذشته شوراي عالی
هماهنگی اقتصادي سران قوا خبر داد

به گزارش سرمدنیوز، حجت الاسلام والمسلمین دکتر
حسن روحانی روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه
هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی
موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله
با تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه
ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي
سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت

 
آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/05/21

در شرایطی که تورم مسئله دیرپاي اقتصاد ایران است، سخن گفتن از ضرورت گسترش قرض الحسنه و تسهیلات خردي که
در این چارچوب پرداخت می شود، چه موضوعیتی دارد

به گزارش سرمدنیوز به نقل از روابط عمومی بانک قرض
الحسنه مهر ایران، قرض الحسنه، یکی از انواع تسهیلات
ارزان قیمت براي متقاضیان وام در نظام بانکی کشور است.
بر اساس قانون عملیات بانکی بدون ربا که در سال 1362
تصویب شده و عقود اسلامی را به بانکداري کشور وارد
کرده، در عقد قرض الحسنه، رابطه دائن و مدیون یا بدهکار
و طلب کار، بین بانک و سپرده گذار برقرار می شود، یعنی
سپرده گذار مبلغ مورد نظر را به بانک قرض می دهد و
بانک هم از طرف سپرده گذار، این وجوه را به صورت وام به

 
متقاضیان می دهد. 

بنابراین با توجه به ماهیت قرض الحسنه، نه سودي از طرف بانک به سپرده گذار داده می شود و نه سودي از وام گیرنده دریافت می
شود و تنها درصدي به عنوان کارمزد و براي جبران هزینه هاي بانک، از متقاضی وام گرفته می شود. بانک قرض الحسنه مهر ایران، به
عنوان بانکی که به صورت تخصصی در این حوزه کار می کند و تمامی تسهیلاتش از نوع قرض الحسنه است، الگوي خوبی براي ترویج
این شیوه از بانکداري است که در آن هم تطابق بیشتر و دقیق تري با عقود اسلامی وجود دارد و هم در نهایت رضایت مشتري بیشتر

 
جلب می شود. 

 
محو ربا در قرض الحسنه 

حرمت ربا، یکی از مواردي است که در اقتصاد اسلامی به آن توجه ویژه شده و بهترین ابزار براي محو ربا، وام بدون ربا یا قرض الحسنه
است. در روایات اسلامی نیز، قرض الحسنه به عنوان راهکاري براي تأمین نیازهاي افراد و همچنین، عامل رشد و شکوفایی اقتصادي،

 
معرفی شده است. 

در احادیث و روایات دینی ما به هر دو مقوله قرض الحسنه و صدقه توجه بسیاري شده و اهمیت زیادي نیز براي آن ها در نظر گرفته
شده است. براي نمونه، در مورد صدقه دادن گفته شده که این کار 70 نوع بلا را دفع می کند، عمر را زیاد میکند و... . همچنین در
مورد اهمیت قرض الحسنه چندین آیه در قرآن داریم؛ مانند آیه 18 سوره حدید که میفرماید: «مردان و زنان انفاق کننده و آن ها که

 
(از این طریق) به خدا قرض الحسنه دهند، براي آن ها مضاعف میشود و پاداش پرارزشی دارند.» 



 
با این همه، طبق احادیث، قرض الحسنه نسبت به صدقه از جایگاه بالاتري برخوردار است. در ادامه چند دلیل آن را برمی شمریم. 

1-وقتی افراد قرض الحسنه دریافت می کنند، براي بازپرداخت آن اقدام می کنند و به نوعی در برابر آن مسئولند، اما وقتی صدقه
پرداخت می شود، انتظار خاصی براي برگشت آن وجود ندارد. این مسئله باعث می شود رویکرد قرض الحسنه بیشتر مورد توجه قرار

 
گیرد و در روایات دینی نیز این مسئله مشاهده می شود. 

2 - در قرض الحسنه، مال به دست کسی میرسد که به آن نیاز دارد. زیرا انسان بی نیاز قرض نمی گیرد، این بر خلاف صدقه است که

 
امکان دارد به دست فردي برسد که نیازي به آن ندارد. 

 
3 - درقرض الحسنه، عزت نفس قرض گیرنده از بین نمی رود، ولی صدقه گیرنده، به تدریج عزت نفس خود را از دست می دهد. 

بانک مهر ایران در همین راستا رویکرد توانمندسازي مددجویان نهادهاي حمایتی را مد نظر قرار داده و در چارچوب تفاهم با آنان،
تسهیلات قرض الحسنه اي را به افراد معرفی شده از سوي این نهادها پرداخت کرده است. بیش از 294هزار فقره وام قرض الحسنه به

 
ارزش بیش از 20هزار میلیارد ریال تنها بخشی از اقدامات بانک مهر ایران در این راستا به شما می رود. 

 
تسهیلات خرد چه دردي دوا می کند؟ 

ممکن است این پرسش مطرح شود که تسهیلات خرد در این شرایط که تورم گریبان اقتصاد را گرفته، چه دردي از مردم دوا می
کند؟ ممکن است در شهرهاي بزرگ به علت بالا بودن هزینه ها، امکان راه اندازي کسب وکار به پشتوانه دریافت وام قرض الحسنه
دشوار باشد، اما در شهرهاي کوچک و روستاها که هزینه راه اندازي کسب وکارهاي کوچک، پایین است، این وام ها هنوز می تواند

 
براي کارآفرینی هم استفاده شود. 

مزیت وام هاي قرض الحسنه نسبت به وام هایی که در چارچوب سایر عقود بانکی پرداخت می شود، بدون سود بودن آن است. این وام

 
ها بدون دریافت سود از مشتري پرداخت شده و تنها مشمول کارمزدي اندك می شود که حداکثر به چهار درصد می رسد. 

افزون بر این، بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان که در آغاز فعالیت خود هستند، امکان پرداخت حقوق بالا و مزایاي قابل توجه به
کارکنان خود را ندارند. بانک مهر ایران در قالب همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی تا کنون به کارکنان بیش از 500 شرکت دانش

 
بنیان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده که مجموع مبالغ پرداختی به بیش از 428 میلیارد ریال می رسد. 

پرداخت وام قرض الحسنه به کارکنان سازمان ها می تواند باعث افزایش قدرت خرید دهک هاي میانی و پایین جامعه شود. این کاري
است که هم اکنون بانک مهر ایران در چارچوب همکاري با سازمان هاي مختلف در حال انجام آن است.



برنامه ریزي اجراي مرحله دوم توزیع بسته هاي حمایتی در فیروزکوه

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/05/21

فیروزکوه- فرماندار فیروزکوه با اشاره به اینکه از ابتداي شیوع ویروس کرونا، 1200بسته معیشتی به ارزش 4.5 میلیارد ریال
جمع آوري و توزیع شده است، گفت: به دنبال اجراي مرحله دوم کمک ها هستیم.

فیروزکوه- فرماندار فیروزکوه با اشاره به اینکه از ابتداي
شیوع ویروس کرونا، 1200بسته معیشتی به ارزش 4.5
میلیارد ریال جمع آوري و توزیع شده است، گفت: به دنبال

 
اجراي مرحله دوم کمک ها هستیم. 

به گزارش خبرنگار مهر، مهدي یوسفی جمارانی ظهر سه
شنبه در دیدار با سیدابوالفضل پرپنچی، مدیرکل کمیته
امداد امام خمینی (ره) استان تهران که در محل فرمانداري
شهرستان فیروزکوه برگزار شد اظهار داشت: قطعاً مصمم
هستیم که حمایت از اقشار آسیب پذیر با کمک خیرین و

همکاري و هماهنگی دستگاه هاي حمایتی با محوریت کمیته امداد تا پایان بحران کرونا ادامه داشته باشد و بتوانیم مراحل بعدي

 
توزیع بسته حمایتی را عملیاتی کنیم. 

یوسفی جمارانی با تجلیل از این نهاد به دلیل ساماندهی خوب کمک هاي مومنانه و مساعدت هاي مردمی و خیري در باب رفع
نیازهاي اقشار آسیب پذیر شهرستان در زمان بحران شیوع بیماري کرونا گفت: از ابتداي شیوع ویروس کرونا، بیش از یک هزار و 200

 
بسته معیشتی به ارزش 4.5 میلیارد ریال در فیروزکوه جمع آوري و توزیع شد. 

فرماندار شهرستان فیروزکوه با بیان اینکه براي اولین بار با اقدامات صورت گرفته، بانک اطلاعاتی اقشار نیازمند و آسیب پذیر فیروزکوه
محقق شد، گفت: تهیه بانک اطلاعاتی موجب شد تا بسیاري از افراد که تحت حمایت هیچیک از نهادهاي حمایتی قرار نداشتند،

 
بتوانند در بحران کرونا از کمک هاي مردمی و نهادهاي حمایتی بهره مند شوند. 

وي افزود: قطعاً مصمم هستیم که این حمایت ها با کمک خیرین و همکاري و هماهنگی دستگاه هاي حمایتی با محوریت کمیته

 
امداد تا پایان بحران کرونا ادامه داشته باشد و بتوانیم مراحل بعدي توزیع بسته حمایتی را عملیاتی کنیم. 

پرپنچی نیز در این دیدار اظهار کرد: پشتیبانی هاي همه جانبه کمیته امداد از طرح هاي اشتغالزایی با نظارت و بازرسی این نهاد،
حداقل تا پنج سال ادامه دارد و سعی برآن است که در بخش اشتغال هاي مولد اعتبار مازاد هم مطالبه و جذب کنیم تا با این روند اثر

 
بخشی خوبی را در کاهش آمار بیکاري و افزایش اشتغال مولد شاهد باشیم. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان تهران گفت: این نهاد در شهرستان فیروزکوه در راستاي حمایت از طرح هاي اشتغال و



پرداخت تسهیلات محدودیت مالی ندارد و امید است با همراهی و کمک فرماندار و بانک هاي عامل قدمی در راه رفع معضل بیکاري
برداریم.



تولید روزانه پنج هزار لامپ کم مصرف در زندان قزلحصار

منبع: میزانشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/05/21

سرپرست ندامتگاه قزلحصار از مونتاژ روزانه پنج هزار لامپ کم مصرف در مجتمع تولیدي خبر داد.

خبرگزاري میزان - علی آزادمهر، سرپرست ندامتگاه
قزلحصار از مونتاژ روزانه پنج هزار لامپ کم مصرف در
مجتمع تولیدي خبر داد و گفت: حفظ، پرورش، نگهداري،
هدایت مددجویان به سمت و سوي یک انسان مولد و فعال

 
در زندان ها بر عهده اداره اشتغال و حرفه آموزي است. 

وي با تاکید بر ضرورت اشتغال و حرفه آموزي در زندان

 
اظهار کرد: یکی از دلایل ارتکاب جرم در جامعه، بیکاري و نداشتن شغل مناسب است. 

آزادمهر افزود: اشتغال زندانیان در حال تحمل کیفر و پس از آزادي یکی از موضوعات مهم، اساسی و از اولویت هاي سازمان زندان

 
هاست که هم می تواند در کاهش آسیب هاي درون و بیرون زندان و در کاهش جمعیت کیفري نقش مؤثري داشته باشد. 

 
بیشتر بخوانید: 

باکس چاي و دمنوش از سوي بنیاد تعاون زندانیان استان سیستان و بلوچستان تولید می شود سرپرست ندامتگاه قزلحصار اشتغال را
به عنوان یک ضرورت اجتناب ناپذیر در زندگی فردي و اجتماعی لازم دانست و اظهار کرد: هر انسانی براي گذراندن زندگی خود باید

 
به اشتغال بپردازد، زیرا بقا، تداوم پویا و سازنده جامعه به اشتغال صحیح انسان ها بستگی دارد. 

وي با اشاره به تنوع شغل در مجتمع تولیدي ندامتگاه قزلحصار بیان کرد: با تلاش متولیان مجتمع تولیدي ندامتگاه قزلحصار در کنار
مصنوعات فلزي، چوبی و نساجی، خط تولید لامپ هاي کم مصرف براي 100 مددجو را ه اندازي شد تا مددجویان علاقه مند به این

 
رشته جذب تولید شوند. 

 
در حال حاضر روزانه پنج هزار لامپ کم مصرف در مجتمع ندامتگاه قزلحصار تولید می شود. 

انتهاي پیام/



آخرین نظرسنجی ها در مورد انتخابات آمریکا/ برتري مطلق بایدن در برابر

ترامپ

منبع: رویداد 24شماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/05/21

بر اساس آخرین آمار و نظرسنجی ها در رابطه با انتخابات ریاست جمهوري 2020 آمریکا، "جو بایدن" نامزد دموکرات ها، از
موقعیت به مراتب بهتري در مقایسه با "دونالد ترامپ" نامزد جمهوري خواهان و رئیس جمهور فعلی آمریکا برخوردار است.

 
 

رویداد24 "کریس ریوتا" تحلیلگر پایگاه خبري ایندیپندنت، در گزارشی براي این پایگاه خبري، به بررسی آخرین وضعیت آمار و

 
نظرسنجی ها در مورد انتخابات آمریکا پرداخته است. 

وي در این رابطه می نویسد: «در ماه هاي منتهی به یکی از بی سابقه ترین نمونه هاي انتخابات ریاست جمهوري آمریکا، هر چیزي
امکان دارد اتفاق بیفتد. با این حال، در شرایط فعلی، آمار و نظرسنجی ها، همچون هفته گذشته حاکی از پیشتازي قابل توجه جو

 
بایدن در رقابت با دونالد ترامپ هستند». 

بر اساس آخرین نظرسنجی هاي انتخاباتی که "شبکه ان بی سی" انجام داده، جو بایدن نامزد دموکرات ها حداقل 334 راي الکترال
(در آمریکا، نامزد هاي انتخابات ریاست جمهوري، علاوه بر آراي مردمی، آراي الکترالی را نیز از شورا هاي الکترال در هر ایالت دریافت
می کنند که نقش مهمی در پیروزي آن ها بازي می کند. اعضاي شورا هاي الکترال، نخبگان سیاسی آمریکایی در ایالت هاي مختلف
این کشور هستند) را در ایالت هاي مختلف آمریکا به خود اختصاص داده است. این درحالی است که دونالد ترامپ نامزد
جمهوریخواهان، فقط 126 راي الکترال را به خود اختصاص داده است. بر اساس قوانین انتخاباتی در آمریکا، نامزد پیروز در انتخابات
ریاست جمهوري آمریکا بایستی حداقل 270 راي الکترال را به خود اختصاص دهد. این مساله حاکی از برتري چشمگیر بایدن در

 
رقابت با ترامپ است. 

ترامپ در جریان انتخابات ریاست جمهوري آمریکا در سال 2016، 306 راي الکترال را به خود اختصاص داد و پیروز انتخابات شد. بر
اساس آخرین نظرسنجی ها، ترامپ در برخی ایالت ها نظیر ویسکانسین، میشیگان و پنسیلوانیا که نقشی راهبردي در پیروزي وي در
جریان انتخابات ریاست جمهوري 2016 ایفا کردند نیز، رقابت را از منظر حمایت افکار عمومی از وي، به بایدن باخته و وي (بایدن)

 
اکنون در این ایالت ها پیشتاز است. 



 
 

 
مقایسه نسبت آراي الکترال "جو بایدن" و "دونالد ترامپ" در ایالت هاي مختلف آمریکا 

بایدن همچنین در دیگر ایالت هایی که به طور سنتی نامزد هاي جمهوري خواه در آن ها سبد راي داشته اند نیز از ترامپ پیش افتاده

 
است. از جمله این ایالت ها می توان به فلوریدا، کارولیناي شمالی، و آریزونا اشاره کرد. 

بیشتر بخوانید: تعویق انتخابات آمریکا چگونه می تواند جو بایدن را رئیس جمهور کند؟از سویی، ایالت هایی که عمدتا به نفع
دموکرات ها راي می دادند نیز شاهد تغییر رویکرد به سمت ترامپ نبوده اند و همچنان حامی نامزد دموکرات ها یعنی بایدن هستند.
جو بایدن در مقایسه با همکار دموکرات خود یعنی "هیلاري کلینتون" که در انتخابات 2016 آمریکا از ترامپ شکست خورد نیز
موقعیت به مراتب بهتري را در برابر نامزد جمهوریخواهان داراست. بر اساس آخرین نظرسنجی هاي اخیر، سطح حمایت ملی و

 
اجتماعی مردم آمریکا از جو بایدن به مراتب بیشتر از هیلاري کلینتون است. 

 
آخرین نظرسنجی ها در مورد انتخابات ریاست جمهوري آمریکا؛ برتري چشمگیر بایدن از ترامپ 

 
 

 
از 14 ایالت آمریکایی قید شده در جدول بالا، در 11 ایالت، بایدن در مقایسه با ترامپ، پیشتاز است. 



با این همه، سوالی که در شرایط فعلی بسیاري آن را می پرسند این است: آیا رئیس جمهور ترامپ می تواند اوضاع اقتصادي کشورش
را در ماه هاي منتهی به انتخابات آمریکا مدیریت کند و آراي مردمی بیشتري را به خود جلب کند؟ ترامپ با کساد حاکم بر بازار
کسب و کار هاي آمریکایی چه خواهد کرد؟ آیا وي می تواند بحران کرونا را به نحو بهتري مدیریت کند و از این رهگذر، سبد راي

 
خود را تقویت کند؟ 

بر اساس آخرین آمار هایی که در مورد بحث رونق اشتغال در آمریکا انجام شده، همه چیز حاکی از روندي آرام و کند است. این مساله
به خوبی نشان می دهد که ترامپ در زمینه تقویت پاشنه آشیل جلب حمایت مردمی از خود (با ایجاد هر چه بیشتر شغل)، شکست
سنگینی خورده است. در شرایط فعلی، آمار بیکاري در آمریکا نیز به نحو قابل ملاحظه اي بر روي رقم 10.2 درصد ایستاده است که
این میزان در مقایسه با ماه گذشته، فقط حاکی از کاهش یک درصدي است و به هیچ عنوان تناسبی با شعار هاي دور و دراز ترامپ

 
مبنی بر عزم وي جهت پایین آوردن چشمگیر آمار بیکاري در کشورش ندارد. 

از سویی، دولت ترامپ تاکنون نتوانسته عملکرد قابل توجهی را از خود در زمینه مبارزه با شیوع ویروسی کرونا در کشورش نشان دهد.
این مساله نیز تاثیر قابل توجهی بر موقعیت و جایگاه ترامپ از حیث حمایت افکار عمومی از او در آستانه برگزاري انتخابات ریاست

جمهوري آمریکا دارد.



کلیات طرح فروش داخلی نفت در بورس انرژي تصویب شد

منبع: سهام انرژيشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور از تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه روز گذشته شوراي عالی
هماهنگی اقتصادي سران قوا خبر داد.

 
رییس جمهور گفت: 

 
کلیات طرح فروش داخلی نفت در بورس انرژي تصویب شد 

رئیس جمهور از تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی

 
اقتصادي سران قوا خبر داد. 

به گزارش سهام انرژي، حجت الاسلام حسن روحانی روز سه
شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان
در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به
مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید
کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و
اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت

 
آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس
انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و

اقدامی موثر در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به
تصویب کلیات این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و

 
تدوین شیوه اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده
از مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

 
فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

برچسب ها



کمیته امداد: تامین 50 هزار تبلت براي دانش آموزان

منبع: خبرخودروشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/05/21

رییس کمیته امداد امام خمینی درباره نذورات عید قربان گفت: در عید قربان اتفاقات بسیار خوبی افتاد و مردم غوغا کرده و

 
کارهاي بزرگی انجام دادند 82 درصد نسبت به سال گذشته در شرایط کرونا افزایش کمک هاي مردمی داشتیم. 

به گزارش ایلنا، مرتضی بختیاري، رییس کمیته امداد امام
خمینی در نشست خبري خود با اصحاب رسانه درباره همایش
ایران همدل گفت: اولین مرکز نیکوکاري رسانه در سال گذشته
در بیرجند در خراسان جنوبی آغاز به کار کرد. در چند نقطه

 
دیگر این اتفاق افتاد. 

وي ادامه داد: اصحاب رسانه به عنوان یاوران محرومان و انعکاس
دهنده رنج محرومان هستند و بسیاري از اتفاقات که باعث باز

 
شدن گره هاي زندگی مردم می شود به دلیل انعکاس و اثربخشی کار اصحاب رسانه است. 

رییس کمیته امداد امام خمینی درباره نذورات عید قربان گفت: در عید قربان اتفاقات بسیار خوبی افتاد و مردم غوغا کرده و کارهاي

 
بزرگی انجام دادند 82 درصد نسبت به سال گذشته در شرایط کرونا افزایش کمک هاي مردمی داشتیم. 

بختیاري تصریح کرد: در نذر قربانی 205 میلیارد تومان کمک شد و 12 میلیارد و 200 میلیون نقدي و مابقی غیرنقدي بود در استان

 
کردستان خیري 160 گاو را با رعایت پروتکل هاي بهداشتی قربانی کرد. 

بختیاري با اشاره به مرحله اول پویش ایران همدل گفت: بعد از اعلام رهبر انقلاب در نیمه شعبان شاهد بودیم همه پاي کار آمده و به
ایران همدل لبیک گفتند. گروههاي جهادي خدمات ارزشمندي انجام دادند استانهاي مقدسه بنیاد مستضعفان همه اقدامات بسیار
خوبی انجام دادند به طور مثال ستاد اجرایی بیش از یک میلیون بسته غذایی و همچنین بسته بهداشتی در اختیار نیازمندان قرار داد.
سپاه و 53 پایگاه بسیج سه و نیم میلیون بسته غذایی توزیع کردند. این در کنار هم بودن باعث گره گشایی از کار نیازمندان شد. در
ماه رمضان در اطعام مهدوي 540 میلیارد تومان کمک شد و 11 میلیون پرس غذاي گرم و دو میلیون و 200 هزار بسته غذایی بین

 
نیازمندان توزیع شد. 

وي درباره مرحله پویش ایران همدل گفت: دو هفته قبل جلسات آن برگزار شد از عید غدیر پویش ایران همدل در مرحله دوم برگزار

 
شد و بیش از 5 میلیون پرس غذاي گرم در روز عید غدیر توسط هیاتها و خیریه ها در بین نیازمندان توزیع شد. 



همچنین ما شعار «از یکدیگر گره گشایی کنیم» را در پویش ایران همدل انتخاب کردیم و این پویش از عید غدیر آغاز و تا پایان ماه

 
صفر ادامه دارد. 

رییس کمیته امداد امام خمینی خاطرنشان کرد: برنامه ما براي ماه محرم و صفر برنامه اطعام حسینی است در این دو ماه بسیاري از
افراد نذر غذا دارند از همین رو ما یاد اطعام حسینی را فعال کردیم و افرادي که می خواهند غیر از غذا کمک کنند پویش احسان

 
حسینی را براي کمک به محرومان و یتیمان و نیازمندان راه اندازي کردیم. 

بختیاري خاطرنشان کرد: بیش از 250 هزار دانش آموز نیازمند وسایل آموزشی مجازي هستند و ما تلاش کردیم 50 هزار تبلت نیز

 
تهیه کنیم. در مجموع ما 375 هزار دانش آموز داریم. 

بختیاري درباره جشن عاطفه ها گفت: براي ایجاد پایگاه با مشکلاتی مواجه هستیم اما راه هاي دیگري براي جذب کمک اعلام می

 
شود همچنین یک میلیون بسته آموزشی براي دانش آموزان توسط ستاد اجرایی فرمان امام تهیه شده است. 

وي درباره پشت نوبتی ها گفت: در مجموع 215 هزار خانوار از تحت حمایت خارج شده اند و 365 هزار خانواده تحت پوشش قرار

 
گرفتند که اکثر آنها ماده 14 هستند. همچنین اقداماتی براي تامین جهیزیه در حال انجام است. 

وي تصریح کرد: در بحث اشتغال 4 هزار و 710 میلیارد تومان وام اشتغال پرداخت شد. صندوق قرض الحسنه امداد ولایت در سال
گذشته 345 هزار نفر از وام قرض الحسنه کمیته امداد با رقم 2 هزار و 350 میلیارد تومان وام پرداخت شد و در سال 99 نیز 6 هزار و

200 میلیارد تومان وام قرض الحسنه در نظر گرفته شده است.



جریمه 12 میلیاردي شرکت هاي لبنی گران فروش/باند بزرگ پول شویی از

هم پاشید/تعویق کنکور در دقیقه نود/زمین سوخته در انتظار دولت بعد!/

احتمال تغییر سهمیه بندي بنزین/استیضاح وزیر نفت کلید خورد و ...

منبع: شما حزب موتلفهشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/05/21

 
ذوق زدگی غرب زده هاي داخلی از مستعمره شدن لبنان! 

پس از انفجار بیروت، غربی ها تلاش کردند تا با نقش آفرینی در تحولات داخلی لبنان، تغییرات سیاسی ایجاد کنند. در همین راستا
گروه هاي نزدیک به فرانسه پس از سفر مکرون به لبنان در تلاش اند با جمع آوري یک طومار به اصطلاح مردمی، این گونه نشان
دهند که لبنانی ها خواستار اداره کشورشان توسط فرانسه هستند؛ در کشورمان نیز برخی کانال هاي غربگرا با استناد به همین
امضاهاي اندك مجازي و در برخی موارد، ساختگی یک سایت اینترنتی، بدون اشاره به جمعیت هفت میلیونی لبنان، آرزوهاي وطن
فروشانه خود را در این حرکت مجازي دیده و درخواست مستعمره شدن لبنان را با ذوق زدگی منتشر کرده اند. در همین حال،
خبرگزاري آمریکایی «آسوشیتدپرس» نوشت: «انگار مکرون فراموش کرده که دیگر لبنان تحت الحمایه فرانسه نیست. منتقدان وي
رفتار او را نواستعمارگري فرانسه در قبال لبنان می دانند و اظهار می کنند، مکرون می خواهد توجه افکار عمومی را از انبوه مشکلات
فرانسه، منحرف کند. فرانسه در لبنان شبکه اي از مدارس و ... داشته و روابطی نزدیک با افراد در قدرت دارد که بعضی از آن ها متهم
به ایجاد بحران هاي سیاسی و اقتصادي در لبنان هستند. طوماري در فضاي مجازي پخش شده که لبنان براي ده سال آینده زیر نظر

 
فرانسه قرار گیرد؛ اما تاکنون حتی نتوانسته 75 هزار امضاي حداقلی موردنیاز در میان بیش از 7 میلیون لبنانی را جمع کند.» 

 
جریمه 12 میلیاردي شرکت هاي لبنی گران فروش 

سخنگوي تعزیرات اعلام کرد؛ لبنیات پاژن 3 میلیارد و 400 میلیون، لبنیات چوپان 2 میلیارد و 800 میلیون، لبنیات می ماست یک
میلیارد و 600 میلیون، لبنیات پگاه 2 میلیارد و 700 میلیون و لبنیات سحر یک میلیارد و 500 میلیون تومان بدلیل گرانی هاي بی

 
ضابطه اخیر جریمه شده اند که حدود 4 میلیارد تومان از این جریمه ها وصول شده است. 

 
با پیمان شکنان دوباره پیمان ببندیم! 

صادق زیباکلام، فعال اصلاح طلب در گفتگو با روزنامه آرمان گفته است: «بنده در گذشته معتقد بودم بین ایران و آمریکا بحران ایجاد
شده است. این در حالی است که مدت هاست به این نتیجه رسیده ام که باید به جاي کلمه بحران از باتلاق استفاده کنم... معتقدم
تنها راهی که می تواند ایران و آمریکا را از این باتلاق نجات دهد به تعبیر من، برجام 99 است». وي ادامه می دهد: «ما باید به دنبال
برجام دیگري با آمریکا باشیم. برجام قبلی توسط آقاي روحانی امضا شد که با مخالفت تندروها مواجه بود». این تحلیلگر سیاسی
اصلاح طلب در ادامه می گوید: «پیروزي ترامپ یا بایدن در انتخابات ریاست جمهوري آمریکا در رابطه کلی ایران و آمریکا تغییري
ایجاد نمی کند. از سال 57 که در ایران انقلاب شده، تاکنون چه رؤساي جمهوري آمریکا جمهوري خواه بودند، چه دموکرات، رابطه
ایران و آمریکا تغییري نکرده و ستیز و دشمنی ایران با آمریکا همچنان ادامه پیدا کرده است!». زیباکلام در حالی ناکامی برجام را
محصول تیغ و تیشه هایی می داند که تندروهاي داخلی بر سر راه آن انداخته اند؛ اما باید متذکر شد که برجام تنها پیمانی نبوده که
ترامپ از آن خارج شده است؛ پیمان تجاري اقیانوس آرام، توافق پاریس، سازمان یونسکو، پیمان مهاجرتی سازمان ملل، شوراي حقوق



بشر سازمان ملل متحد، قرارداد تجارت آزاد آمریکاي شمالی ازجمله این موارد است. جالب این که زیباکلام در میانه مصاحبه خود با
نقض صحبت هایش، از توطئه هاي آمریکا نیز سخن گفته و می گوید: «چند ماه پس از انقلاب، مقامات آمریکایی در دیدار با مهندس
بازرگان، دکتر چمران و دکتر یزدي در الجزیره رسماً اعلام کردند ما جمهوري اسلامی را به رسمیت می شناسیم و به انقلاب ایران
احترام می گذاریم؛ اما مسئله این بود که آمریکایی ها دروغ می گفتند و به رغم اینکه عنوان می کردند با جمهوري اسلامی دشمنی

 
ندارند، اما مرتب علیه جمهوري اسلامی توطئه می کردند.» 

 
ادعاي حمله هکري نخبه هاي ایرانی به آمریکا 

پلیس فدرال آمریکا طی هفته گذشته مدعی شده گروهی از هکرهاي ایرانی به نهادهاي دولتی و بخش خصوصی آمریکا حمله کرده
اند. به گزارش سایت خبري زد دي نت، «اف بی آي در گزارش خود اشاره اي به نام این گروه هکري نکرده ولی مدعی شده این افراد
وابسته به یک گروه بزرگ تر هستند که با اسامی همچون بچه روباه یا انگل شناخته شده هستند. هکرهاي یادشده با بهره گیري از
آسیب هاي امنیتی تازه افشا شده تجهیزات مختلف شبکه اي، به رایانه هاي هدف نفوذ می کنند. آن ها این کار را به سرعت انجام می
دهند تا شرکت هاي هدف فرصت نصب وصله هاي نرم افزاري به روزرسان را پیدا نکنند. این هکرها بعد از نفوذ به وسایل و سخت
افزارهاي هدف، بر روي آن ها بدافزارهایی نصب می کنند که نفوذ دائمی و دسترسی به اطلاعات هدف را ممکن می کند. بررسی هاي

 
مؤسسات امنیتی کلیراسکاي و دراگوس نشان می دهد این روش از تابستان سال 2019 مورد استفاده هکرهاي ایرانی بوده است.» 

 
ادامه جنگ شهري در آمریکا 

«دیلی میل» نوشت: «اعتراضات در پورتلند اورگن به شب هفتاد و سوم رسید و پلیس با معترضان درگیر شد؛ همچنین یک ایستگاه
پلیس نیز آتش گرفت. در ایالت کلرادو و سیاتل در ایالت واشنگتن نیز طرفداران پلیس آمریکا و گروه هاي دسته راستی به معترضان
حمله کردند و با آن ها درگیر شدند. امروز همچنین درگیري شدیدي بین پلیس آمریکا با معترضانی که به طور مسالمت آمیز در
سالگرد مرگ «مایکل براون» جوان سیاه پوست تجمع کرده بودند در «فرگوسن» و «فونیکس» درگرفت. در شیکاگو نیز آخر هفته
جنگ دیگري ثبت شد و بر اثر 35 بار تیراندازي، سه نفر کشته شدند. روز گذشته در پایتخت آمریکا هم براثر تیراندازي، یک نفر

 
کشته و بیست ویک نفر زخمی شدند.» 

 
باند بزرگ پول شویی از هم پاشید 

فرمانده پلیس فرودگاه ها خبر داد: «13 نفر از باند بزرگ پول شویی، با بیش از 1200 میلیارد تومان کلاه برداري و 30 هزار شاکی
دستگیر شدند. این شبکه به اسم افراد بی خانمان، معتاد و نیازمند، دسته چک گرفته و با استفاده از پروانه هاي کسب، وام هاي کلان

 
می گرفت.» 

 
تعویق کنکور در دقیقه نود 

درحالی که حدود دو هفته به زمان اعلامی براي برگزاري آزمون سراسري زمان باقی است، وزارت علوم از درخواست تعویق یک ماهه
آن به ستاد ملی مبارزه با کرونا خبر می دهد. وزیر بهداشت نیز در همین زمینه می گوید: «اگر اجراي کامل دستورالعمل هاي
بهداشتی ممکن نباشد، آزمون سراسري به تعویق بیفتد. پیشنهاد تعویق یک ماهه کنکور سراسري در ستاد ملی کرونا مطرح می

 
شود.» 

 
زمین سوخته در انتظار دولت بعد! 

حاجی دلیگانی، عضو هیئت رئیسه مجلس می گوید: «طرح گشایش اقتصادي دولت درواقع به نوعی قرض گرفتن از جامعه است. آقاي



روحانی بنا دارد براي دولت بعدي زمین سوخته تحویل دهد چراکه این طرح در حدود 100 هزار میلیارد تومان براي دولت درآمد دارد
که دولت بعد باید این مبلغ را علاوه بر سود سررسید آن، در سال هاي آینده پرداخت کند. این ها پیش خور کردن منابع کشور است
که هر دولتی بعداً بیاید نمی تواند تا چندین سال این پیش خور کردن هاي دولت فعلی را جبران کند. این پیشنهاد باید به عنوان
لایحه به مجلس ارائه شود؛ اینکه چنین پیشنهادي در جلسه شوراي اقتصادي سران قوا مصوب شود، کار صحیحی نیست.» عرضه
اوراق قرضه اسلامی هرچند امري رایج در تمامی دولت هاي جمهوري اسلامی بوده است؛ اما منطق حکومت داري ایجاب می کند که
این قرضه ها در دوره مدیریت هر فرد تعیین تکلیف شود، نه این که مسئولی براي جبران کسري بودجه اي خود از مردم قرض کند و
مسئول بعدي تاوان آن را بپردازد. با وجود زمان یک ساله باقی مانده از دولت کنونی، اگر قرار بر عرضه چنین اوراقی به مردم است،

 
باید به گونه اي برنامه ریزي صورت گیرد که تسویه آن نیز در همین مدت یک ساله انجام شود. 

 
اگر FATF تصویب می شد؟ 

حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم با اشاره به برخی گمانه زنی ها در خصوص گشایش اقتصادي از طریق پذیرش FATF اظهار
داشت: «گشایش اقتصادي با پذیرش FATF، نمونه تحریف و آدرس غلط دادن به مردم است. موضوع پذیرش لوایح چهارگانه مرتبط
با FATF به کلی منتفی است و به وعده رؤساي جمهور و مجلس براي گشایش اقتصادي ربطی ندارد.» عضو مجمع تشخیص مصلحت
نظام تأکید کرد: «اگر پذیرش FATF را به مصلحت کشور می دیدیم آن را تصویب می کردیم، اما معتقدیم FATF چیزي جز
خسارت براي ملت ایران به دنبال ندارد. اکنون جمهوري اسلامی ایران فعالیت هاي اقتصادي خود را به گونه اي انجام می دهد که
تحریم ها مانع آن نیستند و آمریکا هم نمی تواند جلوي این فعالیت ها را بگیرد. سال گذشته 42 میلیارد دلار صادرات محصولات
غیرنفتی داشتیم و بیش از 41 میلیارد دلار کالاهاي مورد نیازمان را وارد کردیم. همه این کارها به صورت دور زدن تحریم بوده. اگر

 
FATF تصویب شود، امکان اینکه یک دلار جنس از کشور خارج و یا وارد کشور شود، وجود ندارد.» 

 
کسی نیست به ترامپ بگوید فیلتر نکن! 

دونالد ترامپ شامگاه پنج شنبه 16 مرداد با صدور فرامینی انجام هر معامله میان آمریکایی ها با شرکت هاي چینی مالک اپلیکیشن
هاي «تیک تاك» و «وي چت» را ممنوع کرد. وزیر خارجه آمریکا ابراز امیدواري کرد که مردم آمریکا «درك کنند» این اپلیکشین
هاي موبایل چینی چه نوع داده هایی را گردآوري می کنند. وي گفت: «این می تواند الگوي تشخیص چهره آن ها باشد، اطلاعاتی
درباره محل سکونتشان، شماره تلفن (و) دوستانی که با آن ها مرتبط هستند، باشد. این ها مشکلات امنیت ملی به معناي واقعی
هستند». «تیک تاك» یک اپلیکیشن انتشار و اشتراك گذاري موزیک، ویدئو، رقص، دابسمش و سرگرمی است و اتفاقاً این مباحث با
فرهنگ آمریکایی ها منافاتی هم ندارد؛ اما نکته جالب ماجرا اینجاست که باز هم آمریکا از ناحیه تیک تاك احساس خطر می کند. در
عوض، نرم افزارهاي مخرب آمریکایی– صهیونیستی به راحتی در فضاي مجازي کشورمان رژه می روند و از اقتصاد و فرهنگ و
مقدسات دینی گرفته تا سیاست و امنیت و اخلاق، همه چیز را تحت تأثیر قرار داده اند، آنگاه برخی از مسئولین ما تازه به این موضوع
افتخار هم می کنند. ازآنجایی که آمریکایی ها خود از معماران اینترنت و شبکه هاي اجتماعی هستند، به خوبی می دانند که بالقوه،
وجود یک اپلیکیشن بیگانه در کشورشان چقدر می تواند به ضرر آن ها تمام شود. چند روز قبل تر، بلومبرگ در گزارش خود آورده
بود، ترامپ اعلام کرده براي مسدودسازي تیک تاك به فرمانی متکی خواهد شد که براي مواقع اورژانسی در اختیار او گذاشته شده
است. این یعنی اینکه یک اپلیکیشن آن قدر براي کشوري مانند آمریکا مهم است که رئیس جمهور این کشور متوسل به یک فرمان

 
اورژانسی شده است! 

 
سازمان ملل: ترور ژنرال سلیمانی، ترور هدفمند فراسرزمینی بود 

سازمان ملل در گزارش اخیر خود در خصوص ترور سردار سلیمانی آورده است: «استفاده آمریکا از زور نه تنها معطوف به ایران، بلکه
معطوف به عراق بوده است. آمریکا با قتل ژنرال سلیمانی در خاك عراق بدون کسب اجازه از عراق تمامیت ارضی عراق را نقض کرده



است. حمله به سلیمانی تغییري بنیادین در اجراي حملات و قتل هاي هدفمند فراسرزمینی محسوب می شود. دشوار بتوان تصور کرد
انجام حمله اي مشابه علیه یکی از مقامات نظامی یک کشور غربی اقدام جنگی تلقی نشود و اقدام احتمالی شدید نظامی، سیاسی و

 
سایر اقدامات علیه کشور آغاز کننده حمله را در پی نداشته باشد. 

 
گاوهاي منطقه در خدمت آمریکا 

درحالی که بناست پیش نویس قطعنامه امریکا مبنی بر تمدید تحریم تسلیحاتی ایران در شوراي امنیت سازمان ملل ارائه شود و در
شرایطی که حداقل امریکا از استقبال چین و روسیه از این مسئله کاملاً ناامید شده است، دیروز 6 عضو شوراي همکاري خلیج فارس
از شوراي امنیت خواستند تا تحریم مذکور را که وفق قوانین بین المللی بایستی پایان یابد، مجدداً تمدید کند. اگرچه در تبعیت بی
چون وچراي همه اعضاي این شورا از عربستان هیچ تردیدي وجود ندارد، اما موضع همدلانه قطر با دیگران در این خصوص بسیار تأمل
برانگیز است. قطر درحالی که 3 سال پیش از سوي سعودي و مؤتلفینش در حصار کامل قرار گرفت و حتی تهدید شد با قطع تنها راه
ارتباط زمینی اش با سعودي در دریا خفه خواهد شد، به جمهوري اسلامی ایران پناه آورد و درحالی که رقباي سلطنتی امیر حاکم از
سوي سعودي براي جلوس بر تخت پادشاهی تحریک می شدند، ایران را در کنار خود دید. موسوي سخنگوي وزارت خارجه کشورمان
در واکنش به بیانیه فوق گفت: «بیانیه غیرمسئولانه دبیر کل در حالی به صورت یک جانبه و دیکته شده صادر می شود که برخی از
اعضاي شورا حتی در زمان مشکلات اقتصادي، دست از خرید و انباشت سلاح بر نداشته و از بزرگ ترین خریداران تسلیحات در منطقه
و جهان بوده و بدون شک منافع آمریکا نیز به فروش بیشتر تسلیحات به این کشورها، با چنین رویکرد و ادعاهاي واهی گره خورده

 
است.» ترامپ کشورهاي عربی منطقه را گاوهاي شیرده معرفی کرده که براي تحقق اهداف و منافع آمریکا خدمت می کنند. 

 
احتمال تغییر سهمیه بندي بنزین 

سخنگوي کمیسیون انرژي مجلس اعلام کرد: «طرحی در نوبت اعلام وصول قرار دارد که در آن پیشنهاد شده است تا سهمیه بنزین
به جاي خودروها به تعداد افراد خانواده داده شود. در این طرح براي هر فرد ماهیانه 20 لیتر بنزین در نظر گرفته شده است و قرار

 
شده تا سامانه اي براي فروش بنزین افرادي که خودرو ندارند پیش بینی شود.» 

 
استیضاح وزیر نفت کلید خورد 

«ابراهیم رضایی» از جمع آوري امضا براي استیضاح زنگنه وزیر نفت در مجلس خبر داد. وي عدم جلوگیري از خام فروشی براي ایجاد
اشتغال و جهش تولید را نتیجه نامطلوب دوره وزارت آقاي زنگنه بر وزارت نفت دانست و افزود: «در دوره آقاي زنگنه سند اقتصاد
مقاومتی و سیاست هاي کلان انرژي محقق نشده است، آقاي زنگنه نتوانسته از صنعت نفت و گاز براي منافع ملی و عزت کشور
استفاده کند.» نماینده دشتستان در مجلس، دیگر محور هاي استیضاح وزیر نفت را مواردي شامل؛ افت جایگاه ایران در اوپک، عدم
استفاده از ظرفیت پالایشگاه ها، ضعف در دیپلماسی انرژي و فیصله نیافتن پرونده هایی مثل کرسنت، عدم استفاده از ظرفیت هاي
داخلی براي پیشبرد طرح هاي نفتی که ناشی از اعتماد بیش از حد به غرب بوده است، عدم توسعه صنایع پایین دستی نفت، عدم به
کارگیري شیوه هاي مقابله با تحریم، حذف کارت سوخت و احیاي مجدد آن و تحمیل هزینه هاي گزاف به کشور و تأخیر در توسعه

 
پارس جنوبی نام برد. 

 
انفجار بیروت، ناشی از بمب بوده نه نیترات آمونیوم 

دانیلو کوپه، کارشناس 56 ساله ایتالیایی معتقد است انفجار بیروت ناشی از انفجار بمب بوده و نه نیترات آمونیوم. وي که از زبده ترین
افراد در حوزه بمب در ایتالیا معروف به مستر دینامیت است، می گوید: انفجار 4 اوت که تاکنون منجر به کشته شدن 160 تن و
زخمی شدن 6 هزار و تخریب 300 هزار خانه شده، به خاطر نیترات آمونیوم نبوده چرا که رنگ ابر ناشی از انفجار نارنجی بوده است.



وي توضیح داد که اگر انفجار ناشی از نیترات بود باید ابر انفجار به رنگ زرد درمی آمد نه نارنجی! به گفته کوپه به وضوح می توان یک
ستون نارنجی آجري مشاهده کرد که به رنگ قرمز روشن درآمد که معمولا به دلیل لیتیوم است که لیتیوم فلزي پیشرانه موشک

 
نظامی محسوب می شود. وي افزود: من فکر می کنم آنجا تسلیحات وجود داشته است. 

 
اخبار روزانه: 

منظور از حریم خصوصی که ورود در آن بدون اذن افراد جایز نیست، کدام است؟ پاسخ: مراد از حریم خصوصی، مجموعه اي از گفتار،
کردار و زندگی شخصی افراد است که آن را در یک چهاردیواري محصور قرار می دهند و راضی به ورود دیگران در این حیطه نیستند،

 
جز به اذن و اجازه خود. 

خبرگزاري آسوشیتدپرس گزارش داد؛ معترضان به تبعیض هاي نژادپرستانه در آمریکا ممکن است به مجازات هایی تا حبس ابد
محکوم شوند. پیش ازاین ترامپ معترضین را تهدید به حبس هاي طولانی کرده بود و براي کسانی که به نمادها و مجسمه هاي

 
نژادپرستانه آمریکایی حمله می کنند، ده سال زندان در نظر گرفته بود. 

محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازي در حاشیه معارفه رئیس سازمان هواپیمایی کشوري، گفت: «مداخله هاي استکبار جهانی عمدتاً از
جنس شیطنت است و می خواهد کاري کند که ایرلاین ها از آسمان ایران استفاده نکنند. قبل از سانحه هواپیماي اوکراینی، شرکتی
انگلیسی را آوردند و مسیرهایی را در کنار مسیرهاي پروازي ایران در منتها الیه مرز شرقی عراق باز کردند که قیمت هاي بسیار نازلی

 
را می دهد تا ایرلاین ها را با مزیت قیمتی از مسیر هوایی ایران حذف کند. 

مجید تخت روانچی» نماینده ایران در سازمان ملل در نامه اي به دبیر کل و شوراي امنیت، اعتراض شدید ایران را به نقض قوانین بین
المللی از سوي آمریکا در ارتباط با رهگیري هواپیماي مسافري خود بر فراز آسمان سوریه اعلام و بر پیگیري این موضوع از طریق

 
مجامع بین المللی تأکید کرد. 

در مقام تحلیل و ارائه اخبار و گزارش ها، ورود در زندگی خصوصی افراد چه حکمی دارد؟ پاسخ: فی نفسه جایز نیست. (سایت لیدر،
استفتائات 1 آذر/1396)؛ مقام معظم رهبري مدظله العالی می فرمایند: «تعرض به امنیت و حریم داخلی مردم «حرام شرعی» است و
نباید انجام شود. متصدیان کار در دستگاه هاي دولتی و قضائی مراقبت کنند تا حریم داخلی زندگی مردم و اسرار آن ها محفوظ بماند.

 
(بیانات در دیدار جمعی از مسئولان نظام،20/1/1397) 

زهرا صدراعظم نوري، رئیس کمیسیون سلامت شوراي شهر تهران درباره وضعیت کرونا در پایتخت اظهار داشت: آمار مبتلایان به کرونا
طی روزهاي گذشته کاهش یافته است که این موضوع به دلیل رعایت پروتکل هاي بهداشتی توسط مردم و جدي گرفتن استفاده از
ماسک حاصل شده است. ولی براي هفته هاي آینده چندان نمی توان به این موضوع امیدوار بود چرا که ترددها در سطح شهر با لغو
طرح ترافیک بیشتر شده و آمار مسافرت ها نیز همزمان با تعطیلی هاي اخیر افزایش یافته است و این موضوع نشان می دهد روند

کاهش آمار مبتلایان چندان پایدار نیست و به زودي افزایش می یابد



مسابقات ملی جوش در چهارمحال و بختیاري برگزار می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي چهارمحال و بختیاري با اشاره به برگزاري مسابقات ملی جوش در استان، گفت: درصدد
هستیم براي اولین بار هنرهاي مرتبط با جوش را در این مسابقات داشته باشیم، اما در ابتدا باید زیرساخت هاي آن فراهم

شود.

فرانک کبیري 21 مردادماه در نشست خبري با اصحاب
رسانه چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه این استان از نظر
وضعیت نرخ بیکاري داراي وضعیت مطلوبی در سطح کشور
نیست، اظهار کرد: باید تلاش کنیم با برگزاري دوره هاي
آموزشی مهارتی زمینه توانمندسازي و ایجاد اشتغال را در

 
استان فراهم کنیم. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي چهارمحال و بختیاري
افزود: آموزش ها باید به گونه اي باشد که در نهایت منجر به کارآفرینی شود، همچنین ایجاد اشتغال موجب کاهش آسیب هاي

 
اجتماعی در جامعه می شود و هر اندازه در زمینه آموزش هاي مهارتی هزینه کنیم به نوعی سرمایه گذاري است. 

وي با اشاره به برگزاري مسابقات ملی جوش در چهارمحال و بختیاري، گفت: درصدد هستیم براي اولین بار هنرهاي مرتبط با جوش را
در این مسابقات داشته باشیم، اما در ابتدا باید زیرساخت هاي آن فراهم شود، امروزه بیش ترین تمرکز بر روي جوش هاي صنعتی
است و می توان هنرمندان فعال در عرصه هاي هنرهاي مرتبط با جوش مانند ساخت مجسمه با ضایعات فلزي و قفل سازي را نیز به

 
این وسیله معرفی کرد، زمان اجراي این مسابقات در آذرماه است. 

کبیري ادامه داد: دوره هاي آموزشی جوشکاري ویژه بانوان در شهر هفشجان برگزار شد و بانوان استقبال خوبی از این کلاس هاي

 
آموزشی داشتند و می توانند از این طریق براي خود اشتغال خانگی ایجاد کنند. 

مدیرکل فنی و حرفه اي چهارمحال و بختیاري با تاکید بر اینکه آموزش هاي فنی و حرفه اي باید زمینه اشتغال را فراهم کند، یادآور
شد: به همین منظور در اولین گام به دنبال ایجاد آموزش جوار کارگاهی در کارخانه پتروشیمی لردگان براي آموزش کارگر و مهندس

 
ماهر هستیم، همچنین می توانیم بر اساس اعلام نیاز کارخانجات، نیروي ماهر مورد نیاز را براي آن ها تربیت کنیم. 

وي در ادامه با اشاره به اینکه 80 درصد مهارت آموزان فنی و حرفه اي دانشجویان هستند، خاطرنشان کرد: اگر بتوانیم آموزش هاي

 
فنی و حرفه اي را گسترش دهیم می توان زمینه توانمندسازي این قشر را براي ورود به بازارکار فراهم کرد. 

کبیري بیان کرد: افزایش دوره هاي مهارت افزایی در ابتدا نیازمند پژوهش و برنامه ریزي است، در گام اول برنامه اي براي توسعه
آموزش ها بر اساس سند چشم انداز چهارمحال و بختیاري، سند آمایش سرزمین و طرح تکاپو تهیه شده است، طراحی آموزش هاي



 
جدید نیازمند استانداردسازي است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي چهارمحال و بختیاري از ایجاد کارگاه خیاطی براي مادران کودکان کار در استان با همکاري سازمان
بهزیستی خبر داد و اظهار کرد: همچنین دوره هاي آموزشی براي زندانیان با همکاري ستاد مبارزه با موادمخدر نیز در حال برگزاري

 
است. 

وي اضافه کرد: همچنین به دنبال راه اندازي کارگروه در شهر ملی بادام در شهرستان سامان هستیم تا از این طریق آموزش هاي

 
موردنیاز را به علاقه مندان در این حوزه بدهیم. 

کبیري در پایان در خصوص آموزش هاي فنی و حرفه اي در ایام شیوع کرونا، گفت: کارگاه تولید محتواي الکترونیک در اداره کل فنی
و حرفه اي چهارمحال و بختیاري راه اندازي شده است، در گذشته ظرفیت کلاس هاي این مرکز حدود 14 نفر بود که اکنون با
حداکثر 6 نفر کلاس ها تشکیل می شود و فضاي کارگاهی نیز مساحتی حدود 100 تا 150 متر است و فاصله اجتماعی کاملا رعایت

 
می شود. 

انتهاي پیام



خانه کارآفرینی توسعه و ترویج صنایع دستی بیرجند افتتاح شد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/05/21

همزمان با سالروز میلاد امام موسی کاظم (ع) خانه کارآفرینی، توسعه و ترویج صنایع دستی شهرستان بیرجند با حضور
مسئولان استانی افتتاح شد.

همزمان با سالروز میلاد امام موسی کاظم (ع) خانه
کارآفرینی، توسعه و ترویج صنایع دستی شهرستان بیرجند

 
با حضور مسئولان استانی افتتاح شد. 

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان
جنوبی، حسن رمضانی مدیرکل استان روز 20 مردادماه در
حاشیه افتتاح خانه کدخداي شهرستان بیرجند گفت:
«خانه کدخدا، یکی از محلات هدف بارآفرینی شهري است
که بعد از بازدید استاندار خراسان جنوبی از این محله،

 
مقرر شد این خانه با هدف آموزش صنایع دستی و ایجاد اشتغال مناسب براي ساکنان محله راه اندازي شود.» 

او افزود: «خانه کدخدا متعلق به راه و شهرسازي است که براي مرمت در اختیار اداره کل استان قرار گرفت،عملیات مرمتی با اعتباري

 
بالغ بر 200 میلیون ریال انجام شد. این مرکز توسط مؤسسه مردم نهاد نغمه پردازان هنر اداره خواهد شد.» 

رمضانی بیان کرد: «در این خانه رشته هاي صنایع دستی رودوزي هاي سنتی، دوخت لباس با پارچه هاي سنتی استان، گوهرتراشی و

 
کارگاه ساعت سازي راه اندازي شده است که تاکنون 38 نفر در این خانه مشغول به کار شده اند.» 

 
او گفت: «تلاش ما این است که ساکنان و اهالی محله خیرآباد بیرجند را ترغیب کنیم تا آموزش هاي صنایع دستی را فرا بگیرند.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی گفت: «با دستور استاندار خراسان جنوبی به 56 نفر از اهالی محله

 
خیرآباد تسهیلات قرض الحسنه از صندوق کارآفرینی امید پرداخت شده است تا بتوانند در رشته هاي صنایع دستی فعالیت کنند.» 

 
او در خصوص بیمه این افراد اظهار کرد: «تعدادي از هنرمندان این محله که از طریق اداره شهرستان معرفی شوند، بیمه می شوند.» 

حسنعلی فولادي رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی بیرجند نیز در این رابطه گفت: «راه اندازي
خانه کارآفرین، توسعه و ترویج صنایع دستی در خانه کدخدا از جمله مصوبات ستاد بازآفرینی شهري محله خیرآباد بیرجند بوده که
پس از تحویل این خانه از اداره کل راه و شهرسازي با همکاري سمن مردم نهاد نغمه پردازان هنر خراسان جنوبی تعمیر، تجهیز و راه

اندازي شد.» 



او افزود: «فعالیت در رشته هاي مختلف صنایع دستی و همچنین بازاریابی و مشاوره براي راه اندازي کارگاه هاي تولیدي خانگی از
جمله برنامه هاي این مرکز است.»



دانشگاه آزاد و سازمان صنایع کوچک تفاهم نامه همکاري امضا کردند

منبع: ایرناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/05/21

تهران-ایرنا- تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران به منظور
برطرف کردن نیازهاي فناورانه صنایع و ایجاد کسب و کارهاي نوپا امضا شد.

تهران-ایرنا- تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه آزاد اسلامی
و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران به
منظور برطرف کردن نیازهاي فناورانه صنایع و ایجاد کسب

 
و کارهاي نوپا امضا شد. 

به گزارش روز سه شنبه دانشگاه آزاد اسلامی، این تفاهم
نامه با هدف استفاده از توانایی هاي علمی و توسعه
همکاري هاي تحقیقاتی، فناوري و نوآوري، آموزشی و

پژوهشی طرفین به امضاي معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري این دانشگاه و معاون سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران

 
رسید. 

همکاري در زمینه ارائه خدمات مشاوره اي، توسعه خوشه هاي کسب و کار، توسعه فناوري و رفع نیازهاي فناورانه از طریق هسته ها و
واحدهاي فناور مراکز رشد دانشگاه، همکاري با هدف تبدیل ایده هاي فناوري و کارآفرینی به محصول یا خدمت، تجاري سازي
دستاوردهاي پژوهشی، رشد سریع بنگاه هاي نوپا و فناور و تجاري سازي ایده ها و استارت آپ هاي حوزه توسعه SME ها، شناسایی

 
و تعریف مدل هاي جدید حمایتی در حوزه هاي مختلف و فراهم کردن ساز و کار اجرایی آن از موضوعات این تفاهم نامه است. 

پذیرش هسته ها و واحدهاي فن آور داراي مجوز از دانشگاه به عنوان واحدهاي فناور در درگاه خدمات الکترونیک سازمان صنایع
کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، برگزاري دوره هاي تخصصی و اعطا گواهینامه عاملین توسعه خوشه هاي صنعتی و توسعه
فناوري براي اعضا هیأت علمی دانشگاه، همکاري در برگزاري رویدادهاي کارآفرینی، فناورانه، استارت تاپ ها و چالش فناوري، اجراي
طرح هاي پژوهشی مسأله محور، برگزاري تورهاي صنعتی مشترك جهت تبادل تجربیات و فناوري صنایع کوچک و متوسط، حمایت
از پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی در راستاي حل مسأله در صنایع کوچک و متوسط، برگزاري دوره هاي آموزشی جهت
توانمندسازي اعضا هیأت علمی، کارشناسان سازمان و نیروي انسانی صنایع کوچک و متوسط، استفاده از ظرفیت ها و زیرساخت هاي
آموزش الکترونیکی دانشگاه جهت گسترش آموزش هاي کاربردي در حوزه کارآفرینی، فناوري و نوآوري برخی از تعهدات مشترك بین

 
دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- دانشگاه آزاد اسلامی 

- جهش تولید





امضا تفاهم نامه تامین زمین / ساخت مسکن و ساماندهی اشتغال و کارآفرینی

ایثارگران در استان همدان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما رئیس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران در این نشست از ساخت 20 هزار واحد مسکونی

 
براي جامعه ایثارگري کشور تا پایان امسال بر اساس تفاهم نامه با وزارت راه و شهرسازي خبر داد . 

آقاي اوحدي با اشاره به اینکه همه هزینه هاي آماده سازي زمین براي ساخت این واحدهاي مسکونی برعهده وزارت راه و شهرسازي
است / گفت :آقاي اوحدي گفت : براي ساخت هر یک از این واحدها بر اساس تفاهم با وزارت راه و شهرسازي / براي شهرهاي زیر 1
میلیون نفر جمعیت / 130 میلیون تومان و شهرهاي بالاي 1 میلیون نفر جمعیت 160 میلیون تومان تسهیلات با نرخ سود 4 درصد

 
پیش بینی شده است . 

وي با بیان اینکه در 17 سال گذشته کمتر از 30 هزار واحد مسکونی براي جامعه ایثارگري کشور تامین شده / افزود : در این طرح

 
همه خانواده هاي شهدا و ایثارگران داراي اولویت و واجد شرایط / خانه دار خواهند شد . 

رئیس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران همچنین از برنامه ریزي براي ایجاد اشتغال براي جامعه ایثارگري کشور خبر داد و گفت :

 
بر اساس قانون 25 درصد سهمیه استخدام دستگاههاي اجرایی باید به خانواده هاي شهدا و ایثارگران اختصاص یابد . 

وي گفت : بر اساس قانون همه فرزندان شهدا و فرزندان جانبازان بالاي 70 درصد باید تا پایان این دولت به استخدام دستگاههاي

 
دولتی درآیند و در این زمینه هم با سازمان امور اداري و استخدامی کشور هماهنگیهاي لازم صورت گرفته است 

آقاي شاهرخی استاندار همدان هم از آمادگی استان براي تامین زمین و ساخت 2 هزار و 200 واحد مسکونی در قالب این تفاهم نامه
براي جامعه ایثارگري استان خبر داد و گفت : در حوزه اشتغال هم براي 2 هزار نفر از فرزندان شهدا و ایثارگران در بخشهاي دولتی و

 
خصوصی و یا از طریق طرحهاي خود اشتغالی / شغل ایجاد خواهد شد . 
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چرا قرض الحسنه؟ چرا بانک مهر ایران؟

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/05/21

خبرگزاري آریا - در شرایطی که تورم مسئله دیرپاي
اقتصاد ایران است، سخن گفتن از ضرورت گسترش قرض
الحسنه و تسهیلات خردي که در این چارچوب پرداخت

 
می شود، چه موضوعیتی دارد؟ 

به گزارش پایگاه خبري نقدنیه ، قرض الحسنه، یکی از انواع
تسهیلات ارزان قیمت براي متقاضیان وام در نظام بانکی
کشور است. بر اساس قانون عملیات بانکی بدون ربا که در
سال 1362 تصویب شده و عقود اسلامی را به بانکداري
کشور وارد کرده، در عقد قرض الحسنه، رابطه دائن و

مدیون یا بدهکار و طلب کار، بین بانک و سپرده گذار برقرار می شود، یعنی سپرده گذار مبلغ مورد نظر را به بانک قرض می دهد و

 
بانک هم از طرف سپرده گذار، این وجوه را به صورت وام به متقاضیان می دهد. 

بنابراین با توجه به ماهیت قرض الحسنه، نه سودي از طرف بانک به سپرده گذار داده می شود و نه سودي از وام گیرنده دریافت می
شود و تنها درصدي به عنوان کارمزد و براي جبران هزینه هاي بانک، از متقاضی وام گرفته می شود. بانک قرض الحسنه مهر ایران، به
عنوان بانکی که به صورت تخصصی در این حوزه کار می کند و تمامی تسهیلاتش از نوع قرض الحسنه است، الگوي خوبی براي ترویج
این شیوه از بانکداري است که در آن هم تطابق بیشتر و دقیق تري با عقود اسلامی وجود دارد و هم در نهایت رضایت مشتري بیشتر

 
جلب می شود. 

 
محو ربا در قرض الحسنه 

حرمت ربا، یکی از مواردي است که در اقتصاد اسلامی به آن توجه ویژه شده و بهترین ابزار براي محو ربا، وام بدون ربا یا قرض الحسنه
است. در روایات اسلامی نیز، قرض الحسنه به عنوان راهکاري براي تأمین نیازهاي افراد و همچنین، عامل رشد و شکوفایی اقتصادي،

 
معرفی شده است. 

در احادیث و روایات دینی ما به هر دو مقوله قرض الحسنه و صدقه توجه بسیاري شده و اهمیت زیادي نیز براي آن ها در نظر گرفته
شده است. براي نمونه، در مورد صدقه دادن گفته شده که این کار 70 نوع بلا را دفع می کند، عمر را زیاد میکند و... . همچنین در
مورد اهمیت قرض الحسنه چندین آیه در قرآن داریم؛ مانند آیه 18 سوره حدید که میفرماید: «مردان و زنان انفاق کننده و آن ها که

 
(از این طریق) به خدا قرض الحسنه دهند، براي آن ها مضاعف میشود و پاداش پرارزشی دارند.» 

 
با این همه، طبق احادیث، قرض الحسنه نسبت به صدقه از جایگاه بالاتري برخوردار است. در ادامه چند دلیل آن را برمی شمریم. 

1-وقتی افراد قرض الحسنه دریافت می کنند، براي بازپرداخت آن اقدام می کنند و به نوعی در برابر آن مسئولند، اما وقتی صدقه
پرداخت می شود، انتظار خاصی براي برگشت آن وجود ندارد. این مسئله باعث می شود رویکرد قرض الحسنه بیشتر مورد توجه قرار

 
گیرد و در روایات دینی نیز این مسئله مشاهده می شود. 

2 - در قرض الحسنه، مال به دست کسی میرسد که به آن نیاز دارد. زیرا انسان بی نیاز قرض نمی گیرد، این بر خلاف صدقه است که

 
امکان دارد به دست فردي برسد که نیازي به آن ندارد. 



 
3 - درقرض الحسنه، عزت نفس قرض گیرنده از بین نمی رود، ولی صدقه گیرنده، به تدریج عزت نفس خود را از دست می دهد. 

بانک مهر ایران در همین راستا رویکرد توانمندسازي مددجویان نهادهاي حمایتی را مد نظر قرار داده و در چارچوب تفاهم با آنان،
تسهیلات قرض الحسنه اي را به افراد معرفی شده از سوي این نهادها پرداخت کرده است. بیش از 294هزار فقره وام قرض الحسنه به

 
ارزش بیش از 20هزار میلیارد ریال تنها بخشی از اقدامات بانک مهر ایران در این راستا به شما می رود. 

 
تسهیلات خرد چه دردي دوا می کند؟ 

ممکن است این پرسش مطرح شود که تسهیلات خرد در این شرایط که تورم گریبان اقتصاد را گرفته، چه دردي از مردم دوا می
کند؟ ممکن است در شهرهاي بزرگ به علت بالا بودن هزینه ها، امکان راه اندازي کسب وکار به پشتوانه دریافت وام قرض الحسنه
دشوار باشد، اما در شهرهاي کوچک و روستاها که هزینه راه اندازي کسب وکارهاي کوچک، پایین است، این وام ها هنوز می تواند

 
براي کارآفرینی هم استفاده شود. 

مزیت وام هاي قرض الحسنه نسبت به وام هایی که در چارچوب سایر عقود بانکی پرداخت می شود، بدون سود بودن آن است. این وام

 
ها بدون دریافت سود از مشتري پرداخت شده و تنها مشمول کارمزدي اندك می شود که حداکثر به چهار درصد می رسد. 

افزون بر این، بسیاري از شرکت هاي دانش بنیان که در آغاز فعالیت خود هستند، امکان پرداخت حقوق بالا و مزایاي قابل توجه به
کارکنان خود را ندارند. بانک مهر ایران در قالب همکاري با صندوق نوآوري و شکوفایی تا کنون به کارکنان بیش از 500 شرکت دانش

 
بنیان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده که مجموع مبالغ پرداختی به بیش از 428 میلیارد ریال می رسد. 

پرداخت وام قرض الحسنه به کارکنان سازمان ها می تواند باعث افزایش قدرت خرید دهک هاي میانی و پایین جامعه شود. این کاري

 
است که هم اکنون بانک مهر ایران در چارچوب همکاري با سازمان هاي مختلف در حال انجام آن است. 

<--



پرداخت 636 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه روستایی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز اردبیل؛ رئیس
صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل با بیان اینکه این
تسهیلات از محل قانون حمایت از اشتغال پایداري
روستایی و عشایري پرداخت شده است، گفت: با توجه به
ماموریت اصلی صندوق در بحث اشتغال و کمک به فضاي
کسب و کار، صندوق کارآفرینی امید از طرح هاي معرفی
شده دستگاه هاي اجرایی استان، از نظر توجیه فنی و
اقتصادي بررسی هاي لازم را انجام و در جهت ایجاد

 
اشتغال پایدار از طرح هاي اولویت دار حمایت مالی می کند. 

بابائی مهر با اشاره به وضعیت پرداخت تسهیلات قرض الحسنه توسط صندوق استان در سال هاي گذشته گفت: صندوق کارآفرینی
امید استان اردبیل از شروع قانون حمایت از اشتغال روستایی تاکنون تعداد 902 فقره تسهیلات به ارزش بالغ بر 636 میلیارد ریال در

 
بخش هاي مختلف پرداخت کرده است. 

وي افزود: این صندوق تسهیلات را در راستاي حمایت از جوانان جویاي کار در حوزه هاي تولیدي، گردشگري و توریسم، فرآوري و
بسته بندي، پرورش دام و طیور، تولید محصولات کشاورزي و سایر بخش هاي اشتغالزا پرداخت کرده است.



افتتاح 15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد ریالی در سیستان و

بلوچستان

منبع: داناشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/05/21

داود شهرکی، رئیس سازمان صمت سیستان و بلوچستان از افتتاح افتتاح 15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد
ریالی همزمان با روز حمایت از صنایع کوچک در این استان خبر داد.

داود شهرکی، رئیس سازمان صمت سیستان و بلوچستان از
افتتاح افتتاح 15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24
میلیارد ریالی همزمان با روز حمایت از صنایع کوچک در

 
این استان خبر داد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ داود شهرکی، رئیس
سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان با
گرامیداشت روز حمایت از صنایع کوچک در گفت و گو با
عصرهامون بیان کرد: یک واحد تولیدي با سرمایه گذاري
82 میلیارد ریال و 15 واحد کارگاهی با گستره 2 هزار و
هفتصد متر مربع با سرمایه گزاري 24 میلیارد و هفتصد
میلیون ریال پیش از ظهر امروز با دستور مقام عالی وزارت

 
صنعت، معدن و تجارت به صورت ویدیو کنفرانسی به بهره برداري رسید. 

وي ادامه داد: کارخانه صنایع غذایی که امروز افتتاح شد در زمینی به مساحت 6 هزار متر مربع و با زیربناي 2 هزار و چهارصد متر
مربع با سرمایه گذاي 82 میلیارد و 560 میلیون ریالی در شهرك صنعتی زاهدان ایجاد شده که ماشین آلات این واحد داخلی و به

 
ارزش 26 میلیارد و 810 میلیون ریال است. 

شهرکی ظرفیت تولید این کارخانه را 6 هزار تن با تولید انواع ماست، دوغ و شیر پاستوریزه اعلام و اذعان کرد: با افتتاح این طرح براي

 
16 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

وي گفت: صنایع کوچک و متوسط بر اساس مزیت و قابلیت هاي بومی و منطقه اي که به همراه دارند، بستر ساز توسعه صنعتی از
طریق کارآفرینی، نوآوري و تغییر فناوري، پویایی صنعت، افزایش تولید ملی، رونق تولید، توسعه صادرات هستند، بدون تردید ایجاد

 
فرصت هاي شغلی و افزایش درآمد بر اقتصاد جهانی تاثیر گذارند. 

شهرکی خاطرنشان کرد: بیست و یکم مردادماه روز ملی حمایت از صنایع کوچک فرصت مناسبی است براي گرامیداشت جایگاه
صنایع کوچک و متوسط، با وجود کاستی ها و مشکلاتی که این روزها بیش از پیش آنها را احساس می کنیم، با عزم و اراده اي

 
دوچندان براي کمک به رونق و جهش تولید و توسعه واحدهاي تولیدي و صنعتی تلاش خواهیم کرد. 

انتهاي پیام/





از تولید ماسک هوشمند کرونا تا تولید دستگاه تصفیه هواي بیمارستانی/ 3

شرکت دانش بنیان در سال جاري راه اندازي شد

منبع: داناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/05/21

کفاش با اشاره به حمایت و هدایت 3 شرکت دانش بنیان با کمک بسیج علمی پژوهشی خراسان رضوي گفت: در راستاي
مقابله با کرونا با موضوع ماسک هوشمند بر اساس محصولات دانش بنیان در حال مطالعه و تولید هستیم.

کفاش با اشاره به حمایت و هدایت 3 شرکت دانش بنیان با
کمک بسیج علمی پژوهشی خراسان رضوي گفت: در
راستاي مقابله با کرونا با موضوع ماسک هوشمند بر اساس

 
محصولات دانش بنیان در حال مطالعه و تولید هستیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ محمودرضا کفاش،
معاون علمی، پژوهشی و فناوري سپاه امام رضا(ع) در گفت
وگو با صبح توس، اظهار کرد: سازمان بسیج علمی و
پژوهشی سپاه از سال 1387 با هدف تحقق بخشی به
منویات رهبر معظم انقلاب جهت دستیابی به مرجعیت

 
علمی کشور شکل گرفته است. 

 
رفع نیازها و مشکلات مردم اولویت بسیج علمی است 

وي افزود: در سازمان بسیج علمی هدف اصلی تولید علم نافع و مفید بر اساس نیازهاي سپاه و بسیج براي رفع مشکلات مردم و جامعه
است و تولید علم بر اساس بیانیه گام دوم انقلاب که منتج به اقتدار کشور و تربیت نیروي انسانی متعهد و متخصص شود در دستور

 
کار است. 

معاون علمی، پژوهشی و فناوري سپاه امام رضا(ع) با اشاره به حمایت از طرح هایی که منجر به اشتغالزایی افراد و محرومیت زدایی از
جامعه شود گفت: پیگیر این موضوع هستیم که علمی تولید شود که خالق ثروت شود چراکه بسیج داراي نقش تسهیلگري است و این

 
تسهیل گر نیز مورد اعتماد مردم است. 

وي افزود: امروزدر جتگ اقتصادي هستیم و دشمنان انقلاب اسلامی در عرصه اقتصادي به نبرد با ملت ایران آمده اند لذا آرایش
جنگی ما باید در رفع نیازهاي اقتصادي با تکیه بر تولید ملی و توان داخل متمرکز شود و البته نگاه ما در اقتصاد باید مبتنی بر اقتصاد

 
مقاومتی باشد. 

 
فعالیت بیش از 4 هزار شرکت دانش بنیان در کشور 

کفاش با بیان اینکه یکی از پایه هاي اقتصادمقاومتی در حوزه هاي دانش بنیان است تصریح کرد: وظیفه حمایت از شرکت هاي دانش
بنیان در سطح کشور را داریم و قریب به 4200 شرکت دانش بنیان در کشور وجود دارد اما تأکید بر افزایش شرکت هاي دانش بنیان



 
وجود دارد. 

وي افزود: از ابتداي سال جاري 3 شرکت دانش بنیان با کمک معاونت علمی پژوهشی سپاه امام رضا(ع) مورد حمایت و هدایت واقع

 
شده است و از مرحله فناوري به مرحل دانش بنیانی رسیده است. 

معاون علمی، پژوهشی و فناوري سپاه امام رضا(ع) شکل گیري بسیج با ریشه هاي مردمی را داراي بنیه قوي همه جانبه دانست و
ادامه داد: امروز رویکرد ما براي تولید علم خودکفایی اقتصادي است و با جهاد علمی در پی گفتمان سازي و مطالبه گري تخصصی

 
هستیم. 

 
توان ایجاد 20مرکز رشد براي کمک به اشتغال و خودباوري 

وي با اعلام اینکه از اهداف مهم در سال 99 ایجاد مراکز رشد و فناوري است افزود: هدف ما در مراکز رشد تولید محصولات نوآور و
فناور و همچنین اشتغالزایی و خلق ثروت است لذا باید بازار آن پیش بینی شود و بر همینی اساس تجاري سازي محصول داراي

 
اهمیت است و نباید محصولی تولید شود که بازار فروش نداشته باشد. 

کفاش خاطرنشان کرد: در مراکز رشد مدل موفقی آغاز شده و بر اساس واسپاري امور به اقشار و بسیجیان بومی ایده ها و طرح ها
براي کمک به معیشت و اقتصاد جامعه جریان دارند لذا در سال گذشته 4 مرکز رشد در شهرستان بردسکن و مه ولات و دو مرکز رشد

 
در مشهد ایجاد شده است. 

وي با اشاره به توان ایجاد 20مرکز رشد براي کمک به اشتغال و خودباوري شهرستان افزود: در مقابله با کرونا از اسفندماه سال گذشته

 
بحث تولید محلول ضدعفونی و ماسک و کارکردن روي داروهایی براي مقابله با این ویروس آغاز شده است. 

معاون علمی، پژوهشی و فناوري سپاه امام رضا(ع) گفت: در محصولات دانش بنیان در مرز دانش روي ماسک هوشمند در حال مطالعه
هستیم که با فیلترهایی با رعایت تمام ملاحظات پزشکی و اشعه خاص اجازه ورود هواي آلوده و تنفس را نمی دهد و به صورت

 
هوشمند اکسیژن را تصفیه می کند. 

 
راه اندازي 38 پایگاه علمی مسجدمحور در خراسان رضوي 

وي افزود: 38پایگاه هاي علمی مسجدمحور با هدف ارتقاي سطح تحصیلی دانش آموزان منطقه، مشاوره هاي شغلی، تحصیلی و کلاس

 
هاي کارآفرینی راه اندازي شده است. 

کفاش اظهار کرد: امروز روي محلول ضدعفونی مطالعه می شود که بر پایه انتی اکسیدان ها است و از مراکز پزشکی رسمی تقاضا شده

 
که پیگیري محصول انجام شود تا باتوجه به عوارض کم آن، مصرف الکل کاهش یابد. 

وي ضمن اشاره به تولید محلول ضدعفونی کننده بر پایه نانوسیلورها توسط پژوهشگران بسیجی افزود: با حمایت بسیج علمی دستگاه
تصفیه هوا به کمک ازون و اشعه یووي خروجی تصفیه را ارائه می دهد و مدل موفق آن در بیمارستان هاي استان نصب شده و در

 
حال استفاده است. 



معاون علمی، پژوهشی و فناوري سپاه امام رضا(ع) با بیان اینکه 10 شرکت دانش بنیان، 8 مرکز رشد و 40 پایگاه علمی در سطح
شهرستان راه انداري شده تصریح کرد: 15 پروژه علمی و پژوهشی به صورت تسهیلاتی و اعتباري در راستاي تولید ملی مورد حمایت

 
معاونت علمی و پژوهشی سپاه خراسان رضوي قرار گرفته است. 

انتهاي پیام/



نامه مجمع کارآفرینان به سران قوا در حمایت از مدرس خیابانی

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/05/21

مجمع کارآفرینان ایران با تایید عملکرد مدرس خیابانی به عنوان سرپرست وزارت صمت، خواستار حضور وي به عنوان وزیر

 
جدید در این وزارتخانه شد. 

 
به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از تسنیم، مجمع کارآفرینان ایران با ارسال نامه اي به سران قوا نوشت: 

 
با سلام و احترام؛ 

باستحضار می رساند با شرایط اقتصادي شکل گرفته در سال هاي اخیر که سرمنشاء آن تحریم هاي ناجوانمرادانه استکبار جهانی علیه
جمهوري اسلامی ایران است و با تاکید بر تلاش هاي شبانه روزي فرزندان این مرز و بوم براي راه اندازي و سرعت بخشیدن به چرخه
تولید و کارآفرینی، بی شک نیازمند حضور افرادي آگاه و توانمند در عرصه صنعت بیش از پیش حس خواهد شد. کسانی که تحقق
اهداف مقاومتی را در کنار برنامه کلان خود درك کرده و بهترین تصمیمات و شایسته ترین اقدامات را به عمل آورند و در این مسیر
ثابت قدم باشند. گام هایی که با حضور افراد کلیدي براي اجراي برنامه ها و سیاست هاي کلان برداشته می شود با فرداي صنعت این
کشور در هم تنیده است؛ آن هم در مسیري طولانی که متاسفانه گاهاً نگاه هاي سیاسی و منافع بخشی به افق هاي بلند آن ترجیح

 
داده شده است. 

لذا جایگاه هایی که می توانند تولید ملی را به معناي واقعی کلمه در مختصات اقتصاد مقاومتی تعریف کنند باید به شدت مراقبت
شده و از حضور افراد توانمند در آن حمایت شود. بی شک جایگاه "وزارت صنعت، معدن و تجارت" از جمله این جایگاه ها محسوب

 
شده و در این خصوص داراي نقشی کاملا محوري و پر رنگ است. 

از نگاه صاحبان مشاغل و کارآفرینان تاثیرگذار حضور جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی به عنوان سرپرست این وزارت خانه هرچند در
مقطعی کوتاه، باعث شکل گیري تحولی بی نظیر در روند حمایت از صنایع مولد کشور شده است. ایشان با حمایت تمام قد خود از
صنایع مولد و همراه نمودن زنجیره هاي تولید و همراستا کردن فعالیت سازمانی و نهادهاي موثر بر آن، باعث رشد و توسعه دوچندان
شده اند. امید است با ادامه روند فعلی شاهد شکوفایی صنایع ایرانی در گام دوم انقلاب اسلامی به عنوان ستونی از امنیت ملی

 
کشورمان باشیم. 

مجمع کارآفرینان ایران و انجمن هاي تولید کننده به نمایندگی از صاحبان صنایع و معادن و فعالان کسب و کار بخش خصوصی
کشور و با نگاه به عملکرد قابل تقدیر جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی، صراحتا و قویا درخواست حضور ایشان را به عنوان وزیر جدید
"وزارت صنعت، معدن و تجارت " مورد توجه قرار داده تا ایشان نیز بتوانند به پشت گرمی قواي سه گانه مجریه، مققنه و قضاییه

 
اقداماتی درخور ملت شریف و انقلابی جهت بهبود شرایط اقتصادي کشور داشته باشند. 

بنابراین امید است دولت محترم با نظري استوار، ایشان را به نمایندگان منتخب ملت معرفی کرده و با راي اعتماد قاطع و حداکثري
نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی به ایشان، شاهد راهگشایی و ادامه مسیر توسعه اقتصادي و دستیابی به اهداف عالیه فوق



 
الذکر باشد. 



اختتامیه مسابقه آثار کوتاه رادیویی کار و تولید برگزار شد

منبع: سینماي نوشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/05/21

پایگاه خبري تحلیلی " سینماي نو " : مراسم اختتامیه مسابقه آثار کوتاه رادیویی جشنواره کار و تولید دوشنبه 20 مردادماه
در استودیوي شماره یک ساختمان شهداي رادیو معاونت صدا برگزار شد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی " سینماي نو " ، وزیر امور اقتصاد و دارایی در اختتامیه مسابقه آثار کوتاه رادیویی کار و تولید
رادیو اقتصاد که با حضور فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصاد و دارایی ، حمید شاه آبادي معاون صداي جمهوري اسلامی ، محمدرضا
مهدیار اسماعیلی مدیر رادیو اقتصاد و جمعی از کارآفرینان و برنامه سازان رادیویی برگزار شد با اشاره به این که لایحه دو فوریتی در
مجلس براي افزایش سرمایه شرکت ها و تعمیق بورس از مالیات ها داریم اضافه کرد:این باور که مؤدیان خودشان بیایند و داوطلبانه

 
مالیات حقه خود را بدهند نیاز به فرهنگ سازي دارد و رسانه به بهترین وجه می تواند فرهنگسازي کند. 

وي افزود: بازار سرمایه، کریدور مهمی براي تأمین مالی بنگاه ها و هدایت نقدینگی به سمت تولید است، رسانه هاي گروهی به ویژه
رسانه ملی باید با کار رسانه اي، مردم را آگاه کنند و به این باور برسانند که در بازار سرمایه با مطالعه و مشاوره عمل کنند و از

 
تصمیمات هیجانی پرهیز کنند. 

وزیر اقتصاد ادامه داد: به جرأت می گویم کشور ما داراي دارایی هاي فیزیکی، مالی و انسانی بیشماري است، اگر بتوانیم عزم را جزم و

 
از این دارایی ها به نحو حداکثري استفاده کنیم، می توانیم با سهولت و سرافرازانه، مشکلات و موانع را پشت سر بگذاریم. 

وي گفت: از رادیو اقتصاد و دیگر رسانه هاي گروهی و اصحاب هنر، انتظار می رود این باور و دغدغه را در جامعه نهادینه کنند که از

 
هر چه داریم به بهترین نحو استفاده کنیم. 

وزیر اقتصاد افزود: باید در فضایی مثبت، هم افزایی در جامعه را ایجاد کنیم و با وحدت کلمه، ایران را در اقتصاد جهانی به جایگاهی
برسانیم که شایسته آن است و براي اینکه از همه دارایی هایمان به بهترین نحو استفاده کنیم فقط به دانش نیاز نداریم بلکه بیشتر به

 
باور نیاز داریم. 

وي اضافه کرد: دو محور اساسی تحقق جهش تولید، بهره برداري حداکثري از ظرفیت ها و سرمایه گذاري هاي موجود و افزایش بهره

 
وري در استفاده از منابع است. 

دژپسند گفت: امروز اقبال نسبت به بازار سرمایه بسیار عالی است، اما مردم نباید با برخی اقدام ها، شکنندگی سبد دارایی هاي خود را

 
بالا ببرند، زیرا بورس در سطح جهان، پذیرش ریسک را در ذات خود به همراه دارد. 

وي افزود: از سال 91 تا کنون، سه سال رشد سرمایه گذاري مثبت بوده و در بقیه سال ها منفی شده است. همچنین نرخ بهره برداري

 
از ظرفیت هاي تولید در کشور، حدود 50 درصد است و در هر دو این موارد، تامین مالی ثابت و سرمایه در گردش را نیاز داریم. 

دژ پسند تصریح کرد: نظام اقتصادي ایران بانک محور است، وقتی صحبت از تامین مالی می شود، بانک ها مورد توجه قرار می گیرند



 
و بیماري بدتر آنکه، هر بنگاهی با عارضه روبرو شود، فکر می کند باید وام بگیرد تا مشکلش حل شود. 

وي گفت: امروز بانکداري کشور در آستانه تحول است و در ماه هاي گذشته از سیستم هایی رونمایی شده که می توان در آن بدون

 
مراجعه به بانک، حساب باز کرد، تسهیلات گرفت و احراز هویت کرد. 

وزیر امور اقتصادي و دارایی گفت: مجاري تامین مالی در کشور متنوع شده، امروز براي تامین مالی ثابت، نیاز به مراجعه به بانک از
سوي صنایع کوچک و متوسط نیست، همچنین بنگاه هاي بزرگ می توانند با مراجعه به بازار سرمایه به تامین سرمایه هاي مورد نیاز

 
بپردازند که یک کریدور قابل اعتماد براي تامین منابع است. 

وي درباره مفهوم اقتصاد مقاومتی گفت: برخی به غلط تصور می کنند در اقتصاد مقاومتی باید حصاري به دور خود کشید، اما اینطور

 
نیست و باید با جهان پیرامونی ارتباط داشت و از تامین مالی خارجی و فناوري هاي نوین بهره مند شد. 

وزیر امور اقتصادي و دارایی گفت: موضوع روانی در گمرك و به ویژه در واردات کالا هاي سرمایه اي واسطه اي و مواد اولیه که بیش از

 
85 درصد واردات کشور را تشکیل می دهند، باید مورد توجه قرار گیرد. 

معاون صداي جمهوري اسلامی ایران نیز با اشاره به شعار سال و تاکید مقام معظم رهبري بر اولویت مفاهیم اقتصادي گفت: تأکیدات
رهبر معظم انقلاب در ارتباط مستقیم با فعالیت و رسالت اصحاب رسانه است و رادیو نیز با توجه به ارتباط نزدیک با زندگی و معیشت

 
مردم باید تلاش کند تا ظرفیت ها و فرصت هاي ملی ناشناخته حوزه اقتصاد را بیش از پیش معرفی کند. 

حمید شاه آبادي در اختتامیه جشنواره کار و تولید با اشاره به آنکه بی تردید مفهوم اقتصاد مقاومتی باید توسط متخصصان این حوزه
تبیین شود یادآور شد: در این میان رادیو اقتصاد در راستاي ماموریت هاي خود در حوزه مفاهیم خُرد و کلان اقتصاد به عنوان دغدغه

 
هاي جدي کشور، تلاش می کند تا به تکلیف خود به عنوان یک رسانه مردمی عمل کند. 

وي یادآور شد: یکی از مهم ترین رسالت هاي رادیو برقراري پل ارتباطی میان مردم و دولت در راستاي روشنگري در زمینه هاي
مختلف است. البته نباید فراموش کرد که رسانه باید در حوزه اقتصاد به عنوان یکی از کلان ترین حوزه هاي ارتباط میان مردم و

 
دولت، نقش جدي تري داشته باشد. 

شاه آبادي «مدیریت افکار عمومی و هدایت رفتار ملی» را یکی از مهم ترین وظایف رادیو دانست و تصریح کرد: در این میان برنامه
سازي و برنامه سازان حوزه معاونت صدا با رویکرد و نگاه مردمی باید تلاش کنند تا نقش جدیدي را در حوزه رسانه شنیداري و شبکه

 
هاي رادیویی از جمله شبکه رادیویی اقتصاد در عصر و زمانه حاضر ایفا کنند. 

وي ادامه داد: در فرهنگ دینی ما بر مفهوم اقتصاد کار و تلاش بارها اشاره شده و این مفاهیم ریشه عمیقی دارد. به همان اندازه که در
نگاه دینی ما مال اندوزي، حب دنیا و فراموشی آخرت مذموم است به همان اندازه و شاید بیشتر مفاهیمی چون فرهنگ کار، تلاش و

 
به دست آوردن روزي حلال و سبک زندگی مبتنی بر کارآفرینی بارها مورد تاکید قرار گرفته است. 

شاه آبادي یادآور شد: در این اوصاف کشور، ایران نباید در کنار تمام افتخاراتش در حوزه اقتصادي خود دستش را به سوي بیگانگان
دراز کند و اینجاست که مفهوم فرصت سازي از تهدیدها ازجمله تحریم هاي ظالمانه اقتصادي که توسط امریکا و رژیم اشغالگر قدس و

 
حامیان آن ها صورت می گیرد یکی از مهم ترین بسترها به ویژه در حوزه اقتدار اقتصادي براي کشورمان به شمار می رود. 



معاون صدا با اشاره به آنکه حوزه رسانه و به ویژه شبکه هاي رادیویی، رسالت و وظیفه شان روایت گري هدفمند فعالیت دولت مردان
است، گفت: رسانه به دنبال آنست تا رفتار فردي مردم را در حوزه اقتصاد اصلاح کند. در این میان یکی از مهم ترین رویکردهاي ما
براي برگزاري جشنواره کار و تولید، تشویق مردم به سوي کارآفرینی مبتنی بر فکر، اندیشه و خلاقیت است. نباید فراموش کنیم که
سرمایه شاید یکی از ارکان اقتصادي باشد اما رکن اول نیست و تبیین این مسئله بر دوش فعالان رسانه و برنامه سازان رسانه اي است.

وي افزود: انتظار من نیز از برنامه سازان آنست که اصحاب رسانه در راستاي فرمایشات و منویات مقام معظم رهبري تذکر و تلنگر خود
در حوزه رسالت رسانه اي و برنامه سازي را براي فاصله گرفتن از مفهوم واردات، بیدار کردن وجدان آگاه مردم و تلاش بر حوزه تولید

 
بیش از پیش استوار کنند. 

شاه آبادي با اشاره به آنکه فرهنگ استفاده از کالاي ایرانی هنوز آن گونه که شایسته است میان عموم جامعه جاي خود را باز نکرده
است، یادآور شد: هنوز براي برخی از مردم خرید کالاي ایرانی قبح دار و این در شرایطی است که ما نباید به دنبال کالاهاي خارجی
باشیم و این رفتاري مذموم است به ویژه کالاهایی که می توان آن ها را با سرمایه و اتکا به نیروي متخصص و کار جوان در کشور

 
تولید کرد. 

شاه آبادي تصریح کرد: ماموریت ما مانند ماموریت عرصه جهادگران نظامی و جهادگران سلامت که این روزها در خط مبارزه با ویروس
کرونا که باید تمام قد قدردان زحمات آن ها باشیم در حوزه اقتصادي بسیار قابل توجه است. باید به کار خود بیش از پیش توجه

 
کنیم. 

 
وي افزود: اگر پاي اقتصاد در کشور می لنگد، بخشی از این آسیب را باید در حوزه رسانه و فعایت هاي آن جستجو کرد. 

معاون صدايِ جمهوري اسلامی ایران با تاکید بر آنکه راه نرفته در حوزه برنامه سازي در گونه هاي مختلف ازجمله در حوزه اقتصاد
بسیار زیاد است یادآور شد: نگاه اصحاب رسانه باید بر رصد خلل ها و آسیب ها باشد و متولیان نیز باید از ظرفیت و فرصت هاي ایجاد

 
شده که رسانه از جمله شبکه هاي رادیویی با توجه به ضریب نفوذ بالاي شان میان مردم ایجاد می کنند، استفاده کنند. 

وي ادامه داد: هر وقت توانسته باشیم بیشترین مشارکت مردم را در امور کلان کشور با خود به همراه داشته باشیم همواره توانسته ایم
فرصت هاي بی بدیلی را از تهدیدهاي موجود ایجاد کنیم و این را تاریخ چهار دهه انقلاب شکوه مند اسلامی به وضوح ثابت کرده

 
است. 

فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا (ص) نیز در مراسم اختتامیه مسابقه آثار کوتاه رادیویی کار و تولید افزود: نیازمند تبیین مواضع

 
و تفکر رهبر معظم انقلاب در حوزه اقتصاد مقاومتی هستیم. 

وي اضافه کرد: همه تلاش این قرارگاه، الگوسازي و گفتمان سازي در خصوص اقتصاد مقاومتی و خودباوري و خود اتکایی مردم،

 
جوانان و اقتصاد مقاومتی است. 

سعید محمد گفت: امروز با جنگ اقتصادي می خواهند دولت را به چالش بکشند و نظام را ناکارامد جلوه دهند بنابراین فعالان

 
اقتصادي باید دست به دست سربازان جنگ نرم یعنی رسانه ها بدهند تا از این عرصه بگذریم. 



وي ادامه داد: امروز در جنگ نرم، آسیب زیادي می بینیم، چون دشمن دیده نمی شود و با استفاده از کلمات وارد جنگ می شود

 
ضمن اینکه خیلی براین شیوه مسلط است، پس کار رسانه هاي رسمی و مجازي، بسیار پیچیده است و نیاز به عزم جدي دارد. 

مدیر شبکه رادیویی اقتصاد با تاکید بر آنکه رسانه و به ویژه شبکه هاي رادیویی یکی از مهم ترین حامیان تولیدکنندگان به شمار می
روند یادآور شد: اقتصاد، علمی است که در کنار پیچیدگی؛ پویایی و شتاب بسیاري دارد. در این میان مخاطبان اقتصادي وقت ندارند
تا یک ساعت برنامه بشنوند و درنهایت یک دقیق محتوا را دریافت کنند. انتظار آن ها در عصر و زمانه حاضر آن است که در بازه زمانی
کوتاه چند دقیقه اي به اندازه چند ساعت محتوا دریافت کنند. به همین سبب است که ترکیب ماهیت اقتصاد و ضرباهنگ تند آن و

 
ترکیب آن با خصوصیات برنامه سازي رادیو به عنوان یکی از مهم ترین اولویت هاي برنامه سازان در حوزه اقتصاد تعریف شده است. 

وي با اشاره به نخستین جشنواره آثار کوتاه رادیویی با محوریت کار و تولید گفت: در بازه زمانی کوتاهی از انتشار فراخوان تا زمان
اختتامیه این جشنواره 245 اثر از سراسر کشور به دست ما رسید. آثاري که در راستاي جهش تولید به عنوان شعار سال که توسط

مقام معظم رهبري به آن اشاره شده بود توانستند تا مخاطبان را با نگاهی متفاوت به مفاهیم کلان و خرد اقتصاد آشنا کنند.



رفع مشکل و بازگشت به چرخه تولید 41 واحد تولیدي و صنعتی با نظارت

تشکیلات قضایی آذربایجان شرقی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري فارس از تبریز، موسی خلیل اللهی در
گفت و گو با خبرنگاران در رابطه با مشکلات واحدهاي
تولیدي استان و اینکه چه تعداد از این واحدها از طریق
تشکیلات قضایی استان احصاء شده است، اظهار داشت: بنا
بر دستورالعمل صادره از سوي ریاست محترم قوه قضائیه
در دادگستري هاي سراسر استان ستادي با عنوان ستاد
اجراي اقتصاد مقاومتی دادگستري هاي استان با مشارکت
سازمان هاي ذیربط تشکیل و ریاست آن با رئیس کل

 
دادگستري استان بوده و موظف به بررسی مشکلات واحد هاي تولیدي و صنعتی و رفع آن درحدّ توان است. 

وي اضافه کرد: خوشبختانه ستاد اجراي اقتصاد مقاومتی دادگستري هاي استان جزو ستاد هاي برتر استان بوده و عملا هر ماه و

 
موضوعات به صورت مصداقی بررسی می شود. 

رئیس کل دادگستري آذربایجان شرقی افزود: این ستاد در دو محور بررسی مشکلات واحدهایی که مسائلشان قابل حل بوده و

 
واحدهایی که ورشکسته شده اند، اقداماتی را انجام داده است. 

وي ادامه داد: در رابطه با واحد هایی که مشکل دارند اما مساله آنها قابل حل بوده، سعی کردیم از طریق سازمان هاي مربوطه

 
مشکلاتشان را رفع کنیم و تا به امروز 24 واحد در استان مشکلاتشان حل شده و فعال هستند. 

خلیل اللهی با بیان اینکه گاها برخی واحد ها مشکلشان حل نشده و منجر به ورشکستگی شده اند که اصولا پس از طی مراحل تصفیه
ورشکستگی دارایی بین غرما تقسیم می شود، خاطرنشان کرد: با توجه به این مساله که یکی از نیاز هاي اصلی جامعه اشتغال بوده در
کنار وظیفه اصلی و طی مراحل تصفیه کارخانه به منظور جلوگیري از بیکاري کارگران و خط تولید به افراد داراي تواناي علمی و فنی

 
اجاره داده می شود. 

وي ادامه داد: خوشبختانه در دو سال گذشته 17 واحد از این طریق عهده دار و با مشارکت دیگر سازمان ها مشکلشان رفع و به افراد

 
داراي صلاحیت سپرده شده و در حال حاضر فعال بوده و تولید ادامه دارد و حتی در برخی واحدها صادرات نیز انجام می شود. 

رئیس کل دادگستري آذربایجان شرقی تاکید کرد: تشکیلات قضایی استان این اقدامات را انجام داده و بر خود وظیفه می داند با هم

 
افزایی از بیکاري کارگران و رکود اقتصادي جلوگیري کند. 



انتهاي پیام/60001



قطع دست بزرگترین معدن خوار مازندران با تلاش سربازان گمنام امام زمان

(عج) / عکس

منبع: خبر فوريشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/05/21

پرونده بزرگترین معدن خواري نیم قرن گذشته مازندران در منطقه «شاه زید» آمل با تلاش سربازان گمنام امام زمان (عج)
در سازمان اطلاعات سپاه کربلاي مازندران دوباره رسیدگی شد.

 پرونده بزرگترین معدن خواري نیم قرن گذشته مازندران

 
در منطقه «شاه زید» آمل با تلاش سربازان گمنام امام زمان (عج) در سازمان اطلاعات سپاه کربلاي مازندران دوباره رسیدگی شد. 

یک منبع آگاه درباره وضعیت بزرگ ترین معدن خواري مازندران در آمل با بیان اینکه سال 94 بود خبري در فضاي مجازي دست به
دست شد که بزرگ ترین معدن خواري نیم قرن گذشته مازندران در منطقه «شاه زید» آمل صورت گرفت، اظهار کرد: به دنبال آن،
اداره منابع طبیعی شهرستان آمل از حسن جهانبخش مدیر شرکت آمل ماسه به دلیل تصرف در مال غیر و برداشت هاي بی رویه

 
ماسه که سبب تخریب محیط زیست و منابع طبیعی شده بود، شکایت کرد. 

وي با بیان اینکه در این پرونده از 80 هکتاري که به این شرکت براي استخراج ماسه مجوز داده شد بنابر قانون در 5 نقطه و آن هم
فقط در هفت هکتار و 350 متر حق استخراج مواد معدنی داده شد، افزود: اما مدیر متخلف آمل ماسه، با پشت پا زدن به قانون و بی
اعتنایی به مجوز صادره پا را فراتر از محدوده قانونی گذاشت و در وسعت 50 هکتار با برداشت هاي بی رویه و کشیدن شیره جان
طبیعت و استخراج ماسه، سبب ریزش هاي متعدد کوه شده بود که اگر همین رویه ادامه داشت، فاجعه اي اسفناك در مازندران به

 
وجود می آمد که خسارت آن جبران ناپذیر بود. 

 
 



وي تصریح کرد: مدیر این شرکت در این چند سال با لابی هاي فراوان توانست ثروت هنگفتی از معدن منطقه شاه زید آمل ( چیزي

 
قریب به 500 تا 1000 میلیارد تومان) به جیب بزند. 

 
مجوز 150 تنی به 15 میلیون تنی تبدیل شد 

این منبع آگاه خاطر نشان کرد؛ در این زمینه به گفته کارشناسان و مدیران دستگاه هاي نظارتی، این شرکت از سال 94 تا 98 بیش
از 15 میلیون تن شن و ماسه از دل کوه استخراج کرده است که این حجم استخراج، اعتراضات مدیران نظارتی را در پی داشت، چرا
که طبق قانون این شرکت مجوز استخراج 150 تن ماسه از دل کوه را در هر سال داشت، اما مدیر این شرکت در این چهارسال برابر

 
10 سال شن و ماسه غیرمجاز از دل کوه استخراج کرد. 

 
 

 
پرونده بسته شده در مدار بررسی اطلاعات سپاه کربلا 

این منبع آگاه بیان کرد: کارشناسان فنی سازمان اطلاعات سپاه کربلا با کار مداوم میدانی و بررسی هاي موشکافانه در همه ابعاد و
مهمترین آن، قطع کانال ارتباطی شرکت توانستند پرونده بسته شده این شرکت را باز کرده و با کمک دستگاه قضایی و کار

 
کارشناسی مستمر و ارائه اسناد متقن تخلفات، حکم قضایی حسن جهانبخش مدیر متخلف شرکت آمل ماسه را بگیرند. 

 
 

وي اظهار کرد: در مرحله اولیه با صدور حکم بازداشت موقت وي توسط دادیار انقلابی و متعهد آمل، جلوي بزرگترین معدن خواري
استان در 50 سال گذشته گرفته شد و دادگاه، حسن جهانبخش مدیر شرکت آمل ماسه را به پرداخت 103 میلیارد تومان جریمه
نقدي،74 ضربه شلاق، منع اشتغال به هر گونه فعالیت مرتبط با معدن به مدت 2 سال و انتشار حکم محکومیت قضایی به عنوان

مجازات تکمیلی محکوم کرد.



برنامه هاي وزیر پیشنهادي صمت براي ایجاد تحول در صنعت، معدن و تجارت

/ مدرس خیابانی گزینه اي جوان و با تجربه

منبع: خبر فوريشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/05/21

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه بمرس خیابانی گزینه اي جوان و با تجربه است، گفت: وي
براي تحول در هر سه حوزه صنعت، معدن و تجارت برنامه دارد.

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با بیان
اینکه بمرس خیابانی گزینه اي جوان و با تجربه است،
گفت: وي براي تحول در هر سه حوزه صنعت، معدن و

 
تجارت برنامه دارد. 

جبار کوچکی نژاد نماینده رشت در مجلس شوراي اسلامی
در گفتگو با خبر فوري، با اشاره به معرفی مدرس خیابانی
از سوي رئیس جمهور براي تصدي وزارت صنعت، معدن و
تجارت گفت: آقاي مدرس خیابانی با 2 مقوله جوانگرایی و
عملکرد درخشان شناخته می شود. وي هم مدیري جوان

 
است و هم سابقه، عملکرد و گذشته درخشانی دارد. 

وي تصریح کرد: ایشان در دوره وزارت آقاي رحمانی قائم مقام بود و الان سه ماه کل اختیارات وزارتخانه را بر عهده دارد. در گذشته
هم در وزارت بازرگانی فعالیت هاي خوبی داشت. بنابراین از نظر تجربه و سابقه مدیریتی بهترین گزینه براي تصدي این وزارتخانه

 
است. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با اشاره به برنامه هاي ارائه شده مدرس خیابانی به مجلس تصریح کرد: ایشان براي
هر سه حوزه صنعت، معدن و تجارت برنامه تدوین کرده که در صورت اجرایی و عملیاتی شدن، بسیاري از مشکلات فعلی حل خواهد

 
شد. 

کوچکی نژاد با بیان اینکه جلوگیري از خام فروشی معادن و فرآوري محصولات آن در داخل یکی از مطالبات جدي ماست، افزود:

 
خوشبختانه آقاي مدرس خیابانی به این مساله توجه دارد. 

وي با اشاره به مشکلات صنعت خودرو گفت: بخشی از آن مشکلات از حیطه وظیفه وزارت صمت خارج است. مثلا گرانی ارز و مشکل
در تامین قطعات و یا اینکه عده اي تحت عنوان مافیاي خودرو در این زمینه فعالیت دارند که باید با کمک مجلس و دولت و برنامه

 
ریزي براي بهبود شرایط اقدام کرد. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه آقاي مدرس خیابانی در سه ماه سرپرستی در این وزارتخانه، تلاش کرد
تا بازار خودرو را کنترل و نحوه ثبت نام اینترنتی را ساماندهی کند، افزود: اقدامات ایشان در حوزه خودرو خوب بوده و بخصوص اینکه
از خودروسازان از جمله شرکت سایپا خبر می رسد که 34 درصدي تحویل خودرو به مشتریان سایپا در چهار ماهه نخست امسال به



 
نسبت سال گذشته افزایش داشته است و این خود نشان از عزم مدیران براي رفع مشکلات موجود است. 

کوچکی نژاد با بیان اینکه نگاه آقاي مدرس خیابانی به صادرات و افزایش تولید مثبت است، گفت: صادرات باعث رونق تولید و اشتغال

 
خواهد شد. 

وي تعامل ایشان با مجلس و نمایندگان از دیگر ویژگی ایشان است و همین باعث تقویت و کمک به وزارت صمت از سوي مجلس

 
خواهد شد. 

نماینده رشت پیش بینی کرد که نمایندگان فردا در صحن مجلس به وزیر پیشنهادي صمت راي اعتماد دهند.



معاون اعتبارات بانک شهر اعلام کرد: پرداخت 17 هزار میلیارد ریال به کسب و

کارهاي آسیب دیده از کرونا

منبع: برداشت روزشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش برداشت روز به نقل از مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر، محمد علی خادمی با اشاره به اینکه بر خود لازم
دانستیم با توجه به شرایط موجود حمایت از واحدهاي آسیب دیده از کرونا را شدت بخشیم، افزود: در حال حاضر رانندگان

مسافري درون و برون شهري خویش فرماي بیمه پرداز و فعالان (...)

معاون اعتبارات بانک شهر با تاکید بر اینکه سیاست هاي اعتباري این بانک در سالجاري بر پایه حمایت و کمک به کسب و
کارهاي آسیب دیده از کرونا تدوین شده است،گفت: بر همین اساس تا پایان مرداد ماه بیش از 17 هزار میلیارد ریال تسهیلات با

 
هدف حفظ اشتغال و تامین هزینه هاي صاحبان مشاغل آسیب دیده پرداخت خواهد شد. 

به گزارش برداشت روز به نقل از مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر، محمد علی خادمی با اشاره به اینکه بر خود لازم
دانستیم با توجه به شرایط موجود حمایت از واحدهاي آسیب دیده از کرونا را شدت بخشیم، افزود: در حال حاضر رانندگان مسافري
درون و برون شهري خویش فرماي بیمه پرداز و فعالان اقتصادي که در سامانه «کارا» وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده

 
اند در اولویت پرداخت تسهیلات بانک شهر قرار دارند. 

خادمی ادامه داد: از ابتداي سال جاري تاکنون واحدهاي تولیدي و شرکت هاي خدماتی با هیچ مانعی براي دریافت تسهیلات از شعب

 
بانک شهر مواجه نبود و نخواهند بود. 

وي تاکید کرد: ارائه تسهیلات متنوع به واحدهاي تولیدي جهت افزایش و گسترش تولید ، مساعدت با واحدهاي آسیب دیده و
جلوگیري از عدم تعطیلی این واحدها و پرداخت تسهیلات مجدد جهت راه اندازي و رونق این واحدها و اشتغال پایدار از جمله

 
سیاست هاي اعتباري بانک شهر در سال جاري است . 

معاون اعتبارات بانک شهر با بیان اینکه حمایت از توسعه و آبادانی شهرهاي کشور طی سال هاي اخیر همواره بخش مهمی از سیاست
هاي اعتباري این بانک را به خود اختصاص داده است، ادامه داد: این مهم باعث تسریع در روند اجرایی پروژه هاي شهري و توسعه

حمل و نقل عمومی از جمله مترو و ناوگان اتوبوسرانی در کلانشهرها شده است



سامانه سدرا موجب تسریع فرآیند بررسی پرونده هاي اعتباري بانک توسعه

تعاون گردیده است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/05/21

خبرگزاري آریا - معاون عملیات بانکی بانک توسعه تعاون
گفت: پیاده سازي سامانه سدرا (سامانه داخلی رتبه بندي و
اعتبار سنجی مشتریان) موجب تسریع فرآیند بررسی و
تصویب پرونده هاي اعتباري بانک توسعه تعاون گردیده

 
است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون، حسن شریفی معاون عملیات بانکی بانک
توسعه تعاون در جلسه کمیته فرعی اعتباري بانک اظهار
داشت: تسریع در بررسی و تصویب پرونده هاي اعتباري با

بهره مندي از سامانه هاي اعتبار سنجی میسر است، ازاین رو راه اندازي سامانه سدرا با اتکا به دانش بومی بانک توسعه تعاون گامی

 
مهم و تأثیرگذار در پیشرفت فرآیند بررسی پرونده ها بوده است. 

استقرار سامانه سدرا به عنوان سامانه رتبه بندي مشتریان طی سال هاي اخیر توسط ارکان اعتباري در سراسر کشور مورداستفاده
قرارگرفته است و وضعیت متقاضیان تسهیلات را بر اساس دو شاخص مرتبط با توان مشتري در بازپرداخت دیون تعهد و میل به

 
پرداخت از سوي مشتري، موردبررسی قرار می دهد. 

وي اهتمام به توسعه دانش اعتبار سنجی میان همکاران از طریق بهبود عملکرد سامانه سدرا در بانک را اقدامی ستودنی دانست و
همچنین خاطرنشان کرد: این سامانه با توجه به ظرفیت استفاده در سطح نظام بانکی کشور به عنوان یک محصول کاربردي بانک

 
توسعه تعاون قابل عرضه به شبکه بانکی جهت اعتبار سنجی مشتریان می باشد. 

شریفی با اشاره به اهمیت فرآیند اعتباري در فعالیت بانکداري توسعه اي گفت: ارکان اعتباري بانک وظیفه اي مهم بر عهده دارند و از
طریق شناسایی کارآفرینان و تولیدکنندگان و اعطاي اعتبار به آن ها نقش مهمی در ایجاد اشتغال و رونق تولید ایفا می کنند، ضمن
آنکه با رعایت دقت و تحلیل دقیق از اهلیت، وضعیت مالی و نظارت بر نحوه به کارگیري تسهیلات از تخصیص نابجاي منابع تسهیلاتی

 
و هدر رفت منابع بانکی جلوگیري نماید. 

وي با اشاره به ترویج دانش معاملات اسلامی و عقود فقهی در نظام بانکداري گفت: تسلط ارکان اعتباري بانک بر این دانش می تواند

 
در اثربخشی عقود اسلامی و به کارگیري صحیح و کارآمد آن تأثیرگذار باشد. 

شایان ذکر است در ادامه جلسه از تلاش هاي دو همکار امور اعتباري و سرمایه گذاري؛ داود طاهري سرگروه گروه کارشناسان ارزیابی
تعهدات و الهام قزي سرگروه گروه کارشناسان ارزیابی طرح هاي بخش کشاورزي تقدیر به عمل آمد.



مردم از تلاش دولت براي ایجاد ثبات در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند

منبع: رکناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/05/21

اقتصادي رکنا : حسن روحانی در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت به دغدغه هاي متخصصان
و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه پرداخت.

به گزارش رکنا ، رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه
دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه
خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید در زمینه تلاش دولت
براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته
باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی امروز- سه شنبه - در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با
اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله
باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري

 
در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

تدوین نقشه راه اقتصادي روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش
در معیشت مردم بر مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه
منسجمی از سیاست هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند
در عین مقابله با جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي

 
بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



تهاتر بدهی دولت به قرارگاه خاتم الانبیاء با نفت

منبع: مشرقشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/05/21

 
- سیاست 

 
تهاتر بدهی دولت به قرارگاه خاتم الانبیاء با نفت 

رئیس قرارگاه خاتم الانبیاء(ص) گفت: در قانون بودجه تهاتر اموال اداري
دولت، تهاتر نفت، استفاده از اوراق تسویه خزانه، قید شده است تا دولت

 
بتواند دیون خود را تسویه کند. 

به گزارش مشرق، سردار سعید محمد فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم
الانبیاء(ص) با اشاره به بدهی نزدیک به 50 هزار میلیارد تومانی دولت به

این قرارگاه، گفت: به دنبال برگزاري جلسات متعدد قرارگاه در سال جاري با رئیس سازمان برنامه بودجه و هیات رئیسه مجلس
پیشنهاد شد؛ 81 پروژه مهم، ملی و تاثیرگذار تا خرداد 1400 تکمیل شوند اما این پرژوه ها به منابع مالی بالاي نیاز دارند به همین

 
دلیل از ظرفیت هاي موجود در قانون برنامه بودجه نهایت استفاده را خواهیم کرد. 

 
بیشتر بخوانید: انتقاد نماینده مجلس از طرح گشایش اقتصادي دولت 

 
واکنش توکلی به طرح گشایش اقتصادي دولت 

 
جزئیات تازه از توافق سران قوا براي فروش نفت به مردم 

وي ادامه داد: اگرچه در قانون بودجه تهاتر اموال اداري دولت، تهاتر نفت و استفاده از اوراق تسویه خزانه قید شده است تا دولت بتواند
دیون خود را تسویه کند اما علیرغم این ظرفیت هاي خوب در قانون، به دلیل بروکراسی اداري، تهاتر به کندي پیش می رود به همین

 
دلیل مقرر شد؛ به منظور تسریع در بهره برداري از پروژه هاي ملی در سال جهش تولید، به این مهم سرعت بخشیده شود. 

سردار محمد با بیان اینکه قرارگاه خاتم الانبیاء(ص) موافق تهاتر نفت و اموال دولتی به منظور پس گیري طلب هاي خود از دولت

 
است، افزود: این اموال در ادامه به نقدینگی تبدیل شده و به پروژه ها تزریق می شود. 

فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء(ص) "تعریف طرح هاي سودآور در فرابورس به صورت پذیره نوسی"، مسیر دیگر قرارگاه خاتم
الانبیاء(ص) براي دستیابی به درآمد جهت تکمیل پروژه هاي ملی عنوان کرد و توضیح داد: این مسیر هم با وزارت اقتصاد و سازمان
بورس طراحی شده و امید است در ابتداي 6ماه دوم سال عرضه خوبی داشته باشیم تا علاوه بر هدایت منابع و سرمایه هاي مردمی به

 
سمت تولید و اشتغال، پروژه هاي بزرگ، تاثیرگذار که در چارچوب اقتصاد مقاومتی قرار گرفته را تکمیل کنیم. 

منبع: خانه ملت



انتظارات صنعت دخانیات از مدرس خیابانی

منبع: روزنامه عصر اقتصادشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/05/21

رییس انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی اظهار داشت: در حال حاضر که مشکلات ارزي
ایجاد شده و بانک مرکزي تامین ارز را با...

 
انتظارات صنعت دخانیات از مدرس خیابانی 

رییس انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی اظهار داشت: در حال حاضر که مشکلات ارزي ایجاد
شده و بانک مرکزي تامین ارز را با سختی انجام می دهد انتظار داریم که این 300 میلیون یورو با توجه به اشتغال مستقیم و غیر
مستقیم 100 هزار نفري در این صنعت، تامین شود و واحدهاي تولیدي این صنعت متوقف نشوند. محمد تاجدار  درباره انتطارات
صنعت دخانیات از وزیر جدید صمت اظهار داشت: در ابتدا باید بگویم که آقاي مدرس خیابانی پیش از اینکه به عنوان سرپرست وزارت
صمت انتخاب شود، در این وزارتخانه به عنوان معاون مشغول به کار بود و به مجموعه صنعت اشراف کامل داشته و توجه ویژه اي هم

 
به صنعت دخانیات دارد. 

وي با بیان اینکه آقاي مدرسی خیابانی در جریان مشکلات صنعت دخانیات هستند و هر بار مشکلی پیش آمده با روي باز پذیراي
فعالان صنعت بوده و سعی در رفع مشکل داشت، ادامه داد: همانطور آقاي مدرسی خیابانی مورد تایید اتاق بازرگانی بوده و از نظر
اهالی صنعت دخانیات هم در این شرایط حاضر اقاي مدرسی خیابانی بهترین گزینه براي وزارت صمت است و می تواند راي اعتماد

 
مجلس را جلب کند و با توجه به اشرافی که مجموعه وزارت صمت دارد می تواند به رفع مشکلات موجود کمک کند. 

تاجدار با اشاره به انتظارات صنعت دخانیات از وزیر صمت، گفت: انتظار صنعت دخانیات از وزیر سمت این است که رویه اي که جاري
بوده و حاکمیت از گذشته آن را اعمال کرده است، حفظ شود چراکه هر چند این رویه فراز و فرودهایی داشته اما رویه درستی بوده

 
است. 

رییس انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی اظهار داشت: در دهه 70 متاسفانه واردات کالاهاي
دخانی به عنوان کالاي سخت و زیان آور ممنوع شد و بعد از مدتی قانونگذار و حاکمیت به این نتیجه رسید که اگر واردات انجام ندهد
و تولید نداشته باشد، این کالا از مجراي قاچاق وارد کشور می شود و آسیب بیشتري به اقتصاد وارد می کند. بنابراین با توجه به اینکه

 
75 درصد محصولات دخانی از طریق قاچاق تولید می شد و فقط 15 درصد تولید داخل بود، تصمیم گرفت که اجازه واردات بدهد. 

وي ادامه داد: بعد از آن هم واردات را به تولید مشارکتی تبدیل کرد و میزان واردات را کاهش داد. براساس برنامه پنجم و ششم تولید
مشارکتی هم تبدیل به تولید داخل شد و تمام کمپانی هاي بزرگ و تمام شرکت هایی که سهمی از بازار ایران داشتند مکلف شدند

 
که در داخل کشورمان خط تولید راه اندازي کنند و نیاز داخل از طریق تولید کشور تامین شود. 

تاجدار افزود: بنابراین رویه اي که براي صنعت دخانیات در برنامه پنجم و ششم تعریف شده، رویه درستی است و انتظار داریم این

 
رویه در دوره وزارت آقاي مدرسی خیابانب هم ادامه پیدا کند. 

وي با اشاره به موضوع افزایش توان تامین نیازهاي صنعت در داخل کشور اظهار داشت: در حال حاضر 70 درصد مواد اولیه از طریق
خارج از کشور تامین می شود، انتظار داریم با کمک مدیریت جدید بتوانیم 30 درصد از مواد اولیه این صنعت را در داخل کشور تامین

 
کنیم. امیدواریم با مجموعه جدید علاوه بر تامین نیاز داخل به سمت صادرات محصولات دخانی هم پیش برویم. 

رییس انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی با بیان اینکه تمام نیاز صنعت دخانیات حدود 300
میلیون یورو است، گفت: در حال حاضر که مشکلات ارزي ایجاد شده و بانک مرکزي تامین ارز را با سختی انجام می دهد انتظار داریم



که این 300 میلیون یورو با توجه به اشتغال مستقیم و غیر مستقیم  100 هزار نفري در این صنعت، تامین شود و واحدهاي تولیدي
این صنعت متوقف نشوند. 12 میلیون مصرف کننده حرفه اي مخاطب محصولات دخانی هستند و انتظار ما از وزیر صمت این است که

 
با تامین این میزان ارز، اجازه اختلال در بازار را ندهد. 

وي افزود: از سوي دیگر یکی از مهم ترین عوامل کاهش قاچاق سیگار به کشور افزایش تولید است که با تامین ارز مورد نیاز در موعد
مقرر، قاچاق هم کنترل می شود. اگر تولید کاهش یابد نیاز داخل از مسیر قاچاق تامین می شود البته آقاي مدرسی خیابانی در این

 
حوز بسیار همکاري داشتند اما روند کار در بانک مرکزي طولانی می شود. 

 
میزان مصرف محصولات دخانی بین 73 تا 75 میلیارد نخ در سال با ارزش بازار حدود 30 هزار میلیارد تومان است. 

-شرکت پیشرو بازار عبارتند:از شرکت JTI ، BAT، ITC در مجموعه حدود 70 درصد سهم نخی و 72 درصد سهم ریالی بازار را در
اختیار دارند. با خرید و ادغام شرکت ATI توسط شرکت JTI این شرکت با تولید در طبقه قیمتی شرکت دخانیات به تنهایی بالغ بر

 
7.3 درصد سهم بازار در محدوده تولیدات شرکت دخانیات بوده را اشغال کرده است. 

 
- حدود 30 میلیارد نخ یا نزدیک به نیمی از سهم بازار با ارزش 9 هزار میلیارد تومان سهم قاچاق است. 

 
-شرکت دخانیات ایران حدود 10 درصد سهم نخی و 6 درصد سهم ریالی بازار را در اختیار دارد. 

قاچاق کالاهاي دخانی ایران به عنوان کشوري مهم در خاورمیانه براي تجارت بین المللی و کسب و کارهاي تجاري از اهمیت
استراتژیک برخوردار است. شرکت هاي چند ملیتی سیگار نیز از این قاعده مستثنا نیستند و بازار ایران به دلیل اینکه جمعیت زیاد و
رو به توسعه دارد و سطح زندگی در این کشور ارتقا یافته است، سطح مصرف سیگار در حد متوسط می باشد، در راستاي روند جهانی

 
شدن از نقش و انحصار دولتی دخانیات کاسته شده، که این موضوع اهمیت دارد. 

به اعتقاد کارشناسان این حوزه شرکت دخانیات ایران را می توان از سودآورترین شرکت هاي دولتی در بخش صنایع و معادن دانست
و بر اساس آمار ارائه شده نیز گردش مالی سالانه محصولات دخانی در ایران سهم صادرات، واردات و تولید داخلی و به ویژه شرکت
هاي خارجی است که بخش اعظم واردات سیگار به ایران نیز از کشورهاي سوئیس، ترکیه و امارات و به طور عمده از کردستان عراق
صورت می گیرد. در حالی که گفته می شود حدود نیمی از سیگارهاي مصرفی در ایران به صورت قاچاق وارد می شود شرکت ژاپنی
JTI بیشترین سهم واردات سیگار در ایران را به خود اختصاص داده و بعد از آن دو شرکت بریتیش امریکن توباکو و کره آ توباکو و

 
جنسینگ کورپوریشن قرار دارند. 

ابتداي دهه 80 و بین سال هاي 81 تا 84 با ابزار قیمتی مثل مالیات و عوارض به جنگ قاچاق نرفتیم بلکه با سیاست هاي «ایجابی»
مثل تامین قانونی مصرف داخلی از طریق جلب مشارکت خارجی، واردات قانونی و تعیین عوارض و مالیات موثر و منطقی، بازار قاچاق
مدیریت شد. بعد از آن هر وقت با وضع عوارض و مالیات سنگین براي کاهش مصرف روبه رو شدیم باعث شده پدیده قاچاق داراي

 
سودآوري اقتصادي باشد. 

 
 

جدول فوق به خوبی نشان می دهد که اجراي سیاست «ایجابی» و مبارزه با قاچاق سیگار چه تبعات درخشانی در افزایش درآمدهاي

 
دولت از محل واردات و مدیریت حاکمیت بر سالم سازي بازار داخلی داشته است. 

البته نباید فراموش کرد وضع مالیات و عوارض قانونی نامتناسب بین محصولات داخلی و خارجی و به تبع آن افزایش قیمت تمام شده
سیگار داخلی، شوك هاي اقتصادي و ارزي، کاهش قدرت خرید مصرف کنندگان و عدم کنترل مرزها باعث شد سیگارهاي قاچاق با
مزیت «ارزان بودن قیمت» وارد ایران شود. متاسفانه در شرایط فعلی که مصرف سیگار کشور با رشد بسیار بالایی به تسخیر محصولات
دخانی قاچاق در آمده است.  از علل روند افزایش عرضه کالاهاي دخانی در سطح کشور می توان به انتزاع وظایف حاکمیتی از شرکت



دخانیات ایران، فقدان متولی توانمند و کمبود امکانات لجستیکی در زمینه مبارزه با قاچاق محصولات دخانی در کشور و خارج شدن
مبارزه با قاچاق کالاي دخانی از اولویت هاي ناجا اشاره کرد. به طوري که حجم کل کشفیات سیگارهاي قاچاق پس از انتزاع وظایف

 
حاکمیتی از شرکت دخانیات از اوایل سال 1391 به میزان بسیار محسوسی کاهش یافته است. 

منبع: ایلنا



پرداخت 17 هزار میلیارد ریال به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا

منبع: توریسم پرسشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون اعتبارات بانک شهر اعلام کرد: پرداخت 17 هزار میلیارد ریال به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا معاون اعتبارات
بانک شهر با تاکید بر اینکه سیاست هاي اعتباري این بانک در سالجاري بر پایه حمایت و کمک به کسب و کارهاي آسیب

دیده از کرونا تدوین شده است،گفت: بر همین اساس تا پایان مرداد (...) نوشته ...

 
معاون اعتبارات بانک شهر اعلام کرد: 

پرداخت 17 هزار میلیارد ریال به کسب و کارهاي آسیب

 
دیده از کرونا 

معاون اعتبارات بانک شهر با تاکید بر اینکه سیاست هاي
اعتباري این بانک در سالجاري بر پایه حمایت و کمک به
کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا تدوین شده است،گفت:

بر همین اساس تا پایان مرداد ماه بیش از 17 هزار میلیارد ریال تسهیلات با هدف حفظ اشتغال و تامین هزینه هاي صاحبان مشاغل

 
آسیب دیده پرداخت خواهد شد. 

به گزارش مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر، محمد علی خادمی با اشاره به اینکه بر خود لازم دانستیم با توجه به شرایط
موجود حمایت از واحدهاي آسیب دیده از کرونا را شدت بخشیم، افزود: در حال حاضر رانندگان مسافري درون و برون شهري خویش
فرماي بیمه پرداز و فعالان اقتصادي که در سامانه «کارا» وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده اند در اولویت پرداخت

 
تسهیلات بانک شهر قرار دارند. 

خادمی ادامه داد: از ابتداي سال جاري تاکنون واحدهاي تولیدي و شرکت هاي خدماتی با هیچ مانعی براي دریافت تسهیلات از شعب

 
بانک شهر مواجه نبود و نخواهند بود. 

وي تاکید کرد: ارائه تسهیلات متنوع به واحدهاي تولیدي جهت افزایش و گسترش تولید ، مساعدت با واحدهاي آسیب دیده و
جلوگیري از عدم تعطیلی این واحدها و پرداخت تسهیلات مجدد جهت راه اندازي و رونق این واحدها و اشتغال پایدار از جمله

 
سیاست هاي اعتباري بانک شهر در سال جاري است . 

معاون اعتبارات بانک شهر با بیان اینکه حمایت از توسعه و آبادانی شهرهاي کشور طی سال هاي اخیر همواره بخش مهمی از سیاست
هاي اعتباري این بانک را به خود اختصاص داده است، ادامه داد: این مهم باعث تسریع در روند اجرایی پروژه هاي شهري و توسعه

حمل و نقل عمومی از جمله مترو و ناوگان اتوبوسرانی در کلانشهرها شده است.



جاي خالی نظارت بر عملکرد اتاق اصناف

شماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/05/21
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

بازار ایران همچنان گرفتار مشکلاتی همچون عدم عرضه و گرانفروشی است و گزارش اخیر سازمان صنعت، معدن و تجارت
درباره افزایش برخورد با واحدهاي صنفی متخلف این موضوع را تایید می کند از این رو براي حل مشکل باید عملکرد اتاق

اصناف مورد بررسی قرار بگیرد.

بازار ایران همچنان گرفتار مشکلاتی همچون عدم عرضه و گرانفروشی است و گزارش اخیر سازمان صنعت، معدن و تجارت
درباره افزایش برخورد با واحدهاي صنفی متخلف این موضوع را تایید می کند از این رو براي حل مشکل باید عملکرد اتاق اصناف

 
مورد بررسی قرار بگیرد. 

 
اصناف 

با توجه به اینکه در چند سال گذشته اقتصاد کشور زیر فشار
تحریم ها قرار داشته حمایت از بنگاه هاي اقتصادي داخلی در
مسیر حفظ و افزایش تولید اهمیت بالایی داشته و از آنجایی که
مدیریت بنگاه هاي کوچک و متوسط یکی از شاخص هاي
موفقیت کشورها محسوب می شوند و اقتصاد ایران نیز که تقریبا
از 80 درصد همین بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط
تشکیل شده، حرکتش در مسیر توسعه کاملا منوط به سیاست
گذاري هاي کلان صنفی است، چراکه وقتی رشد صنعت کشور

 
افزایش می یابد که رشد SMEها را در نظر داشته باشیم. 

حال با در نظر گرفتن این مقوله و نابسامانی هایی که در سال هاي اخیر در وضعیت بنگاه هاي اقتصادي کشور بروز کرده بود، کارگروه
تولید اتاق اصناف تهران از آذرماه 98 شکل گرفت، اما با وجود اینکه در اصناف و اتحادیه هاي صنفی ظرفیت هاي بسیاري در حوزه
تولید داریم که می توانستند در تنگناهاي اقتصادي به ویژه در زمان شیوع بیماري کرونا گره گشا باشند، این تشکل کاري از پیش

 
نبرد. 

البته مشکلات اصناف کشور تنها محدود به ضعف آنها در رویکرد تولید نبود و خبر گرانی که ناشی از ضعف نظارت بر واحدهاي صنفی
است هر روز در یک صنف به گوش می رسد، با این حال ناتوانی مدیران اتاق اصناف کشور در طرح مشکلات واحدهاي تولیدي در
زمان شیوع ویروس کرونا هم یکی از مهمترین ضعف این جامعه صنفی بود که به رکود اقتصادي کشور دامن می زد و شاید تنها
مطالبات اصناف در این دوران به تعویق انداختن پرداخت مالیات و حق بیمه محدود شد، در حالی که بسیاري از بنگاه ها مشکل
سرمایه در گردش داشتند و برخی دیگر از واحدها از فضاي رانتی خود حداکثر سواستفاده را می کردند و در کنار استفاده از تسهیلات
بانکی، گران فروشی هم می کردند. بنابراین در برخی واحدها به دلیل همین ضعف مدیران یا عدم داشتن رانت نتوانستند از این مزایا

 
بهره مند شوند. 



اتاق اصناف حتی آمار و اطلاعات صحیح از و ضعیت بنگاه هاي صنفی ندارد، بنابراین چگونه می توانیم انتظار داشته باشیم که در
شرایط نوسانات ارزي و... بتواند روي اصناف و واحدهاي خرده فروشی نظارت داشته باشد، به عبارت دیگر در سطح کلان و مدیریتی
اتاق اصناف هیچگونه چهارچوب مشخصی براي اعمال نظارت بر واحدهاي صنفی ندارد، در حالی که در دو سال گذشته به دلیل
نوسانات نرخ ارز برخی از واحدها که از ارز 4200 تومانی برخوردار بودند مکلف بودند با قیمت متناسب با نرخ ارز محصول خود را به
بازار عرضه کنند، اما به دلیل ضعف نظارت اصناف بسیاري از عرضه کننده ها برخلاف مقررات محصولات را با قیمت دلار آزاد به بازار
عرضه کردند و سودهاي کلانی را به جیب زدند و بعدها که این سواستفاده ها نمایان شد خیلی از مسئولان به ریشه مشکلات پی
نبردند و اینکه اگر نظارت دقیقی بر بازار وجود داشت و اتاق اصناف اگر به تعهدات خود عمل می کرد شاید بسیاري از تخلفات در

 
همان نطفه خفه می شد. 

در شرایط کنونی هم میزان تخلفات مربوط به گران فروشی و احتکار در کشور افزایش یافته است، به طوري که در چند ماهه سال
جاري نسبت به مدت مشابه گذشته احتکار رشدي صدبرابري داشته است. آیا این مساله در گام اول چیزي جز ضعف نظارت اتاق

 
اصناف بر واحدهاي زیرمجموعه را نشان می دهد؟ 

شاید در شرایط کنونی کمبود کالایی وجود نداشته باشد، اما هستند افرادي که با مدیریت بازار و عرضه کم محصول به دنبال برهم
زدن تعادل عرضه و تقاضا هستند و اگر اتاق اصناف کشور آمار دقیقی از وضعیت هر صنف داشته باشد و اینکه میزان عرضه و تقاضا
چقدر است و در شرایط نوسان ارزي چه تغییراتی در بازار ایجاد می شود به طور قطع شناسایی اخلالگران بازار کار سختی نیست، اما

 
متاسفانه هیچگونه اطلاعاتی دال بر ارزیابی اتاق اصناف بر بازار وجود ندارد. 

همچنین یکی از ماموریت هاي اتاق اصناف باید شناسایی مزیت هاي بنگاه هاي کوچک و متوسط باشد تا با برنامه ریزي و مدیریت
این مزیت ها نیازهاي کشور در شرایط تحریم تامین شود و ظرفیت تولید و اشتغال بهبود یابد، اما در دو سال گذشته اتاق اصناف هیچ
عملکرد مثبتی جزء صدور بیانیه درباره افزایش قیمت نداشته است و همین رویکرد باعث شد تا برخی از صنف ها علاوه بر اینکه
افزایش قیمت سالانه و مجاز خود را در ابتداي سال دانشته اند، در چند نوبت دیگر نیز در طول سال داشته باشند و حتی اگر ستاد
تنظیم بازار هم با افزایش قیمت مخالفت داشته در خفا این افزایش قیمت ها را اعمال کرده اند. بنابراین آنچه که عیان است در سال
هاي گذشته اتاق اصناف به رسالت خود در نظارت و مدیریت بازار پایبند نبوده و نتوانسته تعهدات خود در لباس یک تشکل کلان

 
همسو با نیازهاي جامعه انجام دهد. 

براساس این گزارش در حال حاضر اقتصاد ایران علاوه بر مشکلاتی مانند تحریم و تورم همچنان گرفتار مشکلات مانند ضعف عرضه و
گرانفروشی است و گزارش اخیر سازمان صنعت، معدن و تجارت درباره افزایش برخورد با واحدهاي صنفی متخلف این موضوع را تایید
می کند و از آنجایی که این روند در شرایط کنونی تغییري نکرده و بسیاري از مشکلات پابرجاست، به نظر می رسد که باید درباره
عملکرد اتاق اصناف بازنگري شود و اساسا وظایف این فرا تشکل دوباره به مسئولان آن گوش زد شود زیرا مدیران آن توانسته اند در

مسیر مطالبات جامعه سیاست هایی را براي اصناف تعریف کنند.



بهره برداري از 15 واحد کارگاهی در زاهدان

منبع: همشهريشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/05/21

15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد و 700 میلیون ریال و یک واحد تولیدي سه شنبه 21 مرداد به مناسبت روز
حمایت از صنایع کوچک به صورت ویدئوکنفرانسی توسط معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در زاهدان به بهره برداري

رسید.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، کارخانه صنایع
غذایی سجاد یکتا در زمینی به مساحت 6 هزار متر مربع و
با زیربناي 2 هزار و 400 متر مربع در شهرك صنعتی
زاهدان با سرمایه گذاري 82 میلیارد و 560 میلیون ریال
ایجاد شده که ماشین آلات این واحد داخلی به ارزش 26

 
میلیارد و 810 میلیون ریال است. 

ظرفیت تولید این کارخانه 6 هزار تن انواع ماست، دوغ و
شیر پاستوریزه است که با افتتاح این طرح براي 16 نفر به

 
صورت مستقیم اشتغال ایجاد شد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان در این باره گفت: صنایع کوچک و متوسط براساس مزیت و قابلیت هاي
بومی و منطقه اي که دارا هستند بستر ساز توسعه صنعتی از طریق کارآفرینی، نوآوري و تغییر فناوري، پویایی صنعت، افزایش تولید

 
ملی، رونق تولید، توسعه صادرات و در نهایت ایجاد فرصت هاي شغلی و افزایش درآمد بر اقتصاد جهانی تاثیر گذارند. 

داودشهرکی خاطرنشان کرد: 21 مرداد روز ملی حمایت از صنایع کوچک فرصت مناسبی براي گرامیداشت جایگاه صنایع کوچک و
متوسط است و با وجود کاستی ها و مشکلاتی که این روزها بیش از پیش آنها را احساس می کنیم با عزم و اراده اي دوچندان براي

کمک به رونق و جهش تولید و توسعه واحدهاي تولیدي و صنعتی تلاش خواهیم کرد.



فاز یک نیروگاه 6 مگاواتی شهرك صنعتی شیراز آماده بهره برداري است

منبع: نیرو نیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون بهره برداري و دیسپاچینگ توزیع نیروي برق شیراز گفت: فاز
اول نیروگاه 6 مگاواتی شهرك بزرگ صنعتی شیراز آماده بهره برداري

 
است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی نیرو نیوز ،به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
وزارت نیرو (پاون)، ""محمدرضا منصوري صبا"" با اعلام این خبر
افزود: این نیروگاه، یک نیروگاه مولد مقیاس کوچک 6 مگاواتی است

 
که در فاز اول آن 4 مگاوات آماده بهره برداري خواهد شد. 

وي اعتبار هزینه شده براي این نیروگاه را بالغ بر400 میلیارد ریال اعلام و اضافه کرد: این نیروگاه توسط بخش خصوصی و با همراهی

 
توزیع نیروي برق شیراز و همکاري شرکت رعد فرازان انرژي شیراز طی مدت 3 سال احداث و آماده بهره برداري شده است. 

وي با بیان اینکه فاز اول این نیروگاه با ظرفیت 4 مگاوات آماده بهره برداري است، گفت: براي آماده سازي و احداث این نیروگاه،

 
شرکت شهرك هاي صنعتی همکاري و همراهی مناسبی را با سرمایه گذار داشته که قابل تقدیر است. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز نیز در این رابطه گفت: راه اندازي این نیروگاه، براي 10 نفر اشتغال مستقیم و

 
100 نفر نیز اشتغال غیرمستقیم ایجادکرده است. 

""علیرضا خواجه"" با اشاره به نگاه توسعه اي این شرکت، گفت: اولین نیروگاه بیوگاز کشور در محل دفن زباله برمشور شیراز راه
اندازي و تا کنون نیز تعداد 8 نیروگاه گازي، دو نیروگاه خورشیدي و 150 نیروگاه خورشیدي مختص مشترکان در محدوده این

 
شرکت راه اندازي شده است. 

خواجه اضافه کرد: همچنین 2 نیروگاه گازي و 2 نیروگاه خورشیدي دیگر نیز در مراحل نهایی احداث قرار دارد و امیدوار هستیم که

 
ظرف یک ماه آینده به بهره برداري برسد. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع برق شیراز گفت: با هدف ایجاد اشتغال و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد طرح برکت آفتاب با

 
همکاري آن کمیته اجرا شده است. 

خواجه ادامه داد: در این راستا مددجویان می توانند با معرفی نامه کمیته امداد و اخذ تسهیلات بانکی نسبت به نصب سامانه
خورشیدي بر پشت بام منازل خود کرده و درآمد حاصل از تولید و تزریق برق به شبکه به حساب آنها واریز می شود؛ در فاز اول تعداد
400 درخواست و در فاز دوم نیز 300 درخواست در دست اقدام بوده که تعدادي از آنها به بهره برداري رسیده و مابقی نیز در مراحل

 
پایانی است. 

وي سرمایه گذاري در زمینه احداث نیروگاه هاي مقیاس کوچک و خورشیدي را مقرون به صرفه دانست و خاطرنشان کرد: صنعت برق

 
خرید برق از این نیروگاه ها را تضمین کرده است. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع برق شیراز گفت: بهره برداري از فاز اول مولد مقیاس کوچک شهرك صنعتی بزرگ شیراز، زمینه

 
تامین و توزیع مطلوب و مطمئن انرژي برق را براي صنایع مستقر در این شهرك فراهم خواهد کرد. 

وي با اشاره به نقش تاثیرگذار نیروگاه هاي مقیاس کوچک در کاهش تلفات شبکه، پدافند غیرعامل، کاهش گازهاي گلخانه اي و
متعاقب آن پایداري بیشتر شبکه گفت: با تلاش هاي انجام شده در این حوزه خوشبختانه استان فارس از جایگاه مناسبی برخوردار

است.





فراخوان چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان منتشر شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/05/21

فراخوان ثبت ایده در چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان منتشر شد.

 
فراخوان ثبت ایده در چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان منتشر شد. 

به گزارش خبرنگار بازارکار به نقل از بنیاد حامیان دانشگاه تهران، چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان با همکاري بنیاد
حامیان دانشگاه تهران، در راستاي حمایت از ایجاد کسب  وکارهاي مبتنی بر فناوري، نوآوري و تحقق اقتصاد مقاومتی و نیز با هدف

 
تبدیل ایده به ثروت، چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان را برگزار می کند. 

چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان با محوریت علوم پایه شامل (شیمی، فیزیک، علوم زیستی، زمین شناسی، ریاضی،

 
آمار و علوم کامپیوتر) برگزار می شود. 

امسال و هم زمان با شیوع ویروس کرونا، محوریت جدیدي با عنوان "تأثیر کرونا بر الگو زیستی" به موضوعات جشنواره اضافه شده
است و شرکت کنندگان این دوره از جشنواره می توانند علاوه بر ایده پردازي در یکی از حوزه هاي علوم پایه، در این بخش از

 
جشنواره نیز شرکت کنند. 

چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان در 3 بخش ایده پردازان، تیم هاي با پتانسیل رشد، کسب و کارهاي نوپا برگزار می
شود. برگزیدگان جشنواره علاوه بر دریافت اعتبار پژوهشی بنیاد نیکوکاري جمیلی، از شرایط ویژه همراهی تا تجاري سازي ایده جهت
ورود به اکوسیستم کارآفرینی و اقتصادي کشور نیز برخوردار خواهند شد. از کلیه علاقه مندان دعوت می شود با مراجعه به وب سایت

 
جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان به آدرس www.ysf-persia.com نسبت به ثبت ایده خود اقدام کنند. 

فرصت ارسال ایده 18 مرداد ماه آغاز شده و تا 18 مهر ماه 1399 تداوم دارد و زمان و برگزاري اختتامیه جشنواره 9 آذر ماه است.



دولت درصدد رفع دغدغه اشتغال و مسکن جامعه ایثارگري است

منبع: بازار کارشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: تلاش دولت تدبیر و امید رفع مشکلات پیش روي جامعه
ایثارگري به ویژه در بخش مسکن و اشتغال است.

سعید اوحدي رو سه شنبه در دیدار با نماینده ولی فقیه و امام جمعه استان همدان یادآوري کرد: پیش از حضور در همدان
دیداري با استاندار داشتیم که در این دیدار دغدغه هاي جدي جامعه ایثارگان مبنی بر اشتغال و مسکن مطرح و پیشنهادهایی براي

 
رفع آن ارائه شد. 

وي اضافه کرد: به منظور ساخت 2 هزار و 200 واحد مسکن براي جامعه ایثارگري امروز تفاهم نامه اي با هدف تامین زمین مورد نیاز

 
براي ساخت این میزان مسکن و علاوه بر این تفاهم نامه اي براي اشتغال فرزندان ایثارگران منعقد می شود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران توضیح داد: بر اساس قانون جامع خدمات ایثارگري و طبق ماده 21 سهم مشخصی براي استخدام
خانواده ایثارگران در دستگاه ها تهیه شده بود اما در بند ج ماده 87 قانون برنامه ششم توسعه کشور دولت مکلف شد در طول اجراي

 
برنامه تمامی فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد را به استخدام درآورد. 

اوحدي افزود: رییس جمهوري در مدت 2 ماهه گذشته زمینه تصویب پنج مصوبه خوب و مهم در راستاي اشتغال فرزندان جامعه
ایثارگري را فراهم کرده همچنین طبق رایزنی هاي صورت گرفته با رییس سازمان اداري و استخدامی کشور، تمهیدات لازم براي

 
استخدام خانواده ایثارگران فراهم شده است. 

وي ادامه داد: قرار است آزمونی شهریور امسال برگزار شود که خانواده شهدا و ایثارگر با حضور و شرکت در این آزمون از ماده 21

 
قانون جامع خدمت رسانی به ایثارگران که سهم 25 درصدي براي این خانواده ها پیش بینی شده استفاده می کنند. 

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران اضافه کرد: سپس آزمون اختصاصی براي فرزندان شهدا و جانبازان بالاي

 
70 درصد برگزار شده تا تعهد پیش بینی شده براي دولت در برنامه ششم توسعه کشور عملی شود. 

اوحدي اظهار داشت: در طول هفته گذشته با مصوبه قوي دولت درباره پرداخت مطالبات جامعه ایثارگري، تا پایان دولت دوازدهم

 
100 درصد مطالبات پرداخت می شود. 

وي گفت: با هماهنگی و همکاري سازمان برنامه بودجه ، بنیاد شهید اولین نهادي بود که پاداش خانواده شهدا را سرعت بخشید در

 
حالیکه این پاداش از سال 95 پرداخت نشده بود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران ادامه داد: یکی دیگر از مطالبات که از سال 91 بخش عمده از آن باقی مانده بود، تعیین تکلیف

 
ماده 38 قانون جامع خدمات رسیدگی به امور ایثارگران بود که این مطالبات نیز با حمایت دکتر نوبخت پرداخت شد. 



اوحدي درباره ماده 38 توضیح داد: این ماده داراي سه ضلع بوده که این اضلاع سازمان برنامه بودجه براي تامین اعتبار، بنیاد شهید

 
براي پرداخت این مطالبات بر اساس آمار و ستاد کل نیروهاي مسلح براي صادر کردن احکام است. 

وي افزود: به دنبال تامین اعتبار، رقمی به صورت علی الحساب پرداخت شد اما با توجه به اینکه حجم کار سنگین بود ستاد کل
نیروهاي مسلح نتوانست احکام را صادر کند و مقرر شد ستاد کل نیروي هاي مسلح تا هفته آینده احکام را صادر کرده تا بنیاد شهید و

 
امور ایثارگران بتواند مطالبات را به طور کامل تسویه کند. 

سعید اوحدي معاون رییس جمهوري در سفر یک روزه پس از حضور در گلزار شهداي همدان و اداي احترام به مقام شامخ شهیدان با

 
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان دیدار کرد. 

امضاي تفاهم نامه تامین زمین و ساخت مسکن و ایجاد اشتغال و کارآفرینی با استاندار همدان براي ایثارگران و دیدار با خانواده شهدا
از دیگر برنامه هاي سفر یک روزه به این استان است.



همدان تفاهم نامه ایجاد اشتغال با بنیاد شهید امضا کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/05/21

همدان- ایرنا- تفاهم نامه ایجاد اشتغال و کارآفرینی 2 هزار نفر از خانواده شهدا و ایثارگران همدان امروز /سه شنبه/ به امضا
استاندار و رییس بنیاد شهید کشور رسید.

همدان- ایرنا- تفاهم نامه ایجاد اشتغال و کارآفرینی 2 هزار
نفر از خانواده شهدا و ایثارگران همدان امروز /سه شنبه/ به

 
امضا استاندار و رییس بنیاد شهید کشور رسید. 

براساس این تفاهم نامه که سید سعید شاهرخی استاندار
همدان و سعید اوحدي معاون رییس جمهوري و رییس
بنیاد شهید کشور به امضا رساندند مقرر شد، براساس بند

(ج) ماده 87 قانون برنامه ششم توسعه، تمامی فرزندان شهدا و جانبازان 70 درصد و بالاتر در مدت اجراي قانون برنامه استخدام

 
شوند. 

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید کشور در حاشیه امضا این تفاهمنامه گفت: طبق ماده 21 قانون جامع خدمات رسانی به
ایثارگران 25 درصد نیازهاي استخدامی اعم از رسمی، پیمانی، قراردادي و شرکتی که از بودجه دولتی استفاده می کنند باید به جامعه

 
ایثارگري اختصاص یابد. 

اوحدي بیان کرد: در آزمون استخدامی که به صورت عام شهریورماه امسال برگزار می شود، سهمیه خاصی براي جامعه هدف اختصاص

 
یافته است و این نوید نیز داده شده تا بعد از این آزمون، آزمون اختصاصی نیز براي جامعه ایثارگري برگزار شود. 

وي گفت: در سالی که به عنوان جهش تولید نامگذاري شده، امیدواریم بتوانیم ظرفیت هاي جدي را به صورت جهشی در حوزه

 
اشتغال داشته باشیم. 

استاندار همدان نیز گفت: در حوزه اشتغال تعهد می کنیم براي 2 هزار تن از اعضاي خانواده شهدا و ایثارگران استان، اشتغال ایجاد

 
کنیم. 

سید سعید شاهرخی افزود: یک هزار و 350 نفر از این افراد در قالب طرح هاي خود اشتغالی به کار گماشته خواهند شد که زمینه

 
صدور مجوز و تخصیص تسهیلات از منابع داده می شود. 

 
وي گفت: همچنین 150 نفر از سهمیه 25 درصدي استخدامی کارکنان دولت نیز جذب خواهند شد. 

استاندار همدان تاکید کرد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان نیز 500 نفر از این افراد را در بخش هاي خصوصی و واحدهاي



 
تولیدي به کارگیرد. 

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران صبح امروز (سه شنبه) وارد همدان شد و در بدو ورود با حضور در گلزار

 
شهداي این شهر به مقام شامخ شهیدان اداي احترام کرد. 

 
وي با نماینده ولی فقیه در همدان دیدار و در ادامه این سفر یک روزه با تعدادي از خانواده هاي شهدا و ایثارگران نیز ملاقات کرد. 

 
برچسب ها 

 
- بنیاد شهید و امور ایثارگران جمهوري اسلامی ایران 

 
- همدان 

 
- اشتغال زایی 

 
- سید سعید شاهرخی 

- سعید اوحدي



تغییر انبار سوخت شهران اولویت شهرداري منطقه 5 تهران است

منبع: ایرناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/05/21

تهران-ایرنا- رابط هیئت رئیسه شورایاري منطقه 5 تهران، تغییر محل انبار سوخت شهران در این منطقه را از اولویت هاي
کاري مدیریت شهرداري منطقه عنوان کرد.

تهران-ایرنا- رابط هیئت رئیسه شورایاري منطقه 5 تهران،
تغییر محل انبار سوخت شهران در این منطقه را از اولویت

 
هاي کاري مدیریت شهرداري منطقه عنوان کرد. 

«امیر قاسمی» روز سه شنبه با حضور در دویست و سی
امین جلسه شوراي اسلامی شهر تهران به ارائه گزارشی از

 
شرایط منطقه 5 پرداخت. 

وي درباره فرصت هاي منطقه 5 گفت: رود دره هاي فرحزاد، کن و محلات حصارك، مرادآباد، باغ فیض و نیز بوستان کوهسار
وجوانمردان به عنوان منابع ارزشمند و بستر اولیه توسعه گردشگري در زیرشاخه هاي گردشگري طبیعت، گردشگري مذهبی،

 
گردشگري میراث فرهنگی و گردشگري میوه و غذا است. 

قاسمی، وجود 56 کیلومتر معابر اصلی و شریان هاي بزرگراهی عمدتا نوساز با دسترسی آسان و حمل و نقل عمومی اعم از مترو،

 
اتوبوس و تاکسی را از دیگر فرصت ها عنوان کرد. 

شورایار منطقه پنج تهران ادامه داد: وجود کارخانه هاي تعطیل و امکان تبدیل به بسترهاي اولیه توسعه کارآفرینی از دیگر فرصتهاي

 
منطقه است. 

 
ترافیک، ابر مسأله منطقه 5 تهران 

قاسمی ابر مسئله منطقه 5 را ترافیک، حمل و نقل عمومی و نبود پارکینگ عنوان کردو افزود: موضوعات فرهنگی، اجتماعی و ورزشی
نداشتن سند مالکیت املاك و طرح تفصیلی مناسب در بافت قدیمی منطقه مثل محلات حصارك، کن، مرادآباد و باغ فیض وضرورت

 
بازنگري طرح تفصیلی و عدم بهره مندي شهروندان از فضاهاي شهري با نهضت مناسب سازي پیاده روها از مشکلات منطقه است. 

وي، کندي ساخت ایستگاه هاي مترو خطوط 4 و6 و7، 2، باز پس گیري زمین هاي چمن مصنوعی محلات که در اختیار مدیران
محلات است، کمبود آب جهت آبرسانی به فضاهاي سبز منطقه و عدم دسترسی بزرگراه شهید ستاري جنوب به اتوبان شهید فهمیده

 
غرب را از چالش ها بر شمرد. 

شورایار منطقه پنج تهران ادامه داد: بلاتکلیفی و سردرگمی شهروندان در تقاطع بزرگراه شهید حکیم وبلوار تعاون، عدم تخصیص



تعرفه فرهنگی آموزشی و ورزشی به انشعابات سراي محلات، نبود دستورالعمل شفاف و عدم امکان نظارت مناسب عدم وجود دفتر
براي هیات رئیسه شورایاري منطقه و عدم اطلاع از مصوبات شوراي معاونین منطقه، نبود فضاي سبز و پارك محله اي و بلاتکلیفی و

 
رها شدن پروژه مجموعه فرهنگی ورزشی تفریحی بانوي آفتاب، از دیگر مشکلات منطقه است. 

به گفته وي، عدم نگهداري مناسب فضاي سبز شهرك آپادانا تجمع زباله در قسمت هاي مختلف شهرك آپادانا، عدم بهرمندي
ساکنین از سالن ورزشی سرپوشیده، نداشتن سند مالکیت املاك و عدم هرگونه امکانات و خدمات جنت آباد جنوبی، جنت آباد و... و.
نیاز جوانان سطح منطقه به زمین فوتبال استاندارد، بلاتکلیفی و رها بودن پروژه مجموعه ورزشی پیشکسوتان ایران از دیگر موضوعاتی

 
است که باید براي آنها راه حل هاي اندیشیده شود. 

شورایار منطقه پنج تهران در ادامه، وجود پیاده روهاي نا مناسب و غیر استاندارد در سطح محلات منطقه، مصنوعی اختصاص اعتبار

 
جهت تکمیل پروژه مجموعه ورزشی پیشکسوتان ایران همسطح سازي و ساماندهی پیاده روها را از مشکلات منطقه بر شمرد. 

 
اقدامات شورایاران در پیک اول کرونا 

وي در ارتباط با اقدامات شورایاران منطقه در پیک اول کرونا گفت: با عنایت به دستور ستاد هماهنگی شورایاري ها با موضوع کارگروه
مشارکت هاي مردمی ستاد مقابله با کرونا و پیرو دستورالعمل ها و شیوه نامه هاي ابلاغ شده از سوي این ستاد به تمامی واحدهاي
شهرداري تهران، چک لیست نظارت شورایاري هاي شوراي اسلامی شهر تهران بر عملیات مقابله با بحران کرونا برعهده شورایاران قرار

 
گرفت وآنان نیز تمامی وظایف محوله در این ارتباط را انجام دادند. 

وي، تشکیل ستاد مدیریت بحران در محلات؛ خرید مواد ضد عفونی کننده به ارزش پانصد هزار تومان براي محلات، توزیع رایگان
ماسک در منطقه 5، ایجاد 19 کارگاه تولید ماسک و 7 کارگاه تولید گان پزشکی، ایجاد 9 کارگاه تولیدآبمیوه گیري، مشارکت در

 
تولید و توزیع مواد ضدعفونی توسط شورایاري و بسیج دانشجویی دانشگاه علوم تحقیقات منطقه 5 را از اقدامات شورایاري عنوان کرد. 
قاسمی همچنین تهیه بسته هاي پذیرایی با مشارکت شورایاري و هیات هاي مذهبی منطقه در بیمارستان ها، ضد عفونی روزانه معابر
و اماکن عمومی، پیگیري تعطیلی بازارهاي روز در سطح منطقه، توزیع رایگان مواد ضدعفونی در سراي محلات، نصب و تولید و توزیع

 
بروشورهاي مختلف در جهت مقابله با کرونا را از دیگر اقدامات شورایاري دانست. 

منطقه 5 تهران از شمال به رشته کوه البرز، از جنوب به بزرگراه شهید لشگري و میدان آزادي ، از شرق به بزرگراه اشرفی اصفهانی و
بزرگراه محمدعلی جناح و منطقه 2 شهر تهران در مجاورت طرشت و ستارخان و مرزداران و شهرك غرب و سعادت آباد و از غرب به

 
منطقه 22 شهر تهران ،استادیوم آزادي محدود می باشد 

این منطقه از نظر شهري داراي 7 منطقه و 29 محله است؛ مساحت کل منطقه پنج هزار و 400 هکتار است که 856 هزار نفر را در
خود جاي داده است و در آن 79 مسجد، 43 کتابخانه، 7 بیمارستان، 220 مدرسه، 19 دانشگاه، 4 موزه، 31 سالن ورزشی وجود دارد.

 
برچسب ها 

 
- شوراي شهر 

 
- شهرداري منطقه پنج تهران 

- شهر تهران



تصویب 152 طرح اشتغالزا در گیلانغرب

منبع: جمارانشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور عمرانی فرماندار گیلانغرب از تصویب 152 طرح اشتغالزا در این شهرستان خبر داد.

 
معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور عمرانی فرماندار گیلانغرب از تصویب 152 طرح اشتغالزا در این شهرستان خبر داد. 

معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور عمرانی فرماندار گیلانغرب
گفت: 152 طرح اشتغالزا با 85 میلیارد ریال اعتبار در کارگروه

 
اشتغال و سرمایه گذاري این شهرستان به تصویب رسید. 

به گزارش جماران، حمیدرضا بابایی روز سه شنبه در کارگروه
اشتغال و سرمایه گذاري گیلانغرب، افزود: این طرح ها شامل
130 طرح خود اشتغالی مددجویان تحت حمایت کمیته امداد و

 
بهزیستی و 22 طرح کشاورزي از محل کمک هاي فنی و حرفه اي است. 

 
وي اظهار داشت: این طرح ها در مجموع براي 152 تن فرصت شغلی ایجاد می کند. 

معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور عمرانی فرماندار گیلانغرب گفت: همچنین 130 میلیارد ریال تسهیلات براي واحدهاي آسیب

 
دیده از کرونا در این شهرستان اختصاص یافته است. 

بابایی اظهار داشت: در بخش تسهیلات واحدهاي آسیب دیده از کرونا از مجموع 398 طرح ارجاع شده به بانک هاي این شهرستان

 
تاکنون 125 طرح با 15 میلیارد ریال با اشتغال 137 نفر پرداخت شده و مابقی در حال انجام است. 

او اضافه کرد: براساس تصمیم ستاد ملی کرونا که مقرر شد مشاغلی که در جریان کرونا آسیب دیده اند مورد حمایت قرار گیرند در
این خصوص سهم شهرستان گیلانغرب 130 میلیارد ریال تعیین و اختصاص یافته که تعداد 678 طرح از طرف صاحبان بنگاه هاي
اقتصادي در سامانه کارا ثبت نام نموده اند که پس از بررسی واحدهاي آسیب دیده از کرونا از تسهیلات اختصاص یافته دولت

 
برخوردار خواهند شد. 

 
اخبار مرتبط جهانگیري: میزان ذخایر ارز در بانک مرکزي در تاریخ این بانک بی سابقه است 

 
اجراي 434 طرح اقتصادي و اشتغالزایی در خراسان جنوبی 

 
توضیحات وزیر نیرو در مورد همکاري ایران با اتحادیه اورسیا 

 
2 طرح اشتغالزایی در صندوق کارآفرینی امید کرمان افتتاح شد 

صندوق کارآفرینی امید گنبد بیش از 51 میلیارد ریال وام اشتغالزایی پرداخت کرد 



 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



واحدهاي دانشگاهی همدان پذیراي داوطلبان بدون کنکور

منبع: روزنامه فرهیختگانشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/05/21

در واحد همدان به غیر از سه رشته اتاق عمل، پرستاري و میکروبیولوژي تمامی رشته هاي کاردانی و کارشناسی پیوسته و
ناپیوسته براساس سوابق تحصیلی پذیرش دانشجو دارند و در هر سال با اطلاع رسانی هایی که از طرف واحد دانشگاهی انجام می شود

 
متقاضیان پذیرش و ثبت نام می شوند 

 
واحدهاي دانشگاهی همدان پذیراي داوطلبان بدون کنکور 

 
 0.00

به گزارش «فرهیختگان»، کنکور، سوژه اي که حدود یک ماهی
است در صدر اخبار رسانه ها دنبال می شود. هر روز هم
اظهارنظرهاي مختلفی درباره چگونگی برگزاري آن به گوش می
رسد. البته کنکور امروز یکی از راه هاي ورود به دانشگاه است و
داوطلبان ادامه تحصیل در مقطع کارشناسی می توانند با استفاده
از سوابق تحصیلی بدون شرکت در آزمون سراسري به دانشگاه
روند. دانشگاه آزاد در سراسر کشور نیز این روزها تا دوم
شهریورماه پذیراي علاقه مندان به تحصیل در مقاطع بالاتر است
و در هر استان با توجه به پتانسیل هاي جغرافیایی و اقتصادي و
اجتماعی در رشته هاي گوناگون از داوطلبان استقبال می کند.

در گزارش امروز به سراغ روساي واحدها و مراکز دانشگاه آزاد اسلامی استان همدان رفتیم تا از ظرفیت هاي بدون آزمون این واحدها

 
اطلاعات بیشتري کسب کنیم. 

 
داوطلبان همه رشته هاي واحد همدان بدون کنکور جذب می شوند 

مرتضی قائمی، دبیر هیات امنا و رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان همدان در گفت وگو با «فرهیختگان» درباره جذب بدون کنکور
دانشجویان اظهار کرد: «براساس دستورالعمل هاي اطلاع رسانی شده از طرف مرکز سنجش و پذیرش دانشگاه آزاد اسلامی پذیرش
دانشجو در مقاطع کاردانی و کارشناسی در بسیاري از رشته محل ها براساس سنجش و ارزیابی سوابق تحصیلی متقاضیان انجام می
شود. مرکز سنجش و پذیرش دانشگاه آزاد اسلامی در هر سال طی دو نوبت شهریورماه براي نیمسال اول هر سال و دي ماه براي
نیمسال دوم هر سال تحصیلی از طریق سایت اقدام به ثبت نام متقاضیان کرده و براساس رشته محل هاي اعلام شده و تقاضاهاي
داوطلبان پذیرش در رشته محل هاي واحدها و مراکز دانشگاهی در هر سال تحصیلی انجام می شود. در این شیوه علایق و سوابق
تحصیلی دوره متوسطه داوطلبان در چگونگی پذیرش آنها موثر است.» وي درخصوص جذب دانشجوي بدون کنکور در رشته هاي
مختلف اظهار کرد: «در واحد همدان به غیر از سه رشته اتاق عمل، پرستاري و میکروبیولوژي تمامی رشته هاي کاردانی و کارشناسی
پیوسته و ناپیوسته براساس سوابق تحصیلی پذیرش دانشجو دارند و در هر سال با اطلاع رسانی هایی که از طرف واحد دانشگاهی

 
انجام می شود متقاضیان پذیرش و ثبت نام می شوند.» 



رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان همدان تصریح کرد: «متقاضیان پذیرش در دانشگاه براساس سوابق تحصیلی مجاز هستند به انتخاب
خود و براساس اولویت تا 20 رشته محل را در هر مقطع تحصیلی انتخاب و ثبت نام کنند و بعد از پذیرش و به جهت رعایت رفاه حال
متقاضیان ثبت نام و تشکیل پرونده به صورت الکترونیکی و بدون حضور در محل انجام می شود و کل شهریه دوران تحصیل آنها نیز

 
براساس درخواست متقاضیان به صورت اقساط ماهانه و بدون هیچ گونه محدودیت یا تضمینی دریافت می شود.» 

قائمی درباره محوریت جذب دانشجوي بدون کنکور اظهار کرد: «با توجه به اینکه تقریبا تمامی رشته هاي واحد(به غیر از سه رشته
پرستاري، اتاق عمل و میکروبیولوژي) پذیرش براساس سوابق تحصیلی دارند، لذا در تمامی گروه ها برنامه ریزي ها باهدف جذب
دانشجو براساس سوابق تحصیلی انجام شده است و محوریت تبلیغات و برنامه ها بر تحصیل همزمان دو رشته و تقسیط شهریه

 
برگزاري کلاس ها در سال تحصیلی جدید بر بستر آموزش مجازي درحال انجام است.» 

وي درخصوص ظرفیت واحد همدان براي پذیرش بدون کنکور گفت: «در تمامی رشته محل هاي موجود واحد همدان براساس اعضاي
هیات علمی، کارگاه ها و آزمایشگاه ها و فضاهاي آموزشی موجود آمادگی پذیرش دانشجو در دو گروه موازي و به طور همزمان را دارد
و لذا محدودیتی براي داوطلبان در انتخاب رشته هاي موجود وجود ندارد و تمامی متقاضیان می توانند بدون نگرانی رشته مورد علاقه

 
خود را انتخاب و تحصیل کنند.» 

قائمی درباره مزیت هاي واحد براي تحصیل دانشجویان بدون آزمون اظهار کرد: «واحد همدان جامع ترین مرکز آموزش عالی در
استان بعد از دانشگاه بوعلی سیناست که تمامی امکانات رفاهی، ورزشی، خدماتی، آزمایشگاهی و کارگاهی و آموزشی را به صورت
متمرکز در مجتمع دانشگاهی خود فراهم کرده و با ایجاد محیطی آرام و مناسب با بهره گیري از کادر هیات علمی متخصص و
کارمندانی خدوم و تلاشگر شرایط مناسبی را براي پذیرش و هدایت و آموزش متقاضیان ایجاد کرده و با برنامه تقسیط کامل شهریه
دوران تحصیل دانشجویان بدون اعمال شرایط بانک ها و بدون ضامن و... خیال متقاضیان را در پرداخت شهریه راحت کرده است و

 
متقاضیان بدون دغدغه می توانند به تحصیل خود ادامه دهند.» 

وي درخصوص افزایش رشته هاي جدید در سال جاري بیان کرد: «در مقاطع کاردانی و کارشناسی به دنبال ایجاد رشته هاي جدید
طبق طرح آمایش و بازمهندسی رشته ها هستیم تا با موافقت شوراي گسترش آموزشی دانشگاه رشته هاي جدید ایجاد و به مخاطبان
معرفی شود ولی در مقطع دکتري تخصصی دو رشته دکتري مدیریت دولتی و دکتري مدیریت فناوري اطلاعات و ارشد گرایش راه و

 
ترابري و ارشد مدیریت مالی جزء رشته هاي جدید واحد همدان هستند که از سال تحصیلی جدید دانشجو خواهند داشت.» 

وي افزود: «رشته هاي موجود که اشاره شده وجود دارند و علاوه بر آنها مدیریت کسب وکارهاي کوچک نیز براي محوریت بخشی به
تولیدات کارگاهی و خانگی و استفاده از ظرفیت هاي تولیدات کوچک مقیاس در سال قبل تاسیس شده است که می تواند در تبدیل

 
تولیدات کشاورزي و دامی به فرآورده هاي جدید کمک کند.» 

قائمی بیان کرد: «در سال گذشته و سال جاري با هدف مهارت آموزي و افزایش دانش مهارتی دانشجویان و فارغ التحصیلان دوره
هاي مهارت آموزي با مشارکت اصناف و اتاق بازرگانی و با استفاده از ظرفیت کارگاه ها و آزمایشگاه ها و دانش و تخصص اعضاي هیات
علمی در واحد تعریف و برگزار شده است تا دانشجویان و فارغ التحصیلان علاوه بر تحصیل و کسب دانش نظري در تمامی رشته ها
براساس نیاز بازار و درخواست خود آنها از دوره هاي مهارت آموزي عمومی و تخصصی کوتاه مدت نیز در کنار تحصیلات دانشگاه ها
بهره مند شوند و در زمان فارغ التحصیلی علاوه بر کسب دانش، مهارت لازم را نیز در رشته خود براي ورود به بازار کار کسب کرده

 
باشند.» 



وي درباره مزیت هاي واحد همدان گفت: «دانشگاه آزاد اسلامی واحد همدان به صورت مجتمع دانشگاهی در بیش از 100 هکتار واقع
شده است که از یک طرف به ایستگاه راه آهن شهر همدان و از طرف دیگر به فرودگاه بین المللی همدان دسترسی دارد. در آن
مجتمع دانشگاهی فضاي سبز بسیار مناسب براي استراحت مراجعه کنندگان به وفور ایجاد و ساماندهی شده است و کارگاه ها و
آزمایشگاه هاي متنوعی با تجهیزات به روز و منحصربه فرد براي تمامی رشته هاي موجود ایجاد و راه اندازي شده است و کتابخانه
بسیار غنی از کتب متعدد عمومی تخصصی وجود دارد و مجتمع خوابگاهی دانشگاه با ظرفیت بالغ بر یک هزار نفر فضاي بسیار
مناسبی براي اقامت دانشجویان دختر است و همچنین ورزشگاه هاي متعددي با شرایط مطلوب و امکانات ویژه تاسیس و راه اندازي
شده است و نیز فضاي آموزشی متنوع و متعدد با شرایط دانشکده هاي موجود براي ارائه دروس آموزشی ساخته و مورد استفاده است
و این مجموعه آموزشی، رفاهی، ورزشی و کارگاهی به طور کامل و متمایز در اختیار داوطلبان و متقاضیان تحصیل در دانشگاه آزاد

 
اسلامی واحد همدان است.» 

 
دانشگاه آزاد اسلامی بهار، بزرگ ترین مجتمع آموزشی در سطح شهرستان بهار 

جواد الماسی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بهار در گفت وگو با «فرهیختگان» درباره جذب بدون کنکور اظهار کرد: «با توجه به افزایش
زیرساخت هاي آموزشی در کشور و افزایش دانشگاه ها و پتانسیل دانشگاه آزاد اسلامی در آموزش جذب بدون کنکور دانشجو در

 
مقاطع کاردانی و کارشناسی در دستورکار قرار گرفته است.» 

الماسی تصریح کرد: «بزرگ ترین مجتمع آموزشی در سطح شهرستان بهار از نظر تعداد رشته و دانشجو و زیربنا، استفاده از اساتید
مجرب هیات علمی، نرخ پایین شهریه، ساختمان مجهز و کلاس هاي استاندارد، کارگاه هاي مناسب کامپیوتر و برق، وجود آتلیه

 
معماري براي دانشجویان هنر و معماري و وجود هیات علمی در اکثر رشته ها ازجمله امتیازات این مرکز براي جذب دانشجو است.» 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بهار درخصوص خدمات ارائه شده به دانشجویان هم اظهار کرد: «پرداخت وام شهریه، برگزاري مسابقات
فرهنگی و ورزشی، برگزاري کلاس ها خارج از ساعت اداري ویژه کارکنان، ارائه سرویس ایاب و ذهاب رایگان به مرکز، تقسیط شهریه،
برگزاري اردوهاي فرهنگی-زیارتی و علمی و برگزاري جلسات مشاوره دانشجویی ازجمله خدمات این مرکز در سال هاي اخیر بوده

 
است.» 

وي افزود: «دانشگاه آزاد اسلامی بهار از سال 96 شروع به اعزام مشاور به مدارس شهرستان و ایجاد مرکز مشاوره در سطح شهرستان

 
کرده است که در این مورد موفق بوده و جذب دانشجو نسبت به سال گذشته پیشرفت خوبی داشته است.» 

الماسی در پاسخ به این سوال که چه اقداماتی درخصوص جذب دانشجو انجام داده اید، عنوان کرد: «اداره ثبت نام مرکز بهار در طول

 
سال نسبت به مشاوره و راهنمایی جهت جذب دانشجو فعال است و بر محوریت کاهش شهریه و تنوع رشته اي تاکید دارد.» 

وي درباره ظرفیت مرکز بهار براي جذب دانشجو گفت: «با توجه به نزدیکی به استان همدان و امکان استفاده از اساتید واحد مادر در

 
هر رشته می توانیم تا 100 نفر ثبت نام کنیم.» 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بهار درباره افزایش رشته در سال جدید گفت: «حقوق، روانشناسی، تربیت بدنی و حسابداري (همه رشته
ها مقطع کارشناسی پیوسته) از رشته هایی هستند که افزوده شدند.» مرکز بهار با توجه به تنوع رشته سرمایه گذاري ویژه اي در

 
مقطع کارشناسی پیوسته داشته است. 



وي افزود: «یکی از مواردي که درحال انجام است عقد تفاهمنامه همکاري با مراکز فنی و حرفه اي شهرستان است که درجهت
برگزاري هاي دوره هاي مهارت آموزي دانشجویان بسیار مورد توجه دانشجویان قرار گرفته است. قابل ذکر است پس از پایان هر دوره

 
براي دانشجو کارت مهارت فنی صادر می شود.» 

 
زمینه سازي اشتغال دانشجویان در واحد تویسرکان با افزایش مهارت ها 

مجتبی بابایی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد تویسرکان درگفت وگو با «فرهیختگان» درباره امتیازاتی که این واحد براي
دانشجویان بدون کنکور درنظر گرفته است، اظهار کرد: «وام هاي مختلفی با بهره پایین از طریق صندوق رفاه دانشجویی به این

 
دانشجویان پرداخت می شود.» 

وي درخصوص خدمات این واحد به دانشجویان بدون کنکور گفت: «با برنامه ریزي کلاس ها در سه روز متوالی و در بعدازظهرها و آخر
هفته براي دانشجویان شاغل درنظر گرفته خواهد شد. واحد تویسرکان با توجه به برگزاري کنکور سراسري با پیش بینی و در
نظرگرفتن چندین مشاوره در روز برگزاري کنکور آماده ارائه خدمات در راستاي کمک به انتخاب بهتر رشته هاي تحصیلی مورد علاقه
متقاضیان است.» بابایی درباره محوریت جذب دانشجوي بدون کنکور گفت: «با توجه به بحث مهم اشتغال در آینده، پیش بینی دوره

 
هاي مهارت افزایی در رشته هاي مورد نظر و ارائه به دانشجویان علاقه مند درنظر گرفته شود.» 

وي درخصوص ظرفیت واحد تویسرکان براي پذیرش دانشجویان بدون کنکور اظهار کرد: «با توجه به زیرساخت هاي خوب واحد،
همچون کارگاه ها و آزمایشگاه ها زمینه مناسبی براي جذب دانشجو مهیا است.» رئیس واحد تویسرکان درباره مزیت هاي این واحد
براي جذب دانشجویان گفت: «از نظر آموزشی؛ برنامه ریزي کلاس ها براي دانشجویان و پیش بینی و درنظر گرفتن چندین مشاوره در
روز برگزاري کنکور و ارائه خدمات در راستاي کمک به انتخاب بهتر رشته هاي تحصیلی مورد علاقه متقاضیان؛ همچنین به مسائل

 
مالی توجه می شود که با پرداخت انواع وام ها با بهره پایین از طریق صندوق رفاه دانشجویی اقدام می شود.» 

وي بیان کرد: «براي افزایش مهارت، دانشجویان علاوه بر یادگیري دروس تئوري که باید براساس سرفصل رشته خود بگذرانند طرحی
در قالب طرح «دانشجوي موفق» دارند تا امکان کارآفرینی در رشته خود را در پایان تحصیل به دست آورند.» رئیس واحد تویسرکان
درباره سرمایه گذاري در رشته هاي این واحد گفت: «با توجه به شرایط اقلیمی و بومی شهرستان تویسرکان، این واحد روي رشته
هایی متمرکز است که بتوانند از طریق افزایش مهارت در زمینه ایجاد اشتغال در خود شهرستان مانع از مهاجرت فارغ التحصیلان به

 
بیرون از شهرستان شوند.» 

وي درخصوص پذیرش دانشجو عنوان کرد: «رشته هایی که در طول دوران تحصیل می توانند با افزایش مهارت در قالب کارآفرینی
موفق باشند مثل رشته تاسیسات مکانیکی هستند که با توجه به ساخت وساز گسترده در سطح استان زمینه شغلی مناسبی براي فارغ

 
التحصیلان فراهم است.» 

رئیس واحد تویسرکان درباره فعالیت جدید این واحد گفت: «با تشکیل کمیته مشترك با مرکز فنی حرفه اي شهرستان تویسرکان و
امضاي تفاهمنامه جهت برگزاري دوره هاي مشترك در راستاي افزایش کارایی و آموزش عملی، علاوه بر کسب مهارت براساس دروس
تئوري اختصاصی رشته، دانشجویان رشته هاي فنی مهندسی عملا با آموزش و یادگیري عملی هم، مهارت مضاعفی را در رشته خود

 
کسب کنند تا بعد از اتمام تحصیل بتوانند در زمینه خوداشتغالی و کارآفرینی موفق تر عمل کنند.» 



وي بیان کرد: «واحد تویسرکان داراي امکانات سخت افزاري بسیار مناسب همچون کارگاه هاي برق، سایت هاي مجهز کامپیوتر و
معماري و نقشه کشی و سالن مجهز تربیت بدنی و بدنسازي است. این واحد داراي بیش از 50 عضو هیات علمی مجرب، فضاي
خوابگاهی مناسب، امکانات رفاهی ورزشی کافی و جدید، فضاي آموزشی استاندارد، کتابخانه بزرگ و مجهز با بیش از 50 هزار جلد
کتاب و سالن مطالعه جداگانه خواهران و برادران، مسجد و فضاي فرهنگی و معنوي بسیار خوب با وجود دو شهید گمنام در صحن

 
دانشگاه است.» 

 
افزایش رشته هاي جدید در زمینه صنایع چوب در واحد ملایر 

محمدعظیم خدایاري، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد ملایر در گفت وگو با «فرهیختگان» درباره این واحد اظهار کرد: «شهرستان
ملایر به عنوان شهر جهانی مبل منبت و انگور ثبت شده و به واسطه دستان هنرمند و خلاقیت مردمانش در منبت کاري و تولید مبل
منبت از جایگاه خاصی در کشور برخوردار است به نحوي که بیش از 62 درصد از مبلمان منبتی ایران در این شهرستان تولید می

 
شود و بیش از 90 درصد از مبلمان منبتی تولیدي این شهرستان در خارج از استان همدان به فروش می رسد.» 

خدایاري درخصوص پتانسیل هاي واحد ملایر اظهار کرد: «در این راستا و با توجه به وجود این پتانسیل قوي در شهرستان، دانشگاه
آزاد اسلامی واحد ملایر با دارا بودن رشته صنایع چوب و کاغذ و بهره مندي از اعضاي هیات علمی متخصص و مجرب در زمینه صنایع
چوب و سایر رشته هاي مرتبط و امکانات سخت افزاري مناسب نظیر کارگاه پیشرفته چوب اقدام به اخذ مجوز تاسیس سراي نوآوري
مبل منبت کرده که بر این اساس دانشگاه آزاد اسلامی واحد ملایر به عنوان دانشگاه نسل سوم (کارآفرین) قصد دارد در سراي نوآوري
مبل و منبت با حضور مستمر اعضاي هیات علمی فناور و نیز فعالان عرصه مبل و منبت، هیات مدیره بازار بزرگ مبل، اتحادیه و
انجمن هاي مختلف در زمینه این هنر صنعت و نیز شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپ ها، شتاب دهنده ها و هسته هاي فعال با
ارتباط علمی و عملی با صنعت و با هدف جذب، پرورش و رشد ایده ها مسائل و مشکلات مختلف این صنعت را شناسایی و نسبت به

 
رفع آنها اقدام کند و نیز اشتغال زایی براي جوانان و فارغ التحصیلان در این صنعت را در دستور کار دارد.» 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد ملایر درباره طرح پایش گفت: «این واحد دانشگاهی با عنایت به دستورالعمل اجرایی نظام پایش آزاد
و مجوز شوراي عالی پژوهش تحصیلات تکمیلی دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان مجري برنامه علمی مبل و منبت در سطح کشور
انتخاب شد و تاکنون 4 چالش اصلی مرتبط با این هنر صنعت را شناسایی و بیش از 300 موضوع و زمینه پژوهشی را تعریف کرده

 
است.» 

وي افزود: «دانشگاه آزاد اسلامی واحد ملایر یکی از قدیمی ترین واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی است که در سال 1367 در شهر ملایر
تاسیس شده و توانسته به دانشگاه بسیار بزرگ ارتقا یابد و با بیش از 3000 دانشجوي بومی و غیربومی و با داشتن دانشکده هاي علوم
انسانی، فنی ومهندسی و آموزشکده سما، داراي 31 رشته کاردانی و 34 رشته کارشناسی بدون آزمون، 28 رشته کارشناسی ارشد و

 
دو رشته دکتري تخصصی با آزمون است.» 

خدایاري ادامه داد: «واحد ملایر در سال 1396 با جذب دانشجو در رشته هاي با آزمون کارشناسی پرستاري و اتاق عمل اقدام به
تاسیس دانشکده علوم پزشکی بسیار مدرن و مجهز با 23 هکتار زمین و بیش از 6500 مترمربع ساختمان نوساز و تجهیزشده نیز
کرده است.» وي درخصوص افزایش رشته هاي جدید در این واحد گفت: «طی دو سال اخیر نیز با اخذ مجوز تاسیس و جذب دانشجو
در رشته هاي حقوق، مشاوره، شهرسازي، مدیریت هاي صنعتی، دولتی و بازرگانی، مهندسیHSE و کارشناسی ارشد فقه و مبانی
حقوق اسلامی محقق شده است و همچنین با عنایت به راه اندازي سراي نوآوري مبل و منبت در واحد ملایر، اقدام جهت تاسیس
رشته هاي جدید در زمینه صنایع چوب، افق بسیار خوبی در جذب دانشجو و نیز تجاري سازي طرح هاي نوآورانه در صنعت چوب



 
پیش روي دانشگاه آزاد اسلامی واحد ملایر خواهد بود.» 

 
دغدغه داوطلبان براي پرداخت شهریه در واحد اسدآباد برطرف شده است 

مهدي عسگري کیا، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد اسدآباد در گفت وگو با «فرهیختگان» درباره این واحد اظهار کرد: «واحد
اسدآباد 27 رشته بدون آزمون دارد. کامپیوتر در دو مقطع کاردانی و کارشناسی، معماري در دو مقطع کاردانی و کارشناسی،
حسابداري در سه مقطع کاردانی و کارشناسی، برق در دو مقطع کاردانی و کارشناسی، مدیریت بازرگانی کاردانی، آموزش ابتدایی در
دو مقطع کاردانی و کارشناسی، تربیت بدنی در دو مقطع کاردانی و کارشناسی، مکانیک خودرو در سه مقطع کاردانی و کارشناسی،

 
کاردانی ساختمان، کارشناسی عمران، کارشناسی حقوق و کارشناسی الکترونیک از جمله این رشته ها بوده است.» 

وي درباره اقدامات این واحد براي جذب دانشجویان گفت: «داوطلبان می توانند بدون شرکت در آزمون و به دور از هر استرسی رشته
دلخواه خود را انتخاب و ادامه تحصیل دهند. ارائه تسهیلات با سود کم، اقساطی کردن شهریه، تحصیل در شهر محل زندگی و نزدیکی
با خانواده، نبودن هزینه هاي اضافی از قبیل خوابگاه، سلف سرویس و... از مزایایی است که در اختیار دانشجوي بدون آزمون قرار می

 
گیرد.» 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد اسدآباد درباره تسهیلات دانشجویان بدون آزمون اظهار کرد: «واحد اسدآباد با هماهنگی یکی از بانک
هاي شهرستان نسبت به ارائه تسهیلات بدون سپرده و به اندازه شهریه دانشجو اقدام کرده و به تبع این امر دغدغه دانشجو در

 
پرداخت شهریه برطرف شده است.» 

عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اسدآباد درخصوص ارائه مشاوره به داوطلبان گفت: «مشاوره آموزشی و تحصیلی مستقر

 
در دانشگاه با استفاده از اعضاي هیات علمی مجرب و کارکنان آموزشی باسابقه در واحد اسدآباد درحال انجام است.» 

رئیس واحد اسدآباد، محور اصلی جذب دانشجو در این واحد را تکیه بر ارائه آموزش آنلاین و پرداخت اقساطی شهریه عنوان کرد.
عسگري کیا درباره مزیت واحد اسدآباد اظهار کرد: «با توجه به اینکه واحد اسدآباد در مرکز شهر قرار گرفته و دسترسی به تمام نقاط
شهر میسر است و لذا مزیت برتر آن به شمار می رود. استفاده از اساتید مجرب حق التدریس و هیات علمی و هماهنگی با بانک هاي
شهرستان در ارائه تسهیلات شهریه اي به دانشجویان از اقدامات مهم واحد اسدآباد در خدمت به دانشجویان به شمار می رود.» رئیس
دانشگاه آزاد اسلامی واحد اسدآباد افزود: «با هماهنگی واحد همدان تعدادي از رشته ها به صورت مشترك در واحد اسدآباد برگزار می

 
شود که به واسطه این امر رفت وآمد دانشجو به استان و هزینه هاي اضافی بر دانشجو تحمیل نمی شود.» 

وي درباره افزایش رشته هاي جدید در سال جاري گفت: «ارائه چهار رشته جدید پرطرفدار در واحد اسدآباد با واحد همدان به طور
مشترك برگزار می شود که در این دوره از ثبت نام بر آن تاکید خواهد شد.» عسگري کیا اضافه کرد: «واحد اسدآباد با دارا بودن قطب
علمی قوي در سطح شهرستان با استفاده از اعضاي هیات علمی مجرب در سطح دکتري و ارائه آموزش آنلاین با بهترین کیفیت و

 
برنامه ریزي درسی براي فرهنگیان و کارکنان ادارات و بانک ها بهترین انتخاب براي مشتاقان تحصیل است.» 

نویسنده: مریم حضرتی، روزنامه نگار



حمایت مجمع کارآفرینان ایران از وزارت مدرس خیابانی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - مجمع کارآفرینان ایران با تایید عملکرد مدرس خیابانی به عنوان سرپرست وزارت صمت، خواستار حضور وي
به عنوان وزیر جدید در این وزارتخانه شد.

 
 

فصل اقتصاد - مجمع کارآفرینان ایران با تایید عملکرد مدرس خیابانی به عنوان سرپرست وزارت صمت، خواستار حضور وي به عنوان

 
وزیر جدید در این وزارتخانه شد. 

 
به گزارش فصل اقتصاد، مجمع کارآفرینان ایران با ارسال نامه اي به سران قوا نوشت: 

 
با سلام و احترام؛ 

باستحضار می رساند با شرایط اقتصادي شکل گرفته در سال هاي اخیر که سرمنشاء آن تحریم هاي ناجوانمرادانه استکبار جهانی علیه
جمهوري اسلامی ایران است و با تاکید بر تلاش هاي شبانه روزي فرزندان این مرز و بوم براي راه اندازي و سرعت بخشیدن به چرخه
تولید و کارآفرینی، بی شک نیازمند حضور افرادي آگاه و توانمند در عرصه صنعت بیش از پیش حس خواهد شد. کسانی که تحقق
اهداف مقاومتی را در کنار برنامه کلان خود درك کرده و بهترین تصمیمات و شایسته ترین اقدامات را به عمل آورند و در این مسیر
ثابت قدم باشند. گام هایی که با حضور افراد کلیدي براي اجراي برنامه ها و سیاست هاي کلان برداشته می شود با فرداي صنعت این
کشور در هم تنیده است؛ آن هم در مسیري طولانی که متاسفانه گاهاً نگاه هاي سیاسی و منافع بخشی به افق هاي بلند آن ترجیح

 
داده شده است. 

لذا جایگاه هایی که می توانند تولید ملی را به معناي واقعی کلمه در مختصات اقتصاد مقاومتی تعریف کنند باید به شدت مراقبت
شده و از حضور افراد توانمند در آن حمایت شود. بی شک جایگاه "وزارت صنعت، معدن و تجارت" از جمله این جایگاه ها محسوب

 
شده و در این خصوص داراي نقشی کاملا محوري و پر رنگ است. 

از نگاه صاحبان مشاغل و کارآفرینان تاثیرگذار حضور جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی به عنوان سرپرست این وزارت خانه هرچند در
مقطعی کوتاه، باعث شکل گیري تحولی بی نظیر در روند حمایت از صنایع مولد کشور شده است. ایشان با حمایت تمام قد خود از
صنایع مولد و همراه نمودن زنجیره هاي تولید و همراستا کردن فعالیت سازمانی و نهادهاي موثر بر آن، باعث رشد و توسعه دوچندان
شده اند. امید است با ادامه روند فعلی شاهد شکوفایی صنایع ایرانی در گام دوم انقلاب اسلامی به عنوان ستونی از امنیت ملی

 
کشورمان باشیم. 



مجمع کارآفرینان ایران و انجمن هاي تولید کننده به نمایندگی از صاحبان صنایع و معادن و فعالان کسب و کار بخش خصوصی
کشور و با نگاه به عملکرد قابل تقدیر جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی، صراحتا و قویا درخواست حضور ایشان را به عنوان وزیر جدید
"وزارت صنعت، معدن و تجارت " مورد توجه قرار داده تا ایشان نیز بتوانند به پشت گرمی قواي سه گانه مجریه، مققنه و قضاییه

 
اقداماتی درخور ملت شریف و انقلابی جهت بهبود شرایط اقتصادي کشور داشته باشند. 

بنابراین امید است دولت محترم با نظري استوار، ایشان را به نمایندگان منتخب ملت معرفی کرده و با راي اعتماد قاطع و حداکثري
نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی به ایشان، شاهد راهگشایی و ادامه مسیر توسعه اقتصادي و دستیابی به اهداف عالیه فوق

 
الذکر باشد. 



 
 

انتهاي پیام/



ایجاد شهرك هاي صنعت خصوصی در دستور کار وزارت صمت

منبع: شبستانشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/05/21

صالحی نیا گفت: در سال جاري ایجاد شهرك هاي خصوصی در دستور کار قرار گفته است و 100 شهرك خصوصی پروانه
دریافت کرده و در حال فعالیت هستند.

صالحی نیا گفت: در سال جاري ایجاد شهرك هاي خصوصی در دستور کار قرار گفته است و 100 شهرك خصوصی پروانه

 
دریافت کرده و در حال فعالیت هستند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از خوسف، «محسن
صالحی نیا» ظهر امروز (21 مرداد) در مراسم افتتاح کارخانه
بنتونیت که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد، اظهار کرد:
سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران به عنوان یک
شرکت مادر تخصصی زیر مجموعه وزارت صنعت، معدن و تجارت

 
و به عنوان یکی از معاونت ها مشغول انجام وظیفه است. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک افزود: 950 شهرك و ناحیه صنعتی در کشور در حال بهره
برداري است که حدود 450 شهرك صنعتی و 400 ناحیه صنعتی است؛ هرچند به لحاظ شکل گیري و نحوه اداره تفاوتی با هم

 
ندارند. 

صالحی نیا گفت: تعداد واحدهاي موجود در حال بهره برداري بالغ بر 46 هزار واحد در 950 شهرك هاي صنعتی است که بالغ بر 35

 
هزار واحد در مراحل مختلف ساخت و ساز براي بهره برداري هستند. 

وي جامعه ذي نفع در 95 شهرك صنعتی و ناحیه صنعتی کشور بالغ بر 46 هزار واحد تولیدي در حال انجام است که قرار است 35

 
هزار واحد به تناوب ساخت و ساز در سال هاي آینده به بهربرداري برسند. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک تصریح کرد: اهداف ما توسعه زیرساخت ها براي استقرار
واحدهاي صنعتی مانند آب، برق، گاز و راه دسترسی مناسب است که امروز براي توسعه واحدهاي صنعتی از ضروریات است که با

 
تامین، بهربرداري و واگذاري به شرکت هاي خدماتی کار خود را پیش می بریم. 

صالحی نیا ادامه داد: در سال جاري ایجاد شهرك هاي خصوصی در دستور کار قرار گفته است و 100 شهرك خصوصی پروانه دریافت

 
کرده و در حال فعالیت هستند. 

وي افزود: توسعه صنعتی و فرآوري آنها، تامین مالی در راستاي حمایت از سرمایه گذاري، توسعه بازار در زنجیره صنایع بزرگ در قالب



 
صادرات و توسعه عمران و کارآفرینی از اهداف عمده سازمان صنایع کوچک است. 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک گفت: امروز پنج پروژه عمرانی، هفت طرح صنعتی کوچک و
متوسط و یک دفتر منطقه اي به صورت نمادین افتتاح شد که در رستاي تحقق این برنامه هفت تفاهم نامه امضاء می شود.



کارگاه خیاطی ویژه خانواده زندانیان در سیرجان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما کرمان مدیرعامل انجمن
حمایت از زندانیان سیرجان گفت:در این کارگاه که در
سالن انجمن حمایت از زندانیان فعال شده است 15 نفر از
خانواده هاي مددجویان سیرجان مشغول به کار شدند و
روزانه 50 دست لباس فرم شرکت هاي معدنی تولید و

 
دوخته می شود. 

محمد اسدي هدف از فعالیت این کارگاه خیاطی را توانمندسازي خانواده مددجویان تحت پوشش انجمن حمایت از زندانیان
درسیرجان عنوان کرد و افزود: در این کارگاه انواع البسه با کیفیت بالا تولید می شود و براي 15 نفرهم اشتغال زایی شد.



واگذاري اراضی ملی استان به بخش صنعت و معدن

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه
وبویراحمد، مدیر کل منابع طبیعی این استان در جلسه
کارگروه رفع موانع تولید گفت: به منظور حمایت از تولید و
اشتغال هزار و 500 هکتار از اراضی ملی به بخش صنعت و

 
معدن واگذار شد. 

حکمتیان از آمادگی این اداره کل براي تامین زمین مورد
نیاز واحد هاي صنعتی و تولیدي براساس ضوابط قانونی
اشاره کرد و افزود: با این حال برخی از اراضی واگذاري که
براي ساخت واحد هاي تولیدي واگذار شده بلا استفاده

 
مانده است و با گذشت سال ها متقاضیان سرمایه گذاري عملا اقدامی انجام نداده اند. 

 
وي گفت: باید تکلیف این ظرفیت هاي مغفول مانده به سرعت مشخص شود. 

 
در این جلسه مشکل 3 طرح صنعتی راکد مطرح و تدابیري براي رفع مشکلاتشان اتخاذ شد. 

همچنین مشکلات زیر ساخت ارتباطی شهرك صنعتی چهاربیشه گچساران و مجتمع هاي آب معدنی گردنه مله شوره بویر احمد

 
مطرح و تصمیماتی براي حل این مشکل تصویب شد. 

در دهمین نشست کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید مقرر شد تا ده روز آینده نواحی صنعتی مصوب در سند آمایش سرزمینی هر
شهرستان مشخص و براي الحاق به شهرك هاي صنعتی اقدام شود.



گشایش اقتصادي با طرح فروش داخلی نفت در بورس انرژي

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین
ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد،
اظهارداشت: مردم باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد
ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و
بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ تلاشی

 
فروگذار نخواهیم کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در
یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم
نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد
اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه

 
تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.





سند ملی تحول کشاورزي دانش بنیان تهیه و تصویب می شود

منبع: پاناشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/05/21

تهران (پانا) - دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گفت این شورا آمادگی دارد با همکاري وزارت جهاد کشاورزي، سند ملی
کشاورزي دانش بنیان را تدوین و تصویب کند تا ظرفیت مالی ماندگاري در این حوزه شکل بگیرد.

تهران (پانا) - دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی گفت این
شورا آمادگی دارد با همکاري وزارت جهاد کشاورزي، سند
ملی کشاورزي دانش بنیان را تدوین و تصویب کند تا

 
ظرفیت مالی ماندگاري در این حوزه شکل بگیرد. 

به گزارش مرکز خبر شوراي عالی انقلاب فرهنگی،
سعیدرضا عاملی در دیدار با دکتر کاظم خاوازي وزیر جهاد

کشاورزي که در محل دبیرخانه شوراي عالی انقلاب فرهنگی انجام شد، با بیان اینکه شوراي عالی انقلاب فرهنگی طی 36 سال که از
ستاد به شورا تغییر ماهیت داد، خدمات بزرگی در حوزه علم و فناوري و فرهنگ داشته است، گفت: مقام معظم رهبري «مدظله
العالی» به جایگاه کلیدي شوراي عالی انقلاب فرهنگی با وجود دستگاه هاي مجري، مجلس شوراي اسلامی، قوه قضائیه و... به عنوان

 
یک نهاد آگاه به مسائل آینده، یکپارچه ساز و هماهنگ کننده حوزه علم و فرهنگ تأکید دارند. 

وي به سند نقشه جامع علمی کشور اشاره کرد و افزود: 16 جلسه شوراي عالی انقلاب فرهنگی متمرکز بر سند نقشه جامع علمی

 
کشور بوده که خوشبختانه این سند زمینه رشد علم و فناوري کشور را فراهم کرده است. 

عاملی خاطرنشان کرد: در اولویت الف سند نقشه جامع علمی به فناوري زیستی، فناوري هاي زیست محیطی، گیاهان دارویی و... و

 
همچنین در راهبردهاي 3 و 7 این سند به اقتصاد دانش بنیان و... تأکید شده است. 

وي ادامه داد: همچنین راهبرد 11 سند نقشه جامع علمی کشور به توسعه آموزش ها و پژوهش هاي حوزه تغذیه و پیشگیري، به

 
منظور بهره مندي ازمواد غذایی سالم و حفظ سلامت جامعه تأکید دارد. 

دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی با بیان اینکه بازنگري سند نقشه جامع با توجه به مطرح شدن مسائل هوش مصنوعی، اقتصاد
دیجیتال، صنعت چهار و... ضروري است، گفت: در حال حاضر بازنگري اولویت هاي سند نقشه جامع علمی کشور در دبیرخانه شوراي

 
عالی انقلاب فرهنگی در دست اجراست. 

عاملی بر ضرورت استقلال غذایی تأکید کرد و افزود: استقلال غذایی موجب امنیت و آرامش مردم می شود و غذاي سالم و پاك
اهمیت راهبردي و محوري دارد. در دوران شیوع کرونا استقلال غذایی در کشور به خوبی مشاهده شد. این در حالیست که در آمریکا و

اروپا شاهد کمبود و در بعضی موارد قحطی مواد غذایی بودیم. 



وي با بیان اینکه مصوبات شوراي عالی انقلاب فرهنگی، ثبات و ادامه دار بودن سیاست ها را تأمین می کند، تصریح کرد: شوراي عالی
انقلاب فرهنگی آمادگی دارد براي ایجاد یک ظرفیت نظام مند در راستاي تحقق امور حوزه کشاورزي با همکاري وزارت جهاد

 
کشاورزي، سند ملی کشاورزي دانش بنیان را تدوین و تصویب کند تا ظرفیت مالی ماندگاري در این حوزه شکل بگیرد. 

عاملی بر نظام کشاورزي سایبري فیزیکی (ACPS) و همچنین کشاورزي چهار که کشاورزي فیزیکی-سایبري است که موجب تحول
عظیم و رسیدن به تولید دقیق و اراده شده است، تأکید کرد و افزود: اینترنت همه چیزها (IoE) که موجب اتصال دیوایس هاي
هوشمند به همه پدیده ها شده است، منشاء تحولات مهمی در عرصه هاي متنوع کشاورزي می شود که لازم است در سند ملی

 
کشاورزي دانش بنیان به تحولات حوزه فناوري توجه کرد. 

دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی تأکید کرد: همچنین براي حل مشکلات در حوزه زیست فناوري باید سازوکار اطمینان بخشی براي

 
آن طراحی شود. 

 
امنیت غذایی به امنیت ملی کمک می کند 

محمدرضا مخبر دزفولی، عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی نیز در این جلسه با اشاره به اهمیت موضوع امنیت غذایی گفت: غذا و

 
امنیت غذایی براي امنیت ملی کمک می کند، چراکه غذا و امنیت ملی به هم متصل است. 

 
وي ادامه داد: وزارت جهاد کشاورزي در خط مقدم تأمین غذاي سالم براي کشور قرار دارد. 

مخبر دزفولی بر ضرورت تدوین سند جامع کشاورزي دانش بنیان تأکید کرد که به منظور مصلحت اقتدار ملی و تأمین منافع ملی در
حوزه کشاورزي، سند جامع کشاورزي دانش بنیان در شوراي عالی انقلاب فرهنگی تهیه و قابلیت به روزرسانی و ثبات در تدوین این

 
سند لحاظ شود. 

 
بازنگري سند زیست فناوري در حال انجام است 

در ادامه جلسه دکتر ابراهیم سوزنچی کاشانی، معاون خط مشی گذاري ستاد علم و فناوري دبیرخانه شوراي عالی انقلاب فرهنگی
خاطرنشان کرد: اردیبهشت ماه سال 97 سند زیست فناوري در ستاد نقشه جامع علمی کشور با رعایت این نکته که موضوع تراریخته

 
مراعا باشد، نهایی شد. 

وي افزود: بعد از نهایی شدن سند زیست فناوري در ستاد نقشه جامع، سازمان محیط زیست طی نامه اي به رئیس جمهور اعلام کرد
این سند قبل از ابلاغ نیاز به اصلاحاتی دارد که بازنگري سند زیست فناوري در دستور کار ستاد علم دبیرخانه شوراي عالی انقلاب

 
فرهنگی قرار گرفت. 

سوزنچی با بیان اینکه دیدگاه ها در حوزه زیست فناوري متنوع و متکثر است، ادامه داد: نظرات انجمن ها، پژوهشکده ها و... براي

 
تدوین نهایی سند زیست فناوري دریافت شده است. 

 
تأکید بر لزوم تهیه سند جامع کشاورزي 



حسن قدسی پور، معاون نظارت و ارزیابی ستاد علم و فناوري دبیرخانه شوراي عالی انقلاب فرهنگی درمورد بازنگري سند زیست

 
فناوري گفت: طی جلسات متعددي اولویت هاي زیست فناوري استخراج شده است. 

وي بر ضرورت تهیه سند جامع کشاورزي تأکید کرد و گفت: باید در وزارت جهاد کشاورزي بر روي حوزه هاي آب، آبیاري، افزایش
بهره وري کاشت و... تحقیقاتی انجام شود و اولویت ها و راهبردهاي حوزه کشاورزي براي تدوین سند جامع کشاورزي به شوراي عالی

 
انقلاب فرهنگی ارائه شود. 

 
500 فارغ التحصیل دکتري حوزه کشاورزي در سال 

در ادامه دکتر کامبیز بازرگان، معاون وزیر جهاد کشاورزي و رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي به ارائه گزارشی از
وضعیت مباحث کلان حوزه کشاورزي پرداخت و گفت: با توجه به تغییرات اقلیمی زمین در سال هاي آینده سیاست مداران دنیا به

 
موضوع تأمین غذا، امنیت غذایی و کشاورزي توجه ویژه اي دارند. 

وي در مورد جایگاه بخش کشاورزي در اقتصاد کلان اظهار کرد: سهم ارزش افزوده بخش کشاورزي 9 درصد تولید ناخالص داخلی

 
است و 17.8 اشتغال کشور در حوزه کشاورزي است. 

معاون وزیر جهاد کشاورزي با بیان اینکه در 20 محصول کشاورزي جزء 5 کشور برتر دنیا قرار داریم، افزود: در تولید زعفران، زرشک و
گلِ محمدي در رتبه اول، در تولید پسته، خرما، زردآلو در رتبه دوم و در تولید سیب، گردو، گیلاس، زیره، بادام، کشمش و انار در

 
رتبه سوم جهانی قرار داریم. 

بازرگان با بیان اینکه کشاورزي در دنیا بر 4 پایه اساسی منابع پایه، سرمایه، منابع انسانی و دانش استوار است، گفت: در بخش منابع
پایه حدود 11 درصد وسعت کشور، مساحت اراضی در چرخه کشت است که از این مساحت تنها 1.2 میلیون هکتار اراضی کلاس یک

 
هستند و همچنین کشور به دلایل شرایط جغرافیایی به طور ذاتی با محدودیت آبی و نزولات آسمانی مواجه است. 

 
وي ادامه داد: در بخش سرمایه متأسفانه هیچ گاه بیش از 5 درصد از سرمایه گذاري دولت به بخش کشاورزي اختصاص نیافته است. 

رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي خاطرنشان کرد: در منابع انسانی چهارمیلیون و 300هزار بهره بردار در حوزه

 
کشاورزي کشور داریم که از لحاظ سنی16 درصد بین 30 تا 40 سال و 47درصد بین 40 تا 60 سال سن دارند. 

معاون وزیر جهاد کشاورزي در خصوص توزیع سطح سواد شاغلین در حوزه کشاورزي گفت: 34 درصد بی سواد، 35 درصد تحصیلات
ابتدایی، 25 درصد تحصیلات دوره راهنمایی و پیش دانشگاهی، 4.4درصد مدرك بالاي فوق دیپلم در حوزه غیر کشاورزي و 0.8

 
مدرك بالاي فوق دیپلم در حوزه کشاورزي هستند. 

بازرگان با بیان اینکه سطح علمی خوبی در حوزه کشاورزي کشور وجود دارد، افزود: 6500 عضو هیئت علمی صاحب نظر در حوزه
دانش کشاورزي داریم که 2000 نفر در مؤسسات وابسته به وزارت جهاد کشاورزي و مابقی در دانشگاه هاي کشور مشغول به کار

 
هستند. 



وي افزود: دانشکده ها، پژوهشکده ها، مؤسسات، آزمایشگاه هاي مجهز، ایستگاه ها، مزارع، گلخانه و... در حوزه کشاورزي فعال هستند

 
و سالانه 500 فارغ التحصیل دکتري و 1500 فارغ التحصیل کارشناسی ارشد در حوزه کشاورزي تربیت می شود. 

معاون وزیر جهاد کشاورزي با بیان اینکه براي اثربخشی، توسعه و نفوذ دانش در بخش کشاورزي نیاز به بازاندیشی و توجه بیشتر به

 
بخش کشاورزي داریم، گفت: به عنوان مثال افزایش اعتبارات و امکانات پژوهشی، اصلاح دستورالعمل ها و... حائز اهمیت است. 

رئیس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي ادامه داد: متأسفانه با بررسی اسناد بالادستی مشاهده می شود که به بخش

 
کشاورزي توجه کمتري شده است. 

وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر به منظور تأمین نیازهاي فناورانه حوزه کشاورزي، حمایت از ایجاد مراکز رشد شتاب دهنده، ایجاد

 
و توسعه پارك تخصصی بخش کشاورزي و... در دستور کار وزارت جهاد کشاورزي قرار دارد. 

بازرگان اظهار کرد: از ابتداي سال 99 با توجه به شرایط شیوع کرونا در کشور طی برنامه هاي فشرده اي وزارت جهاد کشاورزي
موظف شد در رویکردي همه نیازهاي فناورانه بخش کشاورزي را احصا کند که به این منظور اولویت ها طی فراخوان هایی به وزارت
علوم، معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، دانشگاه ها و مراکز علمی ارسال شده و همچنین کمیته هاي فناوري با محوریت

 
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تشکیل شده است. 

معاون وزیر جهاد کشاورزي در پایان گفت: همچنین برنامه ریزي لازم براي راه اندازي اولین پارك علم و فناوري تخصصی کشاورزي

 
در کرج به منظور فراهم کردن شرایط تولید محصولات فناورانه انجام شده است. 

 
تهیه و تصویب سند جامع تحول بخش کشاورزي خدمت بزرگی به کشور است 

کاظم خاوازي، وزیر جهاد کشاورزي به گستردگی بخش کشاورزي اشاره کرد و گفت: غذا و تأمین امنیت غذایی به عنوان یکی از بخش

 
هاي مهم کشاورزي در شرایط فعلی کشور با توجه به شرایط تحریم و شیوع ویروس کرونا اهمیت بالایی دارد. 

وي افزود: هرگاه رشد اقتصادي کشور با توجه به اعمال تحریم ها منفی شده است، بخش کشاورزي نقش بسزایی در حل این مشکل

 
داشته است. 

خاوازي با بیان اینکه اگر در گذشته به بخش کشاوزي توجه بیشتري شده بود، به وضعیت اقتصادي کشور کمک می شد، اظهار کرد:
به عنوان مثال با توجه به پتانسیل استان سیستان و بلوچستان می توانستیم میوه هاي گرمسیري تولید و به کشورهاي منطقه صادر

 
کنیم و همچنین پتانسیل هاي عظیمی در بخش آبزیان و بیابان در کشور وجود دارد. 

وزیر جهاد کشاورزي تأکید کرد: بخش کشاورزي به سندي جامع که همه اجزا و فعالان بخش حوزه کشاورزي در آن نقش آفرین

 
باشند و به تحول در این حوزه کمک کنند، نیاز دارد. 

وي گفت: از شوراي عالی انقلاب فرهنگی تقاضا داریم تهیه و تصویب سند جامع تحول بخش کشاورزي را در دستور کار قرار دهد و

 
قطعاً تدوین این سند خدمت بزرگی به کشور خواهد کرد. 



خاوازي تصریح کرد: بخش کشاورزي از نفوذ دانش و اطلاعات و فناوري رنج می برد؛ چراکه شبکه اي براي انتقال این دانش وجود

 
ندارد و افراد تحصیل کرده و بخش کشاورزي هر کدام مسیرهاي متفاوت را طی می کنند. 

وزیر جهاد کشاورزي تصریح کرد: متأسفانه در بخش فناوري کشاورزي از مرحله تولید تا آخرین بخش با مشکلاتی مواجه هستیم که

 
براي رفع این مشکلات تدوین یک سند جامع در بخش کشاورزي ضروري است. 

همچنین در انتهاي این جلسه دکتر عاملی، دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگ با بیان اینکه زمینه هاي تدوین سند ملی تحول
کشاورزي از قبل وجود دارد، اظهار کرد: اسناد تصویب شده باید جنبه ملی و ناظر بر ظرفیت هاي کشور و یکپارچگی داشته باشد

 
چون گاهی اوقات مشاهده می شود اسناد در حوزه هاي خاص متمرکز می شود و به مولفه هاي مهم و موثر توجه نمی کند. 

وي تأکید کرد: باد محور اصلی سند ملی تحول کشاورزي دانش بنیان، وزارت جهاد کشاورزي باشد چرا که ذي نفع در اجرا و نقش

 
آفرینی سند نقش بسزایی دارد. 

دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی پیشنهاد داد: زمان بندي 6 ماهه براي تهیه سند ملی تحول کشاورزي دانش بنیان، با توجه به زمینه
قبلی براي تهیه این سند در نظر گرفته شود و ستاد علم و فناوري دبیرخانه شوراي عالی انقلاب فرهنگی نیز با وزارت جهاد کشاورزي

 
براي تهیه این سند همکاري داشته باشد. 

عاملی با بیان اینکه مطلوب گرا بودن باعث رشد می شود، گفت: مقام معظم رهبري «مدظله العالی» در گام دوم انقلاب اسلامی نیز
نگاه مطلوب گرا دارند و بر تمدن نوین اسلامی تأکید دارند و باید در تهیه سند ملی تحول کشاورزي دانش بنیان به هفت راهبرد گام

 
دوم توجه شود. 

 
وي افزود: با توجه به اهمیت امنیت غذایی و موضوعیت خاص آن تصویب یک سند مستقل در این بخش نیز ضروري است. 

دبیر شوراي عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: جدایی بین دانشگاه و بخش عملیاتی کشاورزي در سایر موارد مانند جدایی بین دانشگاه و
صنعت، بازار، خدمات و... نیز وجود دارد که ضرورت دارد دانشگاه در مسیر پاسخگویی به نیازهاي جامعه و حل مسائل کشور حرکت

 
کند. 

شوراي عالی انقلاب فرهنگی کشاورزي سند تحول کشاورزي



مردم از تلاش دولت در ایجاد آرامش اقتصادي کشور اطمینان داشته باشند

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور گفت: مردم باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و
بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

رئیس جمهور گفت: مردم باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند

 
براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره
به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم
و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت

 
کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

دکتر روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر
مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

برچسب ها: دولت ، روحانی ، اقتصاد ایران



اطمینان رئیس جمهور به مردم براي بازگشت ثبات اقتصادي

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان

 
از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به
دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و
جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت

 
کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

 
اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

برچسب ها: رئیس جمهور ، ثبات اقتصادي ، اوراق نفت



امضاي 55 تفاهم نامه معین اقتصادي در فریمان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز خراسان رضوي، فرماندار شهرستان فریمان در جلسه مثلث توسعه اقتصادي فرهنگی
شهرستان فریمان با حضور ویدیو کنفرانسی استاندار خراسان رضوي و با حضور فرماندار و اعضاي مثلث اقتصادي فرهنگی این

شهرستان گفت: معین هاي اقتصادي فریمان 55 تفاهم نامه
اقتصادي با 450 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري امضا و سه
معین جدید هم براي حضور در الگوي مثلث توسعه اقتصادي -

 
فرهنگی اعلام آمادگی کرده اند. 

عباسعلی صفایی افزود:سه حساب خرد توسعه روستایی نیز به
ارزش 120 میلیون تومان و 30 عضو در فریمان افتتاح شده

 
است. 

وي با اشاره به خسارات وارد شده پس از شیوع ویروس کرونا گفت: معین هاي اقتصادي در فریمان تلاش کردند فریمان از این مسئله

 
آسیب چندانی نبیند. 

 
فرماندار فریمان گفت: در شرایط تحریم براي حدود 600 نفر نیز اشتغال ایجاد شده است. 

نماینده شرکت توریستی ورزش هاي کوهستان به عنوان نماینده اقتصادي شهرستان فریمان از طرح اشتغال زنان سرپرست خانوار

 
گفت و افزود: در مدت دو سال حدود 400 زن سرپرست خانوار در استان پوشش داده شدند و به درآمد پایدار رسیدند. 

 
نرخ بیکاري فریمان از متوسط کشوري پایین تر و 8 و 3 دهم درصد است. 

فریمان در جنوب مشهد واقع است.



کرونا وائرس

کرونا از جنگ جهانی پیشی گرفت

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/05/21

حوزه/ چشم انداز برترین اخبار ایران و جهان در 24 ساعت گذشته، با گزینش اهمّ رویدادهاي سیاسی، اجتماعی، اقتصادي،
فرهنگی از رسانه هاي مختلف در بسته ي خبري صبحگاهی تقدیم حضور کاربران محترم «خبرگزاري حوزه» می گردد،انتظار

داریم با ارائه نظرات ارزشمند شما فرهیختگان گرامی، پویش روزافزون آن را شاهد باشیم.

 
گزیده اخبار ایران و جهان/اخبار اقتصادي کرونا از جنگ جهانی پیشی گرفت 

حوزه/ چشم انداز برترین اخبار ایران و جهان در 24 ساعت گذشته، با گزینش اهمّ رویدادهاي سیاسی، اجتماعی،
اقتصادي، فرهنگی از رسانه هاي مختلف در بسته ي خبري صبحگاهی تقدیم حضور کاربران محترم «خبرگزاري

 
حوزه» می گردد،انتظار داریم با ارائه نظرات ارزشمند شما فرهیختگان گرامی، پویش روزافزون آن را شاهد باشیم. 

 
کسري بودجه دولت ترامپ رکورد را شکست 

کسري بودجه دولت ترامپ رکورد جدیدي ثبت کرد. کسري بودجه دولت دونالد ترامپ در 10 ماهه نخست سال مالی 2020 به 2.8
تریلیون دلار افزایش یافت که یک رکورد محسوب می شود. اداره بودجه کنگره با اعلام این آمار افزود این رقم 3 برابر مدت مشابه در
سال مالی 2019 میلادي است. کسري بودجه دولت آمریکا در حالی است که شیوع کرونا به بسیاري از کسب وکارها لطمه زده و
دولت فدرال طرح هاي مالی متعددي را براي جلوگیري از تضعیف فزاینده اقتصاد اجرا کرده است. در همین حال، مذاکرات مقام هاي
آمریکایی بر سر بسته جدید محرك مالی به بن بست رسیده و همزمانی آن با افزایش شیوع کرونا، تهدید بیشتري براي اقتصاد آمریکا
ایجاد کرده است. با وجود مشکلات اقتصادي، ترامپ می کوشد اقتصاد را محور تلاش هایش در دور بعدي انتخابات قرار دهد. این
وعده با توجه به وضع قوي اقتصادي پیش از شیوع ویروس و نیز افزایش اشتغال در ماه هاي مه و ژوئن (اردیبهشت- خرداد) داده شده
بود. با وجودي که در بیشتر نظرسنجی ها جو بایدن از ترامپ جلوتر است اما دولت آمریکا تلاش می کند که نشان دهد ترامپ در

 
مدیریت اقتصادي قابل اعتمادتر از بایدن است. 

 
بورس با سقوط بی سابقه به کانال قبل برگشت 

شاخص کل بورس در ادامه معاملات امروز بازار بورس به کانال یک میلیون واحدي سقوط کرد و بر روي رقم یک میلیون و 999 هزار
متوقف شد. با این حساب افت 65 هزار واحدي را در معاملات امروز ثبت کرد. شاخص هم وزن نیز 10 هزار واحد افت کرد و به رقم
514 هزار واحد رسید. یکی از دلایل مهم افت شاخص در معاملات امروز انتشار خبر لغو واگذاري صندوق دارا دوم طی روز گذشته بود
که علاوه بر معاملات دیروز، معاملات امروز بازار بورس را هم تحت تأثیر قرار داد. البته وزیر اقتصاد دقایقی قبل در گفتگوي زنده
تلویزیونی اعلام کرد با هماهنگی هاي انجام شده با وزارت نفت، مقدمات تأسیس صندوق سرمایه گذاري قابل معامله (ETF) پالایشی
در حال انجام است و قرار شده در اولین چهارشنبه شهریور ماه (5 شهریور) همزمان با هفته دولت، صندوق دارا دوم در بورس عرضه

 
شود. این اظهارنظر زمانی انجام شد که خبر لغو عرضه دارا دوم، تأثیر منفی اصلی خود را بر معاملات امروز بازار به ثبت رسانده بود. 

کرونا از جنگ جهانی پیشی گرفت 



مؤسسه جهانی مک کینزي اعلام کرد: اختلال به وجود آمده در چرخه تولید جهان به علت پاندمی کرونا 2 برابر یک جنگ جهانی
نظامی فرضی به اقتصاد جهان خسارت می زند. در گزارشی با عنوان «ریسک، مقاومت و توازن مجدد در چرخه هاي ارزش جهانی»،
این شرکت تحلیلی و مشاور آمریکایی ریسک هاي مختلف تعطیلی 100 روزه تولید را ارزیابی کرد. شوك اقتصادي در نظر گرفته شده
در این گزارش تحت تأثیر طیف گسترده اي از رویدادهاي احتمالی بررسی شد؛ از حملات سایبري و اختلافات تجاري گرفته تا
درگیري نظامی و پاندمی هر عامل چند بار با شدت، زمان و ماهیت تأثیرگذاري مختلف در نظر گرفته شد. در نهایت مشخص شد که
خسارت ناشی از یک جنگ جهانی نظامی فرضی حدود 15 تریلیون دلار خواهد بود، در حالی که پاندمی کرونا دو برابر چنین جنگی
خسارت خواهد داشت و حفره اي 30 تریلیون دلاري در اقتصاد جهانی به جا خواهد گذاشت. طبق تحلیل مک کینزي اختلال به

 
وجود آمده در زنجیره هاي تولید می تواند 40 درصد از سود شرکت ها را از بین ببرد. 

 
آژیرقرمز برق به صدا درآمد 

مصرف برق کشور شب گذشته از مرز 57 هزار مگاوات عبور کرد و به 57 هزار و 219 مگاوات رسید و به این ترتیب آژیرقرمز مصرف
به صدا درآمد. مصرف برق شب گذشته براساس تازه ترین گزارش شرکت مدیریت شبکه برق ایران که مورد بررسی خبرنگار اقتصادي
ایرنا قرار گرفت درساعت 20 و 58 دقیقه نسبت به شب قبل تر از رشد یک هزار و 94 مگاواتی برخوردار شد این درحالی است که در
مقایسه با زمان مشابه پارسال نیز با رشد پنج هزار و 277 مگاواتی روبرو شده است. میزان مصرف برق روز گذشته درساعت 12 و51
دقیقه نیز با رشد همراه شد و به عدد 56 هزار و 676 مگاوات رسید که نسبت به روزقبل تر از رشد یک هزار و 92 مگاواتی برخوردار
شده است . مصرف برق روز گذشته نسبت به مدت مشابه پارسال نیز رشد سه هزار و 725 مگاواتی را نشان می دهد. میزان مصرف
برق در بخش صنایع در ساعت 20 و 58 دقیقه شب گذشته به رقم چهار هزار و 705 مگاوات رسید و این درحالی است که شب قبل
تر میزان مصرف در این ساعت چهار هزار و 687 مگاوات بود مصرف روزانه بخش صنایع در ساعت 12 و 51 دقیقه نیز رقم چهار هزار
و 285 مگاوات و در ساعت مشابه روز قبل تر چهار هزار و 79 مگاوات بود میزان تولید برق از منابع تجدیدپذیر که در ساعت 12 و 51

 
دقیقه 480 مگاوات بود در ساعت 21 و 58 دقیقه به رقم هفت هزار و 377 مگاوات افزایش یافت. 

 
ذخایر ارز خارجی روسیه رکورد 12 ساله زد 

ذخایر ارزي خارجی و طلاي روسیه پس از افزایش 9 میلیارد دلاري در یک هفته، می تواند در ماه آگوست از رکورد 598 میلیارد دلار
فراتر رود. طبق پیش بینی اقتصاددانان شرکت کننده در نظرسنجی ریا نووستی، ذخایر ارزي خارجی و طلاي روسیه پس از افزایش 9
میلیارد دلاري در یک هفته، می تواند در ماه آگوست از رکورد 598 میلیارد دلار فراتر رود. طبق آخرین گزارش بانک مرکزي روسیه،
در پایان ماه قبل ذخایر ارزي روسیه به بالاترین سطح در 12 سال اخیر رسید و از 591.8 میلیارد دلار فراتر رفت. داده هایی که این
هفته منتشر شد نشان داد که تنها ظرف 1 هفته این ذخایر 9.1 میلیارد دلار یا حدود 1.6 درصد جهش کرده است. مهم ترین علت
افزایش ارزش ذخایر روسیه رشد قیمت جهانی طلا و محاسبه مجدد ارزش ذخایر بر اساس قیمت هاي جدید بوده است. بالاترین
رکورد ذخایر ارزي روسیه در تاریخ این کشور در آگوست 2008 اتفاق افتاد و ارزش آن به 598.1 میلیارد دلار رسید. هرچند با وجود
بحران اقتصادي جهان میزان آن ذخایر ظرف 3 ماه بیش از 100 میلیارد دلار کاهش یافت. تحلیل گران پیش بینی می کنند تا پایان
ماه آگوست میزان ذخایر ارزي خارجی و طلاي روسیه می تواند از 600 میلیارد دلار هم فراتر برود. سرگی گریشونین از آژانس رتبه
دهی ملی روسیه می گوید: میزان این ذخایر می تواند به علت افت ارزش دلار هم بالا برود. او پیش بینی کرد میزان ذخایر ارزي

 
روسیه به 448-450 میلیارد دلار و میزان ذخایر طلا به 152 میلیارد دلار برسد. 

 
نخستین محموله نفتی آمریکا به عربستان پست شد 



ایالات متحده آمریکا پس از بیش از یک دهه نخستین محموله نفت خام خود را به عربستان ارسال کرد. ایالات متحده آمریکا محموله
اي از نفت خام را در ماه ژوئن به عربستان ارسال کرد. داده هاي دفتر سرشماري ایالات متحده آمریکا نشان داد که به نظر می رسد
این نخستین محموله اي است که از زمان پایان ممنوعیت صادرات نفت خام ایالات متحده که در سال 2015 تصویب شد، ارسال می
شود. داده هاي این اداره نشان داد که ایالات متحده در ماه ژوئن حدود 550 هزار بشکه یا 18 هزار و 300 بشکه در روز نفت خام به
عربستان ارسال کرده است. اداره اطلاعات انرژي آمریکا تاکنون هیچ نمونه اي از ارسال محموله نفت خام این کشور به عربستان ثبت
نکرده است. داده هاي اداره سرشماري ایالات متحده آمریکا نشان داد این کشور در سال 2002 یک محموله بسیار کوچک هزار بشکه
اي را در مدت چهار دهه ممنوعیت صادرات آمریکا به عربستان صادر کرده است. مقدار محموله ژوئن کمتر از آن رقمی است که حتی
در کوچک ترین کلاس نفتکش هاي نفت خام، معروف به کشتی هاي افرامکس حمل می شود. معامله گران اعلام کردند که احتمال
دارد این محموله بخشی از محموله دیگري بوده که به کشور دیگري منتقل شده است. در داده هاي مربوط به ردیابی کشتی هاي
مؤسسه رفینیتیو ایکون هیچ گزارشی از حمل ونقل نفت خام به عربستان سعودي در دست نیست. عربستان یکی از بزرگ ترین تأمین
کنندگان نفت خام ایالات متحده آمریکاست. این کشور در ماه مه و در پی جنگ کوتاه مدت قیمتی نفت بین ریاض و مسکو که با
وخیم تر شدن ویروس همه گیر کرونا رخ داد، حدود یک میلیون و 200 هزار بشکه در روز، بیشترین مقدار در سه سال، نفت خام به
آمریکا ارسال کرد. این اقدام عربستان سبب ایجاد مازاد عرضه فراوانی در جهان شد و در پی آن توافق کاهش تولید تاریخی نفت خام
سازمان کشورهاي صادرکننده نفت (اوپک) و متحدانش، موسوم به «اوپک پلاس» براي کاهش 9 میلیون و 700 هزار بشکه در روز
امضا شد. صادرات نفت خام ایالات متحده آمریکا از زمانی که واشنگتن در سال 2015 ممنوعیت صادرات نفت را لغو کرد افزایش

 
یافت و میانگین آن در ماه ژوئن 2 میلیون و 750 هزار بشکه در روز بود. 

 
خودرو با موتورهاي پرمصرف خداحافظی کرد 

شرکت توسعه قواي محرکه تیوان حاصل سرمایه گذاري مشترك گروه بهمن و شرکت دانش بنیان توسعه فناوري پارس رایزن است
که با استفاده از توانمندي هاي داخل و همکاري و مشارکت قطعه سازان بزرگ کشور، به دنبال اجراي طرح کلان ملی طراحی و تولید
خانواده موتورهاي کم مصرف در بازه قدرتی 75 تا 143 اسب بخار و مصرف سوخت 5 لیتر در هر 100 کیلومتر پیمایش و سطح
آلایندگی یورو 6 است. مرحله اول این طرح کلان ملی در نیمه دوم سال جاري به بهره برداري خواهد رسید. نخستین بار فناوري
Downsizing & Down speeding براي کاهش قابل توجه مصرف سوخت در موتور خودرو در سال 2012 در خودروهاي
شرکت فورد به کار گرفته شد و طی سال هاي بعد سایر خودروسازان مطرح دنیا از جمله بی ام دبلیو، فولکس واگن، رنو و پژو نیز از
این فناوري هاي جدید در موتورهاي نسل جدید خود استفاده کردند. به عنوان مثال، شرکت فولکس واگن موتورهاي با حجم 1800-
1600 سی سی خود را با موتور هزار سی سی جدید که توان و گشتاور بالاتر و مصرف سوخت و آلایندگی کمتري داشت یا شرکت
پژو موتورهاي چهار سیلندر 1800 سی سی و 1600 سی سی خود را با موتور سه سیلندر 1200 سی سی پرقدرت جدید که مصرف
سوخت و آلایندگی به مراتب کمتري دارد جایگزین کرد. بخشی از فناوري موتورهاي تولیدي در صنعت خودروي کشور به دو تا سه
دهه قبل برمی گردد. موتورهاي فعلی در داخل کشور معمولا پیشرانه هاي 6/ 1 یا 8/ 1 لیتري هستند که حجم موتور تولیدي تیوان
پایین تر و باقدرت بسیار بالاتري است. مجتبی میرسهیل، مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان در گفت وگو با «دنیاي اقتصاد»
به تشریح بیشتر این طرح پرداخت. وي در پاسخ به این سوال که ایده اولیه این طرح بزرگ از کجا آغاز شد گفت: ایده استفاده از
موتورهاي کم مصرف روي خودروهاي ساخت داخل در سال اول فعالیت دولت روحانی شکل گرفت. در فصل پاییز و زمستان که به
دلیل پدیده وارونگی و آلودگی هوا پایتخت و کلان شهرها تعطیل می شدند، مقرر شد به عنوان یکی از راهکارهاي کاهش آلایندگی
ناشی از خودروها، نسبت به ارتقا و جهش فناوري قواي محرکه خودرو و رفع فاصله دو، سه دهه اي فناوري خودروهاي تولیدي با
خودروهاي روز دنیا نسبت به واردات موتورهاي کم مصرف یورو 6 اقدام شود. در آن برهه معاون اول رئیس جمهور و معاون وي که
تجربیات فراوانی در حوزه صنعت و خودرو داشتند تصمیم گرفتند به جاي واردات، دولت از بخش خصوصی دانش بنیان حمایت کند تا



با انتقال فناوري این نوع موتورهاي کم مصرف به داخل کشور، ساخت موتور در داخل کشور انجام شود و علاوه بر رفع یکی از
مشکلات اساسی کشور در حوزه مصرف سوخت و آلاینده ها، بتوان به صورت مستقیم و غیرمستقیم چندین هزار شغل ایجاد کرد. با
توجه به اهمیت طرح در سطح دولت، ارگان هاي مختلف براي کمک به اجراي طرح و رفع موانع و مشکلات اجراي آن ماموریت
یافتند. معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري مامور حمایت از شرکت دانش بنیان براي انتقال فناوري و ایجاد زیرساخت هاي
مربوطه شد. وزارت صمت وظیفه سیاست گذاري و فراهم کردن شرایط انعقاد قرارداد با خودروسازان داخلی را بر عهده گرفت و وزارت
نفت نیز مکلف شد از محل صرفه جویی مصرف سوخت ناشی از اجراي این طرح، یارانه کاهش مصرف سوخت را در اجراي ماده 12
قانون رفع موانع تولید و مصوبه شوراي اقتصاد پرداخت کند. از ابتداي سال 95 هم مقام معظم رهبري به این موضوع بااهمیت ورود
کردند و طی این چند سال بارها بر اهمیت اجراي این طرح و تحقق خودرو با مصرف 5 لیتر بر 100 کیلومتر تاکید داشتند. تاکیدات
مقام معظم رهبري در این خصوص موجب شد معاون اول رئیس جمهور نیز با توان مضاعف مسائل و مشکلات این طرح را در ارگان
هاي دولتی ذي ربط دنبال کند و در راستاي رفع موانع اجرایی آن برآید. میرسهیل در پاسخ به سوالی درباره نحوه انتقال فناوري
گفت: براي آنکه طرح ما موفق و قوي باشد فناوري روز دنیا از سوي 15 شرکت خودروساز معتبر مورد بررسی قرار گرفت و قرار شد
طی یک برنامه زمان بندي مشخص خانواده موتوري را که بتواند کل صنعت خودروي ایران را در حوزه سواري پوشش دهد، طراحی و
ساخته شود و در داخل کشور به تولید برسد. وي گفت: با توجه به فناوري بالاي این نوع موتورها، یکی از بزرگ ترین و معتبرترین
شرکت هاي طراحی موتور دنیا به عنوان مشاور طراحی و انتقال فناوري به بخش خصوصی دانش بنیان در داخل کشور متصل شد.
قرارداد انتقال فناوري و طراحی این خانواده موتور در مردادماه 94 در حاشیه کنفرانس ایران و اروپا در وین اتریش در حضور دو تن از
اعضاي دولت به امضاي شرکت مشاور آلمانی- اتریشی و شرکت دانش بنیان داخلی رسید و به این ترتیب فرآیند طراحی و انتقال
فناوري این نوع موتورها به داخل کشور آغاز شد. مدیرعامل شرکت توسعه قواي محرکه تیوان درباره چالش هاي طرح گفت: یکی از
مهم ترین چالش هاي اجراي این طرح، افزایش قیمت تمام شده موتور به دلیل جهش فناوري در مقایسه با موتورهاي با فناوري
قدیمی تولید داخل بود. هرچند براي مصرف کننده نهایی خودرو مصرف سوخت به صورت چشمگیري کاهش می یافت و میزان
آلایندگی هم کمتر می شد، اما دولت به دنبال راهکاري براي عدم تحمیل افزایش قیمت ناشی از ارتقاي فناوري موتور به مصرف
کننده نهایی خودرو بود. در این راستا ماده 12 قانون رفع موانع تولید به کمک اجراي این طرح آمد به گونه اي که دولت با نصب
موتورهاي کم مصرف روي خودروهاي داخلی مابه التفاوت کاهش مصرف سوخت خودرو را نسبت به موتورهاي با فناوري قدیمی (تا
سقف 2 لیتر در 100 کیلومتر) به صورت یارانه کاهش مصرف سوخت به مدت 5 سال به شرکت سازنده موتور کم مصرف پرداخت می
کند. مبلغ یارانه مذکور به شرط تحقق کاهش2 لیتر در 100 کیلومتر و طی 5 سال (100 هزار کیلومتر پیمایش خودرو جمعا به
میزان 2هزار لیتر صرفه جویی مصرف سوخت) برابر 656 دلار به ازاي هر موتوري است که روي خودرو نصب می شود. طی مصوبه
شوراي اقتصاد که براي این طرح اخذ شده است، در قبال به کارگیري 500 هزار دستگاه موتور کم مصرف در خودروهاي داخل و
اندازه گیري و تحقق کاهش مصرف سوخت جمعا 328 میلیون دلار یارانه کاهش مصرف سوخت پرداخت خواهد شد تا به کارگیري

 
این فناوري جدید سبب افزایش قیمت در خودرو نشود. 

 
کلاهبرداري کرونایی آمریکایی ها 100 میلیون دلار رسید 

ضرر آمریکا از کلاهبرداري ها و دزدي هویت هاي مرتبط با ویروس کرونا از زمان آغاز پاندمی در ماه مارس تا کنون به حدود 100
میلیون دلار رسیده است. طبق اعلام یک گروه حمایت از مصرف کنندگان، ضرر آمریکا از کلاهبرداري ها و دزدي هویت هاي مرتبط
با ویروس کرونا از زمان آغاز پاندمی در ماه مارس تا کنون به حدود 100 میلیون دلار رسیده و در روزهاي اخیر در اکثر ایالت هاي
این کشور شکایت هاي مربوط به کلاهبرداري مرتبط با کرونا 2 برابر شده است. گزارش این گروه بر اساس داده هاي دولتی نشان
دهنده حوزه وسیع فعالیت هاي کلاهبرداري مرتبط با کرونا است که از پیامک هاي مربوط به چک هاي تقلبی کمک هاي دولتی
کرونایی گرفته تا آفرهاي فروش تقلبی و داروهاي جعلی ویروس کرونا را شامل می شود. همان طور که انتظار می رفت، کالیفرنیا،
فلوریدا، نیویورك، تگزاس و پنسیلوانیا، که در بین 50 ایالت آمریکا از همه پرجمعیت تر هستند، 5 هدف اصلی کلاهبرداران کرونایی



در آمریکا بوده اند. طبق داده هاي کمیسیون تجارت فدرال، از اواسط ماه مارس که سازمان بهداشت جهانی کرونا را پاندمی اعلام کرد
تا انتهاي جولاي، روي هم رفته بیش از 150,000 مورد کلاهبرداري مرتبط با ویروس کرونا انجام شده است. طبق این گزارش این

 
کلاهبرداري ها در کل 97.5 میلیون دلار به قربانیان خود ضرر زده اند. 

 
بورسی ها از وام مسکن عقب نشینی کرد 

بازار مسکن از دو ناحیه تقاضاي خرید از سوي سهامداران و خرید و فروش اوراق، تحت تاثیر قرار گرفته است؛ با این حال اعمال
محدودیت براي معاملات اوراق وام مسکن به کاهش قیمت «تسه» منجر شدبازار مسکن طی هفت ماه گذشته تحت تاثیر رشد
شاخص بورس و انتقال نقدینگی از این بخش به بخش مسکن با رشد معاملات و به تبع آن قیمت مواجه شده، به طوري که در تیرماه
1399 میانگین قیمت مسکن در شهر تهران به 20 میلیون و 910 هزار تومان در هر متر مربع رسید. معاملات نیز 14 هزار و 47 فقره
شد که از رشد 30 درصد و 193 درصد به ترتیب نسبت به خرداد امسال و تیر ماه پارسال حکایت داشت. از طرف دیگر برخی
سهامداران غیرحرفه اي با خرید و فروش اوراق تسهیلات مسکن شرایط افزایش قیمت این نوع وام را فراهم کردند؛ تا جایی که در
روزهاي گذشته متوسط قیمت تسه 83 هزار تومان و برخی نمادهاي اوراق تسهیلات مسکن به کانال 90 هزار تومان وارد شد. اما با
ایجاد محدودیت در سقف خرید اوراق، در نظر گرفتن مدت زمان انقضا و همچنین تعیین چهار ماهه حداقل مدت زمان انتظار، نرخ
اوراق تسهیلات مسکن روند معکوس گرفته و هم اکنون میانگین قیمت آن 65 هزار و 600 تومان است. عمده ترین دلیلی که از آن به
عنوان عامل افزایش قیمت اوراق تسهیلات مسکن در روزهاي اخیر یاد می شد انجام معاملات اوراق و عرضه اوراق از سوي افرادي بود
که فقط در قیمت هاي بالا حاضر به عرضه اوراق بازار شده بودند و در مقابل افرادي هم در سمت تقاضا حاضر به خرید اوراق با قیمت
بالاتر شدند. شاید با این انگیزه که همزمان با سایر بازارها و سایر سهم ها قیمت اوراق تسهیلات مسکن هم در آینده افزایش یابد و
بتوانند از این طریق سود قابل توجهی کسب کنند. قیمت وام مسکن در حالی رشد پیدا کرد که بنا به گفته محمد حسن مرادي، مدیر
امور طرح و برنامه بانک مسکن تغییر محسوسی نه از جانب بانک و نه از جانب تقاضاي تسهیلاتی از سوي متقاضیان صورت نگرفته
است. او همچنین اعلام کرد: بانک مسکن با هماهنگی فرابورس محدودیت هایی براي معاملات اوراق وام مسکن در نظر گرفته است
که هدف از اعمال این محدودیت ها جلوگیري از رشد افسار گسیخته قیمت اوراق و ممانعت از ورود اوراق به بازار سفته بازي و
سوداگري است. به گفته مرادي، این محدودیت ها شامل محدودیت در سقف خرید اوراق، در نظر گرفتن مدت زمان انقضا براي مصرف

 
اوراق و محدودیت هاي معاملاتی اوراق به لحاظ تعیین حداقل مدت زمان انتظار (چهار ماهه) از زمان خرید تا فروش اوراق است. 

 
اپل بزرگ ترین شرکت بورسی جهان شد 

به نقل از رویترز، شرکت اپل آمریکا در معاملات روز گذشته شاهد افزایش 10 درصدي ارزش سهام خود بود و همین امر ارزش کل
این شرکت تولید گوشی هوشمند را به قدري افزایش داد که از ارزش شرکت نفتی آرامکوي عربستان پیشی گرفت و به گران ترین
شرکت عرضه شده در بورس در جهان تبدیل شد.تا پیش از این شرکت نفتی آرامکو عربستان گرانقیمت ترین شرکت بورسی در جهان
به شمار می رفت. در معاملات روز گذشته سهام اپل از 425 دلار فراتر رفت و ارزش کل این شرکت به بیش از 1.82 تریلیون دلار
افزایش یافت. این بزرگ ترین افزایش یک روزه ارزش سهام اپل از ماه مارس تا کنون به شمار می رفت و به یکباره 172 میلیارد دلار
به ارزش آن اضافه کرد. ارزش کل شرکت آرامکوي عربستان هم که سال گذشته عرضه اولیه شد بر اساس قیمت هر سهم آن و بنا به
محاسبه مؤسسه ریسینیتیو 1.76 تریلیون دلار است. با در نظر گرفتن رشد دیروز سهام اپل این شرکت از ابتداي سال جاري تا کنون
45 درصد افزایش ارزش را تجربه کرده است. با توجه به گزارش اپل درباره عملکردش در سه ماهه دوم سال جاري حدود 20
کارشناس اقتصادي ارزیابی خود نسبت به ارزش واقعی سهام اپل را افزایش دادند و به طور متوسط ارزش سهام این شرکت آمریکایی

 
را 409 دلار ارزیابی کردند اما علیرغم این افزایش ارزش کنونی سهام اپل 15 دلار بیشتر از متوسط پیش بینی کارشناسان است. 



 
طلا رکورد تاریخی را شکست 

قیمت جهانی طلا با تضعیف دلار و امید به بسته هاي کمک مالی نزدیک به رکورد تاریخی خود باقی ماند. قیمت شاخص اسپات گلد،
که قیمت خرید نقدي هر اونس طلا در بورس لندن است، در معاملات دیشب تا رکورد بی سابقه 2,055.10 دلار بالا رفت و تا ساعت
9:50 روز پنج شنبه به وقت تهران 2,045.54 دلار بازگشت. قیمت پیش خرید هر اونس طلاي آمریکا تا این لحظه به رکورد بی سابقه
2,060.10 دلار رسیده است. شاخص دلار آمریکا 0.2 درصد افت کرد تا در برابر رقباي خود به پایین ترین سطح در بیش از 2 سال

 
اخیر برسد. این رویداد باعث شد تا قیمت طلا براي دارندگان ارزهاي دیگر ارزان تر تمام شود. 

 
بانک مرکزي به بانک دي نه گفت 

بانک مرکزي با افزایش سرمایه بانک دي صرفا از محل تجدید ارزیابی دارایی ها مخالفت کرد. حسین ظریفی معاون مالی بانک دي با
اعلام این خبر گفت: در پی پیشنهاد این بانک مبنی بر افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی دارایی ها، بانک مرکزي با این اقدام
موافقت نکرد. وي افزود: بانک مرکزي تاکید کرده است که افزایش سرمایه بانک دي باید از محل آورده نقدي سهامداران در کنار
تجدید ارزیابی باشد. معاون مالی بانک دي گفت: با این اظهار نظر بانک مرکزي موضوع افزایش سرمایه صرفا از محل تجدید ارزیابی
دارایی ها به طور کامل منتفی است. وي در پایان خاطر نشان کرد میزان و درصد افزایش سرمایه بانک دي تا این لحظه مشخص

 
نیست و هر گونه اظهار نظر در این خصوص صرفا گمانه زنی و شایعه است. 

 
هما پروازها به وین را از سر گرفت 

هواپیمایی جمهوري اسلامی ایران "هما" از تاریخ 25 مردادماه سال جاري، براساس برنامه در روزهاي شنبه هر هفته از تهران به
فرودگاه وین پرواز می کند. با گسترش ویروس کووید 19، بسیاري از پروازهاي برنامه اي "هما" به مقاصد پروازي از جمله کشور
اتریش متوقف شد که این وقفه چند ماهه همچنان ادامه داشت. و به دنبال رفع محدودیت بهداشتی هاي اعمال شده از سوي سازمان
هواپیمایی کشوري اتریش و صدور مجوز براي شروع مجدد پروازهاي "هما" به مقصد وین، از روز 25 مردادماه سال جاري، پرواز
برنامه اي "هما" از فرودگاه حضرت امام خمینی (ره) به مقصد فرودگاه وین انجام می شود. این پرواز در روزهاي شنبه هر هفته، با
پرواز شماره 717 در ساعت 8 و 40 دقیقه بامداد فرودگاه امام خمینی (ره) ترك و در ساعت 10 و 30 دقیقه (به وقت محلی) در
فرودگاه وین به زمین می نشیند. بازگشت این پرواز در همان روز، با پرواز شماره 716 در ساعت 11 و 50 دقیقه به وقت محلی از
فرودگاه وین پرواز می کند و در ساعت 18 و 40 دقیقه وارد فرودگاه امام خمینی (ره) می شود. هموطنان براي خرید بلیت این
پروازها می توانند به سایت https://ebooking.iranair.com مراجعه و یا با شماره تلفن 46621888 (دفتر فروش تلفنی
"هما") تماس حاصل نمایند. هم اکنون پروازهاي هواپیمایی جمهوري اسلامی ایران "هما " به مقاصد آمستردام، پاریس، میلان، رم و

 
لندن براساس برنامه پروازي انجام می شود. 

 
ماسک سه لایه در صدر شکایات مردمی قرار گرفت 

رییس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان گفت که طی تاریخ 16 تیر تا 31 تیرماه سال جاري، بیشترین شکایت هایی
که از مردم از طریق سامانه 124 دریافت شده است، در حوزه کالایی ماسک سه لایه صنعتی، گوشت مرغ تازه، تخم مرغ، برنج هندي،
شکر سفید فله و بعد از آن یخچال فریزر، نان سنگک، سیمان خاکستري و شیر کم چرب قرار گرفته است. به گزارش ایسنا، به نقل از
شاتا، عباس تابش در خصوص عملکرد و نحوه کارکرد و فعالیت سامانه 124 در سه ماهه اول سال جاري و نیز دو هفته پایانی 16 تیر
تا دوم مرداد ماه سال جاري، اظهار کرد: در سه ماهه امسال بیش از 5000 فقره شکایت مردمی راجع به تخلفات صنفی و غیر صنفی



از طریق سامانه 124 استان ها دریافت شده است که از این تعداد 4038 مورد شکایت مورد رسیدگی قرار گرفته است و مابقی تحت
بررسی کارشناسی از سوي مراجع ذیربط می باشد. هچنین آمار تعداد شکایات ثبت شده در سه ماهه اول سال جاري حاکی از آن
است که استان تهران با 1707 فقره، از بیشترین میزان دریافت شکایت مردمی در خصوص تخلفات صنفی و غیرصنفی از طریق تلفن
124 برخوردار بوده که تاکنون به 1447 مورد شکایت در این استان رسیدگی شده است. استان ایلام با 20 مورد، کمترین تعداد
گزارش و شکایات مردمی ثبت شده را طی این مدت ، داشته است، که از این تعداد، به 12 مورد آن رسیدگی شده است. به گفته
رییس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان لوازم خانگی شامل تلویزیون، فریزر، یخچال، ماشین لباسشویی، اجاق گاز،
لاستیک پرایدي و شکر سفید فله پربازدیدترین کالاها در سامانه 124 در سه ماهه اول سال جاري بوده اند. اما مطالعه آماري کالاهاي
ثبت شده در سامانه 124 طی بازه زمانی 16 تا 31 تیرماه سال جاري نشان می دهد که به ترتیب محصولاتی از قبیل تلویزیون،
لاستیک پرایدي، یخچال فریزر، ماشین لباسشویی و در نهایت شکر از کالاهاي اساسی بیشترین تعداد بازدیدکننده را به خود
اختصاص داده است. وي افزود: با توجه به آمار و گزارشات ارائه شده، طی مدت سه ماهه اول سال 1399، بیشترین شکایت هایی که
از مردم از طریق سامانه 124 دریافت شده است، مربوط به گوشت مرغ تازه، شکر، برنج هندي، نان، ماسک سه لایه کشدار و بعد از آن
تخم مرغ، لاستیک و دستکش لاتکس بوده است. این در حالی است که مطابق این آمار، طی تاریخ 16 تیر تا 31 تیرماه سال جاري،
بیشترین شکایات واصله در حوزه کالایی ماسک سه لایه صنعتی، گوشت مرغ تازه، تخم مرغ، برنج هندي، شکر سفید فله و بعد از آن
یخچال فریزر، نان سنگک، سیمان خاکستري و شیر کم چرب قرار گرفته است. وي با اشاره به اینکه سامانه 124 شامل کالاها و
خدمات ضروري و پرمصرف مردم، یعنی شش گروه کالا و بیش از 160 قلم کالا است و از تاریخ دوم مرداد ماه 98 به صورت رسمی
ثبت قیمت به صورت روزانه در این سامانه آغاز شده است. سامانه چهار بخش مهم شامل بخش ثبت قیمت حدود 130 قلم کالا توسط
کاربران استانها به صورت روزانه، بخش نمایش عمومی قیمت کالاها و خدمات پرمصرف براي عموم مردم، بخش ثبت شکایات مردمی
و رسیدگی به شکایات و بخش ثبت قیمت هاي خوداظهاري بنگاه هاي تولیدي است. بنابراین به صورت روزانه قیمت حدود 130 قلم
کالا توسط 31 استان و جنوب کرمان از سطح بازار مراکز استان ها جمع آوري و در این بخش از سامانه ثبت می شود و سازمان
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان به صورت مستمر و روزانه گزارش مقایسه اي قیمت را با استفاده از این اطلاعات تهیه و براي

 
دستگاه ها و مراجع مختلف ارسال می کند. 

 
دارا دوم تغییر جهت داد 

در پی اختلاف نظرها بین وزارت اقتصاد و وزارت نفت براي عرضه دومین صندوق ETF (سهام پالایشگاهی)، رئیس سازمان خصوصی
سازي اعلام کرده که به دلیل مخالفت وزارت نفت با عرضه دارا دوم در ETF، سهام پالایشی دولت تا سه هفته آینده به صورت بلوکی
عرضه می شود. دو تن از کارشناسان بازار سرمایه و عضو هیئت مدیره شرکت بورس اوراق بهادار به همراه معاونین وزیر اقتصاد و وزیر
نفت در یک برنامه تلویزیونی به بررسی وضعیت بورس، اختلالات هسته معاملات و دلیل لغو عرضه دارا دوم پرداختند. در ابتدا این
برنامه، مهدي سدیدي، عضو هیئت مدیره شرکت بورس اوراق بهادار درباره دلیل کاهش شاخص بورس در معاملات روز دوشنبه و تاثیر
لغو عرضه سهام پالایشی دولت بر این موضوع، توضیح داد: بازار سرمایه در این شرایط نسبت به اخبار به دلیل استقبال از عرضه اولیه
ها یا سهام دولتی حساس است، اما روز دوشنبه در بورس معادل 30 هزار میلیارد تومان معامله انجام شده که جایی براي نگرانی
کاهش 13 هزار واحدي شاخص آن نیست. عرضه دارا یکم به دلیل اینکه متولی آن وزارت اقتصاد بود، به سرعت عملیاتی شد اما
عرضه دارا دوم ممکن است که مقداري طولانی شود. وي افزود: بورس در حال حاضر بازار بزرگی شده که نوسانات زیادي هم در آن
رخ می دهد و باید در عرضه صندوق ها دقت بیشتري شود. همچنین، خبر لغو عرضه دارا دوم موجب شد که بازار سرمایه خود را
اصلاح کند. در بخش دیگري از این برنامه هوشنگ فلاحتیان، معاون وزیر نفت اعلام کرد که این وزارتخانه در سال هاي گذشته
همکاري هاي زیادي با وزارت اقتصاد براي عرضه سهام پالایشگاه ها انجام داده و اکنون کاملا آماده است تا باقی مانده سهام
پالایشگاهی را طبق روشی که مدنظر وزارت اقتصاد است، عرضه کند. بهروز خدارحمی، کارشناس بازار سرمایه نیز گفت: صرف نظر از
اینکه بورس نوسان دارد، با توجه به اتفاقی که روز دوشنبه رخ داد باید براي پذیرش 50 میلیون نفر در این بازار تدابیر بیشتري صورت



گیرد. وي با بیان اینکه لغو عرضه دارا دوم سیگنال منفی به بورس منتقل کرد، افزود: در این زمینه، یک سوال مطرح می شود و آن
این است که چرا زمانی که صندوقی حامل سهام پالایشی دولت عرضه نمی شود، سهام متاثر از آن منفی می شود. این باور وجود دارد
که از سهام دولتی حمایت می شود تا با قیمت بالایی به مردم واگذار شود، درحالیکه در ارزش واقعی این نوع سهام تردید وجود دارد.
این کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: همچنین لغو عرضه دارا دوم و کاهش 13 هزار واحدي شاخص بورس، با موضوع گشایش
اقتصادي و عرضه اوراق سلف (فروش نفت) همزمان شد که این امر منجر شد تا از باقی منابع تامین مالی استقبال نشود. در ادامه این
برنامه، مهدي رباطی، یک کارشناس بازار سرمایه علت استقبال از بورس را در مجموعه اي عوامل دانست و گفت: این موضوع به دلیل
تغییر ماهوي در بورس است که بخشی از آن متاثر از تحول در اقتصاد کلان و اقتصاد سیاسی بوده و دولت نیز با کاهش نقش نفت در
اقتصاد، ناگزیر شد که به سمت مردمی کردن اقتصاد حرکت کند. همچنین، علیرضا صالح، رئیس سازمان خصوصی سازي نیز در این
برنامه اعلام کرد که وزارت نفت با عرضه سهام پالایشگاهی در صندوق هاي ETF موافقت نکرد و تمایل دارد که از طریق هیئت
واگذاري، باقی سهام پالایشی واگذار شود. به گفته وي اواسط مرداد ماه هیئت واگذاري تصمیم گرفت که آگهی عرضه این نوع سهام
منتشر شود و تا دو - سه هفته آینده سهام پالایشی به صورت بلوکی عرضه می شود. وي افزود: در صورتی که متقاضی خرید وجود
نداشت، کلیه سهام متعلق به دولت در پالایشگاه هاي تهران، بندرعباس، اصفهان و تبریز به صورت خرد و تدریجی و به صورت شناور
عرضه می شود. عرضه پالایشگاه هاي فوق هم اکنون آگهی شده و در شرف عرضه توسط بازار سرمایه است. در ادامه خدارحمی در
پاسخ به اینکه چقدر سرمایه گذاري روزانه در بورس را منطقی می دانید گفت: وقتی فردي وارد بورس می شود، می پذیرد که
کمترین و بیشترین میزان ریسک را متحمل شود. سرمایه گذاران باید بیشتر احتیاط کنند و متناسب با ریسک پذیري خود اقدام
کنند. همچنین در بازارهاي موازي باید این آمادگی را داشته باشیم که آن بازار از مدار سود خارج شود؛ درحالیکه سرمایه گذاران
انتظار دارند که اگر ضرر ببینید، از بورس خارج شوند. رباطی نیز در همین رابطه اظهار کرد: اگر بازار به این نتیجه برسد که باید وارد
استراحت و رکود شود، دولت هم نمی تواند مانع آن شود. بعضا کارشناسان با گرایش هاي نامربوط به حوزه مالی درباره حبابی بودن و
بازدهی نامعقول این بازار اظهار نظر می کنند که شاخص کل متاثر از بازدهی سهامی است که عمده اشخاص حقیقی و حقوقی اینگونه
سهام را خریداري نمی کنند. این در حالی است که شاخص هم وزن قیمتی متاثر از عملکرد اکثر سرمایه گذاران است که نسبت به
10 سال گذشته 29 برابر رشد داشته است. وي افزود: بنابراین، اینکه گفته می شود رشد شاخص بورس حباب است، اشتباه بوده و
دخالت دولت در این بازار تاثیرگذار نیست.سدیدي، عضو هیئت مدیره شرکت بورس اوراق بهادار نیز در این باره گفت: امروز با بازاري
مواجه هستیم که می تواند در سایر بازارها و کل اقتصاد تاثیر بگذارد. بازار ریسک پذیر است و در زمینه اختلالات هسته معاملات،
اقدامات کوتاه مدت و تدریجی صورت می گیرد و با وجود استقبال قابل توجه در مدتی کوتاه این مشکل طبیعی است. وي افزود:
وقتی تقارن در عرضه و تقاضا ایجاد نشود، طبیعتا اخلال در هسته معاملات صورت می گیرد و بورس تمهیدات کوتاه مدت و بلند
مدتی در این زمینه درنظر گرفته است. همچنین، هر چه هیجانات سرمایه گذاران کمتر شود، این قضیه هم راحت تر حل می شود. در
پایان این برنامه مهدي رباطی، تحلیلگر بورس منزل نقدینگی را بانک دانست و اعلام کرد: نقدینگی در بازارهاي دیگر کنترل نمی شود
و ممکن است که در آن ها محبوس شود؛ لذا دولت باید سعی کند که نقدینگی را به سمت تولید هدایت کند. به گفته وي زمانی که
تورم و نقدینگی در اقتصاد زیاد باشد، این امر سبب تورم در تمام بازارها می شود و نه بورس و هیچ بازار دیگري هم علت تورم نیست.

 
همچنین، بازدهی بازار بورس می تواند انتظار بازدهی در بازارهاي دیگر را بالا ببرد. 

 
نفت بالاتر رفت 

قیمت نفت در معاملات تحت تاثیر انتظارات براي تصویب بسته کمک مالی جدید در آمریکا و بهبود تقاضا در آسیا افزایش بیشتري
پیدا کرد. بهاي معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا 32 سنت معادل 0.8 درصد افزایش یافت و به 42 دلار و 26 سنت در هر
بشکه رسید. بهاي معاملات نفت برنت 22 سنت معادل 0.5 درصد افزایش یافت و به 45 دلار و 21 سنت در هر بشکه رسید.
تحلیلگران گروه بانکی ANZ در یادداشتی نوشتند نفت تحت تاثیر نشانه هاي اقدامات محرك مالی بیشتر صعود کرده است.
قانونگذاران آمریکایی به مذاکرات درباره بسته کمک اقتصادي عظیم ادامه می دهند و استیون منوچین، وزیر خزانه داري آمریکا اظهار



کرده که بخشهایی وجود دارند که مصالحه در آنها امکان پذیر است و می توان به توافق منصفانهاي دست یافت. اظهارات مقامات
آرامکوي سعودي درباره بهبود تقاضا براي نفت هم باعث بهبود فضاي بازار شد. عاملی که به افزایش قیمت نفت کمک کرد، توییت
دونالد ترامپ، رییس جمهور آمریکا بود که در پیامی نوشت: دموکراتهاي کنگره خواهان دیدار با وي در خصوص بسته کمک اقتصادي
شده اند. مذاکرات میان دموکراتها و دولت ترامپ هفته گذشته بی نتیجه ماند. اگرچه تولید نفت اوپک پلاس از ماه میلادي جاري
افزایش پیدا کرده اما تولید نفت نروژ در سپتامبر 261 هزار بشکه در روز کاهش پیدا می کند. همچنین نشانه هاي بهبود تقاضا در
بازار سوخت جت مشاهده می شود و شمار پروازهاي تجاري در سراسر جهانی در مدت هفت روز منتهی به یکشنبه شش درصد رشد
کرد. با این حال میانگین 67 هزار هواپیمایی که در آسمان هستند همچنان پایینتر از 100 هزار هواپیما در پیش از شیوع پاندمی
ویروس کرونا است. بر اساس گزارش رویترز، آمار نشان داد ترافیک مسافران هوایی آمریکا از شیوع ویروس کرونا به شدت آسیب دیده

 
و در ژوئن نسبت به مدت مشابه سال گذشته 80 درصد کاهش یافته اما این آمار دو برابر آمار مه است. 

 
تورم چین روي دور صعودي رفت 

متوسط نرخ تورم چین در 12 ماه منتهی به ژوییه به 2.7 درصد افزایش یافت. این نرخ تورم که 0.1 درصد بیشتر از تورم ماه قبل و
0.1 درصد بیشتر از نرخ پیش بینی شده توسط کارشناسان بوده، بیش از همه تحت تأثیر افزایش تورم بخش مواد غذایی قرار گرفته
که تورم آن از 11.1 درصد در ماه ژوین به 13.2 درصد در ماه ژوییه افزایش پیدا کرده است. در بین سایر بخش هاي تورمی، تورم آب
و برق از منفی 0.6 درصد به منفی 0.7 درصد کاهش پیدا کرده است. هم چنین نرخ تورم در بخش مراقبت هاي درمانی از 1.9 درصد
به 1.6 درصد و بخش فرهنگ و آموزش از 1.9 درصد به 0.3 درصد کاهش یافته است. نرخ تورم در بخش حمل و نقل نیز منفی 4.4
درصد اندازه گیري شده است. هسته تورمی که تورم بخش انرژي و مواد غذایی را به دلیل نوسانات بالاي قیمت در آنها در نظر نمی
گیرد، در ماه ژوییه به یک درصد رسیده که در مقایسه با ماه قبل 0.1 درصد کمتر شده است. متوسط نرخ تورم چین در بازه زمانی
1986 تا 2019 معادل 5.13 درصد بوده است که بالاترین تورم ثبت شده مربوط به فوریه 1989 با 28.40 درصد و کمترین تورم نیز
مربوط به آوریل 1999 با منفی 2.2 درصد بوده است. بر مبناي ماهانه، نرخ تورم چین در ماه ژوییه به 0.6 درصد رسیده است که 0.7
درصد بیشتر از تورم ماهانه ثبت شده این کشور براي ماه ژوین به حساب می رود. به کاهش سرعت شیوع کرونا، روند بازگشایی کسب
و کارها در چین شدت یافته است. یی گانگ- رییس بانک مرکزي چین با برشمردن برخی از اقدامات این بانک براي ثبات بخشی به
بازارهاي مالی این کشور گفته است که تلاش ها براي حمایت بیشتر از بخش هاي مختلف اقتصادي ادامه خواهد یافت هر چند که به

 
لطف زیرساخت هاي نیرومند، اقتصاد این کشور با وجود شیوع گسترده کرونا آسیب زیادي ندیده است. 

 
گوگل جریمه شد 

دادگاهی در مسکو گوگل را به دلیل فیلتر نکردن محتواي ممنوع در روسیه 1.5 میلیون روبل معادل بیش از 20 هزار دلار جریمه
کرد. طبق قانون روسیه، موتورهاي جست و جو ملزم هستند لینکهاي مربوط به صفحات اینترنتی که حاوي اطلاعات ممنوع هستند را
از نتایج جست و جو حذف کنند. براي سومین بار است که گوگل در روسیه بر سر این موضوع جریمه می شود. این شرکت پیش از
این در ژوییه سال 2019 به میزان 700 هزار روبل و در دسامبر سال 2018 به میزان 500 هزار روبل جریمه شده بود. در این بین،
رویترز در خبر جداگانه دیگري گزارش کرد دانمارك که از سانسور محتواي دانمارکی مربوط به یک اختلاف درباره کپی رایت توسط
گوگل به خشم آمده، اعلام کرد به دنبال گفت و گو با شرکت آلفابت در این خصوص است. گوگل اوایل اوت تمامی آهنگهاي
هنرمندان دانمارکی را در نسخه دانمارکی پلتفرم پخش ویدیوي یوتیوب پس از این که مذاکرات در خصوص کپی رایت با سازمان
صادرکننده مجوز موسیقی کدا به نتیجه نرسید، حذف کرد. جوي موگنسن، وزیر فرهنگ دانمارك در بیانیه اي اظهار کرد این چالش
عظیمی براي نشر موسیقی دانمارك است که پلتفرمی مانند یوتیوب گوگل عناوین دانمارکی را به دلیل اختلافات کپی رایت حذف می
کند. گوگل باید مشخص کند که هنرمندان چقدر پول گرفته اند و این شرکت فناوري چه اقداماتی براي تضمین حقوق آنها انجام می



دهد. به همین منظور وزیر فرهنگ دانمارك گوگل را به دیداري با حضور نمایندگان همه احزاب این کشور به منظور گفت و گو درباره

 
نقشش در بازار دانمارك دعوت خواهد کرد. 

 
دلار گوي سبقت را از یورو و پوند ربود 

ارزش دلار در برابر سایر همتایان مهم خود تقویت شد. داده هاي منتشر شده توسط وزارت کار آمریکا نشان می دهد نرخ بیکاري
بزرگ ترین اقتصاد جهان تا پایان ماه ژوییه باز هم کاهشی شده و رقم 10.2 درصد را ثبت کرده است. این نرخ بیکاري که 0.9 درصد
کمتر از ماه قبل است باعث افزایش امیدها به تک رقمی شدن نرخ بیکاري در ماه جاري شده است. طی این مدت شمار جمعیت
بیکاران با کاهشی محسوس نسبت به ماه قبل به 16 میلیون و 300 هزار نفر کاهش پیدا کرد که یک میلیون و 400 هزار نفر کمتر از
ماه قبل است. شمار کسانی که تا ابتداي ماه اوت در آمریکا درخواست دریافت مزایاي بیکاري داده اند در مقایسه با هفته قبل آن
1.186 میلیون نفر بیشتر شده است تا بدین ترتیب، براي بیستمین هفته متوالی شاهد افزایش بیش ازیک میلیون نفري شمار
متقاضیان دریافت تسهیلات بیکاري در آمریکا باشیم. طبق داده هاي منتشر شده، تا پایان ماه مارس حدود 54 میلیون آمریکایی
مدعی شده اند تمام یا بخش قابل توجهی از درآمدهاي خود را بر اثر شیوع کرونا از دست داده اند. با وجود بهبود روند اشتغال زایی در
هفته هاي اخیر، نرخ بیکاري آمریکا هنوز با رکوردهاي مطلوب فصل شده در اواخر سال گذشته فاصله زیادي دارد و این روند احتمالا
تا پایان سال نیز ادامه خواهد داشت. تقاضا براي خرید ارزهاي دیگر در مقایسه با دلار در سطح بالاتري قرار دارد و بی رغبتی معامله
گران به خرید دلار باعث شده تا اسکناس سبز در یکی از ضعیف ترین موقعیت هاي دو سال اخیر خود قرار گیرد. آمریکا هنوز اصلی
ترین کانون درگیر با کرونا در جهان باقی مانده و بر خلاف تلاش هاي دولت ترامپ، بسیاري از کشورها هنوز مجوز از سرگیري پروازها
با آمریکا را صادر نکرده اند و ورود گردشگران آمریکایی به بسیاري از کشورهاي اروپایی کماکان ممنوع است. همین مساله به نوبه
خود تقاضاي خرید دلار به ویژه در اروپا را به میزان محسوسی کاهش داده است. در داخل آمریکا، پس از آن که رایزنی مقامات دولت
ترامپ با رهبران کنگره در خصوص تسریع در اجراي بسته حمایتی جدید به نتیجه اي نرسید، رییس جمهور آمریکا در اقدامی
غیرمنتظره با امضاي فرمانی اجرایی دستور داد بیمه بیکاري براي افرادي که شغل خود را از دست داده اند برقرار و به آن ها مبلغ
400 دلار پرداخت شود. انتظار می رود دموکرات ها با این اقدام مخالفت کنند. در واکنش به این اقدام، نانسی پلوسی- رئیس کنگره
گفت: فرمان هاي اجراي رییس جمهور بر خلاف قانون اساسی است. تمرکز ما باید روي این موضوع باشد تا نیازهاي مردم آمریکا را
برطرف کنیم. همانطور که مشاوران من عنوان می کنند، اقدامات رئیس جمهور آمریکا کاملا خلاف قانون اساسی است. به نظر می
رسد با بازگشایی کسب و کارها و برگشت شاغلین به کارهاي خود، رفته رفته حس اطمینان مصرف کنندگان حتی با وجود ادامه
پیشتازي هاي کرونا رو به بهبود است؛ تا جایی که شاخص مدیران تولید آمریکا در ماه ژوییه به 54.2 درصد رسید که این رقم 1.6
درصد بیشتر از ماه قبل و 0.6 درصد بیشتر از پیش بینی هاي قبلی بوده است. بررسی ها نشان می دهد در این ماه هم میزان
سفارشات داخلی و هم میزان صادرات خارجی نسبت به ماه قبل با افزایش محسوسی مواجه بوده است. با این حال انتظار نمی رود
دست کم در کوتاه مدت وضعیت اقتصاد آمریکا به سرعت به حالت قبل برگردد و همان طور که انتظار می رفت، سه ماهه دوم امسال
شاهد ثبت پایین ترین رشد فصلی ثبت شده در طول تاریخ آمریکا تاکنون بود و طبق اعلام وزارت بازرگانی آمریکا، نرخ رشد اقتصادي
این کشور منفی 32.9 درصد اندازه گیري شده که این رقم 24.5 درصد کمتر از رشد سه ماهه قبل و 2.2 درصد بیشتر از نرخ رشد
پیش بینی شده قبلی بوده است. ادوارد مویا- تحلیل گر بازار ارز در موسسه اواندا گفت: به نظر می رسد شاهد روزهایی هستیم که تاج
پادشاهی از سر دلار افتاده است و با تداوم این وضع، انتظار ما این است که بانک مرکزي آمریکا براي توقف روند فعلی دست به کار
شود. اخبارهاي رسیده، احتمالا بیانگر این هستند که خبري از یک احیاي رشد اقتصادي سریع هم در سطح اتحادیه اروپا و هم در
آمریکا نخواهیم بود. اخبار مربوط به پیشرفت در ساخت واکسن کرونا نیز دیگر خبر مهم در صدر کانون توجه معامله گران بوده است.
دانشگاه آکسفورد اعلام کرده که واکسنش با موفقیت، سطح ایمنی افراد آزمایش شده در آفریقاي جنوبی، انگلیس و برزیل را افزایش
داده و حالا قرار است کار آزمایش روي یک نمونه نسبتا بزرگ در آمریکا انجام شود که در صورت موفقیت آمیز بودن آن، احتمالا از
اواخر امسال شاهد تولید انبوه این محصول براي عرضه جهانی آن خواهیم بود. تاکنون انگلیس، هلند، فرانسه و آمریکا خواستار دریافت



این واکسن شده اند. تاکنون بیش از 20 میلیون و 129 هزار و 706 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین 735 هزار و
894 نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 165 هزار و 807 نفر، برزیل با
101 هزار و 269 نفر، مکزیک با 52 هزار و 298 نفر، انگلیس با 46 هزار و 574 نفر و هند با 45 هزار و 198 نفر بوده است. واسیلی
سربریاکوف، استراتژیست مسائل ارزي در بانک یو بی اس گفت: معامله گران نسبت به چشم انداز دلار در کوتاه مدت مردد هستند و
تداوم درگیر بودن آمریکا با کرونا در سطح وسیع می تواند احیاي رشد اقتصادي این کشور را در مقایسه با چین و اروپا به تاخیر
بیاندازد. کاستن از سرعت شیوع کرونا در آمریکا، نقشی کلیدي در اوج گیري مجدد دلار خواهد داشت. شاخص دلار که نرخ برابري آن
در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.28 درصد افزایش نسبت به روز چهارشنبه در سطح
93.459 واحد بسته شد. نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.093 دلار اعلام شد. بانک مرکزي انگلیس در گزارشی اعلام کرد
شرایط اقتصادي این کشور در نتیجه شیو ع کرونا وخیم تر از چیزي است که پیشتر تصور می شد و براي بازگشت فعالیت هاي
اقتصادي به سطوح پیش از بحران کرونا به مدت زمان بیشتري نیاز خواهد بود. بانک مرکزي با اعلام آمادگی براي براي حمایت بیشتر
از بازارهاي مالی این کشور گفته است که انتظار نمی رود زودتر از سال 2021، اقتصاد به حالت اولیه بازگردد. در تازه ترین دور از
معاملات، پوند با 0.28 درصد افزایش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.308 دلار مبادله شد. یورو 0.26 درصد پایین رفت و با عقب
رفتن از کانال 1.18 به 1.175 دلار رسید. ویراج پاتل- استراتژیست ارشد ارزي در موسسه آرکرا گفت: معمولا در ماه اوت هر سال
شاهد بروز الگوهاي مختلف معاملاتی هستیم و امسال این روند با توجه به پیامدهاي ناشی از شیوع کرونا تشدید شده است. در ماه
هاي اخیر دارایی هاي پرریسک تر شاهد یک دور صعودي تند بوده اند و اگر تنش هاي ژیوپلتیکی باز هم تشدید شوند احتمال زیادي
وجود دارد که ورق برگردد و خیلی از پیشروي هاي این طبقه از دارایی ها از دست برود. در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار
با 0.3 درصد افزایش به 105.876 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا به ازاي 1.396 دلار مبادله شد. همچنین نرخ

برابري دلار معادل 6.961 یوان چین اعلام شد.



فرماندار گناباد: اغماض در تخلفات ساخت و ساز پذیرفته نیست

منبع: ایرناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/05/21

گناباد-ایرنا- فرماندار گناباد گفت: هر گونه اغماض از تخلفات ساخت و ساز در این شهرستان از ناحیه هر مسوول و دستگاه
اجرایی پذیرفته نیست و در صورت کوتاهی در این زمینه خودم به عنوان مدعی از طریق مراجع قضایی پیگیري می کنم.

گناباد-ایرنا- فرماندار گناباد گفت: هر گونه اغماض از
تخلفات ساخت و ساز در این شهرستان از ناحیه هر
مسوول و دستگاه اجرایی پذیرفته نیست و در صورت
کوتاهی در این زمینه خودم به عنوان مدعی از طریق

 
مراجع قضایی پیگیري می کنم. 

حامد قربانی روز سه شنبه در جلسه ستاد پیشگیري،
ساماندهی و مقابله با ساخت و سازهاي غیر مجاز گناباد
حاشیه نشینی و احداث بناهاي غیر مجاز را از مشکلات
مهم این شهرستان دانست و عزم جدي مسوولان و دست

 
اندرکاران ذیربط در برخورد با تخلفات این بخش را خواستار شد. 

وي ادامه داد: راه و شهرسازي باید در مناطق شهري و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در 67 روستاي بالاي 20 خانوار با همکاري

 
شهرداریها و دهیاریها و حفاظت امور اراضی جهاد کشاورزي به صورت ریشه اي با تخلفات ساخت و ساز غیر مجاز برخورد کنند. 

فرماندار گناباد گفت: براي هر یک از بخشها و دستگاههاي اجرایی مربوطه طبق قانون و در چارچوب سازمانی وظیفه اي براي مقابله با
ساخت و سازهاي غیرمجاز تعریف شده است و باید مسوولان و دست اندرکاران به وظایف قانونی خود در این زمینه عمل و از پاسکاري

 
آن به دیگر ادارات و سازمانها خودداري کنند. 

قربانی افزود: وظیفه صیانت از زمینهاي کشاورزي در مناطق شهري و روستایی بر عهده امور اراضی مدیریت جهاد کشاورزي و نظارت
بر ساخت و سازها در شهرها بر عهده شهرداري ها و در روستاها با دهیاریهاست و هیچ کم کاري در این بخش پذیرفته نیست و
مسوولان مربوطه باید پاسخگو باشند و طرح مسائلی مانند کمبود نیروي انسانی براي نبود نظارت کافی بر ساخت و سازهاي غیر مجاز

 
و جلوگیري از افزایش این مشکلات قابل قبول نیست. 

وي اضافه کرد: برخی اشخاص با سوء استفاده از فقدان برخورد کافی با تخلفات این بخش اقدام به تفکیک و ساخت و سازهاي غیر

 
مجاز در زمینهاي کشاورزي در گناباد می کنند. 

فرماندار گناباد از شهرداریهاي این شهرستان خواست که با راه اندازي پلیس ساختمان نظارت بر ساخت و سازها در مناطق خود را
تشدید کنند و دهیاریها هم نظارت در این بخش را افزایش دهند. 



قربانی گفت: ساخت و سازهاي غیر مجاز در زمینهاي کشاورزي به بهانه ایجاد اشتغال و تولید پذیرفته نیست و ما مخالف تولید و
اشتغال نیستیم ولی هر فردي که متقاضی کارآفرینی است باید موارد را به صورت قانونی از طریق دستگاههاي اجرایی ذیربط پیگیري

 
کند. 

وي اضافه کرد: برخی اشخاص براي گرفتن مجوزهاي کشاورزي و دامداري به نوعی قانون را دور می زنند و به صورت غیر مجاز اقدام

 
به ساخت و ساز براي واحدهاي خود می کنند. 

فرماندار گناباد با انتقاد از واگذاري انشعابات شرکتهاي خدمات رسان به ساخت و سازهاي غیر مجاز و واحدهایی که به صورت حاشیه
نشینی در این شهرستان احداث شده اند گفت: این اقدام موجب افزایش تبعات حاشیه نشینی در این شهرستان شده است و این

 
انشعابات باید از طریق مجاري قانونی انجام شود. 

قربانی افزود: از مجموع دو هزار مورد ساخت و ساز غیر مجاز که از سال 1390 تاکنون در این شهرستان گزارش شده است 589 مورد
مربوطه به سال گذشته و 313 مورد تنها طی بیش از چهار ماه گذشته انجام شده که این نشان دهنده افزایش تخلفات در این بخش

 
است. 

وي با اشاره به تشکیل کارگروه رسیدگی به تخلفات ساخت و سازهاي غیر مجاز گناباد از امروز ادامه داد: این کارگروه هر 20 روز یک

 
بار برگزار و مسائل و تخلفات این بخش در آن بررسی و رسیدگی می شود. 

مرکز شهرستان 90 هزار نفري گناباد با چهار شهر گناباد، بیدخت، کاخک و روشناوند و دو بخش مرکزي و کاخک و 112 روستا در

 
فاصله 287 کیلومتري جنوب مشهد واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- گناباد 

 
- تصرف اراضی 
- برخورد قضایی



6 شناور صید ترال در مناطق دریایی خوزستان توقیف شدند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیرکل شیلات خوزستان گفت: ماموران پایگاه حفاظت منابع آبزي شیلات 6 فروند شناور صیادي را که در حال صید به
روش ممنوعه ''ترال '' در مناطق دریایی''سریم'' و ''خورموسی'' بودند، توقیف کردند.

مدیرکل شیلات استان خوزستان خبر داد: 6 شناور صید
ترال در مناطق دریایی خوزستان توقیف شدند مدیرکل
شیلات خوزستان گفت: ماموران پایگاه حفاظت منابع آبزي
شیلات 6 فروند شناور صیادي را که در حال صید به روش
ممنوعه ""ترال "" در مناطق دریایی""سریم"" و

 
""خورموسی"" بودند، توقیف کردند. 

فتح االله ابوعلی امروز در گفت و گو با خبرنگار برنا در اهواز
ضمن اعلام این خبر اظهار کرد: در جریان بازرسی از این
شناورهاي صیادي متخلف فاقد هویت که طی چند روز

گذشته بدون دریافت مجوز صید از شیلات مشغول ماهیگیري بودند، 705 کیلوگرم انواع ماهی به همراه چهار دستگاه ترال، 6 عدد

 
لنگر و 6 طاقه تور گوشگیر کشف و ضبط شد. 

او گفت: پرونده هاي تخلفاتی صیادي این شناورها براي انجام مراحل قانونی به مرجع قضایی و کمیسیون رسیدگی به تخلفات صیادي

 
ارجاع شد و در حال بررسی است. 

مدیرکل شیلات خوزستان افزود: هفته گذشته نیز چهار فروند شناور صیادي متخلف که بدون مجوز در حال صید آبزیان دریایی در

 
صیدگاه هاي شمال غرب خلیج فارس بودند، توقیف شدند. 

ابوعلی در پایان بر برخورد با صید غیر مجاز با هدف اشتغال پایدار صیادان و صیانت از ذخایر و منابع آبزیان دریایی در خورهاي

 
خوزستان و صیدگاه هاي شمال غرب خلیج فارس تاکید کرد. 

لازم به ذکر است که در سال هاي اخیر برخورد با صید غیر مجاز و بدون پروانه در خورها و صیدگاه هاي شمال غرب خلیج فارس

 
تشدید شده است. 

برخی از گونه هاي آبزیان دریایی در خلیج فارس از جمله شوریده و حلوا سفید به علت صید بی رویه و قاچاق آن به کشورهاي حوزه

 
خلیچ فارس در معرض انقراض قطعی قرار دارند. 

معیشت حدود 50 هزار خانوار در خوزستان از طریق صید و صیادي گره تامین می شود. 



لازم به توضیح است که سال گذشته حدود 49 هزار تن انواع آبزیان دریایی در صیدگاه هاي شمال غرب خلیج فارس توسط صیادان

 
خوزستانی صید شد. 

استان خوزستان از نظر صید دریایی پس از استان هاي سیستان و بلوچستان، هرمزگان و بوشهر در جایگاه چهارم کشوري قرار دارد.



سایه بروکراسی سنگین ترشد

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/05/21

عضو هیئت نمایندگان و رئیس کمیسیون کارآفرینی، کسب و کارهاي نوین و دانش بنیان اتاق بازرگانی فارس گفت: از معضلات

 
و مشکلات شرکت هاي دانش بنیان پروسه ثبت شرکت و بروکراسی بسیار بالا است. 

به گزارش شیراز نوین به نقل از روابط عمومی اتاق بازرگانی فارس، امید ماهرانی در جلسه کمیسیون کارآفرینی، کسب و کارهاي نوین
و دانش بنیان این اتاق که به صورت آنلاین(برخط) برگزار شد، بیان کرد: از سال 94 تاکنون 570 تقاضاي پروانه بهره برداري به مرکز
شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري ارسال شده که بیش از 400 تقاضا مورد تأیید قرار گرفته

 
است. 

وي با ابراز گلایه فعالان در این حوزه از روند کند ثبت شرکت هاي دانش بنیان افزود: این درحالی است که معاونت علمی و فناوري
رئیس جمهوري و دستگاه هاي اجرایی مختلف دولت حدود 110 برنامه براي حمایت از شرکت ها و مؤسسه هاي دانش بنیان و فناور

 
در کشور در دست اجرا دارند که وجود تبصره هاي بسیار زیاد موجب شده این بسته هاي حمایتی داراي جنبه غیرکاربردي شود. 

ماهرانی، از دیگر معضلات شرکت هاي دانش بنیان را کمبود منابع مالی با سود مناسب ویژه شرکت هاي دانش بنیان، بی اعتمادي
نسبت به محصولات شرکت هاي دانش بنیان در بازار داخل، تأخیر در تأمین مالی قراردادهاي دولتی بسته شده و ضعف بازاریابی و

 
تجارت محصولات توسط شرکت هاي دانش بنیان عنوان کرد. 

وي اظهارداشت: انتظار فعالان اقتصادي و فعالان شرکت هاي دانش بنیان براي کاهش معضلات و تسهیل فعالیت ها حوزه کاري خود

 
طرح مشکلاتشان در شوراي گفت وگوي استان را دارند که در این زمینه جلسات کارشناسی متعددي را برگزار کرده ایم. 

وي اضافه کرد: تاکنون مواردي از جمله عدم رعایت بخشنامه 12/14 سازمان تأمین اجتماعی در خصوص شرکت هاي دانش بنیان،
برخورد سلیقه اي با این شرکت ها به ویژه در بحث ارزش افزوده در حوزه مالیات، عدم شفافیت و ارائه شناسنامه عملیاتی بسیاري از
دستگاه هاي دولتی، نبود راهبرد یا سیاست مشخص نسبت به توسعه کسب وکارهاي نوپا و شرکت هاي دانش بنیان و تعدد نهادهاي
مسئول مجوزدهی و نظارت بر فعالیت کسب وکارها به عنوان مهم ترین مشکلات این شرکت ها جهت طرح در شوراي گفت وگوي

 
استان تدوین شده است. 

ماهرانی ادامه داد: یکی دیگر از مشکلات در نظام تأمین مالی کسب و کارهاي نوپا و دانش بنیان، مشکل جذب سرمایه و فقدان مدل
هاي تأمین مالی مناسب و خلاء هاي قانونی در این زمینه است که تلاش می کنیم با این موضوع را نیز با ارائه راهکارهاي مناسب در
شوراي گفت وگوي استان مطرح کرده کنیم. وي عنوان داشت: دریافت کد کارگاهی و کد مؤدي از دیگر مسائل شرکت هاي مستقر
در فضاهاي کاري اشتراکی است و این درحالی است که سازمان امور مالیاتی تنها مالک فضاي کاري اشتراکی را به رسمیت می

 
شناسند و به شرکت هاي ساکن در فضاي کاري اشتراکی، مراکز رشد و شتاب دهنده ها،کدهاي مربوط را اختصاص نمی دهند. 

ماهرانی تصریح کرد: نحوه برخورد سازمان تأمین اجتماعی با برخی کسب و کارهاي جدید نظیر کسب وکارهاي پلتفرمی نیز شفاف
نیست و مسئولیت در قبال بیمه افراد حقیقی تأمین کننده کالا و خدمات مورد مبادله در پلتفرم مشخص نیست بنابراین تلاش ما در

 
جهت استفاده از ظرفیت شوراي گفت وگو براي ارائه راهکار براي فعالیت بهتر و مطلوب تر شرکت هاي دانش بنیان استان خواهد بود. 
در این جلسه مهرداد شفیعی مدیر مؤسسات پارك علم وفناوري استان فارس نیز گفت: همکاري فناورانه به ویژه بین شرکت هاي
دانش بنیان و فناور نوپا و شرکت هاي بزرگ، یک راهکار کلیدي براي تقویت و انتشار نوآوري می باشد که این همکاري می تواند

 
فرصت ها و چالش هایی را پیش روي شرکت ها داشته باشد. 

وي افزود: با توجه به اهمیت همکاري هاي فناورانه بین شرکت هاي بزرگ و کسب وکارهاي نوپاي فناور و الزامات و محدودیت هاي



خاص هر یک از طرفین، شناسایی مدل مناسب همکاري، نقشی اثرگذار در موفقیت آن خواهد داشت. شفیعی اظهارداشت: روش هاي
متفاوتی براي ایجاد همکاري میان بنگاه هاي فناور وجود دارد که هر کدام از آن ها، مزایا و معایب خاص خود را دارند که برخی از
مهم ترین روش هاي همکاري فناورانه در قالب دو رویکرد انتقال فناوري به صورت رسمی و انتقال فناوري به صورت غیررسمی تعریف

می شود.



برگزاري آزمون غربالگري المپیاد علمی دانشجویان پزشکی با مشارکت 43

دانشگاه

منبع: ایسناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیر امور نخبگان و استعداد درخشان وزارت بهداشت ،درمان و آموزش پزشکی با قدردانی از زحمات و تلاش حداکثري
دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور ومرکز سنجش آموزش پزشکی از برگزاري آزمون مرحله اول انفرادي(غربالگري) دوازدهمین

المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی خبر داد.

به گزارش ایسنا، دکتر پروین پاسالار با اعلام این خبر
افزود: دانشجویان شرکت کننده در این المپیاد در شش
حیطه استدلال بالینی،آموزش پزشکی، تفکر علمی در علوم
پایه، کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم، مطالعات
میان رشته اي علوم انسانی و سلامت ، مدیریت نظام

 
سلامت به رقابت پرداختند . 

وي با اشاره به شرایط خاص کشور و شیوع ویروس کرونا
،رعایت کلیه پروتکل هاي بهداشتی درسالن هاي برگزاري
آزمون را مورد تاکید قرار داد و تصریح کرد: دانشجویان

عزیزي که در زمان دریافت کارت ورود به آزمون فرم خود اظهاري کرونا را پر کرده بودند در سالن هاي جداگانه و در آرامش کامل
آزمون خود را به انجام رسانده و آرزوي موفقیت را براي تمام دانشجویان شرکت کننده در دوازدهمین المپیاد علمی را از خداوند منان

 
خواستارم. 

به گزارش روابط عمومی معاونت آموزشی وزارت بهداشت، دکتر پاسالار همچنین از زحمات دکتر هاشمی رئیس مرکز سنجش آموزش
پزشکی و همکاران مرکز سنجش، دکتر ممتازمنش دبیر علمی ، دکتر کلانتر دبیر اجرایی و دبیران محترم حیطه ها که در طراحی

 
سوالات زحمات زیادي را در این شرایط خاص در جهت برگزاري هرچه بهتر آزمون متقبل شدند کمال تشکر و قدردانی بعمل آورد. 

انتهاي پیام



11 هزار پرونده اختلافی کارگري و کارفرمایی در البرز در حال بررسی است

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی البرز از کاهش محسوس تسهیلات

 
مشاغل خانگی در استان خبر داد. 

حسین فلاح نژاد در بازدید از خبرگزاري ایسنا با اشاره به اینکه یکی
از مهمترین ماموریت هاي اداره کل کار، رسیدگی به مشکلات و روابط
کارگر و کارفرما است، اظهار کرد: در حال حاضر 11 هزار پرونده
اختلافی بین کارگران و کارفرمایان استان در حال بررسی است تا

منتج به صدور راي شود.وي با بیان اینکه صدور مجوز و نظارت بر فعالیت تعاونی هاي استان از دیگر وظایف این اداره کل است،
توضیح داد: طی سال هاي گذشته رویکرد ما حمایت و توسعه تعاونی هایی بوده که محور فعالیتشان موضوعات دانش بنیان و نوین
است.وي با اشاره به اینکه تعامل اداره کل کار با جهاد دانشگاهی به سالیان قبل بازمی گردد، اضافه کرد: آمادگی داریم در دور جدیدي
از تعاملات زمنیه تبدیل شرکت هاي زیرمجموعه جهاد دانشگاهی استان به تعاونی هاي دانش بنیان را با تسریع در فرایند صدور مجوز
فراهم کنیم.این مسئول توضیح داد: علاوه براین اداره کل کار آمادگی دارد در زمینه برگزاري دوره هاي کارآفرینی و مشاوره اشتغال با
جهاد دانشگاهی همکاري داشته باشد.فلاح نژاد در ادامه با اشاره به ارائه تسهیلات اشتغال روستایی گفت: از ابتداي شروع این طرح تا
کنون 209 میلیارد تومان تسهیلات بانکی در اختیار روستاییان متقاضی راه اندازي کسب و کار قرار گرفته است.وي با اشاره به کاهش
محسوس اعتبار در نظر گرفته شده براي تسهیلات مشاغل خانگی البرز اضافه کرد: این وام در سال 97 بیش از 20 میلیارد تومان بود
که در سال 98 به شش میلیارد و امسال هم به پنج میلیارد و 300 میلیون تومان رسیده است.مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی
البرز افزود: کاهش این اعتبارات به دلیل شرایط خاص اقتصادي دولت و بروز برخی وقایع مثل وقوع سیل در سال گذشته و اختصاص

 
بخشی از این تسهیلات به مناطق سیل زده بوده است. 

 
مهارت آموزي هاي جهاد دانشگاهی اشتغال محور است 

در ادامه این نشست، احمدرضا فیروزي رئیس جهاد دانشگاهی البرز هم با اشاره به فعالیت جهاد دانشگاهی در زمینه هاي فرهنگی،
آموزشی، پژوهشی و تجاري سازي و اشتغال بر همکاري میان دو نهاد براي ارتقاء و استفاده از ظرفیت هاي استان البرز تأکید
کرد.فیروزي یکی از زمینه هاي فعالیت جهاد دانشگاهی را مهارت آموزي عنوان و تصریح کرد: مهارت هایی که از سوي جهاد
دانشگاهی به صورت کوتاه مدت آموزش داده می شود اشتغال محور است تا افراد با حداقل مهارت بتوانند زمینه ورود به بازار کار را
پیدا کنند.وي با اشاره به همکاري گذشته دو نهاد در زمینه تجاري سازي و اشتغال و مشاغل خانگی اظهار کرد: یکی دیگر از
موضوعاتی که در این بخش توسط جهاد دانشگاهی دنبال شده، موضوع استارتاپ هاست و در حال حاضر دو استارتاپ یکی در بخش

 
کشاورزي و یکی هم در بخش صنایع فرهنگی، بسته بندي و گرافیک در دست اجرا داریم. 

رئیس جهاد دانشگاهی به پتانسیل ها و توانمندي هاي جهاد دانشگاهی کشور در البرز هم اشاره و اعلام کرد: وجود مجتمع تحقیقاتی
شهداي جهاد دانشگاهی در البرز فرصت خوبی براي استان ایجاد کرده است، در این مجتمع اقداماتی مثل ساخت مته حفاري، موضوع
بذرهاي هیبریدي، اصلاح نژاد دام هاي سنگین و ... دنبال شده است.مسابقات دفاع سه دقیقه اي از پایان نامه هاي دانشجویی فرصت
خوبی براي رفع مشکل بیکاري دانش آموختگان استسعید قاسمی معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی البرز هم در این نشست با اشاره به



حضور جهاد دانشگاهی در دانشگاه هاي استان و امکان استفاده از این فرصت براي بهبود وضعیت کسب و کار دانشجویان گفت: یکی
از اقداماتی که در این بخش می توان انجام داد این است که بازار کار و مقررات حمایتی را پیش از فارغ التحصیلی به دانشجویان

 
شناساند تا اگر دانشجویی ایده اي براي کار دارد از قبل آمادگی لازم را براي اجرایی کردن ایده کسب کند. 

قاسمی افزود: مسابقات دفاع سه دقیقه اي از پایان نامه هاي دانشجویی هم به همین منظور هر سال توسط جهاد دانشگاهی به همین

 
منظور و براي اتصال دانشجو به کارفرما و سرمایه گذار اجرا می شود. 

در ادامه معاون تجاري سازي و توسعه اشتغال دانش آموختگان جهاد دانشگاهی هم با اشاره به اینکه پیگیر اجراي طرح مشاغل خانگی
در استان هستیم، گفت: مطالعات اولیه این طرح انجام شده و در این خصوص تا کنون چندین جلسه با پیشران ها برگزار کرده
ایم.ابوالحسن قاسم پور توضیح داد: البته این اولین بار نیست که جهاد دانشگاهی در حوزه مشاغل خانگی ورود کرده و پیش از این در
سال 92 هم طرح بومی کردن مدل مشاغل خانگی را اجرایی کرده است.وي گفت: بدون شک دستیابی براي به اهداف مشترك جهاد

 
دانشگاهی و اداره کل کار باید بروکراسی و سیستم اداري را کنار گذاشت و برنامه ها را جهادي و دلی پیش برد. 

منبع ایسنا



مرکز مهارت آموزي کوثردر مرکز شهر تهران راه اندازي  شد

منبع: ایسکاشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون اجتماعی وفرهنگی شهرداري منطقه 11 از راه اندازي مرکز مهارت آموزي کوثر با هدف توانمند سازي و اشتغال زایی
بانوان سرپرست خانوار در مرکز شهر تهران خبر داد.

به گزارش گروه اجتماعی ایسکانیوز ، محمد جواد رشیدي با اشاره به نقش مهم اشتغال در کاهش آسیب هاي اجتماعی حوزه
بانوان به ویژه بانوانی که در بستر زندگی خانوادگی دچار معضل شده اند، گفت: به منظور اشتغال زایی براي بانوان سرپرست خانوار و
توانمندسازي این قشر، مطابق با هماهنگی هاي انجام شده واستفاده از ظرفیت بالقوه سراي محلات، مرکز مهارت آموزي کوثر ویژه

 
تولید پوشاك در سراي محله آگاهی راه اندازي شده است . 

رشیدي با اشاره به تجهیز و راه اندازي این مرکز طی ماه هاي اخیر افزود: با عنایت به این اصل که مهم ترین مسئولیت مراکز مهارت
آموزي کوثر کارآفرینی اجتماعی براي بانوان است؛ درحال حاضر با فراهم کردن زمینه اشتغال براي 10 نفر از بانوان سرپرست خانوار
در این مرکز همراه با در نظر گرفتن پوشش بیمه اي وزارت کار، علاوه براشتغال زایی و توانمندسازي، فرصت آموزش نیزبراي بانوان

 
سرپرست خانوار ایجاد شده است تا مقدمات حضور آنان در بازارکارفراهم شود. 

معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه با تاکید بر اهمیت ایجاد زمینه فعالیت هاي اقتصادي براي بانوان سرپرست خانوار و هدایت
آنان به سوي کارآفرینی و اشتغال زایی بیان کرد: در همین راستا ضمن تلاش براي افزایش ظرفیت جذب بانوان سرپرست خانوار در

 
مرکز مهارت آموزي سراي محله آگاهی، گسترش مراکز مهارت آموزي بانوان در منطقه نیز در دستور کار این معاونت قرار دارد. 

وي گفت: بانوان سرپرست خانوار ساکن در منطقه که علاقمند به اشتغال بوده و یا داراي مهارت در زمینه هاي مرتبط بادوخت
پوشاك هستند می توانند بامراجعه به اداره امور بانوان معاونت اموراجتماعی و فرهنگی منطقه از بستر آموزش و کار در مرکز مهارت

 
آموزي بهره مند شوند. 

انتهاي پیام/



ترم جدید دانشگاه آزاد به صورت مجازي و حضوري برگزار می شود

منبع: داناشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/05/21

علیرضا فیروز فر ، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی زنجان گفت: ترم جدید دانشگاه آزاد اسلامی با برنامه ریزي هاي انجام شده، به
صورت مجازي و حضوري برگزار می شود.

علیرضا فیروز فر ، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی زنجان گفت:
ترم جدید دانشگاه آزاد اسلامی با برنامه ریزي هاي انجام

 
شده، به صورت مجازي و حضوري برگزار می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از موج رسا;
علیرضا فیروز فر امروز در بازدید از پایگاه خبري - تحلیلی
موج رسا، اظهار داشت: در ماه هاي اخیر با شیوع و همه
گیري ویروس کووید 19 برنامه ها با مدیریت دیگري باید
پیش می رفت که دانشگاه آزاد اسلامی جزو معدود دانشگاه
هایی بود که به صورت متمرکز خدمات آموزشی را از 15

 
اسفند ارائه کرد. 

وي گفت: سعی کردیم در استان زنجان در ایام نوروز ایرادات سیستمی را با برگزاري کلاس هاي جبرانی حل کرده و ترم موفقی را از

 
نظر آموزشی، امتحانات و ترم تابستان در فضاي مجازي پیشت سر بگذرانیم. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی زنجان با بیان اینکه ترم پیش رو نیز به صورت مجازي و ترکیب مجازي و حضوري برگزار می شود، افزود:
این دانشگاه در مقایسه با موسسات آموزش عالی غیر دولتی داراي زیرساخت هاي قوي بوده و از نظر نیروي انسانی قوي نیز با دارا

 
بودن 445 عضو هئیت علمی تمام وقت حرف هاي بسیاري براي گفتن دارد. 

فیروزفر با اشاره به وجود زیرساخت هاي کارگاهی، آزمایشگاهی، پژوهشی، رفاهی و خدماتی بالاي استاندارد در این دانشگاه، افزود:
همه این زیرساخت ها در همه شاخص ها بالاي استانداردهاي آموزش عالی بوده و در مقابل شهریه مناسب از دانشجویان دریافت می

 
شود. 

وي با اشاره به ارائه خدمات حمایتی از سوي دانشگاه آزاد اسلامی به دانشجویان، بیان داشت: در حوزه کارآفرینی و فنآوري و خلاقیت
دانشجویان برنامه هاي مطلوبی پیگیري و در حال حاضر طرح هر گروه یک هسته فنآور در حال هدایت و برنامه ریزي است تا این

 
گروه ها در مراکز رشد محصولات خود را به دانش بنیان و تجاري سازي تبدیل کنند. 

انتهاي پیام/



برخورداري 10 میلیون روستایی از آب پایدار در دولت تدبیر و امید

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/05/21

وزیر نیرو با بیان اینکه تا پیش از دولت تدبیر و امید حدود یک میلیون نفر از جمعیت روستایی از شبکه  آب پایدار برخوردار
بودند، گفت: تاکنون هفت میلیون و 700 هزار نفر از روستاییان در این دولت از شبکه  آب پایدار بهره مند شدند که تا پایان

دولت دوازدهم به 10 میلیون نفر افزایش خواهد یافت. نوشته برخورداري ...

وزیر نیرو با بیان اینکه تا پیش از دولت تدبیر و امید حدود یک میلیون نفر از جمعیت روستایی از شبکه  آب پایدار برخوردار
بودند، گفت: تاکنون هفت میلیون و 700 هزار نفر از روستاییان در این دولت از شبکه  آب پایدار بهره مند شدند که تا پایان دولت

 
دوازدهم به 10 میلیون نفر افزایش خواهد یافت. 

به گزارش جهان صنعت نیوز:  «رضا اردکانیان» روز سه شنبه افزود: حدود 60 هزار روستا در کشور با جمعیت حدود 20 میلیون و

 
500 هزار نفر در کشور وجود دارد که از این تعداد 20  میلیون و 200 هزار نفر در روستاهاي بالاي 20 خانوار سکونت دارند. 

وي ادامه داد: جمهوري اسلامی ایران به خصوص در سال هاي اخیر و به خصوص با مجوزهایی که رهبر معظم انقلاب براي استفاده از
منابع صندوق توسعه ملی در امر آب رسانی به روستاها دادند، موفقیت هاي خوبی به دست آورد،  به طوري که قبل از این دولت،
جمعیت روستایی برخودار از شبکه هاي آب پایدار حدود یک میلیون نفر بوده، که در دولت تدبیر و امید به این میزان تاکنون 7.7

 
میلیون نفر اضافه شده است و این رقم تاپایان کار دولت به حدود 10 میلیون خواهد رسید. 

اردکانیان خاطرنشان ساخت: تعدادي روستا در مناطق مختلف کشور هم وجود دارند که هنوز مشکلاتی دارند و تامین آب آنها به

 
شکل پایدار نیست و می بایست به روش هاي مختلف براي آنها تامین آب شود. 

وزیر نیرو گفت: برخی از روستاها هستند که حتی مصارف دامی شان را ناچار باید از طریق آبرسانی سیار تامین کرد که در حال انجام
است و اقدام مهمی که براي سرعت دادن به طرح هاي آبرسانی روستایی صورت گرفته یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب

 
شهري و روستایی است. 

وي ادامه داد: در حال حاضر در هر استان یک شرکت یکپارچه تحت عنوان شرکت آب و فاضلاب استان ایجاد شده  که همه منابع
انسانی و مالی آنها براي پرکردن خلاهایی که در هر استان وجود دارد بکار گرفته می شود که به طور طبیعی در مناطق روستایی این

 
موضوع بیشتر خواهد بود. 

وي خاطر نشن کرد: در آینده نزدیک، ما شاهد رشد قابل ملاحظه اي در حل مشکل تامین آب تعدادي از روستاهاي کشور خواهیم

 
بود. 

اردکانیان به مشکلات آب منطقه غیزانیه در استان خوزستان اشاره کرد و خاطرنشان ساخت: کارهاي خوبی انجام شده و به گفته

 
مسوولان تا پایان تابستان امسال، این کارهابه ثمر خواهد رسید و مردم داراي آب پایدار خواهند شد. 



بهره برداري از طرح گرمسیري عضو هیات دولت درباره تاکیدات رهبر معظم انقلاب مبنی بر توجه بیشتر به مناطق مرزي گفت: 12 
استان مرزي وجود دارد و طبیعی است که استقرار و تثبیت جمعیت در این استان ها با تامین آب، انرژي، اشتغال مولد می

 
تواند موجب افزایش سطح امنیت آن مناطق شود. 

اردکانیان افزود: هرچقدر مرزنشینان شاداب و خوشحال تري داشته باشیم به معناي بالا رفتن تاب آوري جامعه است و البته در بخش
آب و بر ق، توسعه را در مناطق مرزي، محدود و محصور به سرزمین خود نمی دانیم به خصوص در حوضه هاي آبریز مشترك این

 
توسعه یک مقوله به هم پیوسته بوده و آسایش و آرامش در دوسوي مرز مهم است. 

وزیر نیرو گفت: بنابراین تلاش شده در اجراي طرح هاي توسعه منابع آب و خاك مرزي رعایت مقررات و تفاهمنامه هاي بین المللی

 
شود و حق آبه ها و استیفاي حقوق ملی در این زمینه با همه ملاحظات قانونی، مدنظر قرارگیرد. 

وي ادامه داد: طرح هاي زیادي اجرا شده و طرح هایی نیز در همه مناطق مرزي در دست اجرا است، البته مناطق مرزي غرب کشور به

 
لحاظ برخوداري از منابع آب قابل ملاحظه از این نظر، اولویت هایی داشتند و طرح هاي خوبی اجرا شد. 

وي ادامه داد: بر این اساس،  طرح 550 هزار هکتاري در استان هاي خوزستان و ایلام اجرا می شود که تاکنون 320 هزار هکتار آن به

 
شکل کامل به بهره برداري رسیده و مابقی هم در مرحله اجرا است. 

اردکانیان افزود: علاوه بر آن تعداد قابل ملاحظه اي سد، تونل هاي انتقال آب، ایستگاه هاي پمپاژ، شبکه هاي آبرسانی هم براي
مصارف شرب و هم مصارف دیگر اجرا شده که به مرور در حال افتتاح است؛  از جمله آنها طرح بزرگی تحت عنوان گرمسیري است که

 
با سرمایه گذاري بالغ بر یک هزار و 500 میلیارد تومان این هفته در استان هاي ایلام و کرمانشاه  به بار خواهد نشست. 

وزیر نیرو گفت: بر اساس این طرح، 16 هزار و 500 هکتار از اراضی مرغوب و حاصلخیز این دو استان مورد بهره برداري قرار خواهد

 
گرفت. 

 
  

0/5 ( 0 نظر )



پرداخت 17 هزار میلیارد ریال تسهیلات کرونایی توسط بانک شهر

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون اعتبارات بانک شهر با تاکید بر اینکه سیاست هاي اعتباري این بانک در سالجاري بر پایه حمایت و کمک به کسب و
کارهاي آسیب دیده از کرونا تدوین شده است،گفت: بر همین اساس تا پایان مرداد ماه بیش از 17 هزار میلیارد ریال

تسهیلات با هدف حفظ اشتغال و تامین هزینه هاي صاحبان مشاغل آسیب دیده پرداخت خواهد شد.

معاون اعتبارات بانک شهر با تاکید بر اینکه سیاست هاي
اعتباري این بانک در سالجاري بر پایه حمایت و کمک به
کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا تدوین شده است،گفت:
بر همین اساس تا پایان مرداد ماه بیش از 17 هزار میلیارد
ریال تسهیلات با هدف حفظ اشتغال و تامین هزینه هاي

 
صاحبان مشاغل آسیب دیده پرداخت خواهد شد. 

به گزارش مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر، محمد
علی خادمی با اشاره به اینکه بر خود لازم دانستیم با توجه به شرایط موجود حمایت از واحدهاي آسیب دیده از کرونا را شدت بخشیم،
افزود: در حال حاضر رانندگان مسافري درون و برون شهري خویش فرماي بیمه پرداز و فعالان اقتصادي که در سامانه «کارا» وزارت

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده اند در اولویت پرداخت تسهیلات بانک شهر قرار دارند. 

خادمی ادامه داد: از ابتداي سال جاري تاکنون واحدهاي تولیدي و شرکت هاي خدماتی با هیچ مانعی براي دریافت تسهیلات از شعب

 
بانک شهر مواجه نبود و نخواهند بود. 

وي تاکید کرد: ارائه تسهیلات متنوع به واحدهاي تولیدي جهت افزایش و گسترش تولید ، مساعدت با واحدهاي آسیب دیده و
جلوگیري از عدم تعطیلی این واحدها و پرداخت تسهیلات مجدد جهت راه اندازي و رونق این واحدها و اشتغال پایدار از جمله

 
سیاست هاي اعتباري بانک شهر در سال جاري است . 

معاون اعتبارات بانک شهر با بیان اینکه حمایت از توسعه و آبادانی شهرهاي کشور طی سال هاي اخیر همواره بخش مهمی از سیاست
هاي اعتباري این بانک را به خود اختصاص داده است، ادامه داد: این مهم باعث تسریع در روند اجرایی پروژه هاي شهري و توسعه

حمل و نقل عمومی از جمله مترو و ناوگان اتوبوسرانی در کلانشهرها شده است.



گامی به سوي تعالی و تحول

منبع: رساشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/05/21

دور هشتمِ مدیریت و شوراي عالی حوزه هاي علمیه باید زمینه رشد و تعالی بیشتر حوزه و تحقق اهداف و عملیاتی سازي
اسناد بالادستی تهیه شده در دوره قبل با اجراي طرح هاي مهم را فراهم آورد و این تحول باید در همه بخش ها از جمله

انتصابات تجسم یابد.

دور هشتمِ مدیریت و شوراي عالی حوزه هاي علمیه باید زمینه رشد و تعالی
بیشتر حوزه و تحقق اهداف و عملیاتی سازي اسناد بالادستی تهیه شده در
دوره قبل با اجراي طرح هاي مهم را فراهم آورد و این تحول باید در همه بخش

 
ها از جمله انتصابات تجسم یابد. 

به گزارش خبرگزاري رسا، مهدي رجایی نیا طی یادداشتی در خبرگزاري حوزه
نوشت: حوزه علمیه میراث مبارکی است از مکتب خدمت صادقانه علماي

 
مجاهدي که از عصر صادقین علیهما السلام عزم وصال کرده و در این مسیر از بذل جان، مال و آبرو دریغ نداشته اند. 

تحولات دنیاي معاصر به ویژه پس از انقلاب اسلامی چنان شدت گرفته است که نوسازي تشکیلاتی قریب به اتفاق نهادهاي فرهنگی را
لاجرم کرده و در این میان حوزه علمیه نیز در مسیر پویایی همیشگی خود، روزآمدسازيِ سیاست ها، برنامه ها، نظام نامه ها و

 
ساختارهایش را در اولویت قرار داده است. 

می توان دوره هفتم مدیریت و شوراي عالی حوزه هاي علمیه را به حق منشأ تحولات و اقدامات گسترده اي دانست که برخی از انها

 
عبارتند از: 

 
- ارتقاي گفتمانی؛ 

زیرساخت نظر و تئوریک همه تحولات حوزه اي ارائه الگوي گفتمانی از نقش و جایگاه حوزه به عنوان تجسم میراث معنوي مکتب اهل
بیت علیهم السلام در دنیا معاصر است که این امر نیازمند فهم و درك مشترك از عوامل و متغیرهاي اصلی ضمن در نظر داشتن
اصالت ها و سنت ها و استقبال از نوآوري، تغییر روش ها و رویکردها می باشد. دستیابی به چنین گفتمانی پایه اصلی برنامه ها و
اقدامات تحولی است و همین الگوست که نقش و ضریب برنامه ها و اوّلیت و اولویت اقدامات پسینی را تعیین می کند که امید می رود

 
در این بستر مهیا در دور جدید، اقدامات عملیاتی به سرعت محقق شود. 

 
- اسناد بالادستی و محوري؛ 

در این دوره افزون بر سند چشم انداز که در ادوار پیشین به تصویب رسیده بود سندهاي مهم چون نظامات جامع سیزده گانه در
عرصه هاي تهذیبی، آموزشی، پژوهشی، تبلیغی، منابع انسانی و بین الملل و...، منشور حوزه هاي علمیه، سند آمایش و طرح کارویژه

ها تدوین و مبناي برنامه ریزي و عمل قرار گرفت. 



 
- برنامه پنج ساله؛ 

برنامه پنج ساله بر اساس فرمایشات حضرت آقا، مراجع عظام تقلید، اسناد بالادستی با مشارکت کلیه مسئولان و همکاران در بخشهاي

 
مختلف در قالب چهل مضمون راهبردي و ... هدف کمی و ... شاخص عملیاتی طراحی و تدوین گردید. 

 
- طرح هاي راهبردي؛ 

بیش از صد طرح راهبردي و عملیاتی براي تحقق تحولات حوزه تدوین و به تصویب شوراهاي تخصصی و معاونین رسیده است که

 
مبناي بسیاري از اقدامات در دوره پیشین است. 

علی رغم برخی نامهربانی ها، محدودیت مالی توأم با کاهش قدرت خرید و افزایش هزینه هاي اداري، اقدامات وسیع و گسترده اي در
دوره چهارساله پیشین انجام شده که تفصیل آن در گزارشات رسمی موجود است که جاي بسی شکرگزاري و قدردانی دارد اما این به
معناي انکار کاستی ها و ضعف ها در توانمندي نیروي انسانی، سازماندهی امور، قوانین، ساختارها و عصبیت هاي سازمانی نیست که

 
لازم است با شناخت دقیق ریشه ها، شرایط و اقتضائات لازم جهت رفع و اصلاح آن ها فراهم آید. 

دور هشتمِ مدیریت و شوراي عالی حوزه هاي علمیه باید زمینه رشد و تعالی بیشتر حوزه و تحقق اهداف و عملیاتی سازي اسناد
بالادستی تهیه شده در دوره قبل با اجراي طرح هاي مهم را فراهم آورد و این تحول باید در همه بخش ها از جمله انتصابات تجسم

 
یابد. 

شواهد حاکی از آن است که در دور جدید مدیریت تلاش شده تا تحول و نوسازي علمی، فرهنگی و تاریخی در برنامه ها و انتصابات در

 
حد امکان مد نظر قرار گیرد. 

در این دور از انتصابات حوزه تلاش شده است شاخص ها و نمادهایی که همیشه مورد توجه و اهتمام علماي معظم و زعماي حوزه

 
هاي علمیه بوده است به ویژه مواردي که بیشترین همخوانی را با نیازها و اقتضائات عصر امروزین دارد؛ مورد توجه قرار گیرد. 

به نظر می رسد آیت االله اعرافی با شناخت ناشی از سال ها تدریس و تدرّس در حوزه هاي علمیه و تربیت فضلاء در دروس خارج فقه
و اصول و تجربه چند دهه مدیریت موفق در نهادها و سازمان هاي بزرگ علمی، فرهنگی و بین المللی و با عنایت به سابقه مدیریت
چند ساله در حوزه علمیه و درك صحیح از منویات و رهنمودهاي مقام معظم رهبري و مراجع عظام دامت برکاتهم عزمی راسخ در
تحقق آرمان هاي بلند حوزه هاي علمیه دارد، عزمی که طلیعه آنرا در انتخاب مدیران جدید و برنامه هاي تحولی می توان ردگیري

 
کرد. 

بر این اساس مهمترین معیارهایی که در حداکثر امکان سعی شده است مبناي انتخاب معاونان و مدیران ارشد مرکز مدیریت حوزه

 
هاي علمیه قرار گیرد عبارتند از: 

 
1. بهره مندي از دانش و فضل حوزوي؛ 

 
2. بهره مندي از تجربه و نگاه علمی و کارشناسی؛ 



 
3. باور به اصالت ها، سنت ها و استقلال حوزه؛ 

 
4. فضیلت اخلاقی، پاك دستی، ساده زیستی، سلامت اداري و صرفه جویی؛ 

 
5. باور به ضرورت رشد و بالندگی و تحول حوزه متناسب با نیازهاي نوین؛ 

 
6. باور به رویکرد تمدنی و انقلابی و حوزه اجتماعی، پاسخگو و مطالبه گر؛ 

 
7. جوانگرایی و تربیت و رشد نیروهاي خلاّق و جوان؛ 

 
8. گردش مدیران؛ 

 
9. برنامه محوري و التزام به اسناد بالادستی، برنامه پنج ساله، طرح ها و مصوبات شوراي عالی؛ 

 
10. رویکرد کارِ جمعی و هم افزا؛ 

 
11. میدان دادن به نیروهاي نخبه و جهادي؛ 

 
12. تلاش حداکثري در استفاده از منابع انسانی و درونی حوزه هاي علمیه؛ 

 
13. نیروپروري و کادرسازي براي آینده حوزه و جامعه؛ 

 
14. نگاه استانی، صف محوري و تمرکززدایی. 

در کنار شاخص هاي فوق که سعی شده است مبناي انتخاب تیم مدیریتی باشد، رویکردهاي جدیدي نیز در این دور از انتصابات لحاظ

 
گردیده که مهم ترین آن ها عبارتند از: 

 
1) گسترش دایره مشاوران؛ 

با توجه به توصیه موکد مقام معظم رهبري ادام االله ظله الوراف نسبت به جوانگرایی و استفاده از نیروهاي با نشاط، خلاّق، ریسک پذیر
ضرورت دارد که ضمن بکارگیري نیروهاي جوان از دانش، تجربه و احتیاط و نکته سنجی و توجه به مخاطرات مدیران با سابقه در
قالب مشاوران بهره جست و موجبات تعالی دستگاه ها را فراهم آورد؛ و نیز در دور پیشین مدیریت نشان داد که مشاوران گنجینه
هایی از دانش، تجربه و نخبگی هستند که در حساس ترین تصمیم ها و پروژه هاي محوري، جدي ترین نقش ها را دارا هستند و شاید
به همین دلیل بود که برخی از مشاوران محترم، هم در جلسات شوراي معاونان و هم در کمیسیون ها و شوراهاي اصلی حوزه علمیه

 
مشارکت داده شده و منشأ آثار مبارکی بوده اند. 

تجربه موفق بهره مندي از مشاورین، در این دوره نیز با اعمال برخی اصلاحات و با جدیت و اهتمام بیشتري پیگیري شده است به



طوري که می توان ادعا کرد حوزه علمیه در این دور و در بیشتر امور محوري از همفکري و مشاورت مشاورانی تأثیرگذار و تصمیم ساز

 
بهره خواهد برد. 

 
2) پروژه محوري و استفاده حداکثري از ظرفیت دستیاران؛ 

یکی از مشکلاتی که معمولاً سازمان هاي بزرگ با آن مواجه هستند گرفتار آمدن در روزمرگی و اشتغال به مأموریت هاي بخشی است.
در نتیجه معمولاً پروژه هاي چند بعُدي که بین معاونت ها و مراکز مختلف تقسیم می گردد و باید با تقسیم کار و هم افزایی عملیاتی
شود، غالباً توفیق چندانی پیدا نمی کنند. یکی از ابتکاراتی که در این دوره از مدیریت لحاظ گردیده است پروژه محوري و استفاده از
ظرفیت دستیاران ویژه است. بدین بیان که دستیاران ویژه متولیان هماهنگی، انتظام بخشی و پیگیري اجراي پروژه هاي بین بخشی
هستند و در خدمت به معاونین و مدیران مراکز و در راستاي مصوبات شوراي عالی و شوراي معاونان فرایند تحقق پروژه هاي اصلی
حوزه هاي علمیه چون طرح آمایش، درختواره دانشی، فعالیت هاي جهادي، آینده پژوهی و مطالعات راهبردي و... را تا تحقق نهایی

 
آن پی گیري می کنند. 

 
3) برنامه محوري؛ 

بدون تردید در کنار شناخت و اعتماد نسبت به همکاران و بدنه مدیریتی مسئله نیل به تفاهم در گفتمان اجرایی و یافتن نظام مسائل
و اولویت هاي عملیاتی از مهم ترین اصولی است که می تواند نقشه راه مدیران ارشد را سامان دهد. از همین رو احکام صادره در این

 
دوره داراي دو پیوست ابلاغی و یک ضمیمه الحاقی بوده اند. 

 
پیوست اول؛ 

پیوست اول که شامل اصول کلی، میثاق مشترك و منشور واحد سازمانی براي عمل مجاهدانه و مومنانه در خدمت به حوزه هاي

 
علمیه و مکتب اهل بیت علیهم السلام است. 

 
پیوست دوم؛ 

پیوست دوم به مهمترین اقدامات و اولویت هایی اشاره دارد که انتظار می رود تا با پیگیري و تلاش مجدّانه فرد منتخب و همکاران به
د و کاملاً سازمان یافته ابلاغ گردیده است ثمر برسد. نکته اساسی این است که در بسیاري از موارد بندهاي ابلاغی به لحاظ زمانی مُحدَّ
و نیز آنچه باید مد نظر قرار گیرد آن است که خود مدیران، نقشی جدي در تدوین و نگارش پیوست دوم احکام داشته اند به گونه اي
که می توان گفت، پیوست دوم آینه میثاق و تعهد سازمانی مسئول منتخب به نهاد حوزه و برنامه عملی و رسالت نهادي وي در قبال

 
حوزه امام زمان عجل االله تعالی فرجه الشریف است. 

 
ضمیمه الحاقی؛ 

بدیهی است که یکی از مهمترین لوازم تحقق عینی چشم انداز و اهداف کلان سازمانی وجود برنامه عملیاتی با اهداف کمی و شاخص
می باشد که امکان ارزیابی و بازخوردگیري سالیانه را فراهم آورد. به لطف خداوند متعال اولین برنامه پنج ساله حوزه در دوره پیشین

 
مدیریت تدوین شد و در دور جدید، برش هاي بخشی برنامه در ضمن احکام به مدیران ابلاغ گردید. 



 
4) خدمت مداري؛ 

سیاستِ حاکم و شعار اصلی بر مجموعه اولویت ها و برنامه هاي ابلاغی، محوریت ارائه خدمات اعم از آموزشی، پژوهشی، تربیتی و
فرهنگی با تأکید ویژه بر ابعاد معیشتی به طلاب و اساتید معزز است که اساساً فلسفه وجودي مرکز مدیریت نیز همین است. بر این
اساس ضمن تداوم برنامه هاي کلان، راهبردي و بلند مدت آن دسته از برنامه هایی محوریت یافته است که بتواند در کوتاه مدت و
ظرف دو سال موجبات ارتقاي جایگاه اجتماعی، سطح معیشت طلاب و اساتید، تسهیل در امر آموزش و تقویت اخلاق و معنویت را

 
فراهم آورد. 

همه آنچه گفته شد فرازي از تحولاتی است که از حوزه علمیه تراز گام دوم انقلاب اسلامی انتظار می رود و مهم تر از آن اجرایی شدن
اولویت ها و برنامه هاي مدنظر و نخستین برنامه پنج ساله حوزه است که امید می رود با توجه و عنایت امام عصر عجل االله تعالی

فرجه الشریف به زودي تحقق همه آنها را نظاره گر باشیم.



خواسته دشمن دور شدن رسانه ها از اخلاق مداري است

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس بسیج رسانه خراسان رضوي با اشاره به اینکه رسانه هاي ما از اخلاق مداري دور شدند و این خواسته اي است که
دشمن به دنبال آن است، گفت: اصل نظام باید محور حرکت جریان رسانه تراز انقلاب باشد.

رئیس بسیج رسانه خراسان رضوي با اشاره به اینکه رسانه
هاي ما از اخلاق مداري دور شدند و این خواسته اي است
که دشمن به دنبال آن است، گفت: اصل نظام باید محور

 
حرکت جریان رسانه تراز انقلاب باشد. 

به گزارش قدس آنلاین، عباس محمدیان در مراسم روز
خبرنگار یادبود خبرنگار شهید کاشمري سید عبدالحمید
عسکري، اولین شهید رسانه استان، که به همت کانون
بسیج رسانه این شهرستان برگزار شد، عنوان کرد: اگر چه
خبرنگاران با قلمی که دارند همیشه از مسئولان طلبکار

هستند اما انتقاداتی هم به خود این قشر وارد است. به عنوان نمونه غناي فرهنگ دیار ترشیز بر هیچکس پوشیده نیست اما خبرنگاران

 
آن گونه که باید در معرفی این ظرفیت موفق نبوده اند. 

رئیس سازمان بسیج رسانه خراسان رضوي افزود: رسانه ها آن گونه که باید تاکنون در به تصویر کشیدن تاریخ شفاهی فرهنگی شهر
کاشمر به خوبی موفق نبوده اند چون رسانه ها محتوا تولید نمی کنند، مردم رسانه زده و جستجوگران گوگل شده اند، تاکنون در

 
حوزه فرهنگ دیار ترشیز کمتر جلسه مشترکی توسط رسانه ها برگزار شده است. 

وي ادامه داد: باید دید آیا انتقادات مان سازنده بوده یا فقط خواندن ادبیات علوم غربی را براي خود حجت قرار داده ایم، اکنون در یک

 
جنگ تمام عیار قرار داریم که تمام دنیا با چاشنی غلیظ تهاجم رسانه اي در حال کار هستند. 

محمدیان گفت: هر چند از تهاجم فرهنگی عبور کرده ایم و در تهاجم رسانه اي به سر می بریم اما آیا در تشکیل جبهه رسانه تراز

 
انقلاب موفق بوده ایم؟ تجلیل از مقام شامخ خبرنگار به معناي سنگین تر شدن وظایف این قشر از جامعه است. 

رئیس سازمان بسیج رسانه خراسان رضوي عنوان کرد: در یک جنگ تمام عیار قرار داریم اما هم گرایی و هم افزایی توسط رسانه ها
شکل نگرفته است، تاریخ مصرف جنگ داخلی سیاسی ها به اتمام رسیده و امروز اصل انقلاب هدف قرار گرفته است، براي حفظ اصل
انقلاب باید همه هم گرایی داشته و نباید اجازه داد دشمنان با تبلیغات شوم افکار عمومی را منحرف کنند، امروز در دفاع از آرمان

 
هاي انقلاب، بزرگترین رسالت جبهه رسانه تعریف شده است. 

وي بیان کرد: خبرنگاران به عنوان افسران این جنگ رسالت خطیري در پاسداشت استراتژي، دارایی ها و آرمان هاي شهدا دارند، افکار
عمومی امروز منتظر ظرفیت هاي خلق شده است مساله صیانت از افکار عمومی بر عهده خبرنگاران است. 



محمدیان مطرح کرد: اگر چه رهبر معظم انقلاب 6 سال متوالی، هر سال را به عنوانی از عناوین مربوط به مسائل اقتصادي نام گذاري
می کنند اما سوال این است که رسانه ها براي این شعار سال چه کرده اند و کدام مشکل بخش صنعت را پیگیري و مشکل اقتصادي

 
را حل نموده اند؟ 

رئیس سازمان بسیج رسانه خراسان رضوي افزود: با مشغله هایی که خبرنگاران براي بیمه، مسکن و حقوق مناسب دارند، نباید اجازه
داد مسئولان براي رسیدن به اهداف سیاسی شان از خبرنگاران سکو بسازند، اصل نظام باید محور حرکت جریان رسانه تراز انقلاب

 
باشد. 

وي اظهار کرد: خبرنگاران جبهه رسانه اي این روزها فراتر از مرزبانی حقیقت در حال فعالیت هستند اگر چه همه شاهد زحمات
مدافعان سلامت در جریان مبارزه با کرونا بودند اما قهرمان واقعی در این عرصه خبرنگاران بودند که تلاش هاي جامعه سلامت و
مدافعان جبهه سلامت را به تصویر کشیدند، رسانه ها در خلق اقتدار، ارتباط و همگرایی باید پیشرو باشند و اجازه ندهند بی سوادي

 
در فضاي مجازي گریبان گیر خانواده ها شود. 

محمدیان با بیان اینکه آن روز که در جبهه رسانه اي گفته شود نیازي به آموزش نیست، روز مرگ خبرنگار و فعال رسانه اي است،
تاکید کرد: خبرنگاران باید پیش قراول آموزش باشند و نسل امروز را با آرمان هاي انقلاب آشنا کنند، رسانه باید با برگزاري

 
میزگردهاي تخصصی براي معضلات اجتماعی، مشکلات صنعت و اشتغال منطقه تلاش کند. 

رئیس سازمان بسیج رسانه خراسان رضوي با تاکید بر اینکه نباید اجازه داده عده اي خبرنگارنما جاي خبرنگاران واقعی را بگیرند
تصریح کرد: اگرچه منطقه ترشیز بزرگ ترین مردان جبهه رسانه را در اختیار دارد اما هیچ قدرت همگرایی و تاثیرگذاري بین این
مجموعه دیده نمی شود، نباید از اختلاف سلیقه هاي سیاسی، اختلاف عقیده پدید آورد، لازم است خبرنگاران از یکدیگر حمایت کنند

 
نه اینکه منتظر بمانند مشکلی براي کسی به وجود بیاید و سپس آن را سوژه خبري کنند. 

وي عنوان کرد: خبرنگاران و رسانه ها باید به بحران آب، کاهش و پیري جمعیت و مشکلات بخش کشاورزي وارد شوند، باید بتوانیم از

 
ظرفیت جبهه رسانه به صورت متمرکز و قدرتمندانه استفاده کنیم. 

محمدیان ادامه داد: به عنوان اولین استان کشور قرارگاه رسانه اي را با همه سلایق تشکیل داده ایم و هر جریانی که در راستاي مبارزه

 
با فساد وارد شود، قاطعانه از آن حمایت خواهیم کرد، خبرنگاران نباید فقط به دنبال پوشش نشست هاي خبري باشند. 

رئیس سازمان بسیج رسانه خراسان رضوي خاطرنشان کرد: نباید فکر کنید چون رسانه اي دارید، حاکم شهر هستید، همه ما باید
جوابگوي مطالبی که می نویسیم، باشیم. خبرنگاري که انصاف را نداند و دم از عدالت و مطالبه گري می زند اما راه بی عدالتی می
رود، باید پاسخگو باشد. من به هر خبرنگاري که مسئولان را در هر لباسی نقد منصفانه و سازنده کند، هدیه می دهم. بر اساس اعلام

 
استاندار خراسان رضوي هیچ مسئولی حق شکایت از خبرنگاران را ندارد. 

رئیس سازمان بسیج رسانه خراسان رضوي عنوان کرد: البته باید اخلاق رسانه اي را رعایت و در اصول رسانه اي نیز بازنگري کرد،
منشور اخلاق رسانه اي را باید بازخوانی کرد چراکه رسانه هاي ما از اخلاق مداري به دور شده اند و این چیزي است که دشمن می

 
خواهد و این تهدید است. 



 
منبع: فارس 

انتهاي پیام/



برگزاري گردهمایی تشکل ها و سازمان هاي مردم نهاد جوانان خراسان

جنوبی

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/05/21

با حضور مدیران کل دستگاههاي متولی حوزه جوانان،گردهمایی
تشکل ها و سازمان هاي مردم نهاد جوانان با دستور کار تبیین و
بررسی تفاهم نامه وزارت کشور و ورزش و جوانان در خصوص اخذ

 
شناسه ملی، برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل اداره کل ورزش و جوانان
خراسان جنوبی، به مناسبت گرامیداشت هفته تشکل ها و مشارکت

هاي اجتماعی، نشست مدیران کل ورزش و جوانان ، دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري، نمایندگان دستگاههاي اجرایی و
متولیان حوزه جوانان و تشکل هاي غیر دولتی و رئیس شوراي اسلامی استان، با سازمان هاي مردم نهاد جوانان در سالن اجتماعات

 
استانداري برگزار شد. 

در این نشست موضوع تبیین تفاهم نامه وزارتخانه هاي کشور و ورزش و جوانان (اخذ شناسه ملی سمن ها ) موردبحث و بررسی قرار

 
گرفت و از سمن ها و تشکل هاي مردم نهاد فعال در حوزه مقابله با ویروس کرونا تقدیر و قدردانی شد. 

بهاري مدیر کل دفتر اجتماعی و فرهنگی استانداري گفت:افرادي در فضاهاي مشارکتی حضور دارند که هویت اجتماعی و دغدغه هاي
غیرفردي دارند و به دنبال منفعت شخصی نیستند و این ارزشمند است. بهاري افزود: سمن هاي می توانند با مطالبه گري اجتماعی
موجب پاسخگویی دولت ها باشند و این تلاش ها منجر به تجربه اندوزي اجتماعی و به دست آوردن اعتماد عمومی براي تشکل ها می

 
شود. 

عزیزي مدیرکل ورزش و جوانان استان در ادامه نیز گفت: به دنبال سیاست هاي وزارتخانه تلاش کردیم تا هم در زمینه کیفیت بخشی
و کمیت بخشی سمن ها اقدامات و تلاش هاي موثري را انجام دهیم تا در آینده نزدیک شاهد افزایش سمن هاي جوانان از نظر کمی

 
و کیفی در سطح استان باشیم. 

حسن عزیزي کیفی سازي فعالیت هاي تشکل ها را اولویت امروز جامعه بیان و تصریح کرد: کارآفرینی مهمترین موضوع جامعه است

 
زیرا بسیاري از مشکلات اجتماعی جوانان حل خواهد شد لذا باید فعالیت سمن ها در این زمینه بیشتر و پررنگ تر باشد. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان خاطرنشان کرد: ظرفیت تشکل ها و سازمان هاي مردم نهاد جوانان، در مباحث آسیب هاي اجتماعی
بسیار خوب ارزیابی می شود و سمن ها چون برخواسته از بدنه اجتماعی مردم هستند، بیشتر مورد پذیرش و اقبال جامعه قرار می

 
گیرند. 



عزیزي در پایان اخذ شناسه ملی براي سازمان هاي مردم نهاد را ضروري خواند و افزود: سمن ها و سازمان هاي مردم نهادي که می
خواهند از حمایت هاي مالی مجموعه اداره کل ورزش و جوانان و سایر نهاد هاي دولتی بهره مند شوند می بایست شناسه ملی را اخذ

کنند.



خبر مهم روحانی از تصویب طرح فروش داخلی نفت در جلسه سران قوا

منبع: روز نوشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان

 
از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید در
زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

به گزارش روز نو : به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در یکصد و
پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی
موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي
همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده

 
است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه دیروز

سران قوا تصویب شد

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور: کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن
در بورس انرژي در جلسه دیروز سران قوا تصویب شد
مرصاد نیوز: رئیس جمهور با اشاره به تصویب کلیات طرح
فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه
روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي اظهار
امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی،

 
دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد و به نقل از خبرگزاري تسنیم، حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور روز سه شنبه در
یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم
نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تأکید کرد: دولت به ویژه
ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و

 
چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور با تأکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کار خود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهار داشت: مردم باید
در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از

 
هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی مؤثر در راستاي
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت

 
بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رئیس جمهور با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر
مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب وکار، ارتقاي سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیشِ رو طراحی و تدوین شده است تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجودآمده بر اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ و گشایش

 
هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از



مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي
فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



اشتباهات رایج والدین در روزهاي کرونایی

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/05/21

اشتباهات رایج والدین در روزهاي کرونایی مرصاد نیوز:همه ما به مدت نامعلومی با کرونا همراه هستیم و تنها راه خلاصی، عزم
دسته جمعی براي رعایت موارد بهداشتی و رعایت فاصله اجتماعی است. در این بین، بیشتر از همه باید حواس مان به سلامت روان

 
کودکان باشد تا آسیب نبینند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد و به نقل از فارس، روزنامه «خراسان» یادداشتی از دکتر ساحل گرامی، روان شناس کودك

 
درباره اشتباهات رایج والدین در روزهاي کرونایی منتشر کرده است که متن آن را در ادامه می خوانید. 

حدود شش ماه است که زندگی همه انسان هاي کره زمین به دو بخش قبل از کرونا و بعد از کرونا تقسیم شده است. همگی ما طوري
از شش ماه قبل صحبت می کنیم که گویی هزاران سال پیش بوده و به راحتی و سلامت آن روزها غبطه می خوریم. اما آن چه امروز
بیش از هر چیزي ما را آزار می دهد، فقط خود بیماري نیست بلکه ابهام از مدت زمان باقی مانده براي یافتن راه حل قطعی در ریشه
کن کردن این ویروس است. اصولا ابهام، اضطراب زاست و به همین دلیل است که ما از آینده می ترسیم یا از مرگ وحشت داریم.

 
چون اطلاع دقیقی از آن نداریم و مسائلی هستند که خارج از کنترل ما قرار دارند. 

پا به پاي اضطراب افراد بزرگسال درباره این ویروس و ابتلا به بیماري، کودکان هم با این تنش دست و پنجه نرم می کنند و ممکن
است دایم از والدین درباره زمان اتمام این شرایط سوال کنند. با توجه به این که والدین جواب قطعی براي این سوال ندارند، برآشفته

 
می شوند و ممکن است رابطه والدین و فرزندان خدشه دار شود. حال براي بهبود این شرایط چه کاري از دست والدین ساخته است؟ 

 
مشخص کردن زمان قطعی براي اتمام کرونا 

بعضی والدین در برابر اصرار کودك شان تسلیم شده و مثلا می گویند که از دو هفته دیگر، پارك ها باز خواهد شد و خطرات کرونا
دیگر ما را تهدید نخواهد کرد. در این بین، سعی کنید زمانی قطعی را براي اتمام این شرایط به کودك اعلام نکنید. در عوض به

 
کودك با زبانی کودکانه و ساده شرایط را توضیح دهید و بگویید فعلا باید به این شکل به زندگی ادامه دهیم. 

آموزش ندادن اصول بهداشت شخصی 



شست وشو و ضدعفونی کردن دست ها را در قالب بازي با کودك انجام دهید. براي کودکان سنین دبستان می توانید شرایط موجود را
مانند یک چالش تعریف کنید که این شرایط مانند چالش مبتلا نشدن به ویروس است و براي برنده شدن باید تمام تلاش مان را
بکنیم. فراموش نکنید که شرایط موجود ما در نوع خود استثنایی و ممکن است تا چندین نسل پس از ما شاهد چنین پدیده عالم

 
گیري نباشد. 

 
شکایت کردن بیش از حد از شرایط موجود 

نکته بعدي این که از شکایت بیش از اندازه از شرایط موجود پرهیز کنید. شکایت از سختی ضدعفونی کردن مداوم دست ها و وسایل،
وضعیت بد اشتغال و خطر حضور در مراکز عمومی باعث ترس و وحشت بیشتر کودك می شود و به اضطراب آن ها دامن می زند. به
یاد داشته باشید مهم ترین مرکز ایمنی براي کودکان والدین هستند و دیدن چهره برآشفته یا مستاصل آن ها می تواند براي بچه ها،

 
پیامدهاي منفی داشته باشد. آرامش شما در برخورد با شرایط موجود تضمین کننده آرامش فرزندان شما خواهد بود. 

 
وقت نگذاشتن بیشتر براي بازي با کودکان 

براي داشتن ارتباطی مسالمت آمیز در این روزها، وظیفه والدین سخت تر از قبل می شود. سرگرم کردن بچه ها در محیط خانه و
محدود شدن زمان حضور افراد در بیرون از خانه باعث ایجاد تنش در منزل می شود. توصیه می شود والدین میزان گذراندن وقت را با
کودکان خود بیش از پیش کنند و از این روزها به عنوان ابزاري براي بهبود رابطه خود با کودکان استفاده کنند. تماشاي فیلم و
کارتون با فرزندان، خواندن کتاب و تحلیل و صحبت درباره موضوعات فیلم و کتاب علاوه بر سرگرمی و ایجاد تعامل سازنده از تنش

 
منزل کم می کند و افراد با آرامش بیشتري می توانند این مرحله را سپري کنند. 

 
به خرج دادن حساسیت بیش از اندازه 

درخواست بعدي، کم کردن از حساسیت ها در این دوران است. حساسیت بیش از اندازه به نظافت، تمیزي منزل و ... باعث می شود
کودك دچار لجبازي شود. همان طور که گفته شد باید هنگام بازي، به او آموزش دهید تا در حدامکان به مسائل بهداشتی توجه کند.
در ضمن، حتما از خلاقیت تان در این زمینه کمک بگیرید. مثلا خریدن یا درست کردن ماسک هایی که طرح کودکانه دارد، بچه ها را

 
به رعایت بیشتر مسائل بهداشتی و زدن ماسک ترغیب می کند. 



 
مدیریت نکردن استفاده از گوشی 

استفاده زیاد از تلفن همراه و تبلت براي خانواده ها در این روزهاي کرونایی دردسرساز می شود. به یاد داشته باشید که براي کم
کردن مدت زمان استفاده از گوشی و تبلت باید یک بازي و فعالیت لذت بخش دیگر در اختیار کودك قرار دهید تا با آن اوقات فراغت

 
را بگذراند. در غیر این صورت انتظار کنار گذاشتن گوشی بیهوده است. 

اکنون وقت گذرانی بیش از اندازه با گوشی به دغدغه اي جهانی تبدیل شده است و به نظر می رسد تا مشخص نشدن وضعیت نهایی
کرونا همچنان ادامه دار باشد. پیشنهاد می شود روزانه براي نیم ساعت تا 40 دقیقه همراه با کودك به فضاي سبز بروید و با رعایت
کامل موارد بهداشتی در فضاي آزاد و خلوت قدم بزنید یا با کودك بازي کنید. این کار علاوه بر فراهم کردن اوقاتی خوش براي

 
کودك، به داشتن فعالیت بدنی کمک و از بدخلقی ها و فعالیت زیاد کودك در منزل جلوگیري می کند. 

نکته آخر: به یاد داشته باشید که همه ما به مدت نامعلومی با این ویروس همراه هستیم و تنها راه خلاصی، عزم دسته جمعی براي
رعایت موارد بهداشتی و رعایت فاصله اجتماعی است. در این بین، بیشتر از همه باید حواس مان به سلامت روان کودکان باشد تا

آسیب نبینند.



فروش داخلی نفت طرحی مبتنی بر اقتصاد مردم محور و گامی براي مقابله با

تحریم است

منبع: شرکت ملی نفت ایرانشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/05/21

 
فروش داخلی نفت طرحی مبتنی بر اقتصاد مردم محور و گامی براي مقابله با تحریم است 

رئیس جمهوري طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی مؤثر

 
همسو با سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شرکت ملی نفت ایران به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، حسن روحانی، امروز (سه شنبه،
21 مردادماه) در نشست ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی
موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، گفت: دولت به ویژه ستاد اقتصادي
همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده

 
است. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی مؤثر همسو با
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد که پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی،

 
دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رئیس جمهوري با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و همسو با گشایش در معیشت مردم
برمبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب وکار، ارتقاي سرمایه گذاري و اشتغال گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و اظهار کرد: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش

 
هاي فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

2/30013



وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: معیشت پایدار را مناسک سازي کنیم

منبع: ایلناشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/05/21

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به اینکه در آستانه ماه هاي محرم و صفر هستیم با تاکید بر اینکه در این ماه ها جریان
تعاون و احسان افزایش می یابد، گفت: ضروري است در کنار معیشت روزمره نیازمندان به مناسک سازي معیشت پایدار در

این حوزه بپردازیم.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به اینکه در آستانه
ماه هاي محرم و صفر هستیم با تاکید بر اینکه در این ماه
ها جریان تعاون و احسان افزایش می یابد، گفت: ضروري
است در کنار معیشت روزمره نیازمندان به مناسک سازي

 
معیشت پایدار در این حوزه بپردازیم. 

به گزاش ایلنا، صبح امروز هفتصد و چهل و ششمین جلسه
شوراي فرهنگ عمومی کشور با حضور وزیر فرهنگ و
ارشاد اسلامی، دبیر و اعضاي این شورا با دستور جلسه

 
ارتقاي فرهنگ تعاون و احسان برگزار شد. 

 
سیدعباس صالحی با تبریک دهه ولایت گفت: توجه به معیشت نیازمندان مهم است ولی باید معیشت پایدار را مناسک سازي کنیم. 

 
وي افزود: از زمان شیوع کرونا موضوع رزمایش همدلی مومنانه هم آغاز شد و در آستانه محرم و صفر باید این همدلی تداوم یابد. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: شیوع کرونا در بسیاري از مسائل کشور از جمله موضوعات اقتصادي فرهنگی و اجتماعی تاثیر
گذاشته و محرم و صفر فرصت مناسبی است تا از آن براي رفع و کاهش برخی از این مشکلات بهره ببریم زیرا این دو ماه همیشه
کانونی براي اتفاقات مهم سیاسی، اجتماعی و ... کشور بوده و قدرت ذخیره دارد و در شرایط کنونی کشور می توان از آن بهره برداري

 
کرد. 

صالحی با اشاره به وجود پایگاه هاي مختلف تعاون و احسان در کشور ادامه داد: باید به این پایگاه ها توجه داشت. برخی از این پایگاه
ها کار را از قبل شروع کرده اند مانند بنیاد مستضعفان، سازمان بهزیستی، بسیج و ... . گروه دیگر مانند هیئات، سمن ها، کانون هاي
ورزشی و ... هستند و گروه سوم افرادي هستند که به طور طبیعی در محرم و صفر خیرات و نذوراتی داشته اند و در این پایگاه ها

 
فعال هستند. 

وي افزود: در آستانه آغاز سال تحصیلی هستیم و می توان در حوزه هاي معیشت، هدایا، لوازم بهداشتی و ... از محرم و صفر براي
رسیدگی به کودکان دانش آموز نیازمند بهره بیشتري ببریم و به طرف حوزه هاي پایدارتر در این زمینه برویم که چطور در ماه هاي
محرم و صفر فرصت ها را به سمت معیشت هاي پایدارتر مانند تهیه مسکن و ایجاد شغل سوق دهیم و در این ماه ها هم دستگاه هاي

اجرایی و هم گروه ها و افراد به این سمت روي آورند. 



وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در عین حال تصریح کرد: براي رسیدن به این مسیر نیاز به موضوع سازي و ایده پردازي داریم و این ایده

 
ها را می توان فرصتی دانست و امسال کرونا هم می تواند مناسک جدید ایجاد کند که باید به آن توجه داشت. 

وي ادامه داد: بعد از معیشت پایدار، حوزه بهداشت ضلع دیگري است که باید در محرم و صفر به آن توجه داشته باشیم. به این معنا
که ضلع دیگر تعاون محرم و صفر را بهداشت و درمان قرار دهیم. ضلع سوم هم فراغت و نشاط اجتماعی است که توجه به آن ضروري

 
است. 

وي تاکید کرد: بنابراین سه ضلع معیشت پایدار، بهداشت و درمان و فراغت سه ضلع جدي حوزه تعاون و احسان در ماه هاي محرم و

 
صفر است که لازم است دستگاه هاي مختلف ایده هاي خود را در این زمینه ارائه دهند. 

صالحی در بخش دیگري بر توجه به عزت مندي کسانی که از تعاون و احسان بهره مند می شوند تاکید کرد و گفت: تعاون و احسان
باید با عزت مندي کسانی که از آن بهره می برند و همچنین عزت کشور همراه باشد. این احسان نباید با درماندگی کشور همراه باشد.
بنابراین مدل سازي اینکه در مسیر تعاون و احسان هم عزت کسانی که از آن بهره می برند و هم عزت کشور حفظ شود، ضروري

 
است. 

در ابتداي این جلسه سیدمحمدرضا موالی زاده دبیر شوراي فرهنگ عمومی کشور با تبریک اعیاد به برخی مناسبت هاي تقویمی در
روزهاي گذشته اشاره کرد و گفت: مقام معظم رهبري همزمان با شیوع کرونا به فرهنگ همیاري و همدلی مومنانه تاکید زیاد داشته

 
اند و این جلسه با این موضوع تشکیل شده است. 

در ادامه میدري معاون رفاه اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گزارشی از شرایط اقتصادي پدیدآمده در میان دهک هاي

 
آسیب دیده جامعه ارائه کرد. 

در بخش دیگري وحید قبادي دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به اقدامات این سازمان همزمان با شیوع کرونا، گفت: این

 
ویروس سالمندان و افراد در معرض خطر را بیش از دیگران با خود مواجه کرد. 

وي ادامه داد: از بهمن سال گذشته و همزمان با شیوع این ویروس کمیته پیشگیري از بیماري هاي واگیردار در این سازمان تشکیل

 
شد. 

قبادي افزود: دوهزار و 531 مرکز ویژه معلولان، سالمندان، افراد داراي مشکلات روحی و روانی و حرکتی در کشور وجود دارد و در
کنار آن بسیاري از مراکز نگهداري از فرزندان بی سرپرست و افراد داراي اعتیاد که به صورت شبانه روزي نگهداري می شوند وجود

 
دارد که آن ها هم در معرض این ویروس قرار دارند. 

وي با اشاره با آمار مرگ و میر ناشی از کرونا در خانه هاي سالمندان سراسر جهان ادامه داد: در برخی کشورها همزمان با شیوع کرونا
براي معلولان، برخی محدودیت ها ایجاد شد. ولی در سازمان بهزیستی کشور طبق شرایطی که پیش آمد پیشگیري هاي لازم صورت
گرفت و مراکز قرنطینه شد. از پذیرش موارد جدید جلوگیري شد مگر با دستور قضایی و به صورت ایزوله و ایجاد تمهیدات بهداشتی

 
لازم براي آن ها. 



قبادي گفت: 15هزار مهد کودك تحت پوشش بهزیستی و همچنین مراکز توان بخشی همزمان با تعطیلی مدارس به دلیل شیوع کرونا

 
تعطیل شد که شرایط سخت اقتصادي براي آن ها به وجود آمد. 

وي ادامه داد: در این ایام 70 میلیارد تومان تامین اعتبار شد که به عنوان کمک هزینه به 191هزار خانوار داراي معلولیت شدید با

 
حفظ کرامت در کارت هاي الکترونیک آن ها واریز شد. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور ادامه داد: بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی (ره) و ... کمک

 
هاي خوبی به سازمان بهزیستی داشتند. 

وي در بخش دیگري به در نظر گرفتن وام و بیمه بیکاري براي مجموعه هاي زیان دیده و مهد کودك هاي رو به تعطیلی از طرف

 
ستاد مقابله با آسیب هاي اقتصادي ناشی از کرونا اشاره کرد. 

قبادي در پایان گفت: کرونا فرصتی براي همدلی و انسجام در امور خیر و یک نهضت مردمی با هدف انسجام و ترغیب جوانان و اقشار

 
مختلف جامعه براي انجام کارهاي خیر است که باید از آن بهره کافی را برد. 

در بخش دیگري از این جلسه عسگري و ترکمانی مجموعه اقدامات ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی (ره) در ایام شیوع کرونا

 
در قالب بسته هاي حمایتی و تولید و توزیع اقلام بهداشتی به مناطق کم برخوردار را ارائه کردند. 

در بخش دیگري هم رضا پورحسین قائم مقام معاون سیما هم گزارشی از مجموعه فعالیت ها و گزارش هاي و اخبار سازمان صدا و

 
سیماي جمهوري اسلامی ایران ارائه کرد. 

وي گفت: از ابتداي شیوع کرونا این سازمان رزمایش هاي مومنانه و همدلی هاي مومنانه را اطلاع رسانی کرد و تلاش کردیم منعکس
کننده فعالیت هاي میدانی در این زمینه باشیم تا از این طریق همدلی ها را مناسک سازي کرده و ترویج دهیم و اقشار مختلف جامعه

 
را ترغیب به همدلی هاي مومنانه کنیم. 

در بخش دیگري از این جلسه فتاح رئیس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی با اشاره به سیر شکل گیري این بنیاد و برخی اقدامات آن

 
گفت: به وجهه اجتماعی این بنیاد باید توجه بیشتري شود. 

وي ادامه داد: در این بنیاد تا دو سال آینده پروژه هاي نیمه تمام نخواهیم داشت و با سرمایه گذاري خود بنیاد به بهره برداري خواهند

 
رسید که در این مسیر هم اشتغال ایجاد می شود و هم تولید افزایش می یابد. 

فتاح ادامه داد: قانون بازنشستگان را در بنیاد اجرایی کردیم و سن این بنیاد را از نظر مدیریتی کاهش دادیم تا از توانایی جوانان بهره

 
بیشتري ببریم. 

رئیس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی افزود: در این بنیاد در حال تقویت فرهنگ قرض الحسنه هستیم زیرا به نظرم این فرهنگ در

 
جامعه مغفول مانده و باید بیش از گذشته به آن توجه کنیم. 



وي با اشاره به برخی اقدامات این بنیاد در ایام شیوع کرونا گفت: گروه هاي جهادي و ارزشی در این ایام کمک هاي بسیاري با هدف
همدلی مومنانه به ما داشتند.



بازگشت به کار 3 واحد تولیدي با حمایت دستگاه قضایی

منبع: ایسناشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس کل دادگستري استان زنجان گفت: با ورود و حمایت دستگاه قضایی، 3 واحد تولیدي تعطیل شده به چرخه تولید
بازگشت.

بنا به اعلام روابط عمومی دادگستري استان زنجان، حجت
الاسلام اسماعیل صادقی نیارکی ظهر امروز (21 مردادماه)
در جلسه اقتصاد مقاومتی استان با بیان اینکه جلسه امروز
مقارن با سالروز حمایت از صنایع کوچک در تقویم کشور
است، این جلسه در راستاي حمایت قضایی از بنگاه هاي
تولیدي و حل مشکلات شان است؛ چرا که حمایت از تولید
در سال جهش تولید که از سوي مقام معظم رهبري

 
نامگذاري شده، یک تکلیف شرعی براي همه است. 

وي با بیان اینکه دستگاه قضایی حمایت از تولید و تلاش
براي پیگیري و حل مشکلات بنگاه هاي تولیدي را یک وظیفه براي خود می داند، افزود: دستور اخیر ریاست قوه قضاییه مبنی بر
اینکه بانک ها حق تملک واحدهاي تولیدي را به خاطر بدهی بانکی ندارد، در استان زنجان با قاطعیت و بدون اغماض اجرا خواهد شد.

این مسئول ادامه داد: هیچ دستگاه و سازمان دولتی حق ندارد با اقدامات خود، منجر به تعطیلی واحدهاي تولیدي شود؛ چراکه این
عمل برخلاف ضوابط و مقررات نظام مقدس جمهوري اسلامی است و نباید اقدامات ما خواسته و ناخواسته منجر به تعطیلی بنگاه هاي

 
تولیدي شود. 

صادقی نیارکی با بیان اینکه انتظار ما از سیستم بانکی این است که در محاسبه سودهاي بانکی ضمن رعایت مقررات بر اساس مصوبات

 
بانک مرکزي اقدام کند؛ چراکه اخذ سودهاي بانکی با درصدهاي بالا خلاف شرع و نظر مراجع تقلید است. 

رئیس کل دادگستري استان زنجان با اشاره به اینکه تعداد 18 واحد صنعتی با اخذ تسهیلات حدود 450 میلیارد تومان از بانک هاي
عامل استان، به لحاظ اینکه نتوانستند به موقع اقساط مربوطه را پرداخت کنند، متاسفانه بانک هاي عامل اقدام به تملیک واحدها

 
کرده و از ادامه فعالیت و تولید جلوگیري و یا از راه اندازي محروم شدند که این تعداد واحدها ظرفیت اشتغال 534 نفر را داشتند. 

وي با بیان اینکه امروز در این جلسه با حضور مسئولان مربوطه مشکل 3 واحد تولیدي از 18 واحد مذکور در جلسه مطرح و مشکلات

 
شان مرتفع شد و مقرر شد این 3 شرکت مجدد راه اندازي و زمینه تولید و اشتغال کارگران فراهم شود و این اقدام مبارکی است. 

این مسئول با اشاره به اینکه به دبیرخانه ستاد اقتصاد مقاومتی استان دستور داده شد، ضمن پیگیري روزانه مشکلات واحدهاي تولید
و اخذ گزارش از اقدامات دستگاه ها با قوت و به صورت منظم جلسات را به صورت هفتگی جهت بررسی مشکلات 18 واحد تولیدي



استان دستور کار خود قرار خواهد داد، گفت: دستگاه قضایی با قاطعیت پیگیري هاي لازم را در این مورد انجام خواهد داد و مشکلات

 
این واحدها در آینده نزدیک حل خواهد شد. 

انتهاي پیام



فاز یک نیروگاه 6 مگاواتی شهرك صنعتی شیراز آماده بهره برداري است

منبع: وزارت نیروشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون بهره برداري و دیسپاچینگ توزیع نیروي برق شیراز گفت: فاز اول نیروگاه 6 مگاواتی شهرك بزرگ صنعتی شیراز آماده
بهره برداري است.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو (پاون)، "محمدرضا منصوري صبا" با اعلام
این خبر افزود: این نیروگاه، یک نیروگاه مولد مقیاس کوچک 6 مگاواتی است که در فاز

 
اول آن 4 مگاوات آماده بهره برداري خواهد شد. 

وي اعتبار هزینه شده براي این نیروگاه را بالغ بر400 میلیارد ریال اعلام و اضافه کرد:
این نیروگاه توسط بخش خصوصی و با همراهی توزیع نیروي برق شیراز و همکاري

 
شرکت رعد فرازان انرژي شیراز طی مدت 3 سال احداث و آماده بهره برداري شده است. 

وي با بیان اینکه فاز اول این نیروگاه با ظرفیت 4 مگاوات آماده بهره برداري است، گفت: براي آماده سازي و احداث این نیروگاه،

 
شرکت شهرك هاي صنعتی همکاري و همراهی مناسبی را با سرمایه گذار داشته که قابل تقدیر است. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع نیروي برق شیراز نیز در این رابطه گفت: راه اندازي این نیروگاه، براي 10 نفر اشتغال مستقیم و

 
100 نفر نیز اشتغال غیرمستقیم ایجادکرده است. 

"علیرضا خواجه" با اشاره به نگاه توسعه اي این شرکت، گفت: اولین نیروگاه بیوگاز کشور در محل دفن زباله برمشور شیراز راه اندازي
و تا کنون نیز تعداد 8 نیروگاه گازي، دو نیروگاه خورشیدي و 150 نیروگاه خورشیدي مختص مشترکان در محدوده این شرکت راه

 
اندازي شده است. 

خواجه اضافه کرد: همچنین 2 نیروگاه گازي و 2 نیروگاه خورشیدي دیگر نیز در مراحل نهایی احداث قرار دارد و امیدوار هستیم که

 
ظرف یک ماه آینده به بهره برداري برسد. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع برق شیراز گفت: با هدف ایجاد اشتغال و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد طرح برکت آفتاب با

 
همکاري آن کمیته اجرا شده است. 

خواجه ادامه داد: در این راستا مددجویان می توانند با معرفی نامه کمیته امداد و اخذ تسهیلات بانکی نسبت به نصب سامانه
خورشیدي بر پشت بام منازل خود کرده و درآمد حاصل از تولید و تزریق برق به شبکه به حساب آنها واریز می شود؛ در فاز اول تعداد
400 درخواست و در فاز دوم نیز 300 درخواست در دست اقدام بوده که تعدادي از آنها به بهره برداري رسیده و مابقی نیز در مراحل

 
پایانی است. 

وي سرمایه گذاري در زمینه احداث نیروگاه هاي مقیاس کوچک و خورشیدي را مقرون به صرفه دانست و خاطرنشان کرد: صنعت برق

 
خرید برق از این نیروگاه ها را تضمین کرده است. 

مدیر دفتر بازار برق شرکت توزیع برق شیراز گفت: بهره برداري از فاز اول مولد مقیاس کوچک شهرك صنعتی بزرگ شیراز، زمینه

 
تامین و توزیع مطلوب و مطمئن انرژي برق را براي صنایع مستقر در این شهرك فراهم خواهد کرد. 

وي با اشاره به نقش تاثیرگذار نیروگاه هاي مقیاس کوچک در کاهش تلفات شبکه، پدافند غیرعامل، کاهش گازهاي گلخانه اي و
متعاقب آن پایداري بیشتر شبکه گفت: با تلاش هاي انجام شده در این حوزه خوشبختانه استان فارس از جایگاه مناسبی برخوردار

است.





دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران

تفاهم نامه همکاري امضا کردند

منبع: آناشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/05/21

تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران منعقد شد.

 
 

دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي
صنعتی ایران تفاهم نامه همکاري امضا کردند

تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران منعقد شد. به گزارش گروه
دانشگاه خبرگزاري آنا از روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی، تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان صنایع کوچک و
شهرك هاي صنعتی ایران با هدف استفاده از توانایی هاي علمی و توسعه همکاري هاي تحقیقاتی، فناوري و نوآوري، آموزشی و
پژوهشی طرفین و به منظور برطرف کردن نیازهاي فناورانه صنایع و ایجاد کسب و کارهاي نوپا به امضاي روح االله دهقانی فیروزآبادي،

 
معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه و معاون سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران رسید. 

این تفاهم نامه در راستاي تحقق سیاست هاي کلی دانشگاه آزاد اسلامی در حوزه فناوري و نوآوري، رونق و جهش تولید در شرکت
هاي دانش بنیان و توسعه صنایع پیشرفته و خدمات مبتنی بر فناوري هاي جدید و هم سو با اهداف دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان

 
صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران منعقد شد. 

همکاري در زمینه ارائه خدمات مشاوره اي، توسعه خوشه هاي کسب و کار، توسعه فناوري و رفع نیازهاي فناورانه صنایع کوچک و
متوسط از طریق هسته ها و واحدهاي فناور مراکز رشد دانشگاه، همکاري با هدف تبدیل ایده هاي فناوري و کارآفرینی به محصول یا
خدمت، تجاري سازي دستاوردهاي پژوهشی، رشد سریع بنگاه هاي نوپا و فناور در زمینه صنایع کوچک و متوسط و تجاري سازي
ایده ها و استارت آپ هاي حوزه توسعه SME ها، همکاري در زمینه توسعه فناوري صنایع کوچک و متوسط، توسعه خوشه هاي
کسب و کار در سطح کشور و شناسایی و تعریف مدل هاي جدید حمایتی در حوزه هاي مختلف و فراهم کردن ساز و کار اجرایی آن

 
از موضوعات این تفاهم نامه است. 

 
 

پذیرش هسته ها و واحدهاي فناور داراي مجوز از دانشگاه به عنوان واحدهاي فناور در درگاه خدمات الکترونیک سازمان صنایع
کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران، برگزاري دوره هاي تخصصی و اعطا گواهینامه عاملین توسعه خوشه هاي صنعتی و توسعه
فناوري براي اعضا هیئت علمی دانشگاه، همکاري در برگزاري رویدادهاي کارآفرینی، فناورانه، استارت تاپ ها و چالش فناوري، اجراي
طرح هاي پژوهشی مسئله محور در صنایع کوچک و متوسط، برگزاري تورهاي صنعتی مشترك جهت تبادل تجربیات و فناوري صنایع
کوچک و متوسط، حمایت از پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی در راستاي حل مسئله در صنایع کوچک و متوسط، برگزاري دوره هاي
آموزشی جهت توانمندسازي اعضاي هیئت علمی، کارشناسان سازمان و نیروي انسانی صنایع کوچک و متوسط، استفاده از ظرفیت ها
و زیرساخت هاي آموزش الکترونیکی دانشگاه جهت گسترش آموزش هاي کاربردي در حوزه کارآفرینی، فناوري و نوآوري برخی از

 
تعهدات مشترك بین دانشگاه آزاد اسلامی و سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران است. 



 
 

گفتنی است، این تفاهم نامه در حاشیه برگزاري نشست گرامیداشت روز حمایت از صنایع کوچک صبح امروز در ساختمان وزارت

 
صنعت، معدن و تجارت منعقد شد. 

انتهاي پیام/4118/



حمایت مجمع کارآفرینان از مدرس خیابانی براي تصدي وزارت صمت

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/05/21

بنابراین امید است دولت محترم با نظري استوار، ایشان را به نمایندگان منتخب ملت معرفی کرده و با راي اعتماد قاطع و
حداکثري نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی به ایشان، شاهد راهگشایی و ....

به گزارش خبرگزاري بسیج،مجمع کارآفرینان ایران و
انجمن هاي تولید کننده به نمایندگی از صاحبان صنایع و
معادن و فعالان کسب و کار بخش خصوصی کشور و با نگاه
به عملکرد قابل تقدیر دکتر "حسین مدرس خیابانی"، وزیر
پیشنهادي "صنعت، معدن و تجارت"در حمایت از ایشان

 
بیانیه اي خطاب به سران سه قوه صادر کردند. 

 
بنابر این گزارش، متن بیانیه به این شرح است: 

 
محضر مبارك سران قواي جمهوري اسلامی ایران؛ 

 
جناب آقاي دکتر حسن روحانی 

 
ریاست محترم جمهور 

 
جناب آقاي دکتر محمدباقر قالیباف 

 
ریاست محترم مجلس شوراي اسلامی 

 
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی 

 
ریاست محترم قوه قضاییه 

 
با سلام و احترام؛ 

باستحضار می رساند با شرایط اقتصادي شکل گرفته در سال هاي اخیر که سرمنشاء آن تحریم هاي ناجوانمرادانه استکبار جهانی علیه
جمهوري اسلامی ایران است و با تاکید بر تلاش هاي شبانه روزي فرزندان این مرز و بوم براي راه اندازي و سرعت بخشیدن به چرخه
تولید و کارآفرینی، بی شک نیازمند حضور افرادي آگاه و توانمند در عرصه صنعت بیش از پیش حس خواهد شد. کسانی که تحقق
اهداف مقاومتی را در کنار برنامه کلان خود درك کرده و بهترین تصمیمات و شایسته ترین اقدامات را به عمل آورند و در این مسیر
ثابت قدم باشند. گام هایی که با حضور افراد کلیدي براي اجراي برنامه ها و سیاست هاي کلان برداشته می شود با فرداي صنعت این
کشور در هم تنیده است؛ آن هم در مسیري طولانی که متاسفانه گاهاً نگاه هاي سیاسی و منافع بخشی به افق هاي بلند آن ترجیح

 
داده شده است. 

لذا جایگاه هایی که می توانند تولید ملی را به معناي واقعی کلمه در مختصات اقتصاد مقاومتی تعریف کنند باید به شدت مراقبت
شده و از حضور افراد توانمند در آن حمایت شود. بی شک جایگاه "وزارت صنعت، معدن و تجارت" از جمله این جایگاه ها محسوب



 
شده و در این خصوص داراي نقشی کاملا محوري و پر رنگ است. 

از نگاه صاحبان مشاغل و کارآفرینان تاثیرگذار حضور جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی به عنوان سرپرست این وزارت خانه هرچند در
مقطعی کوتاه، باعث شکل گیري تحولی بی نظیر در روند حمایت از صنایع مولد کشور شده است. ایشان با حمایت تمام قد خود از
صنایع مولد و همراه نمودن زنجیره هاي تولید و همراستا کردن فعالیت سازمانی و نهادهاي موثر بر آن، باعث رشد و توسعه دوچندان
شده اند. امید است با ادامه روند فعلی شاهد شکوفایی صنایع ایرانی در گام دوم انقلاب اسلامی به عنوان ستونی از امنیت ملی

 
کشورمان باشیم. 

مجمع کارآفرینان ایران و انجمن هاي تولید کننده به نمایندگی از صاحبان صنایع و معادن و فعالان کسب و کار بخش خصوصی
کشور و با نگاه به عملکرد قابل تقدیر جناب آقاي دکتر مدرس خیابانی، صراحتا و قویا درخواست حضور ایشان را به عنوان وزیر جدید
"وزارت صنعت، معدن و تجارت " مورد توجه قرار داده تا ایشان نیز بتوانند به پشت گرمی قواي سه گانه مجریه، مققنه و قضاییه

 
اقداماتی درخور ملت شریف و انقلابی جهت بهبود شرایط اقتصادي کشور داشته باشند. 

بنابراین امید است دولت محترم با نظري استوار، ایشان را به نمایندگان منتخب ملت معرفی کرده و با راي اعتماد قاطع و حداکثري
نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی به ایشان، شاهد راهگشایی و ادامه مسیر توسعه اقتصادي و دستیابی به اهداف عالیه فوق

الذکر باشد.



کوچه اي در شیراز که با زباله سبز شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیر مجموعه بین المللی کوچه و حیاط سبز شیراز گفت: خیلی زحمت کشیدم تا محله ام را آباد و کوچه ام را به سبزترین
کوچه شهر تبدیل کنم. اوایل حتی خجالت می کشیدم فامیل را به خانه ام دعوت کنم، اما الان با افتخار میزبان استاندار،

شهردار، مسئولان و حتی گردشگران خارجی هستم.

به گزارش گروه وبگردي باشگاه خبرنگاران جوان، «روز
اولی که به این محله آمدم همه چیز به نظرم زشت می
آمد. کوچه تنگ و تاریک، دیوار هاي سیاه و دلگیر، جوي
هاي پر از موش و زباله، کارگاه هاي پر سر و صدا، شب
هاي ناامن و... همه و همه دست به دست هم داده بودند تا
اینجا به نظر من زشت ترین محله شهر باشد، اما چون

چاره اي نداشتم تصمیم گرفتم خودم کاري کنم تا از شر همه زشتی ها راحت شوم. خیلی زحمت کشیدم تا محله ام را آباد و کوچه
ام را به سبزترین کوچه شهر تبدیل کنم. اوایل حتی خجالت می کشیدم فامیل را به خانه ام دعوت کنم، اما الان با افتخار میزبان
استاندار، شهردار، مسئولان و حتی گردشگران خارجی هستم.» این ها بخشی از حرف هاي «سمیرا نجاتی» مدیر مجموعه بین المللی
کوچه و حیاط سبز شیراز است که به کمک همسرش با استفاده از وسایل بازیافتی توانسته این کوچه را در سطح کشور و حتی جهان

 
به شهرت برساند. 

نجاتی که عقیده دارد هر شهروند باید شهردار کوچه و محله خود باشد از روز هایی می گوید که تازه به این کوچه آمده بود: 11 سال
پیش با همسرم تصمیم گرفتیم خانه اي کوچک بخریم، اما چون بودجه کمی داشتیم مجبور شدیم به محله هاي پایین شهر بیاییم.
بعد از کلی جست و جو توانستیم در منطقه نهضت سوادآموزي (ده پیاله) در کوچه 15، خانه اي کوچک بخریم. خانه را خریدیم، اما
اصلاً نمی شد اسم خانه را روي آن گذاشت. کم کم شروع کردیم به بازسازي؛ 3 سال طول کشید تا توانستیم خانه را رو به راه کنیم،
اما باز هم کوچه خیلی توي ذوق می زد. اطراف مان پر بود از کارگاه هاي نجاري و سوله هاي خالی که به خاطر ناامنی محله کسی
جرأت نمی کرد نمایشگاه یا کارگاهی در آن برپا کند. هر کسی که به خانه ما می آمد می گفت محله خیلی بد است خانه را عوض

 
کنید. 

این بانوي خوش ذوق ادامه می دهد: دیدم 3 سال است کسی کاري براي تمیزي کوچه نمی کند و اگر 100 سال هم بگذرد وضع
همین است پس خودم دست به کار شدم. علاقه زیادي به گل و گیاه داشتم براي همین به همسرم پیشنهاد دادم تا براي بهتر شدن
وضعیت چند گلدان بزرگ بخریم و سر کوچه بگذاریم. پول کافی نداشتیم و بعد از یک ماه توانستیم با پس انداز این گلدان ها را
بخریم، اما عمر این خوشی خیلی کوتاه بود؛ صبح نشده گلدان ها را دزدیده بودند. خیلی ناراحت شدم، اما کوتاه نیامدم. فرداي آن روز،
نامه نگاري به شهرداري، اداره برق و بقیه سازمان ها را شروع کردم. خلاصه این پیگیري ها جواب داد و کوچه آسفالت و تیر هاي برق

تعمیر شد و این کوچه تازه شبیه یک کوچه عادي شد. 



حالا نوبت ما بود کاري بکنیم. این بار تصمیم گرفتم از وسایل دورریختنی و بازیافتی گلدان درست کنم که ارزش دزدیدن نداشته
باشد. حدود 10 گلدان با استفاده از لاستیک هاي دور ریختنی و قوطی هاي نوشابه درست کردم و با کمک همسرم در کوچه نصب
کردیم. دیوار ها را رنگ زدیم واز هر چیز دور ریختنی براي زیباترکردن کوچه استفاده کردیم. هیچ کس به کمک ما نیامد، اما ناامید
نشدیم. تصمیم گرفته بودیم این کوچه مرده را زنده کنیم. یک بار 2 بشکه از کنار خیابان پیدا کردیم و روي آن را به شکل عروس و
داماد نقاشی کردیم و سر کوچه گذاشتیم. چند وقت بعد عکس آن را در اینستاگرام دیدم. هیچ وقت عکاس را پیدا نکردیم، اما این کار

 
او خیلی ما را امیدوار کرد. 

2 سال از شروع کارمان می گذشت که یک بار به طور اتفاقی خبرنگاري که گذرش به محله ما افتاده بود و کوچه متفاوت ما را دیده
بود به سراغمان آمد ومصاحبه اي با ما انجام داد. از آن روز به بعد توجه ها به سمت کوچه ما جذب شد وهمه مشتاق دیدن کوچه ما
شدند، حتی پاي مسئولان نیز به این کوچه باز شد و با همکاري نهاد هاي مرتبط توانستیم کوچه را به نام «کوچه سبز شیراز» ثبت

 
کنیم و کارمان را توسعه دهیم. 

نجاتی می گوید: زمانی که معروف شدیم دست از کار نکشیدیم. پا را از کوچه فراتر گذاشتیم و به خیابان رفتیم و خیابان را نیز تزئین
کردیم و نماي زیبایی به آن دادیم. اوایل حدود 20 تا 30 گلدان در کوچه داشتیم، اما حالا بعد از گذشت 4 سال بیش از 3 هزار
گلدان داریم که 40 مورد آن که از مواد بازیافتی به طور خاص براي این کوچه طراحی شده و در گوگل نیز به نام کوچه سبز ثبت
شده است. براي پیدا کردن وسایل بازیافتی از خانه خودم و اقوام درجه یک شروع کردم، اما کم کم با مراجعه به آپاراتی ها و تعویض
روغنی ها از آن ها هم لاستیک می گرفتم و گلدان درست می کردم. حالا دیگر همه مرا می شناسند واغلب وسایل بازیافتی را برایم
می آورند. هر سال عید من در پیج اینستاگرام از تمام همشهریان می خواهم وسایل بازیافتی و دور ریز خانه شان را به ما بدهند تا

 
بتوانیم براي زیبایی کوچه از آن استفاده کنیم. 

حتی با ادارات استان نیز مکاتبه داشته واز آن ها خواسته ایم وسایل دور ریز را که فکر می کنند ما می توانیم از آن استفاده کنیم به

 
ما بدهند، مثلاً چند وقت پیش اداره برق 200 لامپ سوخته را به ما داد و به عنوان گلدان از آن استفاده کردیم. 

 
کارآفرینی با آراستن کوچه 

او که در حال حاضر مدیر آموزشی مدارس شیراز است و براي کودکان کلاس هاي کارآفرینی، آموزش استفاده بهینه از مواد بازیافتی،
زیبا سازي سیما و منظر شهري برپا می کند، می گوید: ایده اي کوچک ما را به عنوان کارآفرین و شهروند نمونه شیراز معرفی کرد و
در حال حاضر بهترین فضاي شهري شیراز به کوچه ما اختصاص دارد پس باید باور کنیم براي داشتن شهري زیبا باید از خودمان

 
شروع کنیم. 

درست است من به عنوان کارآفرین نمونه انتخاب شده ام، اما شکل کارآفرینی در کوچه ما متفاوت است. ما هیچ کاري براي خودمان
ایجاد نکرده ایم، اما با زیباسازي محله مان باعث شده ایم سوله هایی که همیشه خالی و محل تجمع خلافکار ها بودند به کارگاه هاي
کارآفرینی تبدیل و بیش از 230 نفر در این کارگاه ها مشغول کار شوند. از سوي دیگر رفت و آمد گردشگران هم باعث شده در حال

 
حاضر بهترین نمایشگاه هاي مبل در این محله برگزار شود. 

او ادامه می دهد: کسی در این راه به ما کمک نکرد. فقط با رایزنی هایی که با شهرداري داشته ام تمام دیوار هاي کوچه و خیابان را
کاهگلی کرده و توانسته ایم از آب غیر شرب براي آبیاري گیاهان استفاده کنیم. روزانه بیش از 3 تا 4 ساعت را مشغول رسیدگی به
گیاهان هستم، اما با برنامه ریزي که دارم توانسته ام به کار هاي دو فرزندم و کلاس هاي آموزشی نیز رسیدگی کنم. در حال



حاضرمیهمانان زیادي از سراسر کشور و حتی کشور هاي دیگر براي بازدید کوچه ما می آیند اگر مسئولان گردشگري استان کمی با

 
من همکاري کنند می توانیم کار بزرگی انجام دهیم. 

نکته اي که خیلی مرا ناراحت می کند این است که هنوز هم عده اي سنگ جلوي پاي ما می اندازند. گلدان ها را می شکنند، دیوار ها
را خراب می کنند و...، اما بار ها گفته ام ما با این چیز ها شانه خالی نمی کنیم. عقیده دارم که تنها قسمت هاي شمال شهر نباید آباد

 
باشد و ما به اصطلاح پایین شهري ها باید خودمان کاري کنیم که محیط زندگی مان نمونه باشد. 

منبع: روزنامه ایران



تامین نیازهاي منطقه از طریق مشارکتی؛ این بار با ایجاد فرصت هاي شغلی و

کارآفرینی

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/05/21

خبرایران : پروژه هاي کارواش و تعمیرات خودرویی به زودي در منطقه 21 به بهره برداري می رسند.

 
خبرایران : پروژه هاي کارواش و تعمیرات خودرویی به زودي در منطقه 21 به بهره برداري می رسند. 

حمید ناصحی مشاور عالی شهردار منطقه در گفت و گو با
خبرنگار روابط عمومی شهرداري در این باره گفت: منطقه 21
علاوه بر توسعه فضاي سبز و پروژه هاي رفاهی تفریحی به تامین
زیرساخت هاي اقتصادي مانند طرح هاي خدماتی با هدف

 
کارآفرینی و ایجاد فرصت هاي شغلی نیاز دارد. 

وي افزود: به دنبال پروژه هاي مشارکتی منطقه، این بار نیز با
جذب سرمایه گذار، دو پروژه خدمات خودرویی و کارواش در

 
حال ساخت است که به زودي به بهره برداري می رسند. 

این دو پروژه خدماتی در محله استقلال خیابان عبیدي و در
بزرگراه شهید لشکري قرار دارند.



مسئولان در قبال باندبازي هاي سینما، بیخیال هستند/ این دولت، بدترین

دولت سینمایی بود/ یک فیلم را با پولشویی 27 میلیاردي ساختند

منبع: تابناكشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/05/21

مسئولان در قبال باندبازي هاي سینما، بیخیال هستند/ این دولت، بدترین دولت سینمایی بود/ یک فیلم را با پولشویی 27

 
میلیاردي ساختند 

یک تهیه کننده قدیمی سینما با بیان اینکه وزارت ارشاد در قبال باندبازي هاي سینما، بیخیال است گفت: جشنواره هاي سینمایی در
ایران، رانتی اداره می شوند. روزنامه فرهیختگان نوشت: «سازمان
سینمایی هفته پیش لیست ناقصی از گواهی مالکیت بیش از هزار
فیلم سینمایی و درصد سهام مالکان آنها منتشر کرد. اسامی
زیادي در این لیست نبودند و البته همین مساله محل جنجال
زیادي شد، ولی از میان مالکان بخش خصوصی سینما، نام

 
داریوش بابائیان بسیار تکرار شده بود. 

داریوش بابائیان از تهیه کنندگان قدیمی سینماست. او طی سال
ها فعالیت حرفه اي در سینماي ایران، علاوه بر تولید فیلم، دفتر پخش و سالن سینما هم دارد. بابائیان درطول یک دهه گذشته،
بیشتر به سمت سینماي کمدي معطوف شده و این، تقریبا برخلاف دوره هایی است که آثار اجتماعی و کودك می ساخت و آن آثار با
استقبال خوبی مواجه می شدند. بنابر اتفاق هاي عجیبی که طی ماه هاي اخیر در سینماي ایران نمایان شده، با او به گفت وگو
نشستیم و فارغ از سینماي او، از جریانات روز سینماي ایران هم پرسیدیم که وي در رویه اي انتقادي و صریح، مسائلی را مطرح کرد؛
از کاهلی مدیریت هاي سینمایی طی دوره هاي گذشته تا رانتخواري هاي آشکاري که درحال بلعیدن تمام سیستم هاي سینمایی

 
کشور است. گفت وگوي صریح با او را از دست ندهید. 

سوال: شما جزء تهیه کنندگانی هستید که طی سال ها، تولیدات متنوعی در سینماي ایران داشتید؛ چه در سینماي اجتماعی، چه در
عرصه کمدي و چه فیلم کودك. درحال حاضر هم با وجود اینکه فیلم می سازید، اما فیلم هاي شما رنگ و بوي آثار قبلی تان را ندارد
و به اصطلاح صدا نمی کند. فیلم هاي این سال هایتان با هزینه هاي اندك تولید می شوند، به صورت چراغ خاموش در مدت زمانی
کوتاه نمایش داده شده و پایین می آیند. با این قبیل فیلم ها نه خبري از معرفی بازیگران چهره به سینماي ایران است که شما در

 
برهه اي انجام می دادید و نه کارنامه شما تکاپوي محتوایی قبل را به خود می بیند. چرا به این روزگار رسیدید؟ 

ما یکی از دفاتري هستیم که در سال هایی که سینماي ایران جان چندانی نداشت، آن را زنده کردیم. زمانی که تولید سالیانه کشور،
تنها چند فیلم محدود بود، ما با تولید فیلم هایی که با مردم ارتباط داشت و مردم آنها را دوست داشتند و ما هم دوست داشتیم مردم
فیلم ببینند، وارد کار شدیم. یکی «قرمز» می ساخت، یکی فیلم تجاري خوب می ساخت، ما هم ازجمله فیلم هایی که آن موقع

 
ساختیم «شما فرشته اید»، «افسانه مه پلنگ» و «کاکلی» بود. با این کار، تعداد تولیدات سالیانه به 14، 15 فیلم رسید. 

در ادامه و طی دهه 70، همین گروهی که سینما را بعد از انقلاب راه اندازي کرده بودند، تولیدات شان را بیشتر کردند. فیلم هایی
ساخته شد که خیلی سروصدا کرد و بین مردم جایگاه خود را یافت. مردم در تهران و شهرستان ها سینما می رفتند به دلیل اینکه



 
اقتصاد داخلی خودشان هم به نسبت خوب بود. 

در دهه 80، سینما عضو گرفت و آدم هاي دیگري وارد آن شدند و تعداد تهیه کنندگان بیشتر شد. دفاتر ما فیلم هایی تولید کرد که
خوب فروخت و حتی در اوایل دهه 90 هم اوضاع به همین ترتیب پیش رفت. حالا چرا مردم از فیلم هاي ما استقبال می کردند؟ چون
ما از دل آنها بودیم و از جیب مان پول می گذاشتیم که فیلم بسازیم و آن فیلم باید درآمدزایی می کرد تا بتوانیم فیلم بعدي را

 
بسازیم، چون فعالیت ما در بخش خصوصی بود. 

متاسفانه از اواخر دهه 80 و اوایل دهه 90، یک سري آدم با پولشویی وارد گردونه سینما شدند و نسبت همه چیز را تغییر دادند. مثلا
من زمانی که «زهرعسل» را می ساختم (1381)، دستمزد محمدرضا گلزار هفت میلیون تومان بود، شهاب حسینی چهارمیلیون تومان
گرفت، به مهناز افشار حدود 12 میلیون تومان دادیم. ولی با ورود آن آدم ها، دستمزدها یک مرتبه به 100 میلیون و 200 میلیون
تومان رسید که این روند با تداوم در دهه 90، میلیاردي شد. سینما را دگرگون کردند و دولت هم مواد اولیه، اجاره و ادواتش را گران
کرد و به این ترتیب صنعت سینما را اتوماتیک وار به نابودي کشاندند. در این زمان، اکران سینما، باندبازي شد. وقتی باندبازي باشد و
فیلمی بیاید و 40 میلیارد بفروشد، تنها همان گروهی که پول آنچنانی آوردند و آن را توزیع کردند، می توانند اکران کنند و نمی

 
گذارند شمایی که دوسه میلیارد خرج کرده اي، تعداد زیادي سینما در اختیار داشته باشی. 

و این طور می شود که امثال من نمی توانیم آن مبالغ را در سینما بریزیم. حتی اگر از جیب خودمان بگذاریم یا سرمایه گذار هم
بیاوریم، باید بتوانیم برگشت سرمایه داشته باشیم که باتوجه به این باندبازي ها نمی توانیم. متاسفانه هرکاري کردیم با کمک وزارت
ارشاد، جلوي این روال را بگیریم، نتوانستیم. وزارت ارشاد واقعا بی خیال بود و مدیران کوتاه مدت و بعضا کوته فکري داشت. حتی

 
برخی از این مدیران خودشان دوست داشتند این آدم ها باشند. اینها به ریشه سینما لطمه زدند. 

 
و بسیاري از فیلم هایی که این گونه تولید شدند، باوجود تعداد سالن هاي زیاد و اکران طولانی مدت شکست خوردند. 

دقیقا. نباید فکر کنیم با این بودجه ها و آن حمایت هاي مافیایی در اکران، فیلم هاي عالی و خوبی ساخته و نمایش داده شد. مثلا
همین فیلم «ما همه با هم هستیم» را درنظر بگیرید. یک جوانی می آید و با پولشویی، 27 میلیارد را به سینما می آورد و می دهد
دست یکی دو نفر از حرفه اي ها. اینها فیلم می سازند و از تمام بازیگران چهره استفاده می کنند. وقتی فیلم را تماشا می کنی، می
بینی که گلزار از این ساختمان می رود به آن ساختمان. از این گوشه دوربین می رود آن طرف دوربین. نقشی ندارد؛ هم بازیگران مان
را از بین می برند، هم فیلم را از بین می برند و هم سلیقه مخاطب را نابود می کنند، به طوري که مخاطبان طی سه روز نخست
نمایش فیلم به سینماها هجوم می آورند تا ببینند این چه فیلمی است که این همه هنرپیشه بزرگ دارد. فیلم در سه روز اول، 6
میلیارد می فروشد و طی دوماه، چهارمیلیارد دیگر هم می فروشد و این طور با 10 میلیارد فروش، به زمین می خورد. خب، برگردان
این فیلم سه میلیارد تومان است که این مبلغ هم صرف تبلیغات اثر شده. به این ترتیب 27 میلیارد تومان صرف شده، براي طرف مهم

 
نیست. 

وقتی فیلم هایی از این دست می آید، تهیه کنندگان خصوصی مثل من چگونه می توانند با آنها رقابت کنند؟ در چنین شرایطی ما با
بودجه زیر دومیلیارد، فیلم هایی می سازیم تنها براي اینکه حضور داشته باشیم و بازهم اگر بخواهیم چهره هاي جدید بیاوریم، می

 
بینیم که نمی توانیم با آن فیلم ها رقابت کنیم. 

 
این قبیل اتفاق ها حتی سبب خانه نشین شدن بسیاري از تهیه کنندگان و کارگردانان قدیمی هم شد. 



بله. فیلمسازي در ایران خیلی مشکل است به دلیل اینکه دیدگاه هاي مردم شناسی در آن، جایگاه و پایگاه مهمی دارد. اگر امروز می
بینیم که یک نوع سینماي دیگر جایگزین سینماي تجاري قبل شده، ما باید با همان شرایط برویم جلو؛ من هم رفتم. من وقتی
«مردن به وقت شهریور» یا «به خاطر پونه» را می سازم، یعنی آمده ام و روي این ریل حرکت کرده ام که خدارا شکر این آثار
فروختند. اما اینکه حالا بخواهیم یک هنرپیشه اي بیاوریم و چندمیلیارد به او بدهیم، به این ریسکش نمی ارزد که تو هم ورشکست
شوي، دفترت را ببندي و بروي کنار اساتیدي مثل آقاي نوراللهی یا آقاي مزینانی. آقاي نوراللهی، فیلم هاي شاخصی مثل «شاید وقتی
دیگر» و «کفش هاي میرزانوروز» ساخت. آقاي مزینانی فیلم «عقاب ها» را ساخته که پرفروش ترین فیلم تاریخ سینماي ماست یا با
آقاي مهدي فخیم زاده، «همسر» را ساخت که غوغا کرد. «خواستگاري» را با هادي اسلامی خدابیامرز ساخت که کلی سود برایش به
همراه داشت. ولی این آدم هاي بزرگ، امروز مشکلات مالی دارند، دفترشان را بسته اند و رفته اند در خانه نشسته اند. سازمان
سینمایی و وزارت ارشاد اصلا نمی گویند این آدم ها که اینقدر براي سینماي ایران زحمت کشیده اند، الان کجا هستند و چه کار می

 
کنند؟ 

یک وقتی است که شما خیلی راحت می روي تجارت می کنی و پول درمی آوري و جایگاه هم داري، چون می گویند براي اینکه پول
دربیاوري، حمالی کرده اي. سینما قمار است و مثل سکه اي است که می رود بالا و می افتد، می شود «یک اشتباه کوچولو» که حکم
یک اشتباه بزرگ را براي ما دارد. بنابراین وقتی دولتمردان و آنهایی که در راس سازمان سینمایی هستند، به فکر بروبچه هاي حرفه
اي نیستند، من بابائیان هم به اینجایی می رسم که فیلمی بسازم تا تنها کرکره دفترم بالا باشد و اینکه حواسم جمع باشد تا نابود
نشوم و نروم کنار دست همکارانی که از این چرخه دور شده اند. فکر می کنید الان چند دفتر حرفه اي سینما باز است؟ یک هدایت
فیلم است، فیلمیران باز است، دفتر آقاي حبیب اسماعیلی باز است، دفتر آقاي ساداتیان باز است، دفتر آقاي مسافرچی باز است، ما باز

 
هستیم، 6، 7 دفتر بیشتر نیستیم و بقیه دفاتر تعطیل شده اند. 

 
وزارت ارشاد و سازمان سینمایی هم به مانند ایام کرونا، هیچ برنامه اي براي این آدم هاي حذف شده و شرایط بغرنج سینما نداشت. 

این مساله طوري شد که ارشاد در سیستم فکري خودش کاري انجام نداد که این تهیه کننده یا کارگردان باید با یک شرایط حساب
شده برود و فیلم بسازد. به جاي این کار، آنها آمدند و گفتند هرکسی می خواهد فیلم تهیه کند، برود پول بیاورد و هرکسی هم که می
خواهد کارگردان شود، برود و دو تا نمونه کار بیاورد. پروانه ساخت هم خیلی راحت و اوورت صادر شد که طی این مدت دیدیم چه

 
اعتراضی به صدور بی حساب وکتاب پروانه هاي ساخت شده. 

گله من به عنوان یک تهیه کننده قدیمی این است که هیچ آدمی در سراسر جهان نمی دانست کرونا می آید و جهان را می گیرد.
وزارت ارشاد، مدیران سینما و تهیه کنندگان باید به دستور ارشاد یک جلسه مهمی تشکیل می دادند و می گفتند بنشینید و فکري به
حال سینما کنید. سینما را بدون هیچ برنامه اي تعطیل کرده و بعد هم باز کردند. حالا حدود 180 فیلم آماده نمایش دارند که اینها
باید مدیریت اکران شوند، ولی ارشاد دارد طی مسابقه اي ماراتن وار، همین طور پروانه ساخت می دهد تا بروند و تولید کنند. خب اگر
بسازند تنها با این هدف که جشنواره فجر امسال شان پر شود، این هجمه 120 فیلم امسال، روي آن 180 فیلم قبلی فشار می آورد و
به 300 فیلم اکران نشده می رسد. خب ارشاد می خواهد این فیلم ها را کجا اکران کند؟ سرمایه چه کسانی را می خواهید نابود

 
کنید؟ در آن شرایط کدام سرمایه گذار می تواند به سرمایه اش برسد؟ 

همین الان فیلم هاي «شناي پروانه» و «خوب، بد، جلف 2»، هیچ کدام شان نفروخته اند. خب اینها توقع دارند و 180 توقع دیگر هم
پشت سر اینهاست. به جاي اینکه تعطیل کنند، باید بگویند فعلا نسازید تا ببینیم در آینده چه پیش می آید. درحال حاضر، هم بودجه
درحال ازبین رفتن است و هم آینده اکران ها خدشه دار می شود. این خیلی مهم است که یک شورایی داشته باشیم، که نداشتیم و
نتیجه اش این شد که در این روزگار کرونا، تعدادي دیگر از دفاتر بسته شدند و رفتند کنار. من خیلی دلم می خواهد فیلم هایی نظیر



«مزاحم» و «بازنده» و فیلم هاي مردم پسند دیگر بسازم، اما هیچ حمایتی را پشت سر خودم نمی بینم. دو سال پیش فیلمی ساخته
ام به نام «دلبر» با حضور اکبر عبدي، اما الان مانده ایم که با آن چه کار کنیم؛ اگر الان اکران کنیم که نابود می شود، بعدا نمایش
دهیم که کهنه می شود. فیلم «مورچه خوار» را داریم که درباره شاخ هاي مجازي است که بحث این روزهاست، اما نمی شود اکران

 
شود. «کله پوك ها» را داریم و فیلم هاي دیگري که نمی توانیم هیچ اقدامی روي آنها کنیم. 

سینما به خاطر پولشویی، چه در تولید و چه در توزیع، واقعا از چرخه اصلی خودش دور شده؛ یعنی یک فردي که 100 میلیارد و
بیشتر از جایی به زندگی اش آمده، می آید و ریشه اي در سینما پیدا می کند و فیلمی با 10 میلیارد می سازد و می گوید من اگر
پولی گیرم آمده، رفتم و کار فرهنگی هم کرده ام. یا می گوید من اگر قرار است مالیات بدهم، مالیاتم را با ساخت این فیلم ها داده ام.
یکی مثل آقاي امامی که سینما را از نظر اقتصادي به هم ریخت، الان کجاست؟ فقط آمدند یک تشنجی در سینما درست کردند و
الان خودشان هم گرفتار هستند. نه اینکه ما خوشحال باشیم، ولی اینکه بدعتی را در سینما گذاشته اند، ناراحت کننده است. ما
همین الان کارگردانی داریم که در سال، چهارمیلیارد تومان دستمزد می گیرد؛ یک سریال می سازد دومیلیارد تومان می گیرد که
مثلا 30 قسمت است و براي هر قسمت، 65 میلیون تومان می گیرد که می شود دو میلیارد تومان، دوتا فیلم هم ساخته که براي هر
فیلم، یک میلیارد تومان می گیرد و می آید می گوید من پرفروشم. وقتی یک کارگردان در یک سال چهار میلیارد تومان می گیرد و
فلان بازیگر، چهار فیلم بازي می کند و پنج میلیارد تومان می گیرد، پس آن دفتر چه کاره است؟ تازه روزي که قرار است اکران فیلم

 
باشد، آن موقع است که می گویند بودجه کجا رفت و چه کار کردید. 

شما الان در شرایطی دارید از پولشویی در سینما انتقاد می کنید که در روزگار نه چندان دور، از فعالیت «بابک زنجانی» در سینما

 
دفاع می کردید. خب این آدم هم یکی است مثل کسانی که الان شما با ورودشان در سینما به عنوان سرمایه گذار موافق نیستید. 

من همین الان هم از «بابک زنجانی» دفاع می کنم. من درمورد «بابک زنجانی»، حرف خودش را می زنم که او سرباز دولت بود. در
دوره تحریم به ایران خیلی خدمت کرد. بودجه آورد و محصولات دولت را برایشان فروخت و درصدي پورسانت گرفت. اتفاقا «بابک
زنجانی» چرا الان هست؟ چون می خواهد برود و پول ها را بیاورد. ولی از همین بلبشویی که درست کرده اند که «تو خوبی» و «تو
بدي»، ترس و وحشت دارد. می ترسد بیرون بیاید چون کار هاي مثبتی انجام داد. مگر کارآفرینی «بابک زنجانی» کم بوده؟ من از او
بی دلیل دفاع نمی کنم ولی ایشان با کار کردن، اقتصاد یک سري هلدینگ ها را راه انداخت، بانکداري کرد، هواپیمایی که الان در
ایران درحال پرواز به داخل و خارج از کشور است را چه کسی وارد کرد؟ همان بودجه هایی است که از آن درآمد هاي سنگین حاصل
از فعالیت مشخص خودش به دست آورد، خرید کرد و آورد داخل ایران. نمی خواهم بگویم ایشان در خارج از کشور پولی ندارند یا

 
سودي از فعالیت هایش نکرد، نه، ولی خدمات بسیاري هم انجام داد. 

من نمی خواهم حرف سیاسی بزنم ولی اگر «بابک زنجانی» جزء دارودسته اي بود که اسمش باید مدام آورده می شد، در دوره اي که
رئیس قوه قضائیه و... عوض شدند، باز باید اسم این آدم را بیشتر می بردند ولی می دانند که او در دوره خودش، کار کرد. همین الان
که تحریم هستیم، خیلی از دولتمردان دوست دارند «بابک زنجانی» هایی داشتند که بتوانند کارشان را انجام دهند ولی تحریم آن

 
دوره در ادامه به نفع ایران شد چون تولید داخلی راه افتاد و به همین دلیل امروز ما کمتر به «بابک زنجانی» ها نیاز داریم. 

این آدم وقتی در سینما هم وارد شد، من با ایشان نشست داشتم. آدمی نبود که به خاطر سودجویی به سینما آمده باشد. وقتی
دفترش را راه انداخت و آمد با «هومن سیدي» و «علی عطشانی»، چند فیلم ساخت، تمام بزرگان سینما و آنهایی که در تولید و
کارگردانی، ادعایی داشتند براي او فیلمنامه می آوردند؛ چه حزب اللهی و انقلابی و چه غیرانقلابی اش. من یک بار در دفترش دیدم
که حدود 50 فیلمنامه از اکثر آدم ها رسیده و همه هجوم آورده بودند که با او کار کنند. زنجانی اگر می ماند، جزء فعالان خوب بود
اما یک گروهی وقتی دوره دولت عوض می شود، می آیند و زیرپاي گروه دیگر را خالی می کنند تا امثال اینها سرشان زیر آب برود.



 
دفاع نیست ولی کسی که کار کرده را باید بگوییم و قدر کار کردن و مثبت بودنش را بدانیم. 

الان خیلی ها در دولت هستند که دارند کار می کنند و هیچ اقدام مثبتی هم انجام نداده اند. من اصلا نمی خواهم بین آقاي «محمد
امامی» و «بابک زنجانی» مقایسه کنم ولی یک جا هایی آدم دردش می گیرد چون من به چشم خودم این خدمات را دیدم و مثلا در

 
«نقش نگار» حضور فیزیکی داشتم. 

البته این نظري که شما دارید مخالفان زیادي دارد و بعضی از فیلمسازان با همین نگاه حضور سرمایه گذاران دیگر را توجیه می کنند.
ما الان سرمایه گذاران زیادي را داریم که حضورشان، شائبه هاي بسیاري را درموردشان به وجود آورده. با این وجود، اصلا چه دلیلی

 
دارد که اینها بیایند و در سینما سرمایه گذاري کنند؟ 

بله، خیلی از این آدم ها اصلا هیچ دلیلی نداشته که به سینما بیایند. مثلا دلیلی نداشت که آقاي علیجانی بیاید یا آقاي امامی که الان
دو دفتر پخش بزرگ سینمایی دارد با پول هاي ایشان کار می کند. اینها دلیلی نداشت به سینما بیایند. آقاي رنجکشان را نمی
شناسم؛ دارد به سینما پول تزریق می کند و می گویند آژانس هواپیمایی و هتل دارد ولی نکته منفی هم از او نشنیده ام. دارد با سن
بالا فیلم تولید می کند اما ایشان هم دارد به سینما و تولید فیلم در ایران لطمه می زند چون می آید و به یک بازیگر می گوید در
فیلم هاي من بازي کن و اگر فلان تهیه کننده اي خواست با حضور تو فیلم بسازد، با من طرف است. بیاید 5/1میلیارد تا دو میلیارد به
من بدهد، بعد تو برو برایش بازي کن و بیا، پولت پیش من محفوظ است. یعنی این قدر برایشان مهم است که یک بازیگر در

 
اختیارشان باشد یا حتی کنار فلان بازیگر راه بروند. 

یعنی بپذیریم که این تعداد سرمایه گذاران زیرك که در تمام زندگی شان، مو را از ماست کشیده اند، از این قبیل فعالیت ها، هیچ

 
عایدي نداشته باشند؟ 

ندارند. مثلا تئاتري که داشت چرخه اقتصادي خودش را انجام می داد، گرفتنش توسط آقاي رنجکشان، چه ارزش مالی می تواند
برایش داشته باشد؟ یا مگر می شود بپذیریم که این آدم با آن ثروت، دنبال سود ریالی تئاتر باشد. اینها به عشق فیلم و سینما دارند
ورود می کنند یا عشق این را دارند که چند نفر از این بازیگران مشهور، کنارشان راه بروند. من خودم آدم هایی را سراغ دارم که
زندگی شان را براي کنار یک بازیگر بودن، باخته اند. همین الان هم هستند. طرف می آید می گوید من 80 میلیون دارم یا سه
میلیارد دارم و می خواهم سرمایه گذاري کنم. من می گویم آقا ما سرمایه گذار نمی خواهیم. اخیرا یک قراردادي بستم که طرف
همان روز دو میلیارد تومان به حساب من ریخت، بعد دیدم این آقا با آن تفکر کارگردان، یکی نیست و مقاصد دیگري دارد، خیلی

 
راحت قرارداد را کنسل کردم و پولش را برگرداندم. 

 
پس آن حرفی که شما می گویید سرمایه اي در سینما وارد نمی شود، وارد می شود اما سالمش وارد نمی شود. 

 
بله، سالمش وارد نمی شود. من اگر از یک آدمی دفاع کردم، نکات مثبتش را به چشم دیده ام. 

 
خب، این نکات مثبت را کسانی که مثلا با آقاي امامی کار کرده اند هم می گویند. 

بودجه آقاي زنجانی در دفتر و زندگی من نیامده. اصلا براي من فیلم نساخته یا به من نداده اما شما کارکردش را در جامعه ببینید
مثلا هواپیما ها و هتل هایش که با این پول ها راه انداخته شد و الان مردم ایران دارند از این امکانات استفاده می کنند. اي کاش آدم
هایی مثل ایشان خوشفکر داشتیم که هم اقتصاد را می شناختند و هم فعالیت اقتصادي انجام می دادند و هم به نفع مملکت شان یک



 
جا هایی را آباد می کردند. 

در برابر این نظر شما، یک نظر دیگر وجود دارد که معتقد است کسی که قصد پولشویی دارد، هیچ وقت به سینما نمی آید تا انگشت

 
نما شده و دیگران را نسبت به فعالیت هاي ناسالم خود حساس کند. 

پس این دوستانی که آمدند، براي چه آمدند؟ تعدادشان، به اندازه این اسم هاي محدودي که رسانه اي شده هم نیست بلکه خیلی
هستند. من متاسفم که همکارانی داریم که در سال، هشت پروانه ساخت می گیرند. در حالی که طبق قانون اگر شرکت داشته باشد،
تنها مجاز است دو پروانه بگیرد؛ اینها همه اش مساله است. ولی شما می بینید هر هفته اي که اسامی پروانه ساخت ها بیرون می آید،
آقاي نوروزبیگی در لیست است. حالا آن طرف قضیه چه کسانی هستند که همکاري می کنند، ما که می دانیم. اینها مدام پروانه
ساخت می گیرند با سرمایه گذاران متفاوت و سرمایه هاي زیاد. خب اینکه سینما نمی شود که ما بخواهیم در آن رقابت کنیم و به

 
همین دلیل، همیشه آن عقب می مانیم. 

 
یعنی می خواهید بگویید دست دولتی ها با این سرمایه گذاران و تهیه کنندگان در یک کاسه است؟ 

شوراي صنفی نمی تواند باشد چون مسائل مربوط به اکران را پیگیري می کند. حتما یک دایره اي است که پروانه ساخت می دهند.
شما باید ببینید چرا خارج از ضابطه و خارج از رسم و آیین نامه و... می آیند به جاي یک پروانه ساخت، به کسی که دفتر ندارد، در
طول سال، مثلا پنج پروانه می دهند؟ دفتر هدایت فیلم یکی از دفاتر قدیمی سینماي ایران است که الان به سختی اداره می شود.

 
ولی من خوشحالم که کار کردم و 148 عنوان فیلم سینمایی، تلویزیونی و سریال ساخته ام. 

خب ، بخشی از انتقاد هاي شما متوجه مدیریت هاي سینمایی طی دوره هاي مختلف است. ما تا یادمان می آید شما تهیه کنندگان از
مدیران سینمایی دهه 60 تا امروز گله داشتید و آنها را به ریل گذاري هایی در مسیر سینماي گلخانه اي، سینماي رانتی و... متهم
کرده اید. یعنی از نگاه شما هیچ گاه مدیریت دولتی سینما خوب نبوده که الان بخواهید آن را با دوره فلان مدیر مقایسه کنید و طبق

 
آن، از بغرنج بودن شرایط انتقاد کنید. 

اوضاع در دوره «سیف االله داد» خدابیامرز خیلی خوب بود یا مثلا من دوره آقاي شمقدري را خیلی دوست دارم. در دوره شمقدري،
سینما داشت یک جانی پیدا می کرد با یک شرایط خوب. یعنی دولت، دولتی بود که به سینما اهمیت می داد. بعد از آن، همه آمدیم
از دولت روحانی حمایت کردیم تا روي کار بیاید. هر کسی از سینماگران بگوید حمایت نکردیم، دروغ می گوید اما بدترین دولت،
همین دولت بوده. مگر دوره مهاجرانی بد بود؟ خیلی خوب بود؛ شاید دوره انوار یا نجفی بد بود و ما را اذیت کردند و کار در سینما

 
مشکل شد اما ما کار کردیم. 

هیچ کدام از این مدیریت ها حرف گوش ندادند که یک آیین نامه منتشر کنند که این آیین نامه یک حرف درست بزند که اگر ما در
جشنواره مان که 80 فیلم داریم، بیاییم و این فیلم ها را بریزیم در گردونه اي که همه باشند و فرآیند انتخابی براي آنها لحاظ نشود.
نباید این طور باشد که همان 20 فیلم انتخاب شده را بها دهند. اگر انتخاب شصتم را در جشنواره بگذارند، شاید تدوین آن فیلم از
تدوین تمام آن آثار بهتر باشد و درنتیجه حق آن تدوین ضایع می شود یا شاید یک بازیگر در فلان فیلم از رده خارج بازي کرده باشد

 
که از تمام بازیگران فیلم هاي مهم آن سال شاخص تر باشد. 

متاسفانه جشنواره به دلیل اینکه آدم ها در آن سال به سال عوض می شوند و پایه و اساس ندارد، رانتی اداره می شود. در پایان هم
یک فیلمی را که می خواستند در راس بیاورند، انتخاب می کنند یا می گویند فلان فیلم، انتخاب مردم است و بزرگش می کنند. یک



فیلم را به خاطر اینکه آن داور پارسال به آن بها داده، حالا براي اینکه این به آن بها بدهد، چهار جایزه می دهند. اصلا انتخاب ها،
انتخاب هاي درستی نیست. ما در خیلی از کشورها، نوعی از جشنواره ها را داریم که از میان 30، 40 تولید داخلی شان، همه را

 
نمایش می دهند که از داخل آنها، یک چیز هایی بیرون می آید اما اینجا قبل از آغاز جشنواره، انتخاب ها صورت گرفته است. 

و مدیران این جشنواره ها هم در یک دایره بسته، مدام پاسکاري می شوند. یکی جشنواره فجر داخلی را می گیرد، یکی جهانی فجر را

 
می گیرد، یکی کودك را می گیرد، یکی سینما حقیقت را و... 

الان چیزي حدود 20 سال است که هر وزیر، معاون و دبیر جشنواره اي که روي کار می آید، ما یک آدم هایی را داریم که پشت

 
قضیه، تصمیم گیري هاي ماجرا را انجام می دهند. 

 
چه کسانی مثلا؟ 

مثلا ما آقاي رضاداد را داشته ایم که همیشه، همه جا بوده است. همیشه پشت قضیه است و همه حرف ها را می زند. من در جشنواره
کودك اصفهان، به عینه چیزهایی دیدم. مثلا چند سال پیش، من فیلم «حقه باز دم دراز» را داشتم. بعد دیدم خانم مرضیه برومند که
در هر دوره، رئیس هیات داوران است، 5 تا داور انتخاب کرده است. یک روز دیدم کاندیداها را اعلام کردند و خبري از فیلم ما نیست.
به یکی از داوران گفتم این فیلم ما را که کاندید نکردید، کجایش مشکل داشت؟ گفت من فیلم تان را ندیدم و دیر رسیدم و از
دوستان پرسیدم که چطور بود. از یک خانم دیگر که داور بود هم پرسیدم و او هم گفت ندیدم. از خانم برومند پرسیدم که او هم
جواب مستقیمی به ما نداد. بعد ما فهمیدیم که اینها شوخی است. خانم برومند از زبان بالایی ها و همان دوستانی که همیشه هستند،
گفته که این و این و این باید باشند و فلان کار اول می شود و این جایزه براي فلان فیلم باشد و... که اصلا صداي ما درآمد که این چه

 
نوع جشنواره اي است. 

در آن دوره، کل نامزدها در اختیار سه فیلم بود و یک باندبازي که تقسیم جوایز کنند و 10، 12 فیلم دیگر کودك که شامل فیلم
آقاي سیدجواد هاشمی هم می شد، از دایره بیرون ماندند. ما اعتراض کردیم که چرا شماها فیلم ها را ندیده، داوري کردید و قضیه لو
رفت. در این سینما، خانم برومندها هستند؛ رابطه و رانت خواري و انتخاب و حالا این اول شود که در اکران بفروشد و اینها هست.
خب این از جشنواره مان، آن از فارابی مان، آن از سازمان سینمایی مان، خب همه جا می لنگد به دلیل اینکه یک وزیري که می آید،
مسیر درست را نمی رود. من شاید معاونت هاي زیادي را دیده ام اما یکی از معاونت هایی که خوب دیدم، همین دوره آقاي انتظامی
بود که حدود 2 سال است روي کار آمده و طی 7، 8 ماه اول مدام کار کرد که یک سري کار را با برنامه ریزي جلو ببرد که آن هم به

 
کرونا خورد و همه چیز به روال قبل برگشت. 

شما یک مدت با شوراي صنفی نمایش هم سر ناسازگاري داشتید و به دلیل آنچه مافیا در این شورا خوانده بودید، حتی از آنها شکایت

 
هم کردید. 

بله، همین چند سال پیش بود که همین مساله رانت، دلیل آن بود. گفتند شما فیلم تان را در 4 هفته اي که قرارداد بسته اي، اگر
نفروخت، در هفته دوم بردار و ببر در سالن دیگر چون ما می خواهیم فیلم آقاي فلانی را نمایش دهیم که شکایت من حتی به

 
محکومیت آقاي اسعدیان هم رسید و ایشان از من عذرخواهی کرد. 

 
آخر این صدمه است به کلیت سینما. عذرخواهی به چه درد اصلاح امور سینما می خورد؟ 



دقیقا، ببینید من یک روزي فیلمی داشتم به نام «مردن به وقت شهریور». خیلی براي این فیلم برنامه داشتیم. گروه ها علنا می گفتند
فیلمتان را نگذارید تا ما فیلم هاي خودمان را نمایش دهیم. بالاخره قرار شد گروه آزادي فیلم ما را بگذارد. شما فکر کنید 6 شهریور
بود که گفتند این فیلم را یک هفته نمایش می دهیم. چون قرار است «حضرت محمد (ص)» را اکران کنیم که اگر خوب فروختید، دو
هفته اول، فیلم شما نمایش داده می شود و بعد فیلم مجیدي را می گذاریم اما اگر خوب نفروختید، همان هفته اول فیلم را برمی
داریم. فیلم ما آمد و در هفته اول جا نیفتاد و در کل ایران 65 میلیون تومان فروش کرد. بعد فیلم را برداشتند و به سالن کوچک تر
بردند. بعد تیزرهاي مان شروع شد و فیلم ما روي غلتک افتاد که آقاي مهندس مسچی به من گفت چه کار کردي که فیلم این طور
در برابر فیلم مجیدي فروخت. «مردن به وقت شهریور» در سال 96، یک میلیارد و 400 میلیون تومان فروخت که اصلا فکرش را هم

 
نمی کردیم چون فروش خوبی بود. 

یعنی این آدم هایی که نام بردید و اهل رابطه و رانت هستند، وقتی در خانه سینما اسکان داده شدند، به همان فعالیت هایشان ادامه

 
می دهند؟ 

اصلا خانه سینما که همه چیزش لو رفته و ریخته به هم. الان جلسات متعددي که تشکیل می دهند و می گویند ما می خواهیم
برویم، به همین دلیل است. حاشیه هایی که از عیدي هاي امسال و سال هاي گذشته رقم خورد و کارت هایی که دادند و پول هایی
که ندادند و می گویند ذخیره کرده ایم که در دوران کرونا خردخرد بدهیم، همه اش مساله است. کسی که می خواهد کار سالم کند،
کار سالم می کند ولی کسی که هر جایی بخواهد دستی در غیرحلال ببرد، هر جا برود و هر کاري کند حتی به خودش هم خیانت می

 
کند. 

با این دل پري که از رانت خواري دارید، اگر از شما بپرسیم رانت خوارترین آدمی که طی تمام این سال ها فعالیت حرفه اي تان در

 
سینما به او برخورده اید چه فردي بود، نام چه کسی را می آورید؟ 

خیلی ها بوده اند. جواب شما را به این شکل می دهم: کسی که فکر کنید سه، چهار دوره معاونت ها و مدیرکل ها عوض می شوند اما
همچنان در شوراها و در راس امور سازمان سینمایی و همه تصمیم گیري ها و لیست شورا حضور دارد. همه اش هم براي پول و مقام

 
است چون نه فیلمسازي می کند، نه اجازه می دهد همسرش دیگر کار کند و نه... چون می گوید خوب است، خودش می آید. 

و چگونه می شود با این آدم ها برخورد کرد؟ شما پیش تر گفتید که رئیس جدید سازمان سینمایی از بیرون سینما آمد و 7، 8 ماه
واقعا کار کرد. خب چنین آدمی که نمی داند چه کسی در این سینما رانت خوار است و چه کسی نیست پس چرا حاشیه امن این آدم

 
ها در این دوره به خطر نیفتاد و همچنان مشغول فعالیت هستند؟ 

وقتی که وارد این منصب می شود، اگر وارد باشد که کارش را انجام می دهد اما اگر ناوارد باشد، می آید دو تا کارمند پیدا می کند که
برایش توضیح دهند. خب اگر آن آدم با این کارمند خوب بوده باشد، تعریفش را می کند و اگر هم با او بد باشد که دشمنی می کند.

 
همان جا خط فکري این آدم شکل می گیرد. 

 
با توجه به وضعیتی که این روزها بر سینما وارد آمده، چه تحلیلی راجع به آینده سینما طی ماه هاي باقی مانده از سال دارید؟ 

من در زمانی که کرونا اوج پیدا کرد و سینما تعطیل شد، خیلی گفتم که سینماها را باز نکنید چون سینماها جان نمی گیرند. سینما
مشکل دارد و باید دوره سلامت جامعه، کنار مردم باشد. چه اجباري است که در این فضاي آلوده، کسی، زن و بچه اش را ببرد سینما؟
الان یک سري جوان به سینما می روند که وقتی به آنها می گویند با فاصله از هم بنشینید، آنها هم زده می شوند و دیگر نمی روند.



سینماروي واقعی، الان سینما نمی رود ولی متاسفانه حرف گوش نکردند و در جلسه اي که یک تعدادي از ما موافق بودند و یک
تعدادي مخالف، سینماها را باز کردند و این باز شدن سینماها، ضربه بیشتري به آن زد. همین که دیدید چه اتفاقی افتاد و الان که
دوره پیک دوم کروناست، مردم بریده اند و دیگر به این راحتی ها به سینما اعتماد نمی کنند که بروند و فیلم ببینند. در سینما یا تالار
سربسته به خاطر اینکه کولر آبی وجود ندارد و ارکاندیشن است، هوا را می کشد و به ازاي یک فرد آلوده، با برگشت هوا، 480 نفر

 
آلوده می شوند. این وحشتناك است. 

من خودم درحال حاضر مدیریت چندین سالن سینمایی را برعهده دارم مثل سینماي نجف آباد، میرزاکوچک خوان رشت، فرهنگ
اصفهان. در این دوران، تعدیل نیرو هم داشتم؛ ضرر کرده و پول از جیب داده ام و حتی یک ریال هم تا امروز نگرفته ام ولی دارم می
بینم که باز بودن و هزینه کردن، بیشتر از درآمد آن است. مثلا سینما میرزاکوچک خان رشت در تیرماه امسال، 6 میلیون و 300 هزار
تومان فروش داشت. حالا 4 پرسنل داریم که 12 میلیون تومان حقوق شان است. آب و برق و گاز و فلان هم داریم که می شود بالاي
20 میلیون تومان خرج ماهیانه. ما باید 50، 60 میلیون تومان می فروختیم تا این هزینه ها سرشکن شود. بنابراین وقتی بسته باشد تا
زمانی که یک اتفاق خوبی بیفتد، بهتر است. در شرایط کنونی، فیلم تهیه کننده و سرمایه گذار هم نابود می شود. قرار است درآمدزایی
شود و مردم هم این آثار را ببینند. من الان براي فیلمی 2 میلیارد و 800 میلیون تومان هزینه کرده ام وقتی در این شرایط آن را

 
نمایش دهم و 200 میلیون تومان بفروشد چه می شود؟ خیلی سخت است. 

 
و صحبت پایانی شما؟ 

من همیشه گفته ام اي کاش مسئولان وقتی روي کار می آیند، بدانند که قرار است چه اتفاقی بیفتد. این شوراهاي تولید و توزیع را
بگذارند کنار و تجربه را بکشند وسط. بگویند فلان آدمی که در این شوراها نبوده ولی تجربه دارد و الان در خانه نشسته، اگر بیاید چه
کارهایی می تواند انجام دهد. از باتجربه هاي سینمادار، تهیه کننده و کارگردان استفاده کنند. باور کنید سینما رشد خودش را پیدا
می کند. بها دادن به جوان ها صددرصد عالی است ولی نه این طور که همین طور در یک روز به آنها پروانه ساخت بدهند که بروند و
فیلم بسازند و بعد فیلم نفروشد و بودجه نابود شود. بدانند که این آدم چند تا دستیاري کرده و چند فیلم را کنار کارگردان مشاوره

گرفته و چند اثر کوتاه ساخته است. این کارها اگر قانونی جلو برود، اصل قضیه پیدا می شود.



تلاش رسانه اي دشمن در تحریف مفهوم فرهنگ ایثار و شهادت/ اطلاع از

وضعیت معیشت خانواده ایثارگران جز ضرورت ها است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/05/21

نماینده ولی فقیه در استان همدان گفت: دشمن با بهره گیري از امپراطوري رسانه اي سعی در تحریف معنا و مفهوم فرهنگ
ایثار و شهادت دارد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، حجت الاسلام حبیب االله شعبانی موثقی
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان در دیدار
معاون رئیس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور
ایثارگران گفت: دشمن با بهره گیري از امپراطوري رسانه
اي سعی در تحریف معنا و مفهوم فرهنگ ایثار و شهادت
به معناي خشونت طلبی دارد در حالیکه دین اسلام دین

 
خشونت نیست. 

 
او افزود: دشمنان این نظام و انقلاب در رسانه هاي خود ایثار و شهادت را خشونت جلوه می دهند. 

نماینده ولی فقیه در استان همدان اضافه کرد: آنان دین مبین اسلام را دین تساهل و تسامح و خشونت معرفی کردند در حالیکه اسلام

 
به هیچ وجه دین خشونت نبوده و ایثار و شهادت هم به معناي دفاع از حق و حقیقت است. 

امام جمعه همدان با تاکید بر اینکه ترویج فرهنگ ایثار و شهادت بسیار با اهمیت تر از خدمت رسانی به جامعه ایثارگران است اظهار

 
کرد: حفظ روحیه ایثار و شهادت موجب تربیت شهداي بزرگ شد بنابراین باید ترویج این فرهنگ جدي گرفته شود. 

حجت الاسلام شعبانی موثقی ادامه داد: با توجه به شرایط خاص اجتماعی و فرهنگی که جامعه پیدا کرده حفظ و مراقبت کردن از

 
روحیه ایثار و شهادت بسیار با اهمیت بوده و نیاز کنونی جامعه است. 

او با بیان اینکه حفظ این روحیه در جوانان بسیار با اهمیت است، بیان کرد: باید توضیح داد که یک جوان چگونه می تواند به شهید
قاسم سلیمانی و حسین همدانی تبدیل شود، بنابراین در شوراي ترویج ایثارگران و حفظ ایثار علاوه بر کار هاي سخت افزاري براي

 
حفظ این هنجار ها و ارزش هاي الهی تلاش کرد. 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان گفت: همدان هشت هزار شهید تقدیم این انقلاب کرده و این استان که از گذشته به
دارالمومنین شهره بود، رهبر فرزانه انقلاب نیز تعبیر زیباي دارالمجاهدین را به اهالی این استان دادند و فرمودند «شهداي همدان از

برجسته ترین ها هستند». 



حجت الاسلام شعبانی موثقی ادامه داد: اهالی این استان روحیه ایثار و شهادت را حفظ کردند و یکی از نقاط قوت استان همدان

 
همراستایی مسوولان در اهداف، نگاه و افکار بوده و این کمک می کند،خدمت بیشتري به خانواده شهدا داشته باشیم. 

او با بیان اینکه سیره اهل بیت (ع) در برخورد با خانواده شهدا و ایثارگران مورد توجه قرار گیرد تاکید کرد: از خانواده شهدا و ایثارگان

 
نباید غفلت شود بلکه اطلاع از وضعیت معیشت خانواده ایثارگران وضع مسکن و اشتغال جزو ضرورت ها است. 

سعید اوحدي معاون رئیس جمهوري در سفر یک روزه پس از حضور در گلزار شهداي همدان و اداي احترام به مقام شامخ شهیدان با

 
نماینده، ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان دیدار کرد. 

امضاي تفاهم نامه تامین زمین و ساخت مسکن و ایجاد اشتغال و کارآفرینی با استاندار همدان براي ایثارگران و دیدار با خانواده شهدا

 
از دیگر برنامه هاي سفر یک روزه به این استان است. 

منبع: ایرنا



15 واحد کارگاهی در زاهدان به بهره برداري رسید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/05/21

15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد و 700 میلیون ریال و یک واحد تولیدي امروز به مناسبت روز حمایت از
صنایع کوچک به صورت ویدئوکنفرانسی توسط معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در زاهدان به بهره برداري رسید.

داودشهرکی رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت سیستان
و بلوچستان در گفت وگو با خبرنگار گروه استان هاي
باشگاه خبرنگاران جوان از زاهدان ، گفت: کارخانه صنایع
غذایی سجاد یکتا در زمینی به مساحت 6 هزار متر مربع و
با زیربناي 2 هزار و 400 متر مربع در شهرك صنعتی

 
زاهدان ایجاد شده است. 

داودشهرکی میزان سرمایه گذاري این واحد تولیدي را 82

 
میلیارد و 560 میلیون ریال عنوان کرد و گفت: ماشین آلات این واحد داخلی و به ارزش 26 میلیارد و 810 میلیون ریال است. 

او ظرفیت تولید این کارخانه را 6 هزار تن انواع ماست،دوغ و شیر پاستوریزه عنوان کرد و افزود: با افتتاح این طرح براي 16 نفر به

 
صورت مستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان گفت: صنایع کوچک و متوسط براساس مزیت و قابلیت هاي بومی و
منطقه اي که دارا هستند بستر ساز توسعه صنعتی از طریق کارآفرینی، نوآوري و تغییر فناوري، پویایی صنعت، افزایش تولید ملی،

 
رونق تولید، توسعه صادرات و در نهایت ایجاد فرصت هاي شغلی و افزایش درآمد بر اقتصاد جهانی تاثیر گذارند. 

او خاطرنشان کرد: 21 مرداد روز ملی حمایت از صنایع کوچک فرصت مناسبی براي گرامیداشت جایگاه صنایع کوچک و متوسط است
و با وجود کاستی ها و مشکلاتی که این روزها بیش از پیش آنها را احساس می کنیم با عزم و اراده اي دوچندان براي کمک به رونق و

جهش تولید و توسعه واحدهاي تولیدي و صنعتی تلاش خواهیم کرد.



11 هزار پرونده اختلافی کارگري و کارفرمایی در البرز در حال بررسی است

منبع: ایسناشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی البرز از کاهش محسوس تسهیلات مشاغل خانگی در استان خبر داد.

 حسین فلاح نژاد روز سه شنبه (21 مرداد) در بازدید از
خبرگزاري ایسنا با اشاره به اینکه یکی از مهمترین ماموریت هاي اداره کل کار، رسیدگی به مشکلات و روابط کارگر و کارفرما است،

 
اظهار کرد: در حال حاضر 11 هزار پرونده اختلافی بین کارگران و کارفرمایان استان در حال بررسی است تا منتج به صدور راي شود. 

وي با بیان اینکه صدور مجوز و نظارت بر فعالیت تعاونی هاي استان از دیگر وظایف این اداره کل است، توضیح داد: طی سال هاي

 
گذشته رویکرد ما حمایت و توسعه تعاونی هایی بوده که محور فعالیتشان موضوعات دانش بنیان و نوین است. 

وي با اشاره به اینکه تعامل اداره کل کار با جهاد دانشگاهی به سالیان قبل بازمی گردد، اضافه کرد: آمادگی داریم در دور جدیدي از
تعاملات زمنیه تبدیل شرکت هاي زیرمجموعه جهاد دانشگاهی استان به تعاونی هاي دانش بنیان را با تسریع در فرایند صدور مجوز

 
فراهم کنیم. 

این مسئول توضیح داد: علاوه براین اداره کل کار آمادگی دارد در زمینه برگزاري دوره هاي کارآفرینی و مشاوره اشتغال با جهاد

 
دانشگاهی همکاري داشته باشد. 



 
 

فلاح نژاد در ادامه با اشاره به ارائه تسهیلات اشتغال روستایی گفت: از ابتداي شروع این طرح تا کنون 209 میلیارد تومان تسهیلات

 
بانکی در اختیار روستاییان متقاضی راه اندازي کسب و کار قرار گرفته است. 

وي با اشاره به کاهش محسوس اعتبار در نظر گرفته شده براي تسهیلات مشاغل خانگی البرز اضافه کرد: این وام در سال 97 بیش از

 
20 میلیارد تومان بود که در سال 98 به شش میلیارد و امسال هم به پنج میلیارد و 300 میلیون تومان رسیده است. 

مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی البرز افزود: کاهش این اعتبارات به دلیل شرایط خاص اقتصادي دولت و بروز برخی وقایع مثل

 
وقوع سیل در سال گذشته و اختصاص بخشی از این تسهیلات به مناطق سیل زده بوده است. 

 
مهارت آموزي هاي جهاد دانشگاهی اشتغال محور است 

در ادامه این نشست، احمدرضا فیروزي رئیس جهاد دانشگاهی البرز هم با اشاره به فعالیت جهاد دانشگاهی در زمینه هاي فرهنگی،

 
آموزشی، پژوهشی و تجاري سازي و اشتغال بر همکاري میان دو نهاد براي ارتقاء و استفاده از ظرفیت هاي استان البرز تأکید کرد. 

فیروزي یکی از زمینه هاي فعالیت جهاد دانشگاهی را مهارت آموزي عنوان و تصریح کرد: مهارت هایی که از سوي جهاد دانشگاهی به

 
صورت کوتاه مدت آموزش داده می شود اشتغال محور است تا افراد با حداقل مهارت بتوانند زمینه ورود به بازار کار را پیدا کنند. 

 
 



وي با اشاره به همکاري گذشته دو نهاد در زمینه تجاري سازي و اشتغال و مشاغل خانگی اظهار کرد: یکی دیگر از موضوعاتی که در
این بخش توسط جهاد دانشگاهی دنبال شده، موضوع استارتاپ هاست و در حال حاضر دو استارتاپ یکی در بخش کشاورزي و یکی

 
هم در بخش صنایع فرهنگی، بسته بندي و گرافیک در دست اجرا داریم. 

رئیس جهاد دانشگاهی به پتانسیل ها و توانمندي هاي جهاد دانشگاهی کشور در البرز هم اشاره و اعلام کرد: وجود مجتمع تحقیقاتی
شهداي جهاد دانشگاهی در البرز فرصت خوبی براي استان ایجاد کرده است، در این مجتمع اقداماتی مثل ساخت مته حفاري، موضوع

 
بذرهاي هیبریدي، اصلاح نژاد دام هاي سنگین و ... دنبال شده است. 

 
مسابقات دفاع سه دقیقه اي از پایان نامه هاي دانشجویی فرصت خوبی براي رفع مشکل بیکاري دانش آموختگان است 

سعید قاسمی معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی البرز هم در این نشست با اشاره به حضور جهاد دانشگاهی در دانشگاه هاي استان و
امکان استفاده از این فرصت براي بهبود وضعیت کسب و کار دانشجویان گفت: یکی از اقداماتی که در این بخش می توان انجام داد
این است که بازار کار و مقررات حمایتی را پیش از فارغ التحصیلی به دانشجویان شناساند تا اگر دانشجویی ایده اي براي کار دارد از

 
قبل آمادگی لازم را براي اجرایی کردن ایده کسب کند. 

 
 

قاسمی افزود: مسابقات دفاع سه دقیقه اي از پایان نامه هاي دانشجویی هم به همین منظور هر سال توسط جهاد دانشگاهی به همین

 
منظور و براي اتصال دانشجو به کارفرما و سرمایه گذار اجرا می شود. 

در ادامه معاون تجاري سازي و توسعه اشتغال دانش آموختگان جهاد دانشگاهی هم با اشاره به اینکه پیگیر اجراي طرح مشاغل خانگی

 
در استان هستیم، گفت: مطالعات اولیه این طرح انجام شده و در این خصوص تا کنون چندین جلسه با پیشران ها برگزار کرده ایم. 

ابوالحسن قاسم پور توضیح داد: البته این اولین بار نیست که جهاد دانشگاهی در حوزه مشاغل خانگی ورود کرده و پیش از این در

 
سال 92 هم طرح بومی کردن مدل مشاغل خانگی را اجرایی کرده است. 

وي گفت: بدون شک دستیابی براي به اهداف مشترك جهاد دانشگاهی و اداره کل کار باید بروکراسی و سیستم اداري را کنار گذاشت

 
و برنامه ها را جهادي و دلی پیش برد. 



 
 

 
 

 
 

انتهاي پیام



کرمانشاه در سوگ یار دیرین انقلاب

منبع: روزنامه باخترشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/05/21

مسؤول شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی استان کرمانشاه گفت: ماموستا ملا «محمد محمدي» امام جمعه اهل سنت
کرمانشاه روز دوشنبه، 20 مردادماه بر اثر بیماري دار

مسؤول شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی استان کرمانشاه گفت: ماموستا ملا «محمد محمدي» امام جمعه اهل سنت کرمانشاه روز

 
دوشنبه، 20 مردادماه بر اثر بیماري دار فانی را وداع گفت. 

به گزارش باختر، عباس سروري در گفت وگو با کرمانشاه، اظهار داشت: ماموستا ملامحمد محمدي، امام جمعه اهل سنت کرمانشاه

 
دیروز (دوشنبه، بیستم مرداد ماه) بر اثر بیماري دار فانی را وداع گفت. 

 
وي گفت: ماموستا ملامحمد محمدي به عنوان امام جمعه اهل سنت شخصیتی دینی، عالم، ولایت مدار و جهادي و بسیار باتقوا بود. 

مسؤول شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی استان کرمانشاه ادامه داد: ایشان از جمله شخصیت هایی بودند که پیش از انقلاب با شرکت

 
در تظاهرات در مبارزه با رژیم ستم شاهی شاهنشاهی در کنار مردم سرپل ذهاب و ریجاب حضوري جدي داشت. 

وي تصریح کرد: ماموستا ملامحمد محمدي از ابتداي انقلاب همراه با مردم ولایتمدار استان به خصوص اهل سنت همراهی خوبی با
نظام مقدس جمهوري اسلامی داشتند و خطبه هاي خوبی را در خصوص پیروي از ولایت و تشویق مردم به ولایتمداري از خود به

 
یادگار گذاشته است. 

سروري خاطرنشان کرد: تواضع و بزرگواري ایشان در تاریخ بزرگان انقلاب به یادگار مانده و به عنوان عالم برجسته اهل سنت مورد

 
تایید نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران هستند. 

وي، ماموستا ملامحمد محمدي را یکی از بهترین شخصیت هاي استان دانست و گفت: ایشان زحمات زیادي را براي پیشبرد اهداف و

 
آرمان هاي نظام، انقلاب، امام راحل (ره) و مقام معظم رهبري متحمل شدند. 

مسؤول شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی استان کرمانشاه در پایان، گفت: ان شاءاله در اطلاعیه اي زمان و مکان مراسم این عالم

 
دینی و ولایتمدار را به اطلاع هم استانی هاي شریف خواهیم رساند. 

گفتنی است، ماموستا محمدي از یک هفته قبل به دلیل ناراحتی کبد در بیمارستان امام رضا (ع) شهر کرمانشاه بستري بود و دیروز

 
براثر این عارضه دارفانی را وداع گفت. 

ماموستا محمدي اهل شهرستان روانسر استان کرمانشاه است و از سال 1378 تاکنون امام جمعه اهل سنت شهر کرمانشاه را بر عهده

 
دارد. 

ماموستا محمدي از موسسین شوراي افتاء اهل سنت کرمانشاه است و در سال 1371 با پایان یافتن جنگ تحمیلی در حکمی از سوي
شوراي سیاست گذاري  ائمه جمعه استان کرمانشاه به امامت جمعه اهل سنت در سرپل ذهاب منصوب شد و تا مهر 77 در این شهر

 
به انجام مسؤولیت دینی و فرهنگی خویش اشتغال داشت. 

ماموستا محمدي همچنین از سال 1378 نیز تاکنون به عنوان امام جمعه اهل سنت کرمانشاه فعالیت داشت.



تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت در شوراي سران قوا

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/05/21

روحانی طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب

کلیات این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، ...

رییس جمهوري از تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن
در بورس انرژي در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي
سران قوا خبر داد و ابراز امیدواري کرد: دولت بتواند پس از تصویب

 
نهایی و تدوین شیوه اجرایی، آن را عملیاتی کند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، حجت الاسلام
والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي

متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ
اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل

 
نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رییس جمهوري با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کار خود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید
از تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر در راستاي
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت

 
بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رییس جمهوري با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم
بر مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از



مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي
فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت در شوراي هماهنگی اقتصادي سران قوا

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - تهران-ایرنا- رییس جمهوري از تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه
روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا خبر داد و ابراز امیدواري کرد: دولت بتواند پس از تصویب نهایی و

تدوین شیوه اجرایی، آن را عملیاتی کند.

فصل اقتصاد - رییس جمهوري از تصویب کلیات طرح
فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه
روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا خبر
داد و ابراز امیدواري کرد: دولت بتواند پس از تصویب نهایی

 
و تدوین شیوه اجرایی، آن را عملیاتی کند. 

به گزارش فصل اقتصاد از پایگاه اطلاع رسانی ریاست
جمهوري، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه

شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه
حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه
ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و

 
چرخه تولید بوده است. 

رییس جمهوري با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کار خود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید
از تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر در راستاي
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت

 
بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رییس جمهوري با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم
بر مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



فروش داخلی و عرضه نفت در بورس انرژي گامی براي مقابله با تحریم است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - رئیس جمهوري طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد
مردم محور و اقدامی مؤثر همسو با سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان

دانست.

فصل اقتصاد - رئیس جمهوري طرح فروش داخلی نفت و
عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر
اقتصاد مردم محور و اقدامی مؤثر همسو با سامان دادن به
بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم

 
نفتی دشمنان دانست. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
ریاست جمهوري، حسن روحانی، امروز (سه شنبه، 21 مردادماه) در نشست ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي
متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ
اقتصادي دشمنان، گفت: دولت به ویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل

 
نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی مؤثر همسو با
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد که پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی،

 
دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رئیس جمهوري با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و همسو با گشایش در معیشت مردم
برمبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب وکار، ارتقاي سرمایه گذاري و اشتغال گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و اظهار کرد: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش

هاي فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



امضاي تفاهم نامه همکاري مشترك طرح توسعه نوآوري و فناوري هاي حوزه

معدن و صنایع معدنی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - تفاهم نامه همکاري مشترك طرح توسعه نوآوري و فناوري هاي حوزه معدن و صنایع معدنی معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري با سازمان نظام مهندسی معدن امضا شد.

 
 

فصل اقتصاد - تفاهم نامه همکاري مشترك طرح توسعه نوآوري و فناوري هاي حوزه معدن و صنایع معدنی معاونت علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري با سازمان نظام مهندسی معدن امضا شد. 

در ابتداي مراسم کامبیز مهدي زاده مشاور عالی معاون علمی و فناوري رییس جمهور و مدیر طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي
حوزه معدن و صنایع معدنی با بیان اینکه عملیاتی شدن این تفاهم نامه به نفع هر دو بخش است عنوان کرد: براي اجراي این تفاهم
نامه نیاز به ایجاد فازهاي مختلف نیست اگر بتوان دو فاز آ ن را به نتیجه رساند می توان بخش مهمی از مشکلات این حوزه را حل

 
کرد. 

وي افزود: موارد خوبی براي این تفاهم نامه در نظر گرفته شده است امیدوارم معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري با سازمان نظام

 
مهندسی معدن گام خوبی در جهت ارتقاي این حوزه بردارند. 

وي با بیان اینکه هر قدر از اقتصاد نفتی فاصله بگیریم موفق تر هستیم، اظهار کرد: این تفاهم نامه گام مهمی در جهت فاصله گرفتن

 
از اقتصاد نفتی است. 

مهدي زاده موضوع گردشگري معدن، زمین شناسی پزشکی و ارتقاي ایمنی معدن را از جمله مباحث جدید و مهم حوزه معدن
برشمرد و افزود: گسترش فناوري هاي این حوزه ها، نقش بسزایی در توسعه زیست بوم نوآوري حوزه معدن، خواهد داشت . این موارد

 
از جمله محورهایی است که می تواند به زمینه هاي همکاري میان دو طرف تبدیل شود. 

در ادامه این مراسم تقی نبئی رییس سازمان نظام مهندسی معدن ایران این تفاهم نامه را یکی از پربارترین تفاهم نامه ها دانست و
گفت: این تفاهم نامه باید هر چه سریع تر به مرحله اجرا برسد در حال حاضر طی جلسات کارشناسی اولویت هاي آن مشخص شده

 
است و ما آماده ایم در اسرع وقت برنامه هاي آن را اجرا نماییم. 

وي با بیان اینکه ناگفته هاي بسیاري در بخش معدن وجود دارد افزود: بخش معدن و صنایع معدنی می تواند بخش خالی اقتصاد

 
نفتی را پوشش دهد در دو سال گذشته که مشکل فروش نفت داشته ایم، اقبال خوبی از سرمایه گذاري معدن ایجاد شده است. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن ایجاد اشتغال به صورت مستقیم و غیرمستقیم و رونق اقتصادي را از ماحصل این تفاهم نامه



برشمرد و گفت: حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري باعث ایجاد انگیزه و سرعت بخشیدن به اجراي این تفاهم نامه می

 
شود. 

 
 

در ادامه مراسم مهدي زاده در پاسخ به سوال خبرنگاري مبنی بر مدت زمان اجراي این تفاهم نامه گفت: این تفاهم نامه در مدت زمان

 
کوتاهی اجرا خواهد شد. 

وي با بیان اینکه باید از فضاي کسب و کار حمایت شود در خصوص میزان سرمایه گذاري در این تفاهم نامه گفت: میزان سرمایه
گذاري بستگی به طرح ارائه شده دارد اما در مجموع معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري همواره آماده است تا از طرح هاي

 
خلاقانه حمایت کند و می توان از طریق صندوق نوآوري و شکوفایی و تسهیلات کم بهره از طرح هاي مطرح شده حمایت کرد. 

وي با بیان اینکه طرح توسعه معدن معاونت علمی فناوري ریاست جمهوري بزودي اولویت هاي حمایتی خود از طرح هاي زمین
شناسی، معدن و صنایع معدنی را اعلام خواهد کرد، گفت: کلیه صاحبان طرح هاي نوآورانه و فناورانه، شرکت هاي دانش بنیان و
تمامی علاقمندان می توانند با مراجعه به سایت طرح توسعه معدن، طرح ها و ایده هاي خود را ارسال نمایند که این طرح ها پس از
بررسی توسط کارشناسان این حوزه به کارخانه هاي نوآوري یا به مرکز نوآوري معدن و صنایع معدنی که در حال راه اندازي است

 
معرفی می شود. 

رییس سازمان نظام مهندسی معدن نیز در خصوص تامین منابع مالی این تفاهم نامه گفت: خوشبختانه سازمان نظام مهندسی معدن

 
از حامیان قوي اي برخوردار است. بنابراین بخشی که مربوط به این سازمان باشد توسط منابع مالی این سازمان تامین می شود. 

در پایان نیز سازمان نظام مهندسی معدن از برگزاري نمایشگاه IMEX خبر داد و گفت: پس از چندین سال سازمان نظام مهندسی

 
معدن قصد دارد نمایشگاه بزرگی به نام IMEX برپا کند. 

 
طاهري افزود: خوشبختانه این نمایشگاه مورد استقبال کشورهاي بزرگ معدنی و شرکت هاي بزرگ داخلی قرار گرفته است. 

وي همچنین زمان برگزاري این نمایشگاه را به دلیل شروع بیماري کرونا نامعلوم دانست و گفت: به احتمال قوي این نمایشگاه در
اردیبهشت ماه سال آینده برگزار می شود. بر اساس این گزارش این تفاهم نامه در زمینه توسعه سرمایه گذاري، بهره گیري از ماشین

آلات نوین، دستیابی به دانش فنی و تجاري سازي صنایع معدنی، همکاري و مشارکت در فناوري و نوآوري زمین شناسی و ... است.



خواسته فعالان بخش خصوصی از وزیر جدید صنعت، معدن و تجارت چیست؟

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - فعالان بخش خصوصی با تأکید بر اینکه در یک سال باقی مانده از عمر دولت دوازدهم نباید از وزیر جدید
انتظار معجزه داشت؛ اما بهبود فضاي کسب وکار، تسهیل بازگشت ارز حاصل از صادرات، تأمین مواد اولیه، جلوگیري از صدور

بخشنامه هاي متعدد، احیاي معادن کوچک و متوسط،توسعه صادرات غیرنفتی و آشتی با ...

فصل اقتصاد - فعالان بخش خصوصی با تأکید بر اینکه در
یک سال باقی مانده از عمر دولت دوازدهم نباید از وزیر
جدید انتظار معجزه داشت؛ اما بهبود فضاي کسب وکار،
تسهیل بازگشت ارز حاصل از صادرات، تأمین مواد اولیه،
جلوگیري از صدور بخشنامه هاي متعدد، احیاي معادن
کوچک و متوسط،توسعه صادرات غیرنفتی و آشتی با
صادرکنندگان، مهم ترین خواسته هایی است که سکان دار

 
جدید وزارت صمت باید مدنظر قرار دهد. 

فردا، 22 مرداد قرار است جلسه راي اعتماد به وزیر پیشنهادي دولت براي تصدي وزارت صنعت، معدن و تجارت در صحن علنی

 
مجلس برگزار شود. 

حسین مدرس خیابانی، که در زمان وزارت رضا رحمانی، قائم مقام وزیر در امور بازرگانی بود، پس از برکناري او از سوي حسن روحانی
به عنوان سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت منصوب شد تا سکان این وزارت خانه را به دست گیرد و اکنون نیز به عنوان

 
کاندیداي وزارت صنعت به مجلس معرفی شده است. 

17 سال سابقه در بدنه وزارت صنعت و فعالیت در سمت هایی چون قائم مقام معاونت بازرگانی داخلی، مدیرکل برنامه ریزي وزارت
بازرگانی، مدیرکل تأمین و توزیع کالا، مدیرکل دفتر تنظیم بازار باعث شد تا او از همان ابتدا، نظر مثبت فعالان بخش خصوصی و

 
کارشناسان اقتصادي را جلب کند. 

غلامحسین شافعی، رئیس اتاق ایران در اولین حضور مدرس خیاباتی در اتاق ایران در سمت جدید، اظهار کرد: «پذیرش مسئولیت
هاي این چنینی در شرایط فعلی اقتصاد، علاوه بر صداقت و شجاعت، نیاز به جسارت هم دارد که خوشبختانه آقاي مدرس خیابانی
نشان دادند شایسته این مسئولیت هستند و امیدواریم با همراهی ایشان و بخش خصوصی، نتایج قابل توجهی براي اقتصاد حاصل

 
شود.» 

مدرس خیابانی هم با تأکید بر اینکه اداره کشور در شرایط فعلی، بدون همراهی و مشارکت بخش خصوصی امکان پذیر نیست، در
حضور هیات رئیسه پارلمان بخش خصوصی، تحقق جهش تولید به پشتوانه بنگاه هاي بخش خصوصی، بهبود صادرات و رفع

 
محدودیت ها را مهم ترین برنامه هاي راهبردي این وزارت خانه در ترکیب جدید معرفی کرد. 

او 4 برنامه راهبردي این وزارتخانه را در سال 99 اعلام کرده است که جهش تولید به عنوان راهبرد اول و راه اندازي طرح هاي نیمه
تمام در قالب پویش ملی «تولید، تداوم امید»، توسعه صادرات، کنترل و مدیریت واردات و کنترل و تنظیم بازار در اولویت هاي بعدي

 
این وزارت خانه قرار دارند. 



 
 

 
ویدئو: نشست هیات رئیسه اتاق ایران با سرپرست وزارت صنعت 

 
مهم ترین انتظارات فعالان بخش خصوصی از وزیر جدید صنعت، معدن و تجارت 

فعالان بخش خصوصی با تأکید بر اینکه در طول یک سال باقی مانده به عمر دولت دوازدهم نباید از وزیر جدید صنعت، معدن و
تجارت انتظار معجزه داشت، بهبود فضاي کسب وکار، تسهیل بازگشت ارز حاصل از صادرات، تأمین مواد اولیه، جلوگیري از صدور
بخشنامه هاي متعدد، احیاي معادن کوچک و متوسط، آشتی دادن صادرکنندگان با مجموعه نهادهاي اداره کننده، توسعه صادرات

 
غیرنفتی و تأمین مواد اولیه را به عنوان مهم ترین خواسته خود از سکان دار جدید وزارت خانه عنوان می کنند. 

حسین سلاح ورزي، نایب رئیس اتاق ایران بر این باور است که باز کردن قیدها و بندهاي بسته شده بر دست و پاي صنعتگران، معدن
کاران و بازرگانان به ویژه کنار گذاشتن مقررات بازدارنده و دادن روحیه فعالیت بیشتر به بخش خصوصی از مسیر مشارکت دادن

 
تشکل ها و نهادهاي تخصصی یک کار بسیار بااهمیت است که به وزیر جوان کمک می کند تا گره از کارها باز کند. 

او همچنین تأکید می کند: آشتی دادن صادرکنندگان با مجموعه نهادهاي اداره کننده کشور که این روزها کمی تیره وتار شده است
باید در دستور کار قرار گیرد تا راه صادرات به مثابه مهم ترین فعالیت موردنیاز کشور باز شود. تحرك بیشتر در شمار قابل اعتنایی از

 
سازمان هاي توسعه اي با استفاده از نیروهاي ورزیده نیز می تواند در این روزها یک کار مهم باشد. 

به عقیده سلاح ورزي، دو بخش اصلی اقتصاد یعنی صنعت و معدن و تجارت که بخش اصلی ارزش افزوده تولید ناخالص داخلی را

 
تشکیل می دهد زیرمجموعه این وزارتخانه است و عبور دادن اقتصاد از رشد منفی به کارنامه این نهاد گره خورده است. 

محمد امیرزاده، دیگر عضو هیات رئیسه اتاق ایران نیز، بهره مندي از ظرفیت هاي شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی براي
حل مشکلات موجود و فعال شدن پنجره واحد تجاري را از مهم ترین موضوعاتی عنوان می کند که باید موردتوجه وزیر جدید صنعت

 
قرار گیرد. 

او همچنین تسهیل کسب وکار و مقررات براي نقش آفرینی شرکت هاي دولتی و شبه دولتی در امر اشتغال را از دیگر موضوعاتی می

 
داند که ضروري است موردتوجه وزیر جدید صنعت باشد. 

 
از وزیر جدید، خواسته معقول داشته باشیم 

ابوالفضل روغنی گلپایگانی، رئیس کمیسیون صنایع اتاق ایران در گفت وگو با «پایگاه خبري اتاق ایران» با تأکید بر اینکه خواسته
هاي فعالان اقتصادي از وزیر جدید صنعت، باید منطقی و اجرایی در طول یک سال زمان باقی مانده به اتمام فعالیت دولت دوازدهم
باشد، می گوید: تحریم ها و مضاعف بر آن، کرونا باعث شده تا همه برنامه ها و پیش بینی ها در حوزه اقتصاد یک باره به هم بریزد و

 
در این شرایط نمی توان توقع داشته باشیم که وزیر جدید صنعت معجزه کند. 

رئیس کمیسیون صنایع اتاق ایران ادامه می دهد: به نظر من مهم ترین اولویتی که وزیر جدید صنعت باید موردتوجه قرار دهد،
ممنوعیت از صدور بخشنامه هاي متعدد است. چراکه یکی از مهم ترین گرفتاري هاي فعالان اقتصادي ظرف یکی دو سال گذشته
همین بخشنامه هاي یک شبه و عطف ماسبق شدن برخی دستورالعمل ها بوده است که آن ها را دچار گرفتاري و سردرگمی کرده

 
است. 

به باور روغنی گلپایگانی، تسهیل بازگشت ارز حاصل از صادرات، اگرچه در حوزه اختیارات وزارت صنعت نیست، اما این وزارت خانه
خواهد توانست طی رایزنی با بانک مرکزي موجبات تسهیل برگشت ارز حاصل از صادرات را براي فعالان اقتصادي و صادرکنندگان

 
فراهم کند. 

0:00



او با تأکید بر ضرورت تسهیل در صادرات خاطرنشان می کند: متأسفانه در حال حاضر وزارت صنعت و گمرك به جاي تسهیل امور،

 
جلوي صادرات را می گیرند که لازم در این دوره کوتاه قوانین به جامانده در این حوزه عملیاتی شود و صادرات بهبود یابد. 

تورم زدایی از قوانین و مقررات و اجرایی کردن قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی کشور و حمایت از کالاي ایرانی نیز از
دیگر موضوعاتی است که ابوالفضل روغنی گلپایگانی خواستار توجه و اجرایی شدن آن ها از سوي وزیر جدید صنعت، معدن و تجارت

 
است. 

 
احیاي معادن کوچک و متوسط در صدر اولویت هاي وزیر صنعت، معدن و تجارت 

به باور بهرام شکوري، رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق ایران، کمک به احیا و حمایت از معادن کوچک و متوسط و
بازگشت آن ها به چرخه تولیدي کشور از مهم ترین اولویت هایی است که باید مدنظر وزیر صنعت، معدن و تجارت قرار گیرد. او در
همین زمینه به «پایگاه خبري اتاق ایران» می گوید: در حال حاضر حدود 50 درصد معاون کوچک و متوسط فعال نیستند؛ در شوراي
هماهنگی احیاي معاون کوچک هم به همت وزارت خانه تشکیل شد، این موضوع مطرح شد که در حال حاضر «تأمین منابع مالی» در

 
صدر مشکلات این معادن قرار دارد که باید براي عارضه یابی و حل مشکلات این معادن چاره اندیشی کرد. 

تسهیل گري در حوزه مواد معدنی نیز از دیگر موضوعاتی است که رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق ایران خواستار توجه به
آن است و می گوید: در حال حاضر از ذخایر معدنی کشور، زیر نیم درصد استفاده می کنیم؛ در حالی استاندارد جهانی بین 3 تا 5
درصد است؛ بنابراین اگر بتوانیم با همراهی وزارت صنعت، معدن و تجارت به فعالان اقتصادي کمک کنیم که در راستاي نرم جهانی
حرکت کنند، خواهیم توانست در تبدیل مواد معدنی به کالاهاي باارزش افزوده بالا که اشتغال هم در پی دارد، هدف گذاري مطلوبی

 
داشته باشیم. 

 
او همچنین اقدامات وزارت صنعت را با تشکیل شوراي عالی معادن حائز اهمیت توصیف کرد و خواستار تداوم جلسات این شورا شد. 

 
براي حل مشکلات صنعت، شعار را کنار بگذاریم 

محمود نجفی عرب، عضو هیات نمایندگان اتاق ایران با تاکید بر اینکه در شرایطی که صادرات نفت ایران به دلیل تحریم ها تقربیا به
صفر رسیده است، بر این باور است که باید توسعه صادرات غیرنفتی در صدر اولویت هاي وزارت صنعت باشد. او به « پایگاه خبري اتاق
ایران» می گوید: بهبود صادرات در شرایط فعلی، در گروي تحقق جهش تولید است اما باید براي تحقق این شعار و حل مشکلات

 
صنعت، مسئولان شعار را کنار بگذارند و در عمل محورهاي جهش تولید را اجرایی کنند. 

رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق تهران همچنین تاکید می کند: صنعت استراتژیک داروسازي هم اکنون دچار بحران شده است و
هشدارها نسبت به احتمال ورشکستگی و تعطیلی شرکت هاي تولید دارو و تجهیزات پزشکی باید جدي گرفته شود. او در همین
زمینه « تامین مواد اولیه» را یکی از مهم ترین و بزرگترین بحران فعلی صنعت دارو عنوان می کند و می افزاید: با افزایش تحریم ها
عمده شرکت هاي دارویی از سال 97 نسبت به ذخایر مواد اولیه دارویی خود اقدام کردند اما از دي ماه سال گذشته به مشکل

برخوردیم و در صورتی که روند تخصیص ارز و تامین مواد اولیه اصلاح نشود، قطعا ظرف ماه هاي آینده دچار مشکل خواهیم شد.



7500 هکتار از آب بندان هاي استان هاي شمالی مرمت و بهسازي شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - یک مقام مسئول گفت: طبق برنامه پیش بینی شده 7500 هکتار از آب بندان ها در سه استان شمالی کشور
در سال 1398 با اعتباري بالغ بر 2450 میلیارد ریال مرمت و بهسازي قرار گرفته است.

فصل اقتصاد - یک مقام مسئول گفت: طبق برنامه پیش
بینی شده 7500 هکتار از آب بندان ها در سه استان
شمالی کشور در سال 1398 با اعتباري بالغ بر 2450

 
میلیارد ریال مرمت و بهسازي قرار گرفته است. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت جهاد کشاورزي،
رضا سرافرازي با اشاره به این که آب بندان ها نمونه

ارزشمندي از دانش یا فناوري بومی مردمان مناطق مختلف بویژه شمال ایران محسوب می شود، اظهار کرد: آب بندان ها ، یک
اکوسیستم آبی براي ذخیره سازي آب به منظور مصارف کشاورزي، تغذیه آب هاي زیرزمینی، آبزي پروري و از دیدگاه بوم شناختی

 
نیز به عنوان محل مناسب براي زیست پرندگان و حیات وحش، حافظ تنوع زیستی و ایجاد مناظر زیبا به شمار می رود. 

وي افزود: آب رودخانه ها و هرزآب ناشی از بارندگی در فصل هاي غیرکاشت از طریق کانال ها و پمپاژ به آب بندان ها هدایت شده و

 
در فصل بهار و تابستان براي آبیاري مورد استفاده قرار می گیرد. 

سرافرازي ادامه داد: علاوه بر کارکردهاي کشاورزي این بخش، آب بندان ها می توانند براي استفاده گردشگري نیز زمینه سازي شده و
مورد بهره برداري قرار گیرند بنابراین، در استان هاي شمالی که با استقبال مسافران مواجه هستند با فراهم کردن بسترهاي

 
گردشگري در فرایند احداث آب بندان، می توان زمینه ایجاد درآمد و اشتغال در منطقه را فراهم کرد. 

وي گفت: در کنار سایر مزایاي مطرح شده، آب بندان ها در استفاده مطلوب چند منظوره با توسعه بستر تولیدات آبزي پروري نیز می

 
تواند نقش داشته باشند. 

مدیرکل امور آب کشاورزي با اشاره به این که در گذشته بسیاري از آب بندان ها بنا بر تجربیات و سلایق محلی مکان یابی ، طراحی و
احداث شده است که عمدتاً متناسب با ظرفیت و قابلیت هاي موجود منطقه نبوده و یا با گذشت زمان آسیب هایی به آنها وارد آمده
است، یادآور شد: اغلب آب بندان ها با گذشت زمان و ورود رسوبات، با کاهش حجم ذخیره مواجه شده و در نتیجه به لایروبی و
بازسازي نیاز دارند. علاوه بر این، برخی از آنها فاقد سازه هاي هیدرولیکی مناسب و یا سازگار به تغییرات اقلیمی بوده و یا به مرور

 
زمان تضعیف و تخریب شده اند . 

سرافرازي گفت: تأمین آب مورد نیاز اراضی کشاورزي مناطق پایین دست آب بندان ها ، کنترل سیلاب هاي فصلی که اغلب موجب
وارد آمدن خسارات به اراضی کشاورزي و تأسیسات زیر بنایی می شود و همچنین فراهم کردن زمینه باز چرخانی زهاب شیرین و

 
استفاده آن در تولید از جمله اهداف بهسازي آب بندان ها است. 

وي اضافه کرد: علاوه بر این، تأمین آب مطمئن کشاورزي در زمان مورد نیاز و حساس، فراهم کردن زمینه کشت دوم و سوم در استان
هاي شمالی و آب مورد نیاز اراضی در فصول خشک، فراهم کردن زمینه هاي صنعت گردشگري در کنار تولیدات کشاورزي، افزایش
ظرفیت تولیدات آبزي پروري و در مواردي تأمین کردن آب مورد نیاز محیط زیست و حتی صنعت از دیگر اهداف بهسازي آب بندان



 
ها است. 

مدیرکل امور آب کشاورزي درباره اقدامات انجام شده در زمینه مرمت و بهسازي آب بندان ها ، اظهار کرد: تلاش و پیگیري هاي
مستمر معاونت آب و خاك به امضاي تفاهمنامه برنامه مالی و بهسازي آب بندان ها از سوي وزارت جهاد کشاورزي و سازمان برنامه

 
بودجه و اخذ ردیف اعتباري منجر شد. 

وي خاطرنشان کرد: طبق برنامه پیش بینی شده 7500 هکتار از آب بندان ها در سه استان شمالی کشور در سال 1398 با اعتباري

 
بالغ بر 2,450 میلیارد ریال مرمت و بهسازي قرار گرفته است. 

سرافرازي گفت: با اجراي این طرح، بیش از 115 میلیون مترمکعب بر گنجایش مخازن آب بندان ها افزوده شد که مدیریت جریانات

 
برگشتی مزارع و تأمین آب مطمئن براي بخش آبیاري مستقل و تکمیلی شالیزار را در پی خواهد داشت. 

مدیرکل امور آب کشاورزي گفت: با توجه مشارکت مردمی و نظام بهره برداري خودگردان و همچنین قابلیت هاي باربري و ساختمانی
سازه ها به عنوان شاخص هاي مهم که بهره برداري چند وجهی از آب بندان ها را امکان پذیر می سازد، در سال 1399 نیز مرمت و

 
بهسازي 9250 هکتار از آب بندان هاي حائز اولویت برنامه ریزي شده است. 

سرافرازي پیش بینی کرد: با اجراي این طرح، آب مورد نیاز حداقل 14600 هکتار اراضی تأمین و امکان افزایش محصولات برنج و کلزا
در اراضی تحقق می یابد و علاوه بر آن زمینه توسعه شیلات و گردشگري فراهم می شود که نقش قابل توجهی در ایجاد اشتغال پایدار

خواهد داشت.



تلاش دولت در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست است

منبع: عصر پرسشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

به گزارش عصرپرس از پایگاه اطلاع رسانی ریاست
جمهوري، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه
شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و
اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و
لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ
اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي

همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده

 
است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



روحانی: کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه

دیروز سران قوا تصویب شد

منبع: ریشهشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با اشاره به تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه روز گذشته شوراي
عالی هماهنگی اقتصادي اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی

کند.

رئیس جمهور با اشاره به تصویب کلیات طرح فروش داخلی
نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه روز گذشته
شوراي عالی هماهنگی اقتصادي اظهار امیدواري کرد پس
از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت بتواند این

 
اقدام را عملیاتی کند. 

پایگاه خبري ریشه: حجت الاسلام حسن روحانی رئیس
جمهور روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و
اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان،
تأکید کرد: دولت به ویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و

 
هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور با تأکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کار خود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهار داشت: مردم باید
در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از

 
هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی مؤثر در راستاي
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت

 
بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رئیس جمهور با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر
مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب وکار، ارتقاي سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي  است که براي یک سال پیشِ رو طراحی و تدوین شده است تا دولت بتواند در عین مقابله
با جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجودآمده بر اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از



مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

 
فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

 
منبع: خبرگزاري تسنیم 

انتهاي پیام



روحانی: مردم بابت تلاش دولت براي ایجاد ثبات اقتصادي
اطمینان داشته باشند

روحانی: مردم بابت تلاش دولت براي ایجاد ثبات اقتصادي اطمینان داشته

باشند

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و
اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي

دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست (...)

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، گفت: مردم باید در زمینه

 
تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند. 

رئیس جمهور در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد
هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و

اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان،
تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت

 
آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر
مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي  است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

 
اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

روحانی با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهار داشت: مردم باید در زمینه
تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ تلاشی

 
فروگذار نخواهیم کرد. 



|



تغییر انبار سوخت اولویت منطقه 5 است/ شناسایی 1399ساختمان ناایمن

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/05/21

رابط شورایاران منطقه 5 از شناسایی 1399 ساختمان ناایمن در منطقه 5 خبر داد.

رابط شورایاران منطقه 5 از شناسایی 1399 ساختمان

 
ناایمن در منطقه 5 خبر داد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایسنا، امیر قاسمی صبح
امروز با حضور در صحن شوراي شهر تهران ضمن ارائه
گزارشی از فرصت ها و چالش ها منطقه 5 با بیان اینکه

این روزها رأي صادره توسط دیوان در مورد شورایاري ها جاي گلایه دارد، گفت: نهاد شورایاري ها مردمی ترین نهاد در میان نهادهاي
کشور است و آرزو داریم رؤساي قوا و سایر نهادها مشکل پیش آمده بر سر راه انتخابات شورایاري ها را برطرف کنند تا در آینده در

 
سراسر ایران شاهد برگزاري این انتخابات باشیم. 

وي با اشاره به فعالیت انبارهاي نفت در سطح منطقه 5 با تاکید بر اینکه در گذشته همتی براي جابجایی این انبارها وجود نداشت اما
اکنون این امید به وجود آمده که در این شورا تصمیمی براي جابجایی آن ها شاهد باشیم، ادامه داد: البته اگر مسیر تردد تانکرهاي

 
حمل بنزین از این منطقه در کوتاه مدت تغییر کند امنیت خاطر شهروندان تأمین خواهد شد. 

قاسمی با تاکید بر اینکه بافت فرهنگی منطقه 5 کاملا متفاوت است. از این رو کارگروه هاي تخصصی به صورت ویژه در حال فعالیت
در محلات منطقه هستند، گفت: متاسفانه دسترسی پذیري این زمین ها براي اهالی محله از بین رفته است و پیشنهاد می شود

 
مدیریت این زمین ها به سراي محلات و شورایاران واگذار شود. 

رابط شورایاري منطقه 5 با تاکید بر اینکه در این منطقه ، 29 محله داریم که در آن 79 مسجد،43 کتابخانه،7 بیمارستان،220
مدرسه،19 دانشگاه،4 موزه،31 سالن ورزشی در این محله وجود دارد، افزود: در منطقه 5 فرصت هاي زیادي داریم که وجود رود دره
هاي فرحزاد و کن و محلات حصارك، مرادآباد و باغ فیض و نیز بوستان کوهسار و جوانمردان به عنوان منابع ارزشمند و بستر اولیه
توسعه گردشگري در زیرشاخه هاي گردشگري طبیعت، گردشگري مذهبی، گردشگري میراث فرهنگی، گردشگري میوه و غذا هستند.

وي با بیان اینکه در این منطقه کارخانه هاي تعطیل وجود دارد که امکان تبدیل آن به بسترهاي اولیه توسعه کارآفرینی وجود دارد،
گفت: این منطقه با اینکه ظرفیت هاي خوبی دارد اما ترافیک، عدم حمل و نقل عمومی و نبود پارکینگ به سه ابر چالش این منطقه
تبدیل شده است و این در حالی است که نداشتن سند مالکیت املاك و طرح تفصیلی مناسب در بافت قدیمی منطقه مثل محلات

 
حصارك، کن، مرادآباد و باغ فیض از جمله مشکلات این منطقه است که لازم است طرح تفصیلی این محلات بازنگري شود. 

قاسمی با انتقاد از کندي ساخت ایستگاه هاي متروي خطوط 4 و6 و7 در این منطقه و همچنین بازپس گیري زمین هاي چمن



مصنوعی محلات گفت: کمبود آب جهت آبرسانی به فضاهاي سبز منطقه ، نبود فضاي سبز و پارك محله اي، عدم نگهداري مناسب
فضاي سبز شهرك آپادانا، تجمع زباله در قسمت هاي مختلف شهرك آپادانا، وجود پیاده روهاي نامناسب و غیر استاندارد در سطح

 
محلات منطقه، از دیگر مشکلات این منطقه است. 

وي در پایان افزود:متاسفانه در منطقه 5، 1399 ساختمان ناایمن شناسایی شده که با مکاتبه کاري نمی شود براي آن کرد و باید

 
جلوي فعالیت آنها را گرفت. 

اعضاي شوراي شهر تهران پس از استماع گزارش دبیر شورایاران منطقه 5 به بیان نقطه نظرات خود پرداختند و در ابتدا مجید فراهانی
رییس کمیته بودجه با بیان این که منطقه 5 تنها منطقه اي است که پروژه هاي کوچک مقیاس محلی را بعد از رصد مشکلات
محلات اش پیشنهاد داد و در جلسات کنترل پروژه نیز حضور چشمگیر داشتند، اظهار کرد: امسال 52 درصد افزایش بودجه داشتیم
یعنی بودجه پیشنهادي شهرداري منطقه 5 مجموعا 454 میلیارد تومان بوده که از این میزان 127 میلیارد تومان براي کارهاي
عمرانی و مابقی براي اعتبارات هزینه اي صرف شد که متاسفانه سهم فعلی اعتبارات عمرانی تنها 28 درصد است که این انحراف از

 
قانون محسوب می شود و این در حالی است که پروژه هاي نیمه کاره زیادي در این منطقه وجود دارد که باید تعیین تکلیف شود. 

در ادامه احمد مسجدجامعی با بیان این که محله کن در یک دوره 50 ساله از روند توسعه اي خود دچار انحراف شده است، گفت:
همان طور که دبیر شورایاري اعلام کرد بیش از 1000 ملک ناایمن در این منطقه شناسایی شده و جالب است که بدانید از سال 66 تا
73 در این منطقه ساخت وساز بر روي ارتفاعات انجام شده که حالا این ساخت وسازها به یک مساله و چالش اصلی تبدیل شده است

 
و کل محلات تاریخی این منطقه را زیر سوال برده است. 

همچنین در ادامه میرلوحی با تاکید بر این که می توان براي منطقه 5 دو رویکرد در نظر گرفت، اظهار کرد: رویکرد اول ما این است
که این منطقه به عنوان محل تولید هواي پاك تهران در نظر گرفته می شود و رویکرد دوم این است که غفلت کنیم تا همه مشکلات

 
دیگر مناطق در این منطقه نیز تبلور کند. 

وي با بیان این که چرا در این منطقه باید 1399 ساختمان ناایمن داشته باشیم در حالی که در سال هایی که این ساختمان ها ساخته
شده مقررات ساخت وساز کاملا بروزرسانی شده بود و از مصالح جدید باید استفاده می کردند، گفت: لازم است کمیسیون شهرسازي

 
شورا به این موضوعات ورود کند. 

در ادامه آرش میلانی نیز با تاکید بر این که حفظ روددره کن تاثیر زیادي بر حفظ سلامت مردم دارد، تصریح کرد: متاسفانه برخی
شهرك ها همچون آپادانا به دلیل مشکلاتی که در تامین آب دارند از فضاي سبزشان به خوبی مراقبت نمی کنند و این به ضرر شهر

 
تهران است. 

حجت نظري نیز با بیان این که کن سالهاست که در حال تغییر ماهوي است و ساخت وساز در این محله که تنها ریه باقی مانده تهران
است با سرعت انجام می شود، اظهار کرد: در بزرگراه شهید ستاري علاوه بر مجتمع کوروش یک مجتمع وسیع توسط بنیاد مسکن
ساخته شده که اگر به بهره برداري برسد قطعا ترافیک بزرگراه ستاري به گونه اي می شود که حتی اهالی اجازه تردد ندارند که باید

 
فکري به حال آن شود. 

وي با اشاره به عدم تخصیص اعتبار مناسب براي تکمیل فضاهاي ورزشی این منطقه ادامه داد: سرانه ورزشی این منطقه بد نیست، اما

 
مجموعه ورزشی شهداي کن چون اعتبار ندارد در حال خاك خوردن است و باید فکري به حال آن کرد. 



حسن رسولی نیز با اشاره به بازدید اخیرش از برخی شهرك هاي منطقه 5 گفت: پیشنهاد می شود حناچی در قالب یک لایحه تقسیم

 
کار شهرداري و هیات مدیره، شهرك ها را تعیین تکلیف کند. 

همچنین ناهید خداکرمی با تاکید بر این که می توان کن را به عنوان پردیس سلامت تهران تبدیل کرد، اظهار کرد: هویت محلات

 
کن، امامزاده داوود و غیره باید حفظ شود و می توان بوم گردي یا بوتیک هتل ها را در این منطقه ترویج داد. 

امانی نیز اضافه کرد: در منطقه 5، 14 ایستگاه مترو و 18 ایستگاه بی آر تی دیده شده است که باید هرچه زودتر توسعه حمل و نقل

 
آن به نتیجه برسد. 

وي با انتقاد از نحوه ي ساخت وساز برج هاي بلندمرتبه در این منطقه آنها را ساختمان هاي ناایمن و بساز بنداز خواند و گفت: لازم

 
است حداقل یک خیابان کامل در منطقه 5 ایجاد شود. 

پربیننده ترین اما و اگرها درباره مخازن شهران تحویل یک رام قطار تولید داخل تا پایان سال به مترو 400هکتار گود 120متري زیر
پاي تهران آتش سوزي دوباره در یک مرکز درمانی واکنش رئیس کمیته ایمنی شوراي شهر به حادثه پارك لاله



پولشویی 27میلیارد تومانی در یک فیلم سینمایی
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روزنامه فرهیختگان با داریوش بابائیان بازیگر و تهیه کننده سینما درباره پولشویی در سینما گفتگو کرده است.

 
روزنامه فرهیختگان با داریوش بابائیان بازیگر و تهیه کننده سینما درباره پولشویی در سینما گفتگو کرده است. 

 
داریوش بابائیان: 

متاسفانه از اواخر دهه 80 و اوایل دهه 90، یک سري آدم با
پولشویی وارد گردونه سینما شدند و نسبت همه چیز را تغییر
دادند. مثلا من زمانی که «زهرعسل» را می ساختم (1381)،
دستمزد محمدرضا گلزار هفت میلیون تومان بود، شهاب حسینی
چهارمیلیون تومان گرفت، به مهناز افشار حدود 12 میلیون
تومان دادیم. ولی با ورود آن آدم ها، دستمزدها یک مرتبه به

100 میلیون و 200 میلیون تومان رسید که این روند با تداوم در دهه 90، میلیاردي شد. سینما را دگرگون کردند و دولت هم مواد
اولیه، اجاره و ادواتش را گران کرد و به این ترتیب صنعت سینما را اتوماتیک وار به نابودي کشاندند. در این زمان، اکران سینما،
باندبازي شد. وقتی باندبازي باشد و فیلمی بیاید و 40 میلیارد بفروشد، تنها همان گروهی که پول آنچنانی آوردند و آن را توزیع

 
کردند، می توانند اکران کنند و نمی گذارند شمایی که دوسه میلیارد خرج کرده اي، تعداد زیادي سینما در اختیار داشته باشی. 

این طور می شود که امثال من نمی توانیم آن مبالغ را در سینما بریزیم. حتی اگر از جیب خودمان بگذاریم یا سرمایه گذار هم
بیاوریم، باید بتوانیم برگشت سرمایه داشته باشیم که باتوجه به این باندبازي ها نمی توانیم. متاسفانه هرکاري کردیم با کمک وزارت
ارشاد، جلوي این روال را بگیریم، نتوانستیم. وزارت ارشاد واقعا بی خیال بود و مدیران کوتاه مدت و بعضا کوته فکري داشت. حتی

 
برخی از این مدیران خودشان دوست داشتند این آدم ها باشند. اینها به ریشه سینما لطمه زدند. 

نباید فکر کنیم با این بودجه ها و آن حمایت هاي مافیایی در اکران، فیلم هاي عالی و خوبی ساخته و نمایش داده شد. مثلا همین
فیلم «ما همه با هم هستیم» را درنظر بگیرید. یک جوانی می آید و با پولشویی، 27 میلیارد را به سینما می آورد و می دهد دست
یکی دو نفر از حرفه اي ها. اینها فیلم می سازند و از تمام بازیگران چهره استفاده می کنند. وقتی فیلم را تماشا می کنی، می بینی که
گلزار از این ساختمان می رود به آن ساختمان. از این گوشه دوربین می رود آن طرف دوربین. نقشی ندارد؛ هم بازیگران مان را از بین
می برند، هم فیلم را از بین می برند و هم سلیقه مخاطب را نابود می کنند، به طوري که مخاطبان طی سه روز نخست نمایش فیلم به
سینماها هجوم می آورند تا ببینند این چه فیلمی است که این همه هنرپیشه بزرگ دارد. فیلم در سه روز اول، 6 میلیارد می فروشد و
طی دوماه، چهارمیلیارد دیگر هم می فروشد و این طور با 10 میلیارد فروش، به زمین می خورد. خب، برگردان این فیلم سه میلیارد

 
تومان است که این مبلغ هم صرف تبلیغات اثر شده. به این ترتیب 27 میلیارد تومان صرف شده، براي طرف مهم نیست. 

وقتی فیلم هایی از این دست می آید، تهیه کنندگان خصوصی مثل من چگونه می توانند با آنها رقابت کنند؟ در چنین شرایطی ما با
بودجه زیر دومیلیارد، فیلم هایی می سازیم تنها براي اینکه حضور داشته باشیم و بازهم اگر بخواهیم چهره هاي جدید بیاوریم، می



 
بینیم که نمی توانیم با آن فیلم ها رقابت کنیم. 

من همین الان هم از «بابک زنجانی» دفاع می کنم. من درمورد «بابک زنجانی»، حرف خودش را می زنم که او سرباز دولت بود. در دوره
تحریم به ایران خیلی خدمت کرد. بودجه آورد و محصولات دولت را برایشان فروخت و درصدي پورسانت گرفت. اتفاقا «بابک زنجانی»
چرا الان هست؟ چون می خواهد برود و پول ها را بیاورد. ولی از همین بلبشویی که درست کرده اند که «تو خوبی» و «تو بدي»،
ترس و وحشت دارد. می ترسد بیرون بیاید چون کار هاي مثبتی انجام داد. مگر کارآفرینی «بابک زنجانی» کم بوده؟ من از او بی دلیل
دفاع نمی کنم ولی ایشان با کار کردن، اقتصاد یک سري هلدینگ ها را راه انداخت، بانکداري کرد، هواپیمایی که الان در ایران درحال
پرواز به داخل و خارج از کشور است را چه کسی وارد کرد؟ همان بودجه  هایی است که از آن درآمد هاي سنگین حاصل از فعالیت
مشخص خودش به دست آورد، خرید کرد و آورد داخل ایران. نمی خواهم بگویم ایشان در خارج از کشور پولی ندارند یا سودي از
فعالیت هایش نکرد، نه، ولی خدمات بسیاري هم انجام داد.من نمی خواهم حرف سیاسی بزنم ولی اگر «بابک زنجانی» جزء دارودسته
اي بود که اسمش باید مدام آورده می شد، در دوره اي که رئیس قوه قضائیه و... عوض شدند، باز باید اسم این آدم را بیشتر می بردند
ولی می دانند که او در دوره خودش، کار کرد. همین الان که تحریم هستیم، خیلی از دولتمردان دوست دارند «بابک زنجانی» هایی
داشتند که بتوانند کارشان را انجام دهند ولی تحریم آن دوره در ادامه به نفع ایران شد چون تولید داخلی راه افتاد و به همین دلیل

امروز ما کمتر به «بابک زنجانی» ها نیاز داریم.



افتتاح 15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد ریالی در سیستان و

بلوچستان
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رئیس سازمان صمت سیستان و بلوچستان از افتتاح افتتاح 15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد ریالی همزمان با
روز حمایت از صنایع کوچک در این استان خبر داد.

همزمان با روز حمایت از صنایع کوچک انجام شد؛ افتتاح
15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد ریالی در
سیستان و بلوچستان رئیس سازمان صمت سیستان و
بلوچستان از افتتاح افتتاح 15 واحد کارگاهی با سرمایه
گذاري 24 میلیارد ریالی همزمان با روز حمایت از صنایع

 
کوچک در این استان خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا ، داود شهرکی بیان کرد: یک
واحد تولیدي با سرمایه گذاري 82 میلیارد ریال و 15 واحد کارگاهی با گستره 2 هزار و هفتصد متر مربع با سرمایه گزاري 24 میلیارد
و هفتصد میلیون ریال پیش از ظهر امروز با دستور مقام عالی وزارت صنعت، معدن و تجارت به صورت ویدیو کنفرانسی به بهره

 
برداري رسید. 

وي ادامه داد: کارخانه صنایع غذایی که امروز افتتاح شد در زمینی به مساحت 6 هزار متر مربع و با زیربناي 2 هزار و چهارصد متر
مربع با سرمایه گذاي 82 میلیارد و 560 میلیون ریالی در شهرك صنعتی زاهدان ایجاد شده که ماشین آلات این واحد داخلی و به

 
ارزش 26 میلیارد و 810 میلیون ریال است. 

شهرکی ظرفیت تولید این کارخانه را 6 هزار تن با تولید انواع ماست، دوغ و شیر پاستوریزه اعلام و اذعان کرد: با افتتاح این طرح براي

 
16 نفر به صورت مستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

وي گفت: صنایع کوچک و متوسط بر اساس مزیت و قابلیت هاي بومی و منطقه اي که به همراه دارند، بستر ساز توسعه صنعتی از
طریق کارآفرینی، نوآوري و تغییر فناوري، پویایی صنعت، افزایش تولید ملی، رونق تولید، توسعه صادرات هستند، بدون تردید ایجاد

 
فرصت هاي شغلی و افزایش درآمد بر اقتصاد جهانی تاثیر گذارند. 

شهرکی خاطرنشان کرد: بیست و یکم مردادماه روز ملی حمایت از صنایع کوچک فرصت مناسبی است براي گرامیداشت جایگاه
صنایع کوچک و متوسط، با وجود کاستی ها و مشکلاتی که این روزها بیش از پیش آنها را احساس می کنیم، با عزم و اراده اي

دوچندان براي کمک به رونق و جهش تولید و توسعه واحدهاي تولیدي و صنعتی تلاش خواهیم کرد.



سمنان: خیرینی که کارآفرینِ اشتغال می شوند/ توانمندسازي دهک هاي پایین

براي ماهی گیري!

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/05/21

 
بازهم پاي یک مجموعه مردم نهاد در میان است؛ 

سمنان: خیرینی که کارآفرینِ اشتغال می شوند/ توانمندسازي دهک هاي پایین براي ماهی گیري! کانون خیرین کارآفرین و اشتغال
استان سمنان با هدف هم افزایی و تسهیل امور مربوط به توانمندسازي اشتغال به ویژه براي دهک هاي پایین جامعه حدود یک سال
است که فعالیت خود را مردمی آغاز کرده تا نظام جذب خیران کارآفرین و اشتغال را با تعامل دستگاه ها اعم از بخش خصوصی و
کارآفرینان حقیقی و حقوقی سامان بخشد و با همکاري و تعامل سازنده آن ها در ایجاد اشتغال پایدار گام بردارد و راهبران شغلی نور

 
امیدي را در دل نیازمندان آبرومند ایجاد کنند. 

مشارکت اجتماعی، سرمایه اي ارزشمند است که با بهره وري از
آن می توان جامعه اي پویا و عاري از ناهنجاري ها به وجود آورد،
توانمندسازي سازمان هاي مردم نهاد در این راه، می تواند
راهکاري براي از بین بردن ریشه هاي فقر به عنوان ناهنجاري

 
آشناي اجتماعی مدنظر قرار گیرد. 

فقر واژه اي آشنا براي همه جوامع و قشرهاي مختلف است، در
این راه پر فراز و نشیب براي ریشه کنی فقر، همواره سازمان هاي
مردم نهاد نقش پررنگی را بر عهده داشته اند. فقر از بین نمی

رود مگر با توانمندسازي افراد نیازمند جامعه، از گذشتگان به یاد داریم که می گویند به جاي اینکه ماهی به کسی بدهید، ماهیگیري

 
به آن فرد یاد بدهید، با کمی تامل بر این ضرب المثل، درمی یابیم که توانمندسازي جامعه و افراد چه بسا بهتر از دیگر کمک هاست. 

تزریق پول به نیازمندان مُسکنی است موقتی، اما فقر نیاز به درمان دائمی دارد، درمان فقر جامعه سالم و پویا را به وجود می آورد و

 
این چرخه اي ادامه دار است. 

در این گزارش بر نقش ارزشمند سازمان هاي مردم نهاد براي ریشه کنی فقر و بیکاري با رویکرد توانمندسازي می پردازیم و با

 
نجفعلی انتظاري مدیر عامل کانون خیرین کارآفرینی و اشتغال استان سمنان به گفتگو نشستیم. 



 
 

وي در ابتدا به لزوم تشکیل این کانون اشاره کرد و گفت: این کانون حدود یک سال پیش در خردادماه فعالیت خود را با مشارکت

 
دستگاه هاي اجرایی و بخش هاي خصوصی با هدف افزایش اشتغال و بهره گیري از ظرفیت خیران در استان سمنان آغاز کرد. 

انتظاري ادامه داد: با جمعی از دوستان و دانشگاهیان و متخصصان به این مسئله پی بردیم که خیرین ما در بسیاري از حوزه ها ورود
یافتند از جمله مدرسه سازي و یا حوزه سلامت (حمایت از افرادي که داراي بیماري هاي خاص هستند) اما در بخش اشتغال و
کارآفرینی ورود مستقیم خیرین چندان گسترده نیست به همین خاطر تصمیم گرفتیم که کانونی جهت اشتغال زایی و کارآفرینی

 
براي مددجویان مجموعه هاي مردم نهاد راه اندازي کنیم. 

مدیرعامل کانون کارآفرینی و اشتغال استان سمنان تصریح کرد: در اساسنامه ي کانون آمده است که جامعه هدف ما دهک هاي پایین
جامعه هستند به ویژه مددجویان مؤسسات خیریه و مردم نهاد. یعنی در کنار خدماتی که این مجموعه ها به مددجویان خود ارائه می

 
کنند ما ورود پیدا کنیم و براي آن ها که نیازمند شغل هستند کارآفرینی کنیم. 

این فعال فرهنگی اقتصادي اضافه کرد: اینگونه می توان گفت که گروه هدف دیگر ما خیرین هستند که عمدتاً در بخش صنعت
ومعدن، خدمات و بنگاه هاي اقتصادي فعالند، کمک هاي مالی می کنند، صاحب اندیشه و تجربه هستند و می توانند در جهت

 
پیشبرد اهداف ما اثرگذار باشند. 

وي خاطرنشان کرد: خیرینی که می توانند تولیدات مددجویان را به فروش برسانند ویا خیرینی که می توانند مواد اولیه تولیدات را

 
فراهم کنند، پیوند این گروه با مددجویان بخشی ست که دچار مشکل است و ما در کانون به دنبال ایجاد این حلقه وصل هستیم. 

مسئول کارگروه اقتصادي ستاد مردمی جبهه فرهنگی استان سمنان در ادامه به مشاوره کسب و کار نیز اشاره کرد و افزود: آنچه که
بسیاري از مددجویان و یا دهک هاي پایین به آن نیاز دارند تنها بحث مالی نیست بلکه مشاوره در کسب و کار است، اینکه متقاعد
شوند که توانمندهستند و ما بخش مشاوره کسب وکار را استارت زده ایم تا دانشگاهیان، اهالی صنعت و سازمان هاي حمایتی پاي کار

 
بیایند تا به این افراد در راستاي ایجاد یک شغل مشاوره دهند و به نوعی راهبر شغلی این افراد باشند. 

انتظاري اظهار داشت: تجربه یک ساله ما به صورت رسمی البته نشان می دهد که بسیاري از این افراد مثلا براي راه اندازي کسب و
کار خود به دنبال تسهیلات هستند اما نمی دانند که باید چه روندي را طی کنند و یا براي برندسازي چه مراحل و مقدماتی لازم است
، ما در این بخش هم ورود پیدا کردیم و در شهرستان هاي استان با همکاري کمیته امداد و بهزیستی جهت ارائه خدمات کانون مراکز
نیکوکاري معرفی و آماده کار شده اند. در یکی از شهرستان ها فروشگاهی در حال راه اندازي ست تا محصولات مددجویان را به بازار



 
عرضه کند و این اقدام بسیار کمک کننده و اثرگذار است. 

مدیرعامل کانون کارآفرینی و اشتغال استان سمنان یادآور شد: بهره گیري از از ظرفیت و تجربه متخصصان عرصه اشتغال است، کانون
خیرین اشتغال استان تا کنون گام هاي بسیار سازنده و مؤثري با دستگاه و نهاده ا مانند کمیته امداد، فنی و حرفه اي، اوقاف و امور
خیریه، و بهزیستی و جهاددانشگاهی براي جذب، پشتیبانی برداشته است. این کانون در چارچوب نظام جذب خیرین و کارآفرین
طراحی شده است و می توان به جرأت گفت که کارآفرینان، متخصصان اشتغال به عنوان نخبگان حوزه کسب وکار محسوب می شوند.

وي ضمن اشاره به اشتغال بیش از 100 نفر از دي ماه سال گذشته تا کنون با حمایت و همکاري کانون در سطح استان ادامه داد: در
راستاي برنامه هاي کانون تفاهم نامه هایی نیز به امضا در آمده از جمله با جهاد دانشگاهی. بررسی و تعیین نیازهاي آموزشی و
توانمندسازي نیروي انسانی فعال، برنامه ریزي و اجراي پروژه هاي پژوهشی و فرهنگی مشترك، همکاري در تدوین و اجراي دوره هاي
آموزشی عمومی، تخصصی، مهارت افزایی به صورت حضوري و الکترونیکی، برگزاري همایش هاي مرتبط با کارآفرینی و اشتغال و
انجام پژوهش هاي کاربردي - مطالعاتی به صورت مشترك از جمله محورهاي همکاري این کانون با جهاددانشگاهی استان سمنان

 
است. 

 
 

این فعال کارآفرین تصریح کرد: همچنین در قالب این تفاهم نامه همکاري از ظرفیت ها و توانمندي هاي جهاددانشگاهی استان
سمنان در زمینه اجراي دوره هاي آموزشی و توزیع کتب تخصصی، توانمندسازي نیروي انسانی و هدایت گروه مخاطب به منظور ایجاد

 
اشتغال و تجازي سازي، ترویج فرهنگ کارآفرینی و مهارت افزایی متقاضیان و خانواده ها بهره خواهیم گرفت. 

وي همچنین خاطرنشان کرد: جهاددانشگاهی یکی از نهادهاي مورد اطمینان و وثوق نظام بوده است و فعالیت هاي خوب و
ارزشمندي در جهت توسعه اشتغال و کارآفرینی دارد، به همین خاطر می توان از خدمات آموزشی تخصصی جهاددانشگاهی تحت
عنوان آموزش هاي انگیزشی براي افراد آسیب پذیري که تحت پوشش نهاد هاي حمایتی هستند استفاده کرد، این خدمات آموزشی

 
به مثابه مددکاري اشتغال و به اندازه مددکاري اجتماعی براي افراد نیازمند تأثیر گذار خواهد بود. 

مدیرعامل کانون خیرین کارآفرینی و اشتغال استان سمنان اضافه کرد: خدمات آموزشی جهاددانشگاهی به عنوان مشاوره هاي شغلی،
آموزش هاي انگیزشی و مددکاري اشتغال با هدف کارآفرینی و مهارت افزایی و کسب و کار تجارت الکترونیک درتوانمندسازي اقشار

 
آسیب پذیر و بهبود وضعیت اشتغال آنها تأثیر گذار خواهد بود. 

وي در ادامه با اشاره به اینکه کارآفرینان عرصه اشتغال از نیاز بازار، خدمات و کالا آگاهی لازم و تجربه کافی رادارند افزود: کارآفرینان



می توانند راهنما و الگوي مناسبی براي مددجویان جویاي شغل باشند و راهبران شغلی کانون هدفشان هم همین امر است و تا کنون
حدود 22 راهبر شغلی شناسایی شده اند که حداقل 5 مددجو را تحت حمایت قرار داده اند. البته ما به دنبال آمار و ارقام نیستیم

 
هدف ما این است که حرکتی صورت گیرد و اثرگذار در حوزه اشتغال این قشر از جامعه باشیم. 

انتظاري خاطر نشان کرد: به طور کلی کانون،نیازمندي هاي مددجویان را در سه حوزه حیاتی تامین می کند؛ مجمع خیرین و
کارآفرینان، مهارت آموزي مددجویان به تناسب بازار کار، ساماندهی کسب و کارهاي خرد مددجویان و در این 2 حوزه جهت گیري

 
هاي تکمیلی و جدید را به مددجویان ارائه می دهد. 

 
 

مسئول کارگروه اقتصادي ستاد مردمی جبهه فرهنگی استان سمنان بیان داشت: لزوم تعامل و همکاري دستگاه هاي مختلف دولتی و
خصوصی در اشتغالزایی بایدمورد توجه قرار گیرد. آنچه که خلاء اش بسیار احساس می شود عدم وجود پنجره واحد براي خدمات
رسانی است. اینکه مجموعه ها به صورت شبکه اي با یکدیگر در ارتباط نیستند جهت خدمات دهی و متأسفانه این امر مشکل آفرین
است. براي مثال مجموعه اي که به بیماران سرطانی خدمات می دهد و افراد خانواده بیمار فاقد شغل هستند براي معرفی این افراد به
کانون ما آگاهی ندارند درواقع حلقه وصلی وجود ندارد و ما در تلاش هستیم که با شناسایی و ارتباط گیري با مجموعه هاي مردم نهاد

 
و خیریه ها این حلقه مفقوده را سامان دهیم. 

وي در پایان گفت: من به تمام دغدغه مندان اشتغال و کسانی که معتقد بودند که باید به مددجویان ماهی گیري را یاد دهیم این
نوید را می دهم که بستر براي تحقق این امر فراهم شده است و خیرین و افرادي که داراي ظرفیت یاري رسانی و تجربه هستند می

توانند به کمک کانون بیایند و براي دهک هاي پایین جامعه مثمرثمر واقع شوند.



نقش آفرینی هاي اتاق بازرگانی تهران در توانمندسازي تشکل ها و توسعه

مشارکت اجتماعی

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/05/21

در روزشمار کشور، 22 مرداد ماه به نام «روز تشکل ها و مشارکت هاي اجتماعی» نام گذاري است. اتاق بازرگانی، صنایع،
معادن و کشاورزي تهران در سال هاي اخیر، توجه به تشکل ها و کمک به تقویت و نقش آفرینی بیشتر این بخش از اقتصاد

کشور در تصمیم سازي ها و سیاست گذاري ها را به طور جدي در سرفصل اهداف خود قرار ...

 
 

مدیر امور تشکل ها و مسئولیت اجتماعی اتاق بازرگانی تهران با ارائه گزارشی از اقدامات و برنامه هاي اتاق تهران در حوزه مسئولیت
اجتماعی، توجه ویژه پارلمان بخش خصوصی پایتخت طی دو دوره اخیر هیات نمایندگان به مقوله تشکل گرایی را مورد تاکید قرار داد
و از برنامه هاي اتاق تهران براي حمایت از تشکل ها گفت. به گفته او، طبق بررسی هاي اتاق بازرگانی ایران، طی سال گذشته اتاق
بازرگانی تهران در جایگاه سه اتاق برتر کشور از حیث حمایت و ثبت تشکل ها دست یافت که این اتفاق در نتیجه توجه اتاق تهران به

 
موضوع تشکل گرایی، به دست آمده است. 

به گزارش روابط عمومی اتاق تهران، غلامرضا ملکی با بیان اینکه در دوره نهم هیات نمایندگان اتاق تهران، شوراي راهبردي مسئولیت
اجتماعی با هدف برنامه ریزي و ترسیم نقشه راه فعالیت هاي بخش خصوصی در این حوزه در اتاق بازرگانی تهران ایجاد شد، به نقش
آفرینی اتاق تهران و تشکل هاي بخش خصوصی در کمک رسانی به مناطق زلزله زده در استان کرمانشاه و نیز استان هاي آسیب دیده
از سیل طی سال 97 اشاره کرد و گفت: بسیج بخش خصوصی و فعالان اقتصادي براي کمک رسانی هاي هدفمند به مناطق آسیب
دیده از بلایاي طبیعی، تجربه نخست و البته بزرگی براي اتاق تهران بود تا علاوه بر شناسایی ظرفیت هاي بخش خصوصی در رابطه با
تحقق مسولیت اجتماعی، خلاها و نقص هاي موجود در رسیدگی به این حوزه نیز براي اتاق تهران به عنوان پارلمان بخش خصوصی

 
پایتخت و کانون فعالان اقتصادي نمایان شود. 

مدیر امور تشکل ها و مسئولیت اجتماعی اتاق تهران در همین رابطه، به برنامه ریزي اتاق بازرگانی تهران براي ساخت مدرسه و منازل
مسکونی در مناطق زلزله زده استان کرمانشاه، با همکاري تشکل هاي بخش خصوصی عضو این اتاق اشاره کرد که فرآیند اجرایی آن
پس از کمک رسانی هاي ضروري به این مناطق، آغاز شد. وي همچنین ساخت شهرك مسکونی در منطقه سیل زده استان گلستان با

 
همراهی انجمن ها و تشکل هاي عضو اتاق تهران را از دیگر اقدامات این اتاق در راستاي تحقق مسئولیت اجتماعی عنوان کرد. 



ملکی ورود عملیاتی اتاق بازرگانی تهران به حوزه مسئولیت اجتماعی و سامان دهی بخش خصوصی در این حوزه را منجر به یافته
هاي جدید و مبتنی بر توان بنگاه هاي اقتصادي براي بهبود امور مشارکت هاي اجتماعی دانست و در این رابطه، به شروع همکاري
اتاق بازرگانی تهران با شرکت کالارسان چاپار براي تسریع و تسهیل فرآیند کمک رسانی ها به مناطق ضروري و نیازمند کشور اشاره
کرد. به گفته وي، تجربه این همکاري مشترك در ارسال و توزیع کالاهاي مورد نیاز و ضروري بخش خصوصی به منطقه سیل زده در

 
زاهدان طی سال گذشته، موفقیت آمیز بود. 

وي در عین حال، اهتمام هیات رئیسه و هیات نمایندگان اتاق تهران به ترویج و توسعه مشارکت هاي اجتماعی از سوي اتاق تهران و
بخش خصوصی را عاملی اثرگذار در نقش آفرینی این اتاق در این حوزه دانست و یادآور شد که کمک رسانی هاي اتاق تهران و تشکل

 
ها به مناطق سیل زده استان سیستان و بلوچستان طی سال گذشته، با همراهی و نظارت مستقیم رئیس اتاق تهران صورت گرفت. 

مدیر امور تشکل ها و مسئولیت اجتماعی اتاق تهران همچنین، تعامل و همراهی این اتاق با دیگر اتاق هاي بازرگانی در استان ها به
منظور سامان دهی هدفمند به موضوعات مربوط به مشارکت هاي اجتماعی را قابل توجه دانست و یادآور شد که کمک رسانی به
مناطق زلزله زده استان کرمانشاه و آسیب دیده از سیل در استان هاي خوزستان، گلستان، سیستان و بلوچستان و لرستان با مشارکت

 
و همکاري اتاق هاي بازرگانی این استان ها صورت گرفت. 

غلامرضا ملکی سپس به اقدامات اتاق بازرگانی تهران در دوره شیوع ویروس کرونا در کشور، اشاره کرد و با بیان اینکه کمپین نفس با
هدف امدادرسانی به مراکز درمانی و با مشارکت تشکل ها و فعالان اقتصادي نیکوکار شروع به کار کرد، افزود: به همین منظور، در اتاق
تهران ستاد کرونا استان تهران با ریاست رئیس اتاق تهران ایجاد شد و طی برنامه ریزي هاي صورت گرفته، به بیش از 270 مرکز

 
درمانی در 27 استان کشور، امدادرسانی مربوط به مقابله با کرونا و تجهیز و تامین محصولات پزشکی این مراکز صورت گرفت. 

وي همچنین به همکاري و تعامل اتاق تهران با وزارت بهداشت، گمرك و هیات امناي ارزي براي تامین دستگاه ها و تجهیزات مورد
نیاز مراکز درمانی مقابله با کرونا، اشاره کرد و گفت: اتاق تهران کارنامه قابل قبولی در حوزه مشارکت براي مقابله با ویروس کرونا و
امدادرسانی به مراکز درمانی کشور به ثبت رساند به طوري که در یک نمونه، به گفته نماینده وزارت بهداشت در استان مازندران،
کمک هاي اتاق تهران و بخش خصوصی در تامین تجهیزات مورد نیاز پزشکی بیمارستان هاي این استان منجر به کاهش قابل توجه

 
فوت مبتلایان به کرونا در این استان شد. 

مدیر امور تشکل ها و مسئولیت اجتماعی اتاق تهران سپس به تاسیس بنیاد خیریه نیکوکاري بازرگانان در اتاق تهران اشاره کرد که به
گفته وي، یکی از اهداف این بنیاد، ساماندهی مراکز خیریه در کشور براي ارائه خدمات خیرخواهانه هدفمند و با سرعت و همه شمول

 
است. 

وي با بیان اینه اتاق تهران می تواند به کانون اصلی مشارکت هاي اجتماعی در کشور تبدیل شود، یادآور شد که طی سال گذشته این
اتاق با همکاري شهرداري منطقه 12 تهران و برخی از تشکل هاي کارآفرینی عضو این اتاق اقدام به ایجاد شغل براي 400 نفر از

 
نیازمندان در این منطقه کرد. 

 
قوام دهی به تشکل هاي بخش خصوصی 

ملکی در ادامه، به اقدامات اتاق تهران در راستاي حمایت از تشکل هاي بخش خصوصی اشاره کرد و با این توضیح که برنامه ریزي
براي تدوین شیوه نامه حمایتی، یکی از اهداف امور تشکل ها و مسئولیت اجتماعی اتاق تهران است، افزود: طی چند سال گذشته و



پس از تشکیل ساختار سازمانی امور تشکل ها در اتاق تهران، با برگزاري جلسات رو در رو با مدیران بیش از 70 تشکل اقتصادي و
صنعتی، چالش ها و مطالبات و نیازهاي این بخش ها مورد ارزیابی و واکاوي قرار گرفت و آئین نامه حمایتی مرتبط با تشکل ها در

 
اتاق تهران تدوین و در حال حاضر پیاده سازي شده است. 

 
به گفته وي، در حال حاضر نزدیک به 30 تشکل در اتاق تهران، ثبت شده و در شرف تاسیس است. 

وي در همین رابطه، به ساخت خانه تشکل ها از سوي اتاق تهران طی دو سال گذشته، اشاره کرد و گفت: با تجهیز ساختمان مستقلی
در مرکز تهران، بسیاري از تشکل هاي عضو اتاق تهران جلسات هیات مدیره خود را به صورت آنلاین رزرو و طبق برنامه زمان بندي
مشخص، برگزار می کنند. در این راستا تشکل هایی که فاقد ساختمان و دفتر کار هستند، به مدت دو سال دفترکار در خانه تشکل ها

 
اختصاص می یابد. 

به گفته ملکی، کمک به تامین مالی تشکل ها براي خرید ساختمان محل استقرار تشکل، از دیگر اقداماتی است که از سوي اتاق تهران
صورت گرفته به طوري که در حال حاضر، در حدود 14 تشکل از این خدمت بهره مند شده و در ساختمان هاي خود مستقر شده اند.

 
وي میزان این حمایت مالی را تا سقف یک میلیارد تومان عنوان کرد. 

برگزاري دوره هاي آموزشی MBA ویژه دبیران تشکل ها از دیگر اقدامات اتاق تهران در راستاي تقویت تشکل ها است که به گفته
ملکی، با همکاري اتاق تهران و دانشگاه صنعتی امیرکبیر، تاکنون 34 دبیر تشکل هاي عضو این اتاق موفق به گذراندن این دوره

 
آموزشی شده اند. 

وي همچنین یادآور شد که در زمینه کمک هاي آموزشی، اتاق تهران از ظرفیت و توانمندي تشکل ها نیز بهره می برد و با مشارکت

 
برخی از تشکل ها دوره هاي آموزشی ویژه براي کارکنان و مدیران تشکل ها برگزار شده و ادامه دارد. 

مدیر امور تشکل ها و مسئولیت اجتماعی اتاق تهران همچنین افزود: طی سال جاري با همکاري و مشارکت روابط عمومی اتاق تهران،
دوره هاي ویژه و تخصصی حوزه روابط عمومی تشکل ها برگزار خواهد شد که در این زمینه به زودي تفاهم نامه اي میان موسسه
آموزش اتاق تهران و یکی از تشکل هاي بخش خصوصی با نظارت روابط عمومی اتاق تهران منعقد خواهد شد که براساس آن با
نیازسنجی که از تشکل ها صورت می گیرد، دوره هاي آموزشی کاربردي کوتاه مدتی تدوین و برگزار خواهد شد. هم چنین رابطه
دوجانبه اي میان روابط عمومی اتاق تهران با روابط عمومی تشکل ها شکل خواهد گرفت که موجب بهبود مساله تولید محتواي

 
اثرگذار در سطح تشکل ها خواهد شد. 

ملکی در عین حال، به ظرفیت استودیو اتاق تهران که از سوي روابط عمومی اتاق تهران راه اندازي شده است اشاره کرد و یادآور شد

 
که در این بخش نیز به تشکل ها خدمات ویژه ارائه می شود. 

مدیر امور تشکل ها و مسئولیت اجتماعی اتاق تهران در پایان تصریح کرد که اتاق تهران در تلاش است تا تشکل هاي غیرموازي امکان

 
ثبت و تاسیس پیدا کرده و از تشکیل تشکل هایی که در حال حاضر در کشور وجود ندارد، حمایت می کند. 





اعطاي وام 90 میلیاردي کرونا به تاسیسات گردشگري

منبع: همدان نیوزشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی،گردشگري وصنایع دستی همدان با بیان این که اعطاي
تسهیلات وام  به تاسیسات آسیب دیده از کرونا درهمدان آغاز شد، از اعطاي 90میلیارد تسهیلات

 
کرونایی به تاسیسات گردشگري همدان خبر داد. 

به گزارش "همدان نیوز"، علی خاکسار در جمع خبرنگاران بیان کرد: با توجه به شیوع بیماري کرونا
و به تبع مشکلات بعد ازآن که منجر به تعطیلی کلیه تاسیسات گردشگري شد، بسیاري از واحدها

 
دچار مشکل بیکاري و رکود مالی درسطح کشور و بالطبع همدان شدند. 

وي بدر این راستا تشریح کرد: پیرو تلاش ها و اقدامات به عمل آمده، تفاهم نامه همکاري هاي دوجانبه میان معاونت گردشگري
وزارت متبوع و معاونت کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به منظور برخورداري و بهره مند نمودن کسب و کارهاي
آسیب دیده از شیوع بیماري کرونا (غیر بیمه اي) در حوزه هاي تخصصی گردشگري، صنایع دستی و میراث فرهنگی طبق مفاد سند
یادشده و محوریت برخورداري راهنمایان تور، بوم گردي ها، مراکز و موسسات آموزشی گردشگري و حوزه هاي صنایع دستی و موزه

 
هاي خصوصی مجوزهاي صادره از سوي وزارت متبوع ملاك عمل قرار گرفت. 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی،گردشگري وصنایع دستی همدان تصریح کرد: در این رابطه با هماهنگی هاي لازم براي
اعطاي تسهیلات و معرفی به بانک تاکنون 44 واحد تاسیسات شامل  هتل، اقامتگاه و راهنمایان تور با 572 نفر شاغلین گردشگري با

 
برآورد هزینه 90 میلیارد ریال جهت دریافت وام به بانک معرفی شده اند. 

 
ایجاد اقامتگاه بوم گردي در همدان در دستور کار 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی همدان در ادامه، از استقبال متقاضیان ایجاد اقامتگاه هاي بوم
گردي در استان همدان خبر داد و گفت: اقامتگاه هاي بوم گردي در روستاهاي هدف گردشگري در راستاي اسکان گردشگران و
حمایت از جوامع روستایی و اشتغال زایی براي اهالی روستا افتتاح و مورد استقبال و بهره برداري گردشگران داخلی و خارجی قرار می

 
گیرد. 

خاکسار خاطرنشان کرد: از ابتداي سالجاري تعداد 25 پرونده متقاضیان اقامتگاه بوم گردي در دست پیگیري و بررسی است که دو
اقامتگاه بوم گردي در روستاهاي سایان و سوزن شهرستان رزن مورد بازرسی و بررسی اولیه قرارگرفت،که بعد از طی مراحل قانونی و

تایید مجوز صادر و مورد بهره برداري قرار می گیرد.



حمایت از صنایع کوچک و متوسط جهش تولید را محقق می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/05/21

اصفهان- ایرنا- رییس سازمان صنعت معدن وتجارت استان اصفهان گفت: جهش تولید مورد تاکید رهبر معظم انقلاب و بر
اساس سیاست هاي راهبردي دولت در گرو حمایت همه جانبه از صنایع کوچک، متوسط و زودبازده است.

اصفهان- ایرنا- رییس سازمان صنعت معدن وتجارت استان
اصفهان گفت: جهش تولید مورد تاکید رهبر معظم انقلاب
و بر اساس سیاست هاي راهبردي دولت در گرو حمایت

 
همه جانبه از صنایع کوچک، متوسط و زودبازده است. 

ایرج موفق روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا به مناسبت
21 مرداد روز ملی حمایت از صنایع کوچک اظهار داشت:
صنایع کوچک، متوسط و زودبازده در مسیر تقویت تولید و
اشتغال بویژه براي حفظ و تقویت بنیه اقتصادي کشور در
شرایط سخت اقتصادي؛ نقش بسیار مهمی را ایفا می کنند.

وي حفظ اشتغال موجود و حمایت از شرکت هاي کوچک و متوسط و واحدهاي صنفی را از اولویت هاي سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان اصفهان برشمرد و افزود: در این جهت نیازهاي این واحدها شناسایی و برنامه هایی براي رفع مشکلات آنها تدوین شده

 
است. 

رییس سازمان صنعت معدن و تجارت اصفهان با اشاره به جایگاه صنعت این استان در کشور ادامه داد: صنعت اصفهان از جایگاه
خاصی برخوردار و سرمایه گذاري در آن از سابقه دیرینه برخوردار است و بسیاري از صنایع مادر از جمله فولاد و ذوب آهن در این

 
استان استقرار دارند. 

وي با بیان اینکه توسعه پایدار همراه با توانمند سازي صنایع کوچک و متوسط از اهداف سازمان صنعت معدن و تجارت است ادامه
داد: جایگاه صنایع کوچک و متوسط در اقتصاد و تولید کشور برکسی پوشیده نیست و بر اساس سیاست هاي وزارت صنعت معدن و

 
تجارت در جهت رشد و بالندگی صنعت کشور گام برمی دارد. 

موفق افزود :اینگونه صنایع با توجه به مزیت ها و قابلیت هاي بومی و منطقه اي می توانند زمینه ساز پیشرفت و اعتلاي کشور و

 
استان باشند. 

وي اضافه کرد: سازمان صنعت معدن و تجارت اصفهان در شرایط کنونی که نیاز به ایجاد اشتغال پایدار، افزایش ظرفیت تولید، رقابت
پذیري تولیدات، توسعه فناوري و محصولات دانش بنیان، توسعه و تعمیق نهضت ساخت داخل احساس می شود؛ تمام تلاش و

کوشش خود را براي توسعه صنایع کوچک به کار می گیرد. 



موفق با بیان اینکه کارآفرینی، نوآوري و تغییر فنآوري، پویایی صنعتی و ایجاد اشتغال و درآمد، رمز توسعه فعالیت هاي اقتصادي در
دهه هاي آینده است گفت: تغییر ساختار صنعتی و رشد و ترویج بیش از پیش صنایع کوچک و متوسط می تواند به تشدید رقابت
جهانی، افزایش تقاضا براي محصولات متنوع، تغییرات محتوایی و کیفی در بازارهاي جهانی، حرکت به سوي منطقه اي و جهانی شدن

 
بازارها و مشتري محور شدن تولیدات منجر شود. 

وي با اشاره به اهمیت توجه به نقش کارآفرینان و صنعتگران و بنگاه هاي اقتصادي توانمند و تأثیر فعالیت آنان بر استقلال و
خودکفایی کشور خاطرنشان کرد: پیاده سازي و تدوین برنامه هاي عملیاتی مبتنی بر توسعه فرهنگ حمایت از تولیدات باکیفیت

 
داخلی ، موجبات توسعه رقابت پذیري و صادرات محصولات واحدهاي تولیدي را فراهم می کند. 

رییس سازمان صنعت معدن وتجارت استان اصفهان بیان کرد: انعطاف پذیري برابر نوسانات اقتصادي، تنوع تولید، سلیقه هاي متغیر
بازار و تغییر محصول تولید در حداقل زمان، از مهمترین مزایاي صنایع کوچک و متوسط نسبت به دیگر بخش هاي اقتصادي کشور

 
است. 

اصفهان با بیش از پنج میلیون نفر جمعیت، بیش از 9 هزار واحد تولیدي کوچک و بزرگ با سرمایه 221 هزار میلیارد ریال و اشتغال
263 هزار نفر، حدود 840 معدن در حال بهره برداري با سرمایه گذاري بیش از 10 هزار میلیارد ریال و حدود 180 هزار واحد صنفی؛

 
صنعتی ترین استان کشور بشمار می آید. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- جهش تولید 

 
- اصفهان 

 
- صنایع کوچک و متوسط 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



پرداخت 30 میلیارد تسهیلات بیمه بیکاري کرونا در همدان

منبع: خبر فوريشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان گفت: تاکنون 30 میلیارد تومان تسهیلات
کرونایی به صاحبان شغل هاي آسیب دیده ثبت نامی در سامانه کارا پرداخت شده است.

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان همدان گفت: تاکنون 30 میلیارد تومان
تسهیلات کرونایی به صاحبان شغل هاي آسیب دیده ثبت

 
نامی در سامانه کارا پرداخت شده است. 

مصطفی قربان فر با اشاره به اینکه تاکنون حدود 11 هزار
بنگاه اقتصادي در سامانه کارا ثبت نام کردند، افزود: این
تعداد 15 هزار و 600 اشتغال فعال را شامل می شود که
در سامانه کارا در قالب 14 رسته از مشاغلی که بیشترین

آسیب را در شرایط کرونایی دیده اند، قرار داده شده است که افراد و بنگاه هاي اقتصادي می توانستند متناسب با رسته شغلی خود

 
تسهیلات لازم را دریافت کنند. 

وي با بیان اینکه افراد ثبت نامی در سامانه بیشتر به صورت خویش فرمایی و در قالب کسب و کارهاي خرد و کوچک هستند، ادامه
داد: این افراد تاکنون 145 میلیارد تومان تسهیلات بیمه بیکاري را درخواست داده اند که از این بین 115 میلیارد تومان آن در دست

 
بررسی و پرداخت است. 

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان با تاکید بر اینکه تسهیلات پرداختی از 16 میلیون
تومان تا 200 میلیون تومان نیازمند یک تا سه ضامن معتبر مورد تایید بانک عامل است، گفت: این تسهیلات با نرخ 12 درصد و با
بازپرداخت 24 ماهه است بنابراین از بانک هاي عامل تقاضا داریم که به دلیل نوع تسهیلات که به منظور پرداخت حقوق کارگرانی که

 
است در مدت شیوع کرونا درآمدي را کسب نکردند؛ نسبت به پرداخت این تسهیلات نهایت همکاري را با متقاضیان وام داشته باشند. 

قربان فر همچنین گفت: سامانه کارا براي ثبت نام جدید بسته است و درخواست جدیدي را ثبت نمی کند. امیدواریم که با کمک
دولت براي پرداخت تسهیلات بیمه کرونایی به بنگاه هاي اقتصادي و افرادي که به علت شیوع کرونا دچار ضرر و زیان اقتصادي شده

اند به چرخه اقتصادي برگردند.



ایجاد اشتغال براي 213 معتاد بهبود یافته در استان فارس

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/05/21

شیراز - دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس گفت: با توجه به اقدامات انجام شده در استان فارس براي بیش از
213 معتاد بهبود یافته کارآفرینی صورت گرفته است.

شیراز - دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس
گفت: با توجه به اقدامات انجام شده در استان فارس براي
بیش از 213 معتاد بهبود یافته کارآفرینی صورت گرفته

 
است. 

گزارش خبرنگار مهر، محمدرضا ابراهیمی ظهر سه شنبه در
جمع خبرنگاران بیان کرد: یکی از مباحثی که در حوزه
مبارزه با مواد مخدر مورد توجه بوده موضوع ایجاد اشتغال

 
براي معتادین رهایی یافته از اعتیاد است. 

وي افزود: با هماهنگی هاي انجام شده در استان فارس دو کارآفرین در حوزه ایجاد اشتغال براي معتادین رهایی یافته از بند اعتیاد
فعالیت خود را آغاز کردند و این افراد توانسته اند با به کارگیري 109 نفر در حوزه فعالیت هاي خدماتی و 104 نفر در حوزه صنعتی

 
نقش ویژه اي در بازگشت به جامعه براي این افراد داشته باشند. 

او تصریح کرد: در استان فارس تاکنون بالغ بر 900 نفر از معتادین متجاهر ساماندهی شده اند این در حالی است که با توجه به شیوع

 
کرونا 25 معتاد متجاهر که ساماندهی شده اند نیز نتایج آزمایش کووید 19 آنان مثبت اعلام شده است. 

ابراهیمی یادآور شد: تاکنون نزدیک به 109 نفر از افرادي که از بند اعتیاد رهایی یافته اند زیر چتر پوشش حمایتی سازمان تأمین

 
اجتماعی قرار گرفته اند. 

وي تصریح کرد: با توجه به افزایش ظرفیت نگهداري بیمار در استان فارس اکنون امکان ارائه خدمات درمانی به 7 هزار معتاد فراهم

 
شده است. 

او با اشاره به اینکه 140 مرکز سرپایی درمان بیماران مبتلا به اعتیاد در فارس وجود دارد تصریح کرد: در حوزه پیشگیري و درمان نیز
11 تفاهم نامه به ارزش بیش از 16 میلیارد تومان میان شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر در استان و دستگاه هاي اجرایی امضا

 
شده تا نقش ویژه اي در بهبود اعتیاد در جامعه داشته باشیم. 

به گفته ابراهیمی بیش از 1 میلیارد و 700 میلیون تومان اعتبار در راستاي درمان معتادین متجاهر به استان فارس اختصاص یافته
است.



مرکز مهارت آموزي بانوان سرپرست خانوار راه اندازي شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، محمد جواد رشیدي درباره راه اندازي مرکز مهارت آموزي بانوان سرپرست
خانوار اظهارداشت: اشتغال در کاهش آسیب هاي اجتماعی حوزه بانوان به ویژه بانوانی که در بستر زندگی خانوادگی دچار

معضل شده اند، نقش مهمی دارد. وي گفت: به منظور اشتغال زایی براي بانوان سرپرست ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، محمد جواد
رشیدي درباره راه اندازي مرکز مهارت آموزي بانوان
سرپرست خانوار اظهارداشت: اشتغال در کاهش آسیب هاي
اجتماعی حوزه بانوان به ویژه بانوانی که در بستر زندگی

 
خانوادگی دچار معضل شده اند، نقش مهمی دارد. 

وي گفت: به منظور اشتغال زایی براي بانوان سرپرست
خانوار و توانمندسازي این قشر، مطابق با هماهنگی هاي

انجام شده و استفاده از ظرفیت بالقوه سراي محلات، مرکز مهارت آموزي کوثر ویژه تولید پوشاك در سراي محله آگاهی راه اندازي

 
شد. 

رشیدي با اشاره به تجهیز و راه اندازي این مرکز طی ماه هاي اخیر افزود: با عنایت به این اصل که مهم ترین مسوولیت مراکز مهارت
آموزي کوثر کارآفرینی اجتماعی براي بانوان است، درحال حاضر با فراهم کردن زمینه اشتغال براي بانوان سرپرست خانوار در این
مرکز همراه با در نظر گرفتن پوشش بیمه اي وزارت کار، علاوه براشتغال زایی و توانمندسازي، فرصت آموزش نیز براي بانوان

 
سرپرست خانوار ایجاد شده است تا مقدمات حضور آنان در بازارکارفراهم شود. 

معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه با تاکید بر اهمیت ایجاد زمینه فعالیت هاي اقتصادي براي بانوان سرپرست خانوار و هدایت
آنان به سوي کارآفرینی و اشتغال زایی بیان کرد: در همین راستا ضمن تلاش براي افزایش ظرفیت جذب بانوان سرپرست خانوار در

 
مرکز مهارت آموزي سراي محله آگاهی، گسترش مراکز مهارت آموزي بانوان در منطقه نیز در دستور کار این معاونت قرار دارد. 

وي یادآور شد: بانوان سرپرست خانوار ساکن در منطقه که علاقمند به اشتغال بوده و یا داراي مهارت در زمینه هاي مرتبط با دوخت
پوشاك هستند می توانند بامراجعه به اداره امور بانوان معاونت اموراجتماعی و فرهنگی منطقه از بستر آموزش و کار در مرکز مهارت

آموزي بهره مند شوند.



سال گذشته بیش از 12هزار نفر تسهیلات ازدواج دریافت کردند

منبع: داناشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: در سال گذشته حدود 11 هزار و 964 نفر در قم از تسهیلات ازدواج استفاده کردند
و سهم تسهیلات ارایه شده به زوج ها نیز سه هزار و 751 میلیارد و 800 میلیون ریال بود، و 93 درصد متقاضیان نیز موفق

به دریافت شدند.

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم گفت: در سال گذشته
حدود 11 هزار و 964 نفر در قم از تسهیلات ازدواج
استفاده کردند و سهم تسهیلات ارایه شده به زوج ها نیز
سه هزار و 751 میلیارد و 800 میلیون ریال بود، و 93

 
درصد متقاضیان نیز موفق به دریافت شدند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ رسول منعم در
گفتگو با خبرنگار قم فردا با اشاره به سرانه فضاي ورزشی
استان، اظهار داشت: فضاهاي تحت پوشش اداره کل ورزش

 
و جوانان قم از 19 صدم به 24 صدم افزایش رسید. 

وي ادامه داد: با احتساب فضاهایی که در اختیار دیگر

 
دستگاه هاي دولتی و همچنین بخش خصوصی قرار دارد فضاهاي ورزشی استان به نیم متر مربع افزایش پیدا کرد. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به اضافه شدن هیئت هاي قایق رانی و شمشیربازي به هیئت هاي ورزشی قم، گفت: هیات
هاي ورزشی قم در اواخر دولت دهم 44 هیات بود ولی در حال حاضر به 47 هیات ورزشی افزایش پیدا کرده است. همچنین در پایان

 
سال 91 تعداد مسابقه هاي قهرمانی قم 374 مسابقه بود ولی در پایان سال 98 تعداد 439 مسابقه انتخابی را در استان شاهد بودیم. 

وي اضافه کرد: در سال 91 تنها 403 تیم ورزشی به مسابقه هاي قهرمانی کشور اعزام شدند اما در پایان سال قبل تعداد تیم هاي

 
اعزامی از قم به مسابقه هاي کشوري و تیم ملی 818 تیم بود. 

منعم با بیان اینکه تعداد میزبانی رقابت هاي مختلف ورزشی در قم از 58 مورد در سال 91 به 80 مورد در پایان سال 98 افزایش پیدا
کرد، افزود: تعداد ورزشکاران دعوت شده به اردوي تیم ملی نیز از 149 ورزشکار در سال 91 به 173 ورزشکار در سال قبل رسید

 
همچنین تعداد تیم هاي ورزشی قم که در لیگ کشوري حاضر هستند نیز از 51 تیم در سال 91 به 89 تیم در سال قبل رسید. 

وي ادامه داد: مجموع عناوین قهرمانی کسب شده در قم در مسابقه هاي ورزشی انفرادي در سال 91 ، 534 مورد است که این تعداد
در سال 98 به یکهزار و 587 عنوان ارتقا پیدا کرد همچنین تعداد عنوان هاي ورزشی تیمی قم نیز از 62 عنوان در سال 91 به 123

 
عنوان در سال 98 رسید. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم همچنین تعداد عناوین آسیایی و جهانی کسب شده توسط ورزشکاران قمی در سال 91 را 31



 
مورد خواند و گفت: این تعداد در حال حاضر 115 مورد می باشد. 

وي ابراز داشت: تعداد باشگاه هاي ورزشی خصوصی قم در سال 91 ، 133 باشگاه است که این تعداد اکنون 263 باشگاه ورزشی می

 
باشد. 

منعم در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به اقدام هاي انجام شده در حوزه جوانان این استان گفت: کل اعتباري که در سال 91
به حوزه جوانان قم پرداخت شد، بالغ بر 425 میلیون ریال بود که این رقم در سال 98 به 12 میلیارد و 672 میلیون ریال افزایش

 
یافت. 

وي با اشاره به برگزاري 340 کارگاه آموزشی قبل، حین و بعد از ازدواج با حضور 10 هزار و 938 نفر طی سال گذشته افزود:در سال
گذشته حدود 11 هزار و 964 نفر در قم از تسهیلات ازدواج استفاده کردند و سهم تسهیلات ارایه شده به زوج ها نیز سه هزار و 751

 
میلیارد و 800 میلیون ریال بود، و 93 درصد متقاضیان نیز موفق به دریافت شدند. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به اینکه در قم سه خانه جوان را در مناطق کهک، دستجرد و شهرك پردیسان به بهره
برداري رساندیم، گفت: در این دوران کرونا اماکن مختلف توسط سازمان هاي مردم نهاد و هیات هاي ورزشی ضد عفونی شد همچنین
در زمینه توزیع اقلام بهداشتی و تهیه کلیپ هاي آموزشی با موضوع هاي مختلف روانشناسی و ورزشی و پخش آن در فضاي مجازي

 
نیز اقدام هاي خوبی انجام پذیرفته است. 

وي تهیه و توزیع سه هزار و 800 بسته معیشتی توسط سازمان هاي مردم نهاد و هیات هاي ورزشی را مورد توجه قرار داد و گفت: با
اهتمام مدیریت ارشد استان و تفاهمی که با مدیران بانک ها از جمله بانک ملی داشتیم، بالغ بر 10 میلیارد ریال تسهیلات به شکل

 
قرض الحسنه به باشگاه هاي ورزشی خصوصی پرداخت شد. 

منعم در ادامه افزود: 168 باشگاه ورزشی از تسهیلات قرض الحسنه 40 میلیونی ریالی بهره مند شدند و به 200 مربی ورزشی قم نیز

 
وام قرض الحسنه 20 میلیون ریالی پرداخت شد. 

وي یادآور شد: طبق تفاهم نامه صورت گرفته بین اداره کل ورزش و جوانان قم با صندوق کارآفرینی امید سه میلیارد ریال تسهیلات
نیز از محل این صندوق در نظر گرفته شد، که سرمایه خوبی براي باشگاه هاي ورزشی قم به شمار می آید و تعدادي زیادي از باشگاه

 
ها هم براي دریافت این وام اقدام کردند. 

انتهاي پیام/



ساخت 2و 200 واحد مسکونی در همدان/ مطالبات ایثارگران کامل پرداخت

شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از پرداخت کامل مطالبات ایثارگران خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، سعید اوحدي رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران امروز در دیدار با نماینده، ولی فقیه در استان
همدان با اشاره به توجه ویژه استاندار همدان به ایثارگران
گفت: از آن جا که نسبت به تأمین مسکن و اشتغال جامعه
ایثارگري دغدغه وجود داشت با کمک معاونین استاندار و
پیگیري هایی که در استان به ویژه از سوي نمایندگان

 
مجلس شده تصمیماتی گرفته شده ست. 

او با بیان اینکه امروز دو تفاهم نامه براي جامعه ایثارگري همدان امضا می شود، گفت: تامین مسکن و پیگیري تامین زمین براي راه

 
اندازي 2 هزار و 200 مسکن در استان همدان در دست اقدام است. 

 
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران اظهار کرد: در این روز تفاهمنامه دیگري در حوزه اشتغال فرزندان ایثارگران منعقد می شود. 

اوحدي تاکید کرد: بر اساس قانون 21 خدمات ایثارگري و تبصره هاي ذیل آن سهمیه اي براي دستگاه ها، زمانی که استخدام دارند

 
در اشتغال فرزندان ایثارگران مشخص شده است. 

او گفت: در بند ج ماده 87 قانون برنامه ششم دولت موظف است تمام فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد را به استخدام درآورد

 
تا مشکل اشتغال آن ها به طور کامل حل شود. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران افزود: در این زمینه جلسات متعددي را با سازمان امور استخدامی کشور داشته ایم و خوشبختانه

 
تمهیداتی فراهم شده و بستر آن میسر است. 

برگزاري آزمون استخدام فرزندان شاهد و ایثارگر اوحدي خاطرنشان کرد: اوایل شهریورماه فرزندان جامعه ایثارگر در آزمونی شرکت

 
کرده و از سهم 25 درصدي ماده 21 بهره مند می شوند. 

او بیان کرد: بعد از این آزمون نیز قرار است، آزمون اختصاصی براي فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد برگزار شود که طبق



 
تعهدي که براي دولت ایجاد شده اختصاص به جامعه ایثارگري دارد. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان اینکه هفته گذشته دولت مصوبه خوبی را رقم زد تا مطالبات جامعه ایثارگري صد درصد
پرداخت شود، افزود: وقتی صحبت از جامعه ایثارگري می شود دینی است که گردن همه ما خواهد بود، این دین وقتی ادا می شود،

 
قطره اي است در مقابل عظمت روحی و عزت نفسی که جامعه ایثارگري دارند. 

اوحدي گفت: در طول این مدت نیز سازمان برنامه و بودجه هماهنگی بسیار خوبی داشته و بنیاد شهید جز اولین دستگاه هایی بود که

 
در کشور پاداش بازنشستگی خانواده شهدا را تا سال 98 تسویه کرد. 

او اظهار کرد: خوشبختانه این مورد اتفاق بسیار خوبی بود اگرچه متاسفانه این پاداش با تاخیر انجام شد و از سال 95 تا 98 پرداخت

 
نشده بود. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به اینکه از سال 91 مطالبات ماده 38 قانون جامع خدمات رسیدگی به امور ایثارگران باقی

 
مانده بود و باید انجام می شد، افزود: این مطالبات نیز با توجه آقاي نوبخت پرداخت شد. 

اوحدي گفت: ماده 38 سه ضلع دارد که یک ضلع آن براي تامین اعتبار سازمان برنامه و بودجه است و ضلع دیگر آن بنیاد شهید براي

 
پرداخت مطالبات بر اساس آمار موجود، ضلع دیگر نیز نیرو هاي مسلح است که باید احکام افراد مشمول را صادر کند. 

او عنوان کرد: بعد از هماهنگی با ستاد کل نیرو هاي مسلح و سازمان برنامه و بودجه و تامین اعتبار به صورت علی الحساب مطالبات را

 
پرداخت کردیم. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران اضافه کرد: روز یکشنبه معاونین بنیاد با نمایندگان ستاد کل نیرو هاي مسلح جلسه اي داشتند و
در آن تفاهم شد ستاد کل نیرو هاي مسلح در این هفته یا حداکثر هفته آینده احکام مشمولان را صادر کند تا بنیاد شهید بتواند

 
کامل مطالبات را تسویه کند. 

اوحدي عزت، شرف، استقلال و ارزشمندي جامعه را مرهون جامعه ایثارگران دانست و گفت: مقام معظم رهبري تاکید دارند اگر به

 
دنبال عزت و سربلندي این ملت هستیم باید فرهنگ ایثار و شهادت را ترویج دهیم. 

او با بیان اینکه 26 مردادماه سالگرد ورود آزادگان به کشور است، تجلی، اوج و شکوه پیروزي در جنگ تحمیلی را روز ورود آزادگان به

 
کشور دانست. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به اینکه امسال مراسم چهلمین سالگرد دفاع مقدس را برگزار خواهیم کرد، گفت: امسال،

 
اربعین دفاع مقدس است که امید است شاهد برگزاري مراسمی در خور شأن شهدا و ایثارگران داشته باشیم. 

اوحدي ضمن قدردانی از تلاش نماینده، ولی فقیه در استان گفت: خوشبختانه حضور ایشان امید و نگاه بلندي در استان به وجود
آورده و تلاش آقاي استاندار نیز بر این است هر آنچه در توان داریم براي خدمت به مردم بسیج کنیم که از زحمات آن ها قدردانی می

 
کنم. 



منبع: فارس



مردم در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد کشور،

اطمینان خاطر داشته باشند

منبع: تیکشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان

 
از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید در
زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

حجت الاسلام حسن روحانی روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه
هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ
اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل

 
نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگنا هاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده
از مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



وجود 175 واحد صنایع کوچک در بروجن

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/05/21

در حال حاضر 175 واحد صنایع کوچک در شهرستان بروجن وجود دارد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، مظاهر ربیعی رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت
بروجن به مناسبت روز ملی صنایع کوچک گفت: در این
شهرستان 175 واحد صنایع کوچک وجود دارد و مجموع
اشتغال این صنایع در شهرستان به دو هزار و 936 نفر می

 
رسد. 

 
بیشتر بخوانید 

- صنایع سنگین می تواند براي جوانان جویاي کار اشتغال ایجاد کند او افزود: صنایع کوچک می تواند یکی از پایه هاي اصلی
اشتغالزایی باشند و در بخش هاي مختلف به صنعت یک کشور کمک کنند.



روحانی: تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي

در جلسه سران قوا

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/05/21

مردم باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت
و دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

مردم باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

 
دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

رئیس جمهور با اشاره به تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت
و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه روز گذشته شوراي عالی
هماهنگی اقتصادي، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و

 
تدوین شیوه اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

به گزارش عصرایران، حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور
روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد
هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و

اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان،
تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت

 
آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید در
زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر در راستاي
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت

 
بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رئیس جمهور با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر
مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با



جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

 
فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

 
 ________________

 
بیشتر بخوانید؛ 

 
جزئیات فروش نفت توسط دولت به مردم (فیلم) گمانه زنی: وعده "گشایش اقتصادي"، پیش فروش نفت به مردم است 

asriran.com/00370c :لینک کوتاه



کمینه امداد: تامین 50 هزار تبلت براي دانش آموزان/ قربانی 160 گاو توسط

یک خیر

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/05/21

30 درصد دوم سهام عدالت براي افرادي که روش مدیریت مستقیم را انتخاب کرده اند، آزاد و قابل فروش شد؛ به این ترتیب
سهامداران می توانند 60 درصد سهام خود را از طریق سامانه سعدي به فروش برسانند.

رییس کمیته امداد امام خمینی درباره نذورات عید قربان
گفت: در عید قربان اتفاقات بسیار خوبی افتاد و مردم غوغا
کرده و کارهاي بزرگی انجام دادند 82 درصد نسبت به
سال گذشته در شرایط کرونا افزایش کمک هاي مردمی

 
داشتیم. 

به گزارش ایلنا، مرتضی بختیاري، رییس کمیته امداد امام
خمینی در نشست خبري خود با اصحاب رسانه درباره
همایش ایران همدل گفت: اولین مرکز نیکوکاري رسانه در
سال گذشته در بیرجند در خراسان جنوبی آغاز به کار کرد.

 
در چند نقطه دیگر این اتفاق افتاد. 

وي ادامه داد: اصحاب رسانه به عنوان یاوران محرومان و انعکاس دهنده رنج محرومان هستند و بسیاري از اتفاقات که باعث باز شدن

 
گره هاي زندگی مردم می شود به دلیل انعکاس و اثربخشی کار اصحاب رسانه است. 

رییس کمیته امداد امام خمینی درباره نذورات عید قربان گفت: در عید قربان اتفاقات بسیار خوبی افتاد و مردم غوغا کرده و کارهاي

 
بزرگی انجام دادند 82 درصد نسبت به سال گذشته در شرایط کرونا افزایش کمک هاي مردمی داشتیم. 

بختیاري تصریح کرد: در نذر قربانی 205 میلیارد تومان کمک شد و 12 میلیارد و 200 میلیون نقدي و مابقی غیرنقدي بود در استان

 
کردستان خیري 160 گاو را با رعایت پروتکل هاي بهداشتی قربانی کرد. 

بختیاري با اشاره به مرحله اول پویش ایران همدل گفت: بعد از اعلام رهبر انقلاب در نیمه شعبان شاهد بودیم همه پاي کار آمده و به
ایران همدل لبیک گفتند. گروههاي جهادي خدمات ارزشمندي انجام دادند استانهاي مقدسه بنیاد مستضعفان همه اقدامات بسیار
خوبی انجام دادند به طور مثال ستاد اجرایی بیش از یک میلیون بسته غذایی و همچنین بسته بهداشتی در اختیار نیازمندان قرار داد.
سپاه و 53 پایگاه بسیج سه و نیم میلیون بسته غذایی توزیع کردند. این در کنار هم بودن باعث گره گشایی از کار نیازمندان شد. در
ماه رمضان در اطعام مهدوي 540 میلیارد تومان کمک شد و 11 میلیون پرس غذاي گرم و دو میلیون و 200 هزار بسته غذایی بین

 
نیازمندان توزیع شد. 

وي درباره مرحله پویش ایران همدل گفت: دو هفته قبل جلسات آن برگزار شد از عید غدیر پویش ایران همدل در مرحله دوم برگزار



 
شد و بیش از 5 میلیون پرس غذاي گرم در روز عید غدیر توسط هیاتها و خیریه ها در بین نیازمندان توزیع شد. 

همچنین ما شعار «از یکدیگر گره گشایی کنیم» را در پویش ایران همدل انتخاب کردیم و این پویش از عید غدیر آغاز و تا پایان ماه

 
صفر ادامه دارد. 

رییس کمیته امداد امام خمینی خاطرنشان کرد: برنامه ما براي ماه محرم و صفر برنامه اطعام حسینی است در این دو ماه بسیاري از
افراد نذر غذا دارند از همین رو ما یاد اطعام حسینی را فعال کردیم و افرادي که می خواهند غیر از غذا کمک کنند پویش احسان

 
حسینی را براي کمک به محرومان و یتیمان و نیازمندان راه اندازي کردیم. 

بختیاري خاطرنشان کرد: بیش از 250 هزار دانش آموز نیازمند وسایل آموزشی مجازي هستند و ما تلاش کردیم 50 هزار تبلت نیز

 
تهیه کنیم. در مجموع ما 375 هزار دانش آموز داریم. 

بختیاري درباره جشن عاطفه ها گفت: براي ایجاد پایگاه با مشکلاتی مواجه هستیم اما راه هاي دیگري براي جذب کمک اعلام می

 
شود همچنین یک میلیون بسته آموزشی براي دانش آموزان توسط ستاد اجرایی فرمان امام تهیه شده است. 

وي درباره پشت نوبتی ها گفت: در مجموع 215 هزار خانوار از تحت حمایت خارج شده اند و 365 هزار خانواده تحت پوشش قرار

 
گرفتند که اکثر آنها ماده 14 هستند. همچنین اقداماتی براي تامین جهیزیه در حال انجام است. 

وي تصریح کرد: در بحث اشتغال 4 هزار و 710 میلیارد تومان وام اشتغال پرداخت شد. صندوق قرض الحسنه امداد ولایت در سال
گذشته 345 هزار نفر از وام قرض الحسنه کمیته امداد با رقم 2 هزار و 350 میلیارد تومان وام پرداخت شد و در سال 99 نیز 6 هزار و

 
200 میلیارد تومان وام قرض الحسنه در نظر گرفته شده است. 
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ترم جدید دانشگاه آزاد به صورت مجازي و حضوري برگزار می شود

منبع: موج رساشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی زنجان گفت: ترم جدید دانشگاه آزاد اسلامی با برنامه ریزي هاي انجام شده، به صورت مجازي و
حضوري برگزار می شود.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی زنجان گفت: ترم جدید دانشگاه
آزاد اسلامی با برنامه ریزي هاي انجام شده، به صورت

 
مجازي و حضوري برگزار می شود. 

به گزارش موج رسا; علیرضا فیروز فر امروز در بازدید از
پایگاه خبري - تحلیلی موج رسا، اظهار داشت: در ماه هاي
اخیر با شیوع و همه گیري ویروس کووید 19 برنامه ها با
مدیریت دیگري باید پیش می رفت که دانشگاه آزاد
اسلامی جزو معدود دانشگاه هایی بود که به صورت متمرکز

 
خدمات آموزشی را از 15 اسفند ارائه کرد. 

وي گفت: سعی کردیم در استان زنجان در ایام نوروز ایرادات سیستمی را با برگزاري کلاس هاي جبرانی حل کرده و ترم موفقی را از

 
نظر آموزشی، امتحانات و ترم تابستان در فضاي مجازي پیشت سر بگذرانیم. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی زنجان با بیان اینکه ترم پیش رو نیز به صورت مجازي و ترکیب مجازي و حضوري برگزار می شود، افزود:
این دانشگاه در مقایسه با موسسات آموزش عالی غیر دولتی داراي زیرساخت هاي قوي بوده و از نظر نیروي انسانی قوي نیز با دارا

 
بودن 445 عضو هئیت علمی تمام وقت حرف هاي بسیاري براي گفتن دارد. 

فیروزفر با اشاره به وجود زیرساخت هاي کارگاهی، آزمایشگاهی، پژوهشی، رفاهی و خدماتی بالاي استاندارد در این دانشگاه، افزود:
همه این زیرساخت ها در همه شاخص ها بالاي استانداردهاي آموزش عالی بوده و در مقابل شهریه مناسب از دانشجویان دریافت می

 
شود. 

وي با اشاره به ارائه خدمات حمایتی از سوي دانشگاه آزاد اسلامی به دانشجویان، بیان داشت: در حوزه کارآفرینی و فنآوري و خلاقیت
دانشجویان برنامه هاي مطلوبی پیگیري و در حال حاضر طرح هر گروه یک هسته فنآور در حال هدایت و برنامه ریزي است تا این

 
گروه ها در مراکز رشد محصولات خود را به دانش بنیان و تجاري سازي تبدیل کنند.//ن 

انتهاي پیام/



گره کور بیکاري چگونه باز می شود؟

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/05/21

آمارهاي رسمی حکایت از نزدیک به 3 میلیون بیکار دارد اما آمارهاي غیررسمی بیانگر بیکاري تا مرز11میلیون نفر در کشور
است. 17راهکار از سوي یک کارشناس اقتصادي براي حل بیکاري بیان شده است.

به گزارش صبحانه، آمارهاي رسمی از 2 میلیون و 500
هزار بیکار در کشور خبر می دهد اما این تمام ماجرا نیست
و بسیاري اعتقاد دارند که معیارهاي تشخیص بیکاران و
اشتغال یک ساعت در هفته صحیح نیست و شمار بیکاران

 
کشور فراتر از آمارهاي رسمی است. 

به اعتقاد بسیاري از کارشناسان اقتصادي آمار بیکاران تا11
میلیون نفر نیز تخمین زده شده است. کشور ما راه زیادي

 
براي حل مشکل بیکاري در پیش دارد . 

حسن طائی اقتصاددان و عضو هیأت علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه طباطبائی معتقد است که براي حل معضل اشتغال باید به
سرمایه گذاري و تولید اندیشید و لازمه آن اتخاذ سیاست ها و خط مشی هاي منسجم و صحیح اقتصادي، مدیریت و تخصیص بهینه
منابع مالی، فیزیکی و انسانی مورد نیاز، سیاست هاي درآمدي و دستمزدي مطلوب، نرخ مناسب ارز و قیمت واقعی نهاده هاي تولید

 
و…، شروط لازم براي حل مسائل اقتصادي و مشکلات بازارکار کشور است. 

بنابر این گزارش کارشناسان بیان می کنند اگر معتقدیم بحران بیکاري مهم ترین و خطرناك ترین بحران اقتصادي، سیاسی و
اجتماعی جامعه ایران در سالهاي آینده است، در رتبه بندي اهداف ملی، «حل چالش بیکاري» باید به عنوان اولویت اول نظام سیاسی

 
یعنی تمام قواي کشور برگزیده شود. 

 
وضعیت اشتغال (رفع بیکاري) و راه کارهاي 

سید احمد میرزائی, نایب رییس و معاونت اقتصادي و امور بین الملل اتاق تعاون استان یزد درباره بیکاري طی یادداشتی به وضعیت

 
اشتغال و راه کارهاي آن پرداخت است. 

 
در این یادداشت آمده است: 

مشکل بیکاري در دهه هاي اخیر به صورت یکی از مسائل بسیار حاد کشورهاي توسعه نیافته در آمده است در کشورهاي عقب افتاده
جنبه هاي بیکاري در تارو پود جامعه نهفته و به صورت مزمن در آمده است و عقب ماندگی در فناوري در پاره اي از موارد مشکلی

 
لاینحل نشان می دهد. 



مشکل بیکاري در دهه هاي اخیر به صورت یکی از مسائل بسیار حاد کشورهاي توسعه نیافته در آمده است در کشورهاي عقب افتاده
جنبه هاي بیکاري در تارو پود جامعه نهفته و به صورت مزمن در آمده است و عقب ماندگی در فناوري در پاره اي از موارد مشکلی

 
لاینحل نشان می دهد. 

امروزه بیکاري بیش از پیش به منزله ي چشمگیرترین نشانه ي توسعه ناکافی در کشورهاي جهان سوم نمایان میشود.به هر حال از
لحاظ اجتماعی بیکاري در بسیاري از کشورهاي در حال توسعه و حتی در مناطق شهري آنها ،نسبت به کشورهایی که اکثریت نیروي
کار وسیعا متکی به درآمدهاي مزد و حقوق بگیري هستند و ساخته هاي کهن خانواده جاي خود را به خانواده هسته اي داده اند

 
،کمتر یک مشکل حاد شخصی است. 

 
تعریف بیکاري 

 
عموما در اقتصاد به کسی بیکار اطلاق می شود که سه ویژگی زیر در مورد او صدق نماید: 

 
شرایط کار داشته باشد . (در سن کار قرار داشته و شرایط احراز کار را داشته باشد) 

 
به دنبال کار باشد . (در جستجوي شغل باشد) 

 
کار پیدا نکند . 

 
مفهوم کنونی اشتغال 

 
تعاریف متعددي درباره اشتغال وجود دارد یکی از بهترین آنها سه جنبه یا سه بعد اشتغال توجه دارد: 

 
1: مشارکت در تولید 

 
2:منع درآمد 

 
3: ملاحظات اجتماعی و شخصی فعالیت 

در کل اشتغال وسیله اي است که هدفش کاربرد منابع به طور مستقیم یا غیر مستقیم براي ارضاء نیازهاي انسانی است قبل از هر

 
چیز باید قبول کرد که مفهوم اشتغال نمی تواند از کار جدا باشد . 

 
آموزش و اشتغال 

با گسترش امکانات و دوره هاي آموزشی و افزایش جمعیت با سواد در کشورهاي درحال توسعه ، بیکاري تحصیل کرده ها به یکی از
معضلات اساسی در این کشورها تبدیل شده است . قشر تحصیل کرده به دلیل اینکه سالیان متمادي را به کسب علم و مهارت سپري
کرده است و کم بیش با اوضاع و احوال دیگر کشورها و مجامع آشنائی دارد ، انتظار پیدا کردن شغلی متناسب با میزان مهارت و

 
تحصیلاتش را خواهد داشت. 



 
عوامل دخیل در بیکاري فارغ التحصیلان 

 
از جمله عوامل درونی که با مقوله اشتغال و کاریابی فارغ التحصیلان ارتباط دارند. عبارتند از: 

 
عدم تناسب بین ظرفیت فعلی پذیرش دانشجو در دانشگاه و نیازهاي آتی بازار کار. 

 
عدم تناسب بین محتواي آموزش با مهارتهاي شغلی. 

 
عدم آگاهی جامعه و خانواده از تناسب بین نیاز جامعه و خواسته خانواده 

 
عدم توفیق دانشگاهها در ایجاد و تقویت روحیه علمی وانگیزه خدمت رسانی به جامعه در دانشجویان. 

 
مشخص نبودن حداقل قابلیتهاي علمی و عملی براي فارغ التحصیل شدن. 

12:عدم آشنایی اعضاي هیات علمی با فرایند و نحوه انجام امور در واحدهاي تولیدي و خدماتی مرتبط با رشته تحصیلی فارغ

 
التحصیلان. 

 
13: فقدان زمینه مناسب براي آموزشهاي علمی و کاربردي. 

 
عوامل بیرون که با مقوله اشتغال و کاریابی فارغ التحصیلان ارتباط دارند. عبارتند از : 

 
رواج نیافتن و مشخص نبودن فرهنگ کاریابی 

 
عدم توسعه بنگاههاي کاریابی خصوصی 

 
عدم توسعه کانونهاي فارغ التحصیلان و ناکارآمدي آنها در کاریابی و هدایت شغلی 

 
تعدد متقاضیان و رقابت شدید براي کسب مشاغل موجود 

 
رواج نیافتن فرهنگ کارآفرینی و کم بودن تعداد کارآفرینان 

 
وجود مشکلات اجرایی در پیاده کردن سیاستها و برنامه هاي کلان اشتغال. 

 
راه کارهاي رفع بیکاري: 

ما به مساله اشتغال باید از دومنظر توجه کنیم؛ اول اینکه اشتغال موجود حفظ گردد و دوم اشتغال جدید ایجاد شود. از جمله راه حل

 
هایی که براي رفع بیکاري پیشنهاد می گردد عبارت است از: 



 
1: آموزش هاي مهارتی 

ارائه آموزش هاي مهارتی به جوانان متناسب با نیاز جامعه و بازار کار زمینه ساز موفقیت زندگی فردي و اجتماعی و رافع مشکل
بیکاري آنهاست و تا زمانی که به ارتباط جدي آموزش با اقتصاد و اشتغال دقت نشود، شاهد اقتصاد ناپایدار و انبوه کارشناسِ بیکار

 
خواهیم بود. 

 
2: فراهم کردن حمایت هاي مشاوره اي و مددکاري 

 
3: افزایش ساخت مسکن 

ساخت مسکن سبب ایجاد مشاغل متنوع می شود.چنانچه این امر مورد توجه قرار بگیرد نه تنها نیاز اصلی اکثر جوانان که نیاز به
مسکن است را تامین می کند ازطرفی سبب ایجاد مشاغل متعدد گشته و همچنین کارگاه ها و کارخانه هاي کوچک و بزرگ هم می

 
توانند ازآن بهره گیرند. 

 
4: توسعه جهانگردي و گردشگري 

با توجه به اینکه کشور ما و از جمله استان یزد از جاذبه هاي گردشگري(تاریخی و تفریحی) فراوان برخوردار است با توجه بیشتر به

 
این بخش می توان از این طریق باعث ایجاد شغل هاي جدید در جامعه شد. 

 
5: توسعه صادرات غیر نفتی – خدمات فنی مهندسی 

 
6: توسعه فعالیت هاي عمرانی 

 
7:توسعه فعالیت هاي تکنولوژي اطلاعات 

توسعه فعالیت هاي آي تی سبب به کارگیري نیروهاي جوان و بااستعداد کشور می شود وسبب اشتغال زایی و همچنین موجب ارز

 
آوري قابل ملاحظه اي می شود. 

 
8: جلوگیري از قاچاق کالاها 

قاچاق کالا سبب می شود بسیاري از شرکت هاي تولیدي ورشکست شده و بسیاري از کارکنان آنها بیکار شوند. قاچاق کارا کمر تولید

 
داخل را می شکند. جلوگیري از قاچاق و حمایت از کالاي ایرانی سبب اشتغال زایی شده و از بیکاري جلوگیري می کند. 

 
9: حمایت از کارافرینی و کار آفرینان و سرمایه گذاران 

این راهکار می تواند در اشتغال زایی بسیار موثر باشد. درعین حال، حمایت از جوانان ایرانی و استعداد آنهادر زمینه هاي مختلف اعم

 
از علمی و هنري باعث می شود آنها به خود باوري رسیده و بخش عمده اي از نیروي جوان و فعال ازبیکاري رهایی یابند. 



 
10: آموزش جامعه ( خانواده) نسبت به فرهنگ صحیح کار، کارگر، کارفرما 

انجام تمامی کارها بین کارگر و کارفرما طبق قانون کار مشخص می باشد پس نباید کارگر را آنچنان بزرگ و کارفرما را حقیر و
بالعکس دانست. بنابراین باید برداشت هاي غلطی که در افکار بعضی از خانواده ها می باشد را با آموزش درست و صحیح بین روابط
کارگر و کارفرما چه از نظر بالا بردن کارکرد مفید نیروي کار و چه از نظر شخصیتی فرهنگ سازي کنیم تا مانع از بیکاري افراد جامعه

 
باشیم. 

 
11: متناسب کردن پذیرش دانشجو با نیاز اقتصادي اجتماعی 

این تناسب در سطوح مختلف آموزشی و خصوصا تمرکز بر تحصیلات کاردانی فنی و حرفه اي(با هدف ورود مستقیم به بازار کار و
صنعت) و تحصیلات عالیه؛ خاصه دوره دکترا (که نیروي متخصص و نخبه مورد نیاز را فراهم می کند)، باید اعمال شده و از حجم زیاد
پذیرش دانشجوي ارشد و خصوصا کارشناسی پرهیز شود. درعین حال، کاهش پذیرش دانشجو و حتی دانش آموز در رشته هایی که

 
حرفه محور نبوده و مورد نیاز جامعه نمی باشند، مورد نظر است. 

 
12: تنظیم نرخ بهره بانکی متناسب با شرایط اقتصادي کشور 

کاهش نرخ سود سپرده هاي بانکی و به تبع آن کاهش نرخ تسهیلات پرداختی به کارآفرینان و سرمایه گذاران با هدف کاهش هزینه

 
هاي استقراض و تامین مالی بخش خصوصی صورت می پذیرد و انتظار می رود این امر منجر به رشد اقتصادي شود. 

 
13: معافیت هاي مالیاتی کارفرمایی 

به منظور تحریک کارفرمایان براي افزایش و ایجاد اشتغا ل زایی، معافیت هاي مالیاتی ابزاري کارآمد در دست دولت و مجلس است.

 
دولت ها می توانند بر اساس دو شاخص مدت زمان و درصد معافیت مالیاتی، انواع مختلفی از طرح ها را تدوین و اجرا کنند. 

راه اندازي کسب وکارهاي جدید در مناطق محروم نیز از جمله مهم ترین اهداف این گونه طرح هاست که در کشور خودمان نیز این

 
راهبرد در حال اجراست. 

 
14: تهیه داده هاي اقتصاد محلی (بانک اطلاعات بومی) و به کارگیري علم بازاریابی 

استان ها باید بتوانند با بهره گیري از فعالیت هاي علمی بازاریابی براي استان خود جایگاه مناسبی تعریف کرده و فعالان و سرمایه
گذاران را به سمت خود بکشانند. بازاریابی از طریق متمرکز شدن بر مزیت هاي رقابتی هر منطقه می تواند نقشی کلیدي در مقابله با
بیکاري داشته باشد. فعالیت هاي اصلی بازاریابی محلی می تواند شامل فراهم آوري فعالیت هاي ترفیعی-تشویقی، ایجاد و راه اندازي

 
وب سایت هاي چندزبانه و تبلیغات باشد. 

 
15: توسعه و حمایت از کسب و کارهاي کوچک، استارت آپ ها، دانش بنیان ها 

با استقرار مراکز شتابدهنده در مناطق کم درآمد، می توان پوشش و حمایتی مناسب براي آنان در نظر گرفت. دولت ها می توانند از



روش هاي مختلف از جمله کاهش یا حذف مالیات، تامین مالی و پرداخت یارانه این مراکز را حمایت کنند. با تقویت فضاي شتاب
دهنده ها و مراکز رشد از طریق ارائه خدمات مشترك تجاري (کارهاي اداري – خدماتی، امنیت و…)، استفاده از تجهیزات (کامپیوتر،
تلفن، دستگاه فکس و…) و سایر امکانات (ناهارخوري، اتاق جلسات و…) علاوه بر کاهش هزینه هاي این مراکز، شبکه هاي اطلاعاتی

 
و تبادل ایده میان کارآفرینان تسهیل شده و همین امر منجر به افزایش اشتغا ل زایی پایدار خواهد شد. 

 
16: ایجاد مشاغل خانگی 

امروزه مشاغل خانگی و خرد، نقش بسیار زیادي در رفع معضل بیکاري و ایجاد شغل هاي جدید ایفا می کنند و با دریافت تسهیلاتی
اندك می توانند اشتغال گسترده اي را در جامعه ایجاد کنند. همچنین این مشاغل می توانند علاوه بر تاثیر در رشد و توسعه

 
اقتصادي، در زمینه توسعه اجتماعی نیز تغییرات مثبت ایجاد کنند. 

به طوري که بسیاري از کارها در دنیاي عصر دیجیتال، نیازي به حضور شما ندارد؛ از آموزش گرفته تا مشاوره. همه این ها، مشاغل

 
خانگی هستند که مصداق هاي کسب وکار اینترنتی یا کارآفرینی دیجیتالی محسوب می شوند که درآمد دلاري دارند. 

از جمله آن ها: طراحی نقشه، آموزش زبان، ساخت صنایع دستی، طراحی پارچه و لباس، طراحی اپ، مشاوره فنی و مهندسی، مشاوره

 
تغذیه، حسابداري، مدیریت پرتفو در بازار بورس، نظارت و بازرسی دوره اي و حوزه هاي مختلف دیگر را می توان نام برد. 

 
17: توسعه و حمایت از مشاغل روستایی 

با اجراي طرح حمایت از مشاغل روستایی علاوه بر ایجاد اشتغال جدید، باعث حفظ اشتغال موجود در سراسر کشور شده است به
طوري که یکی از اهداف اجراي این قانون، مهاجرت معکوس به روستاها بود که با پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال روستایی تا

 
حدودي قابل اجراست. 

براي مثال مشاغلی چون کشاورزي، دام داري، صنایع دستی و … نمونه هایی از آن است./تسنیم



روحانی مدعی شد: ثبات اقتصادي در راه است

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، گفت: مردم باید در
زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند.

به گزارش نامه نیوز، حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي
دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و
مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و

 
تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

 
اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

روحانی با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهار داشت: مردم باید در زمینه
تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ تلاشی

فروگذار نخواهیم کرد.



در جلسه سران قوا تصویب شد:جزئیات فروش نفت به مردم

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/05/21

رییس جمهوري از تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه روز گذشته شوراي عالی
هماهنگی اقتصادي سران قوا خبر داد و ابراز امیدواري کرد: دولت بتواند پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، آن را

عملیاتی کند.

به گزارش نامه نیوز به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در
یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم
نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد
اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه

 
تولید بوده است. 

رییس جمهوري با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کار خود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید
از تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر در راستاي
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت

 
بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رییس جمهوري با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم
بر مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



مادران سوئیسی 3سال مرخصی با حقوق دارند

منبع: برترین هاشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/05/21

عضو شوراي راهبردي جمعیت گفت: در سوئیس مادران می توانند تا 3 سال از مرخصی با حقوق استفاده کنند اما ما هنوز
نتوانستیم مرخصی بدون حقوق مادران را جا بیندازیم! به مادران کارگر اعلام می شود که تنها 10 روز پس از زایمان باید در

محل کار خود حاضر شوند!

خبرگزاري تسنیم: عضو شوراي راهبردي جمعیت گفت: در سوئیس مادران می توانند تا 3 سال از مرخصی با حقوق استفاده
کنند اما ما هنوز نتوانستیم مرخصی بدون حقوق مادران را جا بیندازیم! به مادران کارگر اعلام می شود که تنها 10 روز پس از زایمان

 
باید در محل کار خود حاضر شوند! 

دکتر فرشته روح افزا با تاکید بر نقش پررنگ صدا و سیما در اصلاح باورهاي نادرست جمعیتی مردم اظهار کرد: صدا و سیما بحث
جمعیت را در قالب گفت وگو و سخنرانی مطرح می کند اما در قالب هاي دیگر به آن نپرداخته است؛ ما شاهد بوده ایم که در هنگام

 
پخش سریال هاي پرمخاطب تلویزیون، خیابان ها خلوت می شود، این نشان از تأثیر این سازمان بر روي اقشار مختلف مردم دارد. 

وي ادامه داد: صدا و سیما واقعاً لازم است به طور جدي به بحث جمعیت ورود کند؛ در حال حاضر این سازمان عملکرد ضعیفی در این
رابطه دارد؛ تلویزیون چقدر لذت هاي فرزندآوري را به مردم نشان داده است؟ یا اینکه چقدر به معضلات خانواده هاي تک فرزند
پرداخته است؟ تاکنون چند سریال به این محور پرداخته اند؟! اینکه مردم را تشویق به فرزند آوري کنیم به تنهایی کافی نیست باید

 
پیش از آن بسترهاي فرهنگی مناسبی را ایجاد کنیم؛ فرهنگ و اقتصاد باید در موازات هم رشد کند تا مسئله جمعیت اصلاح شود. 

عضو شوراي راهبردي جمعیت تصریح کرد: در کتاب هاي روانشناسی در مورد تاثیرات روحی و روانی مادر شدن تاکید شده که
فرزندآوري بیش از آنکه به فرزند مربوط باشد، به مادران از نظر روحی، روانی و جسمی کمک می کند؛ این بحث ها در جامعه ما و از
تریبون صدا و سیما مطرح نشده است در حالی که در مورد روابط خارج از ازدواج و دوستی هاي نامتعارف، ده ها فیلم و سریال ساخته
شده است! با مضمون آرامش مادر شدن و تأثیرات آن بر زندگی والدین هنوز فیلم اثرگذاري ساخته نشده است؛ حمایت هاي مادران
همیشه مادي نیست و می تواند با چنین شیوه هایی صورت بگیرد، خیلی از خانم ها حاضرند یک خانه گرم، صمیمی و عاطفی داشته

 
باشند ولو اینکه از همه امکانات مادي برخوردار نباشند. 

روح افزا افزود: نرخ رشد جمعیت در حال حاضر زیر یک درصد است و در 30 سال آینده جمعیت کشور به 30 میلیون نفر خواهد
رسید که از این جمعیت، 15 میلیون نفر سالمند و 15 میلیون نفر جوان و کودك خواهند بود؛ در آن صورت ما حتی براي محافظت از
مرزهاي سرزمین مان مشکل خواهیم داشت؛ بحث جمعیت تنها محدود به ابعاد فرهنگی و اقتصادي نمی شود و فاکتورهاي دیگري را

 
نیز شامل می شود. 

این استاد دانشگاه با تاکید بر بعُد فرهنگی مقوله فرزندآوري خاطرنشان کرد: اگر به سایت ثبت احوال مراجعه کنیم، براي مثال می
توانیم آمار ازدواج شمیرانات را با شهرري مقایسه کنیم؛ در شمال تهران تمایل ازدواج و به تبع آن فرزندآوري کمتر است! آمار ثبت
احوال نشان می دهد که از سن 15 تا 29 سال حدود 19 میلیون و 900 هزار جوان در انتظار ازدواج داریم البته در حال حاضر تا



سنین 40 سالگی هم در انتظار ازدواج هستند؛ بر این اساس، سیاست هاي جمعیتی کشور نباید اصطلاحاً بر روي باد حرکت کند! و

 
باید بر این معضل، چاره اي اندیشیده شود؛ همه نهادها و سازمان ها باید براي ایجاد فرهنگ درست، دست به کار شوند. 

معاون فرهنگی اجتماعی اسبق زنان در شورایعالی انقلاب فرهنگی متذکر شد: بعد از تذکرهاي جمعیتی مقام معظم رهبري، براي آنکه
اهمیت موضوع جمعیت مشخص شود به سراغ سیاست هاي تشویقی دیگر کشورهاي دنیا رفتیم؛ در این کشورها، اقدامات بسیار جدي
براي تشویق خانواده ها به فرزندآوري صورت گرفته است؛ براي مثال، در رابطه با اشتغال زنان، در حال حاضر در کشور ما فرزندآوري
مادران تقریباً منجر به از دست دادن شغل آنها می شود! در حالی که در کشورهاي دیگر اینطور نیست؛ در سوئیس مادران می توانند
تا 3 سال از مرخصی با حقوق استفاده کنند! ما هنوز نتوانستیم مرخصی بدون حقوق مادران را جا بیندازیم! در کارخانه ها به زنان

 
کارگر اعلام می شود که تنها 10 روز پس از زایمان باید در محل کار خود حاضر شوند! 

وي افزود: استقرار زمینه هاي فرهنگی در موضوع جمعیت به یکسري پیش نیاز احتیاج دارد؛ این پیش نیازها به سیاست هاي دولت،
مجلس و قوه قضائیه مربوط می شود؛ قوه قضائیه باید حقوق مادران را به رسمیت بشناسد و دولت باید این حقوق را به مادران بدهد؛
نمونه دیگر، بیمه زنان خانه دار است؛ در دیگر کشورهاي دنیا بیمه زنان خانه دار در صورت تولد فرزندان یا در دوران بیکاري، افزایش

 
می یابد و حتی هزینه مهدکودك به خانواده ها پرداخت می شود! 

روح افزا خاطرنشان کرد: البته نباید نقش مهم آموزش و پرورش و وزارت ورزش و جوانان را در این رابطه دست کم بگیریم، اینها حلقه
هاي مفقوده موضوع جمعیت هستند؛ مثلاً یکی از دغدغه هاي والدین این است که فرزندانشان را در محیط مناسبی تربیت کنند،
طبق قانون اساسی، هزینه تحصیلات و مدرسه براي فرزندان رایگان است اما مدارس غیرانتفاعی این قانون را نقض کرده اند؛ چقدر به
این موضوع پرداخته شده است؟ از طرف دیگر وزارت بهداشت را داریم که حتی هنوز از تبلیغ روش هاي پیشگیري از باروري دست

 
برنمی دارد! و به غلط در مورد وازکتومی و توبکتومی بیان می شود که اینها عمل هاي بازگشت پذیر هستند! 

وي افزود: مدل غربی به ما می گوید خانم ها باید مستقل بوده و اشتغال داشته باشند و بیشتر به خودشان برسند! این سبک زندگی
منجر به کاهش ازدواج، تک فرزندي و تأثیرات سوء آن می شود! از طرفی تنهایی کودکان در آینده منجر به آسیب هاي روانی در
شخصیت آنها می شود؛ حضور اعضاي خانواده در کنار هم در میانسالی و سالمندي، نسخه هاي غربی همچون خانه سالمندان را خود

 
به خود باطل می کند. 

عضو شوراي راهبردي جمعیت تصریح کرد: جمعیت یک پازل گسترده است و بیشتر وزارتخانه هاي کشور را با خود درگیر می کند؛
وزارت جوانان، بهداشت، ارشاد و آموزش و پرورش از این جمله اند؛ متأسفانه ما از غلط هاي کشورهاي غربی تقلید می کنیم اما در
موضوعاتی مثل سیاست هاي تشویقی فرزندآوري که در آن موفق بودند، نمونه برداري نمی کنیم! کشورهاي دیگر حتی ساختار خانه
سالمندان را تغییر داده و سعی در کم کردن آنها دارند و بیشتر از حمایت هاي عاطفی استفاده می کنند؛ سالمندان باید در کنار نوه

ها و فرزندانشان باشند؛ ما مقلد غلط شده ایم و از موارد مثبتی که در سطح جهان اتفاق افتاده، الگو نمی گیریم.



تشریح حمایت هاي شرکت شهرك هاي صنعتی استان کرمانشاه از صنایع

کوچک و متوسط
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مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان کرمانشاه به
تشریح مهمترین حمایت هایی که این شرکت از صنایع

 
کوچک و متوسط دارد پرداخت. 

بیژن کردستانی به مناسبت روز حمایت از صنایع کوچک
(21 مرداد)، از اهمیت این صنایع یاد کرد و گفت: مقام
معظم رهبري هم درباره این صنایع فرمودند: ""انچه که در
بطن جامعه اشتغال و تحرك ایجاد می کند، صنایع کوچک

 
و متوسط است"". 

به گزارش فرتاك نیوز؛ وي با اشاره به تشکیل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران به عنوان یک سازمان تخصصی براي
حمایت از صنایع کوچک و متوسط در کشور، اظهار کرد: در استان ها نیز شرکت شهرك هاي صنعتی زیرمجموعه سازمان کشور

 
فعالیت دارند. 

وي اصلی ترین هدف تشکیل این سازمان وشرکت هاي زیرمجموعه آن را توسعه صنایع کوچک و متوسط، ارتقا توان رقابتی آنها و
افزایش سهم این بنگاه ها در اقتصاد کشور اعلام کرد و افزود : در حال حاضر صنایع کوچک و متوسط به طور میانگین 92 درصد

 
تعداد و 50 درصد سرمایه گذاري صنعتی کشور را به خود اختصاص می دهند. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان کرمانشاه با اشاره به اینکه حمایت از صنایع کوچک و متوسط به دو شیوه سخت افزاري
و نرم افزاري صورت می گیرد، تاکید کرد: در بخش سخت افزاري ایجاد و توسعه شهرك ها و نواحی صنعتی و تکمیل زیرساخت هاي

 
آنها را داریم. 

کردستانی خاطرنشان کرد: در بخش حمایت هاي نرم افزاري که بعد مهمتري است خدمات حمایتی و تخصصی با گستره و ابعاد

 
فراوان به صنایع کوچک ارائه می شود. 

وي ارائه خدمات مشاروه تخصصی در قالب ایجاد کلینیک هاي صنعتی با استفاده از ظرفیت مشاورین توانمند را یکی از مهمترین این
خدمات برشمرد و یادآوري کرد: کلینیک هاي صنعت عمدتا در مراکز خدمات فناوري و کسب و کار فعالند و مشاورین آنها تحت نظر

 
شرکت شهرك هاي صنعتی فعالیت دارند. 

به گفته کردستانی، این کلینیک مشاوره هاي تخصصی در زمینه بازاریابی، برنامه ریزي خط تولید، تکنولوژي، فناوري، آموزش، توسعه



 
منابع انسانی، تعمیرات و نگهداري و ... را در اختیار صنایع کوچک قرار می دهد. 

وي اضافه کرد: در کنار این خدمات، عارضه یابی و اجراي پروژه هاي بهبود براي صنایع کوچک و متوسط نیز در قالب این کلینیک ها

 
ارائه می شود و متقاضیان استفاده از خدمات این کلینیک می توانند از طریق سامانه http://eservice.isipo.ir/ اقدام کنند. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان کرمانشاه توسعه شبکه ها و خوشه هاي صنعتی با هدف توانمندسازي ، هم افزایی،
افزایش توان رقابتی، توسعه بازارهاي خارجی، توسعه کنسرسیوم هاي صادراتی و ... را از دیگر خدمات حمایتی شرکت شهرك هاي

 
صنعتی برشمرد. 

کردستانی اظهار کرد: در کنار همه این موارد، برپایی دوره هاي آموزشی تخصصی براي شاغلین صنایع کوچک در زمینه مهارت،

 
کارآفرینی، مدیریت و همچنین برپایی تورهاي صنعتی را نیز داریم. 

وي کمک به تامین نقدینگی صنایع کوچک و متوسط، حمایت هاي بیمه اي، پرداخت تسهیلات از محل کمک هاي فنی و اعتباري

 
براي بازسازي، نوسازي و تامین سرمایه در گردش را نیز از دیگر خدمات شرکت شهر هاي صنعتی براي صنایع کوچک اعلام کرد. 

کردستانی با اشاره به اینکه شرکت شهرك هاي صنعتی متولی فن بازارهاي منطقه اي هم هست است، افزود: این فن بازار از طریق
برگزاري رویدادهاي فناوري و شناسایی ایده هاي برترد به توسعه بنگاه هاي کوچک و متوسط و ارتقا تعامل صنعت و دانشگاه کمک

 
می کند. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان کمک به راه اندازي واحدهاي راکد و تلاش براي احیا اشتغال آنها را از دیگر خدمات
برشمرد و عنوان کرد: استان کرمانشاه در ارائه بسیاري از این خدمات در کشور پیشتاز است.



اشتغال فراگیر و بهبود توزیع درآمد با توسعه صنایع کوچک
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صنایع کوچک و متوسط از جمله مؤثرترین عوامل در رشد و توسعه سیستم هاي اقتصادي و اجتماعی کشور به شمار می روند
که سهم قابل توجهی در تولید ناخالص ملی و ایجاد ارزش افزوده دارند. از این رو گسترش این بنگاه ها می تواند به یک

استراتژي کارآمد براي کسب مزیت رقابتی و رشد کارآفرینانه در اقتصاد جهانی تبدیل شود.

 
 

رویکردهاي مربوط به تحولات اقتصادي و صنعتی در سال هاي گذشته با تغییرات اساسی و عمیقی روبرو بوده و یکی از راه هاي
توسعه صنعتی که در این سال ها مورد توجه کشورهاي در حال توسعه و توسعه یافته قرار گرفته روي آوردن به کوچک سازي صنایع
و اتکاء به توسعه و گسترش این صنایع بوده است. صنایع کوچک روزبه روز در حال رشد و فزونی هستند و امروزه در بیشتر کشورهاي
جهان، صنایع کوچک و متوسط از جنبه هاي مختلف اقتصادي، اجتماعی، تولید صنعتی و ارایه خدمات به نقش آفرینی می پردازند و
این صنایع تأمین کنندگان اصلی اشتغال جدید، مهد تحول و نوآوري و پیشرو در ابداع فناوري هاي جدید به شمار می روند. گسترش
صنایع کوچک و متوسط در اقتصاد کشورها موجب افزایش تأثیر آنها بر شاخص هاي اقتصادي در این برهه از زمان شده است. ضرورت
توجه به صنایع کوچک سبب شد تا شوراي فرهنگ عمومی، 21 مرداد را در تقویم رسمی کشور به عنوان «روز حمایت از صنایع

 
کوچک و متوسط» ثبت کند. 

 
 



 
تقویت صنایع کوچک بستري براي رقابت پذیري 

صنایع کوچک و متوسط به عنوان بستر مناسبی براي ایجاد صنایع رقابت پذیر و توانمند محسوب می شود و در بیشتر کشورها بر
سیاستگذاري مناسب براي این صنایع تأکید شده است، بنابراین بسیاري از کشورها شکل گیري و تقویت صنایع کوچک و متوسط در
مناطق صنعتی را در قالب خوشه به عنوان یک استراتژي توسعه صنعتی منطقه اي مدنظر قرار داده و در این میان توسعه و گسترش

 
خوشه ها را به عنوان یک استراتژي کارآمد براي کسب مزیت رقابتی و رشد کارآفرینانه در اقتصاد جهانی تبدیل کرده اند. 

در سال هاي اخیر توجه به کوچک سازي کردن و روند توسعه بنگاه هاي کوچک و متوسط بـه طور قـابل توجهی افـزایش یافته است.
این بنگاه ها داراي مزایاي زیادي نسبت به صنایع بزرگ هستند کـه از آن جـمله مـی توان از ارزش افزوده، نوآوري، اشتغال آفرینی و

 
انعطاف پذیري بیشتر نسبت به صنایع بزرگ نام برد. بنابراین لزوم توجه بـه ایـن بـخش از اقتصاد ضروري است. (1) 

 
اهـمیت و ضرورت صنایع 

توسعه صنعتی مبتنی بر خوشه ها به عنوان یک استراتژي نوین سال هاست که مورد توجه برنامه ریزان و سیاستگذاران در کشورهاي
صنعتی و در حال توسعه بوده است و ضرورت دارد تا ابـعاد نـظري و اجرایی آن در کشور ما نـیز مـورد مطالعه و بررسی قرار گیرد.
سازمان هاي بین المللی همچون «یونیدو و سازمان بین المللی کار» پروژه هاي متعددي را از طریق ایجاد یا توسعه خوشه هاي

 
صنعتی در کشورهاي مختلف پیاده کرده اند که وزارت صنایع به دلایل متعددي توجه ویـژه بـه این مقوله را لازم می داند. 

اشتغال زایی؛ ایجاد فرصت هاي شغلی و فراهم کردن امکان حصول درآمد مناسب، یکی از اهداف کلیدي نظام است که با وجود تلاش
هاي مثبت و امیدوارکننده اي که صورت پذیرفته همچنان امیدوار است تـا راهـکارهاي نوین، مـؤثر و منبعث از تجارب موفق جهانی
را به کار گیرد. روشن است که فعالیت هاي صنعتی و حوزه هاي خدماتی مرتبط با آن، مـهم ترین محور ایجاد اشتغال و درآمد براي
شهروندان است و اشتغال زایی از طریق توسعه صـنایع کـوچک و مـتوسط و بزرگ یا رویکرد خوشه هاي یکپارچه یکی از موفق ترین

 
تجارب بین المللی بوده است. 

توسعه منطقه اي؛ عموما توسعه خوشه هاي صـنعتی بـاتوجه به مزیت ها و قابلیت هاي منطقه اي برنامه ریزي می شود. امروزه ایجاد
این گونه خوشه ها با تکیه بـر تـوانمندي هاي مـنطقه اي به مؤثرترین ابزار توسعه منطقه اي در بسیاري از کشورهاي صنعتی و تازه

 
صنعتی شده بدل شده است. 

ایـجاد ارتباط میان واحدهاي صنعتی کوچک و بزرگ، 2 قطبی بودن صنایع کشور، درجه بالاي ادغـام عمومی در واحدهاي بزرگ و

 
نبود ارتـباط میان آنها با دیگر واحدهاي صنعتی یکی از معضلات ساختار صنعتی کشور است. 

تناسب با فرهنگ و ساختارهاي اجتماعی کشور؛ بعضی کشورها، توسعه شتابان صنعتی خود را ناشی از به کارگیري نهادهاي محدود
سلسله مراتبی و ارایه امتیازات ویژه به آنها می دانند. واقعیت آن است که فرهنگ و ساختار اجتماعی ایران، چنین ساختار سلسله
مراتبی را مشکل برمی تابد و از این رو باید به دنبال راهبردهایی بود که مشابه موفقیت این کشورها را از طریق ایجاد ساختارهاي

 
غـیرسلسله مـراتبی ممکن سازد. 

ایجاد سازمان صنایع کوچک، پشتیبانی از شـکل گیري تشکل هاي صنعتی، تحول در مأموریت سازمان هاي تابعه وزارت صنایع و
معادن از بنگاه داري به طرف سازمان هاي توسعه اي و خصوصی سازي، همگی در جهت تـقویت سـاختارهاي مـدنی ایجاد شده در
حوزه فعالیت صنعتی جامعه است. رویکرد خوشه اي مسلما در جـهت دادن و بـهره برداري از ساختارهاي مدنی به منظور ارتقاء توان

 
رقابتی مؤثر است.(2) 

ایـن عناصر اصلی در کنار یکدیگر می توانند ضمن حرکت دادن اقتصاد در جهت تخصص گرایی و پذیرش هویت تخصصی مشخص ،
هـزینه هاي وارده را کاهش دهند و از صرفه هاي بیرونی و درونی ناشی از مقیاس و نیز صرفه هاي ثابت و مـتحرك نـاشی از تـجمع ،

 
بهره برداري کنند. 

نهادها و بنگاه هاي پشتیبانی کننده خدماتی نیز با ایجاد امکان انجام خدمات تخصصی براي بـنگاه هاي عـضو خـوشه، شرایط
دسترسی آنها به آموزش هاي عمومی و تخصصی در سطوح مختلف، تربیت نیروي انـسانی و اجـراي برنامه هاي هماهنگ سازي
مهارتی و استانداردسازي، توسعه برنامه هاي تولیدي و برنامه ریزي هاي فنی و کیفیتی ، اجراي موفق برنامه ها و مدیریت کیفیت
یـکسان در سـطوح متفاوت، تعهدات بنگاه در مقابل مشتري، تسهیلات بنگاه در مقابل خدمات حقوقی در تدوین، اجـرا و دادخـواهی



 
قراردادهاي اقتصادي و نیز اجراي موفق برنامه هاي تـحقیق و تـوسعه را فـراهم می آورند. (3) 

 
توسعه صنایع کوچک 

صنعت کـوچک بـه مفهوم هـر نـوع فـعالیت سازنده اي است که در مـؤسسات نسبتا کوچک انجام می گیرد، اگرچه صنایع کوچک در
سال هاي گذشته با سرعتی فزاینده در حـال تـبدیل شدن به کانون توجه بسیاري از سـیاستگذاران و پژوهـشگران بوده اند اما هـنوز
تعریف واحدي از آن در سـطح بـین المللی ارائه نشده است. تعریفی که هر کشوري ارائه می کند بستگی به شرایط اقتصادي و ساختار
صنعتی آن کشور دارد. مـعیارهاي مـختلفی بـراي تعریف این صنایع به کار می رود کـه در بـعضی کـشورها از یـکی از ایـن مـعیارها
و در بعضی دیگر از ترکیبی از این معیارها براي تعریف صنایع کوچک و متوسط استفاده می شود. از این معیارها می توان به تعداد
کارکنان، میزان سرمایه، حجم دارایی، حجم فروش و ظرفیت تـولید اشاره کرد که در تعریف صنایع به دلیل ویژگی هاي مشترك

 
صنایع کوچک و متوسط این 2 گروه درموارد بسیاري کنار هم قرار می گیرند. 

رایج ترین شاخص براي تعریف صنایع کوچک و مـتوسط اسـتفاده از تعداد کارکنان است، مؤسسات کوچک و متوسط شامل صنایع
تولیدي و مؤسسات خدمات تجاري هستند و غیر از معیاري که براي تعریف استفاده می شود، صنایع کوچک و متوسط به صـنایعی
گفته می شوند که به صورت مستقل اداره و مدیریت شده و شرکت هایی که به عنوان شعبه اي از یک شرکت بزرگ فعالیت می کنند

 
در تعریف صنایع کوچک و متوسط قرار نمی گیرند(4) 

شـاخص هاي توسعه صنایع کوچک به 2 بخش فـنی و اقتصادي تقسیم می شوند که از شاخص هاي فنی می توان به جایگزینی و
تعویض ماشین آلات فرسوده با مدل هاي جدید و مدرن، تولید محصولات جدید، افزایش درآمد با طراحی مـحصولات جـدید، حمل
ونقل و جابجایی بهتر مـواد، بـرخورداري از حدقل یک سوم نیروي تحصیلکرده فوق دیپلم به بالا، استفاده از دانش ها و مهارت هاي
کارکنان، برخورداري از مدیریت صحیح، برخورداري از روند طراحی و تولید خط مکانیزه مهندسی، تغییر در فناوري نرم افزار و سخت
افزار واحدهاي تولیدي و برخورداري شـرکت از فـناوري پیشرفته بازاریابی اشاره کرد و از مولفه هاي اقتصادي باید به ارایه خدمات
بعد از فروش، افزایش ظرفیت تولید با قیمت تمام شده کمتر، افزایش در سرعت برگشت سرمایه گذاري ها، افزایش میزان فروش، تنوع
در محصولات تولیدي ، صـادرات مـحصولات به خـارج و برخورداري شرکت از قیمت قابل رویت در بازارهاي داخلی و خارجی نام برد.
بنابراین هدف نهایی هر برنامه تـوسعه باید به این امر منجر شود که صنایع خود اتکا شوند و بـدون آنکه به حمایت هاي بیشتري از
طرف دولت نیاز داشته باشند، بتوانند واحدهاي تولیدي خود را به گونه اي اداره کنند که از سود اقـتصادي مـناسبی برخوردار شوند و

 
با ارایه محصولات قابل رقابت بتوانند در بازارهاي داخلی و خارجی حضور موفقی داشته باشند. 

 
پیـامدهاي تـوسعه صـنایع کوچک 

 
صنایع کوچک حداقل از چهار جنبه کارآفرینی، نوآوري، پویایی صنعت و ایجاد فرصت هاي شغلی به اقتصاد جهانی کمک می کنند. 

کارآفرینی؛ صنایع کوچک بـا کمک رشد روحیه کارآفرینی و ایفاي نقش به عنوان عامل تغییر در اقتصاد مدرن به رشـد و توسعه

 
اقتصادي کمک مـی کنند. 

 
نـوآوري؛ صنایع کوچک نقش مهمی در فرایند تغییر فناوري به عهده دارند. آنها منبع قابل توجهی از فعالیت هاي نوآوري هستند. 

 
پویایی صنعت؛ صنایع کوچک نقش مهمی در فرایند تحول صنعت به عهده دارند. 

ایجاد فرصت هاي شـغلی؛ صنایع کوچک در سال هاي اخیر سهم قابل ملاحظه اي در ایجاد شغل هاي جدید داشته اند. در دنیاي
مدرن کنونی، صنایع کوچک با مشخصات مخصوص به خود در موضوعات مختلف و مهمی چون رشد اقتصادي ، رقابت و حل بحران

 
بیکاري هـمه گیر، اثـرات قابل توجهی دارند. این روندها پیامدهاي بسیاري براي اقتصاد جهانی دارند. 

 
توسعه واحدهاي تولیدي 

در کشور ما باوجودي که بیش از 90درصد واحدهاي تولیدي در گروه صنایع کوچک و متوسط قرار مـی گیرند، بـه دلیـل نداشتن
استراتژي توسعه مبتنی بر ساختارهاي موجود صنعتی و رها کـردن واحدهاي کوچک تولیدي به حال خود، این بنگاه ها نتوانسته اند،
سهم قابل توجهی در تولید ناخالص ملی و ایجاد ارزش افزوده داشته بـاشند. خـوشه هاي صـنعتی یکی از الگوهاي موفق سازماندهی
صنایع کوچک و متوسط هستند که کاستی هاي صـنایع کـوچک و متوسط را رفع و مزیت هاي مختلف صنایع کوچک، چون انعطاف
پذیري و تنوع را قوت می بخشند. از طرف دیگر چون در شکل گیري خـوشه صـنعتی، ارایه خـدمات پشتیبانی از قبیل نهادهاي



مشاوره اي ، آموزشی ، فنی - مهندسی، بازاریابی و بازرگانی و مالی اهمیت بـسزایی دارد، بـخش هاي ارتـباطی که تسهیل کننده
روابط بنگاه ها و مرتبط کننده واحدها با یکدیگر بوده و بخش هاي تجاري و تولیدي که ارایهکننده خـدمات بـه واحدها و...را دارا
هستند، نقش قابل توجهی در توسعه صنایع کوچک دارند و بر همین پایه می توان استنباط کـرد کـه فعالیت هاي داراي پتانسیل
خوشه بندي، سهم زیادي از ساختار صنعتی یک منطقه را به خود اختصاص خـواهند داد کـه در قـالب آن ارائه خدمات حمایتی

 
پشتیبانی، بخش هاي ارتباطی و بخش هاي تولیدي تجاري توجیه پذیر خواهد بود. 

 
نهادهاي پشتیبانی کننده و تـوسعه صـنایع کوچک 

از آنجا که صنایع کوچک داراي واحدهاي کوچک هستند و آنقدر انعطاف پذیر نیستند که بـتوانند نـیازهاي مـتعدد مصرف کنندگان
را به دست آورند و مانند واحدهاي بزرگ توان بهره مندي از توسعه، کیفیت،آموزش، بهره وري، قانونمندي و...را دارا نـیستند، بنابراین
بـاید نهادي یا نهادهایی وجود داشته باشند تا از این واحدها حمایت و پشتیبانی کـنند تـا سـبب خروج این واحدها از صحنه تولید
نشوند. در غیر این صورت این واحدها تعلطیل و زنجیره تأمین واحـدهاي بـزرگ نـیز با مشکل مواجه می شود. بنابراین اگر این
نهادهاي حمایتگر و پشتیبانی کننده صنایع کـوچک بـاشند، این صنایع روزبه روز در حال رشد و فزونی خواهند بود و موجبات بهبود

 
عملکرد و رقابتی کردن فعالیت هاي محوري توسعه صـنایع کـوچک را فراهم می آورند. 

زنجیره ارتباطی صنایع کـوچک بـراي حضور فعال در صحنه فعالیت هاي اقتصادي اگر در جـهت تـسهیل اقـدامات جمعی و به
صورت تعاملی با یکدیگر وارد فـعالیت شـوند، می توانند ضمن حرکت به سمت تخصص گرایی و پذیرش هویت تخصصی مشخص،
کاهش هزینه بـراي واحـدها را فراهم بیاورند و باعث بهره مندي تـمام واحـدها در برنامه هاي آمـوزشی، اسـتراتژي هاي هـمسان ،
خـریدوفروش و بسیاري از مزایاي دیگر شوند. بهبود ارتباط هرچه بیشتر این واحدها به تـرویج و تـوسعه بنگاه هاي موجود و سرعت
بخشیدن به ایـجاد شبکه هاي میان اعضاء و در مـیان بـنگاه ها کمک کرده، روابط بنگاه ها را بـا یـکدیگر تسهیل کرده و موجبات

 
توسعه این صنایع را فراهم می آورند. 

 
بخش هاي تجاري و توسعه صنایع کـوچک 

در ایـن بخش به دلیل بهره مندي از فـعالیت هایی مـانند تـحقیق و توسعه ، واحدها مـی توانند کـیفیت محصولات خود را بهبود
بخشند. ایـن بخش ها که تأمین کالاهاي واسطه اي و سرمایه اي را عهده دار هستند و خدمات تولیدي را به واحدها ارایه می دهند،
هـرقدر در تـأمین این کالاها خودکفا باشند و نیازهاي خـود را از داخـل تأمین کـنند، مـوجبات تـسهیل نوآوري و تسهیل در گردش
اطـلاعات و فناوري را فراهم آورده، دستیابی به پروسه مهم ترین تولیدات را آسان کرده، موجبات کاهش هزینه براي این صـنایع

 
شـده و توسعه این صنایع را موجب می شوند. 

منبع: ایرنا



تخصیص 670 هزار میلیاردي براي کارورزي دانش آموختگان دانشگاهی

منبع: بازار کارشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/05/21

دولت با اختصاص 670 هزار میلیارد ریال اعتبار به طرح کارورزي دانش آموختگان دانشگاهی زمینه هاي لازم براي ارائه
آموزش هاي شغلی به 70 هزار نفر فارغ التحصیل دانشگاهی در سال 98 را فراهم کرد.

دولت با اختصاص 670 هزار میلیارد ریال اعتبار به طرح کارورزي دانش آموختگان دانشگاهی زمینه هاي لازم براي ارائه آموزش

 
هاي شغلی به 70 هزار نفر فارغ التحصیل دانشگاهی در سال 98 را فراهم کرد. 

به گزارش بازارکار به نقل از ایرنا، یکی از راهکارهاي موثر و کوتاه مدت در توسعه اشتغال توام با مهارت آموزي دانش آموختگان
دانشگاهی اجراي طرح کارورزي دانش آموختگان دانشگاهی است. این طرح ذیل برنامه سیاست هاي فعال بازار کار است که با توجه
به بالا بودن نرخ بیکاري دانش آموختگان دانشگاهی و منطبق نبودن آموزش هاي دانشگاهی با نیاز بازار کار فرصت مناسبی براي به

 
کارگیري فارغ التحصیلان در موقعیت واقعی کار است. 

افزایش قابلیت جذب و اشتغال دانش آموختگان بوسیله انتقال مهارت و تجربه در محیط کار براي ورود به بازار کار، ایجاد انگیزه
کارآفرینی و کسب و کار در دانشآموختگان، فراهم ساختن زمینه انتقال دانش از دانشآموخته به کارگاه و همچنین کاهش هزینه

 
بهکارگماري نیروي کار براي کارفرما از مهمترین اهداف این طرح عنوان شده است. 

جامعه هدف این طرح نیز دانش آموختگان دانشگاهی تمام رشته هاي تحصیلی دانشگاه ها، کارفرمایان بنگاه هاي اقتصادي اعم از

 
خصوصی و تعاونی است. 

براساس اجراي برنامه هاي سیاست هاي فعال بازار کار مطابق تبصره 18 بودجه 98، مقرر شد با تخصیص 40درصد از اعتبارات
موضوع طرح هاي اشتغالزاي وزارت تعاون مبلغ 670 هزار و 400 میلیارد ریال اعتبار زمینه هاي لازم براي آموزش شغلی به 70
هزارنفر فارغ التحصیل دانشگاهی فراهم شود. با صرف مبلغ 497 میلیارد ریال در سال 1397 تا پایان 1398، مبلغی بیش از 173

 
هزار و 500 میلیارد ریال براي اجراي طرح در سال جاري قابل استفاده است. 

بنا بر اعلام "عیسی منصوري" معاون توسعه کارآفرین و اشتغال وزارت تعاون، طرح کارورزي دانش آموختگان دانشگاهی تا پایان دور
اجراي برنامه ششم توسعه در کشور ادامه خواهد داشت و با ورود افراد جدید در طرح، هزینه هاي دیگر براي پیشبرد آن نیاز است که

 
باید تامین شود. 

براساس آخرین آمار منتشر شده توسط معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون تا پایان سال گذشته 36 هزار و 122 نفر
کارفرما در سامانه کارورزي ثبت نام کرده اند و خواهان بهره مندي از مزایاي این طرح بودند که 17 هزار و 663 بنگاه (نیمی از بنگاه
هاي ثبت نام کننده)، شرایط دستورالعمل اجرایی طرح کارورزي را داشته اند. همچنین 38 هزار و 906 قرارداد تا پایان سال 1398

 
در این زمینه منعقد شده است. 

بخش خدمات با 61.9 درصد بیشترین سهم از واحدهاي مشارکت کننده در اجراي طرح کارورزي دانش آموختگان را داشت و بخش
هاي صنعت و کشاورزي به ترتیب با 24.6 درصد و 13.7 درصد در این طرح مشارکت داشتند و نشان دهنده این است که بخش

 
خدمات بیشترین سهم کارورزي از متقاضیان دوره کارورزي را به خود اختصاص داده است. 

بررسی آمارهاي دریافتی از سامانه طرح کارورزي نشان می دهد که هر بنگاه مشارکت کننده در طرح بطور متوسط 2.2 نفرکارورز

 
جذب کرده و این سرانه از یک تا 4.8 نفرکارورز در استان هاي مختلف متغیر است. 

بررسی عملکرد اجراي طرح کارورزي در استان هاي مختلف حاکی از آن است که با توجه به بیکاري عمیق فارغ التحصیلان دانشگاهی



در مناطق کم برخوردار، این استان ها عملکرد خوبی داشتند و اجراي آن می تواند نقش موثري در ایجاد اشتغال براي دانش
آموختگان باشد.



مدیریت و میثم شکري ساز

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - این روزها بسیاري از افراد فکر می کنند که تنها با بسنده کردن به روابط و همچنین پول می توان به جایگاهی
خاص رسید.

 
 

فصل اقتصاد - این روزها بسیاري از افراد فکر می کنند که تنها با بسنده کردن به روابطو همچنین پول می توان به جایگاهی خاص
رسید. چنین افرادي قطعاً نمی دانند که در پس تمامی موفقیت هاي ارزنده، تلاش هاي شبانه روزي و فراز و نشیب هاي خاصی نهفته

 
است و قطعاً پول در این میانه هیچ جایگاهی ندارد . 

افراد زیادي وجود دارند که تنها با صرف هزینه هاي گزاف و همچنین داشتن روابط مناسب یک شبه ره صد ساله را پیموده و به
جایگاه هاي برتر رسیدند، اما آیا میشود این شرایط را به همه نسبت داد؟ آیا می توان این طور عنوان کرد که تمامی مدیران موفق و
برجسته این مرز و بوم با استفاده از روابط و پول هاي بادآورده یا قدرت به این جایگاه رسیده اند؟ کم نیستند کسانی که به واسطه
دانش مدیریتی و با تکیه بر توانمندي ها و مهارت هاي خود در راه رسیدن به اهدافشان از هیچ کوششی فروگذاري نکرده و قطعاً بعد

 
از گذراندن فراز و نشیب هاي بسیار توانسته اند به موفقیت برسند. 

میثم شکري ساز یکی از مدیرانی است که با داشتن سن کم توانسته مسیر موفقیت را به سرعت پشت سر گذاشته و هر روز پیش از

 
دیروز بدرخشد. 

وي از جمله مدیرانی است که بدون داشتن ژن خوب و یا روابط و یا حتی بدون در اختیار داشتن ثروت توانسته است، جایگاه فعلی

 
خویش را رقم زده و دستاوردهاي زیادي بیافریند. 

 
بیوگرافی دکتر میثم شکري ساز 

دکتر میثم شکري ساز، مدیریت هولدینگ پارس پندار نهاد را بر عهده دارد،موسسه اي دانش بنیان و خدمات محور که فعالیتش را در

 
از موسسه ي آموزش مجازي پارس آغاز نمود. 



میثم شکري ساز، تحصیلات تکمیلی دانشگاهی خود را در رشته مهندسی مواد گرایش تولید صنعتی آغاز و کارشناسی ارشد خود را
در رشته مدیریت mba دانشگاه اشتنبایس آلمان و دکتراي حرفه اي کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی به اتمام رسانده است. طبق
بررسی سوابق فعالیت هاي این مدیر،سابقه اجرایی و عملی فعالیت هاي وي به سال 1388 باز می گردد به نحوي که فعالیتش را در

 
قالب یک شرکت کوچک و با دو کارمند شروع کرد. 

 
بیشتر بخوانید: کلاهبردار یا ژن خوب؟ 

همزمان با افتتاح موسسه آموزش مجازي پارس، فعالیت هاي دیگري نیز در زمینه انتشار، چاپ دیجیتال، اعتبار سنجی و صدور
استانداردهاي شرکت ها، امور مهاجرتی، مستغلات و ... انجام دادکه بعدها در قالب تاسیس هولدینگ پارس پندار نهاد و همچنین

 
افزایش نیروي کار و منابع انسانی، تمامی این خدمات و فعالیت ها را به جامعه ایرانی عرضه نمود. 

میثم شکري ساز همچنین در زمینه ترجمه و تالیف کتاب هاي مختلف آموزشی در زمینه هاي مختلف بموفقیت، مدیریت، بازاریابی،
ارتباطات، فعالیت هاي گسترده اي دارد که در این مسیر، توانسته است که ده ها کتاب را تالیف کرده و ترجمه ي کتاب هاي موفق و
پرفروشی نظیر توهم باهوشی یک، توهم باهوشی دو، تویی که ذهن برنده اي، استوار، بازاریابی گوریلی، بازاریابی نوگرا و فراتر از

 
استراتژي را انجام دهد. 

 
یک مدیر برتر 

عملکرد میثم شکري ساز در زمینه هاي مختلف آموزشی فرهنگی اجتماعی و ارائه خدمات به جامعه ایرانی ستودنی است. وي در
حوزه هاي کارآفرینی و مدیریت موفقیت هاي زیادي کسب کرده و توانسته عملکرد اي کم نظیر از خود نشان دهد.شاید کمی معمولی
به نظر برسد اما با در نظر گرفتن شرایط نابسامان اقتصادي امروز و همچنین بیماري همه گیر کرونا که تمامی کسب و کارها تعدیل
نیرو انجام داده و بسیاري از جوانان را از کار بیکار کرده اند، وي توانسته است در حال حاضر 500 جوان متخصص و ماهر مشغول به
کار کرده و بدون هیچگونه تعدیل نیرویی به کار خود در این شرایط بحرانی ادامه دهد، چرا که وي بر این باور است که همیشه سختی

 
ها وتاب آوري در مقابل سختی هاست که انسان ها را می سازد. 

 
 

شاید در نگاه اول اشتغال زایی براي 500 نفر جوانان این مرز و بوم و کار شاقی به نظر نیاید، اما افرادي که از شرایط کارآفرینی و
اقتصاد امروز به خوبی آگاهی دارند می دانند که تاب آوري در چنین شرایطی چقدر دشوار است. در چنین شرایط نابسامان اقتصادي



 
عملکرد این مدیر موفق بسیار قابل توجه بوده و در واقع می تواند الگوي بسیار مناسبی براي کارآفرینان جوان و مدیران تازه کار باشد. 

یکی از خصوصیات بارز این مدیر نمونه و موفق مهارت بالاي وي در مدیریت الهام بخش و همچنین برنامه ریزي منسجم است. با
نگاهی به سوابق مدیریتی دکتر میثم شکري ساز به راحتی می توان متوجه شد که وي یکی از معدود مدیرانی است که توانسته
مجموعه هاي تحت مدیریتش را در این شرایط با قدرت هر چه تمام تر به پیش ببرد. هولدینگ پارس پندار نهاد نیز از معدود شرکت
هایی است که در این شرایط نامساعد بدون هیچگونه تعدیل نیرو و حتی کاهش فعالیت ها توانسته هر چه پر قدرت تر از قبل عمل
کرده و خدمات بی نظیري به جامعه ایرانی ارائه دهد. قطعاً دستیابی به چنین شرایطی در سایه ي دانش عظیم و تجربه اي تمام

 
نشدنی مقدور است.چیزي که به وضوح می شود در شخصیت این مدیر جوان احساس کرد. 

داشتن روحیه مبارزه طلبی و همچنین استقامت در شرایط سخت از دکتر میثم شکري ساز اسطوره اي برتر ساخته است. اسطوره اي

 
که توانسته عنوان کارآفرین برتر دو سال متوالی در سال هاي 96 و 97 را به خود اختصاص دهد. 

مسلما ایران و جامعه ایرانی به افرادي بیشتري نظیر دکتر میثم شکري ساز براي آبادانی و خودکفایی این کشور نیاز دارد. به امید آن
روز که تعداد مدیران جوان وتوانمندي همانند دکتر میثم شکري ساز در ایران عزیزمان انگشت شمار نباشد و روز به روز چنین افرادي

به جامعه ي ایرانی اضافه شوند.



تغییر محل انبار سوخت اولویت منطقه 5

منبع: رکناشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/05/21

رکنا: رابط شورایاران منطقه 5 از شناسایی 1399 ساختمان ناایمن در منطقه 5 خبر داد.

انبارهاي نفت / امیر قاسمی صبح امروز با حضور در صحن
شوراي شهر تهران ضمن ارائه گزارشی از فرصت ها و
چالش ها منطقه 5 با بیان اینکه این روزها رأي صادره
توسط دیوان در مورد شورایاري ها جاي گلایه دارد، گفت:
نهاد شورایاري ها مردمی ترین نهاد در میان نهادهاي کشور
است و آرزو داریم رؤساي قوا و سایر نهادها مشکل پیش

 
آمده بر سر راه انتخابات شورایاري ها را برطرف کنند تا در آینده در سراسر ایران شاهد برگزاري این انتخابات باشیم. 

به گزارش رکنا، وي با اشاره به فعالیت انبارهاي نفت در سطح منطقه 5 با تاکید بر اینکه در گذشته همتی براي جابجایی این انبارها
وجود نداشت اما اکنون این امید به وجود آمده که در این شورا تصمیمی براي جابجایی آن ها شاهد باشیم، ادامه داد: البته اگر مسیر

 
تردد تانکرهاي حمل بنزین از این منطقه در کوتاه مدت تغییر کند امنیت خاطر شهروندان تأمین خواهد شد. 

قاسمی با تاکید بر اینکه بافت فرهنگی منطقه 5 کاملا متفاوت است. از این رو کارگروه هاي تخصصی به صورت ویژه در حال فعالیت
در محلات منطقه هستند، گفت: متاسفانه دسترسی پذیري این زمین ها براي اهالی محله از بین رفته است و پیشنهاد می شود

 
مدیریت این زمین ها به سراي محلات و شورایاران واگذار شود. 

منطقه پنج، 29 محله دارد رابط شورایاري منطقه 5 با تاکید بر اینکه در این منطقه ، 29 محله داریم که در آن 79 مسجد،43
کتابخانه،7 بیمارستان،220 مدرسه،19 دانشگاه،4 موزه،31 سالن ورزشی در این محله وجود دارد، افزود: در منطقه 5 فرصت هاي
زیادي داریم که وجود رود دره هاي فرحزاد و کن و محلات حصارك، مرادآباد و باغ فیض و نیز بوستان کوهسار و جوانمردان به عنوان
منابع ارزشمند و بستر اولیه توسعه گردشگري در زیرشاخه هاي گردشگري طبیعت، گردشگري مذهبی، گردشگري میراث فرهنگی،

 
گردشگري میوه و غذا هستند. 

وي با بیان اینکه در این منطقه کارخانه هاي تعطیل وجود دارد که امکان تبدیل آن به بسترهاي اولیه توسعه کارآفرینی وجود دارد،
گفت: این منطقه با اینکه ظرفیت هاي خوبی دارد اما ترافیک، عدم حمل و نقل عمومی و نبود پارکینگ به سه ابر چالش این منطقه
تبدیل شده است و این در حالی است که نداشتن سند مالکیت املاك و طرح تفصیلی مناسب در بافت قدیمی منطقه مثل محلات

 
حصارك، کن، مرادآباد و باغ فیض از جمله مشکلات این منطقه است که لازم است طرح تفصیلی این محلات بازنگري شود. 

قاسمی با انتقاد از کندي ساخت ایستگاه هاي متروي خطوط 4 و6 و7 در این منطقه و همچنین بازپس گیري زمین هاي چمن



مصنوعی محلات گفت: کمبود آب جهت آبرسانی به فضاهاي سبز منطقه ، نبود فضاي سبز و پارك محله اي، عدم نگهداري مناسب
فضاي سبز شهرك آپادانا، تجمع زباله در قسمت هاي مختلف شهرك آپادانا، وجود پیاده روهاي نامناسب و غیر استاندارد در سطح

 
محلات منطقه، از دیگر مشکلات این منطقه است. 

وي در پایان افزود:متاسفانه در منطقه 5، 1399 ساختمان ناایمن شناسایی شده که با مکاتبه کاري نمی شود براي آن کرد و باید
جلوي فعالیت آنها را گرفت.



15 واحد کارگاهی در زاهدان به بهره برداري رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/05/21

زاهدان- ایرنا- 15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24 میلیارد و 700 میلیون ریال و یک واحد تولیدي امروز سه شنبه به
مناسبت روز حمایت از صنایع کوچک به صورت ویدئوکنفرانسی توسط معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در زاهدان به بهره

برداري رسید.

زاهدان- ایرنا- 15 واحد کارگاهی با سرمایه گذاري 24
میلیارد و 700 میلیون ریال و یک واحد تولیدي امروز سه
شنبه به مناسبت روز حمایت از صنایع کوچک به صورت
ویدئوکنفرانسی توسط معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت

 
در زاهدان به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایرنا رییس سازمان صنعت،معدن و تجارت
سیستان و بلوچستان در این مراسم گفت: کارخانه صنایع
غذایی سجاد یکتا در زمینی به مساحت 6 هزار متر مربع و
با زیربناي 2 هزار و 400 متر مربع در شهرك صنعتی

 
زاهدان ایجاد شده است. 

داودشهرکی میزان سرمایه گذاري این واحد تولیدي را 82 میلیارد و 560 میلیون ریال عنوان کرد و گفت: ماشین آلات این واحد

 
داخلی و به ارزش 26 میلیارد و 810 میلیون ریال است. 

وي ظرفیت تولید این کارخانه را 6 هزار تن انواع ماست،دوغ و شیر پاستوریزه عنوان کرد و افزود: با افتتاح این طرح براي 16 نفر به

 
صورت مستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان گفت: صنایع کوچک و متوسط براساس مزیت و قابلیت هاي بومی و
منطقه اي که دارا هستند بستر ساز توسعه صنعتی از طریق کارآفرینی، نوآوري و تغییر فناوري، پویایی صنعت، افزایش تولید ملی،

 
رونق تولید، توسعه صادرات و در نهایت ایجاد فرصت هاي شغلی و افزایش درآمد بر اقتصاد جهانی تاثیر گذارند. 

وي خاطرنشان کرد: 21 مرداد روز ملی حمایت از صنایع کوچک فرصت مناسبی براي گرامیداشت جایگاه صنایع کوچک و متوسط
است و با وجود کاستی ها و مشکلاتی که این روزها بیش از پیش آنها را احساس می کنیم با عزم و اراده اي دوچندان براي کمک به

 
رونق و جهش تولید و توسعه واحدهاي تولیدي و صنعتی تلاش خواهیم کرد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- افتتاح طرح 

- زاهدان





پرداخت 30 میلیارد تسهیلات بیمه بیکاري کرونا در همدان

منبع: ایسناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان گفت: تاکنون 30 میلیارد تومان تسهیلات
کرونایی به صاحبان شغل هاي آسیب دیده ثبت نامی در سامانه کارا پرداخت شده است.

مصطفی قربان فر در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه
تاکنون حدود 11 هزار بنگاه اقتصادي در سامانه کارا ثبت
نام کردند، افزود: این تعداد 15 هزار و 600 اشتغال فعال را
شامل می شود که در سامانه کارا در قالب 14 رسته از
مشاغلی که بیشترین آسیب را در شرایط کرونایی دیده اند،
قرار داده شده است که افراد و بنگاه هاي اقتصادي می
توانستند متناسب با رسته شغلی خود تسهیلات لازم را

 
دریافت کنند. 

وي با بیان اینکه افراد ثبت نامی در سامانه بیشتر به صورت خویش فرمایی و در قالب کسب و کارهاي خرد و کوچک هستند، ادامه
داد: این افراد تاکنون 145 میلیارد تومان تسهیلات بیمه بیکاري را درخواست داده اند که از این بین 115 میلیارد تومان آن در دست

 
بررسی و پرداخت است. 

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان با تاکید بر اینکه تسهیلات پرداختی از 16 میلیون
تومان تا 200 میلیون تومان نیازمند یک تا سه ضامن معتبر مورد تایید بانک عامل است، گفت: این تسهیلات با نرخ 12 درصد و با
بازپرداخت 24 ماهه است بنابراین از بانک هاي عامل تقاضا داریم که به دلیل نوع تسهیلات که به منظور پرداخت حقوق کارگرانی که

 
است در مدت شیوع کرونا درآمدي را کسب نکردند؛ نسبت به پرداخت این تسهیلات نهایت همکاري را با متقاضیان وام داشته باشند. 

قربان فر همچنین گفت: سامانه کارا براي ثبت نام جدید بسته است و درخواست جدیدي را ثبت نمی کند. امیدواریم که با کمک
دولت براي پرداخت تسهیلات بیمه کرونایی به بنگاه هاي اقتصادي و افرادي که به علت شیوع کرونا دچار ضرر و زیان اقتصادي شده

 
اند به چرخه اقتصادي برگردند. 

انتهاي پیام



300 هزار از فارغ التحصیلان البرز بیکار هستند

منبع: تابناكشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/05/21

 
300 هزار از فارغ التحصیلان البرز بیکار هستند 

مدیر امور اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز گفت: 300 هزار فارغ التحصیل و دانشجوي البرزي

 
بیکار هستند. 

به گزارش «تابناك البرز» ابراهیم شادمهر با اشاره به مشکل اشتغال فارغ التحصیلان استان اظهار کرد: نرخ بیکاري فارغ التحصیلان

 
البرزي 21.8 درصد است که نسبت به میانگین کشوري بالاتر است. 

وي ادامه داد: طبق آخرین آمار، در حال حاضر 547 هزار دانشجوي در حال تحصیل و فارغ التحصیل در استان حضور دارند که 300

 
هزار نفر آنها جویاي کار هستند و 235 هزار نفر از آنها مشغول به کار هستند. 

وي افزود: باید براي اتصال فارغ التحصیلان دانشگاهی به بازار کار به دنبال راهکارهاي عملی باشیم چون اصلا زیبنده البرز نیست که

 
رتبه 11 بیکاران فارغ التحصیل کشور را داشته باشد. 

این مسئول اضافه کرد: بدون شک با برگزاري دوره هاي کارآفرینی و مهارت هاي اشتغال تا حدودي می توان فارغ التحصیلان را براي

 
ورود به بازار کار آماده کرد. 

شادمهر در ادامه با اشاره به کاهش نرخ بیکاري در البرز توضیح داد: نرخ بیکاري البرز از 14درصد سال 97 به 12.8 در بهار امسال

 
رسیده که این امر حاصل فعالیت هاي اشتغالزایی، ارائه تسهیلات اشتغالزایی و جذب اعتبارات این حوزه بوده است. 

این مسئول با اشاره به بهبود شرایط اشتغال روستایی گفت: روستایی در البرز وجود ندارد که طرح اشتغال روستایی در آن اجرایی
نشده باشد و این امر نتایج زیادي به همراه داشته که جلوگیري از مهاجرت روستاییان به شهرها و بهبود وضعیت معیشت آنها بخشی

 
از آنها است. 

مدیر امور اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز افزود: طی سال هاي گذشته شاهد افزایش قابل توجه
جمعیت دام هاي سبک در روستاهاي استان هستیم که این امر به توسعه اقتصاد روستایی و اشتغالزایی منجر شده است.



تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت در شوراي هماهنگی اقتصادي سران قوا

/ روحانی: طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي، گامی مهم

در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس است

منبع: انتخابشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/05/21

حجت الاسلام والمسلمین روحانی، رییس جمهوري از تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا خبر داد و ابراز امیدواري کرد: دولت بتواند پس از تصویب نهایی

و تدوین شیوه اجرایی، آن را عملیاتی کند.

رییس جمهوري از تصویب کلیات طرح فروش داخلی نفت
و عرضه آن در بورس انرژي در جلسه روز گذشته شوراي
عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا خبر داد و ابراز امیدواري
کرد: دولت بتواند پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، آن را عملیاتی کند. 

به گزارش انتخاب از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري،
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در
یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي
دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در

زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله با تحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد:
دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر

 
درست و چرخه تولید بوده است. 

رییس جمهوري با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کار خود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید
از تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

وي طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر در راستاي
سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات این طرح در
جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه اجرایی، دولت

 
بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

رییس جمهوري با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم
بر مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و



 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

روحانی اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



روحانی: طرح فروش داخلی نفت گام مهمی ست

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، گفت: مردم باید در زمینه

 
تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند. 

به گزارش جهان نیوز، حجت الاسلام حسن روحانی رئیس
جمهور در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان
در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به
مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید
کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و
اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت

 
آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

 
اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

روحانی با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهار داشت: مردم باید در زمینه



تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ تلاشی
فروگذار نخواهیم کرد.



مردم در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد کشور،

اطمینان خاطر داشته باشند

منبع: رویداد 24شماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

رویداد24دحجت الاسلام حسن روحانی روز سه شنبه در
یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي
دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در
زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن
به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان،
تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش
براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل
نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده

 
است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

بیشتر بخوانید: جزئیات تازه از توافق سران قوا براي فروش نفت به مردمروحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي
هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه
گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال
پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگنا هاي به وجود آمده

 
در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده
از مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



براي حفظ معیشت مردم تلاش می کنیم/ فروش نفت در بورس گامی مهم در

مقابله با تحریم

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/05/21

رییس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

 
 حسن روحانی 

 
 

رییس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم باید در
زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ

 
تلاشی فروگذار نخواهیم کرد. 

به گزارش اقتصادآنلاین؛ حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر
تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست

 
ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 



روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

 
اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

پربیننده ترین تکذیب آغاز پذیره نویسی دارا دوم در شهریورماه 5 خبر مهم اقتصادي 1399/5/20 احتمال دو مرحله اي شدن همسان
سازي حقوق بازنشستگان خبر خوش براي سهامداران عدالت غیر مستقیم جزئیات اعطاي وام از طریق سهام عدالت اعلام شد



اشتغال و رشد اقتصادي رابطه یک به یک ندارند

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/05/21

در صورتی که بسیاري از کارشناسان اقتصادي معتقدند که با رشد اقتصادي, نرخ بیکاري کاهش می یابد. رئیس مرکز آمار در
یک بررسی این مسئله را زیرسوال برده و معتقد است که این دو مؤلفه رابطه یک به یک ندارند.

در صورتی که بسیاري از کارشناسان اقتصادي معتقدند که
با رشد اقتصادي, نرخ بیکاري کاهش می یابد. رئیس مرکز
آمار در یک بررسی این مسئله را زیرسوال برده و معتقد

 
است که این دو مؤلفه رابطه یک به یک ندارند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از تسنیم ، به طور طبیعی
رشد اقتصادي و کاهش نرخ بیکاري باهم رابطه مشخصی

دارند.به عبارت دیگر با افزایش تولید ناخالص داخلی و رشد اقتصادي این انتظار به وجود می آید که اشتغال ایجاد شود و بیکاري
کاهش پیدا کند.به اعتقاد کارشناسان اقتصادي نکته مهم در تعریف و تشریح این رابطه این است که هیچ راهی براي ایجاد اشتغال و
کاهش بیکاري وجود ندارد مگر اینکه سرمایه گذاري جدیدي انجام شود تا فعالیتی اقتصادي شکل بگیرد یا سرمایه گذاري براي

 
گسترش یک فعالیت اقتصادي صورت بگیرد. 

در این صورت وقتی فعالیت اقتصادي شکل بگیرد یا گسترش یابد، نیاز است تا عامل کار به عنوان یک نهاده مهم و اصلی در کنار
سرمایه به اشتغال برسد. این فرایند که از سرمایه گذاري آغاز شده است باعث افزایش اشتغال و کاهش بیکاري می شود. از طرف دیگر

 
این فرایند به رشد تولید ناخالص داخلی می انجامد که نشان دهنده شاخص رشد اقتصادي است. 

بنابراین به اعتقاد کارشناسان اقتصادي هیچ راهی غیر از رشد اقتصادي براي رفع مشکل بیکاري وجود ندارد چه بسا که تمام طرح
هایی که تحت عناوین مختلف ازجمله طرح خود اشتغالی، طرح ضربتی اشتغال، طرح بنگاه هاي زودبازده، فراگیروکاج و دیگر طرح

 
هاي مشابه آن به اجرا درآمد، ناموفق بودند و هیچ کدام نتوانستند تأثیر مثبتی در وضعیت اشتغال کشور بگذارند. 

علی رغم اینکه اکثر کارشناسان اقتصادي به رابطه بین رشد اقتصادي و بیکاري تأکید دارند, حسین زاده در بخشی از بررسی خود به

 
نفی رابطه بین رشد اقتصادي و بیکاري می پردازد. 

حالا جواد حسین زاده, رئیس مرکز آمار ایران به بررسی دلایل و شواهد سازگاري آمار هاي اشتغال و رشد اقتصادي ایران پرداخته

 
است. 

 
در این بررسی آمده است: 



یکی ازدغدغه ها و چالش هاي مهم نظام آماري کشور در حوزه آمارهاي اقتصادي ، تفسیر وتحلیل صحیح این آمارها است . به گونه
اي که هر تحلیلی باید مبتنی بر اصول و واقعیت هاي اقتصادي کشور باشد . در این میان نرخ بیکاري و نرخ رشد اقتصادي به عنوان
دو متغیر مهم کلان اقتصادي ، همواره مورد توجه صاحب نظران و سیاستگذاران اقتصادي بوده و هم به صورت مستقل و هم در
ارتباط با یکدیگر مورد تحلیل و تفسیر قرار می گیرد . نظر به این که بر مبناي نظریه هاي اقتصادي ، میان نرخ بیکاري و رشد
اقتصادي رابطه عکس وجود دارد ، اما آمار و اطلاعات واقعی اقتصاد ایران در برخی دوره ها این رابطه را به گونه اي دیگر نشان می
دهد ، گاهی در رسانه ها و برخی تفسیرها با تحلیل هاي بعضاً نادرست ، سعی در زیر سوال بردن صحت آمارهاي موجود می شود ، از
این رو برآن شدیم تا در این گزارش با واکاوي آمارهاي نرخ بیکاري و رشد اقتصادي ضمن تبیین اجزا ، نحوه محاسبه و تفسیر مستقل

 
هر کدام از این آمارها ، رابطه بین این دو متغیر بر اساس نظریه هاي اقتصادي و واقعیات اقتصاد ایران مورد بررسی قرار گیرد. 

در گزارش حاضر دلایل وجود روند ضد چرخه اي نرخ بیکاري از دو منظر عرضه وتقاضاي نیروي کار مورد بررسی قرار گرفته است . در
بخش عرضه نیروي کار ، مواردي از قبیل هزینه هاي تعدیل و جابجایی نیروي کار ، وجود اثر کارگران اضافی (ثانویه ) ، اثرات
جانشینی و درآمدي عرضه نیروي کار و ترکیب جمعیت شاغلان به لحاظ وضعیت شغلی مورد بررسی قرار گرفته اند. در سمت تقاضاي
نیروي کار و تابع تولید ضمن بررسی تفصیلی اجزاي نرخ رشد اقتصادي ، سهم نیروي کار و سرمایه از رشد اقتصادي و همچنین تاثیر

 
نفت بر رشد اقتصادي مورد بررسی و تحلیل قرار گرفته است . 

در این بررسی آمده است : بالا بودن هزینه تعدیل نیروي کار موجب کاهش انعطاف پذیري بازار کار در مواجهه با نوسانات اقتصادي
شده است به گونه اي که بسیاري از بنگاه هاي اقتصادي در شرایط رکود به جاي کاهش تعداد کارکنان با کاهش دستمزد و ساعات

 
کار به شرایط رکود واکنش نشان می دهد. 

کارگران ثانویه: این افراد در شرایط معمول خارج از نیروي کار هستند که در شرایط رکود به دلیل کم شدن درآمد نان آور اصلی
خانوار وارد بازار کار می شوند و باعث ایجاد اثر ضد چرخه اي در نرخ بیکاري و نرخ مشارکت می شود ارتباط بین چرخه هاي تجاري

 
نرخ مشارکت نیروي کار همچنین می تواند اثر جویندگان دلسرد توضیح داده شود. 

اثر جویندگان دلسرد توضیح می دهد که در دوران رکود بسیاري از افراد بیکار یافتن شغل را تقریباً غیرممکن می یابند و بنابراین
منصرف می شوند این کارگران به جاي تحمل هزینه هاي مرتبط با فعالیت هاي جستجوي شغلی تصمیم می گیرند که از بازار کار
خارج شوند در نتیجه نرخ مشارکت نیروي کار روند هم جهت با چرخه تجاري خواهد داشت و در زمان رکود کاهش یافته و به زمان

 
رونق افزایش می یابد. 

چرخه هاي تجاري هر دو اثر کارگران ثانویه (ضد چرخه),جویندگان دلسرد( موافق چرخه) را تولید خواهد کرد. بنابراین در صورتی که
از کارگران ثانویه غلبه کند وضعیت رکود اقتصادي افراد بیشتري را به ورود به بازار کار ترغیب می کند و این افراد افرادي هستند که

 
در تامین معاش خانواده خود به نان آور اصلی کمک می کنند. 

در صورتی که اثر جویندگان دلسرد غالب باشد نرخ بیکاري بالا در اقتصاد بسیاري از افراد را متقاعد می کند که به یافتن شغل پایان

 
دهند و از بازار کار خارج شوند. 

 
پس رابطه منفی یک به یک بین نرخ رشد اقتصادي و بازار وجود ندارد و باید به خالص این دو اثر توجه شود. 

یکی دیگر از دلایل عدم وجود رابطه منفی یک به یک بین نرخ رشد اقتصادي و بیکاري وجود دو اثر متفاوت رشد اقتصادي بر نرخ



 
بیکاري است به عبارت دیگر نرخ رشد اقتصادي دو اثر درآمدي و جانشینی بر نرخ مشارکت و در نتیجه نرخ بیکاري دارد. 

اثر جانشینی نرخ رشد اقتصادي منجر به افزایش نرخ مشارکت و کاهش نرخ بیکاري می شود و اثر درآمدي منجر به کاهش نرخ
مشارکت و در نتیجه افزایش نرخ بیکاري می شود.بنابراین برآیند این دو اثر چگونگی تاثیر نرخ رشد اقتصادي و نرخ بیکاري را

 
مشخص خواهد نمود. 

یکی دیگر از دلایل واکنش متفاوت نرخ بیکاري به نوسانات اقتصادي ترکیب وضعیت شغلی شاغلان است به گونه اي که با کمتر بودن
سهم افراد مزد و حقوق بگیر از کل شاغلان و بیشتر شدن سهم شاغلان کارفرما و کارکن مستقل تغییرات نرخ بیکاري غالباً اثر ضد

 
چرخه هاي تجاري خواهد داشت. 

پربیننده ترین تکذیب آغاز پذیره نویسی دارا دوم در شهریورماه 5 خبر مهم اقتصادي 1399/5/20 احتمال دو مرحله اي شدن همسان
سازي حقوق بازنشستگان خبر خوش براي سهامداران عدالت غیر مستقیم جزئیات اعطاي وام از طریق سهام عدالت اعلام شد



طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي پس از تصویب نهایی

عملیاتی می شود

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین
ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد،
اظهارداشت: مردم باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد
ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و
بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ تلاشی

 
فروگذار نخواهیم کرد. 

قدس آنلاین: حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز
سه شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در
زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت
بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست

 
و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی مؤثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاي سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي
کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ
اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

 
اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 



انتهاي پیام/



چگونه در کانادا سرمایه گذاري کنیم؟

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/05/21

کشور زیباي کانادا که در شمال قاره آمریکا واقع شده است به دلایل بسیاري همیشه یکی از مهاجرپذیرترین کشورهاي جهان
بوده است. به طوري که حدود بیست درصد از جمعیت 34 میلیونی آن را مهاجرین از کشورهاي مختلف تشکیل داده اند. این

کشور همچنین در فهرست سازمان ملل به عنوان یکی از بهترین مکان هاي جهان براي ...

 
 

کشور زیباي کانادا که در شمال قاره آمریکا واقع شده است به دلایل بسیاري همیشه یکی از مهاجرپذیرترین کشورهاي جهان بوده
است. به طوري که حدود بیست درصد از جمعیت 34 میلیونی آن را مهاجرین از کشورهاي مختلف تشکیل داده اند. این کشور

 
همچنین در فهرست سازمان ملل به عنوان یکی از بهترین مکان هاي جهان براي زندگی قرار دارد. 

از آنجا که اقامت کانادا مزایاي مختلف مالی، اجتماعی، پزشکی، زیرساختی، آموزشی، حرفه اي و فرهنگی را براي افراد متقاضی کار،
متقاضیان مهاجرت، کارآفرینان و سرمایه گذاران به همراه دارد، افراد بسیاري به دنبال راهی براي کسب اقامت دائم این کشورهستند.
درمیان روش هاي مختلف، کسب اقامت از طریق برنامه هاي سرمایه گذاري، یکی از مسیرهاي محبوب مهاجرت براي افراد مختلف
محسوب می شود. بررسی شاخص هاي اقتصادي مانند تولید ناخالص داخلی به خوبی نشان می دهد که کشورکانادا از نظر اقتصادي و
صنعتی از کشورهاي تراز اول جهان به حساب می آید. براین اساس این کشور می تواند یکی از مقاصد خوب براي سرمایه گذاري افراد
باشد. کانادا یکی از 10 کشوري محسوب می شود که شروع کار آسانی دارد. این امر به دلیل وجود منابع طبیعی غنی، داشتن نیروي
کار ماهر و یک دولت با ثبات است. کانادا در میان متقاضیان مهاجرت در جستجوي افرادیست که تمایل به سرمایه گذاري براي شروع
یک کسب وکار جدید را دارند و یا خواستار خرید یک کسب وکار هستند که از پیش وجود داشته باشد تا به نوعی منجر به کارآفرینی
در این کشور شوند. چرا که این کشور به کمک کسب سرمایه گذار جدید خارجی می خواهد از طریق متنوع سازي کسب وکارها و
توسعه ي آن ها، موفقیت مداوم اقتصاد خود را تضمین کند و به رشد و شکوفایی کلی کانادا کمک کند. در ادامه به بررسی مزایاي

 
سرمایه گذاري در کشور کانادا و چگونگی کسب اقامت از طریق سرمایه گذاري در این کشور خواهیم پرداخت . 

آیا به مزایاي سرمایه گذاري در کانادا فکر کرده اید سرمایه گذاري در کانادا به دلایل ویژگی هاي خاصی که این کشور دارد می تواند
عملی بسیار منطقی باشد. مثلا در مورد نیروي کار ماهر، 68٪ از بزرگسالانی که در انتاریو زندگی می کنند، داراي تحصیلات بعد از
متوسطه هستند و همین امر آن ها را به تحصیل کرده ترین جمعیت جهان تبدیل کرده است. شروع یک تجارت در انتاریو تضمین



 
خواهد کرد که کارکنان شما داراي صلاحیت حرفه اي بالایی هستند. 

در انتاریو مشاغل در مقایسه با مراکز تجاري در ایالات متحده با هزینه هاي پایین تري روبرو خواهند بود. همچنین هزینه ي مالیات،
هزینه هاي درمانی و مسکن نیز نسبت به آمریکا پایین تر است. به این دلیل و دلایل بسیار دیگر، دو شهر بزرگ انتاریو یعنی تورنتو و

 
اتاوا، در بین بهترین مکان ها براي زندگی و کار در جهان قرار دارند. 

همچنین ایالت بریتیش کلمبیا یکی از انعطاف پذیر ترین ، متنوع ترین و رقابتی ترین اقتصادهاي کانادا را داراست که آن را به عنوان
مقصد خوبی براي شروع یا توسعه ي کسب و کار جدید شما تبدیل می کند. پایتخت این استان، ونکوور در مسیرهاي تجارت جهانی
از جمله ایالات متحده، آسیا و مکزیک واقع شده است. و از آنجا که مشاغل به خوبی توسط دولت حمایت می شوند، شروع کار در این
ایالت آسان و ارزان تر است. ایالت بریتیش کلمبیا منابع تجاري سرشاري از جمله جمعیت 2.4 میلیون نفري و نیروي کار تحصیل

 
کرده دارد. 

انواع روش هاي سرمایه گذاري در کانادا که می توانند منجر به اقامت دائم بشوند براي اخذ اقامت دائم کانادا، روش هاي متعددي

 
وجود دارد: 

 
سرمایه گذاري در کانادا (فقط استان کبک) 

 
کارآفرینی در کانادا (کارآفرینی استانی) 

 
ویزاي استارتاپ کانادا 

در روش سرمایه گذاري پولی را تحت عنوان قرض به دولت کانادا می دهید، اما براي کارآفرینی استانی باید یک بیزینس را به صورت
کامل راه اندازي کنید. براي مهاجرت به کانادا از طریق طرح استارتاپ نیر باید یک ایده ي نو و کاربردي داشته باشید که قبل از شما
کسی آن را ثبت نکرده باشد. در این مقاله روش سرمایه گذاري در کبک، کارآفرینی استانی بریتیش کلمبیا و تورنتو را بررسی می

 
کنیم. 

 سرمایه گذاري در کبک در این برنامه نیاز نیست خود افراد
تجارتی را راه اندازي و یا مدیریت کنند. اما نیازمند سپرده گذاري 1200000 دلاري یا سرمایه گذاري 360 هزار دلاري است. مبلغ
1200000 دلار به عنوان قرض به دولت کانادا داده می شود و بعد از پنج سال بدون هیچ سودي به شخص بازپس داده می شود.



همچنین فرد متقاضی باید مبلغ 2 میلیون دلار سرمایه ي شخصی داشته باشد. این سرمایه می تواند ملک هم باشد، چرا که دولت
کانادا تنها می خواهد مطمئن شود که فرد مورد نظر تمکن مالی لازم را داراست. به افرادي که مراحل قانونی را با موفقیت پشت
سربگذارند، گواهی پذیرش از کبک براي مهاجرت به کانادا داده می شود. در این مرحله بعد از معاینات پزشکی و بررسی سو ء پیشینه

 
توسط مقامات فدرال مهاجرت، اقامت دائم به متقاضی و خانواده ي او داده می شود. 

کارآفرینی استانی بریتیش کلمبیا طی این برنامه شخص باید کسب وکار جدیدي را راه اندازي کند و یا یک کسب کار که از قبل در
استان بریتیش کلمبیا وجود داشته را خریداري کند و بهبود ببخشد. لازم است فرد متقاضی 200،000 دلار کانادا در این کسب وکار
سرمایه گذاري کند و حداقل براي یک شهروند کانادایی یا کسی که اقامت دائم کانادا را دارد شغل ایجاد کند. همچنین لازم است که
ارزش دارایی هاي شخص متقاضی حداقل معادل 600،000 دلار باشد. از دیگر موارد مهم براي متقاضیان این برنامه داشتن تجربه ي
مدیریتی 3 سال در 5 سال گذشته است. بعد از گذشت دو سال و طی مراحل قانونی از سوي ایالت بریتیش کلمبیا به داوطلبانی که

 
براساس مقرارت لازم پیش رفته باشند به همراه خانوادشان امکان درخواست براي اقامت دائم داده می شود. 

کارآفرینی استانی انتاریو در این برنامه فرد کارآفرین باید یک تجارت سودآور را پایه گذاري کند که در آن کالا بفروشد یا خدمت
خاصی را ارائه دهد. این کسب و کار باید دائمی باشد. همچنین باید بتواند در 20 ماه نخست براي دو شهروند یا مقیم کانادا ایجاد
شغل کند. از الزامات این برنامه این است که فرد متقاضی باید در پنج سال گذشته تجربه ي سه سال مدیریت ارشد یا مالکیت فعال
یک کسب و کار را داشته باشد. سرمایه شخصی فرد اگر قصد سکونت در تورنتو را دارد باید معادل 1،500،000 دلار کانادا باشد و در
مناطق دیگر ایالت انتاریو ارزش دارایی هاي فرد باید حداقل 800،000 دلار باشد. اگر منطقه ي هدف فرد مورد نظر تورنتو باشد باید
حداقل یک سوم از شرکت را کنترل کند و حداقل معدل 1،000،000دلار کانادا درآن سرمایه گذاري کند. در مناطق دیگر انتاریو این

 
مبلغ حداقلی به 500،000 دلار کانادا می رسد. 

چرا از طریق ادیسه اقدام کنید گروه مهاجرتی ادیسه پرونده هاي خود را با همراهی خانم نسرین میرزایی، وکیل عضو شوراي نظارت
بر مشاورین مهاجرت انجام می دهد. این گروه مشاوره هاي خود را بر پایه ي صداقت، اعتماد و دوستی ارائه می کند. این گروه با

 
استفاده از 45 نفر از افراد متخصص در حوزه ي مهاجرت بیش از 1100 پرونده را با موفقیت به پایان رسانده است. 

ادیسه با 16 سال سابقه و دفاتري در ونکوور، تهران، مشهد و اصفهان یکی از پیشروان عرصه ي مهاجرت بوده و همواره از کم ریسک

 
ترین و جدیدترین روش ها جهت اخذ اقامت دائم کانادا استفاده می کند. 

مراحل مهاجرت از طریق سرمایه گذاري در کانادا با شرکت ادیسه مشاوره تلفنی و حضوري با کارشناس ها و وکلاي شرکت ادیسه
(رایگان) عقد قرارداد و پس از آن ارسال چک لیست مدارك مورد نیاز براي متقاضی جمع آوري، ترجمه و آماده سازي مدارك توسط
شرکت ادیسه شامل مدارك شناسایی، ملکی و بیزینسی و ارسال آن ها دریافت نامه اي مبنی بر قبول شدن پرونده و ارسال کامل
مدارك و تکمیل فرم ها. فایل نامبر بعد از دو الی سه ماه ارسال خواهد شد دعوت به مصاحبه 9 تا 12 ماه پس از دریافت فایل نامبر
صورت می پذیرد مصاحبه ي حضوري در کبک به زبان فارسی. در این مصاحبه در مورد بیزینس و راه کسب سرمایه ي شما و... سوال
می شود. شرکت ادیسه شما را براي این مصاحبه آماده می کند. ارسال مبلغ سرمایه گذاري که دو حالت دارد :1- پرداخت 350 هزار
دلار کانادا 2- سپرده گذاري مبلغ 1.200.000 دلار کانادا در بانک هاي کانادا. درصورت قبولی متقاضی در مصاحبه، گواهی پذیرش

 
در کبک(CSQ) را از طریق ایمیل خود دریافت می کند. آزمایشات پزشکی و بررسی سوء پیشینه اخذ اقامت دائم کانادا 

پربیننده ترین قیمت دلار 21مرداد ماه 1399 موبایل سامسونگ چند؟ +جدول پیش بینی قیمت طلا در هفته جاري/ سکه بیش از
یک میلیون سقوط کرد خبر جدید همتی درباره گشایش اقتصادي! تکذیب آغاز پذیره نویسی دارا دوم در شهریورماه





راه حل بازکردن گره کور بیکاري چیست؟

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/05/21

آمارهاي رسمی حکایت از نزدیک به 3 میلیون بیکار دارد اما آمارهاي غیررسمی بیانگر بیکاري تا مرز11میلیون نفر در کشور
است. 17راهکار از سوي یک کارشناس اقتصادي براي حل بیکاري بیان شده است.

آمارهاي رسمی حکایت از نزدیک به 3 میلیون بیکار دارد
اما آمارهاي غیررسمی بیانگر بیکاري تا مرز11میلیون نفر
در کشور است. 17راهکار از سوي یک کارشناس اقتصادي

 
براي حل بیکاري بیان شده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از تسنیم، آمارهاي رسمی
از 2 میلیون و 500 هزار بیکار در کشور خبر می دهد اما
این تمام ماجرا نیست و بسیاري اعتقاد دارند که معیارهاي

 
تشخیص بیکاران و اشتغال یک ساعت در هفته صحیح نیست و شمار بیکاران کشور فراتر از آمارهاي رسمی است. 

به اعتقاد بسیاري از کارشناسان اقتصادي آمار بیکاران تا11 میلیون نفر نیز تخمین زده شده است. کشور ما راه زیادي براي حل

 
مشکل بیکاري در پیش دارد . 

حسن طائی اقتصاددان و عضو هیأت علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه طباطبائی معتقد است که براي حل معضل اشتغال باید به
سرمایه گذاري و تولید اندیشید و لازمه آن اتخاذ سیاست ها و خط مشی هاي منسجم و صحیح اقتصادي، مدیریت و تخصیص بهینه
منابع مالی، فیزیکی و انسانی مورد نیاز، سیاست هاي درآمدي و دستمزدي مطلوب، نرخ مناسب ارز و قیمت واقعی نهاده هاي تولید

 
و...، شروط لازم براي حل مسائل اقتصادي و مشکلات بازارکار کشور است. 

بنابر این گزارش کارشناسان بیان می کنند اگر معتقدیم بحران بیکاري مهم ترین و خطرناك ترین بحران اقتصادي، سیاسی و
اجتماعی جامعه ایران در سالهاي آینده است، در رتبه بندي اهداف ملی، «حل چالش بیکاري» باید به عنوان اولویت اول نظام سیاسی

 
یعنی تمام قواي کشور برگزیده شود. 

وضعیت اشتغال (رفع بیکاري) و راه کارهاي سید احمد میرزائی, نایب رییس و معاونت اقتصادي و امور بین الملل اتاق تعاون استان

 
یزد درباره بیکاري طی یادداشتی به وضعیت اشتغال و راه کارهاي آن پرداخت است. 

در این یادداشت آمده است: مشکل بیکاري در دهه هاي اخیر به صورت یکی از مسائل بسیار حاد کشورهاي توسعه نیافته در آمده
است در کشورهاي عقب افتاده جنبه هاي بیکاري در تارو پود جامعه نهفته و به صورت مزمن در آمده است و عقب ماندگی در فناوري

 
در پاره اي از موارد مشکلی لاینحل نشان می دهد. 



مشکل بیکاري در دهه هاي اخیر به صورت یکی از مسائل بسیار حاد کشورهاي توسعه نیافته در آمده است در کشورهاي عقب افتاده
جنبه هاي بیکاري در تارو پود جامعه نهفته و به صورت مزمن در آمده است و عقب ماندگی در فناوري در پاره اي از موارد مشکلی

 
لاینحل نشان می دهد. 

امروزه بیکاري بیش از پیش به منزله ي چشمگیرترین نشانه ي توسعه ناکافی در کشورهاي جهان سوم نمایان میشود.به هر حال از
لحاظ اجتماعی بیکاري در بسیاري از کشورهاي در حال توسعه و حتی در مناطق شهري آنها ،نسبت به کشورهایی که اکثریت نیروي
کار وسیعا متکی به درآمدهاي مزد و حقوق بگیري هستند و ساخته هاي کهن خانواده جاي خود را به خانواده هسته اي داده اند

 
،کمتر یک مشکل حاد شخصی است. 

 
تعریف بیکاري عموما در اقتصاد به کسی بیکار اطلاق می شود که سه ویژگی زیر در مورد او صدق نماید: 

 
شرایط کار داشته باشد . (در سن کار قرار داشته و شرایط احراز کار را داشته باشد) 

 
به دنبال کار باشد . (در جستجوي شغل باشد) 

 
کار پیدا نکند . 

 
مفهوم کنونی اشتغال تعاریف متعددي درباره اشتغال وجود دارد یکی از بهترین آنها سه جنبه یا سه بعد اشتغال توجه دارد: 

 
1: مشارکت در تولید 

 
2:منع درآمد 

 
3: ملاحظات اجتماعی و شخصی فعالیت 

در کل اشتغال وسیله اي است که هدفش کاربرد منابع به طور مستقیم یا غیر مستقیم براي ارضاء نیازهاي انسانی است قبل از هر

 
چیز باید قبول کرد که مفهوم اشتغال نمی تواند از کار جدا باشد . 

آموزش و اشتغال با گسترش امکانات و دوره هاي آموزشی و افزایش جمعیت با سواد در کشورهاي درحال توسعه ، بیکاري تحصیل
کرده ها به یکی از معضلات اساسی در این کشورها تبدیل شده است . قشر تحصیل کرده به دلیل اینکه سالیان متمادي را به کسب
علم و مهارت سپري کرده است و کم بیش با اوضاع و احوال دیگر کشورها و مجامع آشنائی دارد ، انتظار پیدا کردن شغلی متناسب با

 
میزان مهارت و تحصیلاتش را خواهد داشت. 

عوامل دخیل در بیکاري فارغ التحصیلان از جمله عوامل درونی که با مقوله اشتغال و کاریابی فارغ التحصیلان ارتباط دارند. عبارتند از:

 
عدم تناسب بین ظرفیت فعلی پذیرش دانشجو در دانشگاه و نیازهاي آتی بازار کار. 



 
عدم تناسب بین محتواي آموزش با مهارتهاي شغلی. 

 
عدم آگاهی جامعه و خانواده از تناسب بین نیاز جامعه و خواسته خانواده 

 
عدم توفیق دانشگاهها در ایجاد و تقویت روحیه علمی وانگیزه خدمت رسانی به جامعه در دانشجویان. 

 
مشخص نبودن حداقل قابلیتهاي علمی و عملی براي فارغ التحصیل شدن. 

12:عدم آشنایی اعضاي هیات علمی با فرایند و نحوه انجام امور در واحدهاي تولیدي و خدماتی مرتبط با رشته تحصیلی فارغ

 
التحصیلان. 

 
13: فقدان زمینه مناسب براي آموزشهاي علمی و کاربردي. 

 
عوامل بیرون که با مقوله اشتغال و کاریابی فارغ التحصیلان ارتباط دارند. عبارتند از : 

 
رواج نیافتن و مشخص نبودن فرهنگ کاریابی 

 
عدم توسعه بنگاههاي کاریابی خصوصی 

 
عدم توسعه کانونهاي فارغ التحصیلان و ناکارآمدي آنها در کاریابی و هدایت شغلی 

 
تعدد متقاضیان و رقابت شدید براي کسب مشاغل موجود 

 
رواج نیافتن فرهنگ کارآفرینی و کم بودن تعداد کارآفرینان 

 
وجود مشکلات اجرایی در پیاده کردن سیاستها و برنامه هاي کلان اشتغال. 

راه کارهاي رفع بیکاري: ما به مساله اشتغال باید از دومنظر توجه کنیم؛ اول اینکه اشتغال موجود حفظ گردد و دوم اشتغال جدید

 
ایجاد شود. از جمله راه حل هایی که براي رفع بیکاري پیشنهاد می گردد عبارت است از: 

1: آموزش هاي مهارتی ارائه آموزش هاي مهارتی به جوانان متناسب با نیاز جامعه و بازار کار زمینه ساز موفقیت زندگی فردي و
اجتماعی و رافع مشکل بیکاري آنهاست و تا زمانی که به ارتباط جدي آموزش با اقتصاد و اشتغال دقت نشود، شاهد اقتصاد ناپایدار و

 
انبوه کارشناسِ بیکار خواهیم بود. 

2: فراهم کردن حمایت هاي مشاوره اي و مددکاري 3: افزایش ساخت مسکن ساخت مسکن سبب ایجاد مشاغل متنوع می
شود.چنانچه این امر مورد توجه قرار بگیرد نه تنها نیاز اصلی اکثر جوانان که نیاز به مسکن است را تامین می کند ازطرفی سبب ایجاد

 
مشاغل متعدد گشته و همچنین کارگاه ها و کارخانه هاي کوچک و بزرگ هم می توانند ازآن بهره گیرند. 



4: توسعه جهانگردي و گردشگري با توجه به اینکه کشور ما و از جمله استان یزد از جاذبه هاي گردشگري(تاریخی و تفریحی) فراوان

 
برخوردار است با توجه بیشتر به این بخش می توان از این طریق باعث ایجاد شغل هاي جدید در جامعه شد. 

5: توسعه صادرات غیر نفتی - خدمات فنی مهندسی 6: توسعه فعالیت هاي عمرانی 7:توسعه فعالیت هاي تکنولوژي اطلاعات توسعه
فعالیت هاي آي تی سبب به کارگیري نیروهاي جوان و بااستعداد کشور می شود وسبب اشتغال زایی و همچنین موجب ارز آوري قابل

 
ملاحظه اي می شود. 

8: جلوگیري از قاچاق کالاها قاچاق کالا سبب می شود بسیاري از شرکت هاي تولیدي ورشکست شده و بسیاري از کارکنان آنها بیکار
شوند. قاچاق کارا کمر تولید داخل را می شکند. جلوگیري از قاچاق و حمایت از کالاي ایرانی سبب اشتغال زایی شده و از بیکاري

 
جلوگیري می کند. 

9: حمایت از کارافرینی و کار آفرینان و سرمایه گذاران این راهکار می تواند در اشتغال زایی بسیار موثر باشد. درعین حال، حمایت از
جوانان ایرانی و استعداد آنهادر زمینه هاي مختلف اعم از علمی و هنري باعث می شود آنها به خود باوري رسیده و بخش عمده اي از

 
نیروي جوان و فعال ازبیکاري رهایی یابند. 

10: آموزش جامعه ( خانواده) نسبت به فرهنگ صحیح کار، کارگر، کارفرما انجام تمامی کارها بین کارگر و کارفرما طبق قانون کار
مشخص می باشد پس نباید کارگر را آنچنان بزرگ و کارفرما را حقیر و بالعکس دانست. بنابراین باید برداشت هاي غلطی که در افکار
بعضی از خانواده ها می باشد را با آموزش درست و صحیح بین روابط کارگر و کارفرما چه از نظر بالا بردن کارکرد مفید نیروي کار و

 
چه از نظر شخصیتی فرهنگ سازي کنیم تا مانع از بیکاري افراد جامعه باشیم. 

11: متناسب کردن پذیرش دانشجو با نیاز اقتصادي اجتماعی این تناسب در سطوح مختلف آموزشی و خصوصا تمرکز بر تحصیلات
کاردانی فنی و حرفه اي(با هدف ورود مستقیم به بازار کار و صنعت) و تحصیلات عالیه؛ خاصه دوره دکترا (که نیروي متخصص و نخبه
مورد نیاز را فراهم می کند)، باید اعمال شده و از حجم زیاد پذیرش دانشجوي ارشد و خصوصا کارشناسی پرهیز شود. درعین حال،

 
کاهش پذیرش دانشجو و حتی دانش آموز در رشته هایی که حرفه محور نبوده و مورد نیاز جامعه نمی باشند، مورد نظر است. 

12: تنظیم نرخ بهره بانکی متناسب با شرایط اقتصادي کشور کاهش نرخ سود سپرده هاي بانکی و به تبع آن کاهش نرخ تسهیلات
پرداختی به کارآفرینان و سرمایه گذاران با هدف کاهش هزینه هاي استقراض و تامین مالی بخش خصوصی صورت می پذیرد و انتظار

 
می رود این امر منجر به رشد اقتصادي شود. 

13: معافیت هاي مالیاتی کارفرمایی به منظور تحریک کارفرمایان براي افزایش و ایجاد اشتغا ل زایی، معافیت هاي مالیاتی ابزاري
کارآمد در دست دولت و مجلس است. دولت ها می توانند بر اساس دو شاخص مدت زمان و درصد معافیت مالیاتی، انواع مختلفی از

 
طرح ها را تدوین و اجرا کنند. 

راه اندازي کسب وکارهاي جدید در مناطق محروم نیز از جمله مهم ترین اهداف این گونه طرح هاست که در کشور خودمان نیز این

 
راهبرد در حال اجراست. 

14: تهیه داده هاي اقتصاد محلی (بانک اطلاعات بومی) و به کارگیري علم بازاریابی استان ها باید بتوانند با بهره گیري از فعالیت هاي
علمی بازاریابی براي استان خود جایگاه مناسبی تعریف کرده و فعالان و سرمایه گذاران را به سمت خود بکشانند. بازاریابی از طریق



متمرکز شدن بر مزیت هاي رقابتی هر منطقه می تواند نقشی کلیدي در مقابله با بیکاري داشته باشد. فعالیت هاي اصلی بازاریابی

 
محلی می تواند شامل فراهم آوري فعالیت هاي ترفیعی-تشویقی، ایجاد و راه اندازي وب سایت هاي چندزبانه و تبلیغات باشد. 

15: توسعه و حمایت از کسب و کارهاي کوچک، استارت آپ ها، دانش بنیان ها با استقرار مراکز شتابدهنده در مناطق کم درآمد، می
توان پوشش و حمایتی مناسب براي آنان در نظر گرفت. دولت ها می توانند از روش هاي مختلف از جمله کاهش یا حذف مالیات،
تامین مالی و پرداخت یارانه این مراکز را حمایت کنند. با تقویت فضاي شتاب دهنده ها و مراکز رشد از طریق ارائه خدمات مشترك
تجاري (کارهاي اداري - خدماتی، امنیت و...)، استفاده از تجهیزات (کامپیوتر، تلفن، دستگاه فکس و...) و سایر امکانات (ناهارخوري،
اتاق جلسات و...) علاوه بر کاهش هزینه هاي این مراکز، شبکه هاي اطلاعاتی و تبادل ایده میان کارآفرینان تسهیل شده و همین امر

 
منجر به افزایش اشتغا ل زایی پایدار خواهد شد. 

16: ایجاد مشاغل خانگی امروزه مشاغل خانگی و خرد، نقش بسیار زیادي در رفع معضل بیکاري و ایجاد شغل هاي جدید ایفا می
کنند و با دریافت تسهیلاتی اندك می توانند اشتغال گسترده اي را در جامعه ایجاد کنند. همچنین این مشاغل می توانند علاوه بر

 
تاثیر در رشد و توسعه اقتصادي، در زمینه توسعه اجتماعی نیز تغییرات مثبت ایجاد کنند. 

به طوري که بسیاري از کارها در دنیاي عصر دیجیتال، نیازي به حضور شما ندارد؛ از آموزش گرفته تا مشاوره. همه این ها، مشاغل

 
خانگی هستند که مصداق هاي کسب وکار اینترنتی یا کارآفرینی دیجیتالی محسوب می شوند که درآمد دلاري دارند. 

از جمله آن ها: طراحی نقشه، آموزش زبان، ساخت صنایع دستی، طراحی پارچه و لباس، طراحی اپ، مشاوره فنی و مهندسی، مشاوره

 
تغذیه، حسابداري، مدیریت پرتفو در بازار بورس، نظارت و بازرسی دوره اي و حوزه هاي مختلف دیگر را می توان نام برد. 

17: توسعه و حمایت از مشاغل روستایی با اجراي طرح حمایت از مشاغل روستایی علاوه بر ایجاد اشتغال جدید، باعث حفظ اشتغال
موجود در سراسر کشور شده است به طوري که یکی از اهداف اجراي این قانون، مهاجرت معکوس به روستاها بود که با پرداخت

 
تسهیلات به طرح هاي اشتغال روستایی تا حدودي قابل اجراست. 

 
براي مثال مشاغلی چون کشاورزي، دام داري، صنایع دستی و ... نمونه هایی از آن است. 

پربیننده ترین تکذیب آغاز پذیره نویسی دارا دوم در شهریورماه 5 خبر مهم اقتصادي 1399/5/20 احتمال دو مرحله اي شدن همسان
سازي حقوق بازنشستگان خبر خوش براي سهامداران عدالت غیر مستقیم جزئیات اعطاي وام از طریق سهام عدالت اعلام شد



8053 شغل در شهرك هاي صنعتی احیا شد

منبع: عصر صنعتشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران از احیا 468 واحد راکد و 8053 اشتغال در شهرك
هاي صنعتی در سال جاري خبر داد و گفت که پس از اجرا و پیاده سازي پروژه توسعه خوشه هاي کسب و کار اشتغال

ذینفعان خوشه 18 درصد نسبت به قبل از شروع رشد داشته است.



دولت همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و تدابیري در جهت

کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است/ تدوین

نقشه راه اقتصادي براي سال پایانی دولت و در راستاي گشایش در ...

منبع: ریاست جمهوريشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

 
دکتر روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت: 

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز سه
شنبه در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی
اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و
اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و
لزوم هدایت آن به مسیر تولید و مقابله باتحریم و جنگ
اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي

همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده

 
است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

دکتر روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر
مبناي جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست
هاي کلان در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با
جنگ اقتصادي دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و

 
گشایش هایی را در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

 
اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 



شناسه خبر: 116726



مردم در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد کشور،

اطمینان خاطر داشته باشند

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

به گزارش حوزه جامعه خبرگزاري تقریب، حجت الاسلام
والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در یکصد و پنجاه
و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، با اشاره
به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم
نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید
و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد:
دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و
اجراي سیاست ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و

 
هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.



گام هاي بزرگ صنعتی با چرخ دنده هاي کوچک؛ صنایع کوچک چرخ دنده

تولید داخلی

منبع: تابناكشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/05/21

 
گام هاي بزرگ صنعتی با چرخ دنده هاي کوچک؛ صنایع کوچک چرخ دنده تولید داخلی 

 
همزمان با سالروز گرامیداشت روز ملی صنایع کوچک به بررسی تاثیر گذاري این صنف بر تولید و جهش تولید پرداخته ایم. 

به گزارش تابناك سمنان: به میانه سالی نزدیک می شویم که
مقام معظم رهبري آن را جهش تولید نامگذاري کرد و این جهش
تولید تحقق پیدا نخواهد کرد مگر با توجه به بخش هاي کوچک
صنعتی. با آوردن نام صنعت اسامی شرکت هاي بزرگ در ذهن
همه نقش می بندند، اما بازیگران اصلی این حوزه صنایع کوچکی
هستند که در هزاران نقطه از کشور فعالیت کرده و مثل چرخ

 
دنده هاي کوچکی موتور صنعت کشور را به حرکت در می آورند. 

امروز به نام این چرخ دنده هاي کوچک( صنایع کوچک) نامگداري شده است تا براي یک بار در سال هم که شده مسئولان بیشتر به
این چرخ دنده ها توجه کنند. امروز موتور صنعت در کشور ما تحت فشار یکی از سخت ترین شرایط اقتصادي فعالیت می کند و از پا

 
نیفتاده، اما بی توجهی به هر یک از صنایع کوچک و پایین دست می تواند به معناي توقف زنجیره تولید و خاموشی این حرکت باشد. 

اصغر مصاحب معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی گفت: صنایع کوچک بدون شک یکی از پایه هاي
توسعه توان صنعتی داخل کشور و یکی از پایه هاي تحقق جهش تولید است و به همین دلیل هفته اي به عنوان صنایع کوچک،

 
کارآفرینی و اشتغال نامگذاري شده است. 

مصاحب بیان کرد: شرایط کرونایی، تحریم ها و سایر فشار هایی واحد هاي کوچک صنعتی را بیش از سایر بخش ها تحت فشار قرار

 
داد، اما تولید کنندگان کشور فعالیت خود را ادامه دادند. 

یک هزار و 200 واحد صنعتی تا پایان سال احیا می شوند او با اشاره به تفاوت هایی که بین کار آفرینی و اشتغال وجود دارد، بیان
کرد: از سال 91 تا پایان سال 98، 8 هزار و 636 واحد صنعتی غیرفعال، مجددا راه اندازي و براي 123 هزار و 514 نفر شغل ایجاد

 
شد. در چهار ماه نخست امسال هم هفت هزار و 600 نفر در 432 واحد صنعتی احیا شده کوچک و متوسط جذب شدند. 

اظهار کرد: از ابتداي امسال، 432 واحد احیا شد که اشتغال 7 هزار و 600 نفري را به همراه داشت. تا پایان امسال تعداد واحد هاي

 
احیا شده به بیش از هزار و 200 به واحد هاي خواهد رسید. 

افزایش چند هزارتایی تعداد واحد هاي کوچک و متوسط فعال صنعتی در چند مدت اخیر خبر از بهبود شرایط براي فعالیت آن ها می



دهد. این واحد هاي صنعتی هر چند کوچک نامیده می شوند، اما نقش بزرگی در صنعت کشورمان دارند. با در نظر گرفتن هزاران هزار
واحد کوچک و متوسطی که در گوشه و کنار کشور وجود دارند و ظرفیت بزرگی که هر کدام از آن ها در تولید دارند می توان نقش
بزرگشان را درك کرد. تنها در تهران حدود 6 هزار واحد صنعتی وجود دارد که تنها بخشی از ظرفیت هاي خالی و غیر فعال در این

 
استان است. 

سید ایمان حیاتی معاون صنایع کوچک استان تهران در گفت وگو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه
خبرنگاران جوان، با تاکید بر اهمیت توجه به صنایع کوچک گفت: در استان تهران 5820 واحد صنعتی به بهره برداري رسیده و
3400 طرح صنعتی داریم که بنا بر برنامه ریزي هاي انجام شده، از این میان، 1000 طرح را تا پایان سال به بهره برداري می رسانیم.
حمایت هایی از این صنایع کوچک انجام می شود که از جمله آن ها معرفی واحد به ستاد تسهیل براي وام، ارائه تسهیلات براي خرید
ماشین آللات ساخت داخل با کارمزد تک رقمی، حمایت براي عضویت در بورس و فرا بورس و مواردي از این قبیل براي این صنایع در

 
نظر گرفته شده است. 

فروش محصولات صنایع کوچک به صورت آنلاین حیاتی ادامه داد: در بخش توسعه بازار یارانه هایی براي اعزام هیئت تجاري به
نمایشگاه هاي داخلی و خارجی و سایر موارد در این حوزه در نظر گرفته شده است. براي کاهش وابستگی، توسعه استاندارد ها و

 
کمک به رشد بهتر این واحد هاي صنعتی تلاش می کنیم. 

او بیان کرد: صنایع کوچک استان تهران 25 درصد از صنعت استان در شهرك هاي صنعتی مستقر هستند که 100 هزار اشتغال
مستقیم را در خود به وجود آورده است. یکی از اقدامات مناسبی که براي بهبود شرایط این واحد ها انجام شده توسعه بازار و فروش

 
الکترونیک به صورت جدي است؛ فروش اینترنتی محصولات واحد هاي صنعتی را حمایت مادي و معنوي می کنیم. 

 
معاون صنایع کوچک استان تهران بیان کرد: تا به امروز 52 واحد تعطیلی شده را به چرخه تولید بازگرداندیم. 

بدون شک توجه به تولید و صنعت تنها راه نجات اقتصاد کشور و صنایع کوچک و متوسط مهم ترین راه حل بهیود صنعت و تولید
است. توجه به صنایع کوچک و متوسط را می توتن مهم ترین راه نجات اقتصاد کشور دانست، اما اغلب زیر سایه صنایع بزرگ، مورد

 
کم توجهی قرار می گیرند. 

محسن صالحی نیا معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی
ایران طی پیامی به مناسبت روز ملی صنایع کوچک گفت: بدون تردید توسعه صنایع کوچک رمز توسعه فعالیت هاي اقتصادي در دهه
هاي آینده است؛ چرا که این صنایع از طریق چهار مجراي کارآفرینی، نوآوري و تغییر فنآوري، پویایی صنعتی و ایجاد اشتغال و درآمد،

 
بر اقتصاد جهانی تأثیر می گذارند. 

او بیان کرد: طی سه دهه اخیر عوامل زیادي باعث تغییر ساختار صنعتی و رشد و ترویج بیش از پیش صنایع کوچک و متوسط شده
اند که از مهمترین آن ها می توان به تشدید رقابت جهانی، افزایش تقاضا براي محصولات متنوع، تغییرات محتوایی و کیفی در بازار
هاي جهانی، حرکت به سوي منطقه اي و جهانی شدن بازارها، مشتري محور شدن تولیدات با استفاده از امکانات و جلوگیري از

 
هدررفت منابع اشاره کرد. 

صالحی گفت: باید همواره مورد توجه دستگاه هاي اجرایی و خدمات رسان مرتبط با بخش صنعت و تجارت کشور قرار گیرد. راه

 
رسیدن به توسعه پایدار و همه جانبه ایران اسلامی عبور از مسیر توسعه و توانمند سازي صنایع کوچک و متوسط است. 



امروز این اعضاي کوچک و مهم صنعت در کشورمان نه فقط تحت فشار تحریم ها و مشکلات اقتصادي، بلکه تحت فشار بی توجهی

 
مسئولان هستند. 

جشن گرفتن روز ملی صنایع کوچک براي صنعتگرانی تمام سال در سایه بی توجهی بوده اند چندان دردي از آن ها دوا نخواهد کرد.
یک سال پر از مشکلاتی مثل اختلال در تامین مواد اولیه تا دردسر هاي تامین نقدینگی گذشت تا دوباره نوبت به اعضاي کوچک

 
خانواده صنعت برسد و میتوانیم امیدوار باشیم که اینبار توجه ها خلاصه به 21 مرداد نشود. 

 
لطفا مارا در شبکه هاي اجتماعی یاري کنید: 

 
اینستاگرام تابناك سمنان 

Email: semnantabnak@gmail.com



حدود 22 درصد از فارغ التحصیلان البرز بیکار هستند

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیر امور اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان البرز گفت: 300 هزار فارغ التحصیل و دانشجوي البرزي بیکار

 
هستند. 

ابراهیم شادمهر در بازدید از دفتر خبرگزاري ایسنا البرز با اشاره به
مشکل اشتغال فارغ التحصیلان استان اظهار کرد: نرخ بیکاري فارغ
التحصیلان البرزي 21.8 درصد است که نسبت به میانگین کشوري

 
بالاتر است. 

وي ادامه داد: طبق آخرین آمار، در حال حاضر 547 هزار دانشجوي در حال تحصیل و فارغ التحصیل در استان حضور دارند که 300
هزار نفر آنها جویاي کار هستند و 235 هزار نفر از آنها مشغول به کار هستند.وي افزود: باید براي اتصال فارغ التحصیلان دانشگاهی به
بازار کار به دنبال راهکارهاي عملی باشیم چون اصلا زیبنده البرز نیست که رتبه 11 بیکاران فارغ التحصیل کشور را داشته باشد.این
مسئول اضافه کرد: بدون شک با برگزاري دوره هاي کارآفرینی و مهارت هاي اشتغال تا حدودي می توان فارغ التحصیلان را براي ورود
به بازار کار آماده کرد.شادمهر در ادامه با اشاره به کاهش نرخ بیکاري در البرز توضیح داد: نرخ بیکاري البرز از 14درصد سال 97 به
12.8 در بهار امسال رسیده که این امر حاصل فعالیت هاي اشتغالزایی، ارائه تسهیلات اشتغالزایی و جذب اعتبارات این حوزه بوده
است.این مسئول با اشاره به بهبود شرایط اشتغال روستایی گفت: روستایی در البرز وجود ندارد که طرح اشتغال روستایی در آن
اجرایی نشده باشد و این امر نتایج زیادي به همراه داشته که جلوگیري از مهاجرت روستاییان به شهرها و بهبود وضعیت معیشت آنها

 
بخشی از آنها است. 

مدیر امور اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز افزود: طی سال هاي گذشته شاهد افزایش قابل توجه

 
جمعیت دام هاي سبک در روستاهاي استان هستیم که این امر به توسعه اقتصاد روستایی و اشتغالزایی منجر شده است. 

منبع ایسنا



معاون رییس جمهوري: دولت درصدد رفع دغدغه اشتغال و مسکن جامعه

ایثارگري است

منبع: ایرناشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/05/21

همدان- ایرنا- معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: تلاش دولت تدبیر و امید رفع مشکلات
پیش روي جامعه ایثارگري به ویژه در بخش مسکن و اشتغال است.

همدان- ایرنا- معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید
و امور ایثارگران گفت: تلاش دولت تدبیر و امید رفع
مشکلات پیش روي جامعه ایثارگري به ویژه در بخش

 
مسکن و اشتغال است. 

سعید اوحدي رو سه شنبه در دیدار با نماینده ولی فقیه و
امام جمعه استان همدان یادآوري کرد: پیش از حضور در
همدان دیداري با استاندار داشتیم که در این دیدار دغدغه
هاي جدي جامعه ایثارگان مبنی بر اشتغال و مسکن مطرح

 
و پیشنهادهایی براي رفع آن ارائه شد. 

وي اضافه کرد: به منظور ساخت 2 هزار و 200 واحد مسکن براي جامعه ایثارگري امروز تفاهم نامه اي با هدف تامین زمین مورد نیاز

 
براي ساخت این میزان مسکن و علاوه بر این تفاهم نامه اي براي اشتغال فرزندان ایثارگران منعقد می شود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران توضیح داد: بر اساس قانون جامع خدمات ایثارگري و طبق ماده 21 سهم مشخصی براي استخدام
خانواده ایثارگران در دستگاه ها تهیه شده بود اما در بند ج ماده 87 قانون برنامه ششم توسعه کشور دولت مکلف شد در طول اجراي

 
برنامه تمامی فرزندان شهدا و جانبازان بالاي 70 درصد را به استخدام درآورد. 

اوحدي افزود: رییس جمهوري در مدت 2 ماهه گذشته زمینه تصویب پنج مصوبه خوب و مهم در راستاي اشتغال فرزندان جامعه
ایثارگري را فراهم کرده همچنین طبق رایزنی هاي صورت گرفته با رییس سازمان اداري و استخدامی کشور، تمهیدات لازم براي

 
استخدام خانواده ایثارگران فراهم شده است. 

وي ادامه داد: قرار است آزمونی شهریور امسال برگزار شود که خانواده شهدا و ایثارگر با حضور و شرکت در این آزمون از ماده 21

 
قانون جامع خدمت رسانی به ایثارگران که سهم 25 درصدي براي این خانواده ها پیش بینی شده استفاده می کنند. 

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران اضافه کرد: سپس آزمون اختصاصی براي فرزندان شهدا و جانبازان بالاي

 
70 درصد برگزار شده تا تعهد پیش بینی شده براي دولت در برنامه ششم توسعه کشور عملی شود. 

اوحدي اظهار داشت: در طول هفته گذشته با مصوبه قوي دولت درباره پرداخت مطالبات جامعه ایثارگري، تا پایان دولت دوازدهم



 
100 درصد مطالبات پرداخت می شود. 

وي گفت: با هماهنگی و همکاري سازمان برنامه بودجه ، بنیاد شهید اولین نهادي بود که پاداش خانواده شهدا را سرعت بخشید در

 
حالیکه این پاداش از سال 95 پرداخت نشده بود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران ادامه داد: یکی دیگر از مطالبات که از سال 91 بخش عمده از آن باقی مانده بود، تعیین تکلیف

 
ماده 38 قانون جامع خدمات رسیدگی به امور ایثارگران بود که این مطالبات نیز با حمایت دکتر نوبخت پرداخت شد. 

اوحدي درباره ماده 38 توضیح داد: این ماده داراي سه ضلع بوده که این اضلاع سازمان برنامه بودجه براي تامین اعتبار، بنیاد شهید

 
براي پرداخت این مطالبات بر اساس آمار و ستاد کل نیروهاي مسلح براي صادر کردن احکام است. 

وي افزود: به دنبال تامین اعتبار، رقمی به صورت علی الحساب پرداخت شد اما با توجه به اینکه حجم کار سنگین بود ستاد کل
نیروهاي مسلح نتوانست احکام را صادر کند و مقرر شد ستاد کل نیروي هاي مسلح تا هفته آینده احکام را صادر کرده تا بنیاد شهید و

 
امور ایثارگران بتواند مطالبات را به طور کامل تسویه کند. 

سعید اوحدي معاون رییس جمهوري در سفر یک روزه پس از حضور در گلزار شهداي همدان و اداي احترام به مقام شامخ شهیدان با

 
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه همدان دیدار کرد. 

امضاي تفاهم نامه تامین زمین و ساخت مسکن و ایجاد اشتغال و کارآفرینی با استاندار همدان براي ایثارگران و دیدار با خانواده شهدا

 
از دیگر برنامه هاي سفر یک روزه به این استان است. 

 
برچسب ها 

 
- بنیاد شهید و امور ایثارگران جمهوري اسلامی ایران 

 
- همدان 

 
- اشتغال زایی 

 
- سعید اوحدي 

- مسکن



مطالبات ایثارگران تا پایان دولت پرداخت می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/05/21

سعید اوحدي صبح امروز با حضور در گلزار شهداي همدان از پرداخت مطالبات ایثارگران تا پایان دولت خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید
و امور ایثارگران کشور در بدو ورود به همدان با همراهی
مدیران استان با حضور در گلزار شهداي همدان و نثار گل

 
به مقام شامخ شهدا اداي احترام کرد. 

معاون رئیس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور
ایثارگران گفت: بر اساس مصوبه دولت، همه مطالبات

 
ایثارگران تا پایان دولت دوازدهم پرداخت می شود. 

اوحدي بیان کرد: با نگاه ویژه رییس جمهوري در هیات دولت به

 
خاندان معظم شهدا و ایثارگران مصوبات خوبی داشتیم. 

او امضاي تفاهم نامه تامین زمین و ساخت مسکن و ایجاد
اشتغال و کارآفرینی با استاندار همدان براي ایثارگران را از اهداف

 
سفر یک روزه به این استان عنوان کرد. 

معاون رئیس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و
هیات همراه با همراهی استاندار همدان و جمعی از مسوولان با حضور نمادین بر سر مزار شهید مدافع حرم حاج حسین همدانی و
مزار شهید علی خوش لفظ با اداي احترام به مقام شامخ شهیدان با آرمان هاي امام راحل (ره) با نثار صلوات و فاتحه تجدید میثاق

کرد.



مرکز مهارت آموزي بانوان سرپرست خانوار راه اندازي شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/05/21

به گزارش گروه شهري خبرگزاري فارس، محمد جواد
رشیدي درباره راه اندازي مرکز مهارت آموزي بانوان
سرپرست خانوار اظهارداشت: اشتغال در کاهش آسیبهاي
اجتماعی حوزه بانوان به ویژه بانوانی که در بستر زندگی

 
خانوادگی دچار معضل شده اند،  نقش مهمی دارد. 

وي گفت: به منظور اشتغال زایی براي بانوان سرپرست
خانوار و توانمندسازي این قشر، مطابق با هماهنگی هاي

انجام شده و استفاده از ظرفیت بالقوه سراي محلات، مرکز مهارت آموزي کوثر ویژه تولید پوشاك در سراي محله آگاهی راه اندازي

 
شد. 

رشیدي با اشاره به تجهیز و راه اندازي این مرکز طی ماه هاي اخیر افزود: با عنایت به این اصل که مهم ترین مسوولیت مراکز مهارت
آموزي کوثر کارآفرینی اجتماعی براي بانوان است، درحال حاضر با فراهم کردن زمینه اشتغال براي بانوان سرپرست خانوار در این
مرکز همراه با در نظر گرفتن پوشش بیمه اي وزارت کار، علاوه براشتغال زایی و توانمندسازي، فرصت آموزش نیز براي بانوان

 
سرپرست خانوار ایجاد شده است تا مقدمات حضور آنان در بازارکارفراهم شود. 

معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه با تاکید بر اهمیت ایجاد زمینه فعالیت هاي اقتصادي براي بانوان سرپرست خانوار و هدایت
آنان به سوي کارآفرینی و اشتغال زایی بیان کرد: در همین راستا ضمن تلاش براي افزایش ظرفیت جذب بانوان سرپرست خانوار در

 
مرکز مهارت آموزي سراي محله آگاهی، گسترش مراکز مهارت آموزي بانوان در منطقه نیز در دستور کار این معاونت قرار دارد. 

وي یادآور شد: بانوان سرپرست خانوار ساکن در منطقه که علاقمند به اشتغال بوده و یا داراي مهارت در زمینه هاي مرتبط با دوخت
پوشاك هستند می توانند بامراجعه به اداره امور بانوان معاونت اموراجتماعی و فرهنگی منطقه از بستر آموزش و کار در مرکز مهارت

 
آموزي بهره مند شوند. 

انتهاي پیام/



اختتامیه جشنواره رادیویی کار و تولید| رادیو یکی از مهم ترین حامیان

تولیدکنندگان کشور است

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/05/21

مدیر رادیو اقتصاد گفت: مدیر شبکه رادیویی اقتصاد با تاکید بر آنکه رسانه و به ویژه شبکه هاي رادیویی یکی از مهم ترین
حامیان تولیدکنندگان به شمار می روند یادآور شد: اقتصاد، علمی است که در کنار پیچیدگی؛ پویایی و شتاب بسیاري دارد.

 
خبرگزاري فارس: اختتامیه جشنواره رادیویی کار و تولید| رادیو یکی از مهم ترین حامیان تولیدکنندگان کشور است 

مدیر رادیو اقتصاد گفت: مدیر شبکه رادیویی اقتصاد با تاکید بر
آنکه رسانه و به ویژه شبکه هاي رادیویی یکی از مهم ترین
حامیان تولیدکنندگان به شمار می روند یادآور شد: اقتصاد،

 
علمی است که در کنار پیچیدگی؛ پویایی و شتاب بسیاري دارد. 

به گزارش خبرگزاري فارس، مراسم اختتامیه مسابقه آثار کوتاه
رادیویی جشنواره کار و تولید دوشنبه 20 مردادماه هم زمان با
میلاد باسعادت حضرت امام موسی کاظم(ع) با حضور فرهاد

دژپسند وزیر امور اقتصاد و دارایی، حمید شاه آبادي معاون صداي صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران، محمدرضا مهدیار اسماعیلی
مدیر رادیو اقتصاد و جمعی از کارآفرینان و برنامه سازان رادیویی در استودیوي شماره یک ساختمان شهداي رادیو معاونت صدا برگزار

 
شد. 

 
رسانه بهترین ابزار فرهنگ ساز در کشور 

وزیر امور اقتصاد و دارایی در اختتامیه مسابقه آثار کوتاه رادیویی کار و تولید رادیو اقتصاد با اشاره به اینکه لایحه دو فوریتی در مجلس
براي افزایش سرمایه شرکت ها و تعمیق بورس از مالیات ها داریم اضافه کرد:این باور که مؤدیان خودشان بیایند و داوطلبانه مالیات

 
حقه خود را بدهند نیاز به فرهنگ سازي دارد و رسانه به بهترین وجه می تواند فرهنگسازي کند. 

وي افزود: بازار سرمایه، کریدور مهمی براي تأمین مالی بنگاه ها و هدایت نقدینگی به سمت تولید است، رسانه هاي گروهی به ویژه
رسانه ملی باید با کار رسانه اي، مردم را آگاه کنند و به این باور برسانند که در بازار سرمایه با مطالعه و مشاوره عمل کنند و از

 
تصمیمات هیجانی پرهیز کنند. 

وزیر اقتصاد ادامه داد: به جرأت می گویم کشور ما داراي دارایی هاي فیزیکی، مالی و انسانی بیشماري است، اگر بتوانیم عزم را جزم و

 
از این دارایی ها به نحو حداکثري استفاده کنیم، می توانیم با سهولت و سرافرازانه، مشکلات و موانع را پشت سر بگذاریم. 



وي گفت: از رادیو اقتصاد و دیگر رسانه هاي گروهی و اصحاب هنر، انتظار می رود این باور و دغدغه را در جامعه نهادینه کنند که از

 
هر چه داریم به بهترین نحو استفاده کنیم. 

وزیر اقتصاد افزود: باید در فضایی مثبت، هم افزایی در جامعه را ایجاد کنیم و با وحدت کلمه، ایران را در اقتصاد جهانی به جایگاهی
برسانیم که شایسته آن است و براي اینکه از همه دارایی هایمان به بهترین نحو استفاده کنیم فقط به دانش نیاز نداریم بلکه بیشتر به

 
باور نیاز داریم. 

وي اضافه کرد: دو محور اساسی تحقق جهش تولید، بهره برداري حداکثري از ظرفیت ها و سرمایه گذاري هاي موجود و افزایش بهره

 
وري در استفاده از منابع است. 

دژپسند گفت: امروز اقبال نسبت به بازار سرمایه بسیار عالی است، اما مردم نباید با برخی اقدام ها، شکنندگی سبد دارایی هاي خود را

 
بالا ببرند، زیرا بورس در سطح جهان، پذیرش ریسک را در ذات خود به همراه دارد. 

وي افزود: از سال 91 تا کنون، سه سال رشد سرمایه گذاري مثبت بوده و در بقیه سال ها منفی شده است. همچنین نرخ بهره برداري

 
از ظرفیت هاي تولید در کشور، حدود 50 درصد است و در هر دو این موارد، تامین مالی ثابت و سرمایه در گردش را نیاز داریم. 

دژ پسند تصریح کرد: نظام اقتصادي ایران بانک محور است، وقتی صحبت از تامین مالی می شود، بانک ها مورد توجه قرار می گیرند

 
و بیماري بدتر آنکه، هر بنگاهی با عارضه روبرو شود، فکر می کند باید وام بگیرد تا مشکلش حل شود. 

وي گفت: امروز بانکداري کشور در آستانه تحول است و در ماه هاي گذشته از سیستم هایی رونمایی شده که می توان در آن بدون

 
مراجعه به بانک، حساب باز کرد، تسهیلات گرفت و احراز هویت کرد. 

وزیر امور اقتصادي و دارایی گفت: مجاري تامین مالی در کشور متنوع شده، امروز براي تامین مالی ثابت، نیاز به مراجعه به بانک از
سوي صنایع کوچک و متوسط نیست، همچنین بنگاه هاي بزرگ می توانند با مراجعه به بازار سرمایه به تامین سرمایه هاي مورد نیاز

 
بپردازند که یک کریدور قابل اعتماد براي تامین منابع است. 

وي درباره مفهوم اقتصاد مقاومتی گفت: برخی به غلط تصور می کنند در اقتصاد مقاومتی باید حصاري به دور خود کشید، اما اینطور

 
نیست و باید با جهان پیرامونی ارتباط داشت و از تامین مالی خارجی و فناوري هاي نوین بهره مند شد. 

وزیر امور اقتصادي و دارایی گفت: موضوع روانی در گمرك و به ویژه در واردات کالا هاي سرمایه اي واسطه اي و مواد اولیه که بیش از

 
85 درصد واردات کشور را تشکیل می دهند، باید مورد توجه قرار گیرد. 

 
رسالت رسانه؛ معرفی ظرفیت ها و فرصت هاي ملی ناشناخته حوزه اقتصاد 

معاون صداي صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران نیز با اشاره به شعار سال و تاکید مقام معظم رهبري بر اولویت مفاهیم اقتصادي
گفت: تأکیدات رهبر معظم انقلاب در ارتباط مستقیم با فعالیت و رسالت اصحاب رسانه است و رادیو نیز با توجه به ارتباط نزدیک با

 
زندگی و معیشت مردم باید تلاش کند تا ظرفیت ها و فرصت هاي ملی ناشناخته حوزه اقتصاد را بیش از پیش معرفی کند. 



حمید شاه آبادي در اختتامیه جشنواره کار و تولید با اشاره به آنکه بی تردید مفهوم اقتصاد مقاومتی باید توسط متخصصان این حوزه
تبیین شود یادآور شد: دراین میان رادیو اقتصاد در راستاي ماموریت هاي خود در حوزه مفاهیم خُرد و کلان اقتصاد به عنوان دغدغه

 
هاي جدي کشور، تلاش می کند تا به تکلیف خود به عنوان یک رسانه مردمی عمل کند. 

وي یادآور شد: یکی از مهم ترین رسالت هاي رادیو برقراري پل ارتباطی میان مردم و دولت در راستاي روشنگري در زمینه هاي
مختلف است. البته نباید فراموش کرد که رسانه باید در حوزه اقتصاد به عنوان یکی از کلان ترین حوزه هاي ارتباط میان مردم و

 
دولت، نقش جدي تري داشته باشد. 

 
تاکید بر مفهوم اقتصاد، ریشه در مبانی دینی اسلام دارد 

شاه آبادي «مدیریت افکار عمومی و هدایت رفتار ملی» را یکی از مهم ترین وظایف رادیو دانست و تصریح کرد: در این میان برنامه
سازي و برنامه سازان حوزه معاونت صدا با رویکرد و نگاه مردمی باید تلاش کنند تا نقش جدیدي را در حوزه رسانه شنیداري و شبکه

 
هاي رادیویی از جمله شبکه رادیویی اقتصاد در عصر و زمانه حاضر ایفا کنند. 

وي ادامه داد: در فرهنگ دینی ما بر مفهوم اقتصاد کار و تلاش بارها اشاره شده و این مفاهیم ریشه عمیقی دارد. به همان اندازه که در
نگاه دینی ما مال اندوزي، حب دنیا و فراموشی آخرت مذموم است به همان اندازه و شاید بیشتر مفاهیمی چون فرهنگ کار، تلاش و

 
به دست آوردن روزي حلال و سبک زندگی مبتنی بر کارآفرینی بارها مورد تاکید قرار گرفته است. 

شاه آبادي یادآور شد: در این اوصاف کشور، ایران نباید در کنار تمام افتخاراتش در حوزه اقتصادي خود دستش را به سوي بیگانگان
دراز کند و اینجاست که مفهوم فرصت سازي از تهدیدها از جمله تحریم هاي ظالمانه اقتصادي که توسط امریکا و رژیم اشغالگر قدس

 
و حامیان آن ها صورت می گیرد یکی از مهم ترین بسترها به ویژه در حوزه اقتدار اقتصادي براي کشورمان به شمار می رود. 

معاون صداي رسانه ملی با اشاره به آنکه حوزه رسانه و به ویژه شبکه هاي رادیویی، رسالت و وظیفه شان روایت گري هدفمند فعالیت
دولت مردان است، گفت: رسانه به دنبال آنست تا رفتار فردي مردم را در حوزه اقتصاد اصلاح کند. در این میان یکی از مهم ترین
رویکردهاي ما براي برگزاري جشنواره کار و تولید، تشویق مردم به سوي کارآفرینی مبتنی بر فکر، اندیشه و خلاقیت است. نباید
فراموش کنیم که سرمایه شاید یکی از ارکان اقتصادي باشد اما رکن اول نیست و تبیین این مسئله بر دوش فعالان رسانه و برنامه

 
سازان رسانه اي است. 

وي افزود: انتظار من نیز از برنامه سازان آنست که اصحاب رسانه در راستاي فرمایشات و منویات مقام معظم رهبري تذکر و تلنگر خود
در حوزه رسالت رسانه اي و برنامه سازي را براي فاصله گرفتن از مفهوم واردات، بیدار کردن وجدان آگاه مردم و تلاش بر حوزه تولید

 
بیش از پیش استوار کنند. 

 
فرهنگ استفاده از کالاي ایرانی هنوز در جامعه به خوبی جا نیفتاده است 

شاه آبادي با اشاره به آنکه فرهنگ استفاده از کالاي ایرانی هنوز آن گونه که شایسته است میان عموم جامعه جاي خود را باز نکرده
است، یادآور شد: هنوز براي برخی از مردم خرید کالاي ایرانی قبح دار و این در شرایطی است که ما نباید به دنبال کالاهاي خارجی
باشیم و این رفتاري مذموم است به ویژه کالاهایی که می توان آن ها را با سرمایه و اتکا به نیروي متخصص و کار جوان در کشور

 
تولید کرد. 



شاه آبادي تصریح کرد: ماموریت ما مانند ماموریت عرصه جهادگران نظامی و جهادگران سلامت که این روزها در خط مبارزه با ویروس
کرونا که باید تمام قد قدردان زحمات آن ها باشیم در حوزه اقتصادي بسیار قابل توجه است. باید به کار خود بیش از پیش توجه

 
کنیم. 

 
وي افزود: اگر پاي اقتصاد در کشور می لنگد، بخشی از این آسیب را باید در حوزه رسانه و فعایت هاي آن جستجو کرد. 

 
قدرت تبدیل فرصت از تهدیدها را تاریخ انقلاب ثابت کرده است 

معاون صدايِ صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران با تاکید بر آنکه راه نرفته در حوزه برنامه سازي در گونه هاي مختلف ازجمله در
حوزه اقتصاد بسیار زیاد است یادآور شد: نگاه اصحاب رسانه باید بر رصد خلل ها و آسیب ها باشد و متولیان نیز باید از ظرفیت و
فرصت هاي ایجاد شده که رسانه از جمله شبکه هاي رادیویی با توجه به ضریب نفوذ بالاي شان میان مردم ایجاد می کنند، استفاده

 
کنند. 

وي ادامه داد: هر وقت توانسته باشیم بیشترین مشارکت مردم را در امور کلان کشور با خود به همراه داشته باشیم همواره توانسته ایم
فرصت هاي بی بدیلی را از تهدیدهاي موجود ایجاد کنیم و این را تاریخ چهار دهه انقلاب شکوه مند اسلامی به وضوح ثابت کرده

 
است. 

 
اقتصاد مقاومتی نیازمند تبیین مواضع رهبري 

فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا (ص) نیز در مراسم اختتامیه مسابقه آثار کوتاه رادیویی کار و تولید افزود: نیازمند تبیین مواضع

 
و تفکر رهبر معظم انقلاب در حوزه اقتصاد مقاومتی هستیم. 

وي اضافه کرد: همه تلاش این قرارگاه، الگوسازي و گفتمان سازي در خصوص اقتصاد مقاومتی و خودباوري و خود اتکایی مردم،

 
جوانان و اقتصاد مقاومتی است. 

سعید محمد گفت: امروز با جنگ اقتصادي می خواهند دولت را به چالش بکشند و نظام را ناکارامد جلوه دهند بنابراین فعالان

 
اقتصادي باید دست به دست سربازان جنگ نرم یعنی رسانه ها بدهند تا از این عرصه بگذریم. 

وي ادامه داد: امروز در جنگ نرم، آسیب زیادي می بینیم، چون دشمن دیده نمی شود و با استفاده از کلمات وارد جنگ می شود

 
ضمن اینکه خیلی براین شیوه مسلط است، پس کار رسانه هاي رسمی و مجازي، بسیار پیچیده است و نیاز به عزم جدي دارد. 

 
رادیو یکی از مهم ترین حامیان تولیدکنندگان در کشور 

مدیر شبکه رادیویی اقتصاد با تاکید بر آنکه رسانه و به ویژه شبکه هاي رادیویی یکی از مهم ترین حامیان تولیدکنندگان به شمار می
روند یادآور شد: اقتصاد، علمی است که در کنار پیچیدگی؛ پویایی و شتاب بسیاري دارد. در این میان مخاطبان اقتصادي وقت ندارند
تا یک ساعت برنامه بشنوند و درنهایت یک دقیق محتوا را دریافت کنند. انتظار آن ها در عصر و زمانه حاضر آن است که در بازه زمانی
کوتاه چند دقیقه اي به اندازه چند ساعت محتوا دریافت کنند. به همین سبب است که ترکیب ماهیت اقتصاد و ضرباهنگ تند آن و

 
ترکیب آن با خصوصیات برنامه سازي رادیو به عنوان یکی از مهم ترین اولویت هاي برنامه سازان در حوزه اقتصاد تعریف شده است. 



وي با اشاره به نخستین جشنواره آثار کوتاه رادیویی با محوریت کار و تولید گفت: در بازه زمانی کوتاهی از انتشار فراخوان تا زمان
اختتامیه این جشنواره 245 اثر از سراسر کشور به دست ما رسید. آثاري که در راستاي جهش تولید به عنوان شعار سال که توسط

مقام معظم رهبري به آن اشاره شده بود توانستند تا مخاطبان را با نگاهی متفاوت به مفاهیم کلان و خرد اقتصاد آشنا کنند.



«آب شیرین» اثر برگزیده جشنواره کار و تولید شد

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/05/21

نمایش «آب شیرین» از رادیو نمایش در بخش تهیه کنندگی جشنواره کارو تولید برگزیده شد.

 
خبرگزاري پانا: «آب شیرین» اثر برگزیده جشنواره کار و تولید شد 

نمایش «آب شیرین» از رادیو نمایش در بخش تهیه کنندگی

 
جشنواره کارو تولید برگزیده شد. 

به گزارش روابط عمومی رادیو نمایش، اشرف السادات اشرف نژاد
تهیه کننده نمایش رادیویی «آب شیرین » در این باره گفت:
نمایش «آب شیرین» از مجموعه نمایش هاي کوتاه «مسیر تازه»
است که به موضوع کارآفرینی و تولید دستگاهی که شیرین

 
کننده آب است، می پردازد. 

وي افزود: این نمایش که در بخش تهیه کنندگی از رادیو نمایش موفق به دریافت جایزه و عنوان اثر برگزیده شده است حاصل تلاش

 
گروهی من و همکاران کاربلد و حرفه اي ام در رادیو نمایش است. 

گفتنی است جشنواره کار و تولید به همت رادیو اقتصاد برگزار شده است که به بررسی آثار کوتاه رادیویی با موضوع کارآفرینی در
چندین بخش پرداخته است و نمایش «آب شیرین» به تهیه کنندگی اشرف السادات اشرف نژاد از رادیو نمایش توانسته در میان 11

اثر در بخش تهیه کنندگی این جشنواره ، برگزیده شود.



مرکز مهارت آموزي بانوان سرپرست خانوار راه اندازي شد

منبع: نماشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/05/21

معاون اجتماعی و فرهنگی شهرداري منطقه 11 تهران از راه اندازي مرکز مهارت آموزي کوثر با هدف توانمند سازي و اشتغال
زایی بانوان سرپرست خانوار در مرکز شهر تهران خبر داد.

معاون اجتماعی و فرهنگی شهرداري منطقه 11 تهران از
راه اندازي مرکز مهارت آموزي کوثر با هدف توانمند سازي
و اشتغال زایی بانوان سرپرست خانوار در مرکز شهر تهران

 
خبر داد. 

به گزارش نما،محمد جواد رشیدي درباره راه اندازي مرکز
مهارت آموزي بانوان سرپرست خانوار اظهارداشت: اشتغال
در کاهش آسیبهاي اجتماعی حوزه بانوان به ویژه بانوانی
که در بستر زندگی خانوادگی دچار معضل شده اند، نقش

 
مهمی دارد. 

وي گفت: به منظور اشتغال زایی براي بانوان سرپرست خانوار و توانمندسازي این قشر، مطابق با هماهنگی هاي انجام شده و استفاده

 
از ظرفیت بالقوه سراي محلات، مرکز مهارت آموزي کوثر ویژه تولید پوشاك در سراي محله آگاهی راه اندازي شد. 

رشیدي با اشاره به تجهیز و راه اندازي این مرکز طی ماه هاي اخیر افزود: با عنایت به این اصل که مهم ترین مسوولیت مراکز مهارت
آموزي کوثر کارآفرینی اجتماعی براي بانوان است، درحال حاضر با فراهم کردن زمینه اشتغال براي بانوان سرپرست خانوار در این
مرکز همراه با در نظر گرفتن پوشش بیمه اي وزارت کار، علاوه براشتغال زایی و توانمندسازي، فرصت آموزش نیز براي بانوان

 
سرپرست خانوار ایجاد شده است تا مقدمات حضور آنان در بازارکارفراهم شود. 

معاون امور اجتماعی و فرهنگی منطقه با تاکید بر اهمیت ایجاد زمینه فعالیت هاي اقتصادي براي بانوان سرپرست خانوار و هدایت
آنان به سوي کارآفرینی و اشتغال زایی بیان کرد: در همین راستا ضمن تلاش براي افزایش ظرفیت جذب بانوان سرپرست خانوار در

 
مرکز مهارت آموزي سراي محله آگاهی، گسترش مراکز مهارت آموزي بانوان در منطقه نیز در دستور کار این معاونت قرار دارد. 

وي یادآور شد: بانوان سرپرست خانوار ساکن در منطقه که علاقمند به اشتغال بوده و یا داراي مهارت در زمینه هاي مرتبط با دوخت
پوشاك هستند می توانند بامراجعه به اداره امور بانوان معاونت اموراجتماعی و فرهنگی منطقه از بستر آموزش و کار در مرکز مهارت

 
آموزي بهره مند شوند. 

فارس



پولشویی 27میلیاردي در یک فیلم سینمایی

منبع: پایگاه خبري 598شماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/05/21

روزنامه فرهیختگان با داریوش بابائیان بازیگر و تهیه کننده سینما درباره پولشویی در سینما گفتگو کرده است.

به گزارش پایگاه 598، روزنامه فرهیختگان با داریوش بابائیان بازیگر و تهیه کننده سینما درباره پولشویی در سینما گفتگو کرده

 
است. 

 
داریوش بابائیان: 

متاسفانه از اواخر دهه 80 و اوایل دهه 90، یک سري آدم با
پولشویی وارد گردونه سینما شدند و نسبت همه چیز را تغییر
دادند. مثلا من زمانی که «زهرعسل» را می ساختم (1381)،
دستمزد محمدرضا گلزار هفت میلیون تومان بود، شهاب حسینی
چهارمیلیون تومان گرفت، به مهناز افشار حدود 12 میلیون

تومان دادیم. ولی با ورود آن آدم ها، دستمزدها یک مرتبه به 100 میلیون و 200 میلیون تومان رسید که این روند با تداوم در دهه
90، میلیاردي شد. سینما را دگرگون کردند و دولت هم مواد اولیه، اجاره و ادواتش را گران کرد و به این ترتیب صنعت سینما را
اتوماتیک وار به نابودي کشاندند. در این زمان، اکران سینما، باندبازي شد. وقتی باندبازي باشد و فیلمی بیاید و 40 میلیارد بفروشد،
تنها همان گروهی که پول آنچنانی آوردند و آن را توزیع کردند، می توانند اکران کنند و نمی گذارند شمایی که دوسه میلیارد خرج

 
کرده اي، تعداد زیادي سینما در اختیار داشته باشی. 

این طور می شود که امثال من نمی توانیم آن مبالغ را در سینما بریزیم. حتی اگر از جیب خودمان بگذاریم یا سرمایه گذار هم
بیاوریم، باید بتوانیم برگشت سرمایه داشته باشیم که باتوجه به این باندبازي ها نمی توانیم. متاسفانه هرکاري کردیم با کمک وزارت
ارشاد، جلوي این روال را بگیریم، نتوانستیم. وزارت ارشاد واقعا بی خیال بود و مدیران کوتاه مدت و بعضا کوته فکري داشت. حتی

 
برخی از این مدیران خودشان دوست داشتند این آدم ها باشند. اینها به ریشه سینما لطمه زدند. 

نباید فکر کنیم با این بودجه ها و آن حمایت هاي مافیایی در اکران، فیلم هاي عالی و خوبی ساخته و نمایش داده شد. مثلا همین
فیلم «ما همه با هم هستیم» را درنظر بگیرید. یک جوانی می آید و با پولشویی، 27 میلیارد را به سینما می آورد و می دهد دست
یکی دو نفر از حرفه اي ها. اینها فیلم می سازند و از تمام بازیگران چهره استفاده می کنند. وقتی فیلم را تماشا می کنی، می بینی که
گلزار از این ساختمان می رود به آن ساختمان. از این گوشه دوربین می رود آن طرف دوربین. نقشی ندارد؛ هم بازیگران مان را از بین
می برند، هم فیلم را از بین می برند و هم سلیقه مخاطب را نابود می کنند، به طوري که مخاطبان طی سه روز نخست نمایش فیلم به
سینماها هجوم می آورند تا ببینند این چه فیلمی است که این همه هنرپیشه بزرگ دارد. فیلم در سه روز اول، 6 میلیارد می فروشد و
طی دوماه، چهارمیلیارد دیگر هم می فروشد و این طور با 10 میلیارد فروش، به زمین می خورد. خب، برگردان این فیلم سه میلیارد



 
تومان است که این مبلغ هم صرف تبلیغات اثر شده. به این ترتیب 27 میلیارد تومان صرف شده، براي طرف مهم نیست. 

وقتی فیلم هایی از این دست می آید، تهیه کنندگان خصوصی مثل من چگونه می توانند با آنها رقابت کنند؟ در چنین شرایطی ما با
بودجه زیر دومیلیارد، فیلم هایی می سازیم تنها براي اینکه حضور داشته باشیم و بازهم اگر بخواهیم چهره هاي جدید بیاوریم، می

 
بینیم که نمی توانیم با آن فیلم ها رقابت کنیم. 

من همین الان هم از «بابک زنجانی» دفاع می کنم. من درمورد «بابک زنجانی»، حرف خودش را می زنم که او سرباز دولت بود. در دوره
تحریم به ایران خیلی خدمت کرد. بودجه آورد و محصولات دولت را برایشان فروخت و درصدي پورسانت گرفت. اتفاقا «بابک زنجانی»
چرا الان هست؟ چون می خواهد برود و پول ها را بیاورد. ولی از همین بلبشویی که درست کرده اند که «تو خوبی» و «تو بدي»،
ترس و وحشت دارد. می ترسد بیرون بیاید چون کار هاي مثبتی انجام داد. مگر کارآفرینی «بابک زنجانی» کم بوده؟ من از او بی دلیل
دفاع نمی کنم ولی ایشان با کار کردن، اقتصاد یک سري هلدینگ ها را راه انداخت، بانکداري کرد، هواپیمایی که الان در ایران درحال
پرواز به داخل و خارج از کشور است را چه کسی وارد کرد؟ همان بودجه  هایی است که از آن درآمد هاي سنگین حاصل از فعالیت
مشخص خودش به دست آورد، خرید کرد و آورد داخل ایران. نمی خواهم بگویم ایشان در خارج از کشور پولی ندارند یا سودي از
فعالیت هایش نکرد، نه، ولی خدمات بسیاري هم انجام داد.من نمی خواهم حرف سیاسی بزنم ولی اگر «بابک زنجانی» جزء دارودسته
اي بود که اسمش باید مدام آورده می شد، در دوره اي که رئیس قوه قضائیه و... عوض شدند، باز باید اسم این آدم را بیشتر می بردند
ولی می دانند که او در دوره خودش، کار کرد. همین الان که تحریم هستیم، خیلی از دولتمردان دوست دارند «بابک زنجانی» هایی
داشتند که بتوانند کارشان را انجام دهند ولی تحریم آن دوره در ادامه به نفع ایران شد چون تولید داخلی راه افتاد و به همین دلیل

امروز ما کمتر به «بابک زنجانی» ها نیاز داریم.



مردم در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد کشور،

اطمینان خاطر داشته باشند

منبع: ایلناشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، اظهارداشت: مردم
باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و بدانند براي حفظ معیشت و

دارایی آنان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.

رئیس جمهور با تاکید مجدد بر اینکه دولت تا آخرین
ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد،
اظهارداشت: مردم باید در زمینه تلاش دولت براي ایجاد
ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند و
بدانند براي حفظ معیشت و دارایی آنان از هیچ تلاشی

 
فروگذار نخواهیم کرد. 

به گزارش ایلنا، حجت الاسلام حسن روحانی روز سه شنبه
در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی

اقتصادي دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر
تولید و مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست

 
ها وتدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگناهاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندیهاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده از
مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخشهاي فعال

اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد.





خوشه هاي صنعتی حلقه مفقوده جهش تولید در کرمان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - کرمان - ایرنا - خوشه هاي صنعتی به عنوان مجموعه اي از بنگاه ها با هدف توسعه تولیدات دانش محور
داخلی، در مقابله با تحریم ها نیز می توانند ضمن نیازسنجی اولیه، به عنوان سازمان هاي میانجی زنجیره ارزش افزوده استان

کرمان را ارتقا دهند و همراه با اشتغالزایی زمینه تحقق جهش تولید را فراهم آورند.

فصل اقتصاد - کرمان - خوشه هاي صنعتی به عنوان
مجموعه اي از بنگاه ها با هدف توسعه تولیدات دانش محور
داخلی، در مقابله با تحریم ها نیز می توانند ضمن
نیازسنجی اولیه، به عنوان سازمان هاي میانجی زنجیره
ارزش افزوده استان کرمان را ارتقا دهند و همراه با

 
اشتغالزایی زمینه تحقق جهش تولید را فراهم آورند. 

برخی کشورهاي توسعه یافته امروزي همزمان با انقلاب
هاي صنعتی، حمایت از تولیدات داخلی را در مسیر صعودي توسعه خود کلید زدند و امروزه با تولیدات مختلف جلودار پیشرفت همه
جانبه دنیا شده اند، به عنوان مثال برخی کشورهاي نوپاي اروپایی با کاهش مالیات ها بر تولید، پرداخت تسهیلات و یافتن بازار فروش

 
براي محصولات تولیدي خود، حمایت از تولید داخلی خود را آغاز کردند . 

این حمایت ها در نهایت موجب هدایت مردم و سرمایه هاي سرگردان به حوزه تولید شد که در این زمینه افزایش واحدهاي تولیدي
خرد و متوسط زمینه جهش در تولیدات متنوع ، اشتغالزایی، صادرات و درآمدزایی و نهایتا در درازمدت به توسعه یافتگی کشورها

 
ختم می شود. 

توسعه اشتغال و کسب و کار طی سالیان گذشته مورد توجه بسیاري از نهادها و دستگاه هاي کشورهاي مختلف قرار گرفته و هر یک
از این نهادها طی یک مدل مشخص اقدام به ارائه خدمات و مداخلات توسعه اي می کنند و با توجه به تغییر مستمر محیط متلاطم
کسب و کارهاي امروزي، بسیاري از منابع علمی مرتبط با مدیریت استراتژیک و توسعه کسب و کار، بر دست یابی به مزیت رقابتی

 
پایدار تأکید دارند. 

هم راستا شدن با تغییرات فناوري و قواعد و مقررات بازار به منظور بقاي اقتصادي امري الزامی است و شرکت هایی قادر به پایداري و
توسعه هستند که بتوانند با توجه به ارزیابی مداوم نیازهاي بازار و ضرورت هاي فناوري، مدل کسب و کار مناسب تري نسبت به رقبا

 
انتخاب کنند. 

از آنجایی که عمدتا بنگاه هاي خرد و کوچک در خوشه هاي کسب و کار ایفاي نقش می کنند و این بنگاه ها به تنهایی توان رقابت و
توسعه در بعد کلان را ندارند لذا توجه به مدل هاي اقتصاد منطقه اي همچون مدل خوشه کسب و کار اهمیتی ویژه می یابد تا از

 
طریق آن بتوان فرایند توسعه متوازن را در یک منطقه تحقق بخشید. 

اهمیت توسعه صنعتی در کشورهاي در حال توسعه موجب شده است تا بسیاري از کشورها شکل گیري و تقویت صنایع کوچک و
متوسط در مناطق صنعتی را در قالب خوشه به عنوان یک استراتژي توسعه صنعتی منطقه اي مورد نظر قرار دهند و از آن به عنوان

 
راهبردي اشتغال زا که در عین حال قادر به بهبود توان رقابت شرکت ها و افزایش صادرات آنهاست، بهره برداري کنند. 

 
مزیت هاي توسعه خوشه هاي صنعتی 



مشاور شرکت شهرك هاي صنعتی استان کرمان به مزیت هاي توسعه خوشه هاي صنعتی پرداخت و گفت: بررسی خوشه هاي

 
صنعتی در 2 دهه گذشته به منظور شتاب بخشیدن به رشد اقتصادي و ایجاد اشتغال از اهمیت خاصی برخوردار شده است. 

هادي امیري افزود: خوشه هاي صنعتی به واسطه تقسیم کار تخصصی، همکاري بین صنایع، یادگیري تعاملی و سایر اموري که براي

 
رقابتی تر شدن صنایع لازم اند می توانند الگوي مناسبی براي توسعه صنعتی محسوب شوند. 

وي بیان داشت: خوشه صنعتی، به تمرکز پیوند یافته بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط با پیشینه تاریخی در یک
فضاي جغرافیایی (عمدتاً در کلان شهرها و حومه آن) می گویند که این بنگاه ها با افزایش سطح دانش و نوآوري هاي خود براي
استفاده بهینه از منابع و دست یابی به مزایاي گوناگون به همکاري و رقابت می پردازند و با چالش ها و فرصت هاي یکسانی مواجه

 
می باشند. 

 
وضعیت خوشه هاي صنعتی کرمان در مسیر توسعه 

مدیر پروژه مطالعه فراگیر، شناسایی و اولویت بندي خوشه هاي کسب و کار استان کرمان نیز گفت: این استان با توجه به ظرفیت
هاي بی نظیر صنعتی ، معدنی و کشاورزي و با هدف توسعه صنایع کوچک و متوسط، به شناسایی و اولویت بندي خوشه هاي صنعتی
پرداخته است که در این میان، خوشه هایی از قبیل خرماي بم، پسته رفسنجان، فرش کرمان و راور و محصولات گلخانه اي جنوب در
حال حاضر توسعه یافته هستند که علاوه بر آنها برخی از خوشه هاي با ظرفیت بالا، مجددا شناسایی شده و در مراحل اولویت بندي

 
قرار دارند. 

رضوان احمدي زاده افزود: شناسایی و اولویت بندي خوشه هاي صنعتی مطابق با آمار و اطلاعات معتبر ارگان هاي مختلف استانی و

 
کشوري و همچنین بر اساس دانش و تجارب مدیران و خبرگان استانی انجام می شود. 

وي با اشاره به عناوین خوشه هاي شناسایی شده و قابل توسعه در استان کرمان گفت: از این دست می توان به ماشین آلات و قطعات
صنعتی رفسنجان، پسته کرمان، ماشین آلات و قطعات صنعتی کرمان، پته کرمان، آجر و سفال کرمان، شیرینی هاي سنتی
کرمان، واحدهاي خدمات گردشگري کرمان، گلیم سیرجان، ماشین آلات و قطعات صنعتی سیرجان، پسته سیرجان، فیروزه
شهربابک، لبنیات سنتی شهربابک، مرکبات جنوب استان کرمان، خرماي جنوب استان کرمان، عرقیات و گیاهان دارویی بردسیر اشاره

 
کرد. 

 
تقویت خوشه هاي صنعتی پیش زمینه توسعه پایدار در کرمان 

همچنین به گفته رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت(صمت) استان کرمان تحقق توسعه پایدار و جهش تولید این استان منوط به

 
تقویت واحدهاي کوچک و خوشه هاي صنعتی است . 

مهدي حسینی نژاد ضمن واکاوي دلایل عقب افتادگی توسعه 50 ساله کرمان، گفت: بخش دولتی این استان با شناسایی حلقه هاي

 
مفقوده، مدیریت صحیح و اصلاح ذهنیت ها، مسیر توسعه پایدار استان را باز کرده است. 

وي گفت : سازمان صنعت، معدن و تجارت با مطالعه، برنامه ریزي، هدف گذاري و رصد عملکرد برنامه هاي دولت را براي توسعه
اقتصادي پیش می برد و در این زمینه باید عملکرد خوشه ها که تاثیر پذیري آنان در دنیا اثبات شده، اما در کشور جایگاهی ندارد،

 
را بررسی و ارزیابی کرد. 

حسینی نژاد با اشاره به نقش خوشه هاي صنعتی بر ایجاد ارزش افزوده صنایع و معادن استان کرمان اظهار داشت: استان کرمان از 40
سال گذشته به بهشت معادن ایران شناخته می شود و همیشه انتقاد نداشتن ارزش افزوده و صنایع فرآوري را داشته ایم و برنامه

 
ریزي به این سمت تعریف شده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان گفت: تمامی افراد و مسئولان در 6 برنامه توسعه گذشته و در سند توسعه استان
کرمان بر ایجاد ارزش افزوده صنایع معدنی در این استان هم صدا بودند و با وجود مطالعه و برنامه ریزي و هدف گذاري، در عملکرد

 
دستاورد مطلوبی نداشتیم. 

وي با بیان اینکه معادن اسفندقه و زغال سنگ با وجود برنامه ریزي هنوز صنایع فرآوري ندارند عنوان کرد: در بخش مواد معدنی

 
اعتقاد داریم قطب فولادي کشور می شویم و در این حوزه طی پنج سال گذشته اتفاقات بزرگی در استان افتاده است. 

حسینی نژاد با اشاره به مقایسه توسعه 2 استان با کرمان افزود: 50 سال پیش سیاست کلان رشد و توسعه کرمان کشاورزي تعریف



شده و سیاست برخی استان هاي همجوار صنایع کوچک و متوسط بود که در این زمینه اکنون سیاست کلان کرمان موجب کم آبی و
ازبین رفتن باغات پسته و به لحاظ سیاست هاي کلان توسعه اي جزو استان هاي آخر کشور هستیم و مرفه ترین افراد مربوط به

 
برخی از استان هاي همجوار هستند. 

وي تصریح کرد: شهر کرمان در توسعه شهري تفاوت چشمگیري نسبت به سال هاي گذشته نداشته و ساختار شهري دیگر استان ها

 
به علت سیاست هاي کلانشان تحولی چشمگیر داشته است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان ادامه داد: برخی استان ها نیز با 2 کارخانه بزرگ شکل گرفتند و سیاست کلان
آن، احداث صنایع قطعه سازي و خدماتی به واسطه 2 موتور محرکه ابرکارخانه این استان شکل گرفت و طی 50 سال صنایع

 
سطح رفاهیات استان ها را رشد داده در حالی که مواد خام معدنی را از کرمان وارد می کنند. 

وي گفت: باوجود مطالعات، برنامه هاي مختلف و هدف گذاري در استان کرمان توسعه اتفاق نیفتاده که پس از رصد این حوزه متوجه
شدیم که 2 موضوع اصلی علت آن بوده که فرایند توسعه در این استان محقق نشود که این 2 مشکل از جمله آب بر بودن فولاد و
دیگري دولت متولی معادن ما است و ایمیدرو در کرمان نیست و سرمایه گذاري جانبی به علت برخی مشکلات مالی دولت در این

 
استان انجام نمی شود. 

حسینی نژاد یادآورشد: 6 میلیارد و 200 میلیون مترمکعب آب از استان کرمان سالانه برداشت می شود که 95 درصد از این میزان به

 
مصرف کشاورزي، نزدیک چهار درصد شرب و صنعت تنها یک درصد مصرف می کند. 

وي افزود: پنج میلیارد و 800 میلیون متر مکعب از آب استان در بخش کشاورزي، اما با تولید 10 میلیون تن زنجیره فولاد از معدن تا
شمش و 28 ابرکارخانه به اضافه صنایع موجود تا افق 1404 به میزان 240 میلیون مترمکعب آب مصرف می شود که در مقابل

 
کشاورزي بسیار ناچیز است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان ادامه داد: با وجود تفاوت مصرف آب، ارزش افزوده فولاد قابل قیاس با کشاورزي

 
نیست و بر اساس آمار سازمان برنامه و بودجه بیش از 42 درصد تولید ناخالص داخلی استان کرمان در حوزه صنعت و معدن است. 

وي با بیان اینکه ابتدا ذهنیت ها را اصلاح کردیم گفت: اصل 44 قانون اساسی بر خصوصی سازي واحدهاي تولیدي تاکید دارد اما به
جاي روند دشوار واگذاري معادن و صنایع معدنی دولتی کرمان تلاش شد که دولت استخراج و فروش را به بخش خصوصی واگذار کند

 
که در این زمان به پول سال 94 میزان 45 هزار میلیارد تومان طرح و 28 ابرکارخانه صنعتی در این حوزه شکل گرفت. 

 
راه اندازي 28 ابرکارخانه فرصتی استثنایی براي توسعه خوشه هاي صنعتی کرمان 

حسینی نژاد گفت: 28 ابرکارخانه براي جبران عقب افتادگی فرایند توسعه در استان کرمان شکل گرفته که این کارخانه هاي بزرگ با

 
نگاه توسعه پایدار، فرصتی استثنایی براي ارائه خدمات خوشه ها و صنایع کوچک محسوب می شوند. 

وي با اشاره به مشکلات خوشه هاي صنعتی استان کرمان افزود: خوشه ها راهی براي همکاري براي واحدهاي تولیدي بزرگ
استان پیدا کنند و در این راستا ضمن تکمیل مطالعات و برنامه ریزي، باید ذهنیت توجه به صنایع کوچ صنعتی و تولیدي را در این

 
استان ایجاد کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه عقب افتادگی 50 ساله استان کرمان باید پنج ساله جبران شود گفت: 44 شهرك صنعتی در استان راه اندازي

 
کردیم که حرکت آنان ضعیف است و این امر بزرگترین مانع بر سر راه توسعه استان تلقی می شود که باید رفع شود.  

 
راهکار دولت در کرمان براي رفع مشکل تامین منابع مالی صنایع خرد 

دبیر شوراي معادن استان کرمان اظهار داشت: در حالی که در صنعت تسهیلات تبصره 18 و رونق تولید با سود 18 درصد براي صنایع
در نظر گرفته شده اما با ایجاد یک ساختار و اقدامی بزرگ و واردکردن نقدینگی بنگاه هاي اقتصادي به بانک هاي استان فازهاي

 
نهایی پرداخت تسهیلات به واحدهاي خرد استان با نرخ 12 درصد در کرمان طی می شود. 

وي با بیان اینکه تسهیلات تبصره 18 به میزان 800 میلیارد تومان به بانک ها معرفی اما 40 میلیارد تومان پرداخت شده افزود: 2
هزار میلیارد تومان تسهیلات در بخش رونق تولید به بانک هاي استان معرفی شده که بیش از 190 میلیارد برابر با هفت درصد

 
پرداخت شد. 

حسینی نژاد با بیان اینکه طبق بخشنامه بانکی واحدهاي تولیدي باید براي پرداخت تسهیلات تضمین بگذارند خاطرنشان کرد:



برخی بانک ها در ازاي مشتري خوب بودن و گردش حساب مناسب، تسهیلات 2 درصد پرداخت می کنند و مقرر شد از این ظرفیت

 
براي تامین مالی واحدهاي دولتی استفاده کنیم. 

وي تصریح کرد: 70 درصد وصولی مالیات استان کرمان و 95 درصد از ورودي 2 هزار میلیارد تومانی گمرك به خزانه دولت و 100
درصد از یکهزار میلیارد تومانی حقوق دولتی معادن و 70 درصد از گردش حساب بانک هاي استان از حوزه صنعت، معدن و تجارت

 
تامین می شود. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان اضافه کرد: در شوراي معادن مقرر شد که طی یک برنامه گردش حساب
واحدهاي تولیدي استان به کرمان برگردد و بر اساس گزارشات به صورت میانگین سه هزار میلیارد تومان از منابع معادن را به بانک

 
هاي استان آوردیم و براي پرداخت تسهیلات به واحدها مشتري خوب بانکی تبدیل شدیم. 

وي ادامه داد: بانک ها نیز موظف شدند تسهیلات با نرخ 12 درصد به واحدهاي تولیدي پرداخت کنند و در این راستا از ظرفیت هاي

 
استان براي رشد و توسعه استان استفاده می شود. 

 
برنامه ریزي دولت براي حمایت از خوشه هاي صنعتی 

وي با اشاره به یکی دیگر از طرح هاي توسعه اي سازمان صنعت، معدن و تجارت که در استان کرمان دنبال می شود گفت: طرح لکه
هاي صنعتی را دنبال می کنیم و گردش حساب شهرك هاي صنعتی به بانک هاي مشخص هدایت کردیم و از ظرفیت آنان براي

 
تامین منابع مالی و احیاي واحدهاي نیمه فعال و راکد استان استفاده می شود. 

حسینی نژاد افزود: اعتقاد داریم که در سیاست کلان اقتصادي استان کرمان واحدهاي کوچک و متوسط و خوشه هاي صنعتی که
منجر به رشد و توسعه اقتصادي می شوند، تمامی دستگاه ها ازجمله حفاظت محیط زیست و منابع طبیعی باید با هوشمندي از آنان

 
حمایت کنند. 

وي تاکید کرد: مسیري را فراهم کردیم که سرمایه گذاران خودشان مسیر توسعه استان کرمان را باز کنند و ذهنیتی ایجاد کردیم که

 
با همکاري و حمایت بخش خصوصی به توسعه اقتصادي دست یابیم. 

دبیر شوراي معادن استان کرمان با اشاره به پیگیري سیاست بندرخشک بیان داشت: خوشه هاي صنعتی با احداث صنایع قطعه سازي
و فراوري خرما برنامه هاي توسعه اي خود را در این بندر دنبال کنند و پسته با وجود مشکلات آب دورنگار مطلوبی ندارد لذا با رفع

 
حلقه هاي مفقوده و مدیریت صحیح مشکلات توسعه اي این استان رفع می شود. 

تقویت خوشه هاي صنعتی و صنایع خرد و کوچک و حمایت از آن ضمن افزایش سطح دانش، انتقال تجربیات و نوآوري در استفاده
بهینه از منابع و ظرفیت هاي استان، با توجه به تعداد و گستردگی آنان، موجب ارتقاي کمی و کیفی فرایند صنعتی شدن کرمان و
همچنین سبب ارتقاي زنجیره ارزش افزوده، اشتغالزایی و توسعه صادرات در این استان می شود و به روند رسیدن به اهداف تحقق

 
جهش تولید و توسعه پایدار این استان سرعت می بخشد. 

توسعه خوشه هاي صنعتی در نهایت می تواند طی سالیان آینده با تقویت اقتصاد مناطق مختلف به تولیدات مختلف، بهبود وضعیت
معیشتی و سطح رفاهیات متوازن استان کرمان کمک می کند.



نماینده مجلس: مدرس خیابانی با انگیزه و مسلط به صنعت و تجارت است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- نماینده مردم اراك در مجلس شوراي اسلامی، وزیر پیشنهادي صمت را مسلط به حوزه هاي
صنعت و تجارت دانست و افزود: با توجه به تجارب و تخصص مدرس خیابانی، او در کسوت وزیر نیز مفید و اثرگذار خواهد

بود.

فصل اقتصاد - نماینده مردم اراك در مجلس شوراي
اسلامی، وزیر پیشنهادي صمت را مسلط به حوزه هاي
صنعت و تجارت دانست و افزود: با توجه به تجارب و
تخصص مدرس خیابانی، او در کسوت وزیر نیز مفید و

 
اثرگذار خواهد بود. 

«علی اکبر کریمی» در گفت و گو با خبرنگار پارلمانی ایرنا
با اشاره به سوابق و برنامه هاي سید حسین مدرس خیابانی

به عنوان وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و تجارت اظهارداشت: عملکرد مدرس خیابانی در دوران سه ماه سرپرستی و پیش از آن نشان

 
داد که او فرد با انگیزه و پرتلاشی است و در عین حال تجارب مفیدي در سمت هاي قبلی خود اندوخته است. 

نماینده اراك، کمیجان و خنداب در مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: مدرس خیابانی نسبت به سایر وزراي پیشین وزارت صنعت،
معدن و تجارت از عملکرد بهتري برخوردار بوده و همین سبب ارجحیت او به سایر گزینه ها می شود تا از هم اکنون آینده موفقی

 
براي او در این وزارتخانه پیش بینی کرد. 

وي یادآور شد: البته شرایط اقتصادي و تحریم، کار را براي مدرس خیابانی سخت می کند و لازم است با تلاش مضاعف و استفاده از

 
تیمی قوي، مشکلات بخش صنعت و تجارت به ویژه صادرات را با جدیت بیشتري دنبال و حل کند. 

کریمی درباره دغدغه هاي نمایندگان در بخش صنعت، معدن و تجارت گفت: دغدغه هاي نمایندگان عمدتا مربوط به بخش جهش
تولید است که باید با اتکا به توانایی ها و استفاده حداکثري از ظرفیت داخلی براي جهش تولید در وزارت صمت اقدام شود تا رشد

 
اقتصادي و اشتغال زایی را در کشور به همراه بیاورد. 

وي مدیریت واردات و تلاش براي تسهیل و افزایش صادرات را مهم دانست و اظهار داشت: موضوع مهم دیگري که وزیر آینده صنعت،
معدن و تجارت باید دنبال کند در حوزه کنترل قیمت ها و کالا است که بیشتر مردم امروز درگیر آن هستند و برنامه هاي مدرس

 
خیابانی در این زمینه می تواند موثر واقع شود. 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه با انتخاب مدرس خیابانی تفکیک وزارتخانه و تشکیل وزارت
بازرگانی منتفی خواهد بود، گفت: برداشتی که بنده و سایر نمایندگان از فضاي مجلس و سخنان وزیر پیشنهادي صنعت، معدن و

 
تجارت داشتیم، منتفی بودن تفکیک این وزارتخانه است. 

نماینده اراك در مجلس با اشاره به اهمیت صادرات در دورانی که کشور به چالش هاي اقتصادي و کرونا دچار است، گفـت: در جلسه
اي که کمیسیون صنایع و معادن با وزیر پیشنهادي رییس جمهور برگزار کرد، یکی دیگر از دغدغه هاي نمایندگان پرداختن جدي او
به حوزه صادرات است. زیرا سبب ارزآوري براي کشور شده در توسعه صادرات محصولات به خارج از کشور افراد حرفه اي فعالیت می

 
کنند که صادقانه تلاش کرده و همکاري دارند. 



وي با تاکید بر لزوم حمایت از صادرکنندگان و استفاده از ظرفیتهاي بالقوه براي صادرات در کشور گفت: اکنون کشور در شرایطی
است که با مشکل کاهش صادرات نفت مواجه است و از طرفی هدف کلی ما رفتن به سمت اقتصاد بدون نفت است و راهکار آن

 
تقویت، تسهیل و ساماندهی صادرات می باشد. 

کریمی ابراز امیدواریکرد که مشکلات صادرکنندگان حرفه اي که صادقانه براي تولید در کشور تلاش می کنند با حضور مدرس

 
خیابانی به عنوان وزیر جدید صنعت، معدن و تجارت برطرف شود. 

به گزارش فصل اقتصاد، چهارشنبه هفته جاري، 22 مرداد جلسه راي اعتماد به وزیر پیشنهادي وزارت صمت در صحن علنی مجلس

 
برگزار خواهد شد. 

حسین مدرس خیابانی دانش آموخته دانشگاه علم و صنعت ایران است. وي حدود17 سال در وزارت بازرگانی در مسئولیت هایی چون
قائم مقام معاونت بازرگانی داخلی، مدیرکل برنامه ریزي وزارت بازرگانی، مدیر کل تامین و توزیع کالا، مدیر کل دفتر تنظیم بازار،
هیات مدیره شرکت بازرگانی دولتی ایران و همچنین نزدیک به 10 سال بعنوان مدیرعامل و عضو هیات مدیره چند واحد تولیدي و
صنعتی از جمله شرکت هاي سیمان زنجان، سیمان فیروزکوه، مجتمع فولاد خراسان، موتور سازان (تراکتورسازي ایران)، سیمان

 
مازندران، سیمان غرب و شرکت توسعه صادرات را در کارنامه خود دارد. 

گزینه پیشنهادي رییس جمهوري براي تصدي وزارت صنعت معدن و تجارت، کارشناسی مهندسی مواد و متالوژي، کارشناس ارشد

 
مهندسی صنایع، دوره دکتراي مدیریت استراتژیک را در سوابق تحصیلی خود دارد. 

مدرس خیابانی پس از برکناري رضا رحمانی طی حکمی از طرف حسن روحانی به عنوان سرپرست صمت گمارده شد.



تدابیر گمرك در شرایط تحریم و اتخاذ رویه واحد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - معاون گمرك ایران گفت: در شرایطی که اقدامات نظام استکباري علیه کشور شدت گرفته، موضوع تحریم
هاي ظالمانه از طریق تضعیف جریان هاي ورود کالاهاي ضروري، مطرح است.

فصل اقتصاد - معاون گمرك ایران گفت: در شرایطی که
اقدامات نظام استکباري علیه کشور شدت گرفته، موضوع
تحریم هاي ظالمانه از طریق تضعیف جریان هاي ورود

 
کالاهاي ضروري، مطرح است. 

به گزارش فصل اقتصاد، مهرداد جمال ارونقی در اینباره
توضیح داد: در شرایطی که اقدامات نظام استکباري علیه
جمهوري اسلامی ایران شدت گرفته است موضوع تحریم

هاي ظالمانه از طریق تضعیف جریان هاي ورود کالاهاي ضروري، مواد اولیه، اجزاء و قطعات و تجهیزات مرتبط با خط تولید به کشور
مطرح است که در این شرایط، وزارت صنعت، معدن و تجارت براي حفظ روند تولید و صادرات کشور (که نیازمند تامین مواد اولیه
ضروري است) تلاش کرده تا در راستاي تاکیدات مقام معظم رهبري و سیاست هاي دولت مبنی بر مدیریت واردات، نسبت به طراحی
مدل مطلوب واردات کشور متضمن کاهش واردات کالاهاي غیرضروري و تقویت جریانهاي ورود تکنولوژي و مواد اولیه توسعه صنایع
کشور در جهت تحقق سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی، جهش تولید و توسعه صادرات، رشد اشتغال، مهار تورم و امنیت پایدار
ذخایر استراتژیک، اقدام نماید که در مرحله اجراء، نتایج و بازخوردهاي این مدل واردات طراحی شده، در سازمان گمرك قابل ظهور،

 
رصد، بررسی و اظهارنظر است. 

وي افزود: بنابراین در جهت تحقق سیاست هاي کلی ذکر شده و در راستاي اتخاذ رویه واحد در نیل به اهداف ترسیم شده بخشنامه
اي براي ابلاغ به کلیه گمرکات صادر شده است. باید توجه داشت سیستم هماهنگ شده توصیف و کدگذاري کالا براساس کنوانسیون
بین المللی سامانه هماهنگ شده توصیف و کدگذاري کالا مورخ 14 ژوئن 1983 میلادي است که به تصویب شوراي همکاري گمرکی
رسیده و جمهوري اسلامی ایران براساس ماده واحده قانون الحاق دولت جمهوري اسلامی ایران به کنوانسیون یادشده، به آن پیوسته
است. در این راستا وزارت امور اقتصادي و دارایی (گمرك جمهوري اسلامی ایران) موظف شده اصلاحات مربوط به سامانه هماهنگ
شده توصیف و کدگذاري کالا، یادداشت هاي توضیحی آن و اصلاحات بعدي را در قالب آیین نامه پیشنهاد نماید و به تصویب هیات

 
وزیران برساند و اصلاحات مزبور را در روزنامه هاي کثیرالانتشار آگهی و در وب سایت اختصاصی گمرك درج کند. 

معاون فنی و امور گمرکی گمرك ایران ادامه داد: در صورتی که اصلاحات مزبور در ماخذ حقوق ورودي موثر باشد، کالاي موجود در
گمرك و کالایی که قبل از اعلام آگهی براي آن گشایش اعتبار شده یا بارنامه حمل براي آن صادر شده است مشمول مأخذ کمتر می
شود. مدت زمان رسیدن کالا درصورت حمل از طریق هوایی حداکثر ظرف پانزده روز و در سایر روش هاي حمل شصت روز از تاریخ
صدور بارنامه حمل می باشد. وفق ماده 43 قانون امور گمرکی، در مواردي که صاحب کالا یا نماینده قانونی وي شماره تعرفه صحیح
کالاي خود را نداند می تواند قبل از تنظیم اظهارنامه با ارائه اسناد مالکیت و پرداخت هزینه تعیین تعرفه، نظر مشورتی گمرك را

 
استعلام کند. 

ارونقی این تعرفه بندي وقتی براي طرفین الزامی است که به درخواست ذي نفع به کمیسیون رسیدگی به اختلافات گمرکی ارجاع و



تعیین شود. اشخاصی که می خواهند کالا به خارج سفارش دهند نیز می توانند شماره تعرفه کالا و شرایط ورود آن را با ارسال نمونه و
پیش برگ (پروفرم) و بیان مشخصات کالا و تصریح به اینکه کالا حداکثر تا چه مدت به ایران می رسد از گمرك ایران استعلام نمایند.
این تعرفه بندي وقتی براي گمرك الزامی است که به تأیید کمیسیون رسیدگی به اختلافات گمرکی برسد و کالاي مورد بحث براي

 
یک بار گشایش اعتبار و تا یک سال بعد از ابلاغ رأي توسط استعلام کننده، گشایش اعتبار یا وارد شود. 

وي اظهار داشت: در راستاي شناسایی و رصد دقیق ترکیب کالاهاي وارداتی به کشور، از تاریخ ابلاغ این بخشنامه تمامی اعلام نظرهاي
دفتر تعرفه درخصوص پرونده هاي اختلافی ارسالی صرفاً در قالب فرمت جدید بوده و هرگونه اعلام نظر تعرفه مربوط به مکاتبات
رسمی پرونده هاي اختلافی خارج از فرمت اشاره شده فاقد اعتبار بوده و قابل پذیرش نمی باشد. هر اعلام نظر دفتر تخصصی تعرفه
درخصوص ردیف تعرفه هاي مورد اختلاف یا بخشنامه هاي آن دفتر، متضمن یک شماره بشرح 99/28359010/0001 است که عدد
99 مربوط به سال صدور، عدد 28359010 مربوط به شماره فرعی کالاي مورد نظر (آب مقطر) و عدد 0001 مربوط به شماره سریال

 
اعلام نظرهاي دفتر تعرفه می باشد. 

جمال ارونقی ادامه داد: دفتر تعرفه گمرك ایران مکلف است در پایان هر هفته، تمامی اعلام نظرهاي صادره در طول هفته را به ترتیب
شماره سریال از طریق اتوماسیون به تمامی حوزه هاي نظارت و گمرکات اجرائی و سایر دفاتر ستادي حوزه معاونت امور گمرکی
گمرك ایران ارسال و تمامی حوزه هاي نظارت و گمرکات اجرایی مکلف به بررسی اعلام نظرهاي واصله بوده، مقتضی است هر نظر
علمی و فنی درخصوص اعلام نظرهاي واصله و ترکیب کالاهاي وارداتی وجود داشت مستنداً و مستدلاً به دفتر تعرفه منعکس و

 
رونوشت به اینجانب داده شود. 

دبیر کمیته انتخاب مسیر اظهارنامه گمرك ایران خاطر نشان کرد: مقرر شده در اعلام نظرهاي صادره درخصوص پرونده هاي اختلافی
به آراء صادره از سوي کمیسیون هاي رسیدگی به اختلافات گمرکی و تجدیدنظر نیز اشاره شود، با این وجود باید به این اصل مهم نیز
توجه داشت که مطابق مفاد ماده 149 قانون امور گمرکی « آراءکمیسیون ها در مورد پرونده هاي مشابه، قابل تعمیم نیست ولی
واحدهاي ستادي گمرك ایران می توانند به آخرین آراء قطعی کمیسیون ها که آراء کمیسیون رسیدگی به اختلافات گمرکی و
تجدیدنظر منطبق بر هم باشد در موارد مشابه و وحدت موضوع، مشروط بر آنکه این گونه آراء مورد پذیرش صاحب کالا نیز قرار گیرد

 
استناد نمایند.» 

این مقام مسئول در پایان تصریح کرد: مقتضی است آمار اقلام وارده به گمرکات اجرایی هم توسط مدیران و معاونین محترم هر
گمرك به صورت هفتگی استخراج و ترکیب این اقلام بررسی و چنانچه نظر و پیشنهادي در این خصوص وجود داشته باشد مستنداً به
این حوزه معاونت یا دفاتر تخصصی مربوطه اعلام تا رسیدگی و اتخاذ تصمیم شود. باید توجه داشت مسئولیت حسن اجراي این
بخشنامه برعهده بالاترین مقام اجرایی گمرکات و مسئولیت نظارت بر حسن اجراي آن بر عهده حوزه هاي نظارت گمرکات استان ها و

دفتر تعرفه گمرك ایران است.



استاد دانشگاه تهران تشریح کرد: رعایت اصول و بایدو نبایدهاي دوران

کرونایی در حوزه اشتغال

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/05/21

فصل اقتصاد - عضو هیئت علمی دانشکده مدیریت پردیس فارابی دانشگاه تهران به مبحث ''کرونا، کسب و کار، باید و
نبایدها'' پرداخت.

فصل اقتصاد - عضو هیئت علمی دانشکده مدیریت پردیس
فارابی دانشگاه تهران به مبحث "کرونا، کسب و کار، باید و

 
نبایدها" پرداخت. 

در ابتداي نشست علمی "کرونا، کسب وکار، بایدونبایدها"
به عنوان یکی از سلسله نشست هاي "چالش کرونا و
زندگی مؤمنانه" که به همت پردیس فارابی دانشگاه تهران

و جهاد دانشگاهی واحد استان قم برگزار شد، دکتر میثم شفیعی، عضو هیئت علمی دانشکده مدیریت پردیس فارابی دانشگاه تهران
اظهار کرد: چالش کرونا براي دنیاي عوام و مردم پر چالش و حساس است اما در دنیاي کسب وکار ظهور بحران بی سابقه یا کم سابقه
نیست و آمارها نشان می دهد از سال 1986 تا امروز به طور متوسط، نظام هاي اقتصادي جهانی هر دو سال یک بار بحران و چالش

 
رکود و تورمی را تجربه کرده اند. 

وي ادامه داد: اقتصاد سرمایه داري و مصرفی تئوري است که به دلیل تمرکز صرف بر تحریک تقاضا یا تقویت قدرت خرید و میل به

 
خرید مشتري معمولاً این چالش ها را تجربه می کند چون مبتنی بر مشتري و ساختارهاي مشتري مدارانه است. 

عضو هیئت علمی پردیس فارابی دانشگاه تهران افزود: بعد از تقویت مفهوم پست مدرنیسم به دلیل خاستگاه و ساختار این حوزه،
گرایش به سمت بازار گرایی، مصرف گرایی و اعطاي قدرت به جامعه هدف توسعه پیدا کرد و طبیعتاً توسعه، قدرت مخاطب را بالا برد؛
وقتی قدرت مخاطب در ساختارهاي اقتصادي افزایش پیدا می کند عملاً قدرت صاحبان کسب وکار کاهش پیدا می کند چون قدرت

 
عرضه را کم و قدرت تقاضا را زیاد شود تصمیم گیر یا تعیین تکلیف کننده در بازار مشتریان هستند. 

شفیعی با اشاره به اینکه وقتی قدرت در دستان مصرف کننده باشد شاخص رقابت شاخص مؤثري می شود و باید رقابت کرد تا به
سهم بازار رسید و مشتري را راضی کرد، گفت: پیش از دهه 70 و 80 میلادي قدرت با عرضه بود و تولیدکننده تعیین می کرد در
ساختار اقتصادي چه اتفاقی می افتد اما تقریباً بیش از 40 سال است که در دنیا روند تغییر کرده و قدرت با بازار و مصرف کننده

 
است. 

وي بیان کرد: از 1986 هر دو سال یک بار ساختارهاي اقتصادي دستخوش چالش هاي امنیتی، رقابتی، اقتصادي بوده است و ظهور
این چالش ها، بحران اقتصادي را به دنبال داشته است و کرونا هم در ذات خودش یک بحران است و باید صاحبان کسب وکار

 
خودشان را شبیه مقتضیات این بحران و ساختار اقتصادي حاکم کنند. 

عضو هیئت علمی پردیس فارابی دانشگاه تهران تصریح کرد: وسعت بحران کرونا و مقتضیات آن براي صاحبان کسب وکار متفاوت

 
است اما در ساختارهاي کنونی فعالیت در محیط بحران پذیرفته است. 

شفیعی عنوان کرد: پایبندي به اصول مدیریت بحران اولین باید یک فعال و مدیر کسب وکاري در شرایط فعلی است و باید فعالان



 
کسب وکار در فهرست توانمندي هاي خودشان این را لحاظ کنند. 

وي اضافه کرد: تغییرات هزاره و توفق تفکرات پست مدرنیسمی در دنیاي کنونی که دنیاي کسب وکار را هم تحت تأثیر قرار داده است
باعث شده قدرت مصرف کننده افزایش پیدا کند و بدیهی است وقتی کرونا شکل می گیرد جریان و شریان قدرت در دستان مصرف

 
کننده است. 

استاد دانشگاه تهران تحلیل رفتار مصرف کننده ها را یکی دیگر از بایدهاي موردنیاز فعالان کسب وکار معرفی کرد و گفت: مصرف
کننده اي که بیش از دوران مدیریت بحران تقاضاي تحریک شده داشت؛ مصرف کننده در دوران کرونا میزان تمایلش کاهش پیدا می

 
کند و باید فعال کسب وکار شبیه خواسته ها و تقاضاي مصرف کننده عمل کند وگرنه از بازار حذف خواهد شد. 

شفیعی یادآور کرد: صاحبان کسب وکار باید توجه داشته باشند که مصرف کننده ها یک گروه نیستند و در ساختارهاي اقتصادي یک
گونه رفتار ندارند، مطالعات نشان می دهد در اقتصادهاي توسعه نیافته مانند کشور ایران وقتی بحران هاي اقتصادي شکل می گیرد

 
سه گونه مصرف کننده داریم. 

وي ادامه داد: اولین گونه مصرف کننده در شرایط بحران، مصرف کننده هاي محتاط هستند که رفتارهاي خریدي آنان مشمول
احتیاط شده و به سادگی پول نمی دهند، در ساختارهاي اقتصاد توسعه یافته این دسته از مشتریان زیاد و در ساختار اقتصاد توسعه

 
نیافته تعداد این افراد کم است. 

عضو هیئت علمی پردیس فارابی دانشگاه تهران بیان کرد: مصرف کنندگان عادي متوجه شرایط بحرانی نمی شوند و رفتارهاي خرید
خود را به صورت عادي و روتین ادامه می دهند و مشتریان این چنینی تغییري براي میزان فروش و نحوه عملکرد صاحب کسب وکار

 
ایجاد نمی کند، نباید فراموش کنیم که مصرف کننده هاي عادي در اقتصاد توسعه یافته و اقتصاد توسعه نیافته سهم چندانی ندارند. 

شفیعی ادامه داد: دسته سوم در اقتصاد توسعه یافته و در اقتصاد توسعه نیافته بخش عمده اي را شامل می شوند مشتریان تهاجمی و
هیجانی هستند که به ذات و بدیهی محرومیت برایشان ایجاد شود میل به مصرف آن ها افزایش پیدا می کند و در ساختارهاي

 
اقتصادي بیمارگونه با حجم نقدینگی بالا، تعداد این افراد قابل توجه است 

وي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به اینکه کالاها نیز سه گروه هستند ابراز کرد: گروه اول کالاهاي ضروري و پرمصرف است
مانند نان و دارو، گروه دوم کالاهاي عمومی که عده اي اقبال به خرید دارند و عده اي ندارند و دسته سوم کالاهاي لوکس از حیث

 
مصرف است مانند سفر. 

استاد دانشگاه تهران گفت: صاحب کسب وکاري که در دسته کالاهاي ضروري فعالیت دارد شانس جذب هر سه گروه مصرف کننده را
دارد اما صاحب کسب وکاري که کالاي لوکس و بد مصرف مانند سفر، مبلمان و لوازم خانگی را در اختیار دارد شرایط کسب وکارش

 
در شرایط بحران کرونا متفاوت می شود. 

شفیعی ادامه داد: بخش بندي بازار و تمرکز بر بازار هدف یکی دیگر از بایدهاي موردنیاز صاحبان کسب وکار است چون در ساختار

 
اقتصادي بحران زده منابع ورودي کم است و نمی توان بدون برنامه ریسک کرد و وارد هر بازاري شد. 

عضو هیئت علمی پردیس فارابی دانشگاه تهران افزود: پس صاحبان کسب وکار با برنامه ریزي وارد قسمت هایی از فضاي بازار شوند
که شانس برد بیشتري دارند و منابع را می توان بهینه مدیریت کرد اما صاحبان کسب و کار سعی بر این دارند با مکانیزم هاي سنتی

 
و ساختارهاي قدیمی فعالیت کنند و امکان برگشت نقدینگی پایین می آید و بزرگترین چالش ساختارهاي اقتصادي شکل می گیرد. 

وي در بخش دیگري از سخنانش باید بعدي را لزوم کاهش هزینه مازاد معرفی کرد و ابراز کرد: وقتی بحران اقتصادي شکل می گیرد
منابع محدود می شوند و نباید ریسک هاي نسنجیده کرد چون سرمایه از بین می رود و بسیاري از صنایع در ساختارهاي اقتصادي

 
متوقف می شوند. 

شفیعی با اشاره بر اینکه علاوه بر خرده گرفتن از دولت ها باید به کم سوادي صاحبان کسب و کار در چالش هاي اقتصادي توجه کرد،

 
گفت: یکی از مصادیق کم سوادي ایجاد حجم زیاد سرمایه در گردش به صورت انباشته شده است. 

استاد دانشگاه تهران ادامه داد: در سال هاي اخیر به دلیل ساختار اقتصادي پر تورم در ایران، مدیران کسب و کار تصورشان اینگونه
است که باید میزان تولید و میزان موجودي کالایی را بالا ببرند ولی غافل هستند با افزایش میزان تولید و موجودي، سرمایه در گردش
را کاهش می دهند؛ در ساختارهاي اقتصادي با حاکمیت مصرف کننده وقتی نتوان کالاي انبار شده و تولید شده را عرضه کرد کالاي



 
متروك و سرمایه از دست رفته را به دنبال داریم. 

شفیعی حفظ مشتریان فعلی و وفادار را یکی دیگر از بایدهاي ارزشمند فعال کسب و کار در دوران بحران در بازار و اقتصاد برشمرد و

 
گفت: البته فعال کسب و کار در حفظ مشتریان فعلی باید به گونه هاي مختلف این مشتریان نیز توجه کند. 

وي در بخش پایانی از سخنانش به نبایدهاي کسب و کار در شرایط بحران اشاره کرد و ادامه داد: لزوم پایبندي به مسیر فعلی و پرهیز
و نباید از تغییر جهت در مسیر کسب و کار در شرایط بحرانی مورد توجه قرار داد؛ گاهی اوقات صاحبان کسب و کار به دلیل نداشتن

 
صبر، تدبیرو دانش کافی در مواجهه با بحران مسیرشان را تغییرمی دهند که این تغییر هزینه هاي زیادي برایشان به وجود می آورد. 

عضو هیئت علمی پردیس فارابی دانشگاه تهران عنوان کرد: نباید بعدي پرهیز ازکاهش سطح عملکرد است یعنی یک کسب و کار در

 
مواجهه با بحران باید سطح عملکردش را بهبود ببخشد. 

استاد دانشگاه تهران نباید بعدي را لزوم تمرکز صرف بر بازارهاي داخلی برشمرد و تصریح کرد: وقتی ایتالیا و اسپانیا و حتی ایران
درگیر شرایط کرونایی می شوند صرفا مردم در چنین ساختاري رفتارشان احتیاطی می شود بلکه نرخ کسب و کارهاي شکست خورده

 
افزایش می کند و این افزایش یعنی کاهش قدرت رقابت در بازار. 

شفیعی معتقد است بعد از دوران کرونایی به احتمال زیاد تجربیات عجیبی از تداخل برندها و کشورهاي جدید در بازارهاي جدید

 
خواهیم داشت. 

وي با تأکید بر شناسایی فرصت هاي بازار، یادآورکرد: کرونا هم بحرانی است با ابعاد ومقتضیات خودش و فعال کسب و کار باید به

 
بایدها و نبایدهاي بازار که ذکر کردیم، توجه کند. 

انتهاي پیام



روحانی: مردم براي ایجاد ثبات اقتصادي اطمینان داشته باشند

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/05/21

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه دولت تا آخرین ساعت کارخود، با همه توان انجام وظیفه خواهد کرد، گفت: مردم باید در
زمینه تلاش دولت براي ایجاد ثبات و آرامش در اقتصاد اطمینان خاطر داشته باشند.

به گزارش شهرآرانیوز، حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور در یکصد و پنجاه و هشتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي
دولت، با اشاره به دغدغه هاي متخصصان و اقتصاددانان در زمینه حجم نقدینگی موجود در جامعه و لزوم هدایت آن به مسیر تولید و
مقابله باتحریم و جنگ اقتصادي دشمنان، تاکید کرد: دولت بویژه ستاد اقتصادي همواره در تلاش براي اتخاذ و اجراي سیاست ها و

 
تدابیري در جهت کنترل نقدینگی و هدایت آن به مسیر درست و چرخه تولید بوده است. 

رئیس جمهور طرح فروش داخلی نفت و عرضه آن در بورس انرژي را از جمله طرح هاي مبتنی بر اقتصاد مردم محور و اقدامی موثر
در راستاي سامان دادن به بازار سرمایه و بورس و گام مهمی براي مقابله با تحریم نفتی دشمنان دانست و با توجه به تصویب کلیات
این طرح در جلسه روز گذشته شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا، اظهار امیدواري کرد پس از تصویب نهایی و تدوین شیوه

 
اجرایی، دولت بتواند این اقدام را عملیاتی کند. 

روحانی با اشاره به تدوین نقشه راه اقتصادي این ستاد براي هشتمین سال کار دولت و در راستاي گشایش در معیشت مردم بر مبناي
جهش تولید و بهبود محیط کسب و کار، ارتقاء سرمایه گذاري و اشتغال، گفت: این نقشه راه مجموعه منسجمی از سیاست هاي کلان
در حوزه هاي مختلف اقتصادي است که براي یک سال پیش رو طراحی و تدوین شده تا دولت بتواند در عین مقابله با جنگ اقتصادي
دشمنان و گذر از مشکلات و تنگنا هاي به وجود آمده در اثر شیوع کرونا، اقتصاد را از تکانه هاي بیرونی حفظ کرده و گشایش هایی را

 
در زندگی و معیشت مردم ایجاد کند. 

رئیس جمهور اتکا به ظرفیت ها و توانمندي هاي داخلی، آزادسازي و فعال کردن ظرفیت هاي نیمه فعال اقتصادي در کشور و استفاده
از مشارکت مردمی را از ویژگی هاي مهم این برنامه دانست و گفت: این نقشه راه با ایجاد همگرایی و هماهنگی میان همه بخش هاي

 
فعال اقتصادي، افقی روشن براي کشور تا یک سال آینده را ترسیم خواهد کرد. 

منبع: فارس




